

ДЕРЖАВНА НАУКОВА УСТАНОВА
"КНИЖКОВА ПАЛАТА УКРАЇНИ
імені ІВАНА ФЕДОРОВА"

IVAN FEDOROV
BOOK CHAMBER OF UKRAINE,
STATE RESEARCH INSTITUTION

Національна
бібліографія України

National
bibliography of Ukraine

ЛІТОПИС
ГАЗЕТНИХ
СТАТЕЙ

CHRONICLE
OF NEWSPAPER
ARTICLES

Державний бібліографічний покажчик
України

State bibliographic index of Ukraine

Електронне періодичне видання
Виходить 2 рази на місяць

Electronic periodical
Issued semimonthly

№ 4—24
Лютий — грудень, 2015
(1665—4676)

№ 4—24
February — December, 2015
(1665—4676)

Київ • 2015

Kyiv • 2015

Національна бібліографія України
Серія заснована 1996 р.

Головний редактор *М. І. Сенченко*

Відповідальна за випуск *Г. О. Гуцол*

Укладач *Г. Н. Калашник*

Редактор *П. М. Сенько*

Коректор *А. О. Соїгіна*

Засновник, редакція, видавець
Державна наукова установа
"Книжкова палата України імені Івана Федорова"
просп. Ю. Гагаріна, 27, Київ, Україна, 02660
Тел. 380(44)292-82-69, e-mail: office@ukrbook.net

Свідоцтво суб'єкта видавничої справи ДК № 1954 від 24.09.2004

ЗМІСТ

0	Загальний відділ	4
00	Загальні питання науки та культури.....	4
02	Бібліотечна справа. Бібліотекознавство	7
06	Організації загального типу	7
070	Газети. Преса. Журналістика	8
1	Філософія. Психологія	10
2	Релігія. Теологія (богослов'я)	10
3	Суспільні науки	11
31	Демографія. Соціологія. Статистика	11
32	Політика	13
33	Економіка. Економічні науки	50
34	Право. Юриспруденція	65
35	Державне адміністративне управління. Уряд. Військова справа	83
36	Забезпечення духовних і матеріальних життєвих потреб	95
37	Освіта. Виховання. Навчання. Дозвілля	97
39	Культурна антропологія. Етнографія. Фольклор	100
5	Математика. Природничі науки.....	100
502/504	Наука про навколишнє середовище. Енвіронментологія. Екологія	100
52	Астрономія. Астрофізика. Космічні дослідження. Геодезія	101
6	Прикладні науки. Медицина. Техніка	102
61	Медичні науки.....	102
62	Машинобудування. Техніка загалом	104
63	Сільське господарство та суміжні науки. Лісове господарство. Мисливство. Рибне господарство	107
65	Організація та управління підприємствами зв'язку, транспорту, торгівлі, поліграфії. Бухгалтерська справа, рахівництво. Зв'язок з громадськістю	109
7	Мистецтво. Декоративно-прикладне мистецтво. Ігри. Спорт.....	113
8	Мова. Мовознавство. Художня література. Літературознавство.....	120
82	Художня література. Літературознавство	121
9	Географія. Біографії. Історія	126
929	Біографічні дослідження	126
93/94	Історія.....	126
	Іменний покажчик	133
	Географічний покажчик	142
	Список газет, матеріали з яких уміщено в "Літопис газетних статей" № 4—24	149

Передмова — див. № 1 "Літопис газетних статей"

0 ЗАГАЛЬНИЙ ВІДДІЛ

00 Загальні питання науки та культури

001 Наука та знання загалом. Організація розумової праці

1665. **Абліцов В.** Або ми знайдемо свій ритм у нашу функційну добу, або нас не стане". На перехресті тисячоліть мислимо й діємо по-хуторянськи. Чому? : [звернуто увагу на проблему популяризації укр. науки, представлено унік. проект "50 винаходів, які Україна подарувала світу"] / Віталій Абліцов // Слово Просвіти. — 2015. — 26 листоп.—2 груд. (№ 47). — С. 14.

1666. **Гриневич Л.** Лілія Гриневич: "Криза вимагає запровадження нових, прозорих і чесних, механізмів фінансування науки" : бесіда з головою Ком. Верховної Ради України з питань науки і освіти / розмовляла Анна Луканська // Голос України. — 2015. — 10 листоп. (№ 208). — С. 4.

1667. **Закон** дасть новий імпульс розвитку української науки : [про законопроект "Про наукову та науково-технічну діяльність"] // Голос України. — 2015. — 27 листоп. (№ 221). — С. 5.

1668. **Льницький Д.** Мені щастить зустрічати споріднених людей : інтерв'ю з молодим науковцем про нові проекти розвитку наук. середовища / спілкувався Богдан Залізняк // Слово Просвіти. — 2015. — 16—22 квіт. (№ 15). — С. 12.

1669. **Капуста Т.** Від наукових розробок до інноваційного виробництва / Тетяна Капуста // Урядовий кур'єр. — 2015. — 31 жовт. (№ 203). — С. 3.

1670. **Костюченко Ю.** Нобель — 2015: територія змін і розвитку : вийти із зони абсурду в простір розуму — завдання науки. Світ справляється. А українська? / Юрій Костюченко // День. — 2015. — 9—10 жовт. (184/185). — С. 10.

1671. **Кремень В.** Чи нині наукові академії так само потрібні, як і раніше? : [про фінансування наук. установ України, зокрема Нац. акад. пед. наук] / Василь Кремень // Голос України. — 2015. — 3 лют. (№ 18). — С. 9.

1672. **Мазур В.** Про ненаукову діяльність у науці : не тільки особисте. Соромно за державу, в якій купують і продають дисертації / Валерій Мазур // Урядовий кур'єр. — 2015. — 4 берез. (№ 40). — С. 12.

1673. **Моїсєєва Т.** Закон торує дорогу молодим : закон про науку та наук.-техн. діяльність підтримуватиме талант, а не посаду / Тетяна Моїсєєва // Урядовий кур'єр. — 2015. — 1 груд. (№ 224). — С. 4.

1674. **Моїсєєва Т.** Українці матимуть "Горизонт" можливостей : [про підписання Україною Угоди з Європ. Союзом щодо участі в рамковій програмі ЄС з наук. дослідж. та інновацій "Горизонт 2020"] / Тетяна Моїсєєва // Урядовий кур'єр. — 2015. — 21 берез. (№ 52). — С. 3.

1675. **Моїсєєва Т.** Що нам відкриє "Горизонт" : "Європейські університети зацікавлені в українських партнерах" / Тетяна Моїсєєва // Урядовий кур'єр. — 2015. — 22 квіт. (№ 73). — С. 5.

1676. **Онищенко О.** Петро Манорик: Наші ідеї і винаходи допоможуть подолати ворога : [про н.-д. центр "Борей"] / Оксана Онищенко // Дзеркало тижня. — 2015. — 28 лют.—6 берез. (№ 7). — С. 1, 13.

1677. **Панич О.** Наука і реформа : як мотивувати інтелект. середовище до розвитку : [про чотири законопроекти "Про наукову і науково-технічну діяльність"] / Олена Панич // День. — 2015. — 9—10 жовт. (№ 184/185). — С. 10.

1678. **Рябчий І.** Нові українські проекти Європейської академії наук, мистецтв і літератури / Іван Рябчий // Літературна Україна. — 2015. — 18 черв. (№ 25). — С. 2.

1679. **Савків Б.** Не російський і не "совєтський" : акад. Володимир Вернадський — укр. і світ. геній / Богдан Савків // День. — 2015. — 18—19 верес. (№ 169/170). — С. 13.

1680. **Статников Д.** Реформа науки: бігцем сходами вгору : інтерв'ю віце-президента Центру нових технологій : [щодо реформування наук. сфери в Україні] / розмовляла Лідія Суржик // Дзеркало тижня. — 2015. — 30 січ.—6 лют. (№ 3). — С. 1, 12.

1681. **Суржик Л.** Закон чи пастка для науки? : [обговорен. законопроектів "Про наукову та науково-технічну діяльність"] / Лідія Суржик // Дзеркало тижня. — 2015. — 19—25 верес. (№ 34). — С. 1, 13.

1682. **Черніга Р.** Наука в Україні: особливий шлях розвитку чи глибокий занепад? / Роман Черніга // Дзеркало тижня. — 2015. — 12—19 черв. (№ 21). — С. 12.

1683. **Шульга Н.** Еволюція з прискоренням : [щодо реформування наук. сфери в Україні] / Наталія Шульга // Дзеркало тижня. — 2015. — 14—20 лют. (№ 5). — С. 12.

1684. **Юзич М.** П'ять українських винаходів : ... які допоможуть військовим в АТО / Марія Юзич // День. — 2015. — 13—14 берез. (№ 43/44). — С. 9.

002 Друк загалом. Документація. Книги. Авторство

1685. **Гнатишко Л.** Обіцяв міністр лобі... : [про візит на Хмельниччину міністра М-ва інформ. політики Юрія Стеця] / Лариса Гнатишко // Подільські вісті (Хмельницький). — 2015. — 3 лют. (№ 12/13). — С. 1.

1686. **Головко Т.** Якими будуть книжки майбутнього? : погляд на проблему худож.-експерим. Арсена Джанікяна / Тарас Головко // День. — 2015. — 27—28 листоп. (№ 217/218). — С. 24.

1687. **Гопко Г.** "Нам треба посилити інформаційну присутність України" : Ганна Гопко — про австр. політику і висновки для Києва з конф. Europe-Wachau Forum / бесіду вів Микола Сірук // День. — 2015. — 16 черв. (№ 103). — С. 9.

1688. **Долина Н.** Твердження "слово — це зброя" давно стало реальністю : громадськість запропонувала поправки до проекту Концепції інформ. безпеки України / Наталія Долина // Урядовий кур'єр. — 2015. — 7 лип. (№ 120). — С. 5.

1689. **Долина Н.** Як перехопити ініціативу в інформаційній війні : Україна повинна організувати ефект. систему протистояння рос. натиску / Наталія Долина // Урядовий кур'єр. — 2015. — 11 берез. (№ 44). — С. 5.

1690. **Есаулов О.** Видавці нині вже просто лежать : [бесіда про сучас. стан та перспективи розвитку укр. кн.] / Олександр Есаулов ; спілкувався Володимир Коскін // Демократична Україна. — 2015. — 6 берез. (№ 10). — С. 11.

1691. **Жарінова А.** "Україна впевнено робить європейські кроки на ниві інтелектуальної власності" : бесіда з головою Держслужби інтелект. власності України А. Жаріною / бесіду вела Вікторія Ковальова // Урядовий кур'єр. — 2015. — 29 квіт. (№ 16). — С. 7.

1692. **Інформаційна** сфера і національна безпека держави : [розглянуто підсумки кругл. столу на тему: "Проблеми реформування інформаційної сфери України та їх наслідки для безпеки держави", що відбувся 1 жовт. 2015 р.] / підготував Едуард Овчаренко // Слово Просвіти. — 2015. — 8—14 листоп. (№ 40). — С. 2—3.

1693. **Іщенко Г.** Інтернет-піратам та патентному тролінгу оголосять війну : [брифінг першого заст. міністра економіки та торгівлі Юлії Ковалів щодо пакету законопроектів, що мають навести порядок у сфері інтелект. власності і збільшити дохід від неї у десятки разів] / Галина Іщенко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 3 верес. (№ 161).

1694. **Квіт С.** Беззахисна інтелектуальна власність, або Як подолати "долину смерті" : [про проблеми створення в Україні Стратегії розвитку галузі інтелект. власності та перетворення її на інновац. продукцію або інновац. послуги] / Сергій Квіт // Дзеркало тижня. — 2015. — 31 жовт.—6 листоп. (№ 41). — С. 1, 12.

1695. **Ліщенко Ю.** Інститут книги буде держустановою із громадською наглядовою радою / Юлія Ліщенко // Високий замок. — 2015. — 17 листоп. (№ 127). — С. 4.

1696. **Ожигін М.** Сто гривень за книжку достатньо? / Максим Ожигін // Високий замок. — 2015. — 10—12 лип. (№ 73). — С. 5.

1697. **Покальчук О.** Інформаційний нуль-простір : [проблеми інформ. політики України на сучас. етапі] / Олег Покальчук // Дзеркало тижня. — 2015. — 20—26 черв. (№ 22). — С. 2.

1698. **Соболев Є.** Відкрита інформація — потужний спосіб громадського контролю : [розповідь голови Ком. Верховної Ради з питань запобігання та протидії корупції про підсумки роботи ком. та основні напрями діяльності на майбутнє] / Єгор Соболев ; підгот. Анна Шевченко // Голос України. — 2015. — 30 лип. (№ 136). — С. 3.

004 Комп'ютерна наука і технологія. Застосування комп'ютера. Оброблення даних

1699. **Біловицька Н.** Електронна демократія проти корупції : незабаром док. і замовлятимуть, і отримуватимуть через Інтернет : [про надання адмін. послуг в електрон. режимі] / Наталія Біловицька // Урядовий кур'єр. — 2015. — 25 черв. (№ 113). — С. 7.

1700. **Громов О.** Запрошення до перемовин : влада розпочала діалог із представниками ІТ-бізнесу, які потерпали від "масок-шоу" силовиків / Олег Громов // Урядовий кур'єр. — 2015. — 20 жовт. (№ 194). — С. 4.

1701. **Громов О.** Купівля через інтернет дочекалася легалізації : новий закон про правила торгівлі у всесвіт. павутинні повинен зробити її більш цивіліз. та безпеч. для покупців / Олег Громов // Урядовий кур'єр. — 2015. — 9 верес. (№ 165). — С. 4.

1702. **Громов О.** Чому лихоманить ІТ-ринок? : через "маски-шоу" силових структур, які відбуваються в офісах високотехнол. бізнесу, інвестори та програмісти можуть попрощатися з Україною / Олег Громов // Урядовий кур'єр. — 2015. — 8 жовт. (№ 187). — С. 4.

1703. **Данченко О.** "Рухати країну вперед повинні саме інформаційно-комунікаційні технології" : бесіда з нар. депутатом з питань інформатизації і зв'язку Олександром Данченком / інтерв'ю вів Сергій Мельник // Голос України. — 2015. — 16 квіт. (№ 68). — С. 4.

1704. **Мерило Я.** Яніка Мерило: "Чиновники бояться електронного урядування, бо комп'ютер хабарів не бере" : [інтерв'ю з виконав. директором Укр. асоц. венчур. капіталу та прямих інвестицій UVCA про перехід на електрон. урядування, найбільш необхідні електрон. послуги для українців та спільнот бізнес-ангелів в Україні] / Яніка Мерило // Високий замок. — 2015. — 25 черв.—1 лип. (№ 67). — С. 9.

1705. **Петров В. В.** Прорив України в галузі ІТ-інфраструктур / В. В. Петров // Голос України. — 2015. — 9 листоп. (№ 188). — С. 8.

1706. **Поліщук І.** Офіційний документ видасть ... Інтернет : потрібну довідку можна буде замовити на сайті Мін'юсту / Ірина Поліщук // Урядовий кур'єр. — 2015. — 20 берез. (№ 51). — С. 3.

1707. **Прокопенко М.** Кияни "достукаються" до влади через Інтернет : офіційно запрацював сайт електрон. петицій до столич. чиновників / Марія Прокопенко // День. — 2015. — 3 листоп. (№ 199). — С. 2.

1708. **Рибка С.** Про національну інформаційно-комунікаційну інфраструктуру : упр. складовими частинами інфраструктури — це забезпечення ефект. упр. державою та операт. реагування на кіберзагрози / Сергій Рибка, Євген Кільчицький, Олександр Післегін // Урядовий кур'єр. — 2015. — 26 черв. (№ 114). — С. 10.

1709. **Чалий Д.** ІТ-ринок: у надії на розвиток : експерти: Через кризу попит на молодших спеціалістів суттєво скоротився на користь фахівців середньої ланки / Чалий Дмитро // День. — 2015. — 16 черв. (№ 103). — С. 7.

1710. **Юзич М.** ІТ по-європейськи / Марія Юзич // День. — 2015. — 13—14 берез. (№ 43/44). — С. 9.
1711. **Юзич М.** Обережно – вірус! : Україна посідає п'яте місце у світі за рівнем ризику зіткнення з веб-зловмисниками / Марія Юзич // День. — 2015. — 29 жовт. (№ 196). — С. 6.
1712. **Юзич М.** Що загрожувало українському Інтернету 2014 року? : [про засоби боротьби з комп'ютер. вірусами] / Марія Юзич // День. — 2015. — 30—31 січ. (№ 14/15). — С. 10.
1713. **Юзич М.** Яніка Меріло: "Лише за 15 років Україна зможе повністю перейти на e-governance" : радник мера Львова — про перспективи та перешкоди реалізації електрон. урядування в країні / Марія Юзич // День. — 2015. — 6 серп. (№ 139). — С. 7.
1714. **Юрченко М.** Спілкування переходить в електронний формат : новіт. сервіси забезпечують швидкий доступ громадян до інформації про діяльність органів влади / Михайло Юрченко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 3 верес. (№ 161). — С. 2.

008 Цивілізація. Культура. Прогрес

1715. **Бородюк Н.** Битва за свідомість : перемога можлива лише в разі залучення схід. регіонів в укр. культур. простір : [про культур. політику на підконтрол. Україні територіях Донец. та Луган. обл.] / Наталя Бородюк // Урядовий кур'єр. — 2015. — 13 листоп. (№ 212). — С. 5.
1716. **Відмарович Д.** Треба, щоб політика не втручалася у творчість : розмова з літ. критиком, поетом, істориком, перекладачем, Послом Хорватії про культур. укр.-хорват. відносини / Джуро Відмарович ; спілкувався Володимир Криницький // Слово Просвіти. — 2015. — 16 лип. (№ 75). — С. 4—5.
1717. **Горбунова О.** Керівників закладів культури призначатимуть на конкурсній основі / Олена Горбунова // Голос України. — 2015. — 12 листоп. (№ 210). — С. 1—2.
1718. **Дегтярьова Ю.** Україна — Білорусь: взаємозв'язок народів і культур : прес-конф. на тему "Україна-Білорусь: взаємозв'язок народів і культур" / Юліана Дегтярьова // Літературна Україна. — 2015. — № 11. — С. 3.
1719. **Жулинський М.** Із когорти "незгідних", або Чи можлива в Україні влада інтелектуалів? / Микола Жулинський // День. — 2015. — 23—24 січ. (№ 9/10). — С. 8.
1720. **"Зачепіть** Спілку письменників — і вас назвуть ворогом української культури" : як реформувати держ. культур. політику — експерт. погляд... : [тези про можливі моделі комунікації між культурою і державою провід. укр. експертів з публ. дискусії, організ. Центром міськ. історії та Оксфорд. ун-том у Львові] / підгот. Орест Дрималовський // Високий замок. — 2015. — 22 верес. (№ 103). — С. 11.
1721. **Кириленко В.** Культура всупереч війні / В'ячеслав Кириленко ; брав інтерв'ю Олег Вергеліс // Культура і життя. — 2015. — 30 січ.—5 лют. (№ 5). — С. 3—5.
1722. **Кириленко В.** Під час війни культура не може стояти осторонь : [бесіда з Міністром культури] / В'ячеслав Кириленко ; бесіду вів Олег Вергеліс // Дзеркало тижня. — 2015. — 17—23 січ. (№ 1). — С. 1, 13.
1723. **Кіч Т.** Культура в новому світі : чого очікувати митцям від реформи / Тамара Кіч // Слобідський край. — 2015. — 7 листоп. (№ 133). — С. 5.
1724. **Культура** також потребує креативу : [зустріч віце-прем'єр-міністра — міністра культури В'ячеслава Кириленка і керівника програми ЄС — Східне партнерство "Культура" Террі Сандела щодо співпраці у реформуванні політики з питань культури] // Урядовий кур'єр. — 2015. — 24 черв. (№ 112). — С. 2.
1725. **Мицик В.** "Русскім міром" намировано : [про вплив рос. пропаганди на формування сучас. укр. культури] / Вадим Мицик // Слово Просвіти. — 2015. — 12—18 лют. (№ 6). — С. 3.
1726. **Петрушенко М.** Країні запропонують консолідовану стратегію розвитку культури / Микола Петрушенко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 25 берез. (№ 54). — С. 3.
1727. **Петрушенко М.** Суспільство запросило обговорити стратегію розвитку культури / Микола Петрушенко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 17 квіт. (№ 70). — С. 3.
1728. **Порошенко П. О.** "Культура буде нашою зброєю" : про визначення культури як важливого інструмента реформ та зброї для збереження єдності України / П. О. Порошенко // Культура і життя. — 2015. — 13 берез. (№ 12/13). — С. 2.
1729. **Потапенко Ю.** Місто мрії з кольоровими хмаринками : у Славутіч під незмінним девізом "Хочу бачити світ щасливим!" відбувся 22-й Міжнар. фестиваль дитячої демократії, телебачення, преси та творчості "Золота осінь Славутича" / Юлія Потапенко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 8 жовт. (№ 187). — С. 17.
1730. **Соколова С.** Шляхи [української] культури / Світлана Соколова // Культура і життя. — 2015. — 24 квіт. (№ 20). — С. 2.
1731. **Старовойт І.** "Запит на нове просвітництво таки вже відчутний" : розмова з львів. поетесою : [про політику пам'яті, а також макро- та мікроподії культур. життя] / Ірина Старовойт ; розмовляв Людмила Таран // День. — 2015. — 25—26 верес. (№ 174/175). — С. 23.
1732. **Ференц В.** Про гуманітарний важіль трансформації : [розглянуто проблеми розвитку укр. культури, роль культури у формуванні громад. сусп-ва та вихованні патріотизму] / Володимир Ференц // Слово Просвіти. — 2015. — 22—28 жовт. (№ 42). — С. 7.
1733. **Шот М.** На чорній дошці світлих мрій і прагнень : Тернопіль першим серед укр. міст утілює міжнар. інтерактив. мистец. проект "Before I Die ..." / Микола Шот // Урядовий кур'єр. — 2015. — 10 листоп. (№ 209). — С. 12.

02 Бібліотечна справа. Бібліотекознавство

1734. **Бібліотеки** матимуть перспективу : [про проект Стратегії розвитку бібл. справи в Україні до 2025 р.] // Урядовий кур'єр. — 2015. — 20 жовт. (№ 194). — С. 1.

1735. **Кир'ян Н.** Війна з книжками : [вміщено інформацію про Б-ку укр. літ. в Москві] / Надія Кир'ян // Слово Просвіти. — 2015. — 12—18 листоп. (№ 45). — С. 3.

1736. **Рижков В.** "Потрібні читці з гарною дикцією" : [про створення першої укр. онлайн-б-ки для незрячих] / Вадим Рижков // День. — 2015. — 24 черв. (№ 109). — С. 2.

1737. **Танюк Л.** У передчутті безславного кінця ... : укр. бібліотеку в Москві знову гвалтують — у пам'яті ще безчинства навколо неї, які розпочалися 2011 р., перманентно спалахували потім / Леся Танюк // День. — 2015. — 3 листоп. (№ 199). — С. 7.

050 Серіальні видання. Періодика

1738. **Європа** стає ближчою українській культурі : [про презентацію спец. бельг. числа журналу "Всесвіт"] // Слово Просвіти. — 2015. — 26 листоп.—2 груд. (№ 47). — С. 7.

06 Організації загального типу

061 Організації та інші типи об'єднань

1739. **Білогорський М.** Українська діаспора — яскрава і надсучасна : розмова з організатором Євромайдану у Сан-Франциско та засн. благод. орг. "NOVA UKRAINE" для гуманітар. підтримки України / Микола Білогорський ; розмовляв Володимир Малинка // Дзеркало тижня. — 2015. — 20—26 черв. (№ 22). — С. 1, 15.

1740. **Бондаренко С.** Громада в русі до НАТО : [про громад. рух "Україна — в НАТО"] / Станіслав Бондаренко // Літературна Україна. — 2015. — 5 берез. (№ 10). — С. 2.

1741. **Вертікова І.** "Ляльковий театр" звучить майже як пароль : [гуманітар. місія "Церкви Різдва" та благод. орг. "Відкрите серце"] / Ірина Вертікова, Іван Загурський // Голос України. — 2015. — 17 черв. (№ 106). — С. 6.

1742. **Касьянов Ю.** Юрій Касьянов: "Час волонтерських організацій закінчився" : бесіда з одним із заснов. волонтер. руху "Армія SOS" Юрієм Касьяновим / бесіду вели: Алла Котляр, Олег Покальчук // Дзеркало тижня. — 2015. — 26 верес.—2 жовт. (№ 35). — С. 4.

1743. **Комісаренко О.** Байдужість завжди була найбільшим злом - переконані волонтери : [про волонтер. діяльність керівника фермер. госп-ва "Землероб" Станіслава Косенка з Новоукраїнки] / Олена Комісаренко, Петро Мельник // Голос України. — 2015. — 27 трав. (№ 92). — С. 10.

1744. **Левицька Л.** Молодіжні організації показують приклад публічності та прозорості : [керівники молодіж. громад. орг. про свою роботу торік і розповіли про проекти, над якими працюватимуть цього року] / Любов Левицька // Голос України. — 2015. — 3 берез. (№ 38). — С. 8.

1745. **Лиховид І.** Держава проти волонтерів-шахраїв. Хто переможе? : у Верховній Раді зареєстровано законопроект, який має захистити благодійників. Однак експерти вважають його недосконалим / Інна Лиховид // День. — 2015. — 21 жовт. (№ 190). — С. 8.

1746. **Обрамбальський В.** В Україні започатковано студентський волонтерський рух / Валентин Обрамбальський // Урядовий кур'єр. — 2015. — 10 січ. (№ 3). — С. 8.

1747. **Покальчук О.** Палаючі серця : волонтер. рух в Україні / Олег Покальчук // Дзеркало тижня. — 2015. — 5—11 верес. (№ 32). — С. 1, 13.

1748. **Рижков В.** Відновлює роботу : атака правоохоронців на "Фонд оборони країни" шокувала волонтерів / Вадим Рижков // День. — 2015. — 5 листоп. (№ 201). — С. 10.

1749. **Сорока В.** Студгвардії напоготові : [про розвиток волонтер. руху серед студентства] / Валентина Сорока // Освіта України. — 2015. — 19 січ. (№ 1/2). — С. 12—13.

1750. **Стеценко С.** Добровільний обов'язок дієвого патріотизму : розмова з головою громад. орг. "Український легіон" Святославом Стеценком / спілкувався Євген Голибард // Слово Просвіти. — 2015. — 1—7 жовт. (№ 39). — С. 4.

1751. **Шот М.** Спілка української молоді діє по всьому світі : одній із найстаріших громад. орг. країни виповнилося 90 років / Микола Шот // Урядовий кур'єр. — 2015. — 3 груд. (№ 226). — С. 5.

1752. **Шурин В.** Бюрократія — проти воїнів АТО : [волонтер. допомога співачки Наталі Самсонової] / Валентина Шурин // Високий замок. — 2015. — 23 черв. (№ 66). — С. 14.

069 Музеї. Виставки

1753. **Бородюк Н.** Наша історія варта більшої уваги : [розширена нарада з музейниками] / Наталя Бородюк // Урядовий кур'єр. — 2015. — 9 квіт. (№ 65). — С. 2.

1754. **Букет Є.** Реальні кошти для віртуальних музеїв : [проблеми укр. музеїв] / Євген Букет // Культура і життя. — 2015. — 20 лют. (№ 8/9). — С. 6.

1755. **Гальченко С.** Колекція повернених раритетів : [про повернення до укр. музеїв худож. експонатів, вивезених під час Другої світ. війни] / Сергій Гальченко // Слово Просвіти. — 2015. — 23—29 квіт. (№ 16). — С. 11.

1756. **Дар** Музею Івана Гончара : Богдан Горинь із дружиною передали закладу зібрані та врятовані від знищення укр. мистец. скарби // День. — 2015. — 2 верес. (№ 157). — С. 11.
1757. **Дрималовський О.** "Моя робота — сидіти і дивитись. Навіть подругам соромно зізнатися ..." : музейні доглядачі відверто розповіли про нюанси своєї роботи / Орест Дрималовський // Високий замок. — 2015. — 16—18 жовт. (№ 114). — С. 8.
1758. **Картини** скарбівничого неперевершених коштовностей : [представлено виставку Юрія Нагулка "Терени волі", що відбулася Нац. Києво-Печер. іст.-культур. заповіднику] / підгот. Едуард Овчаренко // Слово Просвіти. — 2015. — 1—7 жовт. (№ 39). — С. 13.
1759. **Касьяненко Н.** Музей Революції Гідності: місце на карті міста... : [про створення музею Революції Гідності] / Наталія Касьяненко // Дзеркало тижня. — 2015. — 28 лют.—6 берез. (№ 7). — С. 14.
1760. **Кир'ян Н.** Тривоги Музею шістдесятництва / Надія Кир'ян // Слово Просвіти. — 2015. — 26 листоп.—2 груд. (№ 47). — С. 5.
1761. **Клименко Н.** Беззаконня "в законі" : [про ситуацію у Нац. музеї Тараса Шевченка] / Наталія Клименко, Любов Гайжевська, Василь Портяк // Літературна Україна. — 2015. — 18 черв. (№ 25). — С. 10.
1762. **Коцюбинський І.** Невтомний у вшануванні Михайла Коцюбинського : 145-річчя від дня народж. Хоми Михайловича Коцюбинського і 80-річчя музею М. Коцюбинського в Чернігові / Ігор Коцюбинський // Слово Просвіти. — 2015. — 12—18 листоп. (№ 45). — С. 8.
1763. **Лиховид І.** Закулісся "Мистецького Арсеналу" : уперше для відвідувачів відкривають верхні поверхи та іст. підвали культур. комплексу / Інна Лиховид // День. — 2015. — 26 листоп. (№ 216). — С. 7.
1764. **Лиховид І.** Музей Майдану — знову з нуля : уряд доручив створити його Укр. ін-ту нац. пам'яті. Для орг. це стало сюрпризом / Інна Лиховид // День. — 2015. — 3 груд. (№ 221). — С. 2.
1765. **Лігостаєва С.** Сільський музей показав картини Пікассо і Малевича з власного фонду / Світлана Лігостаєва // Демократична Україна. — 2015. — 2 жовт. (№ 40). — С. 10.
1766. **Максимова Н.** Пересопниця: храм української першокниги : [розглянуто експозиції музейн. комплексу в Пересопниці та наведено факти з історії друкування "Пересопницького Євангелія"] / Ніна Максимова // Демократична Україна. — 2015. — 16 жовт. (№ 42). — С. 10.
1767. **Мальований** світ Єлизавети Миронової : [у Нац. центрі нар. культури "Музей Івана Гончара" відбулася вист. робіт худож. Єлизавети Миронової (1929—2010) — "Розкопаю гору та посію рожу"] / підготував Едуард Овчаренко // Слово Просвіти. — 2015. — 12—18 листоп. (№ 45). — С. 15.
1768. **Медуниця Ю.** Тоталітаризму вказали на його місце : [про створення Музею тоталітаризму] / Юрій Медуниця // Урядовий кур'єр. — 2015. — 25 квіт. (№ 76). — С. 3.
1769. **Музей** Майдану, Жовтневий палац : [на алеї Героїв Небес. Сотні постане Музей Майдану] // Культура і життя. — 2015. — 20 лют. (№ 8/9). — С. 7.
1770. **На молодь** чекають у музеях : віце-прем'єр і профільн. міністр В'ячеслав Кириленко разом з учнів. молоддю оглянув експозицію Нац. музею історії України // Урядовий кур'єр. — 2015. — 3 верес. (№ 161). — С. 2.
1771. **Найвизначніша** Книга нашого народу : [про вист. "В Україну ідіть, діти! В нашу Україну" до 175-ліття виходу першого "Кобзаря" Тараса Шевченка] // Слово Просвіти. — 2015. — 23—29 квіт. (№ 16). — С. 1.
1772. **Непереможність** українського духу : [розглянуто експозиції вист., що відкрилися в Укр. домі — "Покров Пресвятої Богородиці" та "Військо Русі—України на захисті Вітчизни та Європи"] / підготував Едуард Овчаренко // Слово Просвіти. — 2015. — 22—28 жовт. (№ 42). — С. 15.
1773. **Нестеренко А.** Повернення до первозданності : для Мар'яна Піняка, нового ген.директора Шевченк. нац. музею-заповідника в Каневі, першочерговим завданням від М-ва культури України стало відродження первозданного колориту в оформленні музею на Чернечій горі, згідно з давніми задумами відомого архітектора Василя Кричевського / Андрій Нестеренко // Голос України. — 2015. — 3 жовт. (№ 184). — С. 10.
1774. **Осипчук Н.** Дві долі поєдналися в любові : [викладено інформацію про красзнав. музей у Вишніці, що на Буковині, та про подружжя Іванюків — Михайлину і Михайла] / Наталія Осипчук // Слово Просвіти. — 2015. — 12—18 листоп. (№ 45). — С. 12—13.
1775. **Романова К.** Українська еміграція у боротьбі за незалежність : у Центр. держ. архіві зарубіж. українці відкрилась унік. виставка / Катерина Романова // День. — 2015. — 27 жовт. (№ 194). — С. 11.
1776. **Ромашко Г.** Українцям не завадить стати трохи буддистами : мандр. вист. "Скарб Тибету" побувала вже в більшості міст : [про вист., присвяч. культур. спадщині Гімалайс. регіону] / Ганна Ромашко, Володимир Заїка // Урядовий кур'єр. — 2015. — 8 жовт. (№ 187). — С. 12.
1777. **Тасмниці** Петриківського розпису : [представлено виставку, де експонуються роботи Тетяни Гарькавої та її вихованців] // Слово Просвіти. — 2015. — 1—7 жовт. (№ 39). — С. 13.
1778. **Федорук О.** Обмін наших скарбів на...наші ж скарби : експерти називають роботу М-ва культури над поверненням в Україну культ. цінностей повним провалом / Олесь Федорук // День. — 2015. — 23 лип. (№ 129). — С. 9.

070 Газети. Преса. Журналістика

1779. **Букет Є.** Кримські ЗМІ. Наступ посилюється / Євген Букет // Культура і життя. — 2015. — 3 квіт. (№ 16/17). — С. 3.

1780. **Грабовський С.** Джеймс Мейс — для нашого сьогодення : нам же всім варто частіше перерахувати його тексти, щоби краще розумітися на трендах захід. журналістики і на політиці Кремля стосовно України / Сергій Грабовський // День. — 2015. — 18 лют. (№ 27). — С. 4.
1781. **Ефект** "таємної дипломатії", або Чому українська журналістика навіть в умовах війни не готова проявляти принципову позицію // День. — 2015. — 30—31 жовт. (№ 197/198). — С. 17.
1782. **Зубар Н.** Як змінилося інформаційне поле Харківщини? : розмова з головою правління інформ. центру "Майдан-моніторинг" Наталією Зубар / розмовляв Вадим Лубчак // День. — 2015. — 6—7 лют. (№ 19/20). — С. 20.
1783. **Ковальова В.** Вибити борг будь-якою ціною? : "УК" провів власне розслідування сканд. випадку, коли колектори спалювали репутацію газ. / Вікторія Ковальова // Урядовий кур'єр. — 2015. — 20 листоп. (№ 217). — С. 6.
1784. **Конарева Л.** Роздержавлення преси стартує із січня 2016 року / Лариса Конарева // Урядовий кур'єр. — 2015. — 27 листоп. (№ 221). — С. 3.
1785. **Кучерява О.** Можуть запровадити кримінальну відповідальність : [про удосконалення захисту профес. діяльності журналістів] / Олександра Кучерява // Голос України. — 2015. — 18 черв. (№ 107). — С. 2.
1786. **Леошко В.** Реформування преси: як разом з водою й дитину не вихлюпнути : ниніш. широке обговорення проекту закону про реформування комун. ЗМІ зовсім не нове у вітчизн. медійн. сфері / Владислав Леошко // Голос України. — 2015. — 6 листоп. (№ 206). — С. 10.
1787. **Лильо Т.** Про рани війни і вади ЗМІ : розмова з канд. філол. наук, доцентом кафедри зарубіж. преси та інформації Львів. нац. ун-ту імені Івана Франка : [про ситуацію на сході країни і про те, як ЗМІ висвітлюють цю проблему] / Тарас Лильо ; розмовляла Катерина Сирота // День. — 2015. — 25—26 верес. (№ 174/175). — С. 21.
1788. **Листопад О.** Про журналіста замовте слово : [щодо питання діяльності інозем. медійників в анекс. Криму] / Олег Листопад // Урядовий кур'єр. — 2015. — 4 груд. (№ 227). — С. 3.
1789. **Лосєв І.** Битви в ефірі : [про інформ. війни] / Ігор Лосєв // День. — 2015. — 23—24 січ. (№ 9/10). — С. 19.
1790. **Лосєв І.** Відлуння терору ... : основна небезпека для країни — в нашій антиеліті / Ігор Лосєв // День. — 2015. — 27—28 листоп. (№ 217/218). — С. 26.
1791. **Лосєв І.** Інформаційне безсилля, або Що можуть зробити ЗМІ в nereформованій країні / Ігор Лосєв // День. — 2015. — 1—11 квіт. (№ 63/64). — С. 17, 19.
1792. **Лосєв І.** Сумні видовища, або Чому не слід надмірно ідеалізувати Європу : [про те, як ЗМІ висвітлюють політику Росії щодо України] / Ігор Лосєв // День. — 2015. — 9—10 жовт. (184/185). — С. 19.
1793. **Лубчак В.** Микола Княжицький: "Ухвалення нашого законопроекту про боротьбу з російською пропагандою стане тестом для депутатів" : [про захист медіа-простору та спротив у парламенті] / Вадим Лубчак // День. — 2015. — 16—17 січ. (№ 4/5). — С. 17—18.
1794. **Мацегора К.** Уряд працює в електронній площині : [про зустріч Ганни Онищенко з представниками ЗМІ] / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2015. — 25 берез. (№ 54). — С. 4.
1795. **Набруско В. І.** Як подолати кризу в інформаційній сфері : [запропоновано план заходів щодо захисту інформ. простору в умовах гібрид. війни з Рос. Федерацією] / В. І. Набруско // Слово Просвіти. — 2015. — 26 листоп.—2 груд. (№ 47). — С. 6—7.
1796. **Огневий К.** І "нелегали", і зрадники... : [крим. журналістика в умовах окупації] / Костянтин Огневий // День. — 2015. — 20—21 берез. (№ 48/49). — С. 22.
1797. **Правденко С.** Сергій Правденко: "Назву придумав Дмитро Павличко" : розмова з першим голов. редактором газети "Голос України" : [до 25-річчя з дня виходу у світ першого номеру газ. "Голос України"] / спілкувалась Леся Височанська // Голос України. — 2015. — 16 жовт. (№ 191). — С. 5.
1798. **"Путіну** довелося б заплатити жакливо високу ціну за окупацію України" : [огляд ст. провід. світ. мас-медіа щодо війни на Донбасі] / підгот. Ігор Тимоць // Високий замок. — 2015. — 23 черв. (№ 66). — С. 5.
1799. **П'ятериков С.** Про старий Київ і ... сучасний репортаж : в гостях у "Дня" побували журналісти з величезним досвідом і чудовим почуттям гумору — Сергій П'ятериков і Людмила Заседа / розмовляв Вадим Лубчак // День. — 2015. — 20—21 берез. (№ 48/49). — С. 1, 20.
1800. **Росія** проти "Новоросії" — хто кого? : [огляд ст. провід. світ.мас-медіа щодо війни на Донбасі та військ. агресії Росії проти України] / ; підгот. Ігор Тимоць // Високий замок. — 2015. — 16 черв. (№ 63). — С. 6.
1801. **Сорока М.** Перший редактор "УК" Михайло Сорока: "Держава має право інформувати про свою політику" : Нам 25! Такою була наша газ. рівно чверть століття тому (репринт. вид.) : [розмова з першим редактором газети "Урядовий кур'єр"] / розмовляла Вікторія Власенко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 29 жовт. (№ 202). — С. 5.
1802. **Торба В.** Про візити до терористів : Сергій Іванов: "Вояжі журналістів розраховані на відновлення статус-кво олігархів, у яких на окупованих територіях залишились активи, бізнес" : [з приводу візиту журналіста, ведучого програми "Свобода слова" Андрія Куликова в окупов. Донецьк та виступу його на одному з місц. телеканалів] / Валентин Торба // День. — 2015. — 22 верес. (№ 171). — С. 4.
1803. **"Українці** можуть перемогти Росію на полі бою" : огляд ст. провід. світов. мас-медіа / підгот. Ігор Тимоць // Високий замок. — 2015. — 7 лип. (№ 71). — С. 6.

1804. **Федорів А.** Реформування друкованих медіа, очевидно, назріло. Аби воно не закінчилося нищенням потужного інформаційного ресурсу : [законопроект щодо реформування друк. ЗМІ] / Анатолій Федорів // Голос України. — 2015. — 2 лип. (№ 116). — С. 3.

1805. **Чи** здасть Захід Путіну Україну в обмін на допомогу Москви в Сирії? : огляд ст. провід. світ. мас-медіа щодо зростання загрози рос. агресії у світі та міжнар. безпеки, подальша політика президента РФ Володимира Путіна стосовно військ. конфлікту на Донбасі / підгот. Ігор Тимоць // Високий замок. — 2015. — 29 верес. (№ 105). — С. 6.

1 ФІЛОСОФІЯ. ПСИХОЛОГІЯ

1/14 Філософія

1806. **Ковальов С.** "Він був лицарем" : Сергій Ковальов про Євгена Сверстюка : [спогади рос. дисидента та правозахисника Сергія Ковальова] / бесіду вела Олена Саннікова // День. — 2015. — 2 груд. (№ 220). — С. 5.

1807. **Лара Ф.** Філіп де Лара: "Як громадянин Заходу я покладаю великі сподівання на український приклад" : про роль нашої країни в історії демократії : [бесіда з фр. філософом і дослідником тоталітар. режимів] / бесіду вів Роман Гривінський // День. — 2015. — 26—27 черв. (№ 111/112). — С. 17, 23.

1808. **Махінчук М.** Щоб постав Сковорода на повен зріст у Чорнухах : до 290-ї річниці від дня народж. Г. С. Сковороди / Микола Махінчук // Урядовий кур'єр. — 2015. — 7 квіт. (№ 63). — С. 8.

159.9 Психологія

1809. **Венгер О.** "Наші" — хороші, "вороги" — погані? Як не утривалити конфлікт у поколіннях : [розмова з доктором психолог. наук] / Олександр Венгер ; розмовляла Алла Котляр // Дзеркало тижня. — 2015. — 11—17 квіт. (№ 13). — С. 1, 13.

1810. **Гнатюк Р.** Як захистити себе від інших і самого себе? / Роксолана Гнатюк // Дзеркало тижня. — 2015. — 7—13 берез. (№ 8). — С. 14.

1811. **Долина Н.** Завдання ворога — наша самотність : психологи радять, як стрес і відчай перетворити на оптимізм і віру в перемогу / Наталія Долина // Урядовий кур'єр. — 2015. — 27 січ. (№ 14). — С. 5.

1812. **Івашко О.** Три правила війни : набуті душев. спокою бійцям АТО допомагають укр. психологи-волонтери : [йдеться про особливості укр. військ. психології] / Олена Івашко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 14 листоп. (№ 213). — С. 6.

1813. **Кириченко І.** Вадим Васютинський: "Патріотизм добрий тоді, коли він продуктивний" / Ірина Кириченко // Дзеркало тижня. — 2015. — 28 берез.—3 квіт. (№ 11). — С. 4.

1814. **Лук'яненко Л.** Левко Лук'яненко: "Долю людини визначає любов до Батьківщини та сила характеру" : бесіда з Героєм України. нар. депутатом України поперед. скликань / підгот. Анфіса Букреєва // Вісті Придніпров'я. — 2015. — 25 черв. (№ 50). — С. 1, 5.

1815. **Плахта Д.** "Будемо боротися — і неодмінно переможемо" : офіцер-психолог Наталія Драч — про війну, бюрократію і наших бійців / Дмитро Плахта // День. — 2015. — 24—25 лип. (№ 130/131). — С. 10.

1816. **Поліщук І.** Життєва правда бойового отця : інколи досить кількох слів, щоб урятувати військ. від необдум. кроків : [про військ. священника — протоірея Павла Найденова та його благород. справу, яку він робить для людей, що знаходяться в зоні бойових дій на сході України] / Ірина Поліщук // Урядовий кур'єр. — 2015. — 28 листоп. (№ 223). — С. 1, 6.

17 Філософія моралі. Етика. Практична філософія

1817. **Прилипка О.** Обмежений контингент АТО : [роздуми щодо морал. стану укр. сусп-ва в контексті війни на Донбасі] / Олександр Прилипка // День. — 2015. — 19—20 черв. (№ 106/107). — С. 5.

1818. **Спілкування** з людиною на візку. 12 правил // Демократична Україна. — 2015. — 20 листоп. (№ 47). — С. 13.

2 РЕЛІГІЯ. ТЕОЛОГІЯ (БОГОСЛОВ'Я)

27 Християнство

1819. **Аврамчук О.** Мудрий праведник у вогні світової війни : [минає 150 р. від дня народж. митрополита УГКЦ Андрія Шептицького] / Олександр Аврамчук // День. — 2015. — 29 лип. (№ 133). — С. 8.

1820. **Баланецька Л.** За Єдину Помісну Православну Церкву : [порушено питання об-ня трьох православних гілок в Україні — Київ., Моск. патріархатів та Укр. автокефал. церкви] / Лілія Баланецька // Слово Просвіти. — 2015. — 22—28 жовт. (№ 42). — С. 6.

1821. **Боруцька О.** Праведне життя пастиря : [минає 150 р. від дня народж. митрополита УГКЦ Андрія Шептицького] / Оксана Боруцька // День. — 2015. — 24—25 лип. (№ 130/131). — С. 12.

1822. **Крамарчук О.** Українці мріють про єдину Помісну православну церкву / Оксана Крамарчук // Урядовий кур'єр. — 2015. — 30 лип. (№ 137). — С. 3.

1823. **Мамчин В.** Єдність українського православ'я. Бути чи не бути? / Володимир Мамчин // День. — 2015. — 11—12 верес. (№ 164/165). — С. 6.

1824. **Миревський І.** Україна та Константинополь: історія і перспективи єдності : відновлення юрисдикції Константинопол. патріархату в Україні: іст.-канон. аспект і вектор відновлення єдності укр. православ'я / Ігор Миревський // День. — 2015. — 18—19 верес. (№ 169/170). — С. 14.

1825. **Сюндюков І.** Джерело вічного світла : Кирило, Мефодій та витоки християнства на Русі / Ігор Сюндюков // День. — 2015. — 27—28 берез. (№ 53/54). — С. 8.

1826. **Фаріон І.** Певні сили чинять інтервенції, щоб українське православ'я не об'єдналося : УПЦ КП і УАПЦ готові злитися в одну Церкву. Константинополь цей процес підтримує / Іван Фаріон // Високий замок. — 2015. — 11—17 черв. (№ 61). — С. 3.

28 Іслам

1827. **Ісмагілов С.** Мусульмани України: історія солідарності : розмова з муфтієм Духов. упр. мусульман України "Умма" шейхом Саїдом / розмовляв Роман Гривінський // День. — 2015. — 4—5 груд. (№ 222/223). — С. 22.

3 СУСПІЛЬНІ НАУКИ

31 Демографія. Соціологія. Статистика

311 Статистика як наука. Теорія статистики

1828. **Жук І.** "Орієнтир — міжнародні стандарти" : розмова з виконувачем обов'язки голови Держстату Іриною Миколаївною Жук / спілкувався Олег Громов // Урядовий кур'єр. — 2015. — 3 груд. (№ 226). — С. 9.

1829. **Ревенко А.** Як ми живемо : [про результати масштаб. стат.-соціол. обстежень умов життя населення / Андрій Ревенко // Дзеркало тижня. — 2015. — 25 лип.—14 серп. (№ 27). — С. 1, 9.

314 Демографія. Вивчення народонаселення

1830. **Тимоць І.** Континент мігрантів : нинішня навала біженців — не перша для Європи. У XX ст. Старий світ переживав і не таке ... : [Європа переживає міграц. кризу] / Ігор Тимоць // Високий замок. — 2015. — 1—7 жовт. (№ 107). — С. 17.

316 Соціологія

1831. **Базилевський В.** Імітатори та фарисеї: лики і діяння : [викладено думки стосовно реформування різних сфер сусп.-ного життя] / Володимир Базилевський // Слово Просвіти. — 2015. — 22—28 жовт. (№ 42). — С. 2.

1832. **Базилевський В.** Імітатори та фарисеї: лики і діяння : [викладено думки стосовно реформування різних сфер сусп.-ного життя] / Володимир Базилевський // Слово Просвіти. — 2015. — 29 жовт.—4 листоп. (№ 43). — С. 4—5. — Закінчення. Початок: № 42.

1833. **Бекешкіна І.** Активізація і радикалізація : соціолог Ірина Бекешкіна — про основні тренди постмайдан. сусп.-ва : [щодо настроїв укр. сусп.-ва після Революції Гідності] / Ірина Бекешкіна // День. — 2015. — 5 листоп. (№ 201). — С. 10.

1834. **Берлінська М.** "Країна стала моєю особистою справою" : Марія Берлінська — про стару систему і нових людей на фронті / бесіду вела Анна Свентах // День. — 2015. — 13 лип. (№ 124). — С. 10.

1835. **Войтенко В.** Людство на порозі нової епохи / Володимир Войтенко // Слово Просвіти. — 2015. — 5—11 лют. (№ 5). — С. 6—7.

1836. **Гальчинський А.** Соціалізм проти соціалізму. Питання для роздумів : [про дві взаємовиключні моделі соціалізму] / Анатолій Гальчинський // Дзеркало тижня. — 2015. — 4—10 квіт. (№ 12). — С. 6.

1837. **Головаха Є.** Гідність дуже дорого коштує... : Євген Головаха — про принцип. зміни в структурі сусп.-ва : [бесіда з заст. голови Ін-ту соціології НАН України] / бесіду вів Дмитро Кривцун // День. — 2015. — 13 серп. (№ 144). — С. 4.

1838. **Головаха Є.** Як правильно протидіяти : Євген Головаха: "Росія може окупувати не лише захопленням територій, а й перетворивши нашу сутність на свою — "русский мир" з українською мовою та у вишиванках", але ... : [бесіда з заст. голови Ін-ту соціології НАН України Євгеном Головахою] / бесіду вів Валентин Торба // День. — 2015. — 22 жовт. (№ 191). — С. 5.

1839. **Грабовський С.** Декомунізація: непрості сюжети : перефразов. відомий вислів, можна зауважити: скажіть, яка у нації іст. пам'ять, і я скажу, чи життєздатна ця нація / Сергій Грабовський // День. — 2015. — 21 квіт. (№ 69). — С. 5.

1840. **Грабовський С.** Соціологія засвідчує: владі дістався розумніший за неї народ / Сергій Грабовський // День. — 2015. — 31 берез. (№ 55). — С. 4.

1841. **Грабовський С.** Суспільна довіра, її лідери та аутсайтери : [рівень довіри громадян до влади / Сергій Грабовський // День. — 2015. — 6 серп. (№ 139). — С. 5.

1842. **Гумницька Н.** Про суспільну екосистему : глобалізація не скасовує, а навпаки, потребує збереження нац. самобутності / Наталя Гумницька // День. — 2015. — 17—18 квіт. (№ 67/68). — С. 12.

1843. **Коваль Л.** Берегиня, а не рабиня : чи добилися укр. жінки рівних прав із чоловіками : [щодо розподілу сімейн. обов'язків між чоловіком і дружиною в укр. родинах] / Любомира Коваль // Урядовий кур'єр. — 2015. — 11 листоп. (№ 210). — С. 5.

1844. **Котєв В.** Конфлікт: із лабіринту в тунель / Володимир Котєв // Дзеркало тижня. — 2015. — 14—20 берез. (№ 9). — С. 14.
1845. **Кремль** як спільний супротивник: "День" поцікавився, як представники нац. меншин України ставляться до анексії Криму і рос. агресії на Донбасі / підгот.: Дмитро Кривцун, Наталія Пушкарук // День. — 2015. — 4 берез. (№ 37). — С. 5.
1846. **Кульчицький С.** Доктор історичних наук, професор Станіслав Кульчицький: "Наша надія в тому, що вже з'явилося перше пострадянське покоління": розмова на тему зміни пострадян. сусп-ва свідомості в укр. громадян / спілкувалась Лариса Конарева // Урядовий кур'єр. — 2015. — 21 жовт. (№ 195). — С. 6.
1847. **Куш Л.** Ідея відокремлення "ДНР" і "ЛНР" не знаходить підтримки: укр. сусп-во готове до компромісів, питання лише в ціні, яку люди готові платити за мир / Ліна Куш // Голос України. — 2015. — 18 листоп. (№ 214). — С. 3.
1848. **Ладомська Я.** Громадянська гідність оборонців вітчизни — проти обивательської "етики": ставлення сусп-ва до учасників АТО та проблеми держ. політики в сфері забезп. прав військовослужбовців, що беруть участь у бойових діях на Донбасі / Яна Ладомська // Демократична Україна. — 2015. — 20 листоп. (№ 47). — С. 3.
1849. **Лизанчук В.** Національне "Я" в контексті глобалізаційних процесів: [наведено іст. дослідж. історії становлення укр. нації] / Василь Лизанчук // Слово Просвіти. — 2015. — 29 жовт.—4 листоп. (№ 43). — С. 1—2.
1850. **Лібанова Е.** Відновлення Донбасу: чи зможемо відбудувати втрачене?: протистояння руйнує не тільки економіку, а й довіру між людьми: [бесіда з директором Ін-ту демографії і соц. досліджень ім. М. В. Птухи НАН України, акад. Еллою Лібановою] / бесіду вела Ганна Луканська // Голос України. — 2015. — 18 лют. (№ 29). — С. 12.
1851. **Максимович Б.** Потрібен Майдан колективного Розуму: [як побудувати новий сусп. лад] / Богдан Максимович // День. — 2015. — 30—31 січ. (№ 14/15). — С. 13.
1852. **Мельникова О.** Про "обробку мізків": методи боротьби з "інакодумством" на окуп. територіях залишаються репрес. / Олена Мельникова // День. — 2015. — 13—14 листоп. (№ 207/208). — С. 12.
1853. **Мураєв Є.** Національна ідея лінійного часу / Євгеній Мураєв // Голос України. — 2015. — 24 листоп. (№ 218). — С. 4.
1854. **Паттен К.** Відродження великого лідера: у чому помилялися Маркс і Толстой: [політ. керівництво — і чоловіки, і жінки, які його здійснюють, — може реал. змінити стан речей, на краще або на гірше.] / Кріс Паттен // День. — 2015. — 27 жовт. (№ 194). — С. 9.
1855. **Петровська К.** Катя Петровська: "Чужих жертв не буває": нім. письменниця укр. походження — про культуру пам'яті і пошук влас. ідентичності / розмовляла Олеся Яремчук // День. — 2015. — 23—24 жовт. (№ 192/193). — С. 23.
1856. **Петроє О.** До питання про соціальність Революції Гідності / Ольга Петроє // Літературна Україна. — 2015. — 23 квіт. (№ 17). — С. 5.
1857. **Петрушенко М.** Що об'єднає українців: опитування показало, що серед найголовн. чинників — реальна боротьба з корупцією / Микола Петрушенко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 23 січ. (№ 12). — С. 1, 3.
1858. **Покальчук О.** Інакодія: [про проблеми взаємодії влади та сусп-ва] / Олег Покальчук // Дзеркало тижня. — 2015. — 14—20 листоп. (№ 43). — С. 1, 13.
1859. **Пукіш-Юнко І.** Війна, Росія, бідність ... : це перше, з чим асоціюють Україну в Євросоюзі. А кожен п'ятий "громадянин" ЄС взагалі не цікавиться українськими подіями: [про результати опитування щодо сприйняття України в Європ. Союзі] / Інна Пукіш-Юнко // Високий замок. — 2015. — 6—8 листоп. (№ 123). — С. 3.
1860. **Ручка А.** Майбутнє у плинному: зміна культурної моделі суспільства: розмова з відомими укр. вченими: [обговорюється проблема поколінь в сусп-ві] / розмовляла Ірина Кириченко // Дзеркало тижня. — 2015. — 21—27 листоп. (№ 44/45). — С. 13.
1861. **Свентах А.** Як відчутти культурний код Києва?: у столиці відбувся перший арт-хакатон, що об'єднав міські ініціативи навколо нового типу мислення / Анна Свентах // День. — 2015. — 25 черв. (№ 110). — С. 8.
1862. **Стеценко К.** Матриця свідомості: [розглянуто підсумки кругл. столу "Слово давнє і сьогочасне в контексті політичних реалій України"] / Кирило Стеценко // Слово Просвіти. — 2015. — 12—18 листоп. (№ 45). — С. 2.
1863. **Тимошик М.** Дух безпам'ятства над Даниною: [про генет. боязнь її старших громадян говорити правду й боротися за неї] / Микола Тимошик // День. — 2015. — 3—4 квіт. (№ 58/59); 17—18 квіт. (№ 67/68). — С. 9. — С. 11.
1864. **Ткач В.** Логіка "світла": [про сусп.-політ. ситуацію в Україні як взаємодію спонтан. порядків ринку, сусп-ва і держави] / Валентин Ткач // Дзеркало тижня. — 2015. — 25 лип.—14 серп. (№ 27). — С. 13.
1865. **Торба В.** Пошук примирення, а не "перемир'я": українці мають гуртуватися, щоб вижити не лише фізич., а саме як нація / Валентин Торба // День. — 2015. — 24—25 квіт. (№ 72/73). — С. 10.
1866. **Торба В.** "Українців не вишикувати": днями Юрій Фоменко — воїн з Дніпропетровщини, який мав свої унікальні спостереження за нашою ментальністю і власне позитив. бачення майбут. України, — став гостем "Дня" / Валентин Торба // День. — 2015. — 1 лип. (№ 113). — С. 5.
1867. **Штось Г.** Літературний колапс, або Про звичку не боротися, а імітувати боротьбу зі злом: [про роль літ.у соц.-духов. процесах сучас. укр. сусп-ва] / Григорій Штось // Літературна Україна. — 2015. — № 11. — С. 10.

1868. **Шушарін Д.** Битва за масть : про істеричні протести рос. інтелігенції / Дмитро Шушарін // День. — 2015. — 13—14 листоп. (№ 207/208). — С. 3.

1869. **Шушарін Д.** "Петен рятує меблі, де Голль — честь" : Кремль дає укр. правлячій еліті цілком визначені сигнали : [про стан громадян. сусп-ва та правлячих еліт в Україні та Росії] / Дмитро Шушарін // День. — 2015. — 27—28 берез. (№ 53/54). — С. 4.

1870. **Шушарін Д.** Совок — окремих випадок російського : про наслідки укр. "десоветизації" / Дмитро Шушарін // День. — 2015. — 17—18 квіт. (№ 67/68). — С. 5.

1871. **Шушарін Д.** Те, що страшніше за танки : в Україні громадян. сусп-во молоде й слабке, але воно є, в Росії — померло не народившись / Дмитро Шушарін // День. — 2015. — 17 берез. (№ 45). — С. 4.

32 Політика

322 Відносини між церквою та державою

1872. **Лехман Т.** Церковні дзвони б'ють тривогу... : [про участь церкви в боротьбі з рос. агресором] / Тарас Лехман // Слово Просвіти. — 2015. — 26 берез.—1 квіт. (№ 12). — С. 6.

1873. **Мельник С.** Збережемо собори, збережемо й душі : стан держ.-церк. відносин в Україні обговорювали під час кругл. столу в Ком. Верховної Ради з питань культури і духовності нар. депутати, представники уряду, а також різ. конфесій і церков / Сергій Мельник // Голос України. — 2015. — 29 жовт. (№ 200). — С. 2.

1874. **У церкви** та держави однакові пріоритети // Урядовий кур'єр. — 2015. — 11 берез. (№ 44). — С. 2.

323/324 Внутрішні справи. Внутрішня політика

323/324(100-87) Внутрішня політика зарубіжних країн

1875. **Антиукраїнські** репресії почалися? : [про затримання директора Б-ки укр. літ. в Москві Наталії Шаріної за звинуваченням "в розпалюванні національної ненависті й ворожнечі"] // Голос України. — 2015. — 30 жовт. (№ 201). — С. 7.

1876. **Воронович З.** "Коли почнеться війна з Росією, перший удар буде по Берліну ..." : що німці знають про ситуацію в Україні та чому у Німеччині так багато рос. симпатиків / Зіновія Воронович // Високий замок. — 2015. — 20 жовт. — 4 листоп. (№ 119). — С. 10.

1877. **Габер Є.** Парламентські вибори в Туреччині: народна демократія чи демократія народів? / Євгенія Габер // Дзеркало тижня. — 2015. — 12—19 черв. (№ 21). — С. 1, 5.

1878. **Газін В.** Пакт Монклоа: урок для України : [у здійсненні глибоких реформ ісп. керівництво обрало шлях поступ. зміни основоположн. законів без їх форм. порушення] / Володимир Газін // Дзеркало тижня. — 2015. — 29 серп. (№ 31). — С. 15.

1879. **Головко О.** Яким шляхом підете, сусіди? : проєвроп. політ. сили здобули більшість голосів на місц. виборах у Молдові / Оксана Головко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 18 черв. (№ 108). — С. 3.

1880. **Грабовський С.** Кремль діяв за лаштунками : як в Італії терористи ледь не зруйнували країну / Сергій Грабовський // День. — 2015. — 16—17 січ. (№ 4/5). — С. 9.

1881. **Грос Д.** Європа в облозі? : що може зробити ЄС для розв'язання проблеми біженців / Деніел Грос // День. — 2015. — 15 верес. (№ 166). — С. 8.

1882. **Грузія** ділиться досвідом системних реформ // Урядовий кур'єр. — 2015. — 7 берез. (№ 43). — С. 3.

1883. **Данілов О.** Небезпечні ілюзії : Олексій Данілов: "Люди, які привели країну до цієї війни й породили всі ці неподобства, тепер представляються миротворцями" : [бесіда з колиш. міськ. головою Луганська] / бесіду вів Валентин Торба // День. — 2015. — 9—10 жовт. (№ 184/185). — С. 5.

1884. **Даценко Л.** Путінізм — рецидив політичного середовища : [про політ. ситуацію в Рос. Федерації] / Леонтій Даценко // Слово Просвіти. — 2015. — 9—15 квіт. (№ 14). — С. 6.

1885. **Димань Л.** Ціна страху для НАТО. Як в альянсі платять за свою безпеку / Леся Димань // Дзеркало тижня. — 2015. — 28 лют.—6 берез. (№ 7). — С. 2.

1886. **Єрьомін А.** "Бацька" ще не демократ. Адже вже не диктатор : [у Білорусі без політ. сенсацій Олександр Лукашенко виграв президент. вибори — уже вп'яте] / Аскольд Єрьомін // Високий замок. — 2015. — 13 жовт. (№ 112). — С. 2.

1887. **Капсамун І.** Петро Порошенко: "Немцов був великим другом України ..." : заяви Президента України Петра Порошенка, Прем'єр-міністра Арсенія Яценюка і Секретаря Ради нац. безпеки та оборони Олександра Турчинова з приводу вбивства в Москві одного із лідерів рос. опозиції Бориса Немцова / Іван Капсамун // День. — 2015. — 3 берез. (№ 36). — С. 3.

1888. **Коваленко С.** Шлях реформ треба "не просто пройти прискореним темпом, а пробігти" / Сергій Коваленко // Голос України. — 2015. — 25 лип. (№ 133). — С. 1—2.

1889. **Коваль О.** Європі загрожує гуманітарна катастрофа? : у найближчі місяці Європа може зіштовхнутися з жорст. гуманітар. кризою, викликаною напливом мігрантів / Олексій Коваль // Дзеркало тижня. — 2015. — 5—11 верес. (№ 32). — С. 5.

1890. **Коваль О.** Молдова: протести замість свята вина : [молдов. опозиція змінює тактику і готується до затяж. протестів, оскільки влада не демонструє бажання йти на компроміси, хоча й згодна на діалог із протестувальниками] / Олексій Коваль // Дзеркало тижня. — 2015. — 10—16 жовт. (№ 38). — С. 5.

1891. **Лосєв І.** Без ілюзій ... : рос. інтелігенція, як правило, в разі чергового "заспокоєння" іногородців зливається з рос. владою у зворушливій єдності / Ігор Лосєв // День. — 2015. — 6—7 лют. (№ 19/20). — С. 19.
1892. **Луценко Ю.** Юрій Луценко: "Стиснувши зуби, робимо те, що потрібно країні" : бесіда з лідером парлам. фракції Блоку Петра Порошенка / бесіду вела Юліана Шевчук // Голос України. — 2015. — 29 лип. (№ 135). — С. 2.
1893. **Панфілов О.** "У Росії — варвари" : письменник, сценарист і публіцист розповів про свій переїзд із Росії до Грузії, інформ. війну як інструмент утримання влади Путіна та роль рос.-укр. війни в закінченні Рос. імпер. проекту / Олег Панфілов ; розмовляла Алла Дубровик-Рохова // День. — 2015. — 27—28 лют. (№ 34/35). — С. 7.
1894. **Пукіш-Юнко І.** Був би українець, а справа знайдеться : у Росії засудили п'ятого укр. бранця [73-річного українця, колиш. гендиректора полтав. оборон. заводу "Знамя" Юрія Солошенка]. Пришили шпигунство / Інна Пукіш-Юнко // Високий замок. — 2015. — 16—18 жовт. (№ 114). — С. 4.
1895. **Самокиш І.** "Це — абсолютно нелегітимна акція" : у Ростові розпочалося судилище над Олегом Сенцовим та Олександром Кольченком / Ігор Самокиш // День. — 2015. — 22 лип. (№ 128). — С. 3.
1896. **Сербин Р.** "Я історик, і тому хочу дивитися правді в очі" : канад. історик і політолог укр. походження — про феномен укр. діаспори в Канаді / Роман Сербин ; розмовляв Дмитро Десятерик // День. — 2015. — 25—26 верес. (№ 174/175). — С. 14.
1897. **Сірук М.** "Три міфи про Україну" : чи розвінчують їх другі респ. дебати : [питання України в дебатах кандидатів на посаду президента США від Респ. партії при оцінці ними викликів американ. інтересам за кордоном] / Микола Сірук // День. — 2015. — 17 верес. (№ 168). — С. 3.
1898. **Сугоняко О.** Олександр Сугоняко: "Політиці бракує простоти" : бесіда з нар. депутатом України / бесіду вів Володимир Чернов // Сумщина. — 2015. — 23 верес. (№ 35). — С. 5.
1899. **Тимоць І.** Рік тюрми за небажання помирати на Донбасі : рос. десантникам дали півроку—рік колонії за відмову воювати в Україні / Ігор Тимоць // Високий замок. — 2015. — 15—21 жовт. (№ 113). — С. 11.
1900. **Фаріон І.** "Росія — це вид країни, що виробляє людське нещастя" / Ірина Фаріон // Слово Просвіти. — 2015. — 16—22 лип. (№ 28). — С. 3.
1901. **Ярема Г.** Словаччина — не молодша сестра Чехії, а самодостатня і успішна країна Євросоюзу / Галина Ярема // Високий замок. — 2015. — 29 жовт.—4 листоп. (№ 119). — С. 11.

323/324(477) Внутрішня політика України

1902. **Аблицов В.** Провладний "політбомонд" і національна еліта — синоніми чи антоніми? : три запитання-коментарі політологу В. Фесенку замість відкрит. листа : [обговорення відомими політологами політ. ситуації в Україні] / Віталій Аблицов // Слово Просвіти. — 2015. — 25 черв.—1 лип. (№ 25). — С. 3, 5.
1903. **Алексич Р.** Как нам сохранить страну. Рецепт оппозиции / Роман Алексич // Южная правда. — 2015. — 9 апр. (№ 40). — С. 3.
1904. **Алієв А.** "Я проти того, щоб кримські татари виїжджали з Криму, бо це вигідно Росії" : зізнається засновник орг. "Крим SOS" Алім Алієв, який робить усе, щоб допомогти вимуш. переселенцям з півострова / розмовляв Омар Узарашвілі // Високий замок. — 2015. — 3—9 верес. (№ 95). — С. 10.
1905. **Антоненко П.** Вибірчі ігри в часи війни / Петро Антоненко // Слово Просвіти. — 2015. — 18—24 черв. (№ 24). — С. 2.
1906. **Аргументи** для сепаратистів : нарада Президента України Петра Порошенка з представниками України у Тристорон. контакт. групі з мир. врегулювання ситуації на Донбасі // Урядовий кур'єр. — 2015. — 22 лип. (№ 131). — С. 2.
1907. **Балюк Н.** Кримські татари: годі годувати, напувати і гріти "Кримнаш"! : як відповідь на рішучість крим. татар наша нерішуча влада? / Наталія Балюк // Високий замок. — 2015. — 17—23 верес. (№ 101). — С. 1, 3.
1908. **Балюк Н.** Триумф Кернеса — ляпас Майдану : підсумок місц. виборів в Україні: не все так погано. Для Путіна : [про результати виборів мерів у деяких східн. і півден. містах, а також перемога пророс. політ. сил у деяких прифронт. обл. на жаль, не відповідають "шапкозакидацьким" настроям президента Петра Порошенка, який одразу після виборів оптимістично заявив, що "реванш антидемократичних сил, яким нас так лякали, не відбувся"] / Наталія Балюк // Високий замок. — 2015. — 29 жовт.—4 листоп. (№ 119). — С. 2.
1909. **Балюк Н.** Чіпляючись за комуністичне минуле, плюють у майбутнє ... : в Україні формально завершився перший етап масштаб. процесу декомунізації, який тривав півроку — з 21 трав. до 21 листоп. [2015 р.] / Наталія Балюк // Високий замок. — 2015. — 24 листоп. (№ 130). — С. 2.
1910. **Баутін М.** Центр Донецька не розуміє своїх околиць : [бесіда із заст. командира військ. частини А1402 по роботі з особовим складом] / Микола Баутін ; бесіду вів Олег Чебан // Урядовий кур'єр. — 2015. — 25 верес. (№ 177). — С. 9.
1911. **Бедзір В.** Закарпаття — другий фронт? : [збройн. конфлікт у Мукачевому за участі представників "Правого сектора" та людей з оточення нар. депутата України Михайла Ланьо] / Василь Бедзір // Урядовий кур'єр. — 2015. — 15 лип. (№ 126). — С. 5.
1912. **Без** сьогоднішніх реформ у нас не буде завтра : [сто днів діяльності Кабінету Міністрів Арсенія Яценюка] // Урядовий кур'єр. — 2015. — 13 берез. (№ 46). — С. 4—5.

1913. **Безвозюк Н.** "Настав час, коли частина суспільства може зіграти вирішальну роль" : лектор Літ. школи журналістики "Дня" О. Єльяшкевич поділився рецептом подолання системи "Кучми — Януковича" / Наталя Безвозюк, Марія Волошин // День. — 2015. — 7 лип. (№ 117). — С. 2.
1914. **Бережнюк О.** "Війна ще може повернутися" : 5 лип. буде рік, як звільнили Семенівку — містечко в Донец. обл., що стало ареною запеклих бойових дій. Журналісти "Дня" дізналися, чому воно досі не повернулося до мирного життя ... / Олена Бережнюк // День. — 2015. — 24 черв. (№ 109). — С. 9.
1915. **Березовець Т.** Війна з терористами може тривати : політолог упевнений, що конфлікт на Донбасі потрібно заморозити на декілька років. А Крим повернеться до України, коли впаде рос. імперія ... : [розмова з відомим політологом та військ. експертом] / спілкувалася Сюзанна Бобкова // Високий замок. — 2015. — 17—23 верес. (№ 101). — С. 4.
1916. **Березюк О.** Голова фракції "Об'єднання "Самопоміч" Олег Березюк: "Люди мають зрозуміти, що вони є власниками влади" : розмова з нар. депутатом України / розмовляла Олександр Іванченко // Галичина. — 2015. — 30 верес. (№ 144/145). — С. 5.
1917. **Белокопос О.** Стати Давидом, щоб перемогти Голіафа : [про проблеми вироблення адекват. й ефект. стратегії протидії "гібридній війні", розгорнутій Росією проти України] / Олег Белокопос // Дзеркало тижня. — 2015. — 7—13 лют. (№ 4). — С. 5.
1918. **Білоусова Н.** Про головний месидж давоських дискусій : експерт: Порошенко показав — Україна керована і може захищатися... Це — головне! / Наталя Білоусова // День. — 2015. — 23—24 січ. (№ 9/10). — С. 2.
1919. **Білоусова Н.** "Чорно-білий" Фірташ. І трохи "сірого"... : хто й чому боїться повернення в Україну віденського "в'язня"? / Наталя Білоусова // День. — 2015. — 3 груд. (№ 221). — С. 8—9.
1920. **Білоусова Н.** Трохи парламентського закулісся : як Рада ухвалювала євроінтеграц. "антикорупційні" законопроекти / Наталя Білоусова // День. — 2015. — 11 листоп. (№ 205). — С. 2, 8.
1921. **Бірюков Ю.** Не все в цьому житті вимірюється гривнею чи доларом... : бесіда з волонтером, радником Президента України та міністра оборони Юрієм Бірюковим / бесіду вів Сергій Зятєв // Демократична Україна. — 2015. — 6 лют. (№ 6). — С. 3.
1922. **Бланк С.** Як захистити Україну, або Про стратегію і багатовимірне протистояння тероризму Москви : [проблеми протидії агресив. політиці Росії щодо України] / Стівен Бланк // День. — 2015. — 23 квіт. (№ 71). — С. 3.
1923. **Божко Є.** Про запит українського суспільства : Єгор Божок: Справжньою перешкодою на шляху до НАТО є бюрократія і корупція : [бесіда з в.о. керівника місії України при НАТО] / бесіду вів Валентин Торба // День. — 2015. — 3 груд. (№ 221). — С. 3.
1924. **Бонет П.** "Донбас — рана, яка гниє" : іспан. журналістка Пілар Бонет, яка активно висвітлювала два Майдани, поділилася з "Днем" думками про події в Україні / підгот. Ігор Самокиш // День. — 2015. — 13—14 листоп. (№ 207-208). — С. 20, 25.
1925. **Бриченко І.** Ігор Бриченко: "Ми вистоїмо і переможемо!" : [бесіда з нар. депутатом України попередніх скликань] / бесіду вів Андрій Тюрін // Рідне Прибужжя. — 2015. — 4 черв. (№ 23). — С. 5.
1926. **Букет Є.** 100 днів Кабміну : звіт віце-прем'єр-міністра — міністра культури України В'ячеслава Кириленка / Євген Букет // Культура і життя. — 2015. — 3 квіт. (№ 16/17). — С. 3.
1927. **Бутусов Ю.** Війна і вина : [щодо можливого розвитку подій на Донбасі] / Юрій Бутусов // Дзеркало тижня. — 2015. — 14—20 берез. (№ 9). — С. 1—2.
1928. **Бутусов Ю.** Війна не за статутom : [військ. ситуація в зоні АТО] / Юрій Бутусов // Дзеркало тижня. — 2015. — 18—24 квіт. (№ 14). — С. 1—2.
1929. **Бутусов Ю.** Юрій Бутусов: "Поки не звільнимо усі території, окуповані Росією, війну не завершено" / інтерв'ю провела Валентина Балабанова // Високий замок. — 2015. — 13 жовт. (№ 112). — С. 6.
1930. **Бухарєв В.** Владислав Бухарєв: "Ми принципово не згодні зі спробами перекласти тягар реформ на плечі людей" : бесіда з нар. депутатом України / бесіду вела Олена Фоменко // Сумщина. — 2015. — 6 трав. (№ 17). — С. 3.
1931. **Бухарєв В.** Про всеукраїнське значення місцевих виборів / Владислав Бухарєв // Сумщина. — 2015. — 15—21 жовт. (№ 39). — С. 4.
1932. **Вадатурський А.** "Борьба за страну только начинается" : бесіда з депутатом / бесіду вела Оксана Тихончук // Южная правда. — 2015. — 25—27 дек. (№ 155/156). — С. 2.
1933. **Вауліна О.** Запровадження воєнного стану: логічно, але неможливо? / Ольга Вауліна // Голос України. — 2015. — 27 січ. (№ 13). — С. 1, 5.
1934. **Вауліна О.** Мінські домовленості: прогрес є. Поки що на словах : [засід. в Мінську Тристорон. контакт. групи з врегулювання ситуації на сході України] / Ольга Вауліна // Голос України. — 2015. — 23 лип. (№ 131). — С. 1, 20.
1935. **Ведернікова І.** Блокада почуттів : [гуманітар на ситуація на Донбасі та політика укр. влади] / Інна Ведернікова // Дзеркало тижня. — 2015. — 3 квіт. (№ 11). — С. 1, 3.
1936. **Ведернікова І.** Зміст "ДНР" і "ЛНР": ціна питання / Інна Ведернікова // Дзеркало тижня. — 2015. — 21—27 лют. (№ 6). — С. 2.

1937. **Верховна** Рада виконає свою частину завдань з реформування країни // *Голос України*. — 2015. — 7 берез. (№ 42). — С. 3.
1938. **Висоцький С.** Про "червоточину" української політики : Сергій Висоцький: "Жодна влада не може бути легітимною, доки до кінця не розслідувано "Справу Гонгадзе — Подольського" та розстріли Небесної Сотні" : [бесіда з нар. депутатом України] / бесіду вів Дмитро Кривцун // *День*. — 2015. — 4 листоп. (№ 200). — С. 5.
1939. **Вітер О.** Безумовне прагнення миру: не стріляти? : [про засідання в Мінську Тристорон. контактної групи з врегулювання ситуації на Донбасі] / Ольга Вітер // *Голос України*. — 2015. — 26 листоп. (№ 220). — С. 7.
1940. **Вітчизняні** реформи здатні вражати : [спільна прес-конф. директора-розпорядника Міжнар. валют. фонду Крістін Лагард з Президентом України Петром Порошенком, присвяч. результатам її візиту в Україну] // *Голос України*. — 2015. — 8 верес. (№ 165). — С. 5.
1941. **Влада** усуває корупційну складову, яка заважає розвитку бізнесу // *Голос України*. — 2015. — 24 берез. (№ 52). — С. 2.
1942. **Власенко В.** Крим ризикує залишитися без українських харчів : представники кримськотатарс. народу й громад. активісти розпочали безстрок. продовольчу блокаду півострова / Вікторія Власенко // *Урядовий кур'єр*. — 2015. — 22 верес. (№ 174). — С. 3.
1943. **Власенко В.** У Мінську вкотре домовилися. Бойовиків це не обходить : із зони конфлікту на Донбасі слід відвести танки й зброю калібром до 100 міліметрів : [засід. в Мінську Тристорон. контакт. групи щодо врегулювання ситуації на Донбасі] / Вікторія Власенко // *Урядовий кур'єр*. — 2015. — 23 лип. (№ 132). — С. 3.
1944. **Вовк Л.** Влада більше спілкуватиметься з громадянами : [про концепцію створення Нац. контакт. центру] / Лора Вовк // *Урядовий кур'єр*. — 2015. — 5 груд. (№ 228). — С. 2.
1945. **Вовк Л.** Реалії диктують нові правила захисту : Президент вважає за потрібне розмістити важке озброєння із Заходу в деяких пострадян. та постсоціаліст. країнах / Лора Вовк // *Урядовий кур'єр*. — 2015. — 17 черв. (№ 107). — С. 3.
1946. **Вовк Л.** Уряд не полишить кримських татарів напризволяще / Лора Вовк // *Урядовий кур'єр*. — 2015. — 14 серп. (№ 148). — С. 2.
1947. **Волошин В. В.** Волошин Владислав Васильович: "Літній чоловік встав перед бійцями на коліна. І простягнув їм зім'яту пачку цигарок"... : рік тому укр. силовики визволили Слов'янськ : [розмова з заст. начальника прес-служби Генштабу ЗСУ Владиславом Васильовичем Волошиним] / розмовляла Лана Борисова // *Високий замок*. — 2015. — 16-22 лип. (№ 75). — С. 5.
1948. **Галата Я.** Весняна "сесія" : з якими здобутками українці зустріли найлагіднішу пору року / Ярослав Галата // *Демократична Україна*. — 2015. — 6 берез. (№ 10). — С. 2.
1949. **Галата Я.** Дорога до Криму : які наслідки може мати розпочата блокада півострова / Ярослав Галата // *Демократична Україна*. — 2015. — 25 верес. (№ 39). — С. 2.
1950. **Галата Я.** Є у коаліції початок! Немає в коаліції кінця? : [ситуація в парлам. коаліції у Верховній Раді України] / Ярослав Галата // *Демократична Україна*. — 2015. — 18 верес. (№ 38). — С. 2.
1951. **Галата Я.** Завтра була АТО... : рік тому в Україні офіційно розпочалася антитерорист. операція, котра триває й досі / Ярослав Галата // *Демократична Україна*. — 2015. — 17 квіт. (№ 16). — С. 2.
1952. **Галата Я.** Кінець тимчасової олігархізації : як розгортатимуться події в Україні після відставки [голови Дніпропетр. облдержадмін.] Ігоря Коломойського? / Ярослав Галата // *Демократична Україна*. — 2015. — 27 берез. (№ 13). — С. 2.
1953. **Галата Я.** Предтечі незалежності — чверть століття : [25-та річниця ухвалення Верховною Радою першого демокр. скликання Декларації про держ. суверенітет України] / Ярослав Галата // *Демократична Україна*. — 2015. — 17 лип. (№ 29). — С. 2.
1954. **Галата Я.** Революція Гідності триває / Ярослав Галата // *Демократична Україна*. — 2015. — 20 лют. (№ 8). — С. 2.
1955. **Галата Я.** Рік після анексії Криму: contra spem spero? / Ярослав Галата // *Демократична Україна*. — 2015. — 20 берез. (№ 12). — С. 2.
1956. **Галата Я.** Свято демократії на місцях: далі буде : [про підсумки виборів до місц. органів влади України] / Ярослав Галата // *Демократична Україна*. — 2015. — 30 жовт. (№ 44). — С. 2.
1957. **Галата Я.** Україна—2015, або Коротенький аналіз найбільших очікувань та сподівань у новому році / Ярослав Галата // *Демократична Україна*. — 2015. — 6 січ. (№ 1/2). — С. 2.
1958. **Галата Я.** Чому навчив досвід диктаторських законів? : [про наслідки ухвалення Верховною Радою України 16 січ. 2014 р. так званих "диктаторських законів"] / Ярослав Галата // *Демократична Україна*. — 2015. — 16 січ. (№ 3). — С. 2.
1959. **Гарань О.** Не потрапити в капкан Путіна : розмова з укр. політологом щодо політ. ситуації в Україні / Олексій Гарань ; спілкувалася Надія Кир'ян // *Слово Просвіти*. — 2015. — 5—11 берез. (№ 9). — С. 3.
1960. **Геник М.** "Референдум із вступу в НАТО — цеглина в фундамент національної безпеки України : зустріч учасників Літньої школи газ. "День" з Є. Марчуком / Марія Геник, Оксана Груба // *День*. — 2015. — 29 лип. (№ 133). — С. 2.
1961. **Герасимчук О.** Повернути владу народу : [проблеми вдосконалення суспіл.-політ. устрою України] / Олександр Герасимчук // *Дзеркало тижня*. — 2015. — 27 черв.—3 лип. (№ 23). — С. 12.

1962. **Глотов С.** Якщо війна закінчиться не на нашу користь, нам не буде де жити...: волонтера засудили до розстрілу, а він виборює незалежність нашої держави : [розмова з засн. ГО "Допоможи фронту" відомим волонтером з Луганщини] / Сергій Глотов ; розмовляла Сюзанна Бобкова // Високий замок. — 2015. — 10—16 верес. (№ 98). — С. 12.
1963. **Головко О.** Мінськ-2: межа ціни : експерти не однастайні у прогнозах щодо зустрічі в норманд. форматі, а українці готові прийняти не всі домовленості / Оксана Головко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 11 лют. (№ 25). — С. 2.
1964. **Головко О.** Стратегія оновлення на майбутнє : комітет міністрів Ради Європи розробив і затвердив План дій для України на 2015 — 2017 рр. / Оксана Головко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 14 берез. (№ 47). — С. 3.
1965. **Головко О.** Українці і перетворення: радше союзники : чинна влада вперше поцікавилася думкою громадян щодо децентралізації // Оксана Головко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 27 листоп. (№ 222). — С. 2.
1966. **Гопко Г.** У якому ритмі б'ється серце коаліції / Ганна Гопко ; підгот. Надія Сміян // Голос України. — 2015. — 27 листоп. (№ 221). — С. 4.
1967. **Горбунова О.** Обранці, котрі проти корупції, об'єднали зусилля : [про створення в рамках фракції "Блок Петра Порошенка" депут. антикорупц. групи] / Олена Горбунова // Голос України. — 2015. — 26 листоп. (№ 220). — С. 3.
1968. **Горбунова О.** Потрібні комплексні і швидкі реформи, а не шокова терапія / Олена Горбунова // Голос України. — 2015. — 3 квіт. (№ 60). — С. 3.
1969. **Горбунова О.** Скандал як інформаційна завіса : [брифінг нар. депутата Тетяни Чорновол ("Народний фронт") щодо інциденту, що трапився між нар. депутатами Андрієм Тетеруком та Олександром Кужель] / Олена Горбунова // Голос України. — 2015. — 7 листоп. (№ 207). — С. 2.
1970. **Горицвіт С.** Українські патріоти блокують Крим і Придністров'я / Сергій Горицвіт // Слово Просвіти. — 2015. — 24—30 верес. (№ 38). — С. 2.
1971. **Грабовський С.** Деколонізація ..., або Про виклики минулого сьогоднішній Україні / Сергій Грабовський // День. — 2015. — 26 лют. (№ 33). — С. 4.
1972. **Грабовський С.** Конкурс популізмів, або Хто стрибне вище? : [про скасування недоторканості нар. депутатів] / Сергій Грабовський // День. — 2015. — 21 січ. (№ 7). — С. 4.
1973. **Грабовський С.** Нас знову лякають Донбасом, або Відповідь Сергію Таруті : [з приводу комент. нар. депутата щодо ситуації на Донбасі] / Сергій Грабовський // День. — 2015. — 7 лип. (№ 117). — С. 5.
1974. **Грабовський С.** Номенклатура: чи й справді вона безсмертна? : паразит на тілі сусп-ва виявився вельми живучим... / Сергій Грабовський // День. — 2015. — 23 черв. (№ 108). — С. 4.
1975. **Грабовський С.** Розвинений "кучмізм" : активно діє на міжнар. арені та пропонує ... розчленування України : [щодо шляхів вирішення конфлікту на сході України] / Сергій Грабовський // День. — 2015. — 9 квіт. (№ 62). — С. 5.
1976. **Грабовський С.** 31 серпня як закономірність : нинішня ситуація зі ставленням українців до Ради фактично відтворює ту, яка була за часів "кишенькової" депутат. більшості імені Януковича / Сергій Грабовський // День. — 2015. — 2 верес. (№ 157). — С. 4.
1977. **Грек М.** Зіспівалися : депутат.-уряд. дуєт зірвав оплески / Максим Грек // Слобідський край. — 2015. — 13 груд. (№ 149). — С. 2.
1978. **Григоренко А.** Бездіяльність означала б зраду національних інтересів : Андрій Григоренко — про укр. стратегію в Криму та майбут. держ. устрій Росії : [бесіда з сином видат. правозахисника Петра Григоренка Андрієм Григоренком про політику укр. влади щодо анекс. Криму та реформу збройн. сил] / бесіду вів Роман Гривінський // День. — 2015. — 24 верес. (№ 173). — С. 5.
1979. **Гринів О.** Недовивчені уроки національної гідності : [про вплив Революції Гідності в Україні на її подальший екон., політ., соц. та геополіт. розвиток] / Олег Гринів // Літературна Україна. — 2015. — 5 берез. (№ 10). — С. 4.
1980. **Гройсман В.** Бажання стати невід'ємною частиною європейської родини є суверенним правом нашої країни, але це не подобається Росії : інтерв'ю телеканалу "Euronews" // Голос України. — 2015. — 28 лют. (№ 37). — С. 2.
1981. **Гройсман В.** Володимир Гройсман: "Сьогодні народжується нова країна" : [зустріч з делегацією Америк. єврейс. комітету на чолі з Девідом Харрісом] / Володимир Гройсман // Голос України. — 2015. — 5 лют. (№ 20). — С. 3.
1982. **Гройсман В.** Володимир Гройсман: "Якщо уряд думає, що, обдерши людей до нитки, можна уникнути дефолту, — то це велика помилка" : бесіда з Головою Верховної Ради України / бесіду вела Інна Ведернікова // Дзеркало тижня. — 2015. — 7—13 листоп. (№ 42). — С. 1, 3.
1983. **Гройсман В.** Звернення Голови Верховної Ради України з нагоди річниці трагічних подій на Майдані / Володимир Гройсман // Голос України. — 2015. — 20 лют. (№ 31). — С. 1.
1984. **Гройсман В.** "Ми є парламентсько-президентською республікою, і це не піддається ревізії" : бесіда з Головою Верховної Ради України В. Гройсманом / бесіду вели: Алла Дубровик-Рохова, Іван Капсамун // День. — 2015. — 17—18 квіт. (№ 67/68). — С. 4—5.
1985. **Гройсман В.** Не може бути жодних спекуляцій щодо територіальної цілісності / Володимир Гройсман // Голос України. — 2015. — 24 берез. (№ 52). — С. 2.

1986. **Гройсман В.** Необхідно перетворити пострадянську Україну на сучасну європейську державу / Володимир Гройсман // *Голос України*. — 2015. — 3 квіт. (№ 60). — С. 1—2.
1987. **Гройсман В.** Рік нелегкої роботи з величезними викликами : [з нагоди річниці роботи парламенту восьмого скликання] / Володимир Гройсман // *Голос України*. — 2015. — 28 листоп. (№ 222). — С. 2.
1988. **Гройсман В.** Сто днів служіння : бесіда з Головою Верховної Ради України / Володимир Гройсман ; бесіду вела Інна Ведернікова // *Дзеркало тижня*. — 2015. — 7—13 берез. (№ 8). — С. 1, 3.
1989. **Гройсман В.** Якщо не побудуємо якісну систему управління державою — не зможемо досягти успіху : виступ Голови Верховної Ради України у прямому ефірі телеканалу "Інтер" / Володимир Гройсман // *Голос України*. — 2015. — 3 берез. (№ 38). — С. 2.
1990. **Громадська Л.** Люди прозріють, але для цього потрібен час" : прикордонник і патріот із Донбасу Віталій Омельченко — про зраду колиш. друзів та віру в перемогу / Лариса Громадська // *День*. — 2015. — 3—4 лип. (№ 15/16). — С. 6.
1991. **Гуржій О.** Держава Україна на мапах Європи : через загрозу територ. цілісності України з боку "північ. сусіди" знову загострилася проблема іст. формування наших етніч. земель і держ. кордонів / Олександр Гуржій // *Голос України*. — 2015. — 20 трав. (№ 87). — С. 14.
1992. **Дацюк Л.** Для виконання мінських угод потрібен дипломатичний тиск : Україна прагне припинити війну й остаточно приєднатися до цивіліз. світу / Лариса Дацюк // *Урядовий кур'єр*. — 2015. — 14 лют. (№ 28). — С. 2.
1993. **Дацюк Л.** Другу شوку Україна не підставлятиме : у разі зриву перемир'я світ зобов'язаний буде надати реальну допомогу нашій країні : [про заяву у Ген. штабі ЗСУ Президента України Петра Порошенка щодо припинення вогню] / Лариса Дацюк // *Урядовий кур'єр*. — 2015. — 17 лют. (№ 29). — С. 1—2.
1994. **Дацюк Л.** На нас відповідальність за долю всієї країни : [сто днів діяльності Кабінету Міністрів Арсенія Яценюка] / Лариса Дацюк, Оксана Головка // *Урядовий кур'єр*. — 2015. — 13 берез. (№ 46). — С. 2.
1995. **Десятерик Д.** Краса пам'яті : оголошено результати Міжнар. конкурсу "Територія гідності", покликано вшанувати події революції 2013 — 2014 рр / Дмитро Десятерик // *День*. — 2015. — 24 черв. (№ 109). — С. 10.
1996. **Дзюба І.** "Першою жертвою війни стає правда" : розмова з акад. Іваном Дзубою про санкції проти Росії, дипломат. мовчанку ОБСЄ та уроки історії / спілкувався Богдан Бондаренко // *Слово Просвіти*. — 2015. — 12—18 лют. (№ 6). — С. 1.
1997. **Долина Н.** Чим загрожує картинка з блокпоста : відбулося обговорення законопроекту про інформ. режим в зоні АТО / Наталія Долина // *Урядовий кур'єр*. — 2015. — 11 лип. (№ 124). — С. 3.
1998. **Донбаська криза:** від "мінського" формату до "нормандського"? : [проблеми проведення переговорів щодо врегулювання конфлікту на Донбасі] // *Демократична Україна*. — 2015. — 6 січ. (№ 1/2). — С. 3.
1999. **Доній О.** Чому Майдан не запропонував альтернативу? : Олесь Доній: "У нас проблеми не лише з Президентом, а й з народом" : [бесіда з нар. депутатом України поперед. скликань про проблеми демонтажу клан.-олігарх. системи в Україні, діяльність Верховної Ради та ситуацію навколо добровол. батальйонів] / Олесь Доній // *День*. — 2015. — 23 верес. (№ 172). — С. 4.
2000. **Дорожня карта реформ** — відмовитися від частини повноважень міністерства // *Голос України*. — 2015. — 24 берез. (№ 52). — С. 3.
2001. **Друзенко Г.** "Революція Гідності набула пан'європейського масштабу" : бесіда з уряд. уповноваж. з питань етнонац. політики Геннадієм Друзенком з приводу 1-ї річниці Революції Гідності / бесіду вів Дмитро Кривцун // *День*. — 2015. — 19 лют. (№ 28). — С. 4.
2002. **Дубровик А.** Бізнес оцінив роботу уряду : Анна Дерев'янка: "За цей час — не подолати корупцію, не навести лад у фіскальній, митній або податковій сферах. Але цього достатньо для початку перетворень" / Алла Дубровик // *День*. — 2015. — 23—24 січ. (№ 9/10). — С. 9.
2003. **Дубровик-Рохова А.** Доступно про децентралізацію : експерти: "Сильна держава в Україні — це не "супервертикаль. Це — держава, в якій розумно розподілено владу..." / Алла Дубровик-Рохова // *День*. — 2015. — 15 квіт. (№ 65). — С. 6.
2004. **Дубровик-Рохова А.** Закон, який наблизить Україну до ЄС : Рада почала створення Агентства із повернення вкрад. активів / Алла Дубровик-Рохова // *День*. — 2015. — 9—10 жовт. (№ 184/185). — С. 9.
2005. **Дубровик-Рохова А.** Конфлікт, який виник між головним "бенефіціаром" країни, послабить її чи виведе на новий рівень? : [про проблеми демонтажу олігарх. системи] / Алла Дубровик-Рохова // *День*. — 2015. — 25 берез. (№ 51). — С. 6—7.
2006. **Дубровик-Рохова А.** Політичний портрет Яценюка. Ключові характеристики : експерти "Дня" назвали заслуги і помилки прем'єра за рік / Алла Дубровик-Рохова // *День*. — 2015. — 27—28 лют. (№ 34/35). — С. 11.
2007. **Дубровик-Рохова А.** Суд. Штраф. Виграш ... : які проблеми України вирішує енерг. блокада Криму, і які створює / Алла Дубровик-Рохова, Віталій Княжанський // *День*. — 2015. — 25 листоп. (№ 215). — С. 8.
2008. **Дубровик-Рохова А.** Що заважає супербагатим об'єднатися хоча б заради власного порятунку? : [про досягнення домовленостей між представниками олігарх. кіл про нові правила ведення бізнесу] / Алла Дубровик-Рохова // *День*. — 2015. — 1 груд. (№ 219). — С. 8.

2009. **Експериментальний закон**: політики й експерти неоднозначно оцінюють щойно ухвалений парламентом новий порядок місц. виборів / підгот. Оксана Процюк // Галичина. — 2015. — 18 лип. (№ 104). — С. 1, 4.

2010. **Жебрівський П.** Павло Жебрівський: "Перше завдання — сформувати нову українську еліту на Донеччині": бесіда з головою Донец. військ.-цивіл. адмін. / бесіду вела Ліна Куш // Голос України. — 2015. — 17 лип. (№ 127). — С. 4.

2011. **Жебрівський П.** Слов'янськ. Рік по тому: Павло Жебрівський: "Якби на окупованій території перебували лише незаконні збройні формування, то операцію зі звільнення Донбасу можна було здійснити протягом двох тижнів": [бесіда з головою Донец. військ.-цивіл. адмін. про ситуацію на Донеччині] / бесіду вів Валентин Торба // День. — 2015. — 7 лип. (№ 117). — С. 4.

2012. **Жолудь О.** Порошенко зібрався "розкуркулити" олігархів: Президент [України Петро Порошенко] заявив про наміри "роздробити монополістів". Але експерти очікують реальних кроків / розмовляла Зіновія Воронович // Високий замок. — 2015. — 9 черв. (№ 60). — С. 5.

2013. **Журавльов О.** Арешти, обшуки, суди ...: переслідуваннями крим. татар окупац. влада прагне вигнати їх з Криму / Олесь Журавльов // День. — 2015. — 4 лют. (№ 17). — С. 5.

2014. **Зінченко Ю.** Павло Клімкін: "План агресора: щоб "партія війни" перегризла горло "партії миру": [тема війни на Донбасі у передвибор. перегонах до місц. органів влади] / Юрій Зінченко // Високий замок. — 2015. — 15—21 жовт. (№ 113). — С. 9.

2015. **Є три** складові встановлення миру: залучення миротворчої місії ЄС, продовження санкційного тиску на Кремль та підвищення обороноздатності України // Голос України. — 2015. — 24 лют. (№ 33). — С. 2.

2016. **Єльяшкевич О.** Про "голку Кошія ...": Олександр Єльяшкевич: "Смерть злочинної системи "Кучми — Януковича" знаходиться у резонансній справі "Гонгадзе — Подольського" / розмову вели: Наталія Безвозюк, Марія Волошин // День. — 2015. — 13 лип. (№ 124). — С. 4—5.

2017. **Єременко С.** У "комсомольському" гетто, або Чому за майже рік війни українська влада не зробила практично нічого, щоб донести об'єктивну інформацію до східних регіонів країни / Світлана Єременко // День. — 2015. — 27—28 лют. (№ 34/35). — С. 27—28.

2018. **Законопроекти** опрацьовують у тісній співпраці з профспілками: [засід. Ради коаліції за участю представників профспілок та урядовців] // Голос України. — 2015. — 3 лип. (№ 117). — С. 2.

2019. **Зміни** на крові: хроніка подій під час позачерг. засід. Верховної Ради України 31 серп. ц. р. під час голосування за прийняття змін до Конституції України // Слово Просвіти. — 2015. — 3—9 верес. (№ 35). — С. 2—3.

2020. **Зубко Г.** Забюрократизована державна машина не впорюється з викликами війни та економічної кризи: бесіда з Віце-прем'єр-міністром / бесіду вела Інна Ведернікова // Дзеркало тижня. — 2015. — 17—23 січ. (№ 1). — С. 3.

2021. **Ильюк А.** "Власть дала команду "зачистити" неугодных нардепов? / Артем Ильюк // Южная правда. — 2015. — 26 февр. (№ 23). — С. 3.

2022. **Іванів Р.** Немирне "перемир'я": чи буде колись запровадж. воєн. стан на окупов. територіях? / Руслан Іванів // Демократична Україна. — 2015. — 16 січ. (№ 3). — С. 2.

2023. **Іванів С.** Жодна партія не повинна мати озброєних осередків: [засід. Воєн. каб. Ради нац. безпеки і оборони, на якому обговорювали ситуацію в зоні проведення антитерорист. операції та конфлікт у Мукачевому] / Сергій Іванів // Голос України. — 2015. — 15 лип. (№ 125). — С. 3.

2024. **Ільницький В.** "Важливо об'єктивно розібратися в ситуації": що насправді спричинило вибух?: [роздуми щодо причин трагіч. подій в Мукачевому] / Василь Ільницький // День. — 2015. — 14 лип. (№ 122). — С. 4.

2025. **Ініціативи** щодо мирного врегулювання повністю виконуються: [про зустріч фракції партії "Блок Петра Порошенка" з делегацією ЄНП] // Голос України. — 2015. — 11 берез. (№ 43). — С. 2.

2026. **Іноземна** допомога можлива лише в разі продовження та активізації процесу реформування країни: під час Міжнар. конф. на підтримку України обговорено нагальні завдання в сусп.-політ. та екон. сферах / матеріали підгот.: Олег Громов, Галина Іщенко, Ірина Поліщук, Віталій Чепіжко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 30 квіт. (№ 79). — С. 4—5.

2027. **Кабмін** матиме план відновлення країни: [зустрічі віце-прем'єр-міністра — міністра регіон. розвитку, буд-ва та житл.-комун. госп-ва Геннадія Зубка з представниками місії Європ. Союзу, Орг. Об'єд. Націй та Світ. банку] // Урядовий кур'єр. — 2015. — 22 січ. (№ 11). — С. 2.

2028. **Капсамун І.** Дипломатичний "котел", або Про роль системи "Кучми—Януковича" і тяжкі наслідки Мінських переговорів / Іван Капсамун, Дмитро Кривцун // День. — 2015. — 27—28 лют. (№ 34/35). — С. 4—5.

2029. **Капсамун І.** Затишшя перед...миром?: експерти "Дня" — про припинення вогню на Донбасі і як розвинути успіх далі / Іван Капсамун // День. — 2015. — 11—12 верес. (№ 164/165). — С. 4.

2030. **Капсамун І.** "...ідеали Євромайдану тут не живуть": депутати Київ. міськ. ради Олена Єскіна та Роман Головня вирішили не брати участі в місц. виборах. І пояснили — чому? / Іван Капсамун // День. — 2015. — 8 жовт. (№ 183). — С. 5.

2031. **Капсамун І.** Коаліція — "на шпагаті": експерт: "Президент та його союзники змушені піти на дочасні парламентські вибори, щоб уникнути масштабних потрясінь в Україні": [ситуація в парлам. коаліції] / Іван Капсамун, Дмитро Кривцун // День. — 2015. — 17 верес. (№ 168). — С. 5.

2032. **Капсамун І.** Коли немає переможців : нар. депутат: "Ситуація конфлікту продемонструвала необхідність виведення всіх олігархів на платформу законності" : [про ситуацію навколо відставки голови Дніпропетр. облдержадмін. Ігоря Коломойського та призначення на цю посаду Валентина Резніченка] / Іван Капсамун, Дмитро Кривцун // День. — 2015. — 26 берез. (№ 52). — С. 5.
2033. **Капсамун І.** "Кремль принизив Перемогу" : як мають Україна і світ відзначати 8 і 9 травня, зважаючи на рос. агресію в нашій країні? / Іван Капсамун // День. — 2015. — 9 квіт. (№ 62). — С. 4.
2034. **Капсамун І.** Небезпечний тупик : якщо із самого початку було зрозуміло, що Мінські домовленості приречені на невиконання, тоді який вихід? : [проблеми виконання Мінських домовленостей щодо врегулювання ситуації на Донбасі] / Іван Капсамун, Іван Кривцун // День. — 2015. — 25 черв. (№ 110). — С. 4.
2035. **Капсамун І.** Суспільство має бути арбітром : експерт: "Конфлікт у Мукачеві свідчить, що держава, побудована на кланових угодах, закінчується. Потрібно створювати нову ..." : [причини та наслідки трагіч. подій в Мукачевому] / Іван Капсамун, Валентин Торба // День. — 2015. — 14 лип. (№ 122). — С. 4.
2036. **Капсамун І.** "Ударний день цинізму" : спосіб звільнення Валентина Наливайченка завдав непоправ. шкоди репутації коаліції / Іван Капсамун, Дмитро Кривцун // День. — 2015. — 19—20 черв. (№ 106/107). — С. 4.
2037. **Капсамун І.** Чи допоможе блокада повернути Крим? : експерт: "Це вимушений захід громадськості у зв'язку з бездіяльністю влади. Мета — не ускладнення життя кримчан, а підвищення ціни окупації для держави-агресора" / Іван Капсамун, Дмитро Кривцун // День. — 2015. — 22 верес. (№ 171). — С. 4—5.
2038. **Капсамун І.** Чи можливий реванш? : у "Дні" відбувся кругл. стіл за участю експертів і політиків / Іван Капсамун, Дмитро Кривцун // День. — 2015. — 8 квіт. (№ 61). — С. 1—2.
2039. **Капсамун І.** Як сприймати новий сигнал із Мінська? : експерт: "Треба ставити питання не так про відвід зброї від лінії зіткнення, як про вивід військ" : [підписання Трьохсторон. контакт. групою в Мінську угоди про відвід з лінії зіткнення на Донбасі гармат калібром менше 100 мм] / Іван Капсамун // День. — 2015. — 1 жовт. (№ 178). — С. 5.
2040. **Касьянов Ю.** Про партію опору : Юрій Касьянов: "У нас поки що немає ні справжніх політиків, ні справжніх політичних сил" : [бесіда з одним із заснов. волонтер. руху Юрієм Касьяновим про політ. ситуацію в Україні] / бесіду вів Валентин Торба // День. — 2015. — 29 верес. (№ 176). — С. 5.
2041. **Кендзьор Я.** Ярослав Кендзьор: "До написання тексту Акта проголошення незалежності долучався кожен — словом, буквою, знаком ..." : бесіда з нар. депутатом п'яти скликань, журналістом, учасником дисидент. руху Ярославом Кендзьором / бесіду вела Христина Горобець // Голос України. — 2015. — 9 верес. (№ 166). — С. 10.
2042. **"Київ повинен припинити зволікати!"** : бесіда з жителем Луганська Святославом про ситуацію в окупов. місті / бесіду вів Валентин Торба // День. — 2015. — 16—17 січ. (№ 4/5).
2043. **Кириленко Т.** Реформи мають чіткі часові рамки / Тетяна Кириленко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 19 берез. (№ 50). — С. 5.
2044. **Кінах А.** Українському уряду треба вчитися економічного патріотизму / Анатолій Кінах // Голос України. — 2015. — 6 листоп. (№ 206). — С. 4.
2045. **Кінзерська Ю.** Енергетична блокада відштовхує півострів від материкової частини нашої країни : запасів антрацит. вугілля в Україні вистачить лише на місяць / Юлія Кінзерська // Голос України. — 2015. — 2 груд. (№ 224). — С. 4.
2046. **Климовська Н.** У безодні правового хаосу : [про дискусію "Війна і права людини"] / Ніна Климовська // Демократична Україна. — 2015. — 20 берез. (№ 12). — С. 6.
2047. **Клімкін П.** Ми не допустимо на Донбасі замороження чи терористів у владі : інтерв'ю міністра закордон. справ України Павла Клімкіна західним ЗМІ та Укрінформу / підгот. Роман Сущенко // Демократична Україна. — 2015. — 27 лют. (№ 9). — С. 2.
2048. **Клочко М.** Микола Клочко про час змін, геополітичний вибір і варіанти майбутнього : бесіда з головою Сум. облдержадмін. / бесіду вів Сергій Моша // Сумщина. — 2015. — 15—21 жовт. (№ 39). — С. 5.
2049. **Княжанський В.** Французький прототип : Україна виконує свій план 2020-го, опираючись на досвід партнерів з Євроспільноти / Віталій Княжанський // День. — 2015. — 30 верес. (№ 177). — С. 7.
2050. **Княжанський В.** Ціна зволікання і "Коля-69" : експерти: В Україні треба й можна уникнути створення ще більш корумпованої держави / Віталій Княжанський // День. — 2015. — 24 черв. (№ 109). — С. 6.
2051. **Коваленко С.** Агресор намагається дестабілізувати внутрішню ситуацію : [засід. Ради нац. безпеки і оборони] / Сергій Коваленко // Голос України. — 2015. — 22 лип. (№ 130). — С. 1—2.
2052. **Коваль Л.** Інтеграція чи повернення? : результати річниці чинності закону про тимчас. переміщ. осіб: чи всі очікування справдилися / Любомира Коваль // Урядовий кур'єр. — 2015. — 28 жовт. (№ 200). — С. 1, 5.
2053. **Коваль Л.** Про тих, хто покинув свій сонячний берег : що болить вимушеним переселенцям із Криму / Любомира Коваль // Урядовий кур'єр. — 2015. — 3 листоп. (№ 204). — С. 1, 5.
2054. **Коваль Л.** Чи хочуть переселенці в село : побутує думка, що більшість із них прагне оселитися у містах, бажано мільйонниках. Чи це насправді так, з'ясував "УК" / Любомира Коваль // Урядовий кур'єр. — 2015. — 23 верес. (№ 175). — С. 5.
2055. **Козак І.** Чи можуть вони бути між тими, хто по різні боки фронту? : [про відносини м. Хмельницька та м. Старобільська Луганської області] / Ірина Козак // Голос України. — 2015. — 25 лют. (№ 34). — С. 12.

2056. **Козубов Д.** Нові політики — реальні зміни: "Самопоміч" представила харків. команду / Дмитро Козубов // Слобідський край. — 2015. — 12 верес. (№ 109). — С. 11.
2057. **Конарева Л.** У столиці буде наш національний Пантеон героїв / Лариса Конарева // Урядовий кур'єр. — 2015. — 16 січ. (№ 7). — С. 3.
2058. **Косенко О.** Корупція — найбільше зло : [представлено результати комплекс. дослідж. "Національна система доброчесності в Україні"] / Олена Косенко. — 2015. — 27 лют. (№ 9). — С. 7.
2059. **Костов І.** "Я — приклад європейського політика, "знищеного" Росією": экс-прем'єр, який привів Болгарію в НАТО і ЄС, Іван Костов розповів у інтерв'ю "Дню", над чим сьогодні потрібно працювати в Україні / розмовляв Микола Сірук // День. — 2015. — 16—17 жовт. (№ 187/188). — С. 3.
2060. **Косянчук І.** Напередодні виборів ламаються списки : чому різні політ. сили по-різному трактують положення законопроекту про зміни до Конституції? / Інна Косянчук // Урядовий кур'єр. — 2015. — 3 верес. (№ 161). — С. 5.
2061. **Кравчук Л.** "У нас кожен президент пропонував свій план ...": Леонід Кравчук — про волевиявлення народу в 1991-му. І чому необхідний референдум щодо вступу в НАТО : [бесіда з першим Президентом незалежної України Леонідом Кравчуком з нагоди 24-ї річниці всеукр. референдуму з незалежності України] / бесіду вів Микола Сірук // День. — 2015. — 1 груд. (№ 219). — С. 5.
2062. **Крालюк П.** Білорусь — не Україна / Петро Крालюк // День. — 2015. — 20 жовт. (№ 189). — С. 8.
2063. **Кресіна І.** Перші підсумки виконання коаліційної угоди: що зроблено для децентралізації? / Ірина Кресіна // Дзеркало тижня. — 2015. — 4—10 квіт. (№ 12). — С. 4.
2064. **Кривцун Д.** Мішель Терещенко — посланець історії: "Глухів — як окремо взяте місто — після перемоги Мішеля може стати пілотним проектом успіху", — нар. депутат : [про обрання Мішеля Терещенка міськ. головою Глухова] / Дмитро Кривцун // День. — 2015. — 27 жовт. (№ 194). — С. 5.
2065. **Кривцун Д.** "Нам потрібна Рада зі стратегічним мисленням": наскільки сучасний постмайданний парламент відповідає стану і запиту сусп-ва? — експерт "Дня" / Дмитро Кривцун // День. — 2015. — 20—21 берез. (№ 48/49). — С. 4—5.
2066. **Кривцун Д.** 100 днів постмайданного парламенту: експерт: "Рада працювала достатньо результативно, але посилення дисциплінарної відповідальності депутатів стає дедалі актуальнішим" / Дмитро Кривцун // День. — 2015. — 11 берез. (№ 41). — С. 4.
2067. **Кривцун Д.** "Тепер ми чіткіше розумітимемо, хто наші вороги всередині країни", — учасник акції під парламентом : [коментарі учасників акції біля Верховної Ради України на знак протесту проти політ. репресій, за звільнення політ. в'язнів та на захист результатів місц. виборів] / Дмитро Кривцун // День. — 2015. — 4 листоп. (№ 200). — С. 4.
2068. **Кривцун Д.** Чому досі існує "каста недоторканих"? : Євген Головаха: "Перспектива нашої держави залежить від подолання неостанового суспільства" / Дмитро Кривцун // День. — 2015. — 18 черв. (№ 105). — С. 4.
2069. **Кривцун Д.** Як уберегти Лідерів від ... "Лідерів"? : "не можна допустити, щоб молодь успадкувала старі підходи та була уражена вірусом старої політичної культури", — Ганна Гопко : [з приводу заснування освіт. проекту для талановитої молоді України "Українська академія лідерства" (УАЛ)] / Дмитро Кривцун // День. — 2015. — 23—24 жовт. (№ 192/193). — С. 2.
2070. **Критична** маса людей, які бажають реформ, зростає : зустріч Голови Верховної Ради Володимира Гройсмана з Президентом Республіки Польща Броніславом Коморовським // Голос України. — 2015. — 10 квіт. (№ 65). — С. 3.
2071. **Крутых Н.** Петр Порошенко: "Николаев — надежный форпост на юге Украины" / Николай Крутых // Рідне Прибужжя. — 2015. — 30 квіт. (№ 18). — С. 1, 5.
2072. **Крючков О.** Будівельник з народу : так про колиш. Київ. міськ. голову говорять жителі столиці та всі, хто знає Сан Санича / Олександр Крючков // Урядовий кур'єр. — 2015. — 8 жовт. (№ 187). — С. 7.
2073. **Кубіліус А.** "...горять усі червоні лампочки" : экс-прем'єр Литви Андріус Кубіліус — про рік реформ Яценюка : [бесіда з экс-прем'єр-міністром Литви] / бесіду вела Алла Дубровик-Рохова // День. — 2015. — 25 лют. (№ 32). — С. 6.
2074. **Кузьменко К.** "До складу України не збираємося", або Вибори в Країні Чудес : [роздуми щодо проблеми врегулювання ситуації на Донбасі] / Костянтин Кузьменко // День. — 2015. — 6 жовт. (№ 181). — С. 5.
2075. **Купрій В.** Про небезпечну гру влади : Віталій Купрій: "Якщо керівництво країни не почне ламати систему, коаліція розпадеться ..." : [бесіда з нар. депутатом про підсумки перших 100 днів діяльності Верховної Ради] / бесіду вела: Іван Капсамун, Алла Дубровик-Рохова, Дмитро Кривцун // День. — 2015. — 17 берез. (№ 45). — С. 4.
2076. **Кучерява О.** Датою початку тимчасової окупації Криму вирішено вважати 20 лютого 2014 року / Олександра Кучерява // Голос України. — 2015. — 17 верес. (№ 172). — С. 2.
2077. **Кушнір І.** "Уся інформація, якою володіє суб'єкт владних повноважень, є публічною" : [бесіда з представником Уповноваженого Верховної Ради з прав людини] / Ірина Кушнір ; бесіду вела Інна Косянчук // Урядовий кур'єр. — 2015. — 19 берез. (№ 50). — С. 9.
2078. **Лавренюк А.** Єдині іноземні війська, які є на сході, — російські : [про надзвичайне засід. у форматі Коміс. Україна — НАТО] / Андрій Лавренюк // Голос України. — 2015. — 28 січ. (№ 14). — С. 20.

2079. **Лавренюк С.** Прем'єр закликає не розчаровуватися і не зупинятися : [про публ. звіт за перші 100 днів роботи Кабінету Міністрів України] / Сергій Лавренюк // *Голос України*. — 2015. — 13 берез. (№ 45). — С. 2.
2080. **Лашенко С.** Свято вірив у справедливість ... : історія громад. активіста Олександра Решетняка, який став першою жертвою бойовиків на Луганщині : [громад. активіст Олександр Решетняк, закатов. пророс. бойовиками в Луганську] / Сергій Лашенко // *День*. — 2015. — 6 жовт. (№ 181). — С. 10.
2081. **Лебідь Н.** Під знаком Надії : Рада звернулася до ПАРЄ та світ. лідерів із закликом звільнити укр. льотчицю Савченко / Наталія Лебідь // *Україна молода*. — 2015. — 14 січ. (№ 4). — С. 4.
2082. **Листопад О.** Сильна Україна — найкращий пам'ятник Героям : справжню важливість подій 18 — 20 лют. 2014-го ні ми, ні світ ще не усвідомили : [до Першої річниці кривавих подій на Євромайдані] / Олег Листопад // *Урядовий кур'єр*. — 2015. — 20 лют. (№ 32). — С. 1—2.
2083. **Литвин В.** Звіт про діяльність народного депутата України В. М. Литвина за 100 днів роботи Верховної Ради України VIII скликання / Володимир Литвин // *Житомирщина*. — 2015. — 10 квіт. (№ 37). — С. 3.
2084. **Литвин В.** Чи прийде "українська весна" на Донбас? / Володимир Литвин // *Голос України*. — 2015. — 10 квіт. (№ 65). — С. 4. — Закінчення: 11 квіт. (№ 66) — С. 4.
2085. **Лиховид І.** "Він позиціонує себе як патріот" : адвокат Олександра Кольченка — про настрої підзахисного та чому зірвалось побачення в СІЗО / Інна Лиховид // *День*. — 2015. — 25 листоп. (№ 215). — С. 10.
2086. **Лиховид І.** 27 радників для одного міністра : експерти "Крим SOS" обрали спеціальних регіон. помічників М-ву соц. політики — для кращої комунікації між переселенцями та чиновниками / Інна Лиховид // *День*. — 2015. — 4—5 верес. (№ 159/160). — С. 2.
2087. **Лиховид І.** Невідомі в'язні Кремля : адвокати Олександра Костенка та Сергія Литвинова — про перспективи визволення двох заручників / Інна Лиховид // *День*. — 2015. — 25 листоп. (№ 215). — С. 10.
2088. **Лиховид І.** Підтримка чи блокада? : СБУ представила нові правила перетину лінії розмежування на сході країни. Правозахисники вкотре вимагають їх скасувати / Інна Лиховид // *День*. — 2015. — 6 жовт. (№ 181). — С. 2.
2089. **Лиховид І.** Чи вийде Київ на рівень Парижа? : за прикладом європ. міст Київграда запроваджує проект "Бюджет участі" — кияни зможуть вирішувати, на що витрачати кошти міста. Та чи справді зможуть? / Інна Лиховид // *День*. — 2015. — 2—3 жовт. (№ 179/180). — С. 2.
2090. **Лиховид І.** Чому звільнили головного архітектора Києва? : громадськість вважає таке рішення Віталія Кличка передивбор. піаром і побоюється чергов. дерібану землі / Інна Лиховид // *День*. — 2015. — 1 жовт. (№ 178). — С. 2.
2091. **Лібанова Е.** Земля обідована : синдром Донбасу: спроба неполітизованого аналізу : [про розвиток ситуації на Донбасі за роки незалежності України та причини і джерела сучас. конфлікту в Донец. і Луган. областях] / Елла Лібанова // *Дзеркало тижня*. — 2015. — 17—23 жовт. (№ 39). — С. 1—2.
2092. **Ліквідація** "феодалної нерівності" : [про скасування депутат. недоторканності] // *Голос України*. — 2015. — 5 лют. (№ 20). — С. 3.
2093. **Лосєв І.** Без самообману ... : чи здатна Україна захистити людей на територіях, які вона не контролює? / Ігор Лосєв // *День*. — 2015. — 19—20 черв. (№ 106/107). — С. 19.
2094. **Лосєв І.** Не можна мовчати... : коли триває війна, з ворогами не грають : [з приводу співпраці Нац. акад. наук України з Рос акад. наук та виступів міністра закордон. справ Павла Клімкіна і нар. депутатів, президента Всесвіт. конгресу крим. татар Рефата Чубарова і представника "Опозиц. блоку" Євгена Мураєва в ефірі програми "Свобода слова" на телеканалі ICTV] / Ігор Лосєв // *День*. — 2015. — 14—15 серп. (№ 145/146). — С. 19.
2095. **Лосєв І.** Сумнівна радість самообману?, або Чому у нас немає іншого виходу, окрім як навчитися ефективно воювати / Ігор Лосєв // *День*. — 2015. — 27—28 берез. (№ 53/54). — С. 17, 19.
2096. **Ляшко О.** Заява Радикальної партії щодо рішення Верховної Ради України про особливий статус окремих районів Донецької та Луганської областей / О. Ляшко // *Голос України*. — 2015. — 19 берез. (№ 49). — С. 3.
2097. **Ляшко О.** Хибні рецепти для складних часів : чи варто нам сліпо дослухатись до порад "модних" грузин. радників, пол. рецептів початку 90-х та рекомендацій МВФ? Куди вони нас приведуть насправді? / Олег Ляшко // *Голос України*. — 2015. — 13 лют. (№ 26). — С. 4.
2098. **Макаров О.** Подорож у вакуум : [про проблеми деолігархізації укр. сусп-ва] / Олександр Макаров // *Дзеркало тижня*. — 2015. — 7—13 листоп. (№ 42). — С. 2.
2099. **Маркус Л.** Говорити чи мовчати? : [про відповідальність політиків за свої обіцянки] / Люсі Маркус // *День*. — 2015. — 24 лют. (№ 31). — С. 8.
2100. **Мартинов А.** Мінські баталії : [про переговори в Мінську делегацій України, представників Орг. з безпеки і співробітництва в Європі та незакон. утворень "Донец. нар. республіка" і "Луган. нар. республіка" щодо врегулювання ситуації на Донбасі] / Андрій Мартинов // *Демократична Україна*. — 2015. — 6 січ. (№ 1/2). — С. 4.

2101. **Матвієнко А.** Про "температуру" у владі : Анатолій Матвієнко: "Сьогодні ми живемо в умовах революції, яка далеко не дійшла свого піку" : [бесіда з нар. депутатом України] / бесіду вів Дмитро Кривцун // День. — 2015. — 25-26 верес. (№ 174/175). — С. 4.

2102. **Мацегора К.** Бути готовими боронити державу : РНБО робить ставки на Поліцейс. місію Євросоюзу та корегує законодав. воєнну базу / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2015. — 20 лют. (№ 32). — С. 1—2.

2103. **Мацегора К.** Верховна Рада визнала Російську Федерацію країною-агресором : укр. парламент звернувся до світ. співтовариства вчинити аналогічно / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2015. — 28 січ. (№ 15). — С. 2.

2104. **Мацегора К.** Грудень буде гарячим для реформ : для активізації перетворень Прем'єр попросив парламент підтримати бюджет., приватизац. і та податк. ініціативи уряду / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2015. — 26 листоп. (№ 221). — С. 1—2.

2105. **Мацегора К.** "Нам допомагатимуть тоді, коли ми допомагатимемо самі собі" : Прем'єр застосував усе своє красномовство, аби переконати парламентаріїв наблизити лібералізацію візового режиму з ЄС : [виступ Прем'єр-міністра України Арсенія Яценюка у Верховній Раді України] / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2015. — 6 листоп. (№ 207). — С. 2.

2106. **Мацегора К.** "Нам конче потрібно зберегти єдність усередині країни!" : а парламентаріям Президент радить наступного тижня ухвалити зміни до Бюджет. кодексу й Держбюджету / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2015. — 9 верес. (№ 165). — С. 1—2.

2107. **Мацегора К.** Національні інтереси лежать у площині НАТО : Прем'єр сподівається, що світ таки почує і зрозуміє наші проблеми / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2015. — 27 берез. (№ 56). — С. 2.

2108. **Мацегора К.** Петро Порошенко: "Цей шлях ми повинні пробігти" : Президент вимагає швидких темпів у впровадженні реформ / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2015. — 25 лип. (№ 134). — С. 2.

2109. **Мацегора К.** Реформи мають бути швидкими : цивіліз. країни радять укр. владі слухати свій народ і не звертати зі шляху кардин. сусп. перетворень / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2015. — 29 квіт. (№ 78). — С. 2.

2110. **Мацегора К.** Спочатку треба вивести російські війська : [комент. Президента України Петра Порошенка щодо проблеми запровадж. особливого порядку здійснення місц. самоврядування в окр. адм.-територ. одиницях Донеччини та Луганщини] / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2015. — 21 лип. (№ 130). — С. 2.

2111. **Мацегора К.** Уряд визначає новий алгоритм відносин із Кримом : поки влада напрацьовує механізм співробітництва з півостровом, вантажні потоки в обидва напрямки буде призупинено / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2015. — 24 листоп. (№ 219). — С. 2.

2112. **Машовець К.** Що відбувається в Донецьку? : експерт: "Активізація бойовиків — це процес підготовки до ведення активних за масштабами воєнних дій" / бесіду вів Дмитро Кривцун // День. — 2015. — 23—24 січ. (№ 9/10). — С. 4.

2113. **Медуниця Ю.** Влада робить усе задля стримування агресії : Україна неухильно дотримується мінськ. угод і вимагає їх виконання від усіх підписантів меморандуму / Юрій Медуниця // Урядовий кур'єр. — 2015. — 14 берез. (№ 47). — С. 2.

2114. **Медуниця Ю.** Реформи потребують неабиякої політичної волі : інозем. партнери інвестують і кредитують лише ті країни, де зміни відбуваються реально, а не про люд. око / Юрій Медуниця // Урядовий кур'єр. — 2015. — 28 жовт. (№ 200). — С. 2.

2115. **Медуниця Ю.** Уряд відмовляється від паперу : з наступ. засід. Кабміну м-ва й відомства отримуватимуть усі матеріали лише в електрон. вигляді / Юрій Медуниця // Урядовий кур'єр. — 2015. — 10 верес. (№ 166). — С. 2.

2116. **Медуниця Ю.** Усі розслідування слід доводити до логічного завершення : [Прем'єр Арсеній Яценюк дав кілька важливих доручень щодо різних сфер діяльності відомства] / Юрій Медуниця // Урядовий кур'єр. — 2015. — 3 лип. (№ 118). — С. 3.

2117. **Мельник О.** Про Крим як слабе місце : Олексій Мельник: "Окупанти не в змозі забезпечити життєдіяльність півострова і Україна має цим скористатися" : [бесіда з співдиректором програм зовніш. політики та міжнар. безпеки Центру Разумкова Олексієм Мельником] / бесіду вів Дмитро Кривцун // День. — 2015. — 3 груд. (№ 221). — С. 5.

2118. **Мельник С.** Етнічні спільноти повинні мати рівні права щодо самоуправління Кримом / Сергій Мельник // Голос України. — 2015. — 11 верес. (№ 168). — С. 2.

2119. **Мельник С.** Закон про місцевий референдум підвищить рівень демократії / Сергій Мельник // Голос України. — 2015. — 4 груд. (№ 226). — С. 3.

2120. **Мельник С.** Має бути консолідоване рішення щодо "безвізових" законопроектів / Сергій Мельник // Голос України. — 2015. — 10 листоп. (№ 208). — С. 2.

2121. **Мериков В.** Областная сессия должна поддержать решение парламента : [думки голови Миколаїв. обл. держ. адмін. щодо рішення Верховної Ради про визнання Росії країною-агресором, а "ДНР" та "ЛНР" терорист. орг.] / Вадим Мериков // Южная правда. — 2015. — 9 апр. (№ 40). — С. 1.

2122. **Мизинюк А.** Із чим підуть партії на вибори? : експерт: "Практика, яка діяла за попередніх президентів, жива й досі. Простіше купити голоси виборців, ніж провести повноцінну виборчу кампанію" / Андрій Мизинюк // День. — 2015. — 8 лип. (№ 118). — С. 4.

2123. **Міклош І.** Відсутність політичного лідерства і слабка комунікативна стратегія — це загроза для українських реформ / Іван Міклош // Дзеркало тижня. — 2015. — 17—23 січ. (№ 1). — С. 6.
2124. **Мінаков М.** Про політичне (дуже) несвідоме : Михайло Мінаков: "Мислити, пам'ятати і запобігати шкоді з боку недобросовісного політика — ось що може зробити громадянин для себе та свого народу" : [бесіда з доктором філос. наук про проблеми подолання клан-олігарх. системи в Україні] / бесіду вів Дмитро Кривцун // День. — 2015. — 23—24 жовт. (№ 192/193). — С. 5.
2125. **Місія** ОБСЄ схвалила організацію голосування і підрахунок бюлетенів // Голос України. — 2015. — 3 груд. (№ 225). — С. 3.
2126. **Модно** робити благородні справи : "кіборг" Богдан "Данді" — про тяжкий спадок СРСР, мислячих людей та відповідальність : [бесіда з бійцем 5-го окр. батальйону ДУК "Правий сектор"] / бесіду вела Анна Свентах // День. — 2015. — 3—4 лип. (№ 15/16). — С. 6.
2127. **Мороз О.** Ніхто за нас це не зробить : [про політ.-екон. ситуацію в Україні] / Олександр Мороз // Голос України. — 2015. — 15 квіт. (№ 67). — С. 4.
2128. **Мостова Ю.** Битва шуроловів : боротьба між окремими олігарх. кланами та їх участь у політ. житті України / Юлія Мостова // Дзеркало тижня. — 2015. — 19—25 верес. (№ 34). — С. 1—2.
2129. **Мостова Ю.** Корсет для мрії : [про проблеми реалізації в Україні курсу широкомасштаб. реформ] / Юлія Мостова // Дзеркало тижня. — 2015. — 21—27 берез. (№ 10). — С. 1, 3.
2130. **Мостова Ю.** Шмаття гніву : [про ситуацію навколо відставки І. Коломойського з посади голови Дніпропетр. облдержадмін.] / Юлія Мостова // Дзеркало тижня. — 2015. — 3 квіт. (№ 11). — С. 1—2.
2131. **Мошняга Л.** Перейменування на перейменуванні : [про виконання Закону України "Про засудження комуністичного та націонал-соціалістичного тоталітарних режимів в Україні та заборону пропаганди їх символіки"] / Людмила Мошняга, Олександра Юркова // Голос України. — 2015. — 30 трав. (№ 95). — С. 5.
2132. **Назаренко В.** Декомунізація. Як на практиці? / Віталій Назаренко // День. — 2015. — 23 черв. (№ 108). — С. 5.
2133. **Наливайченко В.** Чим загрожує Україні "російський сценарій"? : Валентин Наливайченко: "Для самої влади це просто суїцид, а для країни — катастрофічні наслідки" : [бесіда з колиш. головою СБУ Валентином Наливайченком про політ. ситуацію в Україні] / бесіду вели: Іван Капсамун, Валентин Торба // День. — 2015. — 6—7 листоп. (№ 202/203). — С. 4—5.
2134. **Наукова** основа розв'язання проблем тимчасово окупованих територій України : [про наук.-практ. конф. "Окуповані території України: політико-правові, соціально-економічні та гуманітарні аспекти"] // Голос України. — 2015. — 17 січ. (№ 7). — С. 5.
2135. **Нафтова** пожежа з політичним чадом : скандальна історія з нафтобазою "БРСМ" може стати крематорієм не лише для коаліції : [розмова з політ. експертами] / розмовляла Інна Пукіш-Юнко // Високий замок. — 2015. — 18—24 черв. (№ 64). — С. 1, 6.
2136. **Нацменшини** впливають на рішення влади // Урядовий кур'єр. — 2015. — 21 берез. (№ 52). — С. 2.
2137. **Наша** країна переймає досвід сусідів : в Україні немає іншого шляху, як у перспективі стати членом Європ. Союзу // Урядовий кур'єр. — 2015. — 11 квіт. (№ 67). — С. 2.
2138. **Нитка В.** Держава не залишить закарпатців наодинці з бандитами і корупціонерами / Василь Нитка // Голос України. — 2015. — 17 лип. (№ 127). — С. 3.
2139. **Нитка В.** Мукачеве: не допустити нового кровопролиття : [щодо тимчас. слід. коміс. з розслідування інциденту у Мукачевому 11 лип. 2015 р.] / Василь Нитка // Голос України. — 2015. — 16 лип. (№ 126). — С. 1, 15.
2140. **Нитка В.** Мукачівський інцидент : закарпатці очікують швидкої розв'язки / Василь Нитка // Голос України. — 2015. — 15 лип. (№ 125). — С. 11.
2141. **Нитка В.** Перші кроки Геннадія Москаля на Закарпатті / Василь Нитка // Голос України. — 2015. — 21 лип. (№ 129). — С. 3.
2142. **Новак Е.** Трійка за реформи : [про дослідж. громад. думки щодо проголош. укр. владою курсу реформ] / Елла Новак // Демократична Україна. — 2015. — 9—10 жовт. (№ 184/185). — С. 7.
2143. **Новак О.** Імена змінено, або Рік по тому: страх у Донецьку / Олена Новак // Дзеркало тижня. — 2015. — 19—25 верес. (№ 34). — С. 10.
2144. **Овчаренко І.** Ірина Овчаренко: "Технічно воду можна дати в Крим лише після його повернення Україні : [бесіда з головою Держводагентства І. Овчаренко] / бесіду вів Олег Листопад // Урядовий кур'єр. — 2015. — 23 черв. (№ 111). — С. 7.
2145. **Огневий К.** Ніч окупації : поділила населення Криму на два табори / Костянтин Огневий // День. — 2015. — 25 лют. (№ 32). — С. 5.
2146. **Огневий К.** Півострів перетворюють на "столицю "руського мира" / Костянтин Огневий // День. — 2015. — 23 черв. (№ 108). — С. 4.
2147. **Огневий К.** Помер "архітектор автономії" : Микола Багров як дзеркало нинішнього Криму / Костянтин Огневий // День. — 2015. — 23 квіт. (№ 71). — С. 5.
2148. **Огризко В.** В Україні створюють Центр з дослідження Росії : экс-міністр закордон. справ України Володимир Огризко розповів "Дню" про завдан. орг. / бесіду вів Ігор Самокиш // День. — 2015. — 17 лют. (№ 26). — С. 8.

2149. **Олександр (Драбинко) Олександр (Драбинко):** Сучасне суспільство не потребує "непомильних жерців" : розмова з Митрополитом Переяслав-Хмельницьким і Вишневським УПЦ Олександром (Драбинком) — про трагічні події Майдану і рос.-укр. війну / підгот. Юліана Лавриш // День. — 2015. — 7—8 серп. (№ 140/141). — С. 6.

2150. **Омельченко Г.** Сила в правді : розмова про воен.-політ., соц. морал.-етич. проблеми, які стосуються не лише України / Григорій Омельченко ; розмову вів Микола Цимбалюк // Слово Просвіти. — 2015. — 29 січ.—4 лют. (№ 4). — С. 1.

2151. **Онищенко Г.** Ці непопулярні закони потрібні не МВФ, а нам, українцям / Ганна Онищенко ; бесіду вела Лариса Усенко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 7 берез. (№ 43). — С. 6.

2152. **Павенцький-Фільц О.** Українська політична ситуація: в петлі Мебіуса / Олександр Павенцький-Фільц // Дзеркало тижня. — 2015. — 14—20 берез. (№ 9). — С. 3.

2153. **Павличко Д.** Вовк, але не з лісу : [про нар. депутата України Володимира Литвина] / Дмитро Павличко // Слово Просвіти. — 2015. — 19—25 лют. (№ 7). — С. 5.

2154. **Палійчук Ю.** Дві мінські пастки : після переговорів не зрозуміло, коли Україна поверне собі контроль за кордоном і яким може бути статус Донбасу : [бесіда з політ. експертами Юрієм Палійчуком та Олександром Солонтаєм про перспективи Мінськ. угод-2] / бесіду вела Наталія Васюнець // Експрес. — 2015. — 19—26 лют. (№ 14). — С. 5.

2155. **Папенко М.** "Вкрав коня — годуй ..." : "Хрущов був стратегом набагато кращим, ніж Путін" — місц. мешканці : [про ситуацію в окупованому Криму в зв'язку з припиненням постачання електроенергії на півострів внаслідок підризу ліній електропередач в Херсон. обл.] / Михайло Папенко // День. — 2015. — 24 листоп. (№ 214). — С. 4.

2156. **Папенко М.** Дорогий Крим : підсумки двох тижнів громадян. блокади [Криму]. Погляд з півострова / Михайло Папенко // День. — 2015. — 6 жовт. (№ 181). — С. 6.

2157. **Парламент** налаштований на реформи : таку заяву зробив Перший заст. Голови Верховної Ради Андрій Парубій під час зустрічі з депутатами Сейму Литов. Респ. та представниками Міжнар. республікан. ін-ту // Голос України. — 2015. — 29 січ. (№ 15). — С. 2.

2158. **Парубій А.** Влада рішуче налаштована йти шляхом реформ / Андрій Парубій // Голос України. — 2015. — 10 верес. (№ 167). — С. 2.

2159. **Пасова Т.** Реальне припинення вогню — це лише перший крок : [відкриття у Києві 12-ої щоріч. зустрічі Ялтин. Європ. Стратегії (YES) за участі Президента України Петра Порошенка] / Тетяна Пасова // Голос України. — 2015. — 12 верес. (№ 169). — С. 1—2.

2160. **Петренко П.** Одна з гілок влади може бути контрольною : [про роль Рахунк. палати України в боротьбі з корупцією] / Павло Петренко // Голос України. — 2015. — 12 берез. (№ 44). — С. 4.

2161. **Петрушенко М.** Як боротися з побутовим сепаратизмом : поширення сепаратизму на сході та півдні України : [про актуальність навичок з цивіл. оборони] / Микола Петрушенко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 22 квіт. (№ 73). — С. 3.

2162. **Плахта Д.** "Нині немає альтернативи Мінським домовленостям" : Ганна Гопко — про дипломат. розв'язання конфлікту на Донбасі / Дмитро Плахта // День. — 2015. — 23 лип. (№ 129). — С. 2.

2163. **Плахта Д.** Як стимулювати молодь до голосування? : думки випускників Літньої школи журналістики "Дня" / Дмитро Плахта // День. — 2015. — 26 листоп. (№ 216). — С. 5.

2164. **Плющ І.** Іван Плющ: "Незалежність Вітчизни — процес закономірний. Ми пішли прямо, але в чомусь поступилися" : [інтерв'ю Голови Верховної Ради України Івана Плюща у 2007 р. : (публік. з нагоди річниці з дня смерті І. Плюща)] / інтерв'ю взяла Наталя Філіпчук // Голос України. — 2015. — 25 черв. (№ 112). — С. 16.

2165. **Подгорна В.** Путіну подобається внутрішньополітична ситуація в Україні. Його план все одно виконується : бесіда з політологом Вікторією Подгорною / бесіду вів Іван Капсамун // День. — 2015. — 18—19 верес. (№ 169/170). — С. 4.

2166. **Покальчук О.** Зброя горя : [про маніпуляцію статусами й настроями біженців] / Олег Покальчук // Дзеркало тижня. — 2015. — 3—9 жовт. (№ 36/37). — С. 13.

2167. **Поліщук І.** Крим кольору хакі? : [ситуація в окупов. Криму] / Ірина Поліщук // Урядовий кур'єр. — 2015. — 25 лют. (№ 35). — С. 3.

2168. **Порошенко** звинуватив Росію у загибелі людей під Радою : [заява Президента України Петра Порошенка в ексклюз. інтерв'ю британ. Sky News] // Урядовий кур'єр. — 2015. — 3 верес. (№ 161). — С. 3.

2169. **Порошенко П. О.** Варварство не має прощення в сучасному світі : глава держави виступив зі Зверненням з приводу роковин загибелі літака МН-17 Малайзійс. авіаліній / Петро Порошенко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 18 лип. (№ 129). — С. 3.

2170. **Порошенко П. О.** Крим був, є і буде українським! : звернення Президента України до укр. народу у зв'язку з роковинами трагіч. подій у Криму / Петро Олексійович Порошенко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 24 лют. (№ 34). — С. 1, 3.

2171. **Правильний** шлях — взаємне прощення і розуміння : виступ Президента Польщі Броніслава Коморовського у Верховній Раді України // Голос України. — 2015. — 10 квіт. (№ 65). — С. 1—2.

2172. **Президент** розставив наголоси мирного врегулювання : [нарада Президента України Петра Порошенка з представниками від укр. сторони в Тристорон. контакт. групі щодо мирного врегулювання ситуації на Донбасі] // *Голос України*. — 2015. — 22 лип. (№ 130). — С. 1, 15.
2173. **"Президента** треба критикувати. І шанувати..." : непричес. "тости" на 50-річчя [Президента України] Петра Порошенка / опитував Іван Фаріон // *Високий замок*. — 2015. — 25—27 верес. (№ 105). — С. 6.
2174. **"Прийде** день, коли амбітна програма реформ буде виконана. Це буде день, коли сподівання і мрії перетворяться на реальність" : із промови Президента Європ. Парламенту Мартіна Шульца у Верховній Раді України // *Голос України*. — 2015. — 4 лип. (№ 118). — С. 2.
2175. **Продан О.** Коли стане легше? : бесіда з нар. депутатом від фракції "Блок Петра Порошенка" Оксаною Продан про соц.-екон. ситуацію в Україні / підготували: Алла Дубровик-Рохова, Наталія Білоусова, Марія Юзич // *День*. — 2015. — 12 берез. (№ 42). — С. 7.
2176. **Прокопенко М.** "Вороги нас боялися" : герой кн. "Катастрофа і Тріумф. Історія українських Героїв" і наш друг командир танку Артур Степаненко демобілізувався. Разом із "Днем" боєць підбив підсумки року на передовій / Марія Прокопенко // *День*. — 2015. — 2—3 жовт. (№ 179/180). — С. 7.
2177. **Прокопенко М.** 9 інновацій для столиці : команда проекту Kyiv Smart City — про те, як зекономити 17 мільйонів за два місяці й вирішити проблему із заторами в місті / Марія Прокопенко // *День*. — 2015. — 29 жовт. (№ 196). — С. 9.
2178. **Прокопенко М.** "Нервовий зрив" у Донецьку : мирні жителі вимагали у лідерів "ДНР" відвести збройну техніку з житл. кварталів / Марія Прокопенко // *День*. — 2015. — 16 черв. (№ 103). — С. 2.
2179. **Пукіш-Юнко І.** 225-тисячної депутатської армії половини не залишиться : хоча скорочення і не всім радам світить / Інна Пукіш-Юнко // *Високий замок*. — 2015. — 20 жовт. (№ 115). — С. 6.
2180. **Пукіш-Юнко І.** Де коаліція чубиться, там "широкою" і достроковими виборами пахне? : вихід з коаліції "вилоносною" фракції до рейтингу політ. несподіванок року точно не потрапить : [про вихід фракції Радикал. партії Олега Ляшка з парламент. коаліції Верховної Ради України] / Інна Пукіш-Юнко // *Високий замок*. — 2015. — 4—6 верес. (№ 96). — С. 2.
2181. **Пукіш-Юнко І.** "Живуть по-новому", діють по-старому : чиновників у їхнє ж фінанс.-майн. "лайно" носом тичуть, а їм усе — як з гуся вода : [журналіст. розслідування нар. депутата України Сергія Лещенка стосовно декларацій про доходи високопосадовців — глави президент. Адмін. Бориса Ложкіна, генпрокурора Віктора Шокіна та голов. фіскала Романа Насірова] / Інна Пукіш-Юнко // *Високий замок*. — 2015. — 16—18 жовт. (№ 114). — С. 1, 4.
2182. **Пукіш-Юнко І.** "Кернеса і посмертно обиратимуть" : про шокуючі "сподіванки" і неочікувані сюрпризи мерських виборів : [про підсумки голосування на виборах міськ. голови Києва, Харкова, Дніпропетровська та Одеси 25 жовт. 2015 р.] / Інна Пукіш-Юнко // *Високий замок*. — 2015. — 27 жовт. (№ 118). — С. 5.
2183. **Пукіш-Юнко І.** Мукачівський фронт : Кремль потирає руки, Європа схопилася за голову / Інна Пукіш-Юнко // *Високий замок*. — 2015. — 14 лип. (№ 74). — С. 1.
2184. **Пукіш-Юнко І.** "Народний фронт" відвоювався? : у "рос. рулетці" від Яценюка перша "куля в лоб" дісталася прем'єр. партії : [рішення партії "Народний фронт" про відмову від участі у виборах до місц. органів влади восени 2015 р.] / Інна Пукіш-Юнко // *Високий замок*. — 2015. — 24—30 верес. (№ 104). — С. 6.
2185. **Пукіш-Юнко І.** Недоторканність зняли, а торкнутися не можуть : навіть якщо нардеп Мельничук не внесе заставу, СІЗО йому не світить / Інна Пукіш-Юнко // *Високий замок*. — 2015. — 11—17 черв. (№ 61). — С. 6.
2186. **Пукіш-Юнко І.** Острів Крим : після "русской ура-весны" для кримчан настала "русская караул-осень" : [про наслідки третього тижня екон. блокади Криму] / Інна Пукіш-Юнко // *Високий замок*. — 2015. — 8—14 жовт. (№ 110). — С. 6.
2187. **Пукіш-Юнко І.** Потворні гримаси закарпатського "контрабасу" : віддали схід "донам" — отримали "ЛуганДонію". Чим аукнеться Україні феодалізм по-закарпатськи? / Інна Пукіш-Юнко // *Високий замок*. — 2015. — 16—22 лип. (№ 75). — С. 3.
2188. **Пукіш-Юнко І.** Україна "Лугандон" годуватиме, Путін його "танцюватиме"? : роззброєний Донбас у плани Кремля не входить. А Захід й ілюзія миру влаштовує / Інна Пукіш-Юнко // *Високий замок*. — 2015. — 15—21 жовт. (№ 113). — С. 6.
2189. **Пукіш-Юнко І.** Ярош пішов, щоб повернутися? : недосконала відставка — як хід конем / Інна Пукіш-Юнко // *Високий замок*. — 2015. — 19—25 листоп. (№ 128). — С. 6.
2190. **Рада** визнала факт військової агресії Росії проти України // *Урядовий кур'єр*. — 2015. — 21 квіт. (№ 72). — С. 2.
2191. **Райхель Ю.** Від Мінських угод — до "Брестського миру"? : перенесення центру ваги на дипломат. розв'язання конфлікту, зниження ваги військ. складової робить укр. позицію на перемовинах свідомо збитковою / Юрій Райхель // *День*. — 2015. — 23—24 січ. (№ 9/10). — С. 4.
2192. **Райхель Ю.** Декомунізація: завершальний етап : Кремль — в істерії. Чому? / Юрій Райхель // *День*. — 2015. — 9 квіт. (№ 62). — С. 4.
2193. **Рахманін С.** Всупереч усьому : [роздуми щодо ситуації в Україні] / Сергій Рахманін // *Дзеркало тижня*. — 2015. — 28 лют.—6 берез. (№ 7). — С. 2.

2194. **Рахманін С.** Дим над країною : [розбір трагіч. подій біля Верховної Ради України 31 серп. ц. р.] / Сергій Рахманін // Дзеркало тижня. — 2015. — 5—11 верес. (32). — С. 1, 3.
2195. **Резниченко В.** Валентин Резниченко: "У нас нет иллюзий, что война где-то далеко" / Валентин Резниченко // Вісті Придніпров'я. — 2015. — 16 черв. (№ 47). — С. 1, 3.
2196. **Референдум** щодо вступу до Альянсу не можна відкладати на потім! : звернення Ком. Громадян. руху "За Україну в НАТО" до укр. влади [8 лип. 2015 р.] // День. — 2015. — 16 лип. (№ 124). — С. 3.
2197. **Рибчинський Є.** Про вибори і корінних киян : Євген Рибчинський: "До влади в місті останні десятиріччя приходили люди, байдужі до долі столиці Стародавньої Русі" : [бесіда з нар. депутатом України Євгеном Рибчинським з приводу його рішення балотуватися на посаду Київ. міськ. голови] / бесіду вів Дмитро Кривцун // День. — 2015. — 29 верес. (№ 176). — С. 4.
2198. **Рік** звершень і сподівань : 1-ша річниця діяльності Верховної Ради України 8-го скликання // Голос України. — 2015. — 27 листоп. (№ 221). — С. 2.
2199. **Розенблат Б.** "Для мене найважливіше — це реальні реформи" : бесіда з нар. депутатом України Б. Розенблатом / бесіду вели: Дмитро Полісенко, Іраїда Голованова // Житомирщина. — 2015. — 3 квіт. (№ 34). — С. 4.
2200. **Розумний М.** Проблема Донбасу і Криму : виклик і відповідь для України / Максим Розумний // День. — 2015. — 15 верес. (№ 166). — С. 5. — Продовження: 16 верес. (№ 167). — С. 5.
2201. **Ромашкіна О.** Агітаційні технології — без репутаційних втрат / Олена Ромашкіна // Голос України. — 2015. — 24 верес. (№ 177). — С. 2.
2202. **Ромашкіна О.** Парламент не раз рятував країну й утримував її від розвалу : "Місцеві вибори відбулися — що далі? Як їх результати вплинуть на розвиток політичної системи в Україні?" : [відповідь на ці запитання шукали учасники одноймен. кругл. столу, що відбувся в "Укрінформі"] / Олена Ромашкіна // Голос України. — 2015. — 3 груд. (№ 225). — С. 3.
2203. **Ромашкіна О.** Тривожні сигнали : [щодо погіршення ситуації на сході] / Олена Ромашкіна // Голос України. — 2015. — 12 листоп. (№ 210). — С. 3.
2204. **Саакашвілі М.** Михайл Саакашвілі: "Для Путіна гарячий етап війни закінчено. Головне — не програти в тилу" : розмова з головою Одес. облдержадмін. Міхеїлом Саакашвілі про шанси реалізації успіш. реформ в Україні, боротьбу з корупцією та хабарництвом / розмовляла Наталія Балюк // Високий замок. — 2015. — 22—28 жовт. (№ 116). — С. 1, 6—7.
2205. **Садовий А.** Андрій Садовий: протокол мого допиту з'явився у високих кабінетах за годину : [бесіда з міськ. головою Львова Андрієм Садовим щодо його публ. заяви про тиск на депутатів "Самопоміч" у переддень голосування щодо проекту змін до Конституції] / бесіду вів Сергій Рахманін // Дзеркало тижня. — 2015. — 5—11 верес. (№ 32). — С. 2.
2206. **Саєд Б.** Пакистанський "бандерівець" : Башир Саєд втратив на сході України все майно, але не зрадив своїх проукраїнських поглядів : [бесіда з Баширом Саєдом — переселенцем з Донбасу] / бесіду вів Валентин Торба // День. — 2015. — 13—14 листоп. (№ 207/208). — С. 4.
2207. **Самар В.** Вільна економічна блокада : [політика укр. влади щодо окупов. Росією Криму] / Валентина Самар // Дзеркало тижня. — 2015. — 20—26 черв. (№ 22). — С. 2.
2208. **Самар В.** Званий татарин : [про політику укр. влади щодо окупованого Криму] / Валентина Самар // Дзеркало тижня. — 2015. — 31 жовт.—6 листоп. (№ 41). — С. 2.
2209. **Самар В.** Крим: між перешийком і Банковою : [ситуація навколо громадян. блокади поставок у Крим] / Валентина Самар // Дзеркало тижня. — 2015. — 10—16 жовт. (№ 38). — С. 2.
2210. **Самар В.** "Лупайте сю скалу!" : [ініціюв. Меджлісом кримськотатар. народу блокада поставок до Криму] / Валентина Самар // Дзеркало тижня. — 2015. — 26 верес.—2 жовт. (№ 35). — С. 1—2.
2211. **Самар В.** Про користь вільних рук : [про політику укр. влади щодо анексов. Росією Криму] / Валентина Самар // Дзеркало тижня. — 2015. — 21—27 берез. (№ 10). — С. 3.
2212. **Самар В.** Темно дихати : [ситуація навколо енерг. блокади Криму] / Валентина Самар // Дзеркало тижня. — 2015. — 28 листоп.—4 груд. (№ 46). — С. 1—2.
2213. **Самокиш І.** Украина обречена на политическую победу и возрождение : эксперты "Дня" — о том, как эффективно противодействовать атаке "русского мира" на Европу / Игорь Самокиш // День. — 2015. — 23 черв. (№ 108). — С. 8—9.
2214. **Свентах А.** Відставка чи капітуляція? : три питання до Юрія Стеця, який збирається залишити М-во інформ. політики / Анна Свентах // День. — 2015. — 4—5 груд. (№ 222/223). — С. 25, 30.
2215. **Свентах А.** Життя на межі : [волонтери провели у прифронт. зоні десять днів і побачили, чому та як Україна втрачає своїх громадян на сході] / Анна Свентах // День. — 2015. — 8 жовт. (№ 183). — С. 8.
2216. **Свенчицький М.** "В Україні реформа опинилася не в експертному, а в політичному полі. В цьому основна помилка" : бесіда з экс-мером Варшави Марчином Свенчицьким / бесіду вела Інна Ведернікова // Дзеркало тижня. — 2015. — 28 лют.—6 берез. (№ 7). — С. 1, 6.
2217. **Свічки** пам'яті запалили в усіх куточках країни : урочисті заходи з нагоди другої річниці Євромайдану, що відбулися в містах України // Голос України. — 2015. — 24 листоп. (№ 218). — С. 3.
2218. **Северновская В.** Александр Ливик: о бюджете, альтернативной энергетике и ядерной безопасности / Валентина Северновская // Южная правда. — 2015. — 15 янв. (№ 5). — С. 2.

2219. **Семенченко М.** Поверхова декомунізація : цей процес має відбуватися за суттю, а відбувається лише за формою : [про проблеми реалізації положень ухвал. Верховною Радою України Закону про декомунізацію] / Марія Семенченко // День. — 2015. — 21 жовт. (№ 190). — С. 2.
2220. **Сенченко А.** "...Далі весни цей парламент не проіснує" / Андрій Сенченко ; підгот. : Наталія Шимків, Марта Франчук // День. — 2015. — 17—18 лип. (№ 125/126). — С. 4—5.
2221. **Сенченко А.** Про відсутність волі і пріоритетів : Андрій Сенченко: "Суспільство дедалі голосніше ставитиме запитання, вимагаючи від влади реальних змін, а не гарної телевізійної картинки" : [бесіда з нар. депутатом України поперед. скликань Андрієм Сенченком про проблеми протидії рос. агресії та шляхи вирішення конфлікту на Донбасі] / бесіду вів Іван Капсамун // День. — 2015. — 20-21 лют. (№ 29/30). — С. 4—5.
2222. **Сергєєва М.** Нова система перепусток запрацює з наступного тижня : [про видачу перепусток для перетину лінії розмежування в зоні антитерорист. операції] / Марина Сергєєва // Голос України. — 2015. — 1 лип. (№ 115). — С. 3.
2223. **Сироїд О.** Про "конфлікт на сході України" / Оксана Сироїд // Голос України. — 2015. — 17 черв. (№ 106). — С. 3.
2224. **Сінченко Д.** У кожної партії — свій варіант назви? : перейменування міста як передвибор. технологія: приклад Кіровограда / Дмитро Сінченко // День. — 2015. — 9 верес. (№ 162). — С. 5.
2225. **Сірук М.** Американець на Євромайдані : Юрій Сасевич: "Я маю надію, що лист-звернення до Обама буде включено у всі дебати між кандидатами у президенти" : [бесіда з колиш. журналістом "Голосу Америки" Юрієм Сасевичем] / Микола Сірук // День. — 2015. — 2 верес. (№ 157). — С. 3.
2226. **Сірук М.** Про Росію — без ілюзій : експерти "Дня" — про те, що означають для Києва домовленості в Берліні / Микола Сірук // День. — 2015. — 23—24 січ. (№ 9/10). — С. 3.
2227. **Сміян Н.** Єдиний спосіб відновити мир і стабільність — повернути всі території : на цьому наголосив Перший заст. Голови Верховної Ради Андрій Парубій, відкриваючи парлам. засід. ПА ГУАМ "Безпека в Європі: поточна ситуація й уроки для політиків" / Надія Сміян // Голос України. — 2015. — 27 черв. (№ 114). — С. 3.
2228. **Соколов Б.** Гра без нічиєї : нинішній конфлікт на Донбасі триватиме до перемоги однієї зі сторін. Україна ж зможе перемогти лише за відмови ниніш. захід. лідерів від проведення мюнхен. політики заспокоєння агресора / Борис Соколов // День. — 2015. — 14 лип. (№ 122). — С. 5.
2229. **Соколов Б.** Не здаватися! : єдиний вихід для України — хоч як це важко, продовжувати війну й погоджуватися лише на таке врегулювання, яке гарантує виведення всіх рос. військ і озброєнь з території Донбасу / Борис Соколов // День. — 2015. — 6—7 лют. (№ 19/20). — С. 5.
2230. **Соколов О.** Олександр Соколов: "Шлях подолає той, хто іде" : бесіда з міськ. головою Чернігова / бесіду вела Віра Лобановська // Чернігівські відомості. — 2015. — 8 лип. (№ 27). — С. 2—3.
2231. **Солодкий С.** Чому Мінські домовленості виявилися для України програвшими? : Сергій Солодкий: "Скільки Захід може обманювати себе щодо Росії? Час говорити про Нюрнберг 2.0" : [бесіда з 1-м заст. директора Ін-ту світ. політики] / бесіду вів Дмитро Кривцун // День. — 2015. — 9 квіт. (№ 62). — С. 5.
2232. **Спільність** позиції у неприпустимості порушень державного суверенітету та територіальної цілісності : [зустріч заст. Голови Верховної Ради О. Сироїд з грузин. парлам. делегацією] // Голос України. — 2015. — 22 січ. (№ 10). — С. 2.
2233. **Стадниченко В.** Нас убивають за наші же деньги ... : [презетація лідером Радикал. партії Олегом Ляшом законопроекту відносно націоналізації рос. майна в Україні] / Віктор Стадниченко // Южная правда. — 2015. — 30 апр.—5 мая (№ 48/49). — С. 2.
2234. **Степова О.** Олена Степова: "Коли я впала, мене підхопили тисячі рук" : бесіда з луган. письменницею, блогером, громад. активісткою Оленою Степовою про ситуацію на Донбасі / бесіду вела Оксана Онищенко // Дзеркало тижня. — 2015. — 26 верес.—2 жовт. (№ 35). — С. 1, 12.
2235. **Суворова Т.** Депортація кримських татар — геноцид. Тепер і офіційно / Тетяна Суворова // Голос України. — 2015. — 18 листоп. (№ 214). — С. 4.
2236. **Суспільно** значущі рішення мають ухвалюватися консолідовано : реформування всіх сфер держави має відбуватися тільки із залученням широкого кола експертів та представників громадян. сусп-ва // Голос України. — 2015. — 14 січ. (№ 4). — С. 3.
2237. **Сюндюков І.** Усе тільки починається : про війну, що загрожує перейти в "заморожену форму", змагання ресурсів та безальтернативність перемоги / Ігор Сюндюков // День. — 2015. — 24 лют. (№ 31). — С. 5.
2238. **Сюндюков І.** Чорна рада. Рімейк : [про проблеми зміни системи влади в Україні: іст. паралелі та сучасність] / Ігор Сюндюков // День. — 2015. — 27—28 листоп. (№ 217/218). — С. 4.
2239. **Танчин І.** "Де раніше було засилля "регіоналів", з'являться виразні проукраїнські сили ..." : як зміниться політична карта України після місцевих виборів : [розмова з політологом Ігорем Танчиним про перебіг виборчої кампанії] / розмовляв Іван Фаріон // Високий замок. — 2015. — 20 жовт. (№ 115). — С. 6.
2240. **Таран В.** Спочатку було слово, і те слово називалося свобода : бесіда з письменником Віктором Тараном / бесіду вів Володимир Коскін // Демократична Україна. — 2015. — 6 лют. (№ 6). — С. 11.
2241. **Таран С.** Екс-"регіонали" попрощалися з колишньою монополією на владу : після місц. виборів, вважає політолог Сергій Таран, маємо позитивну для демократ. України статистику : [розмова з директором Міжнар. ін-ту демократій Сергієм Тараном про результати місц. виборів 25 жовт. 2015 р.] / розмовляв Іван Фаріон // Високий замок. — 2015. — 29 жовт.—4 листоп. (№ 119). — С. 6.

2242. **Ткаченко В.** Риболовля на блешню після "Мінська-2" : [про ситуацію на Донбасі після припинення вогню] / Василь Ткаченко // Демократична Україна. — 2015. — 27 лют. (№ 9). — С. 3.
2243. **Томбінський Я.** Ян Томбінський: Ключовою у процесі реформ є воля українців : бесіда з головою Представництва ЄС в Україні / бесіду вів Олександр Томін // Слобідський край. — 2015. — 20 січ. (№ 8). — С. 3.
2244. **Торба В.** Без напруги : експерт: "Наше завдання — зробити непомірною ціну окупації наших територій" : [про ситуацію навколо припинення електропостачання до Криму в контексті проблеми формування систем.політики Укр. держави до відносин з окупов. територіями] / Валентин Торба // День. — 2015. — 24 листоп. (№ 214). — С. 4.
2245. **Торба В.** Візит Кучми до Росії — багато питань ... : колишній президент України відвідав Єкатеринбург для участі в урочистих заходах під час чергової активізації бойовиків / Валентин Торба // День. — 2015. — 26 листоп. (№ 216). — С. 2.
2246. **Торба В.** Гра з фокусами : "затримання пані Лукаш повинно збалансувати неоднозначну реакцію сусп-ва на затримання Корбана", — експерт / Валентин Торба // День. — 2015. — 6—7 листоп. (№ 202/203). — С. 7.
2247. **Торба В.** Майдан був. Чи була революція? : експерт: "Змінилися люди — не змінилась система влади, яка регенує старі проблеми ..." : [до 2-ї річниці Революції Гідності] / Валентин Торба // День. — 2015. — 20—21 листоп. (№ 212/213). — С. 4—5.
2248. **Торба В.** Парламентська "фізіогноміка ...", або Про поведінку народних депутатів в Раді після загибелі нацгвардійців / Валентин Торба // День. — 2015. — 4—5 верес. (№ 159/160). — С. 4.
2249. **Торба В.** Подвійний рахунок : експерт: "За умови адекватного реагування керівництва відбивати локальні наступи бойовиків — реально" : [проблеми врегулювання ситуації на Донбасі] / Валентин Торба // День. — 2015. — 1 лип. (№ 113). — С. 4.
2250. **Торба В.** Потрібна система рішучості! : Донбас — конвеєр смертей. Щоб зупинити його, напівзаходів замало / Валентин Торба // День. — 2015. — 21 січ. (№ 7). — С. 5.
2251. **Торба В.** Про що свідчать вибухи у Львові? : експерт: "Держава не зможе перемогти тероризм без участі суспільства. Тільки завдяки партнерству можна подолати зовнішніх і внутрішніх ворогів" / Валентин Торба // День. — 2015. — 15 лип. (№ 123). — С. 4.
2252. **Торба В.** Пропущені шанси накривають : експерт: "Протистояння Яценюка і Саакашвілі — це війна між різними олігархічними групами та їхніми предстваниками в партії влади" / Валентин Торба // День. — 2015. — 8 верес. (№ 161). — С. 4.
2253. **Торба В.** Рік АТО. Які результат, або Ще раз про пастку Мінських угод / Валентин Торба // День. — 2015. — 15 квіт. (№ 65). — С. 4.
2254. **Торба В.** "Росії необхідне "генеральне прибирання" : сестра засудж. в Росії на 20 р. позбавлення волі Олега Сенцова — Наталія Каплан — розповіла "Дню" про брата / Валентин Торба // День. — 2015. — 4—5 верес. (№ 159/160). — С. 6.
2255. **Торба В.** Терористи вже готові перенести вибори... : експерт: "Зараз сприятливий момент для Росії, щоб законсервувати конфлікт на Донбасі" : [заява ватажків "ЛНР" та "ДНР" про свою згоду щодо перенесення місц. виборів з 1 лист. і 18 жовт. на 2016 р.] / Валентин Торба // День. — 2015. — 7 жовт. (№ 182). — С. 5.
2256. **Торба В.** Удар із тилу : експерт: "Небажання влади чути суспільство створює великі ризики для держави" / Валентин Торба // День. — 2015. — 2 верес. (№ 157). — С. 1, 4.
2257. **Торба В.** Уявний мир : експерт: "У довготерміновому плані на Україну, скоріше, чекає "ізраїльський варіант", за якого ми розвиватимемося й воюватимемо одночасно" / Валентин Торба // День. — 2015. — 17 верес. (№ 168). — С. 4—5.
2258. **Торба В.** Ціна політичних дивідендів : народний депутат: "Можна на виборах взяти плюс три або п'ять відсотків, але при цьому розвалити країну" : [ситуація у парлам. коаліції у зв'язку з виходом з неї Радикал. партії Олега Ляшка] / Валентин Торба // День. — 2015. — 3 верес. (№ 158). — С. 4.
2259. **Торба В.** Чи є перспектива у Мінська-2? : Євген Марчук: "Це не можна назвати перемир'ям у жодному разі. Але ми маємо, щоправда, крихке, але затишшя" / Валентин Торба // День. — 2015. — 5 листоп. (№ 201). — С. 5.
2260. **Торба В.** Чи є підстави для переформатування коаліції? : думки експертів "Дня" щодо можливого звільнення голови СБУ Валентина Наливайченка / Валентин Торба // День. — 2015. — 17 черв. (№ 104). — С. 4.
2261. **Торба В.** "Я — Донбас, і я — Україна!" : яка перспектива у призначених на кінець листопада виборів у Маріуполі? / Валентин Торба // День. — 2015. — 12 листоп. (№ 206). — С. 5.
2262. **Торба В.** Як готують ґрунт : "ритуалізована жертва" Калашніков, як і його однодумець Бузина, можуть стати тлом для чергового "виправдання" посилення рос. агресії / Валентин Торба // День. — 2015. — 17—18 квіт. (№ 67/68). — С. 6.
2263. **Траппетт Д.** Мене вразив дух, який панує серед українців : перший посол Австралії в Україні своє перше інтерв'ю дав "Дню" / Даг Траппетт ; бесіду вів Микола Сірук // День. — 2015. — 10—11 квіт. (№ 63/64). — С. 3.
2264. **Тримбач С.** Пам'ять і пам'ятники, або Як уникнути настання нового тоталітаризму? / Сергій Тримбач // День. — 2015. — 16 квіт. (№ 66). — С. 11.

2265. **Трохимчук С.** Сили і волі тобі, Надіє! : боротьба істин. патріотки з агресором у самому лігві імперії — це другий фронт / Степан Трохимчук // День. — 2015. — 19—20 черв. (№ 106/107). — С. 12.
2266. **У війні** кланів може програти Україна : огляд статей провідних світових мас-медіа щодо політ. ситуації в Україні / підгот. Інна Пукіш-Юнко // Високий замок. — 2015. — 10 листоп. (№ 124). — С. 5.
2267. **Україна** залишається унітарною! : звернення Президента України Петра Порошенка з нагоди Дня соборності // Урядовий кур'єр. — 2015. — 23 січ. (№ 12). — С. 2.
2268. **Усі** гілки влади втілюють євроінтеграційні плани : [про зустріч заст. Голови Верховної Ради України Оксани Сироїд з парлам. делегацією британ. групи Міжпарлам. Союзу] // Голос України. — 2015. — 20 лют. (№ 31). — С. 3.
2269. **Фаріон І.** Блокада продовольча, мета — політична : при в'їзді у Крим заблок. фури з продуктами. Щоб "не годувати окупанта" : [про початок акції протесту "Громадянська блокада Криму" — блокування трьох пунктів пропуску в окупов. Росією півострів Крим] / Іван Фаріон // Високий замок. — 2015. — 22 верес. (№ 103). — С. 1, 3.
2270. **Фаріон І.** Генерал-губернатор Кіхтенко "воює" з ... прем'єром : Кабмін вимагає відставки голови Донец. ОДА [Олександра Кіхтенка] / Іван Фаріон // Високий замок. — 2015. — 9 черв. (№ 60). — С. 6.
2271. **Фаріон І.** З "політичного хулігана" — у державні діячі! : студент, який одинадцять років тому жбурнув яйцем в Януковича, тепер працює у "білому домі" Івано-Франківська : [життєвий шлях та кар'єра колиш. студента-економіста Прикарпат. нац. ун-ту Дмитра Романюка] / Іван Фаріон // Високий замок. — 2015. — 28—30 серп. (№ 93). — С. 6.
2272. **Фаріон І.** Мінський процес — річниця чи роковини? : що виграла/програла Україна, сівши за стіл переговорів зі сепаратистами? / Іван Фаріон // Високий замок. — 2015. — 3—9 верес. (№ 95). — С. 6.
2273. **Фаріон І.** "Нардепи, які не голосували за "безвізові" закони, стали в опозицію до українського суспільства" / Іван Фаріон // Високий замок. — 2015. — 10 листоп. (№ 124). — С. 5.
2274. **Фаріон І.** Незалежність чогось вартує, якщо може себе захистити... : 24 серп. — день народж. України / Іван Фаріон // Високий замок. — 2015. — 20—26 серп. (№ 90). — С. 1, 5.
2275. **Фаріон І.** Партії перевели на ... державні субсидії : олігархам заборонили виділяти політикам "бабло" у необмеженій кількості. Бо це — корупція / Іван Фаріон // Високий замок. — 2015. — 13 жовт. (№ 112). — С. 6.
2276. **Фаріон І.** "Патріоти" на підтанцювці в Кремля : радикали влаштували політ. ігрища зі смерт. наслідками : [участь представників партії ВО "Свобода" в акції протесту 31 серп. 2015 р. під стінами Верховної Ради України] / Іван Фаріон // Високий замок. — 2015. — 3—9 верес. (№ 95). — С. 5.
2277. **Фаріон І.** Проросійського реваншу на місцевих виборах не сталося : але небезпека щодо реалізації кремлівського сценарію через місцеві органи влади не зникла / Іван Фаріон // Високий замок. — 2015. — 27 жовт. (№ 118). — С. 4.
2278. **Фаріон І.** "Прохендовська" ЦВК сприяє маніпуляціям з результатами місцевих виборів : [про порушення під час проведення виборів до місц. органів влади 25 жовт. 2015 р.] / Іван Фаріон // Високий замок. — 2015. — 30 жовт.—1 листоп. (№ 120). — С. 5.
2279. **Фаріон І.** "Фейкові" вибори на Донбасі торпедують крихкий мир : бойовики кажуть про "завершення процесу державного будівництва" / Іван Фаріон // Високий замок. — 2015. — 18—20 верес. (№ 102). — С. 6.
2280. **Філатов Б.** Борис Філатов: Якісно працювати в парламенті неможливо без постійного спілкування з виборцями / Борис Філатов // Вісті Придніпров'я. — 2015. — 26 лют. (№ 16). — С. 3.
2281. **Філатов Б.** Коли чекати "очної ставки" олігархів? : Борис Філатов: "Вони всі сиділи і намагалися приготувати собі "шашлик", а в результаті — спалили "власний будинок" : [бесіда з нар. депутатом України про підсумки перших ста днів роботи Верховної Ради] / бесіду вели: Іван Капсамун, Алла Дубровик-Рохова, Наталія Білоусова // День. — 2015. — 18 берез. (№ 46). — С. 4—5.
2282. **Францевич М.** "Широка" коаліція "по-новому" : "Самопоміч" виступає проти голосування пропрезидент. фракцій з колиш. регіоналами / Марина Францевич // Слобідський край. — 2015. — 12 верес. (№ 109). — С. 6.
2283. **Фролова Е.** Оптимізація чи продовження русифікації? : сьогодні в Україні немає жодної людини, яка б не знала про трагіч. й криваві події на Донбасі, які почалися півтора року тому. Чому це трапилось? Причин багато — і глибинних, і тих, що на поверхні / Емілія Фролова // Слово Просвіти. — 2015. — 17—23 верес. (№ 37). — С. 1, 3.
2284. **Фуйор В.** Останній забій, або Реверс Донбасу до України неминучий : [проблеми повернення Донбасу під контроль України] / Валерій Фуйор // День. — 2015. — 21 лип. (№ 127). — С. 4.
2285. **Фуйор В.** Україна не програє : є один депутат [Н. Савченко], який зробив для країни більше, ніж весь парламент... : [перші сто днів діяльності Верховної Ради України 8-го скликання] / Валерій Фуйор // День. — 2015. — 2—21 берез. (№ 48/49). — С. 5.
2286. **Харченко О.** "Використовувати треба всі важелі" : чи має Україна обмежити постачання електроенергії в окупований Крим? : [про припинення постачання електроенергії в Крим в зв'язку з посиленням репресій проти крим. татар на окупов. півострові] / Ольга Харченко // День. — 2015. — 5 листоп. (№ 201). — С. 2.
2287. **Царьова К.** Карт-бланш на захист національних інтересів : Рада нац. безпеки і оборони розглянула внутр. та зовніш. загрози для країни / Катерина Царьова // Урядовий кур'єр. — 2015. — 22 лип. (№ 131). — С. 2.

2288. **Цвіліховський В.** Воскресіння Єлисаветграда — імперський ляпас Україні : [про Кіровоград — степ, перлину України, місто яке називали маленьк. Парижем та про ситуацію з його переіменуванням] / Віктор Цвіліховський // Урядовий кур'єр. — 2015. — 17 жовт. (№ 193). — С. 3.
2289. **Цимбалюк М.** Донецьке життя. Як воно є / Микола Цимбалюк // Слово Просвіти. — 2015. — 18—24 черв. (№ 24). — С. 3.
2290. **Цимбалюк М.** Подивімося правді в очі... : [підсумки кругл. столу на тему "Проблеми національної безпеки України"] / Микола Цимбалюк // Слово Просвіти. — 2015. — 26 берез.—1 квіт. (№ 12). — С. 1—3.
2291. **Чалий В.** Валерій Чалий: "Україна, яка віддала 1240 ядерних боеголовок, повинна мати право отримати хоча б тисячу Javelin" : [бесіда з новопризнач. послом України в США] / бесіду веда Тетяна Силіна // Дзеркало тижня. — 2015. — 11—17 лип. (№ 25). — С. 1, 3.
2292. **Чистілін В.** Кернес forever?, або Чому Банкова заплющує очі на харківський ГЕПАТит : бесіда з журналістом і координатором харків. Євромайдану Володимиром Чистіліним про політ. перспективи Харків. міськ. голови Геннадія Кернеса / бесіду веда Інна Пукіш-Юнко // Високий замок. — 2015. — 23—29 лип. (№ 78). — С. 4.
2293. **Чорна С.** Народ, який понад усе цінує свободу, непереможний : до Першої річниці кривавих подій на Євромайдані / Світлана Чорна // Голос України. — 2015. — 20 лют. (№ 31). — С. 1, 8.
2294. **Чубаров Р.** "Коли до Криму увійшли російські війська, сусіди перестали вітатися. Ми знову стали "чужими" : Голова Меджлісу крим. татар, нар. деп. Рефат Чубаров розповів "ВЗ" про те, що має зробити Україна для повернення півострова : [розмова про перші дні окупації Криму росіянами] / розмовляв Омар Узарашвілі // Високий замок. — 2015. — 10—16 верес. (№ 98). — С. 8.
2295. **Чубаров Р.** Рефат Чубаров: "Це ніби повернення радянських часів, але в гіршому їх прояві" : інтерв'ю "УК" / бесіду веда Ірина Поліщук // Урядовий кур'єр. — 2015. — 2 квіт. (№ 60). — С. 5.
2296. **Шараскін А.** Багатьом силам не вигідні добровольці? : [бесіда з нач. упр. штабу ДУК "Правого сектора" та головою ради ГО "Правий сектор-Захід" про ситуацію навколо добровол. батальйонів в контексті інциденту в Мукачевому за участі бійців "Правого сектору"] / Андрій Шараскін, Олена Живко ; бесіду веда Інна Борисова // Демократична Україна. — 2015. — 17 лип. (№ 29). — С. 3.
2297. **Шведа Ю.** Один район має трьох "обласних" депутатів, інші — жодного ... : про деякі хиби закону про місцеві вибори, які нівелювали волевиявлення громадян : [розмова з політологом Юрієм Шведою] / розмовляв Іван Фаріон // Високий замок. — 2015. — 24 листоп. (№ 130). — С. 5.
2298. **Шевченко А.** Для проведення перегонів у Маріуполі потрібно відкорегувати закон / Анна Шевченко // Голос України. — 2015. — 27 жовт. (№ 198). — С. 3.
2299. **Шевченко А.** Нав'язана війна є приводом замислитися щодо становища національних меншин / Анна Шевченко // Голос України. — 2015. — 12 берез. (№ 44). — С. 2.
2300. **Шевченко А.** Опустити зброю і об'єктивно розібратися, що сталося та хто винен : [про події у Мукачевому] / Анна Шевченко // Голос України. — 2015. — 14 лип. (№ 124). — С. 1—2.
2301. **Шевченко А.** Рада визнала Росію державою-агресором : [на позачерг. засід. 27 січ. 2015 р.] / Анна Шевченко // Голос України. — 2015. — 28 січ. (№ 14). — С. 1—2.
2302. **Шевченко А.** Річниця анексії півострова: чи є точка повернення? / Анна Шевченко // Голос України. — 2015. — 20 берез. (№ 50). — С. 3.
2303. **Шевченко А.** Чи є привід залишатися єврооптимістами? : дискусія в Укр. кризовому медіа-центрі / Анна Шевченко // Голос України. — 2015. — 22 лип. (№ 130). — С. 3.
2304. **Шевченко А.** Чи можливе переформатування [коаліції]? / Анна Шевченко // Голос України. — 2015. — 27 листоп. (№ 221). — С. 4.
2305. **Шевченко А.** Щоб виграти війну, повинні започаткувати нову етнонаціональну політику / Анна Шевченко // Голос України. — 2015. — 13 берез. (№ 45). — С. 3.
2306. **Шевчук Ю.** Долаємо "стару" країну : [про міжнар. конф. "Реформи: долаючи "стару" Україну", яку провела Міжнар. фонд "Відродження" і Нац. рада реформ] / Юліана Шевчук // Голос України. — 2015. — 14 листоп. (№ 212). — С. 3.
2307. **Шевчук Ю.** Європарламент готує для нас "дорожню карту" реформ / Юліана Шевчук // Голос України. — 2015. — 9 верес. (№ 166). — С. 2.
2308. **Шевчук Ю.** Сто днів роботи: парламент на шляху реформ : із прес-конф. Голови Верховної Ради України Володимира Гройсмана / Юліана Шевчук // Голос України. — 2015. — 11 берез. (№ 43). — С. 1—2.
2309. **Шіндлер Дж.** Чому Україна програє : про важливість для Києва вивчення хорват. досвіду / Джон Шіндлер // День. — 2015. — 20 січ. (№ 6). — С. 8.
2310. **Шкляр В.** "Наша Небесна сотня виграла третю світову війну..." : [розмова з укр. письменником Василем Шклярем щодо політ. ситуації в Україні] / спілкувалася Людмила Черняк // Слово Просвіти. — 2015. — 19—25 лют. (№ 7). — С. 9.
2311. **Шмушкович М.** Воля вистраждана кров'ю : [бесіда з головою Одес. обл. ради щодо святкування 24-ої річниці Незалежності України] / Михайло Шмушкович ; інтерв'ю взяв Кирило Воронков // Голос України. — 2015. — 27 серп. (№ 157). — С. 2.
2312. **Шокало О.** Добродійство проти безчинства : Мішель Терещенко оновлює предків. землю : [обрання Мішеля Терещенка міськ. головою м. Глухова Сум. обл.] / Олександр Шокало // Слово Просвіти. — 2015. — 12—18 листоп. (№ 45). — С. 6—7.

2313. **Шухевич Ю.** "Мають з'явитися лідери, які виростуть на відкритих архівах КДБ" : Юрій Шухевич — про декомунізацію : [бесіда з нар. депутатом України] / бесіду вела Наталія Білоусова // День. — 2015. — 15 квіт. (№ 65). — С. 5.

2314. **Шушарін Д.** Головне питання для України : чи вдасться елітам у союзі з нац. індіферент. населенням придушити або ізолювати прибічників нац. суверенітету і європ. шляху розвитку? / Дмитро Шушарін // День. — 2015. — 25—26 верес. (№ 174/175). — С. 5.

2315. **Шушарін Д.** Дмитро Шушарін: "Майдан не переміг. Але він триває як Революція Гідності ..." : [бесіда з рос. істориком та публіцистом Дмитром Шушаріним] / бесіду вів Іван Капсамун // День. — 2015. — 24 лют. (№ 31). — С. 5.

2316. **Щекун А.** "Звинувачення прокурорші Поклонської — марево сивої кобили" : у Криму полують за тими, хто на Майдані "кривдив" бійців "Беркута" : розмова з активістом крим. "Просвіти" / розмовляв Іван Фаріон // Високий замок. — 2015. — 5—7 черв. (№ 59). — С. 5.

2317. **Юзич М.** На що готова влада, щоб отримати гроші від МВФ? : і головне: наскільки це відповідає держ. інтересам України — у комент. нар. депутатів / Марія Юзич // День. — 2015. — 3 берез. (№ 36). — С. 6.

2318. **Юзич М.** "Тріумф" із відтінком недоречності... : нотатки зі звіту уряду за 100 днів роботи / Марія Юзич // День. — 2015. — 13—14 берез. (№ 43/44). — С. 2.

2319. **Юрченко М.** Безвізовий режим залежить від просування реформ : до 17 серп. буде підгот. оновл. звіт про виконання рек. Європ. коміс. / Михайло Юрченко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 18 черв. (№ 108). — С. 2.

2320. **Юрченко М.** Іспит на демократію пройдено успішно : два тури й пропорційна система підвищили об'єктивність виборів, звівши нанівець фальсифікації / Михайло Юрченко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 17 листоп. (№ 214). — С. 2.

2321. **Юрченко М.** Політична етика не дарує помилок : будь-яка послуга приват. осіб держ. службовцям може містити корупц. складову / Михайло Юрченко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 24 черв. (№ 112). — С. 3.

2322. **Юрченко М.** Рішучість реформ викликає довіру / Михайло Юрченко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 19 листоп. (№ 216). — С. 2.

2323. **Ягланд Т.** Децентралізація не означає федералізації : бесіда з Генсеком Ради Європи Т. Ягландом / бесіду вів Володимир Кравченко // Дзеркало тижня. — 2015. — 21—27 берез. (№ 10). — С. 4.

2324. **Якимчук Л.** "Найбільше ображають заклики віддати Донбас" : розмова з укр. поетесою і журналісткою Л. Якимчук / розмовляв Олег Дрималовський // Високий замок. — 2015. — 10—12 лип. (№ 73). — С. 7.

2325. **Якунов Є.** Ні миру, ні війни. Через рік після початку / Євген Якунов, Віктор Мішковський // Демократична Україна. — 2015. — 24 квіт. (№ 17). — С. 2.

2326. **Яременко Б.** Чим пожертвувати, щоб нічого не втратити? : розмова з дипломатом і громад. діячем Богданом Яременком про можливі варіанти виходу України з воєн.-політ. кризи / спілкувався Микола Цимбалюк // Слово Просвіти. — 2015. — 12—18 лют. (№ 6). — С. 2.

2327. **Яценюк А.** 100 днів уряду: на шляху до стабілізації : виступ Глави уряду на публіч. звіті за 100 днів діяльності / Арсеній Яценюк // Рівне вечірнє. — 2015. — 19 берез. (№ 21). — С. 4.

2328. **Яценюк А.** Український народ має на референдумі визначити долю членства країни в НАТО : заява Прем'єр-міністра України / А. Яценюк // День. — 2015. — 26 берез. (№ 52). — С. 3.

327 Міжнародні зв'язки. Світова політика. Зовнішня політика

327(100-87) Зовнішня політика зарубіжних країн

2329. **Альтернатив** Мінським домовленостям у "нормандському форматі" немає : [про з'їзд Голови Верховної Ради України Володимира Гройсмана з доповідачем Ком. з політ. питань і демократії Парламент. асамблеї Ради Європи Крістіною Зеленковою] // Голос України. — 2015. — 18 лют. (№ 29). — С. 2.

2330. **Антоненко П.** Мінськ: чи втрачаємо ми Донбас і чи здала Європа Україну? : [щодо врегулювання військ. конфлікту на Донбасі] / Петро Антоненко // Слово Просвіти. — 2015. — 19—25 лют. (№ 7). — С. 2.

2331. **"Аргументи** Меркель проти постачання оборонної зброї Україні слабкі" : експерти "Дня" — про відповідь Заходу на агресію Путіна / підгот. Микола Сірук // День. — 2015. — 10 лют. (№ 21). — С. 8.

2332. **Баликова Н.** Дипломатичні переговори перемістилися в Японію / Ніна Баликова // Голос України. — 2015. — 3 берез. (№ 38). — С. 11.

2333. **Баликова Н.** Павло Клімкін про Японію: "сильні жести від справжніх друзів" / Ніна Баликова // Голос України. — 2015. — 4 берез. (№ 39). — С. 5.

2334. **Бальцерович Л.** "Санкції проти Росії повинні тривати" : бесіда з батьком "шокової терапії" у Польщі / Лешек Бальцерович ; бесіду вів Андрій Капустін // Дзеркало тижня. — 2015. — 11—17 квіт. (№ 13). — С. 4.

2335. **Балюк Н.** Атака на Мар'їнку мала би закінчитися Мінськом-3 ... : у Росії зараз дві найперші цілі: змусити Україну "годувати" окупов. Донбас та змусити Захід послабити санкції / Наталія Балюк // Високий замок. — 2015. — 9 черв. (№ 60). — С. 2.

2336. **Безсмертний Р.** Про особливості переговорів : Роман Безсмертний: "Європа ще не усвідомила, яку небезпеку несе в собі Росія" : [бесіда з Романом Безсмертним — учасником Трьохсторон. контакт. групи з політ. питань] / бесіду вів Валентин Торба // День. — 2015. — 5 листоп. (№ 201). — С. 5.

2337. **Білик О.** Туреччина ніколи не визнає анексію Криму / Олександр Білик // *Голос України*. — 2015. — 4 серп. (№ 139). — С. 1, 8.
2338. **Білоусова Н.** Європа обіцяє допомогти грошима : експерт: Україна має потребу передусім у дипломат. захисті й у жорсткій розмові з агресором / Наталія Білоусова // *День*. — 2015. — 20—21 лют. (№ 29/30). — С. 2.
2339. **Білоусова Н.** Ще півроку "ізоляції" для російських чиновників ... : експерт: "Треба вітати рішення ЄС про продовження санкцій і паралельно домагатися розширення їх щодо самої Росії" / Наталія Білоусова // *День*. — 2015. — 3 верес. (№ 158). — С. 2.
2340. **Більдт К.** Правильна інтервенція до України : про те, як Київ та Захід можуть зупинити подальшу агресію Росії / Карл Більдт // *День*. — 2015. — 21 лип. (№ 127). — С. 9.
2341. **Блінкен Т.** Російська агресія плюндрує Східну Україну... : бесіда про шляхи розв'язання конфлікту на сході України з заст. держ. секретаря США / Тоні Блінкен ; бесіду вів Микола Сірук // *День*. — 2015. — 11 берез. (№ 41). — С. 3.
2342. **Букет Є.** Росія анексувала й церкву? : [перша річниця незакон. анексії Криму] / Євген Букет // *Культура і життя*. — 2015. — 13 берез. (№ 12/13). — С. 9.
2343. **Вагоме** слово "Великої сімки" : Президент Петро Порошенко прийняв групу голів та представників дипломат. місій країн G7 та місії ЄС // *Урядовий кур'єр*. — 2015. — 20 черв. (№ 110). — С. 3.
2344. **Вауліна О.** "Гібридний мир": дипломати брешуть, гармати стріляють / Ольга Вауліна // *Голос України*. — 2015. — 20 січ. (№ 8). — С. 6.
2345. **Ващук Р.** "Канада не збирається визнавати анексію Криму" : посол Роман Ващук — про те, які позитиви у діяльності укр. уряду потрібно підтримувати і захищати : [бесіда з послом Канади в Україні] / бесіду вів Микола Сірук // *День*. — 2015. — 20—21 листоп. (№ 212/213). — С. 7.
2346. **Ващук Р.** "Нащадок Терещенків — приклад того, як історія оживає" : посол Роман Ващук — про особливості політики пам'яті в Канаді : [бесіда з послом Канади в Україні] / бесіду вів Микола Сірук // *День*. — 2015. — 24 листоп. (№ 214). — С. 19.
2347. **Велика Британія** посилює союзницькі позиції // *Урядовий кур'єр*. — 2015. — 19 черв. (№ 109). — С. 2.
2348. **Вітер О.** У Мінську констатували: відведення озброєнь відбувається за планом. І "дали імпульс" вирішенню політичних питань / Ольга Вітер // *Голос України*. — 2015. — 5 листоп. (№ 205). — С. 14.
2349. **Власенко В.** Американські конгресмени пообіцяли підставити плече : США і надалі підтримуватимуть Україну в боротьбі за держ. незалежність і суверенітет / Вікторія Власенко // *Урядовий кур'єр*. — 2015. — 7 серп. (№ 143). — С. 3.
2350. **Власенко В.** Втілювати реформи має українська влада. А ЄС може лише допомогти : Україна та Європ. Союз здатні разом здолати глобальні політ. виклики / Вікторія Власенко // *Урядовий кур'єр*. — 2015. — 21 листоп. (№ 218). — С. 2.
2351. **Власенко В.** Євродепутати очікують миру, але готуються до жорсткої відповіді : у Європарламенті пообіцяли відреагувати адекватно, якщо Росія змарнує новий мінськ. шанс / Вікторія Власенко // *Урядовий кур'єр*. — 2015. — 12 лют. (№ 26). — С. 3.
2352. **Власенко В.** Євросоюз надалі дружитиме із сусідами обачніше : Брюссель має намір "відредагувати" європ. політику сусідства з огляду на нові обставини / Вікторія Власенко // *Урядовий кур'єр*. — 2015. — 11 берез. (№ 44). — С. 3.
2353. **Власенко В.** ЄС має об'єднатися заради України : [резолуція Європарламенту щодо України] / Вікторія Власенко // *Урядовий кур'єр*. — 2015. — 16 січ. (№ 7). — С. 2.
2354. **Власенко В.** Захід оголосив терористам війну. До повної перемоги : світ остерігається повторення париз. трагедії та обіцяє жорстко покарати злочинців / Вікторія Власенко // *Урядовий кур'єр*. — 2015. — 17 листоп. (№ 214). — С. 3.
2355. **Власенко В.** Кримські татари боротимуться за Батьківщину : Київ і Анкара ніколи не визнають анексію півострова Росією / Вікторія Власенко // *Урядовий кур'єр*. — 2015. — 4 серп. (№ 140). — С. 3.
2356. **Власенко В.** ПАРЄ звинуватила Москву у фінансуванні сепаратистів : депутати закликали звільнити Надію Савченко і припинити підтримку терористів на Донбасі : [про сесію ПАРЄ у Страсбурзі] / Вікторія Власенко // *Урядовий кур'єр*. — 2015. — 29 січ. (№ 16). — С. 3.
2357. **Власенко В.** ПАРЄ продовжила санкції проти Росії : [депутати асамблеї ПАРЄ позбавили рос. делегацію права голосу до кінця квіт., зберігши деякі її повноваження] / Вікторія Власенко // *Урядовий кур'єр*. — 2015. — 30 січ. (№ 17). — С. 1—2.
2358. **Власенко В.** Про Україну відверто й без резолюції : депутати ПАРЄ визнають, що Мінські угоди не працюють, і закликають Київ негайно братися за реформи : [дебати на тему "Політична й безпекова ситуація в Україні та її наслідки" у ПАРЄ] / Вікторія Власенко // *Урядовий кур'єр*. — 2015. — 23 квіт. (№ 74). — С. 3.
2359. **Власенко В.** Росії готують нові персональні санкції : Європарламент звинуватив Москву в порушенні прав людини та запропонував запровадити санкції проти росіян, причет. до викрадення укр. громадян / Вікторія Власенко // *Урядовий кур'єр*. — 2015. — 11 верес. (№ 167). — С. 3.
2360. **Вовк Л.** Їй личить роль адвоката справедливості : в особі Президента Литви Далі Грібаускайте наша країна має щирого друга й порадирика / Лора Вовк // *Урядовий кур'єр*. — 2015. — 24 берез. (№ 53). — С. 2.

2361. **Вовканич С.** Чи маємо силу допомогти безсилим? : [реакція світ. спільноти на рос. військ. агресію в Україні] / Степан Вовканич // Слово Просвіти. — 2015. — 23—29 квіт. (№ 16). — С. 1—2.
2362. **Воронков К.** Маккейн назвав ганьбою те, що США не надають нашим військовим зброї : Одесу з робочим візитом відвідав відомий америк. політик сенатор-республіканець Джон Маккейн / Кирило Воронков // Голос України. — 2015. — 25 верес. (№ 178). — С. 6.
2363. **Гаутала Г.** Гайді Гаутала: "Активність Брюсселя в українському питанні не спадає" : бесіда з депутатом Європарламенту від Фінляндії / бесіду вела Вікторія Власенко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 28 січ. (№ 15). — С. 5.
2364. **Герашенко І.** "Захищати європейські кордони потрібно не візами, а тиском на Кремль" : "коли Україна платить таку високу ціну, люди мають право знати, що отримують від євроінтеграції" : [бесіда з нар. деп. України Іриною Герашенко] / інтерв'ю взяла Юліана Шевчук // Голос України. — 2015. — 15 квіт. (№ 67). — С. 3.
2365. **Гетьманчук А.** Берлін сказав: "На вибори!" : [про проблеми розвитку укр.-нім. відносин та позиція керівництва Німеччини щодо врегулювання ситуації на Донбасі] / Альона Гетьманчук // Дзеркало тижня. — 2015. — 26 верес.—2 жовт. (№ 35). — С. 5.
2366. **Головко О.** Барак Обама: "Ми підтримуємо українську демократію" : [про щоріч. послання Конгресу "Про стан держави" Президента США] / Оксана Головко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 22 січ. (№ 11). — С. 3.
2367. **Головко О.** Ескалація умиротворення : на тлі невтіш. новин з передової світ. дипломатія вкотре намагається напоумити агресора / Оксана Головко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 23 січ. (№ 12). — С. 3.
2368. **Головко О.** Партнерів на переправі не міняють : у столиці офіційно презентували План дій Ради Європи для України на 2015 — 2017 рр. / Оксана Головко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 19 берез. (№ 50). — С. 3.
2369. **Головко О.** Саміт в Астані відкладається : зустріч лідерів держав у норманд. форматі можлива за умови повної імплементації мінськ. домовленостей від 5 та 19 верес. 2014 р. : [спільна заява глав МЗС Німеччини, Франції, України та Росії за підсумками їхньої зустрічі в Берліні 12 січ.] / Оксана Головко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 14 січ. (№ 5). — С. 3.
2370. **Гопко Г.** Чотири пункти протистояння з Росією : Ганна Гопко: Важливо забезпечити пріоритетність України для зовнішньої політики США / підгот. Микола Сірук // День. — 2015. — 4 лют. (№ 17). — С. 3.
2371. **Горбулін В.** "Гібридна війна" як ключовий інструмент російської геостратегії реваншу / Володимир Горбулін // Дзеркало тижня. — 2015. — 24—30 січ. (№ 2). — С. 3.
2372. **Грабовський С.** Хто втілює "план Путіна"? : зірвати кремль. мрії про створення "третього Майдану", спрямов. на скинення чинної влади та занурення України в стан хаосу, неможливо без актив. участі самої цієї влади... / Сергій Грабовський // День. — 2015. — 12 лют. (№ 23). — С. 4.
2373. **Грегорі П.** Як Європа і США повинні реагувати на агресію Кремля : поки що Захід тримає Путіна у глухому куті, але "відмовляється" натискати на курок : [міжнар. реакція на рос. агресію проти України] / Пол Грегорі // День. — 2015. — 20 січ. (№ 6). — С. 9.
2374. **Гройсман В.** "Коли на Донбасі будуть миротворці — встановиться мир" : рішення Європ. Союзу про направлення миротвор. місії на Донбас може стати ефектив. запобіжником ескалації рос. агресії / Володимир Гройсман // Голос України. — 2015. — 4 квіт. (№ 61). — С. 2.
2375. **Гройсман В.** "Мінські домовленості дають надію, але ми не повинні створювати жодних ілюзій" : [Володимир Гройсман висловив вдячність країнам Балтії за послідов. позицію щодо підтримки територ. цілісності і суверенітету України] / Володимир Гройсман // Голос України. — 2015. — 14 лют. (№ 27). — С. 3.
2376. **Гройсман В.** Російська агресія щодо України має бути засуджена усім цивілізованим світом / Володимир Гройсман // Голос України. — 2015. — 11 лют. (№ 24). — С. 3.
2377. **Громов О.** Хай США пізнають Україну : [брифінг міністра економ. розвитку та торгівлі Айвараса Абромавичуса] / Олег Громов // Урядовий кур'єр. — 2015. — 10 лип. (№ 123). — С. 2.
2378. **Гумницька Н.** Чому Україна стала жертвою окупації / Наталя Гумницька // Слово Просвіти. — 2015. — 26 берез.—1 квіт. (№ 12). — С. 11.
2379. **Голибард Є.** Відкиньте ілюзії. Експансія Росії набирає нових обертів і форм / Євген Голибард // Слово Просвіти. — 2015. — 19—25 лют. (№ 7). — С. 3.
2380. **Дацюк Л.** Донори закладуть фундамент реформ / Лариса Дацюк // Урядовий кур'єр. — 2015. — 24 квіт. (№ 75). — С. 3.
2381. **Дацюк Л.** Естонія з Україною по один бік барикад / Лариса Дацюк // Урядовий кур'єр. — 2015. — 15 січ. (№ 6). — С. 2.
2382. **Дацюк Л.** Європа не злякалася російської загрози : економ. тиск на агресора триватиме до повного виконання мінськ. домовленостей / Лариса Дацюк // Урядовий кур'єр. — 2015. — 21 берез. (№ 52). — С. 2.
2383. **Дацюк Л.** Німеччина підтвердила союзницькі зобов'язання : Європа посилить санкції проти Росії в разі невиконання мінськ. домовленостей / Лариса Дацюк // Урядовий кур'єр. — 2015. — 18 берез. (№ 48). — С. 3.
2384. **Дацюк Л.** Нормандський формат має принести мир : результати переговорів у Мінську змусять таки Росію припинити вогонь і шукати шляхи виходу зі штуч. кризи на Донбасі / Лариса Дацюк // Урядовий кур'єр. — 2015. — 13 лют. (№ 27). — С. 1—2.

2385. **Дацюк Л.** Окрім порозуміння, потрібна реальна допомога / Лариса Дацюк // Урядовий кур'єр. — 2015. — 11 берез. (№ 44). — С. 3.
2386. **Дацюк Л.** ООН закликає, агресор не реагує : світове співтовариство вкотре спробувало зупинити війну шляхом переговорів / Лариса Дацюк // Урядовий кур'єр. — 2015. — 19 лют. (№ 31). — С. 3.
2387. **Дацюк Л.** ООНівським горохом об стіну блюзнірства : самою критикою агресора війну на Донбасі не зупинити / Лариса Дацюк // Урядовий кур'єр. — 2015. — 28 січ. (№ 15). — С. 3.
2388. **Дацюк Л.** Світ зобов'язаний почути правду : Україна очікує від міжнар. спільноти адекват. оцінки злочину проти людяності і реал. підтримки / Лариса Дацюк // Урядовий кур'єр. — 2015. — 27 січ. (№ 14). — С. 2.
2389. **Дацюк Л.** Сподіваємося на мир без анексій : Україна розраховує на підтримку союзників у протистоянні з агресором / Лариса Дацюк // Урядовий кур'єр. — 2015. — 7 лют. (№ 23). — С. 2.
2390. **Дацюк Л.** Україна і Польща вибудують спільне майбутнє : заради європ. перспективи уряди обох країн співпрацюватимуть в усіх сферах життєдіяльності / Лариса Дацюк // Урядовий кур'єр. — 2015. — 21 січ. (№ 10). — С. 2.
2391. **Дешиця А.** Як у Польщі сприймають російсько-українську війну? : Андрій Дешиця: "Німеччина і Франція тепер також є співвідповідальними за дотримання Мінських угод" : [бесіда з послом України в Польщі] / бесіду вела Марія Юзич // День. — 2015. — 19 лют. (№ 28). — С. 3.
2392. **Джэнджериста Г.** Переосмислюйте, але трішки жвавіше... : [про неготовність Президента США Барака Обами надати Україні летальне озброєння] / Галина Джэнджериста // Літературна Україна. — 2015. — 26 берез. (№ 13). — С. 5.
2393. **Добнов В.** Мінськ-2 — це гамбурзький рахунок : якщо Україна хоче серйозно залишатися в системі захід. ставок, бажано уникати політ. помилок : [про домовленості щодо врегулювання ситуації на Донбасі, досягнуті в ході переговорів в "нормандському форматі" в Мінську] / Вадим Добнов // День. — 2015. — 20—21 лют. (№ 29/30). — С. 5.
2394. **Долина Н.** Новий виток репресій проти кримських татарів : [про це заявив керівник Меджлісу Рефат Чубаров] / Наталія Долина // Урядовий кур'єр. — 2015. — 31 січ. (№ 18). — С. 5.
2395. **Долина Н.** Як нам повернути Крим / Наталія Долина // Урядовий кур'єр. — 2015. — 20 лют. (№ 32). — С. 4.
2396. **Донбаський** конфлікт "заморозили" : огляд ст. провід. світ. мас-медіа щодо можливості замороження військ. конфлікту на Донбасі та збереження санкцій проти РФ / підгот. Ігор Тимоць // Високий замок. — 2015. — 22 верес. (№ 103). — С. 6.
2397. **Друлак П.** Про Судети та Донбас : Петер Друлак: "Ми повинні показати Путіну, що його поведінка є неприйнятною" : [бесіда з 1-м заст. міністра закордон. справ Чеської Республіки Петаром Друлаком] / бесіду вів Микола Сірук // День. — 2015. — 24 лют. (№ 31). — С. 9.
2398. **Дубровик А.** Росії — санкції, Україні — гроші / Алла Дубровик // День. — 2015. — 29 січ. (№ 13). — С. 7.
2399. **Дубровик А.** Україна — в епіцентрі давоських дискусій. На жаль : експерти назвали завдання, з якими повинна впоратися наша делегація, їдучи на Всесвіт. екон. форум / Алла Дубровик // День. — 2015. — 21 січ. (№ 7). — С. 3.
2400. **Епплбаум Е.** Відновлення зовнішньої політики Америки : про завдання для наступ. президента — реформування і зміцнення НАТО, побудова нових ін-тів по боротьбі з транснаціон. корупцією та кіберзагрозами / Енн Епплбаум // Урядовий кур'єр. — 2015. — 16 черв. (№ 103). — С. 9.
2401. **Європа** стоїть на українській позиції : ратифікацію Німеччиною Угоди про асоціацію між Україною та ЄС заплановано на 27 берез. // Урядовий кур'єр. — 2015. — 18 лют. (№ 30). — С. 2.
2402. **Європейська** комісія має намір потроїти обсяги гуманітарної допомоги : [Голова Верховної Ради України Володимир Гройсман провів зустріч із Єврокомісаром з питань гуманітар. допомоги та упр. кризами Христосом Стилянідісом] // Голос України. — 2015. — 27 січ. (№ 13). — С. 2.
2403. **Єр'омін А.** У Польщі його називали "бандерівцем"... , а в Україні він буде польським послом : [про призначення новим послом Польщі в Україні Марчіна Войцеховського] / Аскольд Єр'омін // Високий замок. — 2015. — 5—11 листоп. (№ 122). — С. 2.
2404. **ЄС відкрила** свій культурний простір : [щодо підписання угоди з Єврокомісією про участь України у програмі "Креативна Європа"] // Урядовий кур'єр. — 2015. — 20 листоп. (№ 217). — С. 3.
2405. **Журавльов О.** "Не виганяти, а очолити" : окупанти застосували в Криму нову тактику боротьби з меджлісом / Олесь Журавльов // День. — 2015. — 26 лют. (№ 33). — С. 4.
2406. **Зварич Р.** Війна і мир : [про укр.-рос. конфлікт на сході України] / Роман Зварич // Дзеркало тижня. — 2015. — 11—17 квіт. (№ 13). — С. 1—2.
2407. **Ізраїль** підтримує нас на міжнародній арені : [про зустріч Голови Верховної Ради України Володимира Гройсмана з Міністром закордон. справ Держави Ізраїль Авігдором Ліbermanом] // Голос України. — 2015. — 12 лют. (№ 25). — С. 3.
2408. **Ішінгер В.** Врятувати Україну : настав час повністю реалізувати принцип європ. інтеграції в оборон. сфері : [проблеми надання допомоги Україні у протистоянні рос. агресії] / Вольфганг Ішінгер // День. — 2015. — 7 лип. (№ 117). — С. 9.

2409. **Каїро А.** "Росія бреше, це — доведений, публічно оголошений факт" : в ідомий експерт розповів "Дню" про головні принципи візуалізації даних / Альберт Каїро ; розмовляв Костянтин Янченко // День. — 2015. — 13—14 берез. (№ 43/44). — С. 22.
2410. **Капсамун І.** "Саркофаг" для Донбасу ... : Едуард Лукас: "Путін утратив військову ініціативу, але явно перехопив дипломатичну — завдяки слабкості Заходу" : [про результати зустрічі лідерів України, Росії, Німеччини та Франції ("нормандської четвірки") в Парижі з питань врегулювання ситуації на Донбасі] / Іван Капсамун // День. — 2015. — 6 жовт. (№ 181). — С. 4.
2411. **Капсамун І.** Чому бойовики зривають переговори? : експерт: "Справжні цілі Кремля полягають у тому, щоб домогтися від Америки зменшення підтримки України і утвердитись в Сирії" / Іван Капсамун // День. — 2015. — 24 верес. (№ 173). — С. 4.
2412. **Каспаров Г.** Гарі Каспаров: Мінські домовленості Путін використовує як димову завісу : [бесіда з рос. опозиціонером про ситуацію в Україні та Росії] / бесіду вела Наталя Білоусова // День. — 2015. — 1 квіт. (№ 56). — С. 3.
2413. **Каспрук В.** Сирійський "бікфордів шнур" Путіна : одноособ. рішення Росії про поч. воєн. кампанії в Сирії без жодних консультацій та узгоджень у міжнар. орг. свідчить, що сирійці можуть стати не остан. жертвою "інтернаціональної допомоги" Москви "братнім народам" / Віктор Каспрук // Дзеркало тижня. — 2015. — 10—16 жовт. (№ 38). — С. 5.
2414. **Кириленко Т.** Польща і Данія підставляють дружнє плече / Тетяна Кириленко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 4 берез. (№ 40). — С. 2.
2415. **Кліх Б.** Про три фактори путінізму : розмова з сенатором, колишнім міністром оборони Польщі : [про нову політику захисту партнерів НАТО] / Богдан Кліх ; розмовляв Микола Сірук // День. — 2015. — 31 берез. (№ 55). — С. 9.
2416. **Коваленко С.** ПА ОБСЄ визнає дії Росії актом воєнної агресії проти України : Парлам. асамблея Орг. з безпеки та співробітництва в Європі ухвалила резолюцію "Продовження очевидних, грубих та не виправлених порушень Російською Федерацією міжнародних норм та принципів ОБСЄ" / Сергій Коваленко // Голос України. — 2015. — 10 лип. (№ 122). — С. 1—2.
2417. **Ковальова В.** Міжнародні партнери підтримають Україну : [щодо конф. "Міжнародна підтримка України"] / Вікторія Ковальова // Урядовий кур'єр. — 2015. — 16 квіт. (№ 69). — С. 2.
2418. **Когут І.** Дипломатична пастка від Кремля : експерт: "Європа хоче знайти можливості та інструменти порозуміння з РФ через форми виконання Мінських угод. Проте вони не містять логіки ..." : [комент. голови ради громад. орг. "Лабораторія законодавчих ініціатив"] / Ігор Когут ; підгот. Дмитро Кривцун // День. — 2015. — 10—11 лип. (№ 129/121). — С. 3.
2419. **Козловський І.** Дональд Туск: Мінські домовленості дуже ризиковані : інтерв'ю п'яти провідним газетам країн-членів ЄС Дональда Туска з нагоди сто днів перебування на посаді Президента Європ. Ради / Іван Козловський // Голос України. — 2015. — 17 берез. (№ 47). — С. 7.
2420. **Коморовський Б.** Броніслав Коморовський: "Не буде стабільної і безпечної Європи, якщо її частиною не стане Україна" : про це президент Польщі заявив, виступаючи вчора у Верховній Раді / Броніслав Коморовський // Демократична Україна. — 2015. — 10 квіт. (№ 15). — С. 2.
2421. **Костинський С.** Політика "лицемірного формалізму" : експерт — про те, як Росія на практиці "вирішує" всі проблеми крим. татар : [про заяву міністра закордон. справ Рос. Федерації С. Лаврова про поліпшення життя крим. татар після анексії Криму] / підгот. Микола Сірук // День. — 2015. — 8 квіт. (№ 61). — С. 3.
2422. **Кравченко В.** Люксембург. Герцогство банкірів і фінансистів : [про вплив Росії на країни-члени Євросоюзу в проєкті "Викрадення Європи"] / Володимир Кравченко // Дзеркало тижня. — 2015. — 19—25 верес. (№ 34). — С. 3.
2423. **Кравченко В.** Останнє турецьке попередження : збивши російський бомбардувальник Су-24 біля турецько-сирійського кордону, турки зламали роками усталену в НАТО, та й у всього Заходу, традицію поведінки з Кремлем / Володимир Кравченко // Дзеркало тижня. — 2015. — 28 листоп.—4 груд. (№ 46). — С. 3.
2424. **Кравченко В.** Польща. 459 градусів за Фаренгейтом / Володимир Кравченко // Дзеркало тижня. — 2015. — 10—16 жовт. (№ 38). — С. 4.
2425. **Кравченко В.** Україна — Росія: дружба через фронт : [про стан укр.-рос. дипломат. відносин в контексті військ. конфлікту на Донбасі] / Володимир Кравченко // Дзеркало тижня. — 2015. — 7—13 лют. (№ 4). — С. 3.
2426. **Крамарчук О.** Позитивні сигнали з Варшави : наші сусіди зацікавлені в сильній демократ. Україні / Оксана Крамарчук // Урядовий кур'єр. — 2015. — 7 листоп. (№ 208). — С. 3.
2427. **Крамарчук О.** Україна та Євросоюз протидіють спільним викликам / Оксана Крамарчук // Урядовий кур'єр. — 2015. — 11 листоп. (№ 210). — С. 2.
2428. **Кремль** має забрати своїх військових, техніку з нашої території : [комент. заст. Голови Верховної Ради України Оксани Сироїд] // Голос України. — 2015. — 13 серп. (№ 148). — С. 2.
2429. **Кривонос Р.** Між Бісмарком і Гітлером : [особливості стратегії і тактики В. Путіна] / Роман Кривонос // День. — 2015. — 31 берез. (№ 55). — С. 8.

2430. **Кривцун Д.** Кремль має звільнити Савченко : Віра Савченко: "Звернення Ради — дуже важливий момент, який повинні почути в Україні, Росії та всюди за кордоном. Це — інструмент, яким не можна нехтувати" / Дмитро Кривцун // День. — 2015. — 14 січ. (№ 2). — С. 5.
2431. **Кривцун Д.** Про "особливий порядок" на Донбасі : нар. депутат: "Саме через відсутність єдиної та однозначної позиції влади щодо захисту нашої держави Захід не хоче брати на себе ризики" / Дмитро Кривцун // День. — 2015. — 18 берез. (№ 46). — С. 5.
2432. **Кривцун Д.** Чи вдасться ПАРЕ звільнити Савченко? : "якщо вона вже має імунітет, то Росія повинна просити дозвіл на ув'язнення, а не навпаки" / Дмитро Кривцун // День. — 2015. — 27 січ. (№ 11). — С. 2.
2433. **Кріт З.** Гіркуватий присмак ризького бальзаму : на саміті "Схід. партнерства" Україна так і не отримала безвіз. режиму чи європ. перспективи, зате отримала ще 1,8 млрд. євро / Зоряна Кріт // День. — 2015. — 26 трав. (№ 70). — С. 7.
2434. **Кунадзе Г.** Лихоліття : Росія і Україна: дві долі / Георгій Кунадзе // День. — 2015. — 3 верес. (№ 158). — С. 3.
2435. **Кунадзе Г.** "Підсумки "Мінська-2" незначні, але достатні для того, щоб зв'язати США руки" : бесіда з міністром закордон. справ Росії в 1991 — 1993 рр. Георгієм Кунадзе / бесіду вів Костянтин Янченко // День. — 2015. — 3 берез. (№ 36). — С. 8.
2436. **Лавренюк С.** Лідери ЄС: тиск на Росію буде продовжено / Сергій Лавренюк // Голос України. — 2015. — 14 лют. (№ 27). — С. 1, 10.
2437. **Ландік В.** Як "будували" війну : Володимир Ландік: "З першого дня незалежності нашої країни Росія ні на хвилину не зупинялася у своєму "поході на Україну" : [бесіда з нар. депутатом поперед. скликань] / бесіду вів Валентин Торба // День. — 2015. — 10—11 квіт. (№ 63/64). — С. 4—5.
2438. **Ландсбергіс Г.** У ЄС є політичні групи, які дуже скептично ставляться до України : бесіда з депутатом Європарламенту, членом ком. з міжнар. торгівлі Габріеліусом Ландсбергісом / бесіду вела Вікторія Власенко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 6 жовт. (№ 185). — С. 4.
2439. **Латвія** підтримує продовження санкцій щодо Росії у разі невиконання Мінських домовленостей : Голова Верховної Ради України Володимир Гройсман висловлює вдячність Латвії за всебіч. підтримку України в умовах рос. агресії на сході нашої держави і анексії Крим. півострова // Голос України. — 2015. — 28 жовт. (№ 199). — С. 2.
2440. **Лоссовський І.** Про миротворчу операцію ООН в "сепаратистському" регіоні Хорватії : деякі аналогії та успіш. досвід для Донбасу з Балкан / Ігор Лоссовський // День. — 2015. — 30 лип. (№ 134). — С. 3.
2441. **Лоссовський І.** Російська агресія проти України : як реалізація "Нової доктрини обмеженого суверенітету" ("Доктрини Путіна") / Ігор Лоссовський // День. — 2015. — 4 берез. (№ 37). — С. 3.
2442. **Ляшко О.** Безвізовий режим для українців — тест на солідарність Європи / Олег Ляшко // Голос України. — 2015. — 31 берез. (№ 57). — С. 3.
2443. **Ляшко О.** Німці розкрили "секрет Полішинеля": Меркель — нерішуча, а Обама — слабак : інтерв'ю нім. посла у США агентству Associated Press / Олег Ляшко // Голос України. — 2015. — 12 берез. (№ 44). — С. 3.
2444. **Маккейн Д.** Україна неодмінно повинна бути вільною від домінування Росії : сенатор Маккейн розповів, чим і як можуть допомогти Сполучені Штати / бесіду вів Микола Сірук // День. — 2015. — 3 берез. (№ 36). — С. 9.
2445. **Маркерт Т.** Томас Маркерт: "Думки про те, що Росія зможе впливати на Україну через децентралізацію, хибні" : [бесіда з секретарем Венеціан. коміс.] / бесіду вів Ігор Самокиш // День. — 2015. — 3—4 лип. (№ 15/16). — С. 5.
2446. **Мартинов А.** Берлінська перевірка мінських домовленостей / Андрій Мартинов // Демократична Україна. — 2015. — 20 берез. (№ 12). — С. 4.
2447. **Мартинов А.** "Мінське перепуття" : [зустріч "Нормандської четвірки"] / Андрій Мартинов // Демократична Україна. — 2015. — 26 черв. (№ 26). — С. 4.
2448. **Мартинов А.** Паризькі "заморозки" : [про саміт "нормандської четвірки" в Парижі, в ході якого лідери України, Росії, Німеччини та Франції обговорили шляхи врегулювання конфлікту на Донбасі] / Андрій Мартинов // Демократична Україна. — 2015. — 9 жовт. (№ 41). — С. 4.
2449. **Махун С.** "Тірольський план" для України: блеф чи реальність? : [про ініціативу міністра закордон. справ Італії Паоло Джентілоні щодо врегулювання збройн. конфлікту на сході України, який передбачає надання досить широкій автономії Донбасу у складі України (так званий "Тірольський план")] / Сергій Махун // Дзеркало тижня. — 2015. — 14—20 лют. (№ 5). — С. 3.
2450. **Мацегора К.** Від припинення вогню до перемир'я : Президент означив голов. домовленості Париз. саміту "Нормандської четвірки" / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2015. — 6 жовт. (№ 185). — С. 3.
2451. **Мацегора К.** Італія підтримує безвізовий режим : на перших етапах Рим сприятиме Києву в посиленні безпеки, боротьбі з корупцією і розвитку економіки / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2015. — 21 листоп. (№ 218). — С. 2.
2452. **Мацегора К.** "Ми і підніматимемося, й падатимемо разом" : Захід сказав Україні YES, однак вказав на брак часу для втілення у життя реформ : [дванадцята щоріч. зустріч Ялтин. європ. стратегії у Києві] / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2015. — 15 верес. (№ 169). — С. 2.

2453. **Мацегора К.** "Нідерланди зацікавлені в сильних партнерах : в Королівстві планують посилити ділові контакти з Києвом, ратифікувати Угоду про асоціацію та подолати агресію РФ / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2015. — 28 листоп. (№ 223). — С. 2.
2454. **Мацегора К.** "Спільні інтереси проти сучасних викликів : Прем'єр-міністри Латвії, Литви та Естонії домовилися захистити Україну від політ. нападів Росії й допомогти їй провести реформи / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2015. — 7 листоп. (№ 208). — С. 2.
2455. **Мацегора К.** У ЄС Україна знайшла рішучих партнерів / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2015. — 18 берез. (№ 48). — С. 2.
2456. **Мацегора К.** Цілям розвитку заважає агресія : світ. лідери ухвалили пріоритети заг. прогресу й стали на захист України : [70-та сесія Ген. Асамблеї ООН за участі Президента України Петра Порошенка] / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2015. — 29 верес. (№ 179). — С. 1, 3.
2457. **Мацегора К.** Чому Генсек НАТО приїхав до Києва : Альянс називає Україну цінним партнером. Підтримку нашого війська там вважають запорукою зміцнення європ. безпеки / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2015. — 23 верес. (№ 175). — С. 2.
2458. **Мацегора К.** Що сильніша Україна, то міцніший Захід : Польща обіцяє підтримати безвіз. режим нашої країни з ЄС і поділиться реформатор. досвідом / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2015. — 10 квіт. (№ 66). — С. 2.
2459. **Медуниця Ю.** Дипломати шукають політичного рішення / Юрій Медуниця // Урядовий кур'єр. — 2015. — 15 квіт. (№ 68). — С. 2.
2460. **Медуниця Ю.** ЄС зобов'язаний зберегти єдність : агресору слід дати зрозуміти, що цивілізац. цінності для європейців — найголовніше надбання / Юрій Медуниця // Урядовий кур'єр. — 2015. — 20 берез. (№ 51). — С. 2.
2461. **Медуниця Ю.** Миротворча місія потрібна і Україні, і Європі / Юрій Медуниця // Урядовий кур'єр. — 2015. — 3 квіт. (№ 61). — С. 3.
2462. **Медуниця Ю.** Мінські угоди отримали черговий ляпас із Кремля / Юрій Медуниця // Урядовий кур'єр. — 2015. — 18 верес. (№ 173). — С. 2.
2463. **Медуниця Ю.** Спільні виклики об'єднують Європу : найближ. сусіди високо оцінюють уряд. реформи й цілковито підтримують Україну на шляху євроінтеграції, захисту суверенітету й територ. цілісності / Юрій Медуниця // Урядовий кур'єр. — 2015. — 11 верес. (№ 167). — С. 2.
2464. **Меккель М.** "Меркель розмовляє з Путіним, хоча знає, що він постійно бреше" : [про еволюцію зовніш. політики Німеччини] / Маркус Меккель ; розмовляла Наталя Балюк // Високий замок. — 2015. — 11—17 черв. (№ 61). — С. 7.
2465. **Мельник А.** Про Київську та Берлінську конференції : Андрій Мельник: "В Україну можна і треба інвестувати, навіть у такий складний період" : [бесіда з послом України в Німеччині] / бесіду вів Микола Сірук // День. — 2015. — 7 квіт. (№ 60). — С. 9.
2466. **Мельник А.** Про подвійну роль Німеччини : Андрій Мельник: Уже не залишилося людей, які не розуміли б, що тільки від Путіна, а не від його маріонеток на Донбасі залежить мир : [бесіда з послом України в Німеччині Андрієм Мельником] / бесіду вів Микола Сірук // День. — 2015. — 22 верес. (№ 171). — С. 8—9.
2467. **Ми** перебуваємо у ситуації безпрецедентної неприхованої агресії : [зустріч Голови Верховної Ради України Володимира Гройсмана з делегацією Президент. ком. ПАРС на чолі з Президентом ПАРС Анною Брассер] // Голос України. — 2015. — 16 січ. (№ 6). — С. 3.
2468. **Мінськ-2.** Мир чи війна? : [про підгот. до мир. переговорів 11 лют. 2015 р. у Мінську у форматі "нормандської четвірки"] // Голос України. — 2015. — 12 лют. (№ 25). — С. 1, 9.
2469. **Мовчання** Радбезу ООН : [про реакцію міжнар. спільноти на обстріл мирних р-нів м. Маріуполя] // Голос України. — 2015. — 27 січ. (№ 13). — С. 1, 9.
2470. **Моїсєєва Т.** У перші роки після депортації було знищено половину кримських татар : маємо домогтися, щоб міжнар. спільнота приєдналася до визнання примус. виселення кримчан геноцидом / Тетяна Моїсєєва // Урядовий кур'єр. — 2015. — 21 листоп. (№ 218). — С. 1, 5.
2471. **Моцик О.** "Додатково санкції мають бути запроваджені саме за Дебальцеве" : посол України в США Олександр Моцик — про певний прогрес щодо продажу зброї : [бесіда з послом України в США] / бесіду вів Микола Сірук // День. — 2015. — 26 лют. (№ 33). — С. 3.
2472. **На** Донбасі потрібна миротворча місія // Урядовий кур'єр. — 2015. — 3 квіт. (№ 61). — С. 2.
2473. **Най Дж.** Про російську загрозу, або Чому ніхто не виграє в новій холодній війні? / Джозеф Най // День. — 2015. — 21 квіт. (№ 69). — С. 8.
2474. **НАТО** занепокоєне можливим розміщенням у Криму ядерної зброї : [засід. Коміс. Україна — НАТО] // Голос України. — 2015. — 23 черв. (№ 110). — С. 1, 5.
2475. **Німецький** Бундестаг ратифікував Угоду про асоціацію України та ЄС // Голос України. — 2015. — 27 берез. (№ 55). — С. 1—2.
2476. **Новий** план від Меркель, Керрі та Олланда : [про візити президента Франції Франсуа Олланда, канцлера Німеччини Ангели Меркель та держсекретаря США Джона Керрі] // Голос України. — 2015. — 6 лют. (№ 21). — С. 1, 4.

2477. **Новіков І.** Що повинен зробити світ, щоб звільнити Савченко? : коли Надія опиниться вдома в Україні — залежить тільки від дипломатії — як таємної, так і явної / Ілля Новіков ; підгот. Ігор Самокиш // День. — 2015. — 23 черв. (№ 108). — С. 3.
2478. **Норман Л.** "Бездіяльність може призвести до дестабілізації" : головком НАТО в Європі Філіп Брідлав закликав допомогти Україні / Лоуренс Норман // День. — 2015. — 24 берез. (№ 50). — С. 9.
2479. **Огризко В.** Росію можуть зупинити військове стримування і міжнародні санкції : бесіда з екс-міністром закордон. справ України Володимиром Огризком про проблеми врегулювання ситуації на Донбасі / бесіду вів Володимир Коскін // Демократична Україна. — 2015. — 27 лют. (№ 9). — С. 8.
2480. **Пасова Т.** Європа і санкції: скасувати не можна посилити : резолюція Європ. парламенту стосовно ситуації в Україні / Тетяна Пасова // Голос України. — 2015. — 16 січ. (№ 6). — С. 1, 11.
2481. **Пасова Т.** ПАРЄ: двадцять років не втомлюються пропонувати допомогу / Тетяна Пасова // Голос України. — 2015. — 27 листоп. (№ 221). — С. 2.
2482. **Пасова Т.** Рада Європи пропонує допомогти : [про План дій для України на 2015 — 2017 рр.] / Тетяна Пасова // Голос України. — 2015. — 19 берез. (№ 49). — С. 7.
2483. **Пасова Т.** Росія без голосу. Шантаж не вдався : [про резолюцію ПАРЄ, згідно якої рос. делегацію позбавлено права голосу до квіт. 2015 р.] / комент. Ірини Геращенко // Голос України. — 2015. — 30 січ. (№ 16). — С. 8.
2484. **Пасова Т.** У Парламентській асамблеї Ради Європи згадали про вільне місце 315 [Н. Савченко] / Тетяна Пасова // Голос України. — 2015. — 23 квіт. (№ 73). — С. 7.
2485. **Пауер С.** Саманта Пауер: Робимо все, щоб Росія відповіла за агресію : бесіда з представником США при ООН / бесіду вів Олексій Коваль // Дзеркало тижня. — 2015. — 13—19 черв. (№ 21). — С. 4.
2486. **Пекло Я.** Ян Пекло: Польським лідерам варто підтримувати Україну : всіма способами — політичними, економічними і ... зброєю також : [бесіда з виконав. директором Фонду укр.-пол. співпраці (РАУСІ)] / бесіду вела Людмила Сайко // День. — 2015. — 25 лют. (№ 32). — С. 3.
2487. **Петренко Є.** Чи вичерпав себе Нормандський формат? : [про проблеми врегулювання ситуації на Донбасі та ефективність ведення переговорів у норманд. форматі (за участі Франції, Німеччини, України і Росії)] / Євген Петренко // Демократична Україна. — 2015. — 13 листоп. (№ 46). — С. 5.
2488. **Писанська В.** Четвірка міністрів: без прориву, але зі зрушенням : [про зустріч у Берліні міністрів закордон. справ України, Росії, Німеччини та Франції] / Валентина Писанська // Голос України. — 2015. — 23 січ. (№ 11). — С. 1, 10.
2489. **Підтримка** нашої країни є одним із пріоритетів для Вашингтона : з америк. парламентаріями обговорили рос. агресію і тиск міжнар. спільноти на Москву // Голос України. — 2015. — 5 верес. (№ 164). — С. 2.
2490. **План** відновлення скоригують з Угодою про асоціацію : [Голова Верховної Ради України Володимир Гройсман у середу провів зустріч з Керівником Групи підтримки України Європ. Ком. Пітером Балашем] // Голос України. — 2015. — 15 січ. (№ 5). — С. 3.
2491. **Покладаємо** великі надії на Ризький саміт "Східного партнерства" // Голос України. — 2015. — 24 квіт. (№ 74). — С. 3.
2492. **Поліщук В.** Мюнхенська конференція з безпеки: запиту можуть бути втілені в реалії / Валентина Поліщук // Голос України. — 2015. — 10 лют. (№ 23). — С. 19.
2493. **Порошенко**, Меркель і Олланд закликали Путіна звільнити Савченко // День. — 2015. — 4 берез. (№ 37). — С. 3.
2494. **Пукіш-Юнко І.** То це у Грозному Яценюк лобом кулі відбивав? : слідч. ком. Росії "напав" на чечен. слід укр. Прем'єра / Інна Пукіш-Юнко // Високий замок. — 2015. — 10—16 верес. (№ 98). — С. 2.
2495. **"Путінська** Росія ніколи не дасть Україні спокою ...": [огляд ст. провід. світ. мас-медіа про гібрид. війну Росії проти України, загострення ситуації у зоні АТО (бої у Мар'їнці)] / підгот. Ігор Тимоць // Високий замок. — 2015. — 9 черв. (№ 60). — С. 6.
2496. **Пьолхкінг М.** Захід, Росія — і між ними "безіменний простір", або Як Кремль намагається формувати громадську думку в Німеччині щодо України / Маркус Пьолхкінг // День. — 2015. — 12—13 черв. (№ 101/102). — С. 5.
2497. **Пьохлгінг М.** Зміна парадигм : про нову роль Берліна у світі / Маркус Пьохлгінг // День. — 2015. — 19—20 черв. (№ 106/107). — С. 3.
2498. **Радбез** ООН одноголосно проголосував за резолюцію щодо України // Урядовий кур'єр. — 2015. — 18 лют. (№ 30). — С. 3.
2499. **Райхель Ю.** Ціна звільнення Савченко : Москва починає новий раунд торгівлі / Юрій Райхель // День. — 2015. — 28 січ. (№ 12). — С. 4.
2500. **Ранков П.** "Мій перший дитячий спогад — російські танки на вулицях Братислави" : словац. письменник та цьогоріч. лауреат "Ангелуса" Павол Ранков — про виклики Центр. Європи / розмовляла Олесь Яремчук // День. — 2015. — 7—8 серп. (№ 140/141). — С. 23.
2501. **Расмуссен А. Ф.** Війна цінностей, або Чому Захід повинен відповісти на агресію Москви / Андерс Фог Расмуссен // День. — 2015. — 24—25 квіт. (№ 72/73). — С. 3.

2502. **Рахманін С.** Симулякр : [про підсумки переговорів у Парижі лідерів України, Росії, Німеччини та Франції ("норманд. формат") з проблеми врегулювання ситуації на Донбасі] / Сергій Рахманін // Дзеркало тижня. — 2015. — 10—16 жовт. (№ 38). — С. 1—2.
2503. **Ромашко Г.** На словах усі за Мінськ. А насправді? : [щодо зустрічі глав МЗС країн так званого норманд. формату — України, Німеччини, Франції і Росії] / Ганна Ромашко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 25 черв. (№ 113). — С. 3.
2504. **Росія** повертається до ПАРЄ спиною і не збирається звільняти Савченко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 29 січ. (№ 16). — С. 2.
2505. **Ротфельд А.** Адам Ротфельд: "Якщо Росія "не переварить" того факту, що Україна є незалежною державою, — це завжди викликати буде труднощі" : колиш. міністр закордон. справ Польщі про Мінські угоди та укр.-рос. відносини / розмовляла Оріся Хом'як // Високий замок. — 2015. — 20 жовт. (№ 115). — С. 3.
2506. **Румунія** готова допомогти у просуванні реформ // Голос України. — 2015. — 18 берез. (№ 48). — С. 2.
2507. **Самокиш І.** "Кремль почав пошук виходу з пастки" : експерти "Дня" — про те, що стоїть за перекиданням рос. військ до Сирії / Ігор Самокиш // День. — 2015. — 18—19 верес. (№ 169/170). — С. 3.
2508. **Самокиш І.** "Найкраща форма протидії — об'єктивна інформація" : експерти "Дня" — про антиукр. виступи на сесії ОБСЄ і те, як на них слід реагувати / Ігор Самокиш // День. — 2015. — 8 лип. (№ 118). — С. 3.
2509. **Самокиш І.** "Ніяких поступок" у переговорах із Кремлем! : що ще може зробити Захід, щоб допомогти Україні звільнити Надію Савченко / Ігор Самокиш // День. — 2015. — 5 лют. (№ 18). — С. 4.
2510. **Самокиш І.** "Про політичне врегулювання не йдеться" : Володимир Огризко — про результати переговорів "норманд. квартету" / Ігор Самокиш // День. — 2015. — 25 лют. (№ 32). — С. 3.
2511. **Самокиш І.** Українське питання і риторика ЄС : експерт: "Не можна виключати можливості, що незапровадження нових санкцій спровокує Росію на подальшу агресію" / Ігор Самокиш // День. — 2015. — 20—21 берез. (№ 48/49). — С. 3.
2512. **Самокиш І.** Фобії Берліна : експерти — що і хто заважає Україні отримати летальну зброю від Заходу / Ігор Самокиш // День. — 2015. — 4 лют. (№ 17). — С. 3.
2513. **Самокиш І.** "Ця ініціатива з тріском провалиться" : експерт — про намір маргінал. голланд. групи заблокувати Асоціацію України з ЄС / Ігор Самокиш // День. — 2015. — 31 лип.—1 серп. (№ 135/136). — С. 3.
2514. **Самокиш І.** "Червона картка" Кремлю — від ПАРЄ : Олександр Сушко: "Я би не розраховував на те, що Росія на даному етапі переосмислить свою політику" / Ігор Самокиш // День. — 2015. — 30—31 січ. (№ 14/15). — С. 3.
2515. **Санкції** проти Росії продовжили без обговорення : [засід. міністрів закордон. справ Євросоюзу у Люксембурзі] // Голос України. — 2015. — 23 черв. (№ 110). — С. 1, 5.
2516. **Сергєєв Ю.** "Зараз у нас аргументів більше, ніж було раніше" : [про перспективи визнання Росії країною-агресором в ООН] / Юрій Сергєєв ; бесіду вів Микола Сірук // День. — 2015. — 29 січ. (№ 13). — С. 3.
2517. **Силіна Т.** Війна за мир : [про план В. Путіна під назвою "Комплекс заходів щодо реалізації Мінського протоколу від 5.09.2014 р. з урегулювання конфлікту на Південному Сході України"] / Тетяна Силіна // Дзеркало тижня. — 2015. — 7—13 лют. (№ 4). — С. 2.
2518. **Силіна Т.** Іспанія. Королівство-прагматик / Тетяна Силіна // Дзеркало тижня. — 2015. — 29 серп. (№ 31). — С. 5.
2519. **Силіна Т.** Латвія. Ризький бальзам на українські рани / Тетяна Силіна // Дзеркало тижня. — 2015. — 19—25 верес. (№ 34). — С. 34.
2520. **Силіна Т.** Міни Мінська : [про домовленості щодо припинення бойових дій на Донбасі] / Тетяна Силіна // Дзеркало тижня. — 2015. — 14—20 лют. (№ 5). — С. 1—2.
2521. **Силіна Т.** Нідерланди. На сторожі правосуддя / Тетяна Силіна // Дзеркало тижня. — 2015. — 3—9 жовт. (№ 36/37). — С. 3.
2522. **Сірук М.** Брехня "статс-секретаря" : експерти "Дня" — про звинувачення України в невиконанні Мінських домовленостей / Микола Сірук // День. — 2015. — 15 квіт. (№ 65). — С. 3.
2523. **Сірук М.** Вашингтонський тест Олланда : експерти "Дня" — про шанси франц. президента залучити США до антиДІІлівської коаліції за участю Росії / Микола Сірук // День. — 2015. — 25 листоп. (№ 215). — С. 3.
2524. **Сірук М.** Від України вимагають терпіння і рішучості : експерт: На Київському саміті Україна — ЄС фіксується взаємний незбіг очікувань / Микола Сірук // День. — 2015. — 28 квіт. (№ 74). — С. 3.
2525. **Сірук М.** "Елемент стримування" Росії : Сенат услід за палатою представників закликав Обаму негайно надати Україні летальну зброю / Микола Сірук // День. — 2015. — 27—28 берез. (№ 53/54). — С. 3.
2526. **Сірук М.** "Ех, Ангело, чому ви не Маргарет?" : експерт: Європа своєю бездіяльністю заохочує Путіна до подальшої агресії / Микола Сірук // День. — 2015. — 17 берез. (№ 45). — С. 2.
2527. **Сірук М.** Європейська політика "запрошує" в Маріуполь : експерти "Дня" — про парадокс Мінськ. домовленостей : [візит Президента України Петра Порошенка до Німеччини] / Микола Сірук // День. — 2015. — 18 берез. (№ 46). — С. 3.
2528. **Сірук М.** "Жорстка і безкомпромісна позиція" : Європарламент вимагає посилення санкцій проти Росії, у разі невиконання нею Мінськ. домовленостей / Микола Сірук // День. — 2015. — 16—17 січ. (№ 4/5). — С. 3.

2529. **Сірук М.** Зупинити агресора ... : чи стане зустріч із Обамою "міцним стимулом" для Путіна виконувати Мінські домовленості / Микола Сірук // День. — 2015. — 29 верес. (№ 176). — С. 3.
2530. **Сірук М.** "Ідеальний сценарій для Кремля" : чи зможе Захід протистояти рос. варіанту розв'язання сирійс. конфлікту? / Микола Сірук // День. — 2015. — 17 листоп. (№ 209). — С. 10.
2531. **Сірук М.** Картер підтримує допомогу Україні зброєю : [про можливість вирішення питання поставки США зброї України в зв'язку з призначенням Ешлі Картера главою Пентагону] / Микола Сірук // День. — 2015. — 19 лют. (№ 28). — С. 3.
2532. **Сірук М.** "Настала нова фаза втручання Росії..." : експерт — про те, що стоїть за активізацією рос. військ. присутності у Сирії / Микола Сірук // День. — 2015. — 8 верес. (№ 161). — С. 3.
2533. **Сірук М.** НАТО хоче з'ясувати наміри України : укр. питання на зустрічі міністрів — членів Альянсу — в Брюсселі потрапило в "шість пунктів обговорень" / Микола Сірук // День. — 2015. — 2 груд. (№ 220). — С. 3.
2534. **Сірук М.** Попередження Кремлю. І знову останнє? : експерт: "Путіну не вдасться використати Сирію, щоб отримати поступки Заходу щодо України" : [обговорення ситуації в Україні та Сирії на сесії Ген. Асамблеї ООН] / Микола Сірук // День. — 2015. — 30 верес. (№ 177). — С. 3.
2535. **Сірук М.** Про реакцію Альянсу на "російський екстремізм" : експерт: НАТО має прийняти стратегію регіон. стримування Росії / Микола Сірук // День. — 2015. — 11—12 верес. (164/165). — С. 3.
2536. **Сірук М.** Слабка ланка "нормандського" формату : експерти — про готовність [президента Франції] Олланда виступити за скасування санкцій проти Росії / Микола Сірук // День. — 2015. — 9 верес. (№ 162). — С. 3.
2537. **Сірук М.** Схоже, є план : експерти: Чи відповідає він інтересам України? : [про план врегулювання ситуації на Донбасі, ініційов. держ. секретарем США Джоном Керрі, президентом Франції Франсуа Олландом і канцлером Німеччини Ангелою Меркель] / Микола Сірук // День. — 2015. — 6—7 лют. (№ 19/20). — С. 3.
2538. **Сірук М.** США нададуть Україні зброю. Чи ні? : яку відповідь привіз Києву держ. секретар Джон Керрі / Микола Сірук // День. — 2015. — 5 лют. (№ 18). — С. 3.
2539. **Сірук М.** Сюрприз від Байдена : експерти — про очікування від візиту віце-президента США / Микола Сірук // День. — 2015. — 4—5 груд. (№ 222/223). — С. 7.
2540. **Сірук М.** Тест на європейську солідарність : експерти — про наслідки відмови чотирьох країн спільноти підтримати угоду про розподіл мігрантів / Микола Сірук // День. — 2015. — 24 верес. (№ 173). — С. 3.
2541. **Сірук М.** Хто зупинить Путіна : чому США і Великобританія — підписанти Меморандуму, який гарантував суверенітет України, — віддали ініціативу Німеччини? / Микола Сірук // День. — 2015. — 9 квіт. (№ 62). — С. 3.
2542. **Сірук М.** "Черговий сигнал для Путіна" : Конгрес США закликав президента негайно надати Україні летальну зброю / Микола Сірук // День. — 2015. — 25 берез. (№ 51). — С. 3.
2543. **Сірук М.** Чи зрозуміє Франція біль України? : про деякі висновки після багатомільйон. Маршу єдності в Парижі / Микола Сірук // День. — 2015. — 13 січ. (№ 1). — С. 3.
2544. **Сірук М.** Чого чекати Києву від зустрічей у Парижі та Мінську? : Григорій Перепелиця: "Жодних зрушень не буде до того часу, поки радикально не буде змінено баланс сил" : [комент. з приводу можливих результатів зустрічі у Парижі міністрів закордон. справ України, Росії, Франції та Німеччини і засід. Тристорон. контакт. групи з мирного врегулювання ситуації на Донбасі] / Микола Сірук // День. — 2015. — 24 черв. (№ 109). — С. 3.
2545. **Сірук М.** Що готує Захід для Росії? : експерти — необхідно озброїти Україну / Микола Сірук // День. — 2015. — 11 лют. (№ 22). — С. 3.
2546. **Сірук М.** Що треба знати, щоб перемогти? : Едвард Лукас: "На Заході все ще помилково думають, що низька ціна на нафту і економічні санкції стримуватимуть Путіна" / Микола Сірук // День. — 2015. — 12 лют. (№ 23). — С. 3.
2547. **Сірук М.** "Як далеко зайде мирний процес?" : чи скористається Меркель і Олланд зустріччю у Мінську, щоб змусити Путіна виконати вже підписані домовленості / Микола Сірук // День. — 2015. — 10 лют. (№ 21). — С. 3.
2548. **Сірук М.** Як Захід має відповісти Путіну : The Washington Post розпочинає стратег. дебати на тему "Що робити з Росією?" : [про ст. професора з міжнар. політики ун-ту Туфтс Данієля Дрезнера] / Микола Сірук // День. — 2015. — 17 лют. (№ 26). — С. 3.
2549. **Соколов Б.** Часи самозванців : зберігається небезпека, що галас довкола "Комітету порятунку України" — це всього лише пропагандист. прикриття / Борис Соколов // День. — 2015. — 5 серп. (№ 138). — С. 4.
2550. **Соколов Б.** Чи вартий Париж меси : за яких умов Україна може залишитися один на один із путін. Росією і збройн. сепаратистами : [про можливий сценарій розвитку ситуації на Донбасі в контексті підсумків саміту "нормандської четвірки" в Парижі] / Борис Соколов // День. — 2015. — 7 жовт. (№ 182). — С. 5.
2551. **Соколовська М.** Переговори під акомпанемент мінометів / Маргарита Соколовська // Голос України. — 2015. — 15 квіт. (№ 67). — С. 7.

2552. **Сорока С.** Європейський вибір у дії : [про питання дотримання обов'язків та зобов'язань державами-членами Комітету ПАРЕ] / Станіслав Сорока // Слобідський край. — 2015. — 23 трав. (№ 61). — С. 2.
2553. **Сорос Дж.** Європа у війні : врятувавши Україну, ЄС може врятувати і себе : [реакція Європ. Союзу на агресію Росії проти України] / Джордж Сорос // День. — 2015. — 14 січ. (№ 2). — С. 3.
2554. **США:** Росія повинна вивести своїх найманців із Донбасу // Голос України. — 2015. — 5 груд. (№ 227). — С. 7.
2555. **Таукач О.** Дискусія в ООН: багато шуму, мало конкретики / Олександр Таукач // Голос України. — 2015. — 25 лют. (№ 34). — С. 16.
2556. **Таукач О.** Радбез ООН: без сюрпризів і рішень : на екстрен. засід. Ради Безпеки ООН знову говорили про Донбас. Тон зустрічі задав заст. ген. секретаря ООН з політ. питань Джеффри Фелтман / Олександр Таукач // Голос України. — 2015. — 28 січ. (№ 14). — С. 20.
2557. **Таукач О.** Росії не вдалося отримати лаври миротворця. Радбез знову нагадав про Крим / Олександр Таукач // Голос України. — 2015. — 19 лют. (№ 30). — С. 9.
2558. **Тимошенко В.** В основі плану — територіальна цілісність нашої країни : [про переговори у Києві Канцлера ФРН Ангели Меркель та президента Франції Франсуа Олланда з Президентом України Петром Порошенком щодо мир. врегулювання ситуації на сході України] / Віктор Тимошенко // Голос України. — 2015. — 7 лют. (№ 22). — С. 1, 3.
2559. **Тимошенко В.** "Нормандська четвірка" хоче посилити ОБСЄ / Віктор Тимошенко // Голос України. — 2015. — 7 берез. (№ 42). — С. 5.
2560. **Токіо** засуджує агресію проти нашої країни : Голова Верховної Ради України Володимир Гройсман високо оцінює рівень двосторон. укр.-япон. взаємин і виступає за подальшу активізацію їх парламент. складової // Голос України. — 2015. — 1 жовт. (№ 182). — С. 2.
2561. **Торба В.** Міфи і загрози демілітаризації : експерт: "За невиконання зобов'язань щодо відведення військ Росія має нести повну відповідальність у вигляді конкретних санкцій під гарантії Заходу" / Валентин Торба // День. — 2015. — 4 серп. (№ 137). — С. 4.
2562. **Торба В.** "Панічна атака" : експерт: "Росія фактично відмовляється від ідеї масштабного вторгнення. Тепер головна мета Путіна — дискредитація української влади і створення умов для її зміни" / Валентин Торба // День. — 2015. — 28 лип. (№ 132). — С. 5.
2563. **Торба В.** Під "прицілом" терористів — свідки : експерт: "Росія відволікає увагу від систематичних порушень Мінських домовленостей бойовиками, внаслідок чого гинуть не лише українські військові, а й мирні жителі" / Валентин Торба // День. — 2015. — 11 серп. (№ 142). — С. 4.
2564. **Торба В.** Харківські угоди: плацдарм для російської агресії : Леонід Кравчук: "Як п'ять років тому, так і сьогодні, нас випробовують — Росія, Європа, світ — наскільки ми готові стояти за свою землю" / Валентин Торба // День. — 2015. — 28 квіт. (№ 74). — С. 4—5.
2565. **Торнберрі М.** "Тут, в Україні, розвивається серйозна криза" : конгресмени розпочали свою місію в Києві з відвідин Музею Голодомору : [бесіда з Маком Торнберрі — керівником делегації конгресменів США] / підгот. Микола Сірук // День. — 2015. — 31 берез. (№ 55). — С. 3.
2566. **Удренас Н.** Про перспективу членства України в ЄС : Неріос Удренас: "Перший саміт глав європейських держав відбувся під егідою литовського князя у ... Луцьку майже 600 років тому" : [бесіда з колиш. керівником групи радників президента Литви] / бесіду вели: Алла Дубровик-Рохова, Микола Сірук // День. — 2015. — 24 берез. (№ 50). — С. 9.
2567. **Уклеба М.** Сім років після російського вторгнення : незважаючи на виклики, Грузія продовжує успішно інтегруватися в європ. і євроатлант. структури / Міхеїл Уклеба // День. — 2015. — 7—8 серп. (№ 140/141). — С. 4.
2568. **Україна** — Польща: безпековий вимір співпраці : РНБО і БНБ домовилися про щокварт. консультації // День. — 2015. — 6—7 берез. (№ 39/40). — С. 3.
2569. **Умланд А.** Захист миру замість винагороди експансії : [про політику Німеччини стосовно Росії] / Андреас Умланд // Дзеркало тижня. — 2015. — 6 лют. (№ 3). — С. 5.
2570. **Уряд Великої Британії** відданий справі підтримки територіальної цілісності і суверенітету України // Голос України. — 2015. — 9 жовт. (№ 188). — С. 3.
2571. **Фаріон І.** Голос із підземелля : Азаров та інші одіозні діячі часів Януковича збираються з Москви...рятувати Україну / Іван Фаріон // Високий замок. — 2015. — 2 серп. (№ 82). — С. 6.
2572. **Фаріон І.** За мир на Донбасі політикам ще треба повоювати ... : що принесли Україні переговори "нормандської четвірки" : [результати п'ятигодин. зустрічі у Парижі лідерів країн "нормандської четвірки" (Німеччина, Франція, Україна, Росія) щодо врегулювання ситуації на Донбасі] / Іван Фаріон // Високий замок. — 2015. — 1—7 жовт. (№ 107). — С. 3.
2573. **Філіпчук Н.** За два дні до кінця війни... : [про результати мир. переговорів у Мінську у "нормандському форматі"] / Наталя Філіпчук ; підгот. Віктор Тимошенко // Голос України. — 2015. — 13 лют. (№ 26). — С. 1, 11.
2574. **Фішер Й.** Демократична Україна воює за майбутнє Європи : [проблеми надання допомоги Україні, яка протистойть агресії Росії на Донбасі] / Йошка Фішер // День. — 2015. — 10 лют. (№ 21). — С. 8.

2575. **Фішер Й.** Момент істини Ангели Меркель : [про роль канцлера ФРН Ангели Меркель у врегулюванні укр.-рос. конфлікту та ситуації на сході України] / Йошка Фішер // День. — 2015. — 27—28 лют. (№ 34/35). — С. 3.
2576. **Франція** і Німеччина на Київ не тиснуть : [про переговори у Києві Канцлера ФРН Ангели Меркель та президента Франції Франсуа Олланда з Президентом України Петром Порошенком щодо мир. врегулювання ситуації на сході України] // Урядовий кур'єр. — 2015. — 7 лют. (№ 23). — С. 2.
2577. **Фредріксен Й. Е.** Йон Елведал Фредріксен: "Росія несе велику відповідальність за ситуацію у Східній Україні" : [бесіда з послом Норвегії в Україні] / Йон Елведал Фредріксен ; бесіду вів Микола Сірук // День. — 2015. — 15 січ. (№ 3). — С. 3.
2578. **Хербст Д.** Джон Хербст: "Ми рекомендуватимемо США та НАТО надати значно більшу безпекову допомогу Україні" : [бесіда з колиш. послом США в Україні] / бесіду вів Микола Сірук // День. — 2015. — 20 січ. (№ 6). — С. 3.
2579. **Хіггінс Е.** Росія відкрито і неодноразово брехала : журналіст-розслідувальник, засн. порталу Bellingcat Еліот ХІГГІНС — про кремл. пропаганду та розслідування справи щодо МН-17 / розмовляв Ігор Самокиш // День. — 2015. — 7—8 серп. (№ 140/141). — С. 17, 20.
2580. **Хлебникова Я.** Александр Вилкул: "Європа хочет говорить с Украиной языком конкретики" / Ярослава Хлебникова // Вісті Придніпров'я. — 2015. — 28 лип. (№ 59). — С. 4.
2581. **"Чекайте** нових провокацій від Путіна. Адже Захід толерує його агресивні дії" : огляд ст. провід. світ. мас-медіа про Україну / підгот. Ігор Тимоць // Високий замок. — 2015. — 13 жовт. (№ 112). — С. 6.
2582. **Чесановська-Жаяр А.** Путін, хамон і тістечка : [про з'їздіч "нормандської четвірки" в Парижі щодо вирішення питання військ. конфлікту на сході України] / Анна Чесановська-Жаяр // Голос України. — 2015. — 6 жовт. (№ 185). — С. 8.
2583. **Чехія.** Крихка твердість Града Більше : для чехів характерне доброзичливе ставлення до Росії й до росіян. Але про рад. інтервенцію 1968 р. вони ніколи не забувають // Дзеркало тижня. — 2015. — 28 листоп. — 4 груд. (№ 46). — С. 5.
2584. **Шахін Дж.** Сенатор Конгресу США: "Ми засуджуємо дії Путіна" / Джин Шахін // Голос України. — 2015. — 3 жовт. (№ 190). — С. 1—2.
2585. **Шевцова Л.** Чого далі чекати від Путіна : Лілія Шевцова: "Кремль намагається оформити нову пост-пост-кримську формулу виживання" / розмовляв Микола Сірук // День. — 2015. — 9—10 жовт. (184/185). — С. 3.
2586. **Шерр Д.** Тріумф страху : [про підсумки переговорів у Мінську в "нормандському форматі"] / Джеймс Шерр // Дзеркало тижня. — 2015. — 14—20 лют. (№ 5). — С. 2.
2587. **Шушарін Д.** "Гібридний мир" : досягненням Кремля слід вважати баналізацію протистояння, перетворення конфлікту на повсякденне явище / Дмитро Шушарін // День. — 2015. — 16 черв. (№ 103). — С. 8.
2588. **Шушарін Д.** Про "гібридну" солідарність : реакція всього світу на паризьку трагедію контрастує з байдужістю європ. до трагедії укр. / Дмитро Шушарін // День. — 2015. — 13 січ. (№ 1). — С. 9.
2589. **Шушарін Д.** Путін обрав вдалий час для удару по Україні : домагання Кремля виходять за рамки пострадян. простору. В полі його уваги вся Європа / Дмитро Шушарін // День. — 2015. — 12 берез. (№ 42). — С. 3.
2590. **Шушарін Д.** Світ чекає відвертий рекет Росії : Україна — це лише початок. Але за нею вибір — ставати жертвою чи центром опору / Дмитро Шушарін // День. — 2015. — 28 січ. (№ 12). — С. 4.
2591. **Шушарін Д.** Удар по Дніпру. З путінською точністю : це класика колоніалізму, зокрема й рос. — союз однієї частини еліти з потенц. метрополією — проти іншої / Дмитро Шушарін // День. — 2015. — 4 листоп. (№ 200). — С. 4.
2592. **Шушарін Д.** Що несе світу Росія? : про заяву Путіна про боротьбу з тероризмом / Дмитро Шушарін // День. — 2015. — 20—21 листоп. (№ 212/213). — С. 6.
2593. **Щербак Ю.** Мертві тіні минулого над Україною : [проблеми протидії світ. спільноти режиму В. Путіна щодо України] / Юрій Щербак // День. — 2015. — 22 січ. (№ 8). — С. 4.
2594. **Щербак Ю.** "Пробна куля" посла Теффта : Юрій Щербак — про можливу участь президента США у мінськ. переговорах із Росією / бесіду вів Ігор Самокиш // День. — 2015. — 23 квіт. (№ 71). — С. 3.
2595. **Юрченко М.** Гуманітарна ситуація залишається в центрі уваги : [зустріч з Президентом Європ. парламенту Мартіном Шульцем] / Михайло Юрченко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 7 лип. (№ 120). — С. 2.
2596. **Юрченко М.** Допомогати Україні сенатор Джон Маккейн вважає за честь : його обстоювання інтересів нашої держави викликає захват і повагу в усьому світі. Крім, звичайно, схід. сусіди / Михайло Юрченко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 25 верес. (177). — С. 2.
2597. **Юрченко М.** Євроінтеграція із прибалтійським досвідом : Україна й Латвія зацікавлені в посиленні позицій у Старому Світі / Михайло Юрченко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 28 жовт. (№ 200). — С. 3.
2598. **Юрченко М.** ЄС не змінює проукраїнський вектор : навпаки, там твердо налаштовані на подальшу підтримку наших євроінтеграц. прагнень / Михайло Юрченко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 25 листоп. (№ 220). — С. 2.
2599. **Юрченко М.** Люксембург підтримує наші європейські прагнення / Михайло Юрченко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 24 жовт. (№ 198). — С. 2.

2600. **Юрченко М.** Польща стає стратегічним другом : наші країни зобов'язані разом шукати відповіді на всі актуальні виклики сучас. світу / Михайло Юрченко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 10 верес. (№ 166). — С. 2.
2601. **Contra spem spero** — міжнародна реакція на Мінськ-2 : підписання у Мінську нових мир. домовленостей стало подією номер один цього тижня у світ. масштабі. Втім, оцінка угод — в основ. стримано оптиміст. // Голос України. — 2015. — 14 лют. (№ 27). — С. 10.

327(477) Зовнішня політика України

2602. **Артюшенко І.** "Президент змусив увесь цивілізований світ об'єднатися заради підтримки України", — вважає Ігор Артюшенко / публ. підгот. Андрій Рибальченко // Запорізька правда. — 2015. — 25 черв. (№ 70/71). — С. 6.
2603. **"Батьківщина"** закликає запровадити щодо РФ економічні санкції // Голос України. — 2015. — 16 січ. (№ 6). — С. 4.
2604. **Без миру в Україні не буде миру в Європі** : глава нашої держави і прем'єр Італії обговорили ситуацію на Донбасі та міжнар. зусилля для припинення агресії РФ // Урядовий кур'єр. — 2015. — 6 берез. (№ 42). — С. 3.
2605. **Білоусова Н.** Сьогодні РНБО вирішить, які санкції введуть щодо Росії : експерт: "У владних верхах ще багато лобістів російських інтересів, і це загальмувало процес на рік" / Наталія Білоусова // День. — 2015. — 2 верес. (№ 157). — С. 2.
2606. **Веселовський А.** Розвінчуючи міфи про Придністров'я / Андрій Веселовський, Володимир Ястребчак // Дзеркало тижня. — 2015. — 28 берез.—3 квіт. (№ 11). — С. 5.
2607. **Вимога** виконувати Мінські домовленості : [про лист Президента України Петра Порошенка Президенту Рос. Федерації Володимиру Путіну з вимогою виконувати Мінські домовленості та звільнити всіх заручників, включаючи Надію Савченко] // Голос України. — 2015. — 29 січ. (№ 15). — С. 3.
2608. **Виступ** Голови Верховної Ради України на засіданні Комітету Європейського Парламенту у закордонних справах (24 лют. 2015 р., Брюссель) // Голос України. — 2015. — 25 лют. (№ 34). — С. 3.
2609. **Вовк Л.** Українці в Італії не байдужі до Батьківщини : Президент попросив співвітчизників пояснювати європейцям, як країна реформується / Лора Вовк // Урядовий кур'єр. — 2015. — 20 листоп. (№ 217). — С. 3.
2610. **Галата Я.** Україна — не Сирія? : корот. післямова до 70-ї сесії Генасамблеї ООН : [участь Президента України Петра Порошенка у роботі 70-ї сесії Генасамблеї ООН] / Ярослав Галата // Демократична Україна. — 2015. — 2 жовт. (№ 40). — С. 2.
2611. **Гожий А.** Ще раз про місце України в Європі і можливість позначити середній географічний меридіан на місцевості / Адам Гожий, Василь Лемик // День. — 2015. — 20—21 лют. (№ 29/30). — С. 13.
2612. **Головко О.** Школа демократії: спершу навчання, потім — екзамени : рамкова програма співробітництва Ради Європи та ЄС на 2015 — 2020 роки корисна і вигідна для нашої держави / Оксана Головко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 4 листоп. (№ 205). — С. 2.
2613. **Горбулін В.** П'ять сценаріїв для україно-російських відносин / Володимир Горбулін // Дзеркало тижня. — 2015. — 20—26 черв. (№ 22). — С. 1, 3.
2614. **Горбунова О.** Ще одна дипломатична перемога нашої країни : [щодо резолюцій стосовно України, прийнятих на четвертій сесії Парламент. асамблеї ЄС "Східне партнерство" ("Євронест")] / Олена Горбунова // Голос України. — 2015. — 21 берез. (№ 51). — С. 2.
2615. **Гройсман В.** Володимир Гройсман: "Ми налаштовані на якомога ширшу співпрацю з Північноатлантичним альянсом" / Володимир Гройсман // Голос України. — 2015. — 23 верес. (№ 176). — С. 2.
2616. **Гройсман В.** Конфлікт на нашій території не є локальним : питання протидії рос. агресії має об'єднати Україну і країни Європ. Союзу / Володимир Гройсман // Голос України. — 2015. — 15 квіт. (№ 67). — С. 2.
2617. **Дацюк Л.** Ключові завдання — мир в Україні та Європі : глави урядів України і Німеччини однаково дивляться на проблеми європ. безпеки / Лариса Дацюк // Урядовий кур'єр. — 2015. — 10 січ. (№ 3). — С. 2.
2618. **Дацюк Л.** Країні потрібна європейська бюрократія / Лариса Дацюк // Урядовий кур'єр. — 2015. — 6 берез. (№ 42). — С. 2.
2619. **Дипломати** обурені черговими звинуваченнями проти Надії Савченко : [протест М-ва закордон. справ України] // Голос України. — 2015. — 11 лип. (№ 123). — С. 8.
2620. **Економічні** санкції проти Москви посилять : [про розробку законопроекту, спрямов. на посилення екон. санкцій стосовно Рос. Федерації] // Голос України. — 2015. — 28 січ. (№ 14). — С. 2.
2621. **Європеїзація** депутатів : ["кругл. стіл" на тему "Рада за Європу"] // День. — 2015. — 27—28 берез. (№ 53/54). — С. 5.
2622. **Законодавче** забезпечення реформ: здобутки та завдання на шляху України до Європ. Союзу // Голос України. — 2015. — 9 січ. (№ 2). — С. 4.
2623. **Залізняк Б.** Анатолій Гриценко: "Україна робить внесок у міжнародну безпеку" : [зустріч з львів'янами нар. депутата України, колиш. міністра оборони] / Богдан Залізняк // Слово Просвіти. — 2015. — 9—15 лип. (№ 27). — С. 2.

2624. **Звернення** Верховної Ради України до Канцлера Федеративної Республіки Німеччини Ангели Меркель, Президента Французької Республіки Франсуа Олланда та Президента Російської Федерації Владіміра Путіна щодо звільнення протиправно утримуваної під вартою в Російській Федерації народного депутата України восьмого скликання, члена Постійної делегації Верховної Ради України в Парламентській Асамблеї Ради Європи Надії Вікторівни Савченко // *Голос України*. — 2015. — 15 січ. (№ 5). — С. 4.
2625. **Звернення** до Європейського Парламенту, Парламентської Асамблеї Ради Європи, національних парламентів держав—членів ЄС, США, Канади, Японії та Австралії щодо масового розстрілу людей під Волновахою в Україні // *Голос України*. — 2015. — 20 січ. (№ 8). — С. 5.
2626. **Із ПАРЕ** Україна сильніша : [зустріч Прем'єр-міністра України Арсенія Яценюка із Президентом Парлам. асамблеї Ради Європи Анною Брассер] // *Урядовий кур'єр*. — 2015. — 16 січ. (№ 7). — С. 1.
2627. **Капітоненко М.** Україна — НАТО: час нових можливостей / Микола Капітоненко // *Дзеркало тижня*. — 2015. — 11—17 квіт. (№ 13). — С. 5.
2628. **Карпеченко І.** В чому український інтерес в гагаузькому питанні? : автономія на півдні Молдови як "ключ" до стабільності та безпеки в Бессарабії / Ігор Карпеченко // *День*. — 2015. — 22 квіт. (№ 71). — С. 5.
2629. **Київ** вкотре обурився розглядом справи Надії Савченко : рішучий протест у зв'язку з продовж. демонстр. судилища над Надією Савченко вкотре висловило М-во закордон. справ України // *Голос України*. — 2015. — 7 жовт. (№ 186). — С. 11.
2630. **Кириленко Т.** Вимагаємо виконання мінських домовленостей : [заява М-ва закордон. справ України] / Тетяна Кириленко // *Урядовий кур'єр*. — 2015. — 20 січ. (№ 9). — С. 3.
2631. **Коваленко С.** Завдання номер один — досягнення критеріїв, необхідних для набуття членства в ЄС та НАТО / Сергій Коваленко // *Голос України*. — 2015. — 23 верес. (№ 176). — С. 1—2.
2632. **Коваленко С.** Креативна програма створює нові можливості : Україна приєдналася до програми ЄС "Креативна Європа" / Сергій Коваленко // *Голос України*. — 2015. — 20 листоп. (№ 216). — С. 2.
2633. **Коваленко С.** Щоб через 5—6 років подати заявку на членство : [зустріч з Президентом Європарламенту Мартіном Шульцом] / Сергій Коваленко // *Голос України*. — 2015. — 4 лип. (№ 118). — С. 8.
2634. **Кравченко В.** Коли до радників нема довіри : [проблеми співробітництва України та НАТО] / Володимир Кравченко // *Дзеркало тижня*. — 2015. — 21—27 берез. (№ 10). — С. 4.
2635. **Крамарчук О.** Безвізовий режим відповідає нашим прагненням / Оксана Крамарчук // *Урядовий кур'єр*. — 2015. — 3 груд. (№ 226). — С. 3.
2636. **Кривцун Д.** Надія Савченко. Рік у полоні : що з цього приводу заявили дипломати і нар. депутати / Дмитро Кривцун // *День*. — 2015. — 18 черв. (№ 105). — С. 4.
2637. **Кривцун Д.** Українці готові до НАТО. А політики? : "Влада мала б сприяти тому, щоб провести референдум щодо вступу до Північноатлантичного альянсу не через п'ять-шість років, а найближчим часом, та поставити крапку в цьому питанні", — Володимир Огризко / Дмитро Кривцун // *День*. — 2015. — 4 серп. (№ 137). — С. 4.
2638. **Кульчицька К.** Чия політична воля у питанні запровадження безвізового режиму сильніша: України чи ЄС? / Катерина Кульчицька, Ірина Сушко // *Дзеркало тижня*. — 2015. — 14—20 листоп. (№ 43). — С. 1, 4.
2639. **Лавренюк А.** Санкції неминучі: в ЄС показали путінську війну на Донбасі / Андрій Лавренюк // *Голос України*. — 2015. — 18 черв. (№ 107). — С. 1, 14.
2640. **Лібералізація** візового режиму стала б потужним сигналом : [про актуал. питання двосторон. співробітництва між Німеччиною та Україною] // *Голос України*. — 2015. — 27 берез. (№ 55). — С. 2.
2641. **Магда Є.** Ми мусимо довести світові, що його існування без України буде неповним / Євген Магда // *Урядовий кур'єр*. — 2015. — 21 берез. (№ 52). — С. 5.
2642. **Маємо** об'єднати зусилля на міжнародній арені : [щодо питань реінтеграції з Молдовою] // *Голос України*. — 2015. — 18 квіт. (№ 70). — С. 2.
2643. **Мартинов А.** Перший крок на шляху до НАТО : [щодо скасування позаблок. статусу України] / Андрій Мартинов // *Демократична Україна*. — 2015. — 6 січ. (№ 1/2). — С. 4.
2644. **Марчук Є.** Європа має розуміти, що Україна захищає її на східному фронті : Євген Марчук розповів ексклюз. подробиці Мінськ. переговор. процесу / підгот. : Марія Генік, Оксана Груба // *День*. — 2015. — 14—15 серп. (№ 145/146). — С. 4—5.
2645. **Мацегора К.** Безвізовий режим можливий з осені 2016 року : а поки що слід виконати всі критерії Плану з лібералізації та дочекатися звіту Єврокомісії / Катерина Мацегора // *Урядовий кур'єр*. — 2015. — 14 листоп. (№ 213). — С. 2.
2646. **Мацегора К.** Вікно в Азію відчинено : Київ і Астана розробили план дій на два роки для посилення розвитку енерг. наук.-техн., авіац. та косм. галузей / Катерина Мацегора // *Урядовий кур'єр*. — 2015. — 10 жовт. (№ 189). — С. 2.
2647. **Мацегора К.** Київ у Берліні запрошує бізнес / Катерина Мацегора // *Урядовий кур'єр*. — 2015. — 2 квіт. (№ 60). — С. 2.
2648. **Мацегора К.** Країна всіма засобами бореться за мир : укр. сторона передає свідчення порушень Росії до Гааги та зводить лінію безпеки на кордоні / Катерина Мацегора // *Урядовий кур'єр*. — 2015. — 19 берез. (№ 50). — С. 1—2.

2649. **Мацегора К.** Мета реформ — членство в ЄС : в Європарламенті пильно стежать за подоланням фінанс. кризи та олігарх. структури економіки України / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2015. — 4 лип. (№ 119). — С. 2.

2650. **Мацегора К.** Очна ставка: прапор України свідчив проти Путіна : учасники загальнополіт. дискусій аплодували, коли йшлося про мир, й ігнорували брехунів : [виступ Президента України Петра Порошенка на 70-тій сесії Ген. Асамблеї ООН] / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2015. — 30 верес. (№ 180). — С. 2.

2651. **Мацегора К.** Позаблоковий статус нині не актуальний : відтепер наша зовніш. та внутр. політика здійснюватиметься за європ. та євроатлант. моделлю / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2015. — 11 квіт. (№ 67). — С. 2.

2652. **Мацегора К.** Поруч з Європою труднощі не страшні : майбутнє Європи нерозривно пов'язано з Україною, і Європа тільки виграє від членства України в ЄС. Про це заявив Президент Петро Порошенко / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2015. — 21 січ. (№ 10). — С. 2.

2653. **Мацегора К.** Слід боротися за право жити по-людськи : через п'ять років наша країна планує подати заявку на членство в Європ. Союзі / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2015. — 28 квіт. (№ 77). — С. 2.

2654. **Мацегора К.** Трансатлантична єдність потрібна нині як ніколи : у Парижі Президент заручився підтримкою більшості світових колег, зокрема і в питанні безвізового режиму / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2015. — 1 груд. (№ 224). — С. 2.

2655. **Мацегора К.** Україні довіряють, поки суспільство діє : Прем'єр розповів парламентаріям про візити до США, Канади і Великобританії / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2015. — 18 лип. (№ 129). — С. 2.

2656. **Медуниця Ю.** Поглиблення реформ очікують і економіка, й армія : співробітництво України з НАТО виходить на якісно новий рівень / Юрій Медуниця // Урядовий кур'єр. — 2015. — 24 верес. (№ 176). — С. 2.

2657. **Медуниця Ю.** Санкції проти РФ починають діяти : [про заборону польотів рос. авіакомпаній, насамперед "Аерофлоту" і "Трансаеро" в Україну] / Юрій Медуниця // Урядовий кур'єр. — 2015. — 26 верес. (№ 178). — С. 3.

2658. **Медуниця Ю.** Світ повинен знати: Україна виконує зобов'язання / Юрій Медуниця // Урядовий кур'єр. — 2015. — 9 квіт. (№ 65). — С. 3.

2659. **Меморандум** про взаєморозуміння між Верховною Радою України та Європейським парламентом про спільні рамки парламентської підтримки та підвищення інституційної спроможності // Голос України. — 2015. — 4 лип. (№ 118). — С. 2.

2660. **Ми** готові до широкої взаємодії з Радою Європи : зустріч Голови Верховної Ради України Володимира Гройсмана з Ген. секретарем Ради Європи Турбйорном Ягландом // Голос України. — 2015. — 18 берез. (№ 48). — С. 2.

2661. **Немилівська Н.** Амбітний проект : Україна і НАТО підпишуть Дорож. карту партнерства в галузі стратег. комунікацій / Наталія Немилівська // День. — 2015. — 9 верес. (№ 162). — С. 2.

2662. **Немилівська Н.** Крок до зміцнення партнерства : які можливості відкриває Дорожня карта Україна — НАТО у сфері стратег. комунікацій / Наталія Немилівська // День. — 2015. — 8 жовт. (№ 183). — С. 3.

2663. **Немирич С.** Російсько-український конфлікт: проміжні підсумки : [про проблеми розвитку Укр. держави в контексті зміни геополіт. ситуації в світі та агрес. зовніш. політики рос. влади] / Сергій Немирич // Дзеркало тижня. — 2015. — 24—30 жовт. (№ 40). — С. 1, 4.

2664. **Особова О.** Київські туї зеленітимуть у Севе́родонецьку : [виїзне засідання Комітету Верховної Ради з питань євроінтеграції у Севе́родонецьку] / Олена Особова // Урядовий кур'єр. — 2015. — 8 квіт. (№ 64). — С. 3.

2665. **Пайєтт Д.** Дві війни України : Джеффі Пайєтт: "США абсолютно віддані підтримці укр. народу" : [бесіда з послом США в Україні] / бесіду вів Микола Сірук // День. — 2015. — 13—14 листоп. (№ 207/208). — С. 8—9.

2666. **Пасова Т.** Безвізовий режим — це близька перспектива / Тетяна Пасова // Голос України. — 2015. — 16 квіт. (№ 68). — С. 2.

2667. **Пасова Т.** Саміт без успіхів, але й без поразок : 17-й саміт Україна — Євросоюз не приніс фактично нічого нового у відносини між Києвом та Брюсселем / Тетяна Пасова // Голос України. — 2015. — 29 квіт. (№ 77). — С. 7.

2668. **Перепелиця Г.** Україна — НАТО. Невикористані шанси : Григорій Перепелиця: "Це неправда, що Україна сьогодні не готова до членства в Альянсі" : [бесіда з професором Київ. нац. ун-ту ім. Тараса Шевченка Григорієм Перепелицею про проблеми співробітництва України і НАТО] / бесіду вів Іван Капсамун // День. — 2015. — 25—26 верес. (№ 174/175). — С. 3.

2669. **Писанська В.** Під знаком війни : [учасники переговорів з мир. врегулювання конфлікту на сході України шукають компроміси] / Валентина Писанська // Голос України. — 2015. — 13 січ. (№ 3). — С. 9.

2670. **Писанська В.** Прем'єр Яценюк просить розширити допомогу його країні : [візит глави уряду України Арсенія Яценюка до Німеччини] / Валентина Писанська // Голос України. — 2015. — 9 січ. (№ 2). — С. 1, 14.

2671. **Писанська Н.** З кризою боротися разом / Наталія Писанська // Голос України. — 2015. — 2 квіт. (№ 59). — С. 1, 11.

2672. **Питання** кордону розглянуть окремо : [засід. Тристорон. контакт. групи з урегулювання ситуації на Донбасі] // Урядовий кур'єр. — 2015. — 24 черв. (№ 112). — С. 3.
2673. **Плани** на Ризький саміт: спільний авіапростір та безвізова перспектива // Голос України. — 2015. — 22 квіт. (№ 72). — С. 11.
2674. **Події** в нашій країні — одне з головних питань порядку денного зимової сесії ПА ОБСЄ // Голос України. — 2015. — 21 лют. (№ 32). — С. 2.
2675. **Польща** поділиться успішним досвідом євроінтеграції : [про Міжпарлам. асамблею України та Польщі] // Голос України. — 2015. — 16 квіт. (№ 68). — С. 2.
2676. **Порошенко П.** Бажання України приєднатися до ЄС — це не проти Росії / Порошенко П. // Урядовий кур'єр. — 2015. — 20 січ. (№ 9). — С. 2.
2677. **Порошенко П.** "Свобода, мир, повага до суверенітету і територіальної цілісності — Україна не вимагає більшого" : у виступі на сесії Генасамблеї ООН Президент Петро Порошенко закликав демократ. спільноту створити ефективні інструменти для притягнення до відповідальності країни-агресора / Петро Порошенко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 1 жовт. (№ 181/182). — С. 2—3.
2678. **Порошенко П. О.** Україна — новий символ Європи : Порошенко П.: "Україна має стати повноправним членом європейської сім'ї народів, оскільки вже є її історичною, духовною та інтелектуальною частиною. Вже є її захисником та новим символом Європи" / П. О. Порошенко // Голос України. — 2015. — 21 січ. (№ 9). — С. 19.
2679. **Посли** країн "великої сімки" ініціюють створення групи підтримки : Голова Ком. Верховної Ради у закордон. справах Ганна Гопко провела зустріч із послами країн "великої сімки" та співробітником Представництва Європ. Союзу в Україні // Голос України. — 2015. — 8 лип. (№ 120). — С. 2.
2680. **Прокопенко М.** Держава ігнорує "в'язнів Кремля"? : лише громадськість допомагає українцям Миколі Карпюку і Станіславу Клиху, яких рос. спецслужби утримують у Чечні : [про проблеми звільнення укр. громадян Миколи Карпюка та Станіслава Клиха, яких незакон. утримують в СІЗО в Грозному (Чечня) і звинувачують в участі у бойов. діях у Чечні у 1994—1995 рр., убивстві рос. військ. і створенні банди] / Марія Прокопенко // День. — 2015. — 6 жовт. (№ 181). — С. 2.
2681. **Радковець Ю.** Європейські та євроатлантичні перспективи України / Юрій Радковець // Урядовий кур'єр. — 2015. — 25 листоп. (№ 220). — С. 3.
2682. **Реформи** наближують нас до Європи : а у світі зростає розуміння того, хто є насправді Путін і що таке є Росія // Голос України. — 2015. — 20 берез. (№ 50). — С. 2.
2683. **Самокиш І.** "Домовленості з Альянсом важливі, але мають більш технічний характер" : про засід. Коміс. Україна — НАТО / Ігор Самокиш // День. — 2015. — 26—27 черв. (№ 111/112). — С. 3.
2684. **Самокиш І.** "Українська воєнно-дипломатична лінія — виправдана" : Григорій Перепелиця — про візит до США делегації з Києва, яка представила докази участі Росії у конфлікті на Донбасі / Ігор Самокиш // День. — 2015. — 18 черв. (№ 105). — С. 3.
2685. **Сатпасєв Д.** Очікувати проривних проектів не варто, але... : експерт — про особливості візиту Президента України [Петра Порошенка] до Астани : [бесіда з директором казахст. Групи оцінки ризиків Досимом Сатпасєвим] / бесіду вів Микола Сірук // День. — 2015. — 7 жовт. (№ 182). — С. 3.
2686. **Свентах А.** Наскільки близькі ми до НАТО? : про акценти, з якими висвітлювали укр. ЗМІ візит Генсека Північноатл. альянсу [Єнса Столтенберга] до України, і чому тут важливі правильні слова / Анна Свентах // День. — 2015. — 25—26 верес. (№ 174/175). — С. 17, 20.
2687. **Світ** має знати правду про лінію розмежування : режим припинення вогню моніторитимуть мобільні пости ОБСЄ : [про міжвідом. нараду Президента України Петра Порошенка] // Урядовий кур'єр. — 2015. — 5 берез. (№ 41). — С. 2.
2688. **Семерак О.** Безвізовий режим мав би стати подякою українцям за їхню відданість європейським цінностям... : як ми прожили рік з Угодою про асоціацію з ЄС : [розмова з нар. депутатом України] / Остап Семерак ; записав розмову Іван Фаріон // Високий замок. — 2015. — 17—23 верес. (№ 101). — С. 6.
2689. **Сергєєв Ю.** Ми показали світу, якою є Росія : і закликали всіх: зробіть тепер свій внесок у нашу загальну систему безпеки : бесіда з Постійним представником України в ООН Юрієм Сергєєвим / бесіду вів Микола Сірук // День. — 2015. — 3 берез. (№ 36). — С. 3.
2690. **Силіна Т.** Топографія кров'ю : [про хід переговорів щодо врегулювання ситуації на Донбасі] / Тетяна Силіна // Дзеркало тижня. — 2015. — 24—30 січ. (№ 2). — С. 1—2.
2691. **Сірук М.** "Не буде стабільної, безпечної Європи, якщо її частиною не стане Україна" : пол. Президент [Бронислав Коморовський] уперше виступив у Верховній Раді / Микола Сірук // День. — 2015. — 10—11 квіт. (№ 63/64). — С. 4.
2692. **Сірук М.** Про ініціативи Президента : на які результати очікувати Україні від участі [Президента України] Петра Порошенка в 70-й сесії Ген. Асамблеї ООН / Микола Сірук // День. — 2015. — 1 жовт. (№ 178). — С. 3.
2693. **Сірук М.** Про українську панель в Давосі : на чому акцентуватиме увагу світ. лідерів та бізнесменів Президент України? / Микола Сірук // День. — 2015. — 20 січ. (№ 6). — С. 2.
2694. **Сірук М.** РНБО і Столтенберг. Історичне засідання : експерт: "Нам треба говорити не про неготовність до вступу в НАТО, а про наш намір і бажання максимально швидко пройти цей шлях" / Микола Сірук // День. — 2015. — 23 верес. (№ 172). — С. 3.

2695. **Сірук М.** Унікальний шанс звернутися до всіх держав : з чим Україна йде на ювілейну сесію Ген. Асамблеї ООН? / Микола Сірук // День. — 2015. — 16 верес. (№ 167). — С. 3.
2696. **Співпраця** України з НАТО вигідна обом сторонам : курс — на вступ у систему колект. безпеки // Урядовий кур'єр. — 2015. — 13 жовт. (№ 190). — С. 3.
2697. **Сушко О.** Ризького бальзаму не буде, або Два кроки до безвізової Європи / Олександр Сушко // Дзеркало тижня. — 2015. — 11—17 квіт. (№ 13). — С. 5.
2698. **США** отримали докази агресії РФ : про ситуацію в зоні антитерорист. операції на Донбасі та про факти участі регуляр. підрозділів збройн. сил Рос. Федерації у подіях спочатку в Криму, а потім і в Донец. та Луган. обл. // Урядовий кур'єр. — 2015. — 18 черв. (№ 108). — С. 3.
2699. **Томбінський Я.** Не припускаймося помилки : [про чотири аспекти нової Європ. політики сусідства] / Ян Томбінський // День. — 2015. — 31 берез. (№ 55). — С. 3.
2700. **Туниця Ю.** Юрій Туниця: "Саміт ООН з Розвитку дає шанси на усунення причин воєнних конфліктів" : розмова з акад. НАН України / розмовляв Святослав Краєвський // Дзеркало тижня. — 2015. — 5—11 верес. (№ 32). — С. 11.
2701. **У Парижі** говорили про Мінські домовленості, НАТО та "Містралі" : [про візит Президента України Петра Порошенка до Франції] // Голос України. — 2015. — 24 квіт. (№ 74). — С. 1, 6.
2702. **У цей** непростий час для нас важливо знати і відчувати, що ми не самі : [про зустріч з делегацією конгресменів США] // Голос України. — 2015. — 31 берез. (№ 57). — С. 2.
2703. **Україна** і Болгарія мають величезний потенціал розвитку двосторонніх взаємин : про це заявив Голова Верховної Ради Володимир Гройсман під час зустрічі з Президентом Республіки Болгарія Росеном Плевнелієвим // Голос України. — 2015. — 9 лип. (№ 121). — С. 2.
2704. **Фарс** триває. Надія тримається : [протест М-ва закордон. справ України в зв'язку з рішенням Ген. прокуратури Рос. Федерації направити справу укр. льотчиці, Надії Савченко для розгляду по суті в Донец. міськ. суд Ростов. обл.] // Урядовий кур'єр. — 2015. — 16 лип. (№ 127). — С. 3.
2705. **Федяй Н.** Про місце України в "Європі 2020" : як не опинитися "на узбіччі" багатомільярд. проекту транс'європ. мережі ... / Наталія Федяй // День. — 2015. — 4 листоп. (№ 200). — С. 8.
2706. **Фредріксен Й. Е.** "У держави немає стратегії вирішення конфлікту", або Яку мову треба використовувати Україні, щоб змусити Росію виконати Мінські домовленості : [бесіда з послом Норвегії в Україні Йоном Елведалом Фредріксенем та виконав. директором Центру дослідж. міжнар. відносин Миколою Капітоненком] / бесіду вів Микола Сірук // День. — 2015. — 14 січ. (№ 2). — С. 3.
2707. **Хандогій В.** Про майданчик активної взаємодії : Володимир Хандогій: "Наша мета — пояснити людям суть зовнішньої політики України та міжнародних процесів і допомогти владі у виробленні зовнішньополітичних рішень" : [бесіда з президентом нещодавно створеної Громад. орг. "Українська асоціація зовнішньої політики"] / бесіду вів Микола Сірук // День. — 2015. — 8 верес. (№ 161). — С. 8.
2708. **Чесановська-Жаяр А.** Марш проти терору об'єднав мільйони : [про вшанування пам'яті загиблих у терактах та висловити протест проти тероризму в будь-якій формі] / Анна Чесановська-Жаяр // Голос України. — 2015. — 13 січ. (№ 3). — С. 1, 8.
2709. **Шаров О.** Економізація зовнішніх відносин: стратегія і тактики / Олександр Шаров // Дзеркало тижня. — 2015. — 5—11 верес. (№ 32). — С. 7.
2710. **Шевченко А.** Безвізовий режим з 1 січня може стати реальністю : на офіц. сайті парламенту буде оприлюднено покр. план запровадж. безвіз. режиму між Україною та Європ. Союзом і список відповід. осіб за його реалізацію / Анна Шевченко // Голос України. — 2015. — 16 черв. (№ 105). — С. 2.
2711. **Шевченко А.** Грузинський досвід стане у пригоді / Анна Шевченко // Голос України. — 2015. — 21 квіт. (№ 71). — С. 1—2.
2712. **Шевчук Ю.** Завдання — не дати зірвати міжнародний антипутінський фронт : [зустріч у Верховній Раді представників фракцій, що входять до парлам. коаліції та Опозиц. блоку, з делегацією Європ. Парламенту] / Юліана Шевчук // Голос України. — 2015. — 25 лип. (№ 133). — С. 3.
2713. **Шушарін Д.** Про парадокси кремлівської політики : прагнення поглинути Україну й українців на практиці призводить до ізоляції росіян від українців. Але ізоляції вибіркової / Дмитро Шушарін // День. — 2015. — 21 квіт. (№ 69). — С. 3.
2714. **Щоб** добрі ідеї ставали правильними рішеннями : [про зустріч Голови Верховної Ради України Володимира Гройсмана із представниками Світ. Конгресу Українців] // Голос України. — 2015. — 12 лют. (№ 25). — С. 3.
2715. **Яценюк А.** Арсеній Яценюк: Настане час, коли Україна стане 29-м членом Північноатлантичного альянсу / Арсеній Яценюк // Урядовий кур'єр. — 2015. — 23 верес. (№ 175). — С. 3.

328 Парламенти. Представництво народу. Уряди

2716. **Засідання** уряду пропонують транслювати он-лайн // Голос України. — 2015. — 9 січ. (№ 2). — С. 2.
2717. **Використовуватимемо** литовський досвід у розбудові парламентаризму // Голос України. — 2015. — 30 січ. (№ 16). — С. 2.
2718. **Європарламент** допоможе реформувати Верховну Раду // Голос України. — 2015. — 3 лип. (№ 117). — С. 2.

2719. **Капсамун І.** "Випадковість?! Не думаю ...": експерти — про ймовірність нової "ширки" / Іван Капсамун // День. — 2015. — 23 квіт. (№ 71). — С. 2, 4.
2720. **Княжанський В.** Як нам переформатувати уряд? : експерти вважають, що річ не в кадрах, а у відсутності екон. моделі майбутнього / Віталій Княжанський // День. — 2015. — 1 верес. (№ 156). — С. 6.
2721. **Когут І.** Нова якість українського парламенту: імпульс Майдану і актуальність змін : [проблеми інституц. розвитку Верховної Ради як парламенту європ. зразка в Україні] / Ігор Когут // Дзеркало тижня. — 2015. — 28 листоп.—4 груд. (№ 46). — С. 4.
2722. **Кривцун Д.** Коаліцію "штормить" : "якщо говорити про перспективи парлам. більшості, то вона не може розвалитися апіорі, ... бо будуватися не на ідеол. засадах" : [ситуація в парлам. більшості Верховної Ради України 8-го скликання] / Дмитро Кривцун // День. — 2015. — 9 лип. (№ 119). — С. 4.
2723. **Кучерява О.** Володимир Гройсман — за цілковите скасування депутатської недоторканності / Олександра Кучерява // Голос України. — 2015. — 13 січ. (№ 3). — С. 2.
2724. **Лавренюк С.** Арсеній Яценюк: "Спільно сформували коаліцію, тож треба спільно нести відповідальність" / Сергій Лавренюк // Голос України. — 2015. — 9 лип. (№ 121). — С. 3.
2725. **ООН** допоможе модернізувати парламент // Голос України. — 2015. — 12 берез. (№ 44). — С. 1—2.
2726. **Слишинський В.** Володимир Слишинський: "Ми вперше підійшли до створення е-парламенту" : [про впровадж. електрон. парламенту] / Володимир Слишинський // Голос України. — 2015. — 25 листоп. (№ 219). — С. 4.
2727. **Філатов Б.** Чи уникне Рада долі бізнес-клубу? : [бесіда з нар. депутатом України Борисом Філатовим та експертом Ін-ту політ. освіти Олександром Солонтаєм] / бесіду вів Дмитро Кривцун // День. — 2015. — 13 січ. (№ 1). — С. 5.
2728. **Царьова К.** З депутатів знімуть недоторканність / Катерина Царьова // Урядовий кур'єр. — 2015. — 13 січ. (№ 4). — С. 3.

329 Політичні партії та рухи

2729. **Бекешкіна І.** Велика політична кооперація чекає українців до початку осені : Порошенко, Кличко і Яценюк прагнуть створити союз : [про причини об'єднання партій "Блок Петра Порошенка "Солідарність" та "УДАР" в єдину політ. силу] / Ірина Бекешкіна ; розмовляв Іван Фаріон // Високий замок. — 2015. — 27 серп.— 2 верес. (№ 92). — С. 6.
2730. **Бугаєнко Т.** Тарас Бугаєнко: Більш гідної та більш української політичної сили, аніж УКРОП, наразі не бачу : [бесіда з учасником Революції гідності та учасником АТО] / бесіду вела Олена Федоренко // Галичина. — 2015. — 3 верес. (№ 129/130). — С. 3.
2731. **Гонюкова Л.** Для чого потрібні партії? / Лілія Гонюкова // Літературна Україна. — 2015. — 9 квіт. (№ 15). — С. 4.
2732. **Горбунова О.** Фінансування партій має бути прозорим : [про проект закону "Про внесення змін до деяких законодавчих актів України щодо запобігання і протидії політичній корупції"] / Олена Горбунова // Голос України. — 2015. — 3 верес. (№ 162). — С. 3.
2733. **Ляшко О.** "У "ширку" з регіоналами та олігархами не підємо" : лідер Радик. партії Олег Ляшко пояснив, що його фракція вийшла з парлам.-уряд. коаліції у зв'язку з антиукр. зрадою у стінах Верховної Ради та верхівці влади / Олег Ляшко // Волинь нова. — 2015. — 10 верес. (№ 97). — С. 5.
2734. **Мельник П.** СПУ очолив викладач і науковець : соціалісти України обрали нового голову партії [першого секретаря Кіровоград. обкому Соціаліст. партії України Миколу Садового] / Петро Мельник // Голос України. — 2015. — 7 серп. (№ 143/144). — С. 2.
2735. **Подгорна В.** Молотом — по серпу : комуністів списали у мавзолей. Чи з'являться в Україні "нові ліві"? : [бесіда з політологом Вікторією Подгорною] / бесіду вела Інна Пукіш-Юнко // Високий замок. — 2015. — 31 лип.—2 серп. (№ 82). — С. 6.
2736. **Прилипко О.** Необмежені партії шампанського : [про політ. партії в Україні] / Олександр Прилипко // День. — 2015. — 26—27 черв. (№ 111/112). — С. 5.
2737. **Пукіш-Юнко І.** Навіщо Коломойський "Укроп" посіяв? : щоб Порошенкові насолити чи власну політ. вагу приправити? / Інна Пукіш-Юнко // Високий замок. — 2015. — 11—17 черв. (№ 61). — С. 1, 6.
2738. **Пукіш-Юнко І.** Як Симоненко й Вітренко наліво сходили... : ображені соціалісти обіцяють "телегу" у Мін'юст накатити : [про створення об'єднання "Ліва опозиція" у складі Комуніст. партії України під керівництвом Петра Симоненка, Прогрес. соціал. партії України під керівництвом Наталії Вітренко та ще трьох партій і 13-ти громад. орг.] / Інна Пукіш-Юнко // Високий замок. — 2015. — 16 черв. (№ 63). — С. 6.
2739. **Рогозін Е.** Амбітні плани "Партії простих людей" / Едуард Рогозін // Зоря Полтавщини. — 2015. — 26 черв. (№ 85/87). — С. 6.
2740. **Сергієнко В.** Українська Галицька Партія: хто вони? / Вікторія Сергієнко // Високий замок. — 2015. — 8—14 жовт. (№ 110). — С. 14.
2741. **Скрипник В.** "Вінницька Європейська Стратегія" відповідальна за обіцяне : нову політ. партію — "Вінницька Європейська Стратегія" презентував у рідному місті Голова Верховної Ради Володимир Гройсман / Віктор Скрипник // Голос України. — 2015. — 25 верес. (№ 178). — С. 2.

2742. **Тернопільський М.** "УКРОП" об'єднує патріотів. На Львівщині презентували партію / Михайло Тернопільський // Високий замок. — 2015. — 1 верес. (№ 94). — С. 6.

2743. **Торба В.** Небезпечний градус : експерт: "Проблема "Правого сектору" — як поєднати героїзм і патріотизм з компетенцією і мудрістю, адже протистояння з владою є елементами збройного конфлікту" : [підсумки з'їзду та віче "Правого сектору" в Києві] / Валентин Торба // День. — 2015. — 23 лип. (№ 129). — С. 4.

2744. **УКРОП** об'єднує українських патріотів : єдина проукр. опозиц. партія рішуче протистоїть ворогу зовніш. і представникам ниніш. влади, які після Революції Гідності повертають злочин. схеми режиму Януковича : [за матеріалами презентації нової політ. партії УКРОП (Українське об'єднання патріотів) у Чернівцях] // Чернівці. — 2015. — 6 серп. (№ 32). — С. 5.

2745. **Фаріон І.** Партійний шлюб укладуть у спорткомплексі : на Успіння Пресвятої Богородиці об'єднуються політсили Порошенка і Кличка. Союз з Яценюком буде тимчасовим — на місц. вибори : [про перспективи участі нової політ. партії у виборах до місц. органів влади у жовтні 2015 р.] / Іван Фаріон // Високий замок. — 2015. — 28—30 серп. (№ 93). — С. 6.

2746. **Філатов Б.** Борис Філатов: "Ми пішли іншим шляхом ..." : у неділю відбувся закритий з'їзд нової партії "УКРОП". Про що говорили і яка мета? / підгот. Валентин Торба // День. — 2015. — 14 лип. (№ 122). — С. 5.

2747. **Фіялкович В.** "Свободівці" змінили ідейну орієнтацію : львів. депутатів перекупив олігарх Коломойський? : [про нову депутат. групу "Українське об'єднання патріотів УКРОП"] / Василь Фіялкович // Високий замок. — 2015. — 28—30 серп. (№ 93). — С. 6.

2748. **Хоменко О.** Віталій Купрій: "Ми — конструктивна партія [УКРОП], яка не тільки критикує, а й пропонує" / Олена Хоменко // Зоря Полтавщини. — 2015. — 24 лип. (№ 100/102). — С. 3.

33 Економіка. Економічні науки

331 Праця. Економіка праці. Організація праці. Профспілки

2749. **Бережнюк О.** Безробіття через особливі потреби : новий закон посилить відповідальність працедавців, котрі відмовляють людям з інвалідністю / Олена Бережнюк // День. — 2015. — 9 лип. (№ 119). — С. 2.

2750. **Березкін С.** Допомогаємо людям вижити : бесіда з нар. депутатом про проблеми боротьби з безробіттям і заборгованістю із заробіт. плати / Станіслав Березкін ; бесіду вів Петро Мельник // Голос України. — 2015. — 17 лип. (№ 127). — С. 5.

2751. **Брусенський О.** Ліки від хронічного безробіття : [вміщено огляд роботи Держ. служби зайнятості] / Олександр Брусенський // Демократична Україна. — 2015. — 8 трав. (№ 18/19). — С. 6.

2752. **Бухарев В.** Чому я за індексацію зарплат і пенсій? / Владислав Бухарев // Сумщина. — 2015. — 22 лип. (№ 26). — С. 3.

2753. **Волинець М.** Шахти, позбавлені державного фінансування, накопичують борги з зарплати : бесіда з головою Незалеж. профспілки гірників України / Михайло Волинець ; інтерв'ю провела Ліна Куш // Голос України. — 2015. — 18 квіт. (№ 70). — С. 4.

2754. **Воронович З.** Безробітний? Почисти свій Facebook і "Контакт" : як знайти роботу, коли довкола усіх звільняють / Зіновія Воронович // Високий замок. — 2015. — 11—17 черв. (№ 61). — С. 9.

2755. **Воронович З.** "Людям вистачає грошей лише на брошки і заколки" : у Львові створили соц. підприємство, яке допомагає працевлаштовувати жінок / Зіновія Воронович // Високий замок. — 2015. — 6 жовт. (№ 109). — С. 7.

2756. **Воронович З.** Нові зарплати: кому і скільки : єдина тариф. сітка на 2015 р. [про зарплати вчителя, лікаря чи чиновника] / Зіновія Воронович // Високий замок. — 2015. — 1—7 жовт. (№ 107). — С. 3.

2757. **Воронович З.** Чим загрожує скасування трудових книжок? : уже з 1 лип. 2016 р. вся інформація про працевлаштування зберігатиметься лише у базах даних Пенс. фонду / Зіновія Воронович // Високий замок. — 2015. — 13—15 листоп. (№ 126). — С. 5.

2758. **Княжанський В.** Як у радянську практику вмонтувати європейські цінності? : конфлікт парламентарів довкола поправок до Труд. кодексу — політичний, а не ціннісний / Віталій Княжанський // День. — 2015. — 12 листоп. (№ 206). — С. 8.

2759. **Ковалів І.** Кому потрібні робочі руки? : новий закон "Про професійну освіту" впорядкує відповід. мережу навч. закл. та чіткіше окреслить співпрацю із працедавцями / Інна Ковалів // Урядовий кур'єр. — 2015. — 24 жовт. (№ 198). — С. 4.

2760. **Коваль Л.** Спірні питання трактуватимуть на користь працівника : чого слід чекати українцям від нового Труд. кодексу / Любомира Коваль // Урядовий кур'єр. — 2015. — 20 листоп. (№ 217). — С. 5.

2761. **Коваль Л.** Чого чекати від ринку праці : без змін до законодавства у сфері зайнятості діла не буде, переконані фахівці / Любомира Коваль // Урядовий кур'єр. — 2015. — 4 верес. (№ 162). — С. 5.

2762. **Коваль Л.** Якщо завтра скасують трудові книжки / Любомира Коваль // Урядовий кур'єр. — 2015. — 26 листоп. (№ 221). — С. 4.

2763. **Ляшко О.** "Мінімальної зарплати навіть на хліб з маслом не вистачає. "Чорний день" для мільйонів українців вже настав" : розмова з лідером Радикал. партії О. Ляшком / розмовляв Максим Довженко // Високий замок. — 2015. — 21—23 серп. (№ 91). — С. 4.

2764. **Ляшко О.** Україні потрібна програма подолання масового безробіття, а не нові закордонні кредити! / Олег Ляшко // Южная правда. — 2015. — 23 апр. (№ 45). — С. 2.
2765. **Нитка В.** Сучасний погляд на закарпатське заробітчанство: клубок ризиків і проблиски позитива / Василь Нитка // Голос України. — 2015. — 16 трав. (№ 85). — С. 10.
2766. **Петрушенко М.** Підготовкою кадрів опікуватимуться на місцях: на зміну профтехучилищам придуть регіональні центри проф. освіти / Микола Петрушенко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 17 берез. (№ 48). — С. 3.
2767. **Поліщук І.** Чого чекати від нового Трудового: новий основний закон усіх працюючих збільшить відпустки до 28 днів, але обмежить права профспілок / Ірина Поліщук // Урядовий кур'єр. — 2015. — 24 листоп. (№ 219). — С. 1, 5.
2768. **Пукіш-Юнко І.** Губернаторський пасьянс: скласти його президентові заважають ще кілька карт "не той" політ. масті / Інна Пукіш-Юнко // Високий замок. — 2015. — 16 черв. (№ 63). — С. 6.
2769. **Самасва Ю.** Девальвація праці / Юлія Самасва // Дзеркало тижня. — 2015. — 28 берез.—3 квіт. (№ 11). — С. 1, 6.
2770. **Трудові** книжки будуть електронними: заява міністра екон. розвитку та торгівлі України Айвараса Абромавичуса // Урядовий кур'єр. — 2015. — 13 листоп. (№ 212). — С. 3.
2771. **Фаріон І.** "Безвізове" завдання українські нардепи виконали: як саме, оцінить тепер Євросоюз "День Х" — 24 листоп.: [щодо процесу ухвалення Верховною Радою антидискримінац. норм у Труд. кодексі] / Іван Фаріон // Високий замок. — 2015. — 13—15 листоп. (№ 126). — С. 3.
2772. **Худицький В.** Неформальні трудові відносини / Василь Худицький // Дзеркало тижня. — 2015. — 13—19 черв. (№ 21). — С. 9.
2773. **Шевченко А.** Уряд обіцяє провести індексації зарплат і пенсій, тільки-но знайде можливості / Анна Шевченко // Голос України. — 2015. — 17 черв. (№ 106). — С. 1—2.

332 Регіональна економіка. Територіальна економіка. Економіка землі. Економіка житла

2774. **Андрійченко Р.** У майбутнє — без монополії ЖЕКів: "Самопоміч" розповіла, як власникам квартир перемогти у війні з монополістами / Роман Андрійченко // Слобідський край. — 2015. — 15 верес. (№ 110). — С. 6.
2775. **Білоусова Н.** Про невикористані шанси: укр. міста поступово освоюють європ. досвід підгот. до опалюв. сезону / Наталія Білоусова // День. — 2015. — 9 верес. (№ 162). — С. 6.
2776. **Білоусова Н.** Про реанімацію земельної реформи: експерт: контроль над ринком с.-г. угідь можуть отримати олігархи, наближені до влади / Наталія Білоусова // День. — 2015. — 22 квіт. (№ 70). — С. 2.
2777. **Вовк Л.** Земельні дані стали прозорими: з 6 жовт. кожен охочий може безперешкод. отримати інформацію про власників і користувачів земель. ділянок на всій території нашої країни: [щодо старту роботи онлайн-сервісу, який надає інформацію про власників земель. ділянок і дає змогу отримати витяг про нормат.-грош. оцінку] / Лора Вовк // Урядовий кур'єр. — 2015. — 8 жовт. (№ 187). — С. 2.
2778. **Вовк Л.** Муніципальне господарство зазнає змін / Лора Вовк // Урядовий кур'єр. — 2015. — 11 листоп. (№ 210). — С. 3.
2779. **Вовк Л.** Сезон розпочнеться вчасно: [засід. кругл. столу "Сто днів до зими. Комунальна теплоенергетика. З теплом чи без тепла?"] / Лора Вовк // Урядовий кур'єр. — 2015. — 10 верес. (№ 166). — С. 2.
2780. **Воронков К.** Геть тиранію ЖЕКів! : [про законопроект щодо внесення змін в систему роботи сфери житл.-комун. послуг / Кирило Воронков // Голос України. — 2015. — 6 серп. (№ 141/142). — С. 3.
2781. **Довженко Д.** Нестандартні підходи до опалювального сезону: можна знизити витрати українців на тепло без субсидій і дотацій, переконують науковці / Дмитро Довженко // День. — 2015. — 13—14 листоп. (№ 207/208). — С. 11.
2782. **Дьячук Е.** Рецепты экономического роста для города от Бориса Филатова / Елена Дьячук // Вісті Придніпров'я. — 2015. — 6 жовт. (№ 79). — С. 5.
2783. **Княжанський В.** Просто дурість чи точний розрахунок? : у Київграді мають намір компенсувати киянам п'ятиріч. переплату за комун. послуги / Віталій Княжанський // День. — 2015. — 18—19 верес. (№ 169/170). — С. 9.
2784. **Княжанський В.** Хто захистить тарифних пільговиків? : спрощений порядок надання субсидій ЖКГ доведеться спрощувати ще раз / Віталій Княжанський // День. — 2015. — 29 лип. (№ 133). — С. 7.
2785. **Ковальова В.** Україна зосередиться на регіональному розвитку / Вікторія Ковальова // Урядовий кур'єр. — 2015. — 17 листоп. (№ 214). — С. 7.
2786. **Кушнір О.** Мер Луцька [Микола Романюк] готує комунальну революцію / Ольга Кушнір // Волинь нова. — 2015. — 24 верес. (№ 103). — С. 7.
2787. **Лебеденко Л.** Особлива увага — комунальним об'єктам / Ліна Лебеденко // Голос України. — 2015. — 8 верес. (№ 165). — С. 2.
2788. **Мартинюк М.** "Держгеокадастр повинен займатися обліком земель, а не їх розподілом" : [розмова з главою Держгеокадастру] / розмовляв Михайло Кухар // Дзеркало тижня. — 2015. — 11—17 квіт. (№ 13). — С. 8.

2789. **Повноваження**, ресурси, відповідальність та стимули для розвитку : [про інформ. семінар-кругл. стіл на тему: "Регіональна політика в контексті Угоди про Асоціацію між Україною та ЄС"] // *Голос України*. — 2015. — 25 черв. (№ 112). — С. 5.

2790. **Рижков В.** На Дніпропетровщині планують "трубну революцію" : експерт: "Заміна інфраструктури за старою технологією вирішить проблему ЖКГ лише ненадовго" / Вадим Рижков // *День*. — 2015. — 12 серп. (№ 143). — С. 7.

2791. **Селезнев В.** Местная власть должна взять на себя ответственность за реформирование ЖКХ города / Виктор Селезнев // *Вісті Придніпров'я*. — 2015. — 22 верес. (№ 75). — С. 7.

2792. **Юрченко М.** ЖКГ: прозорість і обґрунтованість / Михайло Юрченко // *Урядовий кур'єр*. — 2015. — 20 черв. (№ 110). — С. 2.

334 Форми організації та співробітництва в економіці

2793. **Білоусова Н.** Бізнес-форум у Вашингтоні: перші підсумки : Володимир Лановий: "Вихід Chevron із України змусить КМУ і загалом владу почати діяти ефективніше" / Наталія Білоусова // *День*. — 2015. — 15 лип. (№ 123). — С. 7.

2794. **Білоусова Н.** У США — перший український бізнес-форум : експерт: "Прем'єру доведеться пояснити, що вихід Exxon Mobil — це прикрий випадок, а не повсякденна практика" / Наталія Білоусова // *День*. — 2015. — 14 лип. (№ 122). — С. 6.

2795. **Булана О.** Держдопомога бізнесу : необхідність термін. перегляду за європ. правилами / Олександра Булана // *Дзеркало тижня*. — 2015. — 19—25 верес. (№ 34). — С. 6.

2796. **Влада** прагне почути бізнес // *Урядовий кур'єр*. — 2015. — 19 черв. (№ 109). — С. 2.

2797. **Воронович З.** Війна за касу : під тиском підприємців парламент таки звільнив від касових апаратів спрощенців з оборотом до мільйона гривень / Зіновія Воронович // *Високий замок*. — 2015. — 2—8 лип. (№ 69). — С. 4.

2798. **Горенко М.** Вантажте "сірники" пляшками : [як "влада" Криму вбила малий та серед. бізнес на півострові] / Микита Горенко // *День*. — 2015. — 20 січ. (№ 6). — С. 7.

2799. **Градоблянська Т.** Мораторій на перевірки бізнесу: уряд — "за", громадськість — "проти" : [про продовж. мораторію на перевірки малого та серед. бізнесу до 2017 р.] / Тетяна Градоблянська // *Голос України*. — 2015. — 26 черв. (№ 113). — С. 3.

2800. **Дубровик-Рохова А.** Гарвардські враження : за результатами всесвіт. рейтингу бізнес-шкіл Eduniversal пальму першості від України здобув MIM-Київ / Алла Дубровик-Рохова // *День*. — 2015. — 16—17 жовт. (№ 187/188). — С. 11.

2801. **Жалило Я.** Євроасоціація і нові можливості для розвитку малого бізнесу в Україні / Ярослав Жалило // *Дзеркало тижня*. — 2015. — 21—27 листоп. (№ 44/45). — С. 7.

2802. **Іщенко Г.** Інтерес іноземців до агробізнесу зберігається : амер. компанії готові вкладати мільярди у сільгоспвиробництво та розширення своїх зембанків в Україні / Галина Іщенко // *Урядовий кур'єр*. — 2015. — 22 лип. (№ 131). — С. 5.

2803. **Княжанський В.** Реєстратори для спрощенців : за їхньої допомоги бізнес вийде з тіні. Чи увійде? — запитують експерти / Віталій Княжанський // *День*. — 2015. — 23 черв. (№ 108). — С. 6.

2804. **Княжанський В.** Українську e-commerce — узаконено : приклад європ. малого і серед. бізнесу показує, що перехід на електрон. торгівлю заощадить до 11 млрд. євро на рік / Віталій Княжанський // *День*. — 2015. — 30 верес. (№ 177). — С. 6.

2805. **Коваленко С.** Розпочати бізнес впродовж доби — вже не фантастика / Сергій Коваленко // *Голос України*. — 2015. — 8 жовт. (№ 187). — С. 3.

2806. **Малолеткова О.** Влада дослухалася до підприємців : депутати пом'якшать контроль за використанням касових апаратів / Оксана Малолеткова // *Урядовий кур'єр*. — 2015. — 17 черв. (№ 107). — С. 4.

2807. **Малолеткова О.** Касова дисципліна: знайшлася ложка дьогтю: чи під силу малому бізнесу витрати на впровадж. реєстраторів розрахунк. операцій? / Оксана Малолеткова // *Урядовий кур'єр*. — 2015. — 25 черв. (№ 115). — С. 1, 4.

2808. **Малому** бізнесу хочуть надати перепочинок від перевірок // *Голос України*. — 2015. — 30 верес. (№ 181). — С. 2.

2809. **Мацегора К.** Бізнес повірив державі : за умови ухвалення нового законодавства система електрон. закупівель виведе наші компанії на світ, ринки / Катерина Мацегора // *Урядовий кур'єр*. — 2015. — 1 серп. (№ 139). — С. 2.

2810. **Мацегора К.** Країну слід зробити зрозумілішою для бізнесу : Прем'єр попросив замож. Захід звернути увагу на деякі вітчизн. держ. компанії і в ході наступ. укр.-амер. форуму предметно вирішувати це питання / Катерина Мацегора // *Урядовий кур'єр*. — 2015. — 15 лип. (№ 126). — С. 2.

2811. **Мацегора К.** Як вижити фермерам : уряд допоможе малим і серед. сільгоспідприємствам, а великим агрохолдингам — США / Катерина Мацегора // *Урядовий кур'єр*. — 2015. — 25 квіт. (№ 76). — С. 2.

2812. **Медуниця Ю.** Україна може бути успішною територією для бізнесу : люди, які сьогоднікладають гроші у країну, — найкраща реклама для майбут. інвесторів : [зустріч Прем'єр-міністра Арсенія Яценюка та членів Кабміну із представниками компаній — Америк. Торговел. Палати в Україні та Європ. Бізнес Асоц.] / Юрій Медуниця // *Урядовий кур'єр*. — 2015. — 26 черв. (№ 114). — С. 2.

2813. **Нові** закони полегшують бізнес : брифінг заст. Глави Адміністрації Президента Дмитра Шимківа щодо електрон. системи адміністрування ПДВ // Урядовий кур'єр. — 2015. — 31 лип. (№ 138). — С. 3.
2814. **Поліщук І.** Бізнес "під ключ" за 24 години : [про спрощення процесу реєстрації бізнесу] / Ірина Поліщук // Урядовий кур'єр. — 2015. — 17 жовт. (№ 193). — С. 2.
2815. **Поліщук І.** Відкритість допоможе залучати інвестиції : [щодо змін у реєстрації бізнесу] / Ірина Поліщук // Урядовий кур'єр. — 2015. — 10 квіт. (№ 66). — С. 3.
2816. **Розрахунки** без чеків мають право бути : керівники Держ. регулятор. служби зазначають недоцільність запровадж. касових апаратів для малого бізнесу // Урядовий кур'єр. — 2015. — 3 лип. (№ 118). — С. 1, 4.
2817. **Сміян Н.** Хабарництво виникає на стику "бізнес — держава" : [парлам. слухання у Верховній Раді України, присвяч. питанням розвитку малого та серед. бізнесу] / Надія Сміян // Голос України. — 2015. — 2 жовт. (№ 183). — С. 2.
2818. **Тарута С.** Навіщо Сергій Тарута збирав олігархів? : "вони повинні розуміти: будь-який бізнес не має сенсу, якщо розвалиться або збанкрутує країна" : [бесіда з нар. депутатом України про причини, з яких не відбулася третя зустріч укр. олігархів у готелі Хаятт, де планувалося обговорити та погодити меморандум про нові принципи і обов'язки ведення бізнесу в Україні] / бесіду вела Наталія Білоусова // День. — 2015. — 1 груд. (№ 219). — С. 8.
2819. **Шевченко А.** Мораторій на перевірку бізнесу буде продовжено до кінця 2016 року / Анна Шевченко // Голос України. — 2015. — 24 черв. (№ 111). — С. 4.

336 Фінанси

2820. **Антипенко І.** У Каховці — "Відкритий бюджет" : мета проекту — доступно пояснити громадянам, як формуються та як контролювати міськ. фінанси / Іван Антипенко // День. — 2015. — 8 жовт. (№ 183). — С. 2.
2821. **АПК** загального режиму : [комітет. слухання "Збереження спеціального режиму оподаткування ПДВ для сільгоспвиробників"] // Голос України. — 2015. — 2 лип. (№ 116). — С. 4—5.
2822. **Башко В.** Навики канатохідця, або Ще раз про оподаткування видобутку природного газу в Україні / Василь Башко // Дзеркало тижня. — 2015. — 11—17 квіт. (№ 13). — С. 1, 7.
2823. **Башко В.** Постреструктуризаційне похмілля : жорстка фіскал. політика — єдиний спосіб зниження надмір. борг. навантаження / Василь Башко // Дзеркало тижня. — 2015. — 29 серп. (№ 31). — С. 8.
2824. **Білоусова Н.** Аграріїв позбавлять пільг : Мінфін наполягає перевести АПК на загал. систему оподаткування — сільгоспвиробники прогнозують падіння галузі / Наталія Білоусова // День. — 2015. — 23 черв. (№ 108). — С. 7.
2825. **Білоусова Н.** Бізнес вимагає відкласти введення ПДВ-рахунків : експерт: Інакше найближчим часом зупинитися можуть до 60% підприємств / Наталія Білоусова // День. — 2015. — 17—18 лип. (№ 125/126). — С. 2.
2826. **Білоусова Н.** Боротьба з "тінью" чи посилення тиску? : Мінфін хоче скасувати банк. таємницю та перевірити статки багатих / Наталія Білоусова // День. — 2015. — 24 черв. (№ 109). — С. 6.
2827. **Білоусова Н.** В Україні створили "диригента" інфляції : [про спец. ком. НБУ, який визначатиме, наскільки повинні дорожчати або дешевчати товари і послуги] / Наталія Білоусова // День. — 2015. — 21 січ. (№ 7). — С. 7.
2828. **Білоусова Н.** Голова НБУ відвітувала в Раді : Валерія Гонтарева: "2016 року інфляція буде 12—13%, а золотовалютні резерви за 4 роки зростуть до 38,4 мільярда доларів" / Наталія Білоусова // День. — 2015. — 16 лип. (№ 124). — С. 2.
2829. **Білоусова Н.** Дві сторони податкової "медалі" для АПК : експерти "Дня" — про плюси і мінуси скасування пільг. режиму ПДВ / Наталія Білоусова // День. — 2015. — 1 лип. (№ 113). — С. 2, 6.
2830. **Білоусова Н.** "Дефолту не буде!" : експерти "Дня" — про плюси і мінуси проголосованого Радою мінфін. варіанту реструктуризації 20% зовніш. боргів / Наталія Білоусова // День. — 2015. — 18—19 верес. (№ 169/170). — С. 4.
2831. **Білоусова Н.** Міняти валюту лише в... банку : до кінця тижня НБУ внесе до Ради відповід. законопроект : [щодо зміни правил купівлі-продажу валюти для населення] / Наталія Білоусова // День. — 2015. — 21 січ. (№ 7). — С. 2.
2832. **Білоусова Н.** Парламент зобов'язали розглянути "валютний" законопроект / Наталія Білоусова // День. — 2015. — 1 лип. (№ 113). — С. 7.
2833. **Білоусова Н.** Потрібен валютний компроміс : "владі доведеться підготувати новий законопроект, в іншому випадку — кредитні борги тільки посиляться", — експерти "Дня" / Наталія Білоусова // День. — 2015. — 7 лип. (№ 117). — С. 7.
2834. **Білоусова Н.** Стартував другий етап "відкритого" бюджету : [про запуск М-вом фінансів України другого етапу офіц. порталу з оприлюднення інформації про використання бюджет. коштів] / Наталія Білоусова // День. — 2015. — 28 жовт. (№ 195). — С. 7.
2835. **Білоусова Н.** Три "невідомих" бюджету — 2016 : експерти "Дня" — про плюси і мінуси представл. Мінфіном документа / Наталія Білоусова // День. — 2015. — 24 верес. (№ 173). — С. 7.

2836. **Білоусова Н.** Умови видачі кредитів хочуть зробити жорсткішими : експерт: "Паралельно треба більше враховувати інтереси позичальників, інакше довіру населення до ринку не повернути" / Наталія Білоусова // День. — 2015. — 29 верес. (№ 176). — С. 6.
2837. **Білоусова Н.** Уряд знову просить гроші : Арсеній Яценюк: "Нам потрібен Фонд фінансового стимулювання держслужбовців" / Наталія Білоусова // День. — 2015. — 17 листоп. (№ 209). — С. 2.
2838. **Білоусова Н.** Хто має компенсувати українцям дорогу іпотеку? : фінансист розповів "Дню", як слід переписати заветов. учора Президентом законопроект про заборону на відчуження житла, яке перебуває в заставі за валют. кредити / Наталія Білоусова // День. — 2015. — 16—17 січ. (№ 4/5). — С. 2.
2839. **Білоусова Н.** Як вирішити податкову дилему? : Грігол Катамадзе: "Зробіть єдину ставку на фонд оплати праці у розмірі 20% — і побачите економічний вибух" / Наталія Білоусова // День. — 2015. — 11—12 верес. (164/165). — С. 9.
2840. **Білоусова Н.** Як рятуватимуть банки? / Наталія Білоусова // День. — 2015. — 23—24 січ. (№ 9/10). — С. 9.
2841. **Брухаль Г.** Прикарпаття сподівається на фінансову самостійність / Галина Брухаль // Голос України. — 2015. — 9 січ. (№ 2). — С. 3.
2842. **Вовк Л.** Коли активи забезпечать якісне завтра : за донор. кошти Україна планує розв'язати деякі проблеми в держ. і приват. секторах економіки / Лора Вовк // Урядовий кур'єр. — 2015. — 31 берез. (№ 58). — С. 2.
2843. **Воронков В.** Бюджет відповідає реаліям дня : сорокова сесія Одес. обл. ради прийняла бюджет регіону на нинішній рік / В'ячеслав Воронков // Голос України. — 2015. — 23 січ. (№ 11). — С. 3.
2844. **Воронович З.** Депозити — під "арештом" : рішення суду, яке заблокувало виплати 38 тисячам вкладників, може зруйнувати довіру до усієї системи гарантування вкладів / Зіновія Воронович // Високий замок. — 2015. — 5—11 листоп. (№ 122). — С. 9.
2845. **Воронович З.** Мінфін відкла дає гроші "на чорний день" : поки населення ледве зводить кінці з кінцями, доходи бюджету зростають рекорд. темпами / Зіновія Воронович // Високий замок. — 2015. — 4—10 черв. (№ 58). — С. 9.
2846. **Воронович З.** "Санкції до російських банків вдарять хіба що по українських вкладниках" : чому до санкц. списку не потрапили "Сбербанк Росії" та "ВТБ"? : [про запровадж. укр. владою санкцій щодо рос. компаній] / Зіновія Воронович // Високий замок. — 2015. — 22 верес. (№ 103). — С. 6.
2847. **Ворушилін К.** Костянтин Ворушилін: "Фонд виявився не готовим до миттєвого вирішення проблем, що звалилися на нього" : [бесіда з директором-розпорядником Фонду гарантування владів фіз. осіб Костянтином Ворушиліним] / бесіду вели: Юрій Сколотяний, Юлія Самаєва // Дзеркало тижня. — 2015. — 5—11 верес. (№ 32). — С. 1, 8.
2848. **Гетьманцев Д.** Неєвропейський шлях: халтура замість податкової реформи / Данило Гетьманцев // Дзеркало тижня. — 2015. — 17—23 січ. (№ 1). — С. 10.
2849. **Грабовський С.** "Закон про валютні кредити": соціально-психологічний вимір : [про те, як влада може спростити життя боржникам] / Сергій Грабовський // День. — 2015. — 14 лип. (№ 122). — С. 7.
2850. **Гриценко А.** Яка грошово-кредитна політика потрібна Україні / Андрій Гриценко // Дзеркало тижня. — 2015. — 25 лип.—14 серп. (№ 27). — С. 8.
2851. **Гриценко М.** Чи збагатить бюджет податок на сільські вигрібні ями? : інтерв'ю з керівником напрямку "Розвиток ринкової інфраструктури" проекту USAID "Агроінвест" про проблеми оподаткування господар. (присадиб.) будівель / Микола Гриценко ; розмовляв Михайло Вернигора // Демократична Україна. — 2015. — 15 трав. (№ 20). — С. 13.
2852. **Громов О.** Не вляпайтеся в історію : "УК" з'ясував, навіщо потрібен Кредитний реєстр Національного банку України / Олег Громов // Урядовий кур'єр. — 2015. — 19 листоп. (№ 216). — С. 4.
2853. **Громов О.** Перший колос на глиняних ногах : саме такий вигляд має новоспеч. закон про реструктуризацію валют. кредитів, який значно полегшує життя позичальникам і ставить перед загрозою існування банків / Олег Громов // Урядовий кур'єр. — 2015. — 4 лип. (№ 119). — С. 1, 5.
2854. **Губаль В.** Василь Губаль: "Місцеві громади Закарпаття повинні мати кошти на утримання і розвиток" / Василь Губаль // Новини Закарпаття. — 2015. — 24 січ. (№ 9/10). — С. 4.
2855. **Дацюк Л.** Бюджетна децентралізація: від старту до фінішу : разом з повноваженнями на місця передають ресурси / Лариса Дацюк // Урядовий кур'єр. — 2015. — 13 січ. (№ 4). — С. 2.
2856. **Дацюк Л.** Фінансовий сектор отримає друге дихання : кредит МВФ стабілізує гривню і стане передумовою зростання укр. економіки / Лариса Дацюк // Урядовий кур'єр. — 2015. — 14 берез. (№ 47). — С. 2.
2857. **Дацюк Л.** Як наповнити бюджет і вистояти у війні : урядовці і парламентарії шукали спільні підходи до розв'язання найважливіш. проблем сьогодення / Лариса Дацюк // Урядовий кур'єр. — 2015. — 17 січ. (№ 8). — С. 2.
2858. **Дешко А.** П'ять кроків, які врятують фінансовий ринок України / Антоніна Дешко // Дзеркало тижня. — 2015. — 11—17 квіт. (№ 13). — С. 7.
2859. **Дубровик А.** Місцеві бюджети—2015: нові загрози та можливості : як на місцях підготувалися до запропон. урядом фінанс. самостійності / Алла Дубровик // День. — 2015. — 22 січ. (№ 8). — С. 6.

2860. **Дубровик А.** Як можна врятувати уряд від нищівної поразки : [про бюджет 2015 р.] / Алла Дубровик // День. — 2015. — 15 січ. (№ 3). — С. 6.
2861. **Дубровик-Рохова А.** Аналітики знайшли альтернативу кредиту МВФ : якби кожен член діаспори інвестував в Україну принаймні 100 доларів, то цього вистачило б покрити половину дефіциту державного бюджету—2016 / Алла Дубровик-Рохова // День. — 2015. — 25 листоп. (№ 215). — С. 9.
2862. **Дубровик-Рохова А.** "Іменем МВФ"... : податк. політика уряду Яценюка залишається однією з "найболючіших" тем як для внутр., так і зовніш. інвестора / Алла Дубровик-Рохова // День. — 2015. — 23—24 жовт. (№ 192/193). — С. 11.
2863. **Дубровик-Рохова А.** Реструктуризація валютних кредитів: обережно ... "міні" : експерти — про те, хто виграє від запропон. змін у "скандальний законопроект", та кому більше вони на руку — банкірам чи позичальникам / Алла Дубровик-Рохова // День. — 2015. — 23—24 жовт. (№ 192/193). — С. 11.
2864. **Дубровик-Рохова А.** Україна МОЖЕ дозволити собі "низькі податки" : експерт перевірів цифри, якими оперує міністр фінансів Наталія Яресько, критикуючи ліберал. варіант податк. реформи / Алла Дубровик-Рохова // День. — 2015. — 11 листоп. (№ 205). — С. 9.
2865. **Єдиний** веб-портал щодо використання публічних коштів має запрацювати до кінця року : [про кругл. стіл "Закон "Про відкритість використання публічних коштів"] // Голос України. — 2015. — 16 квіт. (№ 68). — С. 2.
2866. **Знайти** спільний підхід до формування бюджету : [щодо підсумків наради за участю представників профіл. комітетів] // Голос України. — 2015. — 27 листоп. (№ 221). — С. 3.
2867. **Івченко Р.** Жити за правилами чи винятками з правил, або У що державі та її громадянам обходяться діючі податкові пільги / Роман Івченко, Юрій Сколотяний // Дзеркало тижня. — 2015. — 18—24 лип. (№ 26). — С. 1, 8.
2868. **Кірш О.** Змішалися до купи фірми, люди, або Вогонь! Податки, бюджет...Вогонь! : [з приводу законотворч. діяльності Верховної Ради 8-го скликання] / Олександр Кірш // Дзеркало тижня. — 2015. — 17—23 січ. (№ 1). — С. 6.
2869. **Княжанський В.** "Бізнес більше не може чекати на ефективні реформи" : корупц. схеми залишилися такими ж, як і за попереднього "режиму", — експерти / Віталій Княжанський // День. — 2015. — 3 берез. (№ 36). — С. 6.
2870. **Княжанський В.** Декор кризового періоду : експерти: оцінку з бюджетною резолюцією зумовлено відсутністю реформ і проблемами щодо передачі податків на місця / Віталій Княжанський // День. — 2015. — 18 черв. (№ 105). — С. 6.
2871. **Княжанський В.** За вкладників замовили слово : чи зможуть вони отримати свої гроші після виведення банку з ринку? Юристи мають сумніви / Віталій Княжанський // День. — 2015. — 28 лип. (№ 132). — С. 6.
2872. **Княжанський В.** Кабмін "ручного управління" : експерт: Однією з головних проблем бюджету—2015 є збільшення частки ВВП / Віталій Княжанський // День. — 2015. — 14 січ. (№ 2). — С. 6.
2873. **Княжанський В.** Між двох "берегів"... : експерти "Дня" оцінили варіанти податк. реформи від Мінфіну та профіл. парлам. ком. / Віталій Княжанський, Наталія Білоусова // День. — 2015. — 8 верес. (№ 161). — С. 6.
2874. **Княжанський В.** Податкова реформа — на межі провалу, або До чітх оцінок уряд має дослухатися: бізнесу чи МВФ? / Віталій Княжанський // День. — 2015. — 3 листоп. (№ 199). — С. 9.
2875. **Княжанський В.** Порятунк "потопаючих"... : фінансисти: "Реструктуризація кредитів "живим підприємствам" дозволить відновити зростання всієї економіки" : [про проект закону про фінанс. реструктуризацію підприємств з проблем. кредитами] / Віталій Княжанський // День. — 2015. — 9—10 жовт. (№ 184/185). — С. 9.
2876. **Коваленко С.** Приховування інформації породжує недовіру до Нацбанку / Сергій Коваленко // Голос України. — 2015. — 16 січ. (№ 6). — С. 3.
2877. **Коваль Л.** Ощадбанк полегшить життя переселенцям : виплати тимчас. переміщ. особам відновилися, їх фінансують вчасно і повністю / Любомира Коваль // Урядовий кур'єр. — 2015. — 2 лип. (№ 117). — С. 3.
2878. **Ковальова В.** Орієнтир на добробут людей, а не чиновників : кошти, які місц. бюджети отримали завдяки децентралізації, підуть на школи, лікарні, дитсадки / Вікторія Ковальова // Урядовий кур'єр. — 2015. — 28 лип. (№ 135). — С. 2.
2879. **Ковальова В.** Реконструкція фондового дому : модернізов. депозитар. система знову вимагає реформування / Вікторія Ковальова // Урядовий кур'єр. — 2015. — 16 січ. (№ 7). — С. 6.
2880. **Ковальова В.** Фіскальний "артобстріл" страшить кредитні спілки : ці фінустанови зіткнулися з проблемою нерозуміння їхньої ролі на ринку / Вікторія Ковальова // Урядовий кур'єр. — 2015. — 17 листоп. (№ 214). — С. 6.
2881. **Козинець П.** Чи потрібні державі кредитні спілки? / Петро Козинець // Урядовий кур'єр. — 2015. — 26 лют. (№ 36). — С. 6.
2882. **Кораблін С.** Монетарна політика: проблема цільових орієнтирів / Сергій Кораблін // Дзеркало тижня. — 2015. — 28 лют.—6 берез. (№ 7). — С. 8.

2883. **Кредитори** погодилися з урядом : [про завершення реструктуризації зовніш. боргу України, зокрема випуск нових облігацій зовніш. держ. позики для кредиторів] // Урядовий кур'єр. — 2015. — 31 жовт. (№ 203). — С. 2.
2884. **Креминь Т.** Тарас Креминь: "Бюджет должен наполняться, в первую очередь, за счет богатых" : беседа з нар. депутатом Украины / беседу вел Александр Дудюк // Южная правда. — 2015. — 13 янв. (№ 4). — С. 1—2.
2885. **Кучерява О.** Бюджет: серйозний дзвінок для коаліції / Олександра Кучерява // Голос України. — 2015. — 9 січ. (№ 2). — С. 3.
2886. **Кучерява О.** Зміни до Бюджетного кодексу розв'яжуть руки місцевим громадам : в / Олександра Кучерява // Голос України. — 2015. — 16 січ. (№ 6). — С. 3.
2887. **Куюн С.** НБУ проти нафти, або Чому дорожчає бензин / Сергій Куюн // Дзеркало тижня. — 2015. — 24—30 січ. (№ 2). — С. 9.
2888. **Лавренюк С.** Бюджет і Податковий кодекс: дискусія тільки починається / Сергій Лавренюк // Голос України. — 2015. — 4 груд. (№ 226). — С. 3.
2889. **Лавренюк С.** Держбюджет на 2016 рік буде ще складніший, ніж нинішній / Сергій Лавренюк // Голос України. — 2015. — 29 лип. (№ 135). — С. 3.
2890. **Лазепко І.** Дефолту не буде / Ігор Лазепко // День. — 2015. — 28 січ. (№ 12). — С. 7.
2891. **Лиховид І.** Мільйони — на ліфти та магістралі : експерти проаналізували бюджет столиці на 2015 р. / Інна Лиховид // День. — 2015. — 22 січ. (№ 8). — С. 8.
2892. **Луніна І.** Декларації та реалії бюджетної децентралізації, або Якими насправді є фінансові повноваження місцевої влади / Інна Луніна, Діна Серебрянська // Дзеркало тижня. — 2015. — 14—20 листоп. (№ 43). — С. 8.
2893. **Ляшко О.** Проблема валютних кредитів — чия відповідальність? / Олег Ляшко // Голос України. — 2015. — 11 лип. (№ 123). — С. 3.
2894. **Малолеткова О.** Відкриття банківського рахунку має пришвидшитися : [презентація реформи Держ. фіскал. служби України] / Оксана Малолеткова // Урядовий кур'єр. — 2015. — 7 лип. (№ 120). — С. 9.
2895. **Малолеткова О.** Казначейство розкрило рух державних коштів : [презентація офіц. веб-порталу публ. фінансів України, який почав працювати за адресою e-data.gov.ua] / Оксана Малолеткова // Урядовий кур'єр. — 2015. — 17 верес. (№ 171). — С. 2.
2896. **Малолеткова О.** Підприємцям швидше повертатимуть ПДВ : у парламенті на розгляді знаходиться законопроект, яким пропонують закласти у бюджет більшу суму на відшкодування податку / Оксана Малолеткова // Урядовий кур'єр. — 2015. — 8 серп. (№ 144). — С. 2.
2897. **Малолеткова О.** Робота над помилками : М-во фінансів починає розв'язувати проблему з переплатою податку на прибуток і працює над новими фіскал. правилами / Оксана Малолеткова // Урядовий кур'єр. — 2015. — 25 лип. (№ 134). — С. 5.
2898. **Малолеткова О.** Фіскальна служба подружиться з бізнесом : уже у верес. уряд оцінить, чи відповідає керівництво ДФС своїм посадам / Оксана Малолеткова // Урядовий кур'єр. — 2015. — 25 черв. (№ 113). — С. 2.
2899. **Мартин В.** Бюджетні гроші для "сепарів" : [про фінансування окупов. територій Донбасу] / Володимир Мартин // Дзеркало тижня. — 2015. — 4—10 квіт. (№ 12). — С. 2.
2900. **Марчак Д.** Бюджет проти гривні : [про проект Держбюджету України на 2015 р.] / Дарія Марчак // Дзеркало тижня. — 2015. — 17—23 січ. (№ 1). — С. 1, 7.
2901. **Мацегора К.** Додатковий ресурс посилює відповідальність : місц. влада має невідкладно затвердити свої бюджети й закласти фундамент для політ. децентралізації / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2015. — 15 січ. (№ 6). — С. 4.
2902. **Мацегора К.** Люксембург і Київ готуються до скасування подвійного оподаткування / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2015. — 23 жовт. (№ 197). — С. 2.
2903. **Мацегора К.** Уряд і коаліція доопрацюють бюджет / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2015. — 3 груд. (№ 226). — С. 1—2.
2904. **Медуниця Ю.** Після падіння настає очікуване зростання / Юрій Медуниця // Урядовий кур'єр. — 2015. — 17 черв. (№ 107). — С. 3.
2905. **Мельник С.** Держбюджет—2016 буде вчасно внесено до Верховної Ради : [про це в коментарі "Голосу України" розповів його Голова Ком. Верховної Ради з питань бюджету Андрій Павелко] / Сергій Мельник // Голос України. — 2015. — 4 верес. (№ 163). — С. 2.
2906. **Мельник С.** Заборгованість перед підприємцями сподіваються погасити : нову податк. реформу обговорювали під час кругл. столу в Ком. Верховної Ради з питань податк. та мит. політики / Сергій Мельник // Голос України. — 2015. — 25 верес. (№ 178). — С. 2.
2907. **Мельник С.** Як відновити довіру до банківської системи? / Сергій Мельник // Голос України. — 2015. — 3 жовт. (№ 184). — С. 2.
2908. **Миколюк О.** Наука повинна подобатися. Бізнесу : у Києві створили нову платформу для залучення інвестицій в інновац. проекти. На що чекати? / Оксана Миколюк // День. — 2015. — 6—7 листоп. (№ 202/203). — С. 10.

2909. **Мораторій** на виплати міжнародним комерційним кредиторам — законне право уряду : [звернення міністра фінансів Наталії Яресько до громадян України] // *Голос України*. — 2015. — 27 черв. (№ 114). — С. 6.
2910. **Непопулярні** рішення заховали в головній скарбниці міста : [про проект бюджету Києва на 2015 р.] // *Голос України*. — 2015. — 22 січ. (№ 10). — С. 19.
2911. **Нитка В.** Геннадій Москаль: "На корупцію інвестор не витратить навіть півцента" / Василь Нитка // *Голос України*. — 2015. — 23 лип. (№ 131). — С. 15.
2912. **Нитка В.** Як реально використати бюджетні кошти / Василь Нитка // *Голос України*. — 2015. — 20 листоп. (№ 216). — С. 3.
2913. **Новак Е.** Податкові маркери : [проаналіз, недоліки податк. системи в Україні та пропозиції щодо її удосконалення] / Елла Новак // *Демократична Україна*. — 2015. — 30 жовт. (№ 44). — С. 7.
2914. **Олександрів С.** "Батьківщина" ініціює "бюджетні" збори представників місцевих громад / Сергій Олександрів // *Голос України*. — 2015. — 14 січ. (№ 4). — С. 3.
2915. **Особова О.** Луганщина: у новий рік без боргів / Особова Олена // *Урядовий кур'єр*. — 2015. — 6 січ. (№ 1). — С. 4.
2916. **Павленко С.** Вимагають для аграріїв пільгового режиму оподаткування / Сергій Павленко // *Голос України*. — 2015. — 8 серп. (№ 145). — С. 3.
2917. **Перстньова Н.** Фонд і шахраї, або Про сумний кругообіг грошей : [розглядається система гарантування вкладів в Україні / Ніна Перстньова // *Дзеркало тижня*. — 2015. — 25 лип.—14 серп. (№ 27). — С. 8.
2918. **Походзяєва І.** "Банки з іноземним капіталом продовжують кредитувати бізнес ...": розмова з головою правління "ВіЕс Банку" / розмовляв Богдан Полумацкевич // *Високий замок*. — 2015. — 5—11 листоп. (№ 122). — С. 10.
2919. **Про виконання** бюджету Міністерством культури України за 2014 рік // *Культура і життя*. — 2015. — 3 квіт. (№ 16 /17). — С. 12.
2920. **Про гроші** — знову "під ялинку"? : нар. депутати — про парлам. пригоди "податкової реформи" і проекту бюджету на 2016 р / підгот.: Алла Дубровик-Рохова, Наталія Білоусова // *День*. — 2015. — 25 листоп. (№ 215). — С. 9.
2921. **Розенблат Б.** Верховна Рада відновила податкові компенсації для тваринницьких господарств / Борислав Розенблат // *Житомирщина*. — 2015. — 27 берез. (№ 31). — С. 2.
2922. **Самаєва Ю.** Вижити за будь-яку ціну : [про основ. зміни до Податк. кодексу України] / Юлія Самаєва // *Дзеркало тижня*. — 2015. — 17—23 січ. (№ 1). — С. 8.
2923. **Самаєва Ю.** Місцевий акциз розбрату : [про законопроекти щодо пропорцій надходж. акциз. податку з роздріб. торгівлі до місц. бюджетів] / Юлія Самаєва // *Дзеркало тижня*. — 2015. — 31 жовт.—6 листоп. (№ 41). — С. 1, 8.
2924. **Самаєва Ю.** Податкова реформа має бути раціональною / Юлія Самаєва // *Дзеркало тижня*. — 2015. — 24—30 жовт. (№ 40). — С. 1, 7.
2925. **Самаєва Ю.** Податок на бідних / Юлія Самаєва // *Дзеркало тижня*. — 2015. — 13—20 берез. (№ 9). — С. 6.
2926. **Серебрянский Д.** Податкова реформа: видимі та невидимі ефекти : [розглядаються потенц. ефекти скорочення ЄСВ у реаліях укр. економіки] / Дмитро Серебрянский, Артур Зубрицький // *Дзеркало тижня*. — 2015. — 10—16 жовт. (№ 38). — С. 6.
2927. **Сколотяний Ю.** Гривня: хто винен і що робити? Консиліум : [щодо ситуації на валют. ринку країни] / Юрій Сколотяний, Василь Пасочник // *Дзеркало тижня*. — 2015. — 28 лют.—6 берез. (№ 7). — С. 6—7.
2928. **Следзь С.** Інфляційний податок / Сергій Следзь, Вадим Башта // *Дзеркало тижня*. — 2015. — 7—13 берез. (№ 8). — С. 9.
2929. **Соколовська А.** Ліберальна податкова реформа — необхідна чи неможлива? / Алла Соколовська // *Дзеркало тижня*. — 2015. — 21—27 листоп. (№ 44/45). — С. 1, 8.
2930. **Стеблик Г.** Пільгове оподаткування АПК: залишити не можна змінити / Галина Стеблик // *Голос України*. — 2015. — 17 черв. (№ 106). — С. 3.
2931. **Унковська Т.** Як урятувати національну валюту / Тетяна Унковська // *Дзеркало тижня*. — 2015. — 13—20 берез. (№ 9). — С. 1, 7.
2932. **"Усе по 20"** — а що залишиться у наших гаманцях наступного року? : [про проекти змін до Податк. кодексу та Держбюджету—2016] // *Голос України*. — 2015. — 5 груд. (№ 227). — С. 3.
2933. **Федчишин Ю.** Спрощена система: скасувати не можна залишити / Юрій Федчишин // *Дзеркало тижня*. — 2015. — 5—11 верес. (№ 32). — С. 8.
2934. **Царьова К.** Національний банк збільшує резерви : до кінця року там передбачають досягти рівня 18 мільярдів доларів, а за чотири роки — подвоїти цей показник / Катерина Царьова // *Урядовий кур'єр*. — 2015. — 8 верес. (№ 164). — С. 3.
2935. **Чи** стануть держоблігації привабливими? : експерти вважають, що для підтримки стабільності фінсистеми потрібно значно зменшити частку цих цінних паперів в Нацбанку // *Урядовий кур'єр*. — 2015. — 27 берез. (№ 56). — С. 6.

2936. **Чурій О.** Монетарна політика НБУ: вчора, сьогодні, завтра / Олег Чурій // Дзеркало тижня. — 2015. — 17—23 січ. (№ 1). — С. 7.
2937. **Шевченко А.** Регулятор занадто оптимістично бачить майбутнє банківської системи / Анна Шевченко // Голос України. — 2015. — 25 лип. (№ 133). — С. 2.
2938. **Шевченко А.** Чи зможуть конфіскувати й повернути до держбюджету вкрадені мільярди? : готується законопроект / Анна Шевченко // Голос України. — 2015. — 29 верес. (№ 180). — С. 1—2.
2939. **Щоб** отримати нові інвестиції, треба зберегти чинні : екон. зростання неможливе без інвестицій : [зустріч Прем'єр-міністра України Арсенія Яценюка та урядовців із представниками компаній — членами Америк. Торг. Палати в Україні та Європ. Бізнес Асоц.] // Голос України. — 2015. — 26 черв. (№ 113). — С. 3.
2940. **Южаніна Н.** Податкова реформа Южаніної у "цифрах" : профіл. ком. ВРУ пояснив, що пропонує "спрощенням" / підгот. Алла Дубровик-Рохова // День. — 2015. — 18 листоп. (№ 210). — С. 8.
2941. **Южаніна Н.** Профіцит "реформаторів". Дефіцит "платників" : про два варіанти податк. лібералізації: уряд. та парлам. — в інтерв'ю з головою ком. з питань податк. та мит. політики Ніною Южаніною / бесіду вела Алла Дубровик-Рохова // День. — 2015. — 28 жовт. (№ 195). — С. 7.
2942. **Юзич М.** Без оптимізму ... : європ. бізнес в Україні оцінив роботу нової податк. системи / Марія Юзич // День. — 2015. — 12 лют. (№ 23). — С. 5.
2943. **Юзич М.** Чи буде в Україні дефолт? : експерти: "Проблеми з економікою з'являться лише в тому випадку, якщо ми "вилетимо" з програми МВФ" / Марія Юзич // День. — 2015. — 1 лип. (№ 113). — С. 6.
2944. **Юзич М.** Чому падає гривня? / Марія Юзич // День. — 2015. — 10 лют. (№ 21). — С. 6.
2945. **Юрченко М.** Податкова реформа орієнтована на справедливість / Михайло Юрченко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 27 листоп. (№ 222). — С. 2.
2946. **Яресько Н.** "ВВП зросте на 2%, а долар подорожчає до 22,5 гривні" / Наталія Яресько // День. — 2015. — 17 черв. (№ 104). — С. 7.
2947. **Яресько Н.** Податкова реформа: популізм, соціалізм, чи реалізм? / Наталія Яресько // Дзеркало тижня. — 2015. — 7—13 листоп. (№ 42). — С. 1, 7.
2948. **Яресько Н.** Уряд прагне домовитися із кредиторами : звернення міністра фінансів до громадян України / Наталія Яресько // Урядовий кур'єр. — 2015. — 27 черв. (№ 115). — С. 3.

338 Економічне становище. Економічна політика. Управління та планування в економіці. Виробництво. Послуги. Ціни

338(100-87) Економічне становище зарубіжних країн

2949. **Барбашин А.** Євразійська ілюзія : міф про рос. екон. союз / Антон Барбашин // День. — 2015. — 20 січ. (№ 6). — С. 8.
2950. **Кравченко В.** Мрії і реалії Грузії : [про стан економіки Грузії] / Володимир Кравченко // Дзеркало тижня. — 2015. — 17—23 січ. (№ 1). — С. 5.
2951. **Обама Б.** Барак Обама: "Росія ізольована, а її економіка в руїнах" : традиц. промова Президента США "Про стан держави" // Голос України. — 2015. — 22 січ. (№ 10). — С. 3.
2952. **Омелянчук І.** Ключі від інвестицій : Євросоюз вкладає мільйон. кошти в розвиток пол. територій завдяки ініціативності та ентузіазму людей : [прикладі ефект. самоврядування пол. місц. громад] / Інна Омелянчук // Урядовий кур'єр. — 2015. — 4 листоп. (№ 205). — С. 6.
2953. **Туров І.** Передбачуваний крах економіки Росії : [за умови збереження існуючої системи госп-ва РФ приречена на загальну катастрофу не пізніше середини 2016-го] / Ігор Туров // День. — 2015. — 6—7 лют. (№ 19/20). — С. 10.
2954. **Юзич М.** Про що насправді сигналізує інвестору економічний стан Росії / Марія Юзич // День. — 2015. — 28 січ. (№ 12). — С. 6.

338(477) Економічне становище України

2955. **Аграрна** галузь стала локомотивом експорту // Голос України. — 2015. — 1 квіт. (№ 58). — С. 1—2.
2956. **Аслунд А.** Що Захід винен Україні, або Про необхідність стратегічної підтримки для Києва / Андерс Аслунд // День. — 2015. — 22 квіт. (№ 70). — С. 3.
2957. **Білоусова Н.** Вектор Фірташа : нотатки з віден. форуму "Україна завтра" / Наталія Білоусова // День. — 2015. — 6—7 берез. (№ 39/40). — С. 4.
2958. **Білоусова Н.** Виклик МВФ : експерт: "Уряду потрібно думати, як запустити економіку, інакше за 4 роки буде важко повертати борг кредиторам" / Наталія Білоусова // День. — 2015. — 8 верес. (№ 161). — С. 2.
2959. **Білоусова Н.** Економічний адвокат для бізнесу : Кабмін та парламент пропонують створити стимули для розвитку експорту / Наталія Білоусова // День. — 2015. — 1 лип. (№ 113). — С. 7.
2960. **Білоусова Н.** "Киснева подушка"... для економіки : експерти "Дня" — про особливості розшир. засід. уряду за участі Президента та парламентарів / Наталія Білоусова // День. — 2015. — 9 верес. (№ 162). — С. 6.
2961. **Білоусова Н.** КМУ затвердив концепцію розвитку села до 2025 року : а цей час планують створити майже млн робочих місць в аграр. галузі / Наталія Білоусова // День. — 2015. — 1 жовт. (№ 178). — С. 7.

2962. **Білоусова Н.** "Міни" бюджету—2016 : експерт: "Економіка потребує динамічного зростання, а не затягування пасків" / Наталія Білоусова // День. — 2015. — 15 верес. (№ 166). — С. 6.
2963. **Білоусова Н.** "Олігархічний лад розвалює державу"... : "три покоління економістів" ставлять діагноз уряду і його політиці / Наталія Білоусова, Алла Дубровик-Рохова // День. — 2015. — 11 берез. (№ 41). — С. 2.
2964. **Білоусова Н.** Усі стратегічні підприємства — у державний холдинг! : уряд планує залишити у своєму підпорядкуванні близько 50 компаній / Наталія Білоусова // День. — 2015. — 16 верес. (№ 167). — С. 6.
2965. **Білоусова Н.** Утриматися "на коні"... : експерт: "Тільки п'ята частина земель у власності кінних заводів юридично оформлена" : [про продаж перших 150—170 держ. підприємств] / Наталія Білоусова // День. — 2015. — 7 лип. (№ 117). — С. 6.
2966. **Білоусова Н.** Чому влада не вірить у селян? : член фракції "Блоку Петра Порошенка" пояснив позицію парламенту щодо відкриття ринку землі в Україні / Наталія Білоусова // День. — 2015. — 12 листоп. (№ 206). — С. 8.
2967. **Білоусова Н.** Чому дорожчають українські продовольчі товари? : аграр. м-во бачить ознаки змови, а виробники закликають зупинити падіння / Наталія Білоусова // День. — 2015. — 3 берез. (№ 36). — С. 7.
2968. **Білоусова Н.** "Чотирирічка" від Кабміну : експерти "Дня" оцінили два сценарії екон. розвитку України / Наталія Білоусова // День. — 2015. — 12 серп. (№ 143). — С. 6.
2969. **Братко К.** Електронні закупівлі сприяють економії : [про електрон. систему держ. закупівель] / Катерина Братко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 25 лют. (№ 35). — С. 5.
2970. **Бродський М.** Ключове питання економічних реформ / Михайло Бродський, Олександр Дубров // Урядовий кур'єр. — 2015. — 28 лют.—6 берез. (№ 7). — С. 1, 9.
2971. **Винниченко І.** "Ви серйозно чи по-українському?" : [про стан турист. галузі України] / Ігор Винниченко // Дзеркало тижня. — 2015. — 6 лют. (№ 3). — С. 7.
2972. **Відновлення** Донбасу потребує уваги всього світу : [Програма розвитку ООН підтримує План гуманітар. реагування на 2015 р.] // Урядовий кур'єр. — 2015. — 25 берез. (№ 54). — С. 2.
2973. **Вовк Л.** Кривий Ріг відроджує промисловість / Лора Вовк // Урядовий кур'єр. — 2015. — 18 лип. (№ 129). — С. 2.
2974. **Вовк Л.** П'ять років і 62 реформи : Президент Петро Порошенко підписав указ "Про Стратегію сталого розвитку "Україна—2020" / Лора Вовк // Урядовий кур'єр. — 2015. — 14 січ. (№ 5). — С. 2.
2975. **Волков С.** Некосмічна технологія для запуску кредитування : [питання про необхідність стимулювати банк. кредитування реал. сектора економіки] / Сергій Волков // Дзеркало тижня. — 2015. — 19—25 верес. (№ 34). — С. 5.
2976. **Вугілля** з ПАР [Південно-Африканської Республіки] цього року обійдеться дешевше : [брифінг міністра енергетики та вугіл. пром-сті України Володимира Демчишина] // Урядовий кур'єр. — 2015. — 23 лип. (№ 132). — С. 2.
2977. **Гаврилюк А.** Записки українського мандрівника, або П'ять проблем вітчизняної туристичної індустрії / Алла Гаврилюк // День. — 2015. — 7 жовт. (№ 182). — С. 9.
2978. **Гамор Ф.** Потяг і нині там : для розвитку гірської Рахівщини слід використати вигідне прикордонне розташування : [про Рахівщину — унік. природ. та культур. регіон України та його турист. потенціал] / Федір Гамор // Голос України. — 2015. — 24 верес. (№ 177). — С. 5.
2979. **Гоцуєнко Є.** У лабіринтах продовольчої безпеки / Єліанд Гоцуєнко // Дзеркало тижня. — 2015. — 14—20 берез. (№ 9). — С. 10.
2980. **Гройсман В.** "Потрібна чітка стратегія подальшого економічного розвитку" / Володимир Гройсман // Голос України. — 2015. — 18 квіт. (№ 2). — С. 2.
2981. **Громов О.** Будуть реформи — буде економічне зростання / Олег Громов // Урядовий кур'єр. — 2015. — 2 квіт. (№ 60). — С. 2.
2982. **Громов О.** Енергетична дипломатія : Україна високими темпами закачує блакит. паливо у свої сховища, проте ймовірна втрата статусу транзитера рос. вуглеводню : [про реальні ризики щодо занепаду укр. газотранспорт. системи] / Олег Громов // Урядовий кур'єр. — 2015. — 27 жовт. (№ 199). — С. 1, 5.
2983. **Данилишин Б.** Економіка України: що попереду? / Богдан Данилишин // День. — 2015. — 3—9 жовт. (№ 36/37). — С. 6.
2984. **Держава** стане ефективним управлінцем // Урядовий кур'єр. — 2015. — 22 січ. (№ 11). — С. 2.
2985. **Дубровик А.** Як розуміти ідею Президента організувати ВЕЗ на Донбасі : [про наслідки дії вільн. екон. зони в окупов. Криму та на Донбасі] / Алла Дубровик, Марія Юзич // День. — 2015. — 14 січ. (№ 2). — С. 6.
2986. **Дубровик-Рохова А.** Україна створить "добрі офшори" : парламент ухвалив закон, що має значним чином спростити життя інвесторам / Алла Дубровик-Рохова // День. — 2015. — 4—5 груд. (№ 222/223). — С. 11.
2987. **Дубровик-Рохова А.** Хто і що переконає бізнес вкладати гроші в Україну? : топ-менеджмент провід. компаній розповів, що він думає про "стабілізаційний пакет" Яценюка : [про умови інвестицій в Україні та політику уряду в цій сфері] / Алла Дубровик-Рохова // День. — 2015. — 29 жовт. (№ 196). — С. 6.
2988. **Дубровик-Рохова А.** Чи змінила "Іх" війна? : [щодо еволюції олігархату в Україні] / Алла Дубровик-Рохова // День. — 2015. — 6—7 берез. (№ 39/40). — С. 4—5.
2989. **Економіка** України за 2014 рік // Урядовий кур'єр. — 2015. — 6 лют. (№ 22). — С. 6.

2990. **Економіка** України за січень — лютий 2015 року // Урядовий кур'єр. — 2015. — 1 квіт. (№ 59). — С. 12.
2991. **Економіка** України за січень — травень 2015 року // Урядовий кур'єр. — 2015. — 7 лип. (№ 120). — С. 6.
2992. **Європейський** бізнес оцінив роботу українських "реформаторів" : найбільше плюсів — у міністра АПК, а мінусів — у грузин. "легіонера" міністра охорони здоров'я // День. — 2015. — 5 берез. (№ 38). — С. 7.
2993. **Єрмоєнко А.** Газорозподільні мережі: за що, кому та чому будемо платити? : [організоване 29 жовт. 2015 р. в агентстві "Укрінформ" засідання кругл. столу "Газорозподільчі системи України: за що та чому доведеться платити споживачам газу?"] / Алла Єрмоєнко // Дзеркало тижня. — 2015. — 7—13 листоп. (№ 42). — С. 9.
2994. **Єрмоєнко А.** З кожної конфорки! : DT.UA спробувало розібратися в нинішній конфігурації газопоставок "до конфорки" та її найближ. перспективах. Наскільки це можливо — без політики / Алла Єрмоєнко // Дзеркало тижня. — 2015. — 20-26 черв. (№ 22). — С. 1, 8.
2995. **Єрмоєнко А.** Якщо ви щось недоговорюєте, ви щось приховуєте. І ви хочете, щоб вам повірили?! : [про реформи ринку природ. газу] / Алла Єрмоєнко, Геннадій Коваль // Дзеркало тижня. — 2015. — 28 лют.— 6 берез. (№ 7). — С. 10.
2996. **Запатріна І.** Кожен громадянин має право знати і справжню ціну на енергоресурси, і як формуються тарифи / Ірина Запатріна // Дзеркало тижня. — 2015. — 19—25 верес. (№ 34). — С. 1, 5.
2997. **Зимовець В.** Мільярди гривень витрачаються нерационально : чому гальмують реформи у сфері держ. допомоги підприємствам? : / Владислав Зимовець // Урядовий кур'єр. — 2015. — 12 листоп. (№ 211). — С. 5.
2998. **Іванів С.** Президент визначив ключові завдання до 2020 року / Сергій Іванів // Голос України. — 2015. — 14 січ. (№ 4). — С. 3.
2999. **Івашко О.** Від земельних баталій програє курорт : розвитку турист. бізнесу заважають внутріш. конфлікти та прогалини в законодавстві : [про Коблеве — курорт на чорномор. узбережжі Миколаїв. обл.] / Олена Івашко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 19 черв. (№ 109). — С. 8.
3000. **Івашко О.** Дев'ять пріоритетів Херсонщини : уперше за часи незалежності країни широко, публічно та відверто обговорюють перспективи розвитку півден. краю : [річ. звіт громадськості голови Херсон. облдержадмін. Андрія Путілова] / Олена Івашко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 11 верес. (№ 167). — С. 6.
3001. **Інститут** розвитку міста "Новий Івано-Франківськ" заручився підтримкою радника президента України Миколи Томенка // Галичина. — 2015. — 29 січ. (№ 13/14). — С. 3.
3002. **Іщенко Г.** Земельний мораторій пролонгували : парламентарії продовжили заборону купівлі-продажу земель сільгосппризначення до 1 січ. 2017 р. / Галина Іщенко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 12 листоп. (№ 211). — С. 4.
3003. **Іщенко Г.** Земля не терпить поспіху : вільний ринок сільгоспземель повсюдно можна створювати лише після вдалої апробації експерименту з її продажу в кількох сільрадах чи районах / Галина Іщенко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 12 черв. (№ 104). — С. 1, 5.
3004. **Іщенко Г.** Продовольчий дороговказ : у нас унік. держава з великим експорт. потенціалом, адже виробляємо агропродукції в 2,5 раза більше, ніж можемо спожити / Галина Іщенко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 8 верес. (№ 164). — С. 2.
3005. **Квітка Г.** Стратегія епістолярного жанру : [про послання до Міжнар. валют. фонду, в якому повідомляється про появу "ознак поступового відновлення економічної стабільності"] / Галина Квітка // Голос України. — 2015. — 11 серп. (№ 146). — С. 12.
3006. **Кирей Р.** Горіхів багато не буває : у Чигирин. р-ні на Черкащині починають розвивати бізнес, для якого тут є всі можливості / Роман Кирей // Урядовий кур'єр. — 2015. — 27 жовт. (№ 199). — С. 6.
3007. **Кільницький О.** Енергетична напруга: куди заведе тарифна гонитва? / Олег Кільницький // Дзеркало тижня. — 2015. — 5—11 верес. (№ 32). — С. 9.
3008. **Княжанський В.** "Перестрілка" довкола газової знижки : експерт: "Лінія "Газпрому" на майбутніх переговорах чітко промальовується Кремлем" / Віталій Княжанський // День. — 2015. — 3 верес. (№ 158). — С. 6.
3009. **Княжанський В.** Пригоди сонячного каменю : фахівці: Вибудок укр. бурштину треба поставити на службу країні / Віталій Княжанський // День. — 2015. — 10 верес. (№ 163). — С. 7.
3010. **Княжанський В.** Про газовий шантаж Кремля : експерт "Дня" — про те, що слід нагадати Москві, а разом і Брюсселю / Віталій Княжанський // День. — 2015. — 15 квіт. (№ 65). — С. 2, 7.
3011. **Княжанський В.** Про тих, хто зробить Україну багатого : чому експерти вважають самовиживання регіонів одним із найнеефективніших інструментів піднесення економіки / Віталій Княжанський // День. — 2015. — 12 листоп. (№ 206). — С. 9.
3012. **Княжанський В.** "Рентген" для труби : експерти — про те, чому Україні потрібен закон щодо прозорості у видобув. галузі / Віталій Княжанський // День. — 2015. — 8 квіт. (№ 61). — С. 7.
3013. **Княжанський В.** Чим зайнятий Антимонопольний комітет? : Сергій Єрмілов: "Нафтогаз" і Кабмін — головні перешкоди для впровадж. вільн. ринку природ. газу в Україні" : [про проблеми діяльності Антимонопол. ком. України] / Віталій Княжанський // День. — 2015. — 19 листоп. (№ 211). — С. 8.
3014. **Княжанський В.** Як вийти з боргового кола? : експерти й депутати створили спецгрупу для доопрац. законопроекту про нацрегулятор комунал. тарифів / Віталій Княжанський // День. — 2015. — 9 верес. (№ 162). — С. 7.
3015. **Княжанський В.** Як запустити економіку : експерти виступають за радик. перебудову фіскал. системи / Віталій Княжанський // День. — 2015. — 24 черв. (№ 109). — С. 7.

3016. **Княжанський В.** Як зміниться ринок палива : експерт: закон про кворум на акціонерних зборах не вирішить проблем "Укрнафти" і потребує поправок / Віталій Княжанський // День. — 2015. — 15 січ. (№ 3). — С. 7.
3017. **Коваленко С.** Збитки хочуть компенсувати за рахунок власників нафтобази : витрати держави на гасіння пожежі на нафтобазі під Васильковом планується компенсувати за рахунок компанії БРСМ / Сергій Коваленко // Голос України. — 2015. — 16 черв. (№ 105). — С. 3.
3018. **Ковальова В.** Уже кілька підприємств Держрезерву стали прибутковими / Вікторія Ковальова // Урядовий кур'єр. — 2015. — 25 верес. (№ 177). — С. 2.
3019. **Ковальова В.** Хто потрапить у чорний список? : понад тисяча підприємств, які реально працюють, можуть опинитися поза законом / Вікторія Ковальова // Урядовий кур'єр. — 2015. — 7 жовт. (№ 186). — С. 1, 4.
3020. **Ковальова В.** Як білоцерківські козаки до заможності крокують : про сільраду, яка не просить дотацій, виплекала салон краси і планує збудувати другий дитсадок / Вікторія Ковальова // Урядовий кур'єр. — 2015. — 16 верес. (№ 170). — С. 1, 5.
3021. **Козак І.** Корисно, здорово. І дуже дорого : чи стануть звичними на наших прилавках еколог. чисті продукти? / Ірина Козак // Урядовий кур'єр. — 2015. — 14 трав. (№ 84). — С. 10.
3022. **Козак І.** Хлібороби об'єднуються, щоб мати представництво в усіх рівнях влади : на Хмельниччині відбувся міжрегіон. аграр. форум / Ірина Козак // Голос України. — 2015. — 21 лип. (№ 129). — С. 5.
3023. **Косенко О.** Дорожня карта єврореформ : [умови та перспективи розвитку економіки з огляду на євроінтеграц. процеси та фінанс.-екон. кризу] / Олена Косенко // Демократична Україна. — 2015. — 20 лют. (№ 8). — С. 7.
3024. **Космина В.** Туризм виконує функцію народної дипломатії : про тонкощі сучас. туризму розповів екскурсовод з багаторіч. стажем Володимир Космина / розмовляла Марія Доротич // Високий замок. — 2015. — 25—27 верес. (№ 105). — С. 4.
3025. **Косянчук І.** "Зимову" субсидію нарахують автоматично : [брифінг міністра соц. політики Павла Розенка щодо нарахування субсидій на комун. платежі] / Інна Косянчук // Урядовий кур'єр. — 2015. — 27 черв. (№ 115). — С. 2.
3026. **Куш Л.** Енергоресурс майбутнього — усе, що горить, тече і розщеплює атом : [XIII Міжнар. інвестиц. форум "Паливно-енергетичний комплекс України: сьогодення та майбутнє"] / Ліна Куш // Голос України. — 2015. — 24 верес. (№ 177). — С. 3.
3027. **Куш П.** Будуть дороги, фінансування і соціальна допомога : Маріуполь із робочим візитом відвідала солідна делегація Кабінету Міністрів / Павло Куш // Урядовий кур'єр. — 2015. — 16 черв. (№ 106). — С. 5.
3028. **Куш П.** На вугільних шахтах не ставте хрестів : [про ситуацію у вугіл. галузі на підприємствах Донбасу] / Павло Куш // Урядовий кур'єр. — 2015. — 25 берез. (№ 54). — С. 5.
3029. **Куюн С.** Тінь накриває бензин : [про зльот учасників ринку нафтопродуктів у рамках конф. Petroleum Ukraine, що відбулася 20—21 листоп. в Києві] / Сергій Куюн // Дзеркало тижня. — 2015. — 28 листоп.—4 груд. (№ 46). — С. 9.
3030. **Куюн С.** Яценюк знову б'є у штангу : схоже, надії укр. Прем'єр-міністра на інозем. менеджмент "Укрнафти" виявилися марними : [ситуація навколо сплати держ. видобувн. компанією "Укрнафта" нарахов. дивідендів за 2014 р. (632 млн грн) до держбюджету України] / Сергій Куюн // Дзеркало тижня. — 2015. — 5—11 верес. (№ 32). — С. 2.
3031. **Леошко В.** Донецчина формує стратегію на найближчі п'ять років : у Донец. обл. розпочали підготовку "Стратегії розвитку Донецької області на період до 2020 року" / Владислав Леошко // Голос України. — 2015. — 5 серп. (№ 140). — С. 2.
3032. **Луканська А.** Поєднання освіти, науки та інноваційного виробництва може вивести економіку з кризи / Анна Луканська // Голос України. — 2015. — 5 берез. (№ 40). — С. 2.
3033. **Люди** втомилися виживати, вони мають нормально жити : [щодо підсумків 2014 р.] // Голос України. — 2015. — 6 січ. (№ 1). — С. 2.
3034. **Люта Г.** Як це робиться у Києві : [про процес приватизації в Україні] / Ганна Люта // Дзеркало тижня. — 2015. — 7-13 берез. (№ 8). — С. 4.
3035. **Ляшко О.** Новий економічний курс України — в інтересах власного народу та власної держави : найгостріші виклики сьогодення — зростання цін і тарифів, збільшення безробіття, знецінення гривні, затяжне падіння ВВП... / Олег Ляшко // Високий замок. — 2015. — 18—24 черв. (№ 64). — С. 6.
3036. **Ляшко О.** Продажа с/х землі — не реформа, а слив національних інтересів! / Олег Ляшко // Южная правда. — 2015. — 9 апр. (№ 40). — С. 2.
3037. **Ляшко О.** Радикальна партія пропонує нову економічну стратегію / Олег Ляшко // Голос України. — 2015. — 21 квіт. (№ 71). — С. 3.
3038. **Мазур Ю.** "Для нашого заводу державна форма власності не ефективна" : розмова з ген. директором ДП "Вінницький завод "Кристал" / Юрій Мазур ; спілкувався Олег Чебан // Урядовий кур'єр. — 2015. — 17 лип. (№ 128). — С. 7.
3039. **Малиновський Б.** Випробування газом : [припинення імпорту рос. газу без адекват. заміни з інших джерел стало ударом для теплич. галузі] / Богдан Малиновський // Дзеркало тижня. — 2015. — 28 берез.—3 квіт. (№ 11). — С. 9.

3040. **Малолеткова О.** Амбітний план Мінагрополітики : створювати програм. документ для АПК вперше допоможуть європ. експерти / Оксана Малолеткова // Урядовий кур'єр. — 2015. — 4 берез. (№ 40). — С. 3.
3041. **Мацегора К.** Доля української конкурентоспроможності / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2015. — 13 січ. (№ 4). — С. 2.
3042. **Мацегора К.** Європа вимагає поглиблення ринковості нашої економіки : незважаючи на військ. агресію Росії, Німеччина готова інвестувати у вітчизн. реальний сектор / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2015. — 3 квіт. (№ 61). — С. 2.
3043. **Мацегора К.** Інвестори можуть дати зоні відчуження значно більше : Прем'єр очікує, що до 2017 р. ЧАЕС матиме новий безпеч. конфайнмент та обіцяє змінити структуру упр. територією / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2015. — 10 лип. (№ 123). — С. 2.
3044. **Мацегора К.** Німеччина допоможе нам відновити індустріальний потенціал Донбасу / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2015. — 9 січ. (№ 2). — С. 1—2.
3045. **Мацегора К.** Німецькі інвестиції "зіграють" економіку / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2015. — 4 квіт. (№ 62). — С. 2.
3046. **Мацегора К.** Тарифи розкладуть по полицях / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2015. — 18 черв. (№ 108). — С. 1—2.
3047. **Мацегора К.** У приватизації держвласності нема слова "хапати" : Прем'єр очікує, що до кінця року міжнар. донори придуть до Одес. припорт. заводу та ПАТ "Центренерго" / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2015. — 9 лип. (№ 122). — С. 1—2.
3048. **Медуниця Ю.** МВФ проголосував за наше майбутнє : програма реформ, під яку виділено 17,5 млрд грн, має змінити Україну на краще / Юрій Медуниця // Урядовий кур'єр. — 2015. — 13 берез. (№ 46). — С. 3.
3049. **Медуниця Ю.** Приватизація стає наріжним каменем реформ : негатив. зовніш. вплив не може бути виправданням затримки проведення оголошених урядом сусп. екон. перетворень / Юрій Медуниця // Урядовий кур'єр. — 2015. — 6 берез. (№ 42). — С. 2.
3050. **Медуниця Ю.** Угода про ЗВТ вигідна всьому континенту : результатом модернізації вітчизн. економіки має стати досягнення нею нім. стандартів якості / Юрій Медуниця // Урядовий кур'єр. — 2015. — 24 жовт. (№ 198). — С. 2.
3051. **Мельник С.** Пріоритет на наступний рік — відновлення економіки / Сергій Мельник // Голос України. — 2015. — 5 груд. (№ 227). — С. 3.
3052. **Можемо** видобувати вдвічі більше газу, ніж нині : [брифінг голови Ком. з питань пром. політики та підприємництва Віктора Галасюка щодо вирішення проблеми високих тарифів на газ для населення] // Голос України. — 2015. — 7 листоп. (№ 207). — С. 2.
3053. **Новак Е.** Виклики для аграріїв / Елла Новак // Демократична Україна. — 2015. — 20 листоп. (№ 47). — С. 7.
3054. **Новак Е.** Від кризи — до економічного відновлення / Елла Новак // Демократична Україна. — 2015. — 23 жовт. (№ 43). — С. 7.
3055. **Новак Е.** Не "хто винний?", а "що робити?" : [про причини соц.-екон. кризи та можливі шляхи виходу з неї] / Елла Новак // Демократична Україна. — 2015. — 17 квіт. (№ 16). — С. 7.
3056. **Новак Е.** Перспективи і ризики для економіки / Елла Новак // Демократична Україна. — 2015. — 16 жовт. (№ 42). — С. 7.
3057. **Новак Е.** Чи має бути ціна на газ ринковою? : [проблема ціноутворення тарифів на послуги газопостачання для населення] / Елла Новак // Демократична Україна. — 2015. — 9 жовт. (№ 41). — С. 9.
3058. **Огневий К.** "Цифровий" міраж, або Чому в Криму не буде "Кремнієвої долини" / Костянтин Огневий // День. — 2015. — 9 квіт. (№ 62). — С. 7.
3059. **Пасхавер Б.** "Чверть нашого агроекспорту припадає на Євросоюз" : розмова з акад. Борисом Пасхавером : [про загрози деіндустріалізації України] / розмовляв Віталій Княжанський // День. — 2015. — 22 жовт. (№ 191). — С. 1, 6.
3060. **Петренко Є.** Новий шовковий шлях : [розглянуто проект створення найпотужнішого торг. сполучення — Нового Шовкового Шляху, що передбачає буд-во нових залізниць, автострад і газопроводів] / Євген Петренко // Демократична Україна. — 2015. — 23 жовт. (№ 43). — С. 5.
3061. **Печериця Г.** Тарифний майдан. Три тижні боротьби / Галина Печериця // Галичина. — 2015. — 12 листоп. (№ 46). — С. 7.
3062. **Печериця Г.** У Києві розпочався тарифний Майдан : тисячі українців відгукнулися на заклик лідера Радикальної партії Олега Ляшка ... / Галина Печериця // Високий замок. — 2015. — 23—25 жовт. (№ 117). — С. 4.
3063. **Писанська Н.** Економіка на тлі війни / Наталія Писанська // Голос України. — 2015. — 3 квіт. (№ 60). — С. 1, 6.
3064. **Прокопчук С.** Коли ж станемо морською державою? : прагнучи приборкати корупцію в портах й створити зернотрейдерам кращі бізнес. умови на Дніпрі, Мінінфраструктури "забуло" про стратег. нац. проекти : [йдеться про причини скочування України в рейтингу світ. торгівлі на 86-те місце із 132-х країн через свавілля з поборами в наших портах] / Станіслав Прокопчук // Урядовий кур'єр. — 2015. — 31 жовт. (№ 203). — С. 5.
3065. **Прокопчук С.** Хто гальмує відродження Бессарабії? : численні програми розвитку укр. Придунав'я залишилися на папері : [робоча поїздка новопризнач. голови Одес. облдержадмін. Міхеїла Саакашвілі до Бессарабії] / Станіслав Прокопчук, Леонід Самсоненко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 27 черв. (№ 115). — С. 6.

3066. **П'ять** принципів економічної свободи : [презентація міністром екон. розвитку і торгівлі України Айварасом Абромавичусом підгот. М-вом екон. стратегії, заснов. на засадах лібералізації та екон. свободи] // Урядовий кур'єр. — 2015. — 11 лип. (№ 124). — С. 2.
3067. **Радикальная** партия предлагает новую экономическую политику // Южная правда. — 2015. — 30 апр.—5 мая (№ 48/49). — С. 2.
3068. **Самаєва Ю.** Знову риба замість вудочок : уряд. податки не замінять систем. роботи з відновлення економіки / Юлія Самаєва // Дзеркало тижня. — 2015. — 5—11 верес. (№ 32). — С. 6.
3069. **Самаєва Ю.** Корупційний карт-бланш : [щодо порядку проведення держ. закупівель] / Юлія Самаєва // Дзеркало тижня. — 2015. — 24—30 січ. (№ 2). — С. 1, 7.
3070. **Самокиш І.** Самокиш Ігор: "Дорожня карта" українських реформ : Єврокомісія та Київ завершують розробку практ. плану перетворень країни / Ігор Самокиш // День. — 2015. — 21 січ. (№ 7). — С. 3.
3071. **Святненко А.** Монопольні розрахунки : нові технології "Київенерго" вкупі з диференційов. тарифами боляче б'ють по споживачах електроенергії / Артем Святненко // Дзеркало тижня. — 2015. — 20—26 черв. (№ 22). — С. 11.
3072. **Середа А.** Промисловці — в "мінусі", аграрії — в "плюсі" : обсяг пром. вир-ва на Донеччині за підсумками 11 міс. 2014 р. зменшився на 30 відсотків / Андрій Середа // Голос України. — 2015. — 14 січ. (№ 4). — С. 3.
3073. **Сергєєва М.** Як підтримати споживачів енергії : [в ком. Верховної Ради з питань палив.-енерг. комплексу, ядер. політики та ядер. безпеки] / Марина Сергєєва // Голос України. — 2015. — 16 черв. (№ 105). — С. 3.
3074. **Смешко І.** Про протистояння цивілізацій : Ігор Смешко: "Ми втратимо шанси на перемогу, якщо не нарощуватимемо економічний, військовий та інформаційний потенціали" / підгот.: Дар'я Трапезнікова, Мар'яна Чорнієвич // День. — 2015. — 31 лип.—1 серп. (№ 135/136). — С. 4.
3075. **Сміян Н.** Децентралізація не відбудеться без вирішення земельних питань : [про ситуацію на ринку землі в Україні] / Надія Сміян // Голос України. — 2015. — 5 листоп. (№ 205). — С. 2.
3076. **Сміян Н.** Підготовка до року економічного розвитку / Надія Сміян // Голос України. — 2015. — 28 жовт. (№ 199). — С. 1—2.
3077. **Соловей Ю.** Скільки у нас "здорових ринків"? : експерт: Головне питання для Антимонопол. комітету сьогодні — тарифоутворення : [комент. заст. голови Ком. Верховної Ради з питань екон. політики щодо стану монополізації внутр. ринків України] / Юрій Соловей ; підгот. Наталія Білоусова // День. — 2015. — 14 лип. (№ 122). — С. 2.
3078. **Сталий** розвиток обсягом 200 сторінок : [щодо виконання уряд. програми Стратегія сталого розвитку "Україна—2020"] // Урядовий кур'єр. — 2015. — 6 берез. (№ 42). — С. 3.
3079. **Тернівський Т.** Десять кроків ... тупцювання на місці? : [про проблеми реалізації програми "10 кроків для подолання корупції у земельних відносинах"] / Тарас Тернівський // Демократична Україна. — 2015. — 13 лют. (№ 7). — С. 8.
3080. **Тука Г.** Георгій Тука: "Не уявляв такого суцільного зубожіння місцевого населення" : [бесіда з головою Луган. військ.-цивіл. адмін. Георгієм Тукою] / бесіду вела Олена Особова // Урядовий кур'єр. — 2015. — 13 серп. (№ 147). — С. 5.
3081. **Унігівський Л.** Газовий ринок Європи та Україна: разом чи нарізно? / Леонід Унігівський // Дзеркало тижня. — 2015. — 21—27 берез. (№ 10). — С. 8.
3082. **Федорін В.** Без економічного зростання не буде незалежної України. Бо нічим буде платити армії! : авт. кн. "Гудбай, імперіє. Розмови з Кахою Бендুকідзе" Володимир Федорін — про сміливі думки грузин. реформатора і шанси України на швидкі реформи / розмовляла Зіновія Воронович // Високий замок. — 2015. — 9—15 лип. (№ 72). — С. 7.
3083. **Чепіжко В.** Хіба можливий консенсус між вовками і вівцями? : вторин. ринок брухту чор. металів може забезпечити держбюджет млрд доларів. Чому він не працює? / Віталій Чепіжко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 3 квіт. (№ 61). — С. 7.
3084. **Чікіта І.** Крим — рік після анексії / Ірина Чікіта // Дзеркало тижня. — 2015. — 28 лют.—6 берез. (№ 7). — С. 11.
3085. **Шевченко А.** Реформи не можуть зводитися до зростання тарифів : [щодо модернізації транспорт. інфраструктури України] / Анна Шевченко // Голос України. — 2015. — 4 серп. (№ 139). — С. 1—2.
3086. **Шевченко О.** Підприємці, які створюють робочі місця та наповнюють міський бюджет, повинні бути під особливою опікою мера та міськради / Олександр Шевченко // Галичина. — 2015. — 10 верес. (№ 133/134). — С. 4.
3087. **Шевчук Ю.** Основним пріоритетом має стати економічне зростання : із прес-конф. Голови Верховної Ради України Володимира Гройсмана / Юліана Шевчук // Голос України. — 2015. — 28 листоп. (№ 222). — С. 3.
3088. **Шевчук Ю.** Уряд і парламент мають знайти спільне рішення щодо зростання тарифів / Юліана Шевчук // Голос України. — 2015. — 16 черв. (№ 105). — С. 1—2.
3089. **Шлях** інвестиціям підкаже Давос : участь Президента України Петра Порошенка у роботі Всесвіт. економіч. форуму у Давосі // Урядовий кур'єр. — 2015. — 21 січ. (№ 10). — С. 1.
3090. **Шовкун І.** Асоціація з ЄС диктує необхідність відродити промисловість : [про відродж. вітчизн. пром-сті] / Інна Шовкун // Дзеркало тижня. — 2015. — 10—16 жовт. (№ 38). — С. 7.

3091. **Юркова О.** "Заговорюють" бурштинову проблему : [про звіт голови Рівнен. облради Михайла Кириллова] / Олександра Юркова // Голос України. — 2015. — 7 берез. (№ 42). — С. 3.

3092. **Як** не допустити "зради реформ"? : економісти трьох поколінь — про ознаки реваншу клан.-олігарх. системи : [кругл. стіл в ред. газ. "День" з питань діяльності уряду та проблем реалізації курсу реформ] / підгот.: Алла Дубровик, Наталія Білоусова, Валентин Торба // День. — 2015. — 13—14 берез. (№ 43/44). — С. 6—7.

339 Торгівля. Міжнародні економічні відносини. Світова економіка

339.5 Зовнішня торгівля. Міжнародна торгівля

3093. **Бізнесу** з Естонією війна не завадить // Урядовий кур'єр. — 2015. — 16 січ. (№ 7). — С. 2.

3094. **Білоусова Н.** "Віртуальний" кордон : [Україна та Білорусь запустили нову систему обміну мит. даними, яка зменшить контрабанду і скоротить час оформ. товарів] / Наталія Білоусова // День. — 2015. — 27 жовт. (№ 194). — С. 7.

3095. **Білоусова Н.** Наші товари успішно освоюють прилавки ЄС / Наталія Білоусова // День. — 2015. — 18 лют. (№ 27). — С. 7.

3096. **Білоусова Н.** Стоп-контрабанда : [про систему обміну мит. інформацією між Україною та ЄС] / Наталія Білоусова // День. — 2015. — 3 лют. (№ 16). — С. 6.

3097. **Білоусова Н.** У Кремлі вже стріляють "холостими" : експерти "Дня" прокоментували "ембарго" на імпорту укр. продуктів до Рос. Федерації / Наталія Білоусова // День. — 2015. — 20—21 листоп. (№ 212/213). — С. 10.

3098. **Власенко В.** Бізнес розвертається на Європу : [про міжнар. торг.-промисл. конф. "Експортно-імпорتنі відносини Україна — ЄС 2016"] / Вікторія Власенко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 13 листоп. (№ 212). — С. 3.

3099. **Воронович З.** "Отримати дозвіл на експорт в ЄС — півсправи. Найскладніше знайти клієнта" : з 1 січ. набуває чинності Угода про зону вільної торгівлі з ЄС. А в Україні досі нема жодної сертифікованої лабораторії / Зіновія Воронович // Високий замок. — 2015. — 17 листоп. (№ 127). — С. 7.

3100. **Громов О.** Чому буксує український експорт? : влада робить чимало для просування вітчиз. товарів на нові світ. ринки, проте бізнес застерігає: активізації не буде без подолання корупції та повернення ПДВ / Олег Громов // Урядовий кур'єр. — 2015. — 21 жовт. (№ 195). — С. 1, 5.

3101. **Деркач М.** "Гіршої митниці, ніж на Львівщині, немає ніде" : підприємці нарікають, що на митниці нічого не змінилося: і далі черги, а питання вирішують за "подяки" / Марія Деркач // Високий замок. — 2015. — 2—4 жовт. (№ 108). — С. 3.

3102. **Кінах А.** Фактор часу — вирішальний : [проблеми запровадж. зони вільної торгівлі з Європ. Союзом] / Анатолій Кінах // Дзеркало тижня. — 2015. — 13-19 черв. (№ 21). — С. 3.

3103. **Княжанський В.** Двері європейського ринку — навістіж: ...: можливість чи загроза? : [щодо вступу в дію режиму вільної торгівлі між Україною та ЄС] / Віталій Княжанський // День. — 2015. — 18 листоп. (№ 210). — С. 9.

3104. **Косенко О.** Торгівля без бар'єрів / Олена Косенко // Демократична Україна. — 2015. — 20 берез. (№ 12). — С. 7.

3105. **Крамарчук О.** Британці допоможуть реформувати митницю / Оксана Крамарчук // Урядовий кур'єр. — 2015. — 14 листоп. (№ 213). — С. 3.

3106. **Лікарчук К.** Костянтин Лікарчук: Імпортний ПДВ, "ями", "вимівка", "майданчики" — все це буде тепер у єдиному потоці : [бесіда з колиш. нач. митниці про факти зловживання в Держ. фіскал. службі] / бесіду вела Юлія Самаєва // Дзеркало тижня. — 2015. — 12—18 верес. (№ 33). — С. 1, 8.

3107. **Мацегора К.** Білорусь відчинила двері гривні : Київ та Мінськ будують паритет. торг.-екон. відносини / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2015. — 28 лип. (№ 135). — С. 3.

3108. **Микольська Н.** Частина нашого бізнесу вже навчилася самостійно просувати свої товари на світові ринки : бесіда з заст. міністра екон. розвитку і торгівлі України — торг. представником України Наталією Микольською / бесіду вів Олег Громов // Урядовий кур'єр. — 2015. — 22 верес. (№ 174). — С. 5.

3109. **Назаренко В.** Від моря до моря : Україна пробиває балт.-чорномор. трансп. коридор / Віталій Назаренко // День. — 2015. — 4 серп. (№ 137). — С. 6.

3110. **Пасова Т.** Експорт до ЄС упав через здешевлення сировини, а не зменшення обсягів торгівлі / Тетяна Пасова // Голос України. — 2015. — 14 листоп. (№ 212). — С. 7.

3111. **Ринок** ЄС відкрито нашому насінню : заява міністра аграр. політики та продовольства Олексія Павленка // Урядовий кур'єр. — 2015. — 10 верес. (№ 166). — С. 1.

3112. **Следзь С.** Агроекспорт: прощай, Росіє, — торгуємо з Китаєм / Сергій Следзь // Дзеркало тижня. — 2015. — 12—18 верес. (№ 33). — С. 9.

3113. **Титаренко Н.** Створено Центр митного та податкового законодавства / Наталя Титаренко // Голос України. — 2015. — 3 жовт. (№ 184). — С. 3.

3114. **Шевченко А.** Хочуть покласти край корупційним схемам на митницях : [про прес-конф. заст. міністра МВС Катерини Згуладзе] / Анна Шевченко // Голос України. — 2015. — 24 січ. (№ 12). — С. 7.

339.7 Міжнародні фінанси

3115. **Андрійченко Р.** Наталія Королевська: "Кредит МВФ — шанс для України, але гроші треба використати з розумом" / Роман Андрійченко // Слобідський край. — 2015. — 24 лют. (№ 23). — С. 4.

3116. **Вовк Л.** Додатковий мільярд від США : він з'явиться за умови послід. й злагодж. економ. політики / Лора Вовк // Урядовий кур'єр. — 2015. — 14 листоп. (№ 213). — С. 2.
3117. **Громов О.** Європейський тримаємо крок : [угода про зону вільної торгівлі між Україною та ЄС] / Олег Громов // Урядовий кур'єр. — 2015. — 24 черв. (№ 112). — С. 2.
3118. **Дацюк Л.** США надають конкретну матеріальну допомогу / Лариса Дацюк // Урядовий кур'єр. — 2015. — 30 січ. (№ 17). — С. 2.
3119. **Дацюк Л.** Україна — МВФ: сподіваємося на реструктуризацію / Лариса Дацюк // Урядовий кур'єр. — 2015. — 21 квіт. (№ 72). — С. 2.
3120. **Євросоюз** та США збільшують макроекономічну підтримку // Голос України. — 2015. — 29 січ. (№ 15). — С. 3.
3121. **Інвестори** мають знати вітчизняні можливості : [перебування у Києві делегації Європ. банку реконструкції та розвитку] // Урядовий кур'єр. — 2015. — 3 лип. (№ 118). — С. 2.
3122. **Княжанський В.** Експерти аналізують новий меморандум із МВФ / Віталій Княжанський // День. — 2015. — 18 лют. (№ 27). — С. 6.
3123. **Ковальова В.** Німецький держбанк підтримав українців : кошти обсягом 200 млн. євро підуть на потреби Фонду гарантування вкладів фізич. осіб / Вікторія Ковальова // Урядовий кур'єр. — 2015. — 4 верес. (№ 162). — С. 3.
3124. **Кораблін С.** Яка економіка, такий і курс / Сергій Кораблін // Дзеркало тижня. — 2015. — 4—10 квіт. (№ 12). — С. 9.
3125. **Кривда М.** Міжнародні донори виділять кошти на об'єкт "Укриття" / Марина Кривда // Голос України. — 2015. — 22 лип. (№ 130). — С. 13.
3126. **Малолеткова О.** Гроші на добудову "Укриття" знайшли : інвестори підтвердили свій додатк. внесок у фінансування об'єкта / Оксана Малолеткова // Урядовий кур'єр. — 2015. — 21 лип. (№ 130). — С. 3.
3127. **Мацегора К.** МВФ планує змінити умови stand-by : ця орг. висловила готовність перейти з Україною на механізм розшир. кредитування / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2015. — 23 січ. (№ 12). — С. 2.
3128. **Мацегора К.** Солідарність доводять справами : ЄС надає Україні фінанс. ресурси для запровадж. верховенства права та екон. перетворень / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2015. — 19 черв. (№ 109). — С. 2.
3129. **Мацегора К.** Фінансова подушка подальших перетворень : Європ. банк реконструкції та розвитку може розширити інвестиц. складову для України / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2015. — 18 лют. (№ 30). — С. 2.
3130. **Медуниця Ю.** Інвестори налаштовуються на позитив / Юрій Медуниця // Урядовий кур'єр. — 2015. — 14 листоп. (№ 213). — С. 2.
3131. **Міжнародний фонд "Відродження"**: стислий звіт за 2014 р. // Дзеркало тижня. — 2015. — 28 лют. — 6 берез. (№ 7). — С. 4.
3132. **Найкращий** адвокат країни — її інвестор : [участь Прем'єр-міністра України Арсенія Яценюка у Першій інвестиц. конф. Україна — США у Вашингтоні] // Голос України. — 2015. — 15 лип. (№ 125). — С. 1, 6.
3133. **Ольшевський В.** Бачення сільського голови щодо створення спроміжних громад / Віктор Ольшевський // День. — 2015. — 2 лип. (№ 114). — С. 4.
3134. **Пасова Т.** Висновки саміту: реформи, реформи і ще раз реформи : питання макрофінанс. допомоги, підтримки в умовах рос. агресії та підготовки до Ризького саміту "Східного партнерства" / Тетяна Пасова // Голос України. — 2015. — 28 квіт. (№ 76). — С. 1, 5.
3135. **Світ** підтримує Україну фінансово : спільна прес-конф. Прем'єр-міністрів України та Естонії Арсенія Яценюка та Тааві Рийваса // Урядовий кур'єр. — 2015. — 15 січ. (№ 6). — С. 2.
3136. **Світовий** банк готовий надати експертну і консультативну допомогу // Голос України. — 2015. — 30 січ. (№ 16). — С. 3.
3137. **Україна** демонструє потенціал : [участь укр. делегації у першій інвестиц. конф. Україна — США у Вашингтоні] // Урядовий кур'єр. — 2015. — 14 лип. (№ 125). — С. 1.
3138. **Україна** отримує від уряду США два мільярди доларів фінансової допомоги // Урядовий кур'єр. — 2015. — 28 січ. (№ 15). — С. 3.
3139. **Японія** надала 8,4 мільйона доларів. Безповоротно : країна Сонця, що сходить, надала Україні кошти на закупівлю спец. устаткування для мед. закладів і дослід. установ, а також для поліпшення екон. ситуації в країні і боротьби з корупцією // Урядовий кур'єр. — 2015. — 31 берез. (№ 58). — С. 2.

339.9 Міжнародна економіка загалом. Міжнародні економічні зв'язки. Зовнішньоекономічна політика. Світове господарство. Глобалізація

3140. **Косенко О.** Економічний вимір : [про проблеми світ. економіки] / Олена Косенко // Демократична Україна. — 2015. — 13 лют. (№ 7). — С. 7.

34 Право. Юриспруденція

340 Право загалом. Методи та допоміжні правничі науки

3141. **Алексєєв І.** Безоплатна правова допомога: від міфу до реальності / Ігор Алексєєв // Голос України. — 2015. — 8 жовт. (№ 187). — С. 4.

3142. **Бодня Т.** Без права на оскарження : [про третейс. суди та особливості їх діяльності в Україні] / Тетяна Бодня // Урядовий кур'єр. — 2015. — 16 черв. (№ 106). — С. 4.
3143. **Гасюк В.** Унеможливить корупцію, сприятиме людям : [прес-конф., присвяч. децентралізації в системі надання послуг з боку М-ва юстиції та діяльності центрів з надання безоплат. прав. допомоги] / Віра Гасюк // Вінниччина. — 2015. — 19 серп. (№ 64). — С. 4.
3144. **Головко О.** Кремлівські бранці : [проблема ув'язнення рос. правоохорон. органами Н. Савченко та О. Сенцова] / Оксана Головко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 27 лют. (№ 37). — С. 5.
3145. **Гопко Г.** Дуель інтересів і цінностей : Володимир Василенко: "Я не бачу жодних юридичних і політичних підстав для відтермінування рішення про ратифікацію Римського статуту" : [бесіда з головою Ком. Верховної Ради України у закордон. справах Ганною Гопко та юристом-міжнар., проф. Володимиром Василенком] / бесіду вели: Микола Сірук, Іван Капсамун // День. — 2015. — 4 лют. (№ 17). — С. 4.
3146. **Горбунова О.** Розгляд справ має бути справедливим, публічним і впродовж розумного строку / Олена Горбунова // Голос України. — 2015. — 25 верес. (№ 178). — С. 3.
3147. **Загакайло О.** Корупційне решето законів : громад. експерти виявили не помічені депутатами і державою корупціоген. фактори у законах і законопроектах / Оксана Загакайло // Дзеркало тижня. — 2015. — 4—10 квіт. (№ 12). — С. 2.
3148. **Ігнатенко О.** Міністр юстиції України Павло Петренко: "Ключова реформа в системі юстиції — передача повноважень місцевим органам влади" / Олена Ігнатенко // Зоря Полтавщини. — 2015. — 5 черв. (№ 72/74). — С. 4.
3149. **Климовська Н.** Ліки для Феміди / Ніна Климовська // Демократична Україна. — 2015. — 26 груд. (№ 52). — С. 6.
3150. **Листопад О.** Своє слово має сказати суд : правозахисники наголошують на необхідності юрид. шляхами обстоювати права кримчан — громадян Україн / Олег Листопад // Урядовий кур'єр. — 2015. — 26 листоп. (№ 221). — С. 3.
3151. **Лиховид І.** Мін'юст готує реформу виконавчої служби : серед новацій: планшети для оперативності, грошова мотивація та співпраця із суддями / Інна Лиховид // День. — 2015. — 8 верес. (№ 161). — С. 2.
3152. **Малиновський О.** Стратегія юридичного опору російській агресії / Олександр Малиновський, Олександр Чалий // Дзеркало тижня. — 2015. — 14—20 лют. (№ 5). — С. 1, 4.
3153. **Медуниця Ю.** З владою також можна судитися : держава зробила перші кроки для забезп. громадян якіс. й доступ. прав. допомогою : [про перший київ. місц. центр з надання безоплат. вторин. прав. допомоги] / Юрій Медуниця // Урядовий кур'єр. — 2015. — 2 лип. (№ 117). — С. 2.
3154. **Медуниця Ю.** У державі відбувається європеїзація юстиції : у ній не повинно залишитися місця корупції, бюрократії та посадовцям минулого режиму / Юрій Медуниця // Урядовий кур'єр. — 2015. — 23 черв. (№ 111). — С. 2.
3155. **Мельник С.** За діяльність представників Феміди відповідатиме Вища рада правосуддя / Сергій Мельник // Голос України. — 2015. — 9 жовт. (№ 188). — С. 3.
3156. **Пасова Т.** Право вето як ліцензія на вбивство : [сесія Ген. асамблеї ООН, на якій заплан. виступ Президента України Петра Порошенка] / Тетяна Пасова // Голос України. — 2015. — 29 верес. (№ 180). — С. 1, 11.
3157. **Поліщук І.** Що насправді радила Венеціанська комісія : після доопрацювання Закон "Про очищення влади" має стати ще "зубатішим" / Ірина Поліщук // Урядовий кур'єр. — 2015. — 7 лют. (№ 23). — С. 7.
3158. **Пригорницький Ю.** Двобій: Савченко — Путін : хто кого? : [про акцію протесту нар. депутата України Надії Савченко у вигляді оголошення голодування] / Юрій Пригорницький // Літературна Україна. — 2015. — 5 берез. (№ 10). — С. 1, 3.
3159. **Пукіш-Юнко І.** Мовна заглушка на тюремну "прослушку" : володіння укр. дозволяє рос. адвокату [Іллі Новікову] Надії Савченко засекречувати інформацію / Інна Пукіш-Юнко // Високий замок. — 2015. — 9—11 жовт. (№ 111). — С. 7.
3160. **Фаріон І.** Суд над люстрацією : якщо закон про "очищення влади" визнають неконституц. це, кажуть майданівці, означатиме реванш "учорашніх" / Іван Фаріон // Високий замок. — 2015. — 23—25 жовт. (№ 117). — С. 5.
3161. **Юрченко М.** Громадськість усвідомлює відповідальність за зміни в суспільстві : [брифінг міністра юстиції України Павла Петренка] / Михайло Юрченко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 14 серп. (№ 148). — С. 2.

341 Міжнародне право

3162. **Аваков А.** Оголошені в міжнародний розшук — Віктор Янукович, Олександр Янукович, Микола Азаров, Раїса Богатирьова, Юрій Колобов, Георгій Дзекон / Арсен Аваков // День. — 2015. — 13 січ. (№ 1). — С. 2.
3163. **Батрін С.** Війна проти Росії: юридичний фронт / Станіслав Батрін // Дзеркало тижня. — 2015. — 11—17 квіт. (№ 13). — С. 3.
3164. **Василенко В.** Як довести Путіна до Гааги? : Володимир Василенко: "Україні треба професійно готувати переконливу доказову базу" : [бесіда з юристом-міжнар., суддею Міжнар. кримін. трибуналу з колишньої Югославії] / підгот.: Ганна Шеремет, Микола Сірук, Іван Капсамун, Валентин Торба // День. — 2015. — 27—28 берез. (№ 53/54). — С. 6—7.

3165. **Вовк Л.** Правосуддю допоможуть механізми Інтерполу : [щодо прохання України виставити в систему розшуку СНД поданих Україною 23 осіб разом із Віктором Януковичем] / Лора Вовк // Урядовий кур'єр. — 2015. — 22 січ. (№ 11). — С. 2.
3166. **Галата Я.** Незакінчений "БІЙ" за "БОЇНГ" : оприлюд. офіц. звіт Ради безпеки Нідерландів щодо рейсу МН-17 / Ярослав Галата // Демократична Україна. — 2015. — 16 жовт. (№ 42). — С. 2.
3167. **Григор'янц С.** Підтримка з Росії : відомий правозахисник і дисидент Сергій Григор'янц звернувся до Гаазького трибуналу з приводу злочинів керівництва РФ в Україні : подробиці в інтерв'ю "Дню" / бесіду вів Олександр Поляков // День. — 2015. — 3—4 квіт. (№ 58/59). — С. 6.
3168. **Закликають** ратифікувати Римський статут : [про парламент. експерт. семінар з обміну досвідом із питань Міжнар. кримінал. суду] // Голос України. — 2015. — 24 черв. (№ 111). — С. 2.
3169. **Коваленко С.** Росія відповість за злочини в Міжнародному суді ООН : Україна вже ініціювала процес притягнення Рос. Федерації до відповідальності в міжнар. судах за порушення Конвенції ООН про спонсорування тероризму / Сергей Коваленко // Голос України. — 2015. — 29 січ. (№ 15). — С. 2.
3170. **Кравченко В.** "Попіл Клааса стукає в моє серце" : як покарати винних у трагедії малайзійс. "Боїнга" / Володимир Кравченко // Дзеркало тижня. — 2015. — 18—24 лип. (№ 26). — С. 1, 4.
3171. **Купрій В.** Чому й досі не ратифіковано Римський статут : бесіда з нар. депутатом В. Купрієм / бесіду вела Надія Сміян // Голос України. — 2015. — 24 січ. (№ 12). — С. 3.
3172. **Логінов Я.** Кордон із Польщею буде нарешті пішохідним : [на кордоні з Польщею відкрили пункт пропуску для пішоходів і велосипедистів] / Якуб Логінов // Дзеркало тижня. — 2015. — 5—11 верес. (№ 32). — С. 5.
3173. **Малиновський О.** Міжнародний інвестиційний арбітраж як елемент юридичної протидії Росії / Олександр Малиновський, Данило Курдельчук // Дзеркало тижня. — 2015. — 25 лип.—14 серп. (№ 27). — С. 4.
3174. **"Ми не зупинимося ..."** : експерти "Дня" — про наслідки вето на рішення РБ ООН щодо створення міжнар. трибуналу по МН-17 і альтернат. варіанти забезп. правосуддя над винними у цій катастрофі : [комент: Мар'яни Беца та Миколи Сірого] / ; підготував Микола Сірук // День. — 2015. — 31 лип.—1 серп. (№ 135/136). — С. 3.
3175. **Поліщук І.** Українцям допоможуть скласти заяви до Європейського суду з прав людини : [про порушення прав укр. у Криму] / Ірина Поліщук // Урядовий кур'єр. — 2015. — 6 серп. (№ 142). — С. 3.
3176. **Пукіш-Юнко І.** Трибунал для "БУКових" душогубів : якщо Росія не причетна до збиття малайзійс. "Боїнга", то чому так вперто протестує проти міжнар. суду над винуватцями катастрофи? / Інна Пукіш-Юнко // Високий замок. — 2015. — 17—19 лип. (№ 76). — С. 5.
3177. **Пукіш-Юнко І.** У Чехії теж хочуть побачити руки Мартиненка, які "нічого не брали" : справою про хабар зацікавилися не лише у Швейцарії / Інна Пукіш-Юнко // Високий замок. — 2015. — 13—15 листоп. (№ 126). — С. 8.
3178. **Росія** заблокувала резолюцію ООН : застосування Рос. Федерацією права вето під час голосування за резолюцію Ради Безпеки ООН щодо створення міжнар. трибуналу для розслідування авіакатастрофи "Боїнга-777" на Донбасі / // Демократична Україна. — 2015. — 31 лип. (№ 31). — С. 2.
3179. **Самокиш І.** Як обійти вето Росії : експерти — про реалістичність заяви Клімкіна щодо створення трибуналу з розслідування справи збитого "Боїнга" в РБ ООН / Ігор Самокиш // День. — 2015. — 5 серп. (№ 138). — С. 3.
3180. **Сергєєв Ю.** Росія відповість за постійне порушення Статуту ООН : інтерв'ю Укрінформу Постійн. представника України при ООН / Юрій Сергєєв // Урядовий кур'єр. — 2015. — 12 верес. (№ 168). — С. 3.
3181. **Сірук М.** Нідерланди ніколи не дозволять, щоб цей злочин зійшов із рук : експерти "Дня" — про особливості створення трибуналу у справі збитого малайзійс. літака на Донбасі й притягнення Росії до відповідальності / Микола Сірук // День. — 2015. — 1 верес. (№ 156). — С. 3.
3182. **Сірук М.** Фільм як доказ : експерти "Дня" — про одкровення Володимира Путіна, який зізнався, як Росія незаконно "повертала" півострів / Микола Сірук // День. — 2015. — 17 берез. (№ 45). — С. 2.
3183. **Сірук М.** Як оминати вето Росії в Раді Безпеки ООН : експерт — про варіанти створення міжнар. трибуналу для притягнення до відповідальності винних у збитті літака МН-17 / Микола Сірук // День. — 2015. — 29 лип. (№ 133). — С. 3.
3184. **Самокиш І.** "Створення цього трибуналу вкрай необхідне" : п'ять країн виступають за міжнар. суд по справі збитого над Україною літака МН-17 / Ігор Самокиш // День. — 2015. — 15 лип. (№ 123). — С. 3.
3185. **Таукач О.** Стрільба з вето : [блокування Росією рішення Ради безпеки ООН про створення міжнар. трибуналу для розслідування збиття в небі над Донеччиною пасажир. літака "Боїнг" Малайзійс. авіаліній] / Олександр Таукач // Голос України. — 2015. — 31 лип. (№ 137). — С. 1, 6.
3186. **Торба В.** Мета — міжнародний суд над Кремлем : експерт: "Координуючим органом, який би системно займався всіма злочинами агресії Росії в Україні, має бути інститут Урядового уповноваженого при Кабміні" / Валентин Торба // День. — 2015. — 13—14 берез. (№ 43/44). — С. 4—5.
3187. **Трибунал** має назвати винних : [заява віце-прем'єр-міністр Геннадія Зубка про підтримку Україною ініціативи щодо створення міжнар. трибуналу для прозор. і публіч. розслідування рейсу МН-17] // Урядовий кур'єр. — 2015. — 21 лип. (№ 130). — С. 3.

3188. **Фаріон І.** На злодієві шапка-вусанка горить ... : попри вето Росії, міжнар. спільнота обіцяє покарати винних у знищенні "Боїнга" з 298 мирними людьми / Іван Фаріон // Високий замок. — 2015. — 31 лип.—2 серп. (№ 82). — С. 3.

3189. **Як захистити права жінок під час збройних конфліктів?** // Демократична Україна. — 2015. — 6 листоп. (№ 45). — С. 6.

342 Державне право. Конституційне право. Адміністративне право

3190. **Айвазовська О.** Обирати по-справжньому : [ситуація навколо ухвалення Верховною Радою України нового закону про вибори до місц. орг. влади] / Ольга Айвазовська // Дзеркало тижня. — 2015. — 4—10 лип. (№ 24). — С. 1, 3.

3191. **Акцент** на боротьбі з корупцією : [зустріч заст. Голови Верховної Ради Оксани Сироїд з міністром закордон. справ, міністром з питань імміграції та притулку Великого Герцогства Люксембург Жаном Ассельборном] // Голос України. — 2015. — 27 черв. (№ 114). — С. 7.

3192. **Антипенко І.** Мер без партії... : особливості боротьби за посаду міськ. голови Херсона / Іван Антипенко // День. — 2015. — 8 жовт. (№ 183). — С. 4.

3193. **Балюк Н.** Замість "гібридної" війни — "гібридний мир"? : [про проведення місц. виборів на окупов. пророс. бойовиками територіях ДНР та ЛНР] / Наталія Балюк // Високий замок. — 2015. — 8—14 жовт. (№ 110). — С. 2.

3194. **Белоколог О.** Права людини в міжнародних відносинах і новій концепції зовнішньої політики України / Олег Белоколог // Дзеркало тижня. — 2015. — 24—30 жовт. (№ 40). — С. 6.

3195. **Білий О.** Революція і закон : які загрози несе конституц. веремія під час війни? / Олег Білий, Віктор Козловський // День. — 2015. — 11 серп. (№ 142). — С. 5.

3196. **Білоцерківська Р.** Римма Білоцерківська: "Боротьба за обстоювання прав громад небезпечна для олігархів" : бесіда з правозахисником, лідером орг. "Правовий простір" / бесіду вів Валентин Торба // День. — 2015. — 22 лип. (№ 128). — С. 4.

3197. **Бодня Т.** Передвиборча карусель : експерти розповіли про топ-виверти кандидатів у депутати / Тетяна Бодня // Урядовий кур'єр. — 2015. — 1 жовт. (№ 181/182). — С. 5.

3198. **Бодня Т.** Старі трюки знову спрацюють? : законопроект про місц. вибори не поламав схеми для можливих фальсифікацій, вважають експерти / Тетяна Бодня // Урядовий кур'єр. — 2015. — 23 черв. (№ 111). — С. 5.

3199. **Бориславська О.** Удосконалювати студентське навчання і практику конституційного правосуддя : [про Всеукр. студент. змагання з конституц. правосуддя] / Олена Бориславська, Сергій Різник // Голос України. — 2015. — 16 черв. (№ 105). — С. 9.

3200. **Бугайчук А.** Луцька "шахівниця" : чому в обл. центрі Волині не спрацьовує метод "гречки"? : [вибор. кампанія до місц. органів влади у Луцьку] / Антон Бугайчук // День. — 2015. — 21 жовт. (№ 190). — С. 4.

3201. **Василенко С.** Декомунізація буття / Семен Василенко // Культура і життя. — 2015. — 17 квіт. (№ 18/19). — С. 3.

3202. **Вауліна О.** Вчитися, щоб відповідати на різноманітні виклики : спільна прес-конф. Президента України Петра Порошенка з Ген. секретарем НАТО Єнсом Столтенбергом / Ольга Вауліна // Голос України. — 2015. — 23 верес. (№ 176). — С. 1, 11.

3203. **Виборчий закон:** реформа чи фейк? : експерт: "Документ лише ускладнить кампанію кандидатам та створить загрозу суспільної недовіри до результатів виборів" / підгот.: Дмитро Кривцун, Наталія Шимків // День. — 2015. — 16 лип. (№ 124). — С. 4.

3204. **Власенко В.** Півострів перетворюється на територію репресій і катувань : в окупов. Криму право людини на життя під загрозою : [презентація у Києві звіту "Ситуація в Криму: аналітичний огляд" представниками правозахис. ініціативи "Кримська польова місія"] / Вікторія Власенко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 1 серп. (№ 139). — С. 1, 3.

3205. **Вовк Л.** Конституція повинна бути написана передовсім народом України / Лора Вовк // Урядовий кур'єр. — 2015. — 7 квіт. (№ 63). — С. 2.

3206. **Волинець Л.** Людмила Волинець: "Дитяча тема відступила на задній план" : розмова з експертом із питань захисту прав дітей Людмилою Волинцею : [про те, як почуваються нині держ. діти, що зробила і що мусила зробити для них держава] / розмовляла Алла Котляр // Дзеркало тижня. — 2015. — 3—9 жовт. (№ 36/37). — С. 13.

3207. **Галата Я.** Дорога до мерства ... : [про вибори міськ. голів в Києві та обл. центрах України] / Ярослав Галата // Демократична Україна. — 2015. — 23 жовт. (№ 43). — С. 2.

3208. **Галата Я.** Конституція: напередодні реформ : [внесення змін до Конституції України у частині децентралізації влади] / Ярослав Галата // Демократична Україна. — 2015. — 26 черв. (№ 26). — С. 2.

3209. **Головатий С.** Документ про наміри, який мав фундаментальне значення : [бесіда з одним зі співавт. Декларації про держ. суверенітет України] / Сергій Головатий ; бесіду вела Надія Сміян // Голос України. — 2015. — 16 лип. (№ 126). — С. 4.

3210. **Головатий С.** Сергій Головатий: "Конституційні зміни — це наш "юридичний фронт" у війні з Путіним" : [бесіда з членом Конституц. коміс.] / бесіду вів Валентин Торба // День. — 2015. — 3—4 лип. (№ 15/16). — С. 4—5.

3211. **Головко О.** А про досягнення люди скажуть ... : децентралізацію може бути завершено через два роки : [про конф. "Конституційна реформа в Україні: досягнення та перспективи"] / Оксана Головко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 4 груд. (№ 227). — С. 2.
3212. **Головченко Г.** "Кампанія буде сповнена несподіванок і нових особистостей" : миколаїв. експерти — про майбутні місц. вибори / Гліб Головченко, Олександр Ухмановський, Володимир Шатун ; підгот.: Вікторія Веселовська, Олена Руда // День. — 2015. — 9 лип. (№ 119). — С. 4.
3213. **Горбунова О.** На кожному суддівську посаду — прозорий конкурс : рішення Конституц. Суду щодо змін до Основ. Закону в частині децентралізації, судов. реформи та прав людини / Олена Горбунова // Голос України. — 2015. — 6 серп. (№ 141/42). — С. 2.
3214. **Горбунова О.** Суспільна підтримка децентралізації матиме позитивний ефект : з цього почнеться нова європ. історія нашої держави / Олена Горбунова // Голос України. — 2015. — 10 лип. (№ 122). — С. 1—2.
3215. **Грабовський С.** Вибори: священний фетиш чи робочий інструмент? : [про проблеми проведення місц. виборів на Донбасі / Сергій Грабовський // День. — 2015. — 11 серп. (№ 142). — С. 4.
3216. **Грабовський С.** Київ — "місто проблем", або Чому саме зараз — перед виборами — настав час раціонально, не стаючи на позицію жодної політичної сили, адекватно оцінити "хвороби" столиці : [про вирішення проблем розвитку Києва в контексті виборів до місц. органів влади] / Сергій Грабовський // День. — 2015. — 22 жовт. (№ 191). — С. 7.
3217. **Гройсман В.** "Голосування засвідчило великий потенціал для ухвалення змін до Конституції" / Володимир Гройсман // Голос України. — 2015. — 17 лип. (№ 127). — С. 3.
3218. **Гройсман В.** Популізм чи Конституція і реформи? / Володимир Гройсман // Голос України. — 2015. — 8 лип. (№ 120). — С. 3.
3219. **Грузін В.** Київ утопили : ситуація в Києві напередодні виборів до місц. органів влади / Валерій Грузін // Дзеркало тижня. — 2015. — 17—23 жовт. (№ 39). — С. 3.
3220. **Дацюк Л.** Радимось з Європою щодо конституційних змін / Лариса Дацюк // Урядовий кур'єр. — 2015. — 20 берез. (№ 51). — С. 3.
3221. **Дванадцять друзів промОушена** : передвибор. програми кандидатів на посаду Київ. міськ. голови // Дзеркало тижня. — 2015. — 17—23 жовт. (№ 39). — С. 1, 4—5.
3222. **Джемілев М.** "На півострів перекидають озброєння з ядерним потенціалом" : [про ситуацію з дотриманням прав людини на півострові Крим] / Мустафа Джемілев // Голос України. — 2015. — 21 берез. (№ 51). — С. 7.
3223. **Дрималовський О.** Арсен Аваков: "Львів'яни бувають теж дурні" : глава МВС образив чоловіка, який стоїть на принципах позиціях і вимагає від урядовця виконувати закон : [про позов громад. активіста Святослава Літинського до суду проти міністра внутріш. справ Арсена Авакова за виступ рос. мовою] / Орест Дрималовський // Високий замок. — 2015. — 4—6 верес. (№ 96). — С. 1, 3.
3224. **Жодних** загроз перетягування канатів немає : брифінг Голови Верховної Ради України, голови Конституц. коміс. Володимира Гройсмана після засід. Коміс. // Голос України. — 2015. — 27 черв. (№ 114). — С. 2.
3225. **Започатковується** широке роз'яснення сутності змін до Конституції : [інтерв'ю Президента України Петра Порошенка трьома укр. телеканалами] // Голос України. — 2015. — 8 верес. (№ 165). — С. 2.
3226. **Зміни** до Основного Закону стануть водорозділом між радянським минулим і європейським майбутнім // Голос України. — 2015. — 16 лип. (№ 126). — С. 3.
3227. **Ільницький В.** Між Сциллою і Харібдою : експерт: "Уособленням боротьби на Закарпатті є протистояння між БПП "Солідарність" разом з її сателітами та "Єдиним Центром" : [про перебіг вибор. кампанії до місц. органів влади на Закарпатті] / Василь Ільницький // День. — 2015. — 21 жовт. (№ 190). — С. 5.
3228. **Капсамун І.** Вибори: чотири "негативи" і один "позитив" : експерт: "Майдан продемонстрував запит на розвиток самоврядування, але ключові партії зробили все, щоб ще й опанувати місцевий рівень" : [про підсумки місц. виборів в Україні] / Іван Капсамун // День. — 2015. — 27 жовт. (№ 194). — С. 4—5.
3229. **Капсамун І.** Децентралізація: чотири ризики : сьогодні Конституц. Суд має оприлюднити висновок щодо змін до Основ. Закону / Іван Капсамун, Дмитро Кривцун // День. — 2015. — 31 лип.—1 серп. (№ 135/136). — С. 5.
3230. **Капсамун І.** З кого вибирати? : експерт: "Хоч перегони й відбуваються за новим законодавством, на практиці мало що змінилося: замість партій — проекти, замість ідей — пусті обіцянки" : [про вибор. кампанію до місц. органів влади Києва] / Іван Капсамун, Дмитро Кривцун // День. — 2015. — 7 жовт. (№ 182). — С. 5.
3231. **Капсамун Іван** Про "суспільну ікону" : Віктор Шишкін: "Тим, хто сьогодні пише зміни до Основного Закону, я порекомендував би спочатку п'ять разів прочитати Конституцію Пилипа Орлика" : [бесіда з суддею Конституц. Суду України] / бесіду вів Іван Капсамун // День. — 2015. — 26—27 черв. (№ 111/112). — С. 4—5.
3232. **Капсамун І.** Убивчий "аргумент" : всупереч логіці "пастка" : [щодо змін до Конституції України стосовно децентралізації влади] / Іван Капсамун // День. — 2015. — 1 верес. (№ 156). — С. 1, 4.
3233. **Капуста Т.** Між свободою слова та інформаційною безпекою : органи держ. влади мають утримуватися від втручання у створенні медійн. контенту / Тетяна Капуста // Урядовий кур'єр. — 2015. — 21 лип. (№ 130). — С. 2.
3234. **Кир'ян Н.** Насущі проблеми національної безпеки : [кругл. стіл на тему "Проблеми національної безпеки України" / Надія Кир'ян // Слово Просвіти. — 2015. — 6—12 серп. (№ 31). — С. 1, 3, 5.

3235. **Ключев О.** Чим злякала держава потенційних фальсифікаторів місцевих виборів? : [проблеми вдоскон. укр. законодавства в частині відповідальності за правопорушення під час проведення вибор. кампаній] / Олександр Ключев // Дзеркало тижня. — 2015. — 18—24 лип. (№ 26). — С. 3.
3236. **Ковальова В.** Відстань між владою й людиною скоротять : ["Про внесення змін до Конституції України (щодо децентралізації влади)"] / Вікторія Ковальова // Урядовий кур'єр. — 2015. — 18 лип. (№ 129). — С. 4.
3237. **Колесник Г.** Очищення потрібне, але в юридичних рамках / Ганна Колесник // Голос України. — 2015. — 18 берез. (№ 48). — С. 5.
3238. **Конституційна** реформа може відбуватися поетапно : інтерв'ю лідера фракції Блоку Петра Порошенка, координатора парлам. коаліції Юрія Луценка "Українським новинам" // Голос України. — 2015. — 9 січ. (№ 2). — С. 2.
3239. **Косянчук І.** Що означає запровадження режиму надзвичайної ситуації : спеціалісти впевнені, що правові обмеження для громадян не передбачені / Інна Косянчук // Урядовий кур'єр. — 2015. — 29 січ. (№ 16). — С. 5.
3240. **Коцюба О.** Люстрація: кадрові жертвоприносини чи справжнє очищення влади для народної довіри? / Олександр Коцюба // Голос України. — 2015. — 23 січ. (№ 11). — С. 4.
3241. **Кривцун Д.** Місцеві перегони: чи є вибір? : "Ми бачимо не змінену, а дещо модифіковану політичну систему, тому усі атрибути непрозорих і нечесних виборчих кампаній минулого можливі й зараз", — політолог / Дмитро Кривцун // День. — 2015. — 8 верес. (№ 161). — С. 5.
3242. **Кривцун Д.** Останні результати виборів ... за які досі триває боротьба : [про підрахунок голосів та визначення підсумків місц. виборів, які відбулися 25 жовт. 2015 р.] / Дмитро Кривцун // День. — 2015. — 28 жовт. (№ 195). — С. 4.
3243. **Кривцун Д.** Право на захист : експерт: "Україна — єдина європейська країна без зброярського законодавства" / Дмитро Кривцун // День. — 2015. — 24 верес. (№ 173). — С. 4.
3244. **Кривцун Д.** Тож хто "реформатор" нашої Конституції? : Марина Ставнійчук: "Українська сторона в Мінську мала надзвичайно слабку та непродуману позицію, тепер вийти з цієї ситуації буде дуже важко" : [про створення Конституц. коміс.] / Дмитро Кривцун, Костянтин Янченко // День. — 2015. — 13—14 берез. (№ 43/44). — С. 4.
3245. **КСУ** підтримав скасування недоторканності депутатів // Дзеркало тижня. — 2015. — 20—26 черв. (№ 22). — С. 1.
3246. **Лавренюк С.** Зміни до Конституції представлять у Венеціанській комісії / Сергій Лавренюк // Голос України. — 2015. — 19 черв. (№ 108). — С. 2.
3247. **Лавренюк С.** Легітимізації бандитів через вибори за кремлівськими стандартами не буде / Сергій Лавренюк // Голос України. — 2015. — 19 берез. (№ 49). — С. 3.
3248. **Левченко К.** Права людини як аргумент миру і прогресу на противагу війні : бесіда з президентом Міжнар. жіноч. правозахис. центру "Ла Страда-Україна" / Катерина Левченко ; бесіду вів Володимир Доброта // Демократична Україна. — 2015. — 18 верес. (№ 38). — С. 6.
3249. **Лиховид І.** Більше свободи та менше контролю : правозахисники просять парламент підтримати закон, що спрощує процедуру реєстрації переселенців та гарантує їм додаткові права / Інна Лиховид // День. — 2015. — 3 листоп. (№ 199). — С. 6.
3250. **Лиховид І.** Інтеграція чи повернення додому? : уже рік діє закон про права переселенців. Правозахисники вказують на низку проблем, які досі не вирішені, а мали б ... : [про проблеми реалізації положень ухваленого Верховною Радою України Закону "Про забезпечення прав і свобод внутрішньо переміщених осіб"] / Інна Лиховид // День. — 2015. — 22 жовт. (№ 191). — С. 9.
3251. **Лук'яненко Л.** "Наразі є дві небезпеки — Москва й олігархія" : 25 років тому було ухвалено Декларацію про держ. суверенітет України : [бесіда з Героєм України, держ. і політ. діячем] / Левко Лук'яненко ; підгот. Валентин Торба // День. — 2015. — 16 лип. (№ 124). — С. 4.
3252. **Лук'яничук Г.** На захист конституційних прав / Георгій Лук'яничук // Слово Просвіти. — 2015. — 2—8 лип. (№ 26). — С. 1.
3253. **Магера А.** На місцевих виборах партії не дадуть людям вибору...: нові законодав. ініціативи очима фахівців : [бесіда з заст. голови Центрвиборчкому] / Андрій Магера ; бесіду вів Іван Фаріон // Високий замок. — 2015. — 4 серп. (№ 83). — С. 5.
3254. **Магера А.** Потрібно розуміти свій громадянський обов'язок : бесіда із заст. Голови ЦВК Андрієм Магерею напередодні виборів до місц. органів влади в Україні / записала Олена Горбунова // Голос України. — 2015. — 24 жовт. (№ 197). — С. 4.
3255. **Магнати**, князьки і шляхта відходять у минуле : вибори до місц. рад можуть перетворитися на боротьбу між фінанс.-олігарх. групами за перерозподіл регіонів у стилі 90-х : [ситуація в регіонах напередодні проведення виборів до місц. органів влади] // Голос України. — 2015. — 17 лип. (№ 127). — С. 5, 9.
3256. **Малиновський Б.** Перерозподіл повноважень : аграр. м-во першим із-поміж органів влади погодилося делегувати частину своїх повноважень галузевим асоц. виробників / Богдан Малиновський // Дзеркало тижня. — 2015. — 18—24 лип. (№ 26). — С. 10.
3257. **Мацегора К.** Дебютний день економіки й дерегуляції [у Верховній Раді України] : парламент ухвалив законопроекти, які збалансують інтереси держави та бізнесу / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2015. — 13 листоп. (№ 212). — С. 2.

3258. **Мацегора К.** Конституційні зміни — шлях до збереження держави : [інтерв'ю Президента України Петра Порошенка трьом нац. телеканалам] / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2015. — 8 верес. (№ 164). — С. 3.
3259. **Мацегора К.** Парламентарії прискорюють європейську ходу : Верховна Рада ухвалила за основу майже весь пакет уряд. законопроектів, які дають шанс скасувати віз. режим з ЄС / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2015. — 9 жовт. (№ 188). — С. 1—2.
3260. **Мацегора К.** Як люди проголосують, так і буде : Президент гарантував безпеку на вибор. територіях, а політ. сили просять не заважати чесному волевиявленню громадян / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2015. — 10 верес. (№ 166). — С. 3.
3261. **Мельник С.** Конституційна реформа: децентралізація не має нічого спільного з федералізацією / Сергій Мельник // Голос України. — 2015. — 7 квіт. (№ 62). — С. 1—2.
3262. **Мусій О.** Стелити Конституцію під кожного не маємо права! / Олег Мусій // Голос України. — 2015. — 3 жовт. (№ 184). — С. 4.
3263. **Мусіяка В.** За лаштунками Конституційної комісії : Віктор Мусіяка: "Ще є можливість виправити помилки і відредагувати законопроект про зміни до Основного Закону" / бесіду вів Іван Капсамун // День. — 2015. — 2—3 жовт. (№ 179/180). — С. 5.
3264. **Мусіяка В.** Чи не вийде так, що децентралізація обернеться централізацією? : Віктор Мусіяка: "Венеціанській комісії був представлений якийсь "напівфабрикат", а не проект конституційних змін. Наша робоча група за нього не голосувала" : [бесіда з головою Конституц. коміс.] / підгот. Дмитро Кривцун // День. — 2015. — 25 черв. (№ 110). — С. 5.
3265. **Нитка В.** На Закарпатті можуть не відбутися місцеві вибори в об'єднаних громадах / Василь Нитка // Голос України. — 2015. — 13 серп. (№ 148). — С. 3.
3266. **Новий етап та сучасні виклики** : [щорічна наук.-прак. конф. в Ін-ті законодавства Верховної Ради з нагоди Дня Конституції України] // Голос України. — 2015. — 11 лип. (№ 123). — С. 3.
3267. **Олександрів С.** Узгоджувати проекти на стадії підготовки : [доп. радника із зв'язків з парламентом і громадян. суспільством консультат. місії Європ. Союзу з реформування сектору громад. безпеки Алана Скурбаті] / Сергій Олександрів // Голос України. — 2015. — 21 січ. (№ 9). — С. 1, 3.
3268. **"Осіннє загострення"** нівелюється рішенням про формат походу на місцеві вибори // Голос України. — 2015. — 5 черв. (№ 98). — С. 3.
3269. **Пекний О.** Бути чи не бути легалізації зброї? : [петиція на сайті Президента "Законодавчо затвердити право громадян України на захист"] / Олександр Пекний // Голос України. — 2015. — 29 верес. (№ 180). — С. 13.
3270. **Підвисочанська Л.** Позитивні зрушення неминучі, але їм заважає інертність : [зібрання експертів в Міжнар. центрі перспект. дослідж., присвяч. питанню ухвалення змін до Конституції] / Леся Підвисочанська // Голос України. — 2015. — 10 верес. (№ 167). — С. 3.
3271. **План** законодавчого забезпечення реформ в Україні: актуальні питання реалізації : [кругл. стіл в Ін-ті законодавства Верховної Ради України] // Голос України. — 2015. — 13 листоп. (№ 211). — С. 3.
3272. **Плахта Д.** Львівщина: які прогнози? : експерт: "Розчарування веде до того, що люди демонструють певну недовіру до майбутніх виборів" : [про хід вибор. кампанії до місц. органів влади на Львівщині] / Дмитро Плахта // День. — 2015. — 22 жовт. (№ 191). — С. 4.
3273. **Подгорна В.** Вікторія Подгорна: "Зміни до Конституції нас законсервують у перехідному, складному, напіввійськовому стані" : [бесіда з політологом про проект конституц. змін] / бесіду вів Валентин Торба // День. — 2015. — 3—4 лип. (№ 15/16). — С. 5.
3274. **Поліщук І.** "Нові виклики" Стратегії захисту прав людини : у XXI ст. питання захисту прав людини найактуал. для демократ. країн / Ірина Поліщук // Урядовий кур'єр. — 2015. — 23 верес. (№ 175). — С. 6.
3275. **Пузанов О.** Смерть у Венеції. Поки що клінічна : Європі не подобається укр. люстрація / Олександр Пузанов // Дзеркало тижня. — 2015. — 20—26 черв. (№ 22). — С. 6.
3276. **Пукіш-Юнко І.** Гройсмана — у столичні мери, Садового — у "дострокові" президенти? : передвиборчі розклади у коаліції обростають інтригами : [ситуація в коаліції напередодні виборів до місц. органів влади] / Інна Пукіш-Юнко // Високий замок. — 2015. — 25 черв. — 1 лип. (№ 67). — С. 6.
3277. **Пукіш-Юнко І.** Лише третина виборців точно знає, за кого проголосує : решта визначиться вже у кабінці для голосування? : [про результати соціол. дослідж. "Україна напередодні місцевих виборів, жовтень 2015"] / Інна Пукіш-Юнко // Високий замок. — 2015. — 23—25 жовт. (№ 117). — С. 1, 5.
3278. **Пукіш-Юнко І.** На Рівненщині обрали небіжчика, на Одещині — імператора ... А "свободівка" Ірина Фаріон пролетіла над облрадою, як орлиця : "ВЗ" пропонує свою добірку поствибор. цікавинок : [про особливості голосування на місц. виборах 25 жовт. 2015 р. у Закарпат. обл., Рівнен. обл. та у Мукачевому, Глухові (Сумська обл.), Одесі] / Інна Пукіш-Юнко // Високий замок. — 2015. — 30 жовт. — 1 листоп. (№ 120). — С. 1, 5.
3279. **Пукіш-Юнко І.** Радам — владу, президентові — владу над радами? : з такими змінами Основ. закону, застерігають критики, до нового Януковича недалеко... / Інна Пукіш-Юнко // Високий замок. — 2015. — 9—15 лип. (№ 72). — С. 6.
3280. **Пукіш-Юнко І.** Укроп, Редиска і Хрін Всім ... : перегони у Чернігівському окрузі — маленька репетиція великого політ. побійща / Інна Пукіш-Юнко // Високий замок. — 2015. — 7 лип. (№ 71). — С. 6.

3281. **Пукіш-Юнко І.** Що не вибори, то БАЛОГАН : колиш. "главсек" Ющенка веде свою партію до Закарпат. облради, а сина — у мери Мукачевого / Інна Пукіш-Юнко // Високий замок. — 2015. — 24—30 верес. (№ 104). — С. 6.
3282. **Рахманін С.** Кома, крапка, крапка : про приховані особливості конституц. процесу / Сергій Рахманін // Дзеркало тижня. — 2015. — 18—24 лип. (№ 26). — С. 1—2.
3283. **Рахманін С.** Щоб не було нестерпно боляче... : [про проект змін до Конституції в частині децентралізації влади] / Сергій Рахманін // Дзеркало тижня. — 2015. — 11—17 лип. (№ 25). — С. 1—2.
3284. **Ревегук В.** Спільна платформа — тоталітаризм : [про ухвалення Верховною Радою України Закону "Про засудження комуністичного та націонал-соціалістичного (нацистського) тоталітарних режимів в Україні та пропаганди їх символіки"] / Віктор Ревегук // Зоря Полтавщини. — 2015. — 22 трав. (№ 67/68). — С. 13.
3285. **Рижков В.** "Лобове зіткнення інтересів" : експерт: "Вибори в Дніпропетровську можуть стати ключовими з погляду розвитку політичних подій в Україні" / Вадим Рижков // День. — 2015. — 7 жовт. (№ 182). — С. 4.
3286. **Рижков В.** Чи вдасться відстояти український Дніпропетровськ? : експерт: "За великим рахунком — боротьба на місцевих виборах відбуватиметься між новою Україною та реінкарнацією попереднього режиму" : [про хід голосування на місц. виборах на Дніпропетровщині] / Вадим Рижков // День. — 2015. — 28 жовт. (№ 195). — С. 4.
3287. **Різник С.** Помилки Конституційної реформи: корисний досвід чи втрачений шанс / Сергій Різник // Дзеркало тижня. — 2015. — 27 черв.—3 лип. (№ 23). — С. 6.
3288. **Розумний М.** Столичні вибори: нова інтрига : експерт: "У Києві розпочинається найбільш резонансний двобій, за яким буде цікаво спостерігати" / Максим Розумний підготував Дмитро Кривцун // День. — 2015. — 3 листоп. (№ 199). — С. 2.
3289. **Романчук О.** Зміни до Конституції: усе визначено наперед? / Олег Романчук // Слово Просвіти. — 2015. — 23—29 лип. (№ 29). — С. 1, 5.
3290. **Романюк Я.** Захистити велику кількість осіб : треба зробити це швидко та ефективно : [бесіда з головою Верховного Суду України Ярославом Романюком про роботу кругл. столу тему "Масовий позов: перспективи в Україні через призму зарубіжного досвіду"] / бесіду вели: Анатолій Горлов, Олександр Святоцький // Голос України. — 2015. — 20 жовт. (№ 193). — С. 8.
3291. **Ромашкіна О.** Вибори відбулися : [хід голосування під час виборів до місц. органів влади України 25 жовт. 2015 р.] / Олена Ромашкіна // Голос України. — 2015. — 27 жовт. (№ 198). — С. 1—2.
3292. **Ромашкіна О.** Воротами до розв'язання проблем є тільки зміни до Конституції / Олена Ромашкіна // Голос України. — 2015. — 5 груд. (№ 227). — С. 4.
3293. **Савчин М.** Децентралізація влади і територіальна цілісність у світлі конституційних цінностей / Михайло Савчин // Дзеркало тижня. — 2015. — 18—24 лип. (№ 26). — С. 2.
3294. **Савчин М.** Конституційний аудит і Конституційна реформа (санация) / Михайло Савчин // Дзеркало тижня. — 2015. — 7—13 берез. (№ 8). — С. 4.
3295. **Самар В.** Децентралізація. Кримський розмір : [про проект змін до Конституції України в частині децентралізації влади] / Валентина Самар // Дзеркало тижня. — 2015. — 4—10 лип. (№ 24). — С. 2.
3296. **Сандул Ю.** Україна голосує так, ніби майдану не було : політтехнологи передвибор. штабів працюють за тими ж самими технологіями, що й на усіх поперед. виборах : [про результати дослідж. щодо електор. симпатій виборців напередодні місц. виборів, оприлюд. Київ. міжнар. ін-том соціології та соціол. групою "Рейтинг"] / Юрій Сандул // Демократична Україна. — 2015. — 23 жовт. (№ 43). — С. 3.
3297. **Селіванов А.** Вагома інвестиція в українську демократію : [про конституц. реформу] / Анатолій Селіванов // Голос України. — 2015. — 4 серп. (№ 139). — С. 3.
3298. **Селіванов А.** Децентралізація як реформа повноважень і обсяг розумного законодавства / Анатолій Селіванов // Голос України. — 2015. — 2 квіт. (№ 59). — С. 1, 6.
3299. **Сергєєва М.** Сьогодні важливо направити законопроект до Конституційного Суду : [про зміни до Конституції в частині децентралізації] / Марина Сергєєва // Голос України. — 2015. — 15 лип. (№ 125). — С. 3.
3300. **Сироїд О.** Оксана Сироїд: "Венеціанська комісія, розглядаючи проект змін до Конституції України, опинилася під політичним впливом" : [бесіда з заст. Голови Верховної Ради України про перспективи ухвалення парламентом змін до Конституції України] / бесіду вів Дмитро Кривцун // День. — 2015. — 3—4 лип. (№ 15/16). — С. 5.
3301. **Сінченко Д.** Спокуса "ширки" : аналіз вибор. списків у Кіровограді / Дмитро Сінченко // День. — 2015. — 8 жовт. (№ 183). — С. 4.
3302. **Сірий М.** Знову взялися за Конституцію: навіщо? : Микола Сірий: "За жодних обставин зміни в Основний Закон не можуть бути наслідком Мінських чи будь-яких інших домовленостей" : [бесіда з кандидатом юрид. наук Сірим М.] / бесіду вів Іван Капсамун // День. — 2015. — 7 квіт. (№ 60). — С. 4.
3303. **Сміян Н.** Блокувати процес змін Основного Закону не можна / Надія Сміян // Голос України. — 2015. — 28 лип. (№ 134). — С. 1—2.
3304. **Сміян Н.** За крок від прийняття найважливіших рішень : [про конф. в Києві щодо обговорення досягнень та перспектив Конституц. реформи] / Надія Сміян // Голос України. — 2015. — 4 груд. (№ 226). — С. 2.

3305. **Сміян Н.** Запорука цілісності держави в часи параду сепаратистських настроїв : [щодо змін до Конституції України стосовно децентралізації влади] / Надія Сміян // Голос України. — 2015. — 18 верес. (№ 173). — С. 3.

3306. **Сміян Н.** Конституція — не інструкція. Зміни до неї потребують серйозного підходу / Надія Сміян // Голос України. — 2015. — 24 квіт. (№ 74). — С. 2.

3307. **Сміян Н.** Не можна одночасно виступати і проти запропонованих нововведень, і проти того, що маємо сьогодні : перші досягнення Конституц. коміс. та наступні кроки на шляху найголовнішої реформи обговорювали учасники конф. яка відбулася саме того дня, коли Президент Петро Порошенко представляв суспільству ключ. положення напрацьов. змін щодо децентралізації / Надія Сміян // Голос України. — 2015. — 8 лип. (№ 120). — С. 4.

3308. **Сміян Н.** Повноважень не може бути там, де нема відповідальності і підконтрольності : [зустріч з журналістами заст. Голови Верховної Ради України Оксани Сироїд] / Надія Сміян // Голос України. — 2015. — 27 черв. (№ 114). — С. 6.

3309. **Сміян Н.** Час напрацьовувати нові документи, а не латати старе законодавство / Надія Сміян // Голос України. — 2015. — 3 квіт. (№ 60). — С. 3.

3310. **Сміян Н.** Як працюють реформатори : законотворча діяльність Верховної Ради України 8-го скликання / Надія Сміян // Голос України. — 2015. — 27 листоп. (№ 221). — С. 4.

3311. **Соколинська А.** Нові обличчя за відсутності програм : експерт: "Повторне обрання мером Кернеса можливе лише через роз'єднаність та пасивність демократичних сил" : [про вибор. кампанію до місц. орг. влади у Харкові] / Альона Соколинська // День. — 2015. — 21 жовт. (№ 190). — С. 5.

3312. **Солонтай О.** "Верховна Рада доживає свої останні дні" : Олександр Солонтай — про найближче політ. майбутнє та "маленьку сенсацію місц. виборів—2015" : [бесіда з головою політради партії "Сила людей" Олександром Солонтаєм] / бесіду вела Алла Дубровик-Рохова // День. — 2015. — 19 листоп. (№ 211). — С. 5.

3313. **Солонтай О.** Як продукувати "іншу політику"? : Олександр Солонтай: "Людям потрібно самим проявляти позицію — збирати гроші для своїх кандидатів, голосувати, а потім контролювати майбутніх депутатів" / підгот.: Ірина Стельмах, Марія Волошин // День. — 2015. — 29 лип. (№ 133). — С. 5.

3314. **Ставнійчук М.** Влада — громадянське суспільство: системний збій : основні тези доп. "Демократія участі в Україні. Стан реалізації державної політики сприяння розвитку громадянського суспільства" / Марина Ставнійчук, Віталій Кулик, Лариса Мудрак // Дзеркало тижня. — 2015. — 20—26 черв. (№ 22). — С. 4.

3315. **Ставнійчук М.** Мінські домовленості та конституційний процес. Без зайвих ілюзій / Марина Ставнійчук // Дзеркало тижня. — 2015. — 21—27 лют. (№ 6). — С. 4.

3316. **Стриж О.** Спекуляції на болючих темах — "фішка" виборчої кампанії : особливості нинішніх виборів — паразитування на проблемах, які до компетенції місц. органів влади не належать / Олег Стриж // Високий замок. — 2015. — 8—14 жовт. (№ 110). — С. 6.

3317. **Сьогодні** в Раді можуть представити зміни до Конституції : Віталій Ковальчук: "Жодного особливого статусу для тимчасово окупованих територій у проекті Основного Закону не передбачено" // День. — 2015. — 1 лип. (№ 113). — С. 4.

3318. **Терен І.** "Цнотливі" депутати — проти європейських свобод : але самі у Європу, яка живе за цими правилами, пруться ... : [про ухвалення пакета "безвізових" законів як важливого кроку у зміцненні взаємин України з ЄС] / Іван Терен // Високий замок. — 2015. — 12—18 листоп. (№ 125). — С. 5.

3319. **Терещенко М.** Мішель Терещенко: "Глухів — це моя "АТО" : бесіда з кандидатом на посаду міськ. голови Глухова Мішелем Терещенком / бесіду вели: Лариса Івшина, Іван Капсамун, Алла Дубровик-Рохова, Дмитро Кривцун // День. — 2015. — 20 жовт. (№ 189). — С. 4—5.

3320. **Титаренко Н.** Запропоновані зміни до Конституції не обмежують прав і свобод / Наталя Титаренко // Голос України. — 2015. — 1 серп. (№ 138). — С. 1—2.

3321. **Торба В.** Маріуполь — місто двох фронтів : незважаючи на модерніз. "ширку", "брудні технології" і адмінресурс, постмайдан. Україна все ще має шанс зупинити новий наступ "кланової системи" : [ситуація навколо проведення місц. виборів в Маріуполі] / Валентин Торба // День. — 2015. — 21 жовт. (№ 190). — С. 4.

3322. **Торба В.** СБУ звинувачує голову Конституційного Суду у зловживанні владою : експерт: "Рішення КС у 2010-му було інструментом для конституційного перевороту. Але довести це буде вельми непросто" / Валентин Торба // День. — 2015. — 17 черв. (№ 104). — С. 4.

3323. **Торба В.** Хто має захищати "інститут громадянства"? : експерт: "Іноземний досвід потрібно запозичувати, але для цього не обов'язково порушувати закон" / Валентин Торба // День. — 2015. — 21 лип. (№ 127). — С. 4.

3324. **Трошкова А.** Про зміни до Конституції та управління "літаком" під назвою "Україна" : говорив Голова Верховної Ради Володимир Гройсман / Анастасія Трошкова // Вінниччина. — 2015. — 10 лип. (№ 53). — С. 2.

3325. **Фаріон І.** Деяких місцевих депутатів не обиратимуть, а...призначатимуть : переваги і вади нового закону про місц. вибори / Іван Фаріон // Високий замок. — 2015. — 16—22 лип. (№ 75). — С. 6.

3326. **Фаріон І.** "Найбільш затятий критик змін до Конституції — Росія. Хіба це не аргумент, що чинимо правильно?" : [Петро Порошенко радить на панікувати з приводу спір. законопроекту / Іван Фаріон // Високий замок. — 2015. — 17—19 лип. (№ 76). — С. 6.

3327. **Фаріон І.** Презент від "крутих" мами й тата — запхати сина в депутати ... : на місц. виборах знову процвітає "кумівство" / Іван Фаріон // Високий замок. — 2015. — 29 верес. (№ 105). — С. 1, 6.
3328. **Харченко О.** "Все стало на свої місця" : Рефат Чубаров — про ухвалення Верховною Радою постанови щодо визнання геноциду кримськотатар. народу / Ольга Харченко // День. — 2015. — 13—14 листоп. (№ 207/208). — С. 2.
3329. **Чепурний В.** Чернігівські вибори: попередження ЦВК і перекриття дороги / Василь Чепурний // Голос України. — 2015. — 24 лип. (№ 132). — С. 3.
3330. **Чернов С.** Зміни до Конституції: захистити та забезпечити розвиток / Сергій Чернов // Слобідський край. — 2015. — 23 трав. (№ 61). — С. 3.
3331. **Шевчук Ю.** Зміни до Конституції мають забезпечити незворотність децентралізації влади / Юліана Шевчук // Голос України. — 2015. — 18 черв. (№ 107). — С. 2.
3332. **Шевчук Ю.** Конституційні зміни в частині децентралізації влади можуть об'єднати політикум / Юліана Шевчук // Голос України. — 2015. — 26 черв. (№ 113). — С. 2.
3333. **Шевчук Ю.** Нова система влади приведе до формування якісного самоврядування : Конституц. коміс. направила Президентів пропозиції щодо децентралізації влади / Юліана Шевчук // Голос України. — 2015. — 27 черв. (№ 114). — С. 1—2.
3334. **Шпак В.** Декларація про державний суверенітет об'єднала українців : [25-річчя ухвалення Верховною Радою Декларації про держ. суверенітет України] / Віктор Шпак, Лариса Усенко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 16 лип. (№ 127). — С. 5.
3335. **Шухевич Ю.-Б.** Навіть "поранене" суспільство — виліковне : бесіда з нар. депутатом України Юрієм-Богданом Шухевичем та його помічником, правозахисником Олексом Чорнотою про проблеми прав. забезп. прав учасників антитерорист. операції / бесіду вела Яна Ладомська // Демократична Україна. — 2015. — 13 листоп. (№ 46). — С. 3.
3336. **Юрченко М.** Закони, що потрібні країні / Михайло Юрченко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 19 черв. (№ 109). — С. 2.
3337. **Юхновський І.** Україні потрібна нова Конституція / Ігор Юхновський // Дзеркало тижня. — 2015. — 17—23 січ. (№ 1). — С. 2.

343 Кримінальне право. Карні порушення

3338. **Антикорупційне** бюро поверне довіру до України : Президент Петро Порошенко зустрівся з директором Європ. бюро з боротьби з шахрайством Дж. Кесслером, членом конкурс. ком. з обрання директора Нац. антикорупц. бюро // Урядовий кур'єр. — 2015. — 6 січ. (№ 1). — С. 2.
3339. **Балюк Н.** "Стокгольмський синдром": олігархів не любимо, але і без них не можемо? : [про затримання лідера партії "УКРОП", бізнесмена Геннадія Корбана] / Наталія Балюк // Високий замок. — 2015. — 3 листоп. (№ 121). — С. 2.
3340. **Батрин С.** Санкції проти режиму Януковича: злочинно змарнований час / Станіслав Батрин // Дзеркало тижня. — 2015. — 28 берез.—3 квіт. (№ 11). — С. 2.
3341. **Белоцерковські Е.** "Інтифада ножів" : інтерв'ю посла Держави Ізраїль в Україні Еліава Белоцерковські : [про те, як Ізраїль бореться з новою формою тероризму] / Еліав Белоцерковські розмовляв Микола Сірук // День. — 2015. — 3 листоп. (№ 199). — С. 10.
3342. **Бистрицький Є.** Євген Бистрицький: "Зламати корупцію можна тоді, коли з'являються такі люди, як Саакашвілі" : але без залучення громадськості в упр. державою цей експеримент не буде успішним : [бесіда з виконав. директором Міжнар. фонду "Відродження" про проблеми боротьби з корупцією] / бесіду вела Юлія Підлужна // Високий замок. — 2015. — 30 лип.—5 серп. (№ 81). — С. 6.
3343. **Білан С.** Сергій Білан: "Ліквідовуючи схеми контрабандистів, працюємо на користь легального бізнесу" : [бесіда з першим заст. голови Держ. фіскал. служби] / бесіду вела Тетяна Бодня // Урядовий кур'єр. — 2015. — 26 черв. (№ 114). — С. 5.
3344. **Білецький П.** Повернення силових розбірок за переділ сфер впливу? : події на Закарпатті, в Мукачевому, сколихнули всю Україну. Такого у цьому багатонаціон. краї не було з часів 90-х... / Павло Білецький // Високий замок. — 2015. — 14 лип. (№ 74). — С. 14.
3345. **Білоусова Н.** Конкурс чи призначення? : сьогодні Рада повинна визначитися, як обирати антикорупц. прокурора / Наталія Білоусова // День. — 2015. — 17 черв. (№ 104). — С. 6.
3346. **Бодня Т.** Антикорупційну прокуратуру посилять адвокатами? / Тетяна Бодня // Урядовий кур'єр. — 2015. — 29 верес. (№ 179). — С. 4.
3347. **Бодня Т.** Без права на помилку : [брифінг заст. Ген. прокурора України Давіда Сакварелідзе] / Тетяна Бодня // Урядовий кур'єр. — 2015. — 14 серп. (№ 148). — С. 4.
3348. **Бодня Т.** Запобіжник для корупціонера : у Генпрокуратурі розповіли, чому реформа відомства може виявитися неефект. : [брифінг першого заст. Ген. прокурора Юрія Севрука] / Тетяна Бодня // Урядовий кур'єр. — 2015. — 22 жовт. (№ 196). — С. 3.
3349. **Бодня Т.** Заслін для кругової поруки : спец. бюро розслідуватиме злочини, скоєні правоохоронцями / Тетяна Бодня // Урядовий кур'єр. — 2015. — 14 листоп. (№ 213). — С. 4.

3350. **Бодня Т.** Лідерів Майдану прослуховувало ФСБ? : затримано підполковника СБУ, який очолював групу, що відстежувала розмови по мобіл. телефонах / Тетяна Бодня // Урядовий кур'єр. — 2015. — 21 лип. (№ 130). — С. 3.

3351. **Бодня Т.** Майном злочинців опікуватиметься спеціальне агентство : депутати обіцяють створити єдиний реєстр таких активів : [законопроект про створення Нац. агентства з розшуку та упр. активами, отрим. злочин. шляхом] / Тетяна Бодня // Урядовий кур'єр. — 2015. — 23 жовт. (№ 197). — С. 1, 3.

3352. **Бодня Т.** Незавершена "справа честі" : розслідування понад двох тисяч злочинів проти учасників акцій протесту на Майдані потребують чималих зусиль і часу / Тетяна Бодня // Урядовий кур'єр. — 2015. — 24 листоп. (№ 219). — С. 1, 4.

3353. **Бодня Т.** Терористів посадять на голодний пайок : [про закон, яким передбачена адмін. відповідальність для осіб, які намагатимуться нелегально провезти товар через лінію розмежування в зоні проведення антитерорист. операції] / Тетяна Бодня // Урядовий кур'єр. — 2015. — 22 лип. (№ 131). — С. 4.

3354. **Бодня Т.** У боротьбі з наркозлочинністю допоможе громадськість / Тетяна Бодня // Урядовий кур'єр. — 2015. — 4 листоп. (№ 205). — С. 3.

3355. **Бодня Т.** Хабарників перестануть відпускати під заставу? : українці пропонують Президентові садити за ґрати корупціонерів на 20 р. із конфіскацією : [електрон. петиція від укр. громадян до Президента України Петра Порошенка] / Тетяна Бодня // Урядовий кур'єр. — 2015. — 26 верес. (№ 178). — С. 4.

3356. **Бодня Т.** Хабарників позбавлять права на викуп : депутати хочуть запровадити безальтернат. міру запобіж. заходу для посадовців, які причетні до корупц. схем / Тетяна Бодня // Урядовий кур'єр. — 2015. — 14 лип. (№ 125). — С. 4.

3357. **Бодня Т.** Хабарників поменшає? : експерти радять особливу увагу приділити публічності боротьби з корупцією : [про ситуацію навколо обрання антикорупц. прокурора України] / Тетяна Бодня // Урядовий кур'єр. — 2015. — 1 груд. (№ 224). — С. 3.

3358. **Бодня Т.** Чиновники підтримують збройні угруповання? : в корупц. схемах були задіяні і військово-службовці / Тетяна Бодня // Урядовий кур'єр. — 2015. — 24 берез. (№ 53). — С. 4.

3359. **Братко К.** Закон про люстрацію назвали унікальним / Катерина Братко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 21 берез. (№ 52). — С. 2.

3360. **Брусенський О.** Малі діти не дають спати, а великі — жити? : [розглянуто причини дитячої злочинності, засоби її попередження] / Олександр Брусенський // Демократична Україна. — 2015. — 30 жовт. (№ 44). — С. 8—9.

3361. **Бухарєв В.** Зламати хребет корупції / Владислав Бухарєв // Сумщина. — 2015. — 5 серп. (№ 28). — С. 3.

3362. **Вашадзе Г.** Антикорупційне бюро: завдання і ризики : оцінити результати роботи Конкурсу. ком. попросили экс-заст. міністра юстиції Грузії / Георгій Вашадзе ; розмовляла Алла Дубровик-Рохова // День. — 2015. — 11 берез. (№ 41). — С. 7.

3363. **Ведернікова І.** Сіра зона. Про хазяїнів і людей : [про проблеми боротьби з контрабандою та корупцією в зоні АТО] / Інна Ведернікова // Дзеркало тижня. — 2015. — 3—9 жовт. (№ 36/37). — С. 1, 3.

3364. **Вивчаються** протиправні дії і бійців "Правого сектору", і міліціонерів : [засід. Тимчас. слід. коміс. з питань розслідування обставин конфлікту в Мукачевому Закарпат. обл.] // Голос України. — 2015. — 24 лип. (№ 132). — С. 1—2.

3365. **Височанська Л.** Притиснути хабарників : прес-конф. нар. деп. Вадима Рабиновича / Леся Височанська // Голос України. — 2015. — 26 черв. (№ 113). — С. 3.

3366. **Вітер О.** Покарання невідворотне, незалежно від партійної приналежності : [щодо проведення спільно ГПУ та СБУ широкомасштаб спецоперації в Дніпропетровську, Києві, Харкові та інших містах з ліквідації організ. злочин. орг.; обстріл робоч. каб. Ген. прокурора України Віктора Шокіна] / Ольга Вітер // Голос України. — 2015. — 4 листоп. (№ 204). — С. 11.

3367. **Власенко В.** Експерти шукають причини, а слідство — винувати : коміс. у справі затонул. катера "Іволга" з'ясує, в якому техн. стані судно вийшло в остан. рейс / Вікторія Власенко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 21 жовт. (№ 195). — С. 3.

3368. **Власенко В.** На Луганщині боротимуться з корупцією та копанками / Вікторія Власенко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 23 лип. (№ 132). — С. 2.

3369. **Власенко В.** Події у Сватовому скидаються на диверсію : вибухи на артилер. складах на Луганщині призвели до людських жертв і масових руйнувань. Одна з головних версій трагедії — теракт / Вікторія Власенко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 31 жовт. (№ 203). — С. 3.

3370. **Власенко В.** Розслідування одеської трагедії визнали неефективним : офіц. Київ досі не знайшов винних у масовій загибелі людей торік у трав. / Вікторія Власенко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 5 листоп. (№ 206). — С. 3.

3371. **Вовк Л.** Влада каратиме за вандалізм у Бабиному Яру / Лора Вовк // Урядовий кур'єр. — 2015. — 30 верес. (№ 180). — С. 2.

3372. **Галата Я.** Боротьба з корупцією чи новий виток протистояння? : що стоїть за затриманням [лідера партії "УКРОП"] Геннадія Корбана / Ярослав Галата // Демократична Україна. — 2015. — 6 листоп. (№ 45). — С. 2.

3373. **Голибард Є.** Попереджений — означає озброєний? : [розглянуто деякі види телефон. та інтернет-шахрайства] / Євген Голибард // Слово Просвіти. — 2015. — 12—18 берез. (№ 10). — С. 13.

3374. **Голомша М.** Не лише прокуратурі потрібна реформа : розмова з заслуж. юристом України / Микола Голомша ; розпитувала Любов Голота // Слово Просвіти. — 2015. — 26 берез.—1 квiт. (№ 12). — С. 4—5.
3375. **Демський С.** Нова прокуратура: виклик часу та перспективи реформування / Сергій Демський // Голос України. — 2015. — 1 серп. (№ 138). — С. 3.
3376. **Добродомов Д.** Димінські-Пашинські-Кернеси як уособлення корупційної схеми, або Чому олігархи бояться "Народного контролю" : 25 жовт. [2015 р.] відбудуться місц. вибори / Дмитро Добродомов // Високий замок. — 2015. — 15—21 жовт. (№ 113). — С. 16.
3377. **Дроздов О.** Озбройтеся правдою! : Остап Дроздов: "Доки в Україні, наче більмо на оці, висітиме "справа Гонгадзе" — доти ми будемо країною Кучми" / Остап Дроздов // День. — 2015. — 17 верес. (№ 168). — С. 5.
3378. **Дрьомов С.** А віз і нині там, або Продовження історії про те, як доводиться правду шукати ... : [ситуація навколо проведення слідчими ГСУ МВС України досудов. слідства у кримін. провадженні щодо вчинення служб. особами Пенс. фонду України розтрата бюджет. коштів шляхом здійснення виплат пенсій екс-президентів України Віктору Януковичу та екс-прем'єр-міністрові України Миколі Азарову] / Сергій Дрьомов // Дзеркало тижня. — 2015. — 7—13 листоп. (№ 42). — С. 7.
3379. **Дрьомов С.** Карати не можна помилувати, або Сучасний стан протидії тероризму в Україні / Сергій Дрьомов, Володимир Тимошенко // Дзеркало тижня. — 2015. — 28 листоп.—4 груд. (№ 46). — С. 4.
3380. **Дубровик-Рохова А.** "Маріонетковий" директор НАБ навряд чи влаштує МВФ" : експерт: "Влада ніяк не може впоратися з однією із ключових вимог донора: розпочати боротьбу з ТОП-корупцією" : [щодо проблеми створення незалеж. Антикорупц. бюро] / Алла Дубровик-Рохова // День. — 2015. — 12 берез. (№ 42). — С. 2.
3381. **Дубровик-Рохова А.** Система "Кучми—Януковича" позбувається "свідків"? : експерт про самогубства Чечетова і Семенюк-Самсоненко: "Є зацікавлені, щоб таємниці приватизації державної власності України не було розкрито" / Алла Дубровик-Рохова, Віталій Княжанський // День. — 2015. — 4 берез. (№ 37). — С. 4.
3382. **Євмененко М.** Тріумф Остапа Бендера? : попереднє керівництво недерж. пенс. фонду Нацбанку України застосовувало шахрайс. схеми, які правосуддя має негайно припинити / Марія Євмененко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 15 лип. (№ 126). — С. 11.
3383. **Єрмак Г.** Що вибухнуло на борту "Аеробуса"? : російський лайнер, що летів із Шарм-аль-Шейха до Санкт-Петербурга, міг стати жертвою терористів / Ганна Єрмак // Високий замок. — 2015. — 5—11 листоп. (№ 122). — С. 5.
3384. **Заліско О.** Боротьба з корупцією в умовах нового законодавства / Олег Заліско // Голос України. — 2015. — 12 серп. (№ 147). — С. 11.
3385. **Іванів С.** Інтерпол уже шукає Януковича, Азарова і компанію / Сергій Іванів // Голос України. — 2015. — 13 січ. (№ 3). — С. 3.
3386. **Ільницький В.** Підсумок ТСК по Мукачевому. Реакція закарпатців : експерт: "Поза відповідальністю опинилися головні суб'єкти конфліктної ситуації — представники політико-бізнесових структур регіону" / Василь Ільницький // День. — 2015. — 23 верес. (№ 172). — С. 4.
3387. **Каленюк Д.** Корупція. Як подолати кругову поруку? : Дарина Каленюк: "Вкрав — сів", а не "вкрав — молодець" — ключове правило, яке потрібно встановити" : [бесіда з учасниками Літньої школи газ. "День"] / підгот.: Катерина Садовська, Аліна Вавринюк // День. — 2015. — 16 лип. (№ 124). — С. 7.
3388. **Капсамун І.** Бої немісцевого значення : "нинішні події нагадали мені кінець 90-х років", — експерт, або Три питання щодо затримання Геннадія Корбана / Іван Капсамун // День. — 2015. — 3 листоп. (№ 199). — С. 5.
3389. **Капсамун І.** Валентин Наливайченко: "Потрібно створити міжнародну групу слідчих з розслідування "справи Гонгадзе — Подольського" : [щодо ситуації навколо деяких резонанс. справ (затримання лідера партії "УКРОП" Геннадія Корбана, справа про вбивство журналіста Георгія Гонгадзе)] / Іван Капсамун // День. — 2015. — 5 листоп. (№ 201). — С. 2.
3390. **Капсамун І.** Посилення "команди Подольського" : Віктор Шишкін: "Як новий представник потерпілого в суді, я хочу викласти свої аргументи щодо доказової бази в резонансній "справі Гонгадзе" : [щодо ситуації навколо судових процесів у справі про вбивство журналіста Георгія Гонгадзе та про вчинення протиправ. дій проти громад. активіста і журналіста Олексія Подольського] / Іван Капсамун // День. — 2015. — 3 листоп. (№ 199).
3391. **Капсамун І.** Прокурорські війни: між двома небезпеками : що буде з "машиною" Генпрокуратури, якщо одночасно тиснути на "газ" і на "гальма" / Іван Капсамун, Дмитро Кривцун // День. — 2015. — 15 лип. (№ 123). — С. 5.
3392. **Капсамун І.** 15 років безкарності : чому після революцій і тисяч жертв досі немає крапки в резонанс. "справі Гонгадзе — Подольського"? / Іван Капсамун, Валентин Торба // День. — 2015. — 16 верес. (№ 167). — С. 4.
3393. **Капсамун І.** У зоні ризику : чи закінчиться "справа Гонгадзе — Подольського" на Пукачеві, чи все-таки дійде до замовників? / Іван Капсамун // День. — 2015. — 10 верес. (№ 163). — С. 4.
3394. **Кесслер Д.** Кого "посадити", щоб перестали красти? : Джованні Кесслер про відбір кандидатур на посаду директора Антикорупц. бюро та "перше завдання" НАБУ / бесіду вели: Алла Дубровик-Рохова, Ігор Самокиш // День. — 2015. — 12 лют. (№ 23). — С. 6—7.

3395. **Кінзерська Ю.** Сенсації від ГПУ: коло підозрюваних суттєво звузили : [щодо ходу розслідування злочинів, що трапилися на Євромайдані у 2013 — 2014 рр.] / Юлія Кінзерська // *Голос України*. — 2015. — 19 листоп. (№ 215). — С. 3.
3396. **Коваль Л.** Хто сильніший — той і правий : чи здолаємо гендер. стереотип "Б'є — значить любить" : [піднято тему насильства в родині] / Любомира Коваль // *Урядовий кур'єр*. — 2015. — 14 листоп. (№ 213). — С. 1, 5.
3397. **Корупція** боїться системних підходів // *Урядовий кур'єр*. — 2015. — 27 берез. (№ 56). — С. 2.
3398. **Косянчук І.** За зловживання владою — санкції : як змусити посадовців не перевищувати своїх повноважень / Інна Косянчук // *Урядовий кур'єр*. — 2015. — 27 жовт. (№ 199). — С. 3.
3399. **Крамарчук О.** На країну чекають нові гучні викриття : [щодо затримання лідера партії "УКРОП" Геннадія Корбана] / Оксана Крамарчук // *Урядовий кур'єр*. — 2015. — 3 листоп. (№ 204). — С. 2.
3400. **Кривцун Д.** Генпрокуратура. Конфліктний сюжет : експерт: "У нормальних умовах це корупційне питання мало б доходити не до Президента, а лише до слідчого, якого позбавили б політичних впливів у розслідуванні справи" / Дмитро Кривцун // *День*. — 2015. — 8 лип. (№ 118). — С. 4.
3401. **Кривцун Д.** Через 1,5 року після трагедії в Одесі ... : "розслідування майже не йде, воно не є відкритим, прозорим та ефективним, і це може призвести до негативних наслідків для всієї України", — експерт / Дмитро Кривцун // *День*. — 2015. — 5 листоп. (№ 201). — С. 4.
3402. **Кривцун Д.** Чи заговорить Янукович? : "ситуація виглядає так, що судовий процес не зупиниться без дачі показів экс-президентом", — експерт / Дмитро Кривцун // *День*. — 2015. — 12 серп. (№ 143). — С. 4.
3403. **Кулаєва А.** Безкарність як норма : міжнар. правозахисник: "Головна проблема на Донбасі — відсутність розслідувань злочинів" : [про порушення міжнар. гуманітар. права та прав людей на Донбасі з квіт. 2014 р. по верес. 2015 р.] / Александра Кулаєва ; бесіду вела Марія Прокопенко // *День*. — 2015. — 28 жовт. (№ 195). — С. 9.
3404. **Кур В.** "Кравченко став жертвою системи Кучми" : бесіда зі співробітником карного розшуку з 1970 р. / Валерій Кур ; підгот. Іван Капсамун // *День*. — 2015. — 6-7 берез. (№ 39-40). — С. 6.
3405. **Кучерява О.** Годі мріяти про високі стандарти життя, доки не подолаємо корупцію : [про міжнар. антикорупц. конф. "Запобігаємо. Боремось. Діємо"] / Олександра Кучерява // *Голос України*. — 2015. — 17 листоп. (№ 213). — С. 2.
3406. **Кучерява О.** Депутати хочуть запровадити кримінальну відповідальність за кібертероризм : [про проект закону України "Про внесення змін до Кримінального кодексу України щодо встановлення відповідальності за кібертероризм" / Олександра Кучерява // *Голос України*. — 2015. — 5 серп. (№ 140). — С. 2.
3407. **Кучерява О.** Розпочато заочне засудження Януковича і п'яти колишніх високопосадовців : [звіт В. Шокіна про результати роботи з розслідування правопорушень щодо злочин. діяльності Віктора Януковича і колиш. високопосадовців із його оточення та розслідування злочинів на Майдані за період з 10 лют. 2015 р.] / Олександра Кучерява // *Голос України*. — 2015. — 30 лип. (№ 136). — С. 3.
3408. **Кучерява О.** Уже невдовзі мають з'явитися перші кримінальні провадження проти високопосадовців-корупціонерів : [прес-конф. керівника Спеціалізов. антикорупц. прокуратури Холодницького Н.] / Олександра Кучерява // *Голос України*. — 2015. — 3 груд. (№ 225). — С. 3.
3409. **Куш Л.** Контрабандна "рибка" ловиться вибірково? : [проблеми боротьби з нелегал. переміщенням нафтопродуктів через кордон] / Ліна Куш // *Голос України*. — 2015. — 17 лип. (№ 127). — С. 10.
3410. **Левченко К.** Стартував конкурс на адміністративні посади до спеціалізованої антикорупційної прокуратури : розмова з головою конкурс. коміс., правозахисницею, доктором юрид. наук, професором Катериною Левченко про правила та умови конкурсу / Катерина Левченкоспілкувався Володимир Доброта // *Демократична Україна*. — 2015. — 23 жовт. (№ 43). — С. 6.
3411. **Ліщенко Ю.** "Шкода, що помер Джек Лондон. Нема кому описати "бурштинову лихоманку" на нашому кордоні ...": Президент Порошенко дав у Львові завдання силовикам: за два тижні перекрити потік контрабанди / Юлія Ліщенко // *Високий замок*. — 2015. — 3—5 лип. (№ 70). — С. 3.
3412. **Любка А.** Контрабанда і вестерн у Мукачеві: винні всі : немає на Закарпатті людини, яка б не знала правди про контрабанду й зиски, що їх має місц. криміналітет і влада / Андрій Любка // *Високий замок*. — 2015. — 14 лип. (№ 74). — С. 2.
3413. **Мартин В.** Воєнно-польовий бізнес : [проблеми боротьби з неофіц. торгівлею та контрабандою на лінії розмежування з окупов. бойовиками територією Донбасу] / Володимир Мартин // *Дзеркало тижня*. — 2015. — 4—10 лип. (№ 24). — С. 2.
3414. **Мацегора К.** Влада очищується від злочинців : зміни в кримін.-процесуал. законодавстві допоможуть вивести на чисту воду корупціонерів / Катерина Мацегора // *Урядовий кур'єр*. — 2015. — 28 берез. (№ 57). — С. 2.
3415. **Мацегора К.** Корупційній мафії оголошено війну / Катерина Мацегора // *Урядовий кур'єр*. — 2015. — 21 квіт. (№ 72). — С. 2.
3416. **Мацегора К.** "Ми вийдемо як на організаторів, так і на виконавців" : Прем'єр оголосив про створення слідчо-операт. групи, котра перевірить законність дій керівників деяких держ. підприємств / Катерина Мацегора // *Урядовий кур'єр*. — 2015. — 6 серп. (№ 142). — С. 1—2.

3417. **Мацегора К.** Протидія корупції залежить від свідомості кожного з нас : пол. досвід показує, що в боротьбі з цим ганебним явищем необхідна підтримка всього громадян. сусп-ва / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2015. — 24 квіт. (№ 75). — С. 2.

3418. **Мацегора К.** Рецепти боротьби з корупцією доволі прості : на думку Президента, слід оновити суд. корпус, відправити за ґрати нечистих на руку та припинити брати хабарі / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2015. — 22 верес. (№ 174). — С. 2.

3419. **Медуниця Ю.** Анархії та отаманщини в Україні не буде : влада приймає виклик, кинутий корупцією та контрабандою, готуючись завдати їм нищів. удару / Юрій Медуниця // Урядовий кур'єр. — 2015. — 17 лип. (№ 128). — С. 1—2.

3420. **Медуниця Ю.** Чергу до державної годівниці буде скорочено : упродовж найближ. місяця Президент очікує конкрет. справ від Нац. антикорупц. бюро / Юрій Медуниця // Урядовий кур'єр. — 2015. — 8 жовт. (№ 187). — С. 3.

3421. **Мельник С.** Є доведені факти незаконного ввезення палива : [щодо ситуації з контрабандою нафто-продуктів на півдні України] / Сергій Мельник // Голос України. — 2015. — 25 черв. (№ 112). — С. 3.

3422. **Мельник С.** ТСК з розслідування трагічних подій біля Верховної Ради створять після висновків правоохоронців / Сергій Мельник // Голос України. — 2015. — 3 верес. (№ 162). — С. 1—2.

3423. **Мирошниченко А.** Александр Ливик: Коррупции меньше не стало : прес-конф. нар. депутата України Александра Ливика / Александр Мирошниченко // Южная правда. — 2015. — 24 февр. (№ 22). — С. 2.

3424. **Моїсєєва Т.** Головна мета Майдану знову попереду : за два роки не вдалося подолати корупцію й покарати винних у злочинах проти активістів : [про засід. кругл. столу "Річниця Майдану: уроки революції і погляд у майбутнє"] / Тетяна Моїсєєва // Урядовий кур'єр. — 2015. — 21 листоп. (№ 218). — С. 3.

3425. **Мостова Ю.** Не в "справі" Корбана справа : [щодо ситуації навколо затримання співробітниками правоохорон. органів лідера партії "УКРОП" Геннадія Корбана] / Юлія Мостова // Дзеркало тижня. — 2015. — 7—13 листоп. (№ 42). — С. 1, 3.

3426. **Наливайченко В.** Валентин, Наливайченко: "Суд над злочинцями має бути відкритим!" : [док. причетності рос. спецслужб та високопосадовців до подій на Євромайдані 2014 р.] / Валентин Наливайченко // День. — 2015. — 30—31 жовт. (№ 197/198). — С. 5.

3427. **Наливайченко В.** СБУ проти ФСБ : Валентин Наливайченко: "Усі злочини Кремля та їхніх терористів на території України ми документуємо для трибуналу в Гаазі" : [бесіда з головою Служби безпеки України] / бесіду вели: Іван Капсамун, Валентин Торба // День. — 2015. — 1 квіт. (№ 56). — С. 4—5.

3428. **Не** вбивши корупційного дракона, Україна програє війну за суверенітет : [огляд ст. провід. світ. мас-медіа про політ. ситуацію в Україні (боротьба з корупцією)] / підготувала Інна Пукіш-Юнко // Високий замок. — 2015. — 3 листоп. (№ 121). — С. 5.

3429. **Нитка В.** Олігархи мають повернути державі награване / Василь Нитка // Голос України. — 2015. — 1 квіт. (№ 58). — С. 3.

3430. **Нитка В.** Президент закликає припинити бурштинове свавілля / Василь Нитка // Голос України. — 2015. — 18 лип. (№ 128). — С. 5.

3431. **Павленко С.** Етапи судового шляху Корбана: з Чернігова до Києва / Сергій Павленко // Голос України. — 2015. — 4 листоп. (№ 204). — С. 11.

3432. **Папенко М.** "Віriamo у верховенство права" : Конгрес крим. татар збирає доказову базу злочинів Росії щодо кримськотатар. населення, яке мешкає на півострові / Михайло Папенко // День. — 2015. — 4 серп. (№ 137). — С. 4.

3433. **Парубій А.** Боротьба з корупцією нерозривно пов'язана із проведенням реформ / Андрій Парубій // Голос України. — 2015. — 25 квіт. (№ 75). — С. 2.

3434. **Пекний О.** Не карати жінок довічним ув'язненням / Олександр Пекний // Голос України. — 2015. — 9 січ. (№ 2). — С. 2.

3435. **Подгорна В.** Форма без змісту : Вікторія Подгорна: "В будь-яких країнах іноді вибухають корупц. скандали, але в Україні вони виконують скоріше функцію піару ..." / підгот. Дмитро Кривцун // День. — 2015. — 24 черв. (№ 109). — С. 4.

3436. **Подольський О.** "Хто наступний?" : [про розслідування справи про смерть колиш. міністра внутр. справ Юрія Кравченка] / Олексій Подольський // День. — 2015. — 6—7 берез. (№ 39/40). — С. 6.

3437. **Поліщук І.** Люстраційних "індульгенцій" не існує : кримін. відповідальність чекає на чиновників, які надають про себе недостовірну інформацію / Ірина Поліщук // Урядовий кур'єр. — 2015. — 18 берез. (№ 49). — С. 2.

3438. **Поліщук І.** Пошук корупціонерів спростили : [щодо оновл. реєстру осіб, які вчинили корупц. правопорушення] / Ірина Поліщук // Урядовий кур'єр. — 2015. — 15 лип. (№ 126). — С. 3.

3439. **Поліщук І.** Теща "лексус" не сховає : в Україні створять агентство з пошуку та упр. злочин. активами / Ірина Поліщук // Урядовий кур'єр. — 2015. — 5 верес. (№ 163). — С. 1, 6.

3440. **Поліщук І.** Чи стежитиме суспільство за хабарниками? : упродовж ін-ту громад. обвинувачення фахівці називають альтернативою кримінал. переслідуванню корупц. злочинів / Ірина Поліщук // Урядовий кур'єр. — 2015. — 10 лип. (№ 123). — С. 9.

3441. **Процеси** боротьби з корупцією рішучі й триватимуть надалі : [за матеріалами інтерв'ю Президента України Петрі Порошенка укр. телеканалам, в ході якого глава держави прокоментував затримання лідера партії "УКРОП" Геннадія Корбана] // Голос України. — 2015. — 3 листоп. (№ 203). — С. 3.

3442. **Пташник В.** Козир у рукаві : [проблеми діяльності Антимонопол. комітету України] / Вікторія Пташник // Дзеркало тижня. — 2015. — 24—30 січ. (№ 2). — С. 6.
3443. **Пукіш-Юнко І.** "Безвізове гальмо" : що стоїть за "вперторогістю" генпрокурора Шокіна, через яку Україна ризикує остаточно втратити довіру Євросоюзу? : [щодо реакції Європ. Союзу на процес обрання Спец. антикорупц. прокуратури (САП)] / Інна Пукіш-Юнко // Високий замок. — 2015. — 29 жовт.—4 листоп. (№ 119). — С. 1, 5.
3444. **Самар В.** Котлети з мух : [інформація про діяльність СБУ щодо виявлення та розслідування діяльності диверсантів та терористів на території України] / Валентина Самар // Дзеркало тижня. — 2015. — 18—24 квіт. (№ 14). — С. 2.
3445. **СБУ** оприлюднила докази причетності військових РФ до злочинів проти людяності // Голос України. — 2015. — 28 січ. (№ 14). — С. 9.
3446. **Свентах А.** "Справа Гонгадзе". Випробування для журналістів : кілька запитань до укр. медіа-середовища у 15-ту річницю від дня вбивства Георгія / Анна Свентах // День. — 2015. — 18—19 верес. (№ 169/170). — С. 17, 20.
3447. **Сеник В.** Відповідальність за корупційні правопорушення та правопорушення, пов'язані з корупцією / Валентина Сеник // Голос України. — 2015. — 23 жовт. (№ 196). — С. 3.
3448. **Сергієнко О.** Винних у розстрілах патріотів так і не покарано : ГПУ, МВС та СБУ перед другою річницею Євромайдану відзвітували про перебіг розслідування злочинів, скоєних проти активістів / Олександр Сергієнко // Голос України. — 2015. — 21 листоп. (№ 217). — С. 3.
3449. **Сергєєва М.** Обговорили доцільність створення приватних колоній / Марина Сергєєва // Голос України. — 2015. — 1 квіт. (№ 58). — С. 2.
3450. **Сергєєва М.** Створять ТСК з питань внесення змін до Конституції 2010 року : [про розслідування фактів конституц. перевороту 2010 р. та подальших дій щодо узурпації влади щодо окремих суддів Конституц. Суду України] / Марина Сергєєва // Голос України. — 2015. — 8 квіт. (№ 63). — С. 2.
3451. **Ситник А.** Артем Ситник: "Передусім ревізуватимемо дії нинішньої влади" : розмова з директором Нац. антикорупц. бюро України Артемом Ситником / інтерв'ю взяла Юліана Шевчук // Голос України. — 2015. — 6 жовт. (№ 185). — С. 8.
3452. **Сірий М.** "Результат роботи НАБ для суспільства полягає не в кількості затриманих, покараних і не в об'ємах страху, який має привнести в суспільство Бюро" : бесіда з кандидатом на посаду дир. Нац. антикорупц. бюро Миколою Сірим / підготувала Алла Дубровик-Рохова // День. — 2015. — 9 квіт. (№ 62). — С. 6.
3453. **Суворова Т.** "Прокурорські" тести - опір реформам чи боротьба за правильність процедури? / Тетяна Суворова // Голос України. — 2015. — 14 серп. (№ 149). — С. 3.
3454. **Сюндюков І.** Корупція та історичний досвід спроб її подолання / Ігор Сюндюков // День. — 2015. — 10 листоп. (№ 204). — С. 8.
3455. **Терентєєв Ю.** Юрій Терентєєв: Завдання Антимонопольного Комітету не боротьба з олігархами, а захист конкуренції : бесіда з головою Антимонопол. ком. України / бесіду вела Юлія Самаєва // Дзеркало тижня. — 2015. — 31 жовт.—6 листоп. (№ 41). — С. 7.
3456. **Томбінський Я.** Ян Томбінський: "Експерти і громадськість стурбовані комісією з обрання антикорупційного прокурора" / Ян Томбінський // День. — 2015. — 23 верес. (№ 172). — С. 6.
3457. **Торба В.** Вибіркове правосуддя : Андрій Сенченко: "Справою честі було для нинішньої Верховної Ради завершити роботу щодо розслідування Іловайської трагедії" : [проблеми розслідування низки резонанс. кримін. справ та покарання винних] / Валентин Торба // День. — 2015. — 7—8 серп. (№ 140/141). — С. 5.
3458. **Торба В.** Гострий сюжет : нар. депутат: "Підозріло виглядає той факт, що голову СБУ викликають в прокуратуру одразу після того, як він провів масштабні чистки в управлінні "К" / Валентин Торба // День. — 2015. — 16 черв. (№ 103). — С. 4.
3459. **Торба В.** Захоплення Луганської СБУ. Рік безкарності / Валентин Торба // День. — 2015. — 7 квіт. (№ 60). — С. 5.
3460. **Торба В.** Корупція в зоні АТО... : нар. депутат: "Систему неможливо реформувати. Її треба вибудовувати заново" / Торба. Валентин // День. — 2015. — 24—25 лип. (№ 130/131). — С. 6.
3461. **Торба В.** Методи "школи Кучми" : останні дні насичені повідомленнями про допити і арешти політиків: боротьба з корупцією або зведення рахунків? : [ситуація навколо порушення кримін. справ проти деяких політиків] / Валентин Торба // День. — 2015. — 4 листоп. (№ 200). — С. 4.
3462. **Торба В.** Розгін Майдану. Виконавці і бенефіціари : що робили в кабінеті Попова в ніч з 29 на 30 листоп. Сівкович та Деркач : [про проблеми розслідування справи про розгін студен. Євромайдану в Києві та побиття його учасників 30 листоп. 2013 р.] / Валентин Торба // День. — 2015. — 26 листоп. (№ 216). — С. 4—5.
3463. **Узарашвілі О.** Прокурорам-хабарникам заплатити по кілька мільйонів застави — раз плюнути : [ситуація навколо звільнення під заставу арештов. за підозрою у вимаганні хабаря першого заст. главы слідчого управ. ГПУ Володимира Шапакіна і заст. прокурора Київ. обл. Олександра Корнійця] / Омар Узарашвілі // Високий замок. — 2015. — 10—12 лип. (№ 73). — С. 3.
3464. **Узарашвілі О.** Українську мафію породили...цигарки : через "фестиваль контрабанди на західному кордоні" країни ЄС щороку втрачають 10 млрд євро / Омар Узарашвілі // Високий замок. — 2015. — 9—15 лип. (№ 72). — С. 1, 10.

3465. **Узарашвілі О.** Чи перетвориться вся Україна в зону АТО? : теракти з великою кількістю жертв Росії не вигідні. Бо можуть об'єднати народ у боротьбі проти спільного ворога : [ухвалення Львів. міськ. радою антитерорист. програми] / Омар Узарашвілі // Високий замок. — 2015. — 25 черв. — 1 лип. (№ 67). — С. 8.
3466. **Фаріон І.** "У тюрмах повинні сидіти злодії з усіх команд!" : післямова до спецоперації "Корбан" / Іван Фаріон // Високий замок. — 2015. — 3 листоп. (№ 121). — С. 5.
3467. **Федик Р. Р.** Федик Роман Романович: "Деякі судді свідомо затягують розгляд корупційних справ" : про криміноген. ситуацію в регіоні та боротьбу зі злочинністю розповів прокурор Львів. обл. Роман Федик / розмовляв Омар Узарашвілі // Високий замок. — 2015. — 1 верес. (№ 94). — С. 7.
3468. **Фіялкович В.** Порядок на Закарпатті наводитиме Москаль : найперше візьметься за контрабандистів / Василь Фіялкович // Високий замок. — 2015. — 16—22 лип. (№ 75). — С. 4.
3469. **Хавронюк М.** Чи знаєш ти, українцю, за що тебе посадять і скільки дадуть? : [про так званий "диктаторський" закон, скасов. згодом як антидемократ. та антиконституц.] / Микола Хавронюк // Дзеркало тижня. — 2015. — 17—23 січ. (№ 1). — С. 2.
3470. **Хмара О.** Україна 2015: рік без Януковича, та з корупцією : [про проблеми реалізації антикорупц. реформ в Україні] / Олексій Хмара // Дзеркало тижня. — 2015. — 21—27 лют. (№ 6). — С. 6.
3471. **Червона** картка колишньому режиму : [Інтерпол оголосив у розшук экс-президента Віктора Януковича, колиш. прем'єр-міністра Миколу Азарова та ін. високопосадовців України] // Урядовий кур'єр. — 2015. — 13 січ. (№ 4). — С. 1.
3472. **Чечелюк П.** Які господарі можуть прийти на "бурштиновий майданчик" Волинського Полісся? : новий закон про видобуток "сонячного каміння" не примусить "чорних старателів" працювати чесно : [проблеми боротьби з незакон. видобутком бурштину] / Петро Чечелюк // День. — 2015. — 17—18 лип. (№ 125/126). — С. 9.
3473. **Чумак В.** Хто кине виклик злодіям в державних кабінетах? : Віктор Чумак: "До складу остаточної "четвірки" не потрапили люди, які влаштували б певну категорію людей в Адміністрації Президента" : [бесіда з нар. депутатом України про перебіг конкурсу з обрання керівника НАБУ та його можливі наслідки] / бесіду вела Алла Дубровик-Рохова // День. — 2015. — 24 берез. (№ 50). — С. 7.
3474. **Шабунін В.** У Шокіна з'явиться конкурент : експерт: Конкурс з обрання керівника антикорупційної прокуратури буде справжнім боєм : [комент. голови правл. Центру протидії корупції] / Віталій Шабунін ; підгот. Наталія Білоусова // День. — 2015. — 7 лип. (№ 117). — С. 2.
3475. **Шевченко А.** Антикорупційний комітет визнав незадовільним розслідування злочинів часів Майдану / Анна Шевченко // Голос України. — 2015. — 27 листоп. (№ 221). — С. 2.
3476. **Шевченко А.** Не чиновник має контролювати громадян, а навпаки : [про Нац. агентство з питань запобігання корупції] / Анна Шевченко // Голос України. — 2015. — 24 берез. (№ 52). — С. 4.
3477. **Шевчук О.** "Адвокат Корбана" : Олексій Шевчук: "Процес, який ми відіграли в Чернігові, увійде в історію адвокатури. Це нова епоха, адже ми показали, що систему можна зламати" : [бесіда з Олексієм Шевчуком — адвокатом лідера партії "УКРОП" Геннадія Корбана] / бесіду вів Валентин Торба // День. — 2015. — 18 листоп. (№ 210). — С. 5.
3478. **Шевчук Ю.** Перезавантаження гілки влади — не єдиний спосіб змінити систему : кругл. стіл з питань запобігання та протидії корупції за участю нар. депутатів, представників Мін'юсту, суддів та експертів / Юліана Шевчук // Голос України. — 2015. — 22 верес. (№ 175). — С. 2.
3479. **Шіраторі Р.** У чому полягає "Український шлях" боротьби з корупцією? : країні треба усвідомити критичність теперіш. моменту і проявити стійкість у своєму прагненні до успіху / Рей Шіраторі // День. — 2015. — 6 жовт. (№ 181). — С. 8.
3480. **Шокін В.** Віктор Шокін: "Жодного із колишніх представників влади не було виключено зі списку санкцій, обмежувальні заходи продовжено щодо 17 осіб" : про розслідування резонанс. справ, особливості притягнення до кримін. відповідальності нар. депутатів, про осіб, стосовно яких надалі діятимуть санкції : [розмова з Ген. прокурором України В. Шокінін] / бесіду вів Олександр Примаченко // Голос України. — 2015. — 16 черв. (№ 105). — С. 4.
3481. **Шушарін Д.** Світ став однополярним : тероризм легітимував незмінність і всюдозволеність влади усередині Росії, а тепер і у світі / Дмитро Шушарін // День. — 2015. — 18 листоп. (№ 210). — С. 3.
3482. **Юрченко М.** Безвізовий режим гальмує корупція : посилення боротьби з цим ганеб. явищем — неодмін. умова, висунута нашими європ. партнерами / Михайло Юрченко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 21 жовт. (№ 195). — С. 2.
3483. **Юрченко М.** Відкритість. Прозорість. Гідна платня : рецепти боротьби з корупцією не такі вже й складні. Їх просто слід чітко дотримуватися : [про міжнар. антикорупц. конф. "Запобігаємо. Боремось. Діємо"] / Михайло Юрченко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 18 листоп. (№ 215). — С. 2.
3484. **Юрченко М.** Президент вимагає поставити міцний заслін контрабанді / Михайло Юрченко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 11 лип. (№ 124). — С. 2.
3485. **Юрченко М.** Прокуратура позбувається радянської спадщини : [про зміни до Закону "Про прокуратуру"] / Михайло Юрченко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 16 лип. (№ 127). — С. 2.

344 Особливі види кримінального права. Військове, військово-морське, військово-повітряне право

3486. **Матіос А.** Анатолій Матіос: "Гібридна війна породжує страшенні гібридні наслідки" : [бесіда з голов. військ. прокурором про проблеми розслідування низки резонанс. справ ("Іловайський котел", боротьба з контрабандою в зоні АТО, конфлікт із застосуванням зброї в Мукачевому тощо)] / бесіду вела Оксана Денисова // Дзеркало тижня. — 2015. — 10—16 жовт. (№ 38). — С. 3.

3487. **Матіос А.** Компромісів із тими, хто підриває нашу боеготовність, бути не може ... : розмова з головним військ. прокурором / Анатолій Матіос ; інтерв'ю провів Сергій Зятєв // Демократична Україна. — 2015. — 27 лют. (№ 9). — С. 6.

3488. **Повернуть** військові суди : [кругл. стіл у Ком. з питань прав. політики та правосуддя на тему: "Запровадження інституту військових судів в Україні"] // Голос України. — 2015. — 11 верес. (№ 168). — С. 1—2.

347 Цивільне право

347.2/.3 Майнове право. Речове право. Право власності

3489. **Братко К.** Надання послуг з держреєстрації спростять : [про децентралізацію функцій із реєстрації майна та бізнесу] / Катерина Братко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 5 листоп. (№ 206). — С. 3.

3490. **Дубровик-Рохова А.** В Україні орудують патентні "тролі" : найчастіше торгові марки крадуть у майстрів хенд-мейд / Алла Дубровик-Рохова // День. — 2015. — 5 листоп. (№ 201). — С. 9.

3491. **Поліщук І.** Заробляти на чергах більше не вийде : конкуренція на ринку надання послуг з реєстрації нерухомості чи бізнесу спонукатиме чиновників надавати їх якісно / Ірина Поліщук // Урядовий кур'єр. — 2015. — 2 груд. (№ 225). — С. 5.

3492. **Пукіш-Юнко І.** Вкрадений "Укроп" ледь до суду не довів : партія Коломойського "вламала" обурен. худож. зам'яти скандал з порушенням його авт. прав / Інна Пукіш-Юнко // Високий замок. — 2015. — 26—28 черв. (№ 68). — С. 6.

3493. **Симонова Л.** Децентралізація через реєстрацію : замість кредитування банки реєструватимуть нерухомість та підприємств? / Людмила Симонова // Дзеркало тижня. — 2015. — 25 лип.—14 серп. (№ 27). — С. 11.

3494. **Чиновників** навчать прозорості : експерти "Дня" — про наслідки ухваленого парламентом Закону про доступ до реєстру прав на нерухомість, автомобілі та землю / підгот.: Наталія Білоусова, Марія Юзич // День. — 2015. — 16 лип. (№ 124). — С. 6.

3495. **Шевченко А.** Чи доведеться онукам платити за дідову або бабину хату? : [про законопроект про спадщину] / Анна Шевченко // Голос України. — 2015. — 27 січ. (№ 13). — С. 3.

347.9 Цивільне процесуальне право. Судовий устрій

3496. **Алексєєв С.** Очищення судової влади повинно проходити еволюційним шляхом : бесіда з членом Конституц. коміс. з питань суд. реформи / Сергій Алексєєв ; записала Юліана Шевчук // Голос України. — 2015. — 19 верес. (№ 174). — С. 3.

3497. **Венеціанська** комісія: для судової реформи необхідні зміни в Конституції // Дзеркало тижня. — 2015. — 21—27 берез. (№ 10). — С. 1.

3498. **Головко О.** І до поліграфа не ходи ... : Надія називає свої свідчення остан. боєм з лицемірством і беззаконням кремл. влади / Оксана Головко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 30 верес. (№ 180). — С. 3.

3499. **Сльяшкевич О.** Борець з "Драконом" : Олександр Сльяшкевич: "Всі ці роки я щиро вірю в те, що без показових судових процесів над співтворцями "системи Кучми" не буде жодних перспектив реформування України" : [бесіда з нар. депутатом поперед. скликань] / бесіду вели: Іван Капсамун, Дмитро Кривцун // День. — 2015. — 26—27 черв. (№ 111/112). — С. 6.

3500. **Княжанський В.** Український суддя: хто це? : незалеж. суд: як його забезпечити? / Віталій Княжанський // День. — 2015. — 14 січ. (№ 2). — С. 4.

3501. **Коваленко С.** Що приховує суддівська мантия? : [щодо відсторонення від посади Голови Апеляц. суду Києва Антона Чернушенка] / Коваленко Сергій // Голос України. — 2015. — 24 черв. (№ 111). — С. 2.

3502. **Коваленко С.** Венеціанська комісія підтримала судову реформу / Сергій Коваленко // Голос України. — 2015. — 28 лип. (№ 134). — С. 1—2.

3503. **Колесниченко В.** Незалежної судової влади нові реформатори не прагнуть / Володимир Колесниченко // Дзеркало тижня. — 2015. — 26 верес.—2 жовт. (№ 35). — С. 5.

3504. **Лавренюк С.** Потрібен незалежний, але відповідальний за свої рішення суд / Сергій Лавренюк // Голос України. — 2015. — 23 черв. (№ 110). — С. 3.

3505. **Львов Б.** Для розвитку держави необхідні здорова конкуренція та справедливий суд / Богдан Львов // Дзеркало тижня. — 2015. — 24—30 січ. (№ 2). — С. 1, 6.

3506. **Мацегора К.** Структуру судів визначить закон : концептуал. змінами уряд спробує знищити корупцію у цій гілці влади / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2015. — 22 жовт. (№ 196). — С. 1—2.

3507. **Мельник С.** Суди мають бути Perezавантажені та позбавлені будь-якого впливу : [про суд. реформу в Україні] / Сергій Мельник // Голос України. — 2015. — 22 жовт. (№ 195). — С. 3.

3508. **Мельник С.** У змінах до Основного Закону має бути радикальне очищення судової влади / Сергій Мельник // *Голос України*. — 2015. — 22 жовт. (№ 195). — С. 2.

3509. **Новиков І.** "Справа Савченко — головний процес року" : [в бесіді] адвокат Ілля Новиков пояснює, чому Кремлю не вигід, суд над Надією в Москві / підгот. Ігор Самокиш // *День*. — 2015. — 17—18 лип. (№ 125/126). — С. 3.

3510. **Новіков І.** Тихо цей процес вже точно не відбудуватиметься : Ілля Новіков — про те, чому вердикт у справі Савченко не такий важливий : [бесіда з адвокатом укр. льотчиці] / бесіду вів Ігор Самокиш // *День*. — 2015. — 11 серп. (№ 142). — С. 2.

3511. **Опанасюк І.** Ігор Опанасюк: бути суддею — гідна місія : бесіда зі слідчим / бесіду вела Ярослава Чамара // *Демократична Україна*. — 2015. — 27 листоп. (№ 48). — С. 6.

3512. **Поліщук І.** Повне перезавантаження для Феміди : у нашій країні рівень довіри до суд. системи найнижчий у Європі : [брифінг міністра юстиції України Павла Петренка щодо питання перезавантаження суддів, корпусу в рамках суд. реформи в Україні] / Ірина Поліщук // *Урядовий кур'єр*. — 2015. — 22 жовт. (№ 196). — С. 2.

3513. **Поліщук І.** Судний день для суддів : політиків позбавлять змоги впливати на служителів Феміди / Ірина Поліщук // *Урядовий кур'єр*. — 2015. — 28 жовт. (№ 200). — С. 4.

3514. **Пукіш-Юнко І.** Головний митар не митарствує. А тюремний начальник ледь не на баланді сидить ... : до списку найбагатших суддів і правоохоронців потрапив і керманіч МВС Арсен Аваков : [рейтинг найбагатших суддів та правоохоронців] / Інна Пукіш-Юнко // *Високий замок*. — 2015. — 26—28 черв. (№ 68). — С. 6.

3515. **Пукіш-Юнко І.** Надія Савченко зможе повернутися в Україну не раніше 2027 року? : хоча адвокати льотчиці не виключають її "політичного" звільнення : [комент. політолога Михайла Басараба щодо ймовір. судов. вироку та можливих варіантів звільнення укр. льотчиці] / Інна Пукіш-Юнко // *Високий замок*. — 2015. — 23 черв. (№ 66). — С. 3.

3516. **Пукіш-Юнко І.** Савченко обтяжили обвинувачення : тепер укр. льотчиці інкримінують убивство, а не пособництво у загибелі рос. журналістів / Інна Пукіш-Юнко // *Високий замок*. — 2015. — 9—15 лип. (№ 72). — С. 6.

3517. **Пукіш-Юнко І.** "Росія Савченко судить, Україна — садить" : придвор. юристи Кремля прописали сценарій, як не допустити оскарження вироку укр. льотчиці [нар. депутату України Надії Савченко] в Європ. суді / Інна Пукіш-Юнко // *Високий замок*. — 2015. — 2—4 жовт. (№ 108). — С. 6.

3518. **Сирій О.** Вивести суддівство з неволі : розмова з одним із авт. депутат. законопроекту про суд. реформу / бесіду вела Надія Сміян // *Голос України*. — 2015. — 21 січ. (№ 9). — С. 2.

3519. **Сірий М.** В кінці 1990-х поступ у розвитку судової системи був втрачений / Микола Сірий // *День*. — 2015. — 6—7 берез. (№ 39/40). — С. 6.

3520. **Сірий М.** Про "матеріал" для судової реформи / бесіду вів Іван Капсамун // *День*. — 2015. — 14 січ. (№ 2). — С. 6.

3521. **Сміян Н.** Справа проти Надії Савченко розсипається : [адвокати укр. льотчиці Надії Савченко надали всі докази її невинуватості] / Надія Сміян // *Голос України*. — 2015. — 13 лют. (№ 26). — С. 3.

3522. **Ставнійчук М.** Судова реформа "наживоріт" / Марина Ставнійчук // *Дзеркало тижня*. — 2015. — 18—24 квіт. (№ 14). — С. 4.

3523. **Судова** реформа на фінішній прямій : Венеціан. коміс. в остаточ. висновку позитивно оцінила проект змін до Конституції в частині правосуддя // *Урядовий кур'єр*. — 2015. — 24 жовт. (№ 198). — С. 2.

3524. **Терен І.** І перед Путіним не стали на коліна ... : у момент оголошення рос. судом 20-річного строку ув'язнення українці Сенцов і Кольченко виконували Державний гімн / Іван Терен // *Високий замок*. — 2015. — 27 серп.—2 верес. (№ 92). — С. 1, 3.

3525. **Торба В.** Атака на суддів ... Чи на систему? : експерт: "Для кардинальних змін я не бачу політичної волі, відбувається лише перетасування колоди" / Валентин Торба // *День*. — 2015. — 5 берез. (№ 38). — С. 4.

3526. **Фейгін М.** "Справа Савченко тепер має "знижену" актуальність" : адвокат розповідає про те, як "в'язень Кремля" може повернутися в Україну : [бесіда з адвокатом укр. льотчиці, нар. деп. України Надії Савченко Марком Фейгінім] / підгот. Ігор Самокиш // *День*. — 2015. — 2—3 жовт. (№ 179/180). — С. 3.

3527. **Шевчук Ю.** Коли Феміда стане насправді справедливою : [кругл. стіл на тему: "Українські суди — перезавантаження через зміни до Конституції" / Юліана Шевчук // *Голос України*. — 2015. — 5 серп. (№ 140). — С. 1, 4.

3528. **Шутко Л.** Перегляд вироків незаконно засуджених: законодавчі ініціативи : [подані на розгляд Верховної Ради України законопроекти про перегляд суд. вироків] / Леся Шутко // *Дзеркало тижня*. — 2015. — 26 верес.—2 жовт. (№ 35). — С. 15.

3529. **Юрченко М.** Країна не може більше чекати на судову реформу : це гарантія залучення інозем. інвестицій і дієвої боротьби з корупцією / Михайло Юрченко // *Урядовий кур'єр*. — 2015. — 11 листоп. (№ 210). — С. 3.

349 Спеціальні галузі права. Галузі права змішаного характеру

3530. **Квітка Г.** Земля через комп'ютер : в ОБСЄ вважають, що можливість для громадян отримати без-контактну адмінпослугу звужує простір протиправ. дій : [щодо впровадж. нових електрон. послуг у земел. сфері] / Галина Квітка // *Голос України*. — 2015. — 10 листоп. (№ 208). — С. 8.

35 Державне адміністративне управління. Уряд. Військова справа

351/354 Державне адміністративне управління

3531. **Агресивна** пропаганда має глобальні наслідки : [робочий візит до США міністра інформ. політики Юрія Стеця] // Урядовий кур'єр. — 2015. — 1 лип. (№ 116). — С. 3.
3532. **Антипенко І.** Як оживити "Магдебурзьке право" : децентралізація: польський досвід [місц. самоврядування] / Іван Антипенко // День. — 2015. — 7 лип. (№ 117). — С. 5.
3533. **Антоненко П.** Хто замовляє музику : [про цензуру в засобах мас. інформації] / Петро Антоненко // Слово Просвіти. — 2015. — 12—18 берез. (№ 10). — С. 3.
3534. **Бабич М.** Фракція "Батьківщина": землею мають розпоряджатися сільські ради, а не Держземагентство / Марина Бабич // Село полтавське. — 2015. — 5 берез. (№ 8). — С. 4.
3535. **Бережна О.** Перший крок децентралізації — повернення земель громадянам / Олена Бережна // Южная правда. — 2015. — 23 апр. (№ 45). — С. 2.
3536. **Білоусова Н.** Кабміну дали три місяці... : про особливості остан. засідан. Нац. ради реформ / Наталія Білоусова, Марія Юзич // День. — 2015. — 25 черв. (№ 110). — С. 6.
3537. **Білоусова Н.** Чекаючи на "диво"... : підсумок донор. конф.: зарубіж. інвестори не готові беззастережно підтримувати укр. владу / Наталія Білоусова // День. — 2015. — 29—30 квіт. (№ 75/76). — С. 9.
3538. **Бодня Т.** Нова поліція змінює правила гри : правоохоронці мають показати, чого вони варті / Тетяна Бодня // Урядовий кур'єр. — 2015. — 7 листоп. (№ 208). — С. 4.
3539. **Бодня Т.** Патрульні розпочали зі штрафування депутата і прокурора : у МВС запевняють, що винятків не буде ні для кого : [прес-конф. першого заст. міністра внутріш. справ України Еки Згуладзе] / Тетяна Бодня // Урядовий кур'єр. — 2015. — 8 лип. (№ 121). — С. 3.
3540. **Бодня Т.** Реформі ДАІ не дають загальмувати : як створюється поліція нового зразка, першими відчують столичні водії / Тетяна Бодня // Урядовий кур'єр. — 2015. — 3 квіт. (№ 61). — С. 5.
3541. **Бодня Т.** Спецпризначенців підготують техаські рейнджери / Тетяна Бодня // Урядовий кур'єр. — 2015. — 6 жовт. (№ 185). — С. 2.
3542. **Бодня Т.** Учора міліція — завтра поліція : що потрібно зробити, щоб повернути довіру людей до правоохорон. органів / Тетяна Бодня // Урядовий кур'єр. — 2015. — 22 січ. (№ 11). — С. 5.
3543. **Бондар В.** Альтернативи реформам немає і бути не може — вважають учасники круглого столу, що відбувся в Коломії / Віктор Бондар, Віктор Коломак // Голос України. — 2015. — 22 верес. (№ 175). — С. 1, 4—6.
3544. **Брусенський О.** Адміністративно-територіальна реформа: погляд із глибини / Олександр Брусенський // Демократична Україна. — 2015. — 3 квіт. (№ 14). — С. 7.
3545. **Брусенський О.** Реформа МВС: і хочеться, і колется / Олександр Брусенський // Демократична Україна. — 2015. — 19 груд. (№ 51). — С. 3.
3546. **Брусенський О.** Українські полісмени: служба за ідею чи за гроші? / Олександр Брусенський // Демократична Україна. — 2015. — 9 жовт. (№ 41). — С. 3.
3547. **Брухаль Г.** Володимир Гройсман: "Не вірте тим, хто каже, що зміни до Конституції несуть федералізацію та узурпацію влади ..." / Галина Брухаль // Голос України. — 2015. — 13 листоп. (№ 211). — С. 3.
3548. **Бутусов Ю.** Реформа МВС. Перший підхід до снаряда / Юрій Бутусов // Дзеркало тижня. — 2015. — 24—30 жовт. (№ 40). — С. 2.
3549. **Вашаргалі Т.** Головне — не лише об'єднання громад, а й формування спроможних територіальних утворень : реформи слід проводити швидко, як це відбувалося в нині успішних європейських країнах, — наголошували експерти Офісу реформ у Закарпат. обл. на брифінгу за підсумками півріччя діяльності / Тетяна Вашаргалі, Василь Нитка // Голос України. — 2015. — 7 листоп. (№ 207). — С. 3.
3550. **Вітер В.** Тільки сильні громади змінять наше життя на краще / Валентин Вітер // Волинь нова. — 2015. — 20 серп. (№ 89). — С. 4.
3551. **Вовк Л.** Державна служба мусить відходити від політики / Лора Вовк // Урядовий кур'єр. — 2015. — 27 листоп. (№ 222). — С. 2.
3552. **Ворона П.** Петро Ворона: "Люди повинні чітко уявляти архітектуру реформи" : [бесіда з головою Полтав. обл. ради] / бесіду вів Олександр Данилець // Урядовий кур'єр. — 2015. — 6 серп. (№ 142). — С. 6.
3553. **Воронков К.** Має бути обопільний зв'язок між владою і конструктивною громадськістю : [про робочу поїздку до Одес. обл. Голови Верховної Ради України Володимира Гройсмана] / Кирило Воронков // Голос України. — 2015. — 24 черв. (№ 111). — С. 2.
3554. **Гагін Я.** Енергозбереження та децентралізація як державні пріоритети : [робочий візит віце-прем'єр-міністра — міністра регіон. розвитку, буд-ва та ЖКГ України Геннадія Зубка до Чернігова] / Ярина Гагін // Чернігівські відомості. — 2015. — 10 черв. (№ 23). — С. 2.
3555. **Галата Я.** Це солодке слово "децентралізація" : як місц. вибори вплинуть на подальші перипетії навколо місц. самоврядування / Ярослав Галата // Демократична Україна. — 2015. — 13 жовт. (№ 132). — С. 2.
3556. **Галата Я.** Чим далі від центру, тим більше на центр схоже, або Деякі парадокси нинішнього курсу на розширення прав місцевого самоврядування / Ярослав Галата // Демократична Україна. — 2015. — 19 черв. (№ 25). — С. 2.

3557. **Гасюк В.** Політичний вплив на державну службу треба обмежити : про це сказав голова Нац. агентства України з питань держ. служби Костянтин Ващенко / Віра Гасюк // Вінниччина. — 2015. — 18 верес. (№ 73). — С. 2.

3558. **Головатий С.** Люди повинні стати господарями на своїй землі, на своїй малій батьківщині : Конституц. коміс. направила Президентові пропозиції щодо децентралізації влади / Сергій Головатий // Голос України. — 2015. — 1 лип. (№ 115). — С. 4.

3559. **Головко О.** Виграє той, хто раніше об'єднається : перспект. плани формування територій затв. вже 14 обл., у чотирьох ухвалено і стратегію / Оксана Головко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 26 черв. (№ 114). — С. 3.

3560. **Головко О.** Маршрутна карта змін : [про 24 регіон. центри підтримки децентралізації] / Оксана Головко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 25 квіт. (№ 76). — С. 2.

3561. **Головко О.** "Міцна рука" чи "розумна голова"? : яким має бути ефект. представництво держави на територіях / Оксана Головко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 5 груд. (№ 228). — С. 3.

3562. **Головко О.** Об'єднані громади: невіртуальна реальність : європ. досвід працює на укр. теренах : [про ситуацію зі створенням об'єднаних громад в Україні] / Оксана Головко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 18 листоп. (№ 215). — С. 3.

3563. **Головко О.** Під прапорами "Східного партнерства" : громади отримали шанс набувати досвіду разом і вчитися одна в одній : [про міжнар. конф. "Міжмуніципальне співробітництво: моделі розвитку місцевого самоврядування"] / Оксана Головко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 7 жовт. (№ 186). — С. 3.

3564. **Головко О.** Рада Європи розвиває муніципальний менеджмент : людський ресурс небезпідставно називають головною інвестицією змін / Оксана Головко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 22 квіт. (№ 73). — С. 3.

3565. **Головко О.** Рік децентралізації. З чого розпочнемо? : уряд. проект "Про об'єднання громад" готують до другого читання / Оксана Головко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 24 січ. (№ 13). — С. 3.

3566. **Головко О.** "Чорний список" продовжили до вересня : Рада ЄС із закордон. справ закликає укр. владу активізувати реформи / Оксана Головко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 31 січ. (№ 18). — С. 3.

3567. **Горбунова О.** Володимир Гройсман: "Нас хочуть зупинити на шляху перетворень, бо для когось це як страшний сон" / Олена Горбунова // Голос України. — 2015. — 27 січ. (№ 13). — С. 1—2.

3568. **Горбунова О.** Громади, які хочуть об'єднуватися, повинні отримати таку можливість / Олена Горбунова // Голос України. — 2015. — 31 січ. (№ 17). — С. 3.

3569. **Горбунова О.** Ефективна, демократична держава конче потребує активної участі громадян у місцевому самоврядуванні / Олена Горбунова // Голос України. — 2015. — 29 трав. (№ 94). — С. 3.

3570. **Горбунова О.** Об'єднання громад відбуватиметься добровільно і масово, бо стимулюватиметься / Олена Горбунова // Голос України. — 2015. — 11 квіт. (№ 66). — С. 4.

3571. **Гривінський Р.** Досвід Криму не навчив... : депутати дозволили чиновникам не користуватися держ. мовою / Роман Гривінський // День. — 2015. — 18 черв. (№ 105). — С. 5.

3572. **Гривняк С.** Реформа міліції в дії / Сергій Гривняк, Євген Захаров // Дзеркало тижня. — 2015. — 20—26 черв. (№ 22). — С. 6.

3573. **Гройсман В.** Володимир Гройсман: "Децентралізація не ослабляє державу, а, навпаки, робить її сильною" / Володимир Гройсман // Голос України. — 2015. — 16 січ. (№ 1). — С. 1.

3574. **Гройсман В.** Зміна системи управління, зокрема, місцевого самоврядування, має високі шанси на ухвалення парламентом : інтерв'ю Голови Верховної Ради України / Володимир Гройсман // Голос України. — 2015. — 23 черв. (№ 110). — С. 2.

3575. **Гройсман В.** "Передавати повноваження недостатньо, потрібні ресурси для їх виконання" : Голова Верховної Ради України відвідав з робочою поїздкою Одес. обл. / Гройсман Володимир // Голос України. — 2015. — 23 черв. (№ 110). — С. 2.

3576. **Громов О.** Регіони відчули позитив : перші підсумки реформи з децентралізації влади / Олег Громов // Урядовий кур'єр. — 2015. — 25 берез. (№ 54). — С. 2.

3577. **Дацюк Л.** Починати децентралізацію можна за чинної Конституції / Лариса Дацюк // Урядовий кур'єр. — 2015. — 31 січ. (№ 18). — С. 3.

3578. **Державна влада і місцеве самоврядування: розподіл повноважень** : [підгот. до проведення у Верховній Раді України парлам. конституц. семінару] // Голос України. — 2015. — 11 лип. (№ 123). — С. 5.

3579. **Децентралізація** веде нас до європейської моделі самоврядування : звернення Президента України Петра Порошенка до українців у зв'язку з прийняттям Верховною Радою у першому читанні змін до Конституції України // Голос України. — 2015. — 2 верес. (№ 161). — С. 3.

3580. **Децентралізація**: об'єднатися навколо реформ, щоб побудувати ефективну Україну : [кругл. стіл з питань децентралізації та орг. системи упр. на місцях] // Голос України. — 2015. — 26 листоп. (№ 220). — С. 2.

3581. **Децентралізація** рухає всі інші реформи : [робота XI Укр. муніцип. форуму в Одесі] // Урядовий кур'єр. — 2015. — 24 черв. (№ 112). — С. 2.

3582. **Джакомопулос К.** Крістос Джакомопулос: "Прокуратура повинна бути незалежною від політики в Україні" : бесіда з директором з прав людини і спец. представником Ради Європи в Україні / бесіду вів Леся Димань // Дзеркало тижня. — 2015. — 7—13 листоп. (№ 42). — С. 2.

3583. **Дубровик-Рохова А.** "Тендерні" скандали столичної мерії : громадськість: "Київська влада віддає бюджетні гроші фігурантам кримінальних справ" / Алла Дубровик-Рохова // День. — 2015. — 7 жовт. (№ 182). — С. 5.
3584. **Єфремов С.** Про реформу міліції : чи потрібні спецпідрозділи по боротьбі з організованою злочинністю? / Сергій Єфремов // День. — 2015. — 19 лют. (№ 28). — С. 5.
3585. **Жмілько В.** Яким має бути закон про національну поліцію / Володимир Жмілько, Євген Захаров, Олег Мартиненко // Дзеркало тижня. — 2015. — 21—27 лют. (№ 6). — С. 4.
3586. **Загальнонаціональний** діалог щодо децентралізації буде діалогом однодумців : [про зустріч Голови Верховної Ради України Володимира Гройсмана з Комісаром ЄС з питань Європ. політики сусідства та переговорів з розширення Йоганнесом Ханом] // Голос України. — 2015. — 20 лют. (№ 31). — С. 2.
3587. **Зверев М.** Головне щоб реформа йшла знизу : [щодо реформи місц. самоврядування] / Микола Зверев ; бесіду вела Віра Лобановська // Чернігівські відомості. — 2015. — 15 квіт. (№ 15). — С. 3.
3588. **Згуладзе Е.** Ека Згуладзе: "Я дуже, дуже не люблю, коли система починає прикриватися процесом" : [бесіда з заст. міністра внутр. справ України про створення нової патрул. служби] / бесіду вів Сергій Рахманін // Дзеркало тижня. — 2015. — 27 черв.—3 лип. (№ 23). — С. 1, 3.
3589. **Зміни** базуватимуться на основних принципах Європейської хартії місцевого самоврядування : Голова Верховної Ради України Володимир Гройсман сподівається, що на засід. Конституц. коміс. 13 трав. всі її робочі групи представлять своє бачення реформування Основного Закону // Голос України. — 2015. — 29 квіт. (№ 77). — С. 3.
3590. **Іванів С.** Звітувати за кількістю вироків, а не за кількістю порушених справ : [нарада з керівниками силових структур та відомств] / Сергій Іванів // Голос України. — 2015. — 23 черв. (№ 110). — С. 3.
3591. **Івашко О.** На Миколаївщині ліквідовано ДАІ : заяву міністра представники громадськості зустріли оплескам / Олена Івашко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 2 лип. (№ 117). — С. 4.
3592. **Ільницький В.** "Переконливих аргументів ніхто не навів" : про те, чому виникає недовіра до "перезрілої" адмінреформи — керівники сіл. громад Ужгород. р-ну / Василь Ільницький // День. — 2015. — 15 лип. (№ 123). — С. 5.
3593. **Інвестиції** в демократію : Венеціан. ком. готова надати експерт. висновки до змін, які стосуються децентралізації // Голос України. — 2015. — 30 квіт. (№ 78). — С. 2.
3594. **Ісаченко С.** Хто кого повинен годувати? : лише дві з майбутніх 25 громад Чернів. обл. фінанс. спроможні : [проблеми реалізації перспект. плану формування терит. громад в Чернів. обл.] / Світлана Ісаченко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 16 лип. (№ 127). — С. 8.
3595. **Іщенко Ю.** "Ми ні до кого не хочемо йти в прийми" : не всі сільради хочуть об'єднуватися у громади / Юлія Іщенко // Високий замок. — 2015. — 11—17 черв. (№ 61). — С. 5.
3596. **Капсамун І.** Тепер всі команди — президентські : [про посилення ролі Президента України Петра Порошенка в упр. державою та внесення змін до Конституції України] / Іван Капсамун, Дмитро Кривцун // День. — 2015. — 2 лип. (№ 114). — С. 4—5.
3597. **Каранда Я.** Валерій Куліч: "Система державного управління повністю прогнила, і її треба міняти" / Ярослав Каранда // Деснянська правда. — 2015. — 7—9 лип. (№ 27). — С. 2.
3598. **Каспрук В.** Про чотири нестандартні методи, або Як поліція має зберегти довіру і повагу киян / Віктор Каспрук // День. — 2015. — 2 верес. (№ 157). — С. 5.
3599. **Кирей Р.** Краще пізно, ніж ніколи : у разі втілення перспект. плану [Черкас.] регіон має шанс отримати додатково 1,7 млрд. грн. / Роман Кирей // Урядовий кур'єр. — 2015. — 16 лип. (№ 127). — С. 8.
3600. **Кирей Р.** План "до двору" чи широке обговорення? : сесія Черкас. обл. ради відхилила запропонов. план об'єдн. місц. громад. Чому? / Роман Кирей // Урядовий кур'єр. — 2015. — 19 черв. (№ 109). — С. 7.
3601. **Кириленко Т.** Готуємося до гіршого, але сподіваємося на мир : [про план подальших кроків з протидії терористам] / Тетяна Кириленко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 24 січ. (№ 12). — С. 2.
3602. **Климчук О.** Спроба перейти у правове поле : житомир. правоохоронців перевірять на причетність до прикривання нелегал. видобутку бурштину / Оксана Климчук // День. — 2015. — 23 черв. (№ 108). — С. 2.
3603. **Княжанський В.** Про два варіанти об'єднання громад : Володимир Гройсман: "Якщо вас усе влаштовує — ніхто не буде змушувати, але якщо хочете бути успішними — є інструмент це зробити" / Віталій Княжанський // День. — 2015. — 15 лип. (№ 123). — С. 5.
3604. **Коваленко С.** Охорону стратегічних об'єктів посилять / Сергій Коваленко // Голос України. — 2015. — 24 січ. (№ 12). — С. 2.
3605. **Коваль Л.** Децентралізація — не лише повноваження на місцях, а й відповідальність : Прем'єр-міністр поставив перед Мінрегіоном мету — зробити територ. громади сильн., потужн. та ефектив. / Любомира Коваль // Урядовий кур'єр. — 2015. — 24 лип. (№ 133). — С. 2.
3606. **Коваль Л.** Нова патрульна поліція: перші здобутки : молоді енерг. охоронці правопорядку допомагають людям / Любомира Коваль // Урядовий кур'єр. — 2015. — 30 верес. (№ 180). — С. 3.
3607. **Коваль П.** Як зберегти довіру до нової поліції / Петро Коваль // Дзеркало тижня. — 2015. — 24—30 жовт. (№ 40). — С. 2.
3608. **Ковальова В.** Бути об'єднаною громадою вигідно / Вікторія Ковальова // Урядовий кур'єр. — 2015. — 8 квіт. (№ 64). — С. 4.

3609. **Ковальова В.** Держслужбу очистять від корупціонерів : вона має стати демократ., а підгот. її фахівців буде радик. змінено / Вікторія Ковальова // Урядовий кур'єр. — 2015. — 18 черв. (№ 108). — С. 7.
3610. **Ковальова В.** Справа корпоративного принципу : у найбільш екон. розвин. країнах світу заборонено участь політиків і чиновників у раді директорів держпідприємств : [про роботу міжнар. форуму корпорат. секретарів у Києві] / Вікторія Ковальова // Урядовий кур'єр. — 2015. — 2 лип. (№ 117). — С. 7.
3611. **Ковальова В.** У Києві презентували кращі практики самоврядування : цей конкурс — цін. досвід лідерів і матеріал для вивч. експертами проєктів, які не стали переможцями / Вікторія Ковальова // Урядовий кур'єр. — 2015. — 23 жовт. (№ 197). — С. 2.
3612. **Ковальова В.** Чому повіти кращі за райони : суть реформи не в об'єднанні громад, а у творенні нового терит. розподілу й ефектив. органів влади / Вікторія Ковальова // Урядовий кур'єр. — 2015. — 14 лип. (№ 125). — С. 10.
3613. **Козак І.** Чи стануть Олександрівки та Олексіївки столицями? : мешканці глибинки активно обговорюють реформу, але для багатьох її суть залишається туман. : [про особливості адмін.-теоритор. реформи у Хмельн. обл.] / Ірина Козак // Голос України. — 2015. — 9 черв. (№ 100). — С. 4.
3614. **Коліушко І.** "Щоб не було нових майданів, потреби людей треба вирішувати на місцях" / Ігор Коліушко // Високий замок. — 2015. — 11—17 черв. (№ 61). — С. 5.
3615. **Колодій П.** Час, коли регіони стояли осторонь загальнодержавних процесів, має відійти в минуле : розмова з головою Львів. обл. ради / розпитував Богдан Кушнір // Голос України. — 2015. — 21 січ. (№ 9). — С. 5.
3616. **Кондрашов О.** "Демократія без місцевого самоврядування неможлива" : розмова з членом спеціаліз. вченої ради / Олександр Кондрашов ; спілкувалась Оксана Малолеткова // Урядовий кур'єр. — 2015. — 16 квіт. (№ 69). — С. 6.
3617. **Кондрашов О.** "Ми — та сила, яка зробить громади заможними і самодостатніми!" : бесіда з лідером Партії місц. самоврядування / Олександр Кондрашов // Голос України. — 2015. — 26 черв. (№ 113). — С. 1, 10.
3618. **Корж О.** Олег Кулініч: для кого робиться ця реформа [місцевого самоврядування], для людей чи для чиновників? / Олексій Корж // Зоря Полтавщини. — 2015. — 3 лип. (№ 88/90). — С. 5.
3619. **Корнацький А.** Сільські реформи: кріпосне право і дірка від бублика замість дерегуляції та децентралізації / Аркадій Корнацький // Голос України. — 2015. — 20 черв. (№ 109). — С. 9.
3620. **Косий М.** Децентралізація — це ключ до успіху країни / Микола Косий // Голос України. — 2015. — 1 груд. (№ 223). — С. 2.
3621. **Крамарчук О.** Місцеві громади самі відповідатимуть за бюджет / Оксана Крамарчук // Урядовий кур'єр. — 2015. — 28 листоп. (№ 223). — С. 2.
3622. **Кривоніс О.** Реформа, яка потрібна всім : [щодо децентралізації влади та об'єднання громад] / Олег Кривоніс // Вінниччина. — 2015. — 8 квіт. (№ 27). — С. 2.
3623. **Кривцун Д.** Між захопленням та скепсисом : перші враження від нової поліції / Дмитро Кривцун // День. — 2015. — 7 лип. (№ 117). — С. 4.
3624. **Кривцун Д.** Перші кроки Мішеля Терещенка : поч. роботи Мішеля Терещенка на посаді міськ. голови Глухова / Дмитро Кривцун // День. — 2015. — 5 листоп. (№ 201). — С. 4.
3625. **Критерій** оцінки роботи державних службовців — зростання економіки : за матеріалами інтерв'ю Голови Верховної Ради України Володимира Гройсмана одному з укр. телеканалів // Голос України. — 2015. — 3 жовт. (№ 184). — С. 2.
3626. **Крок** до безвізового режиму з країнами ЄС : наші співвітчизники вже почали отримувати біометр. паспорти // Голос України. — 2015. — 14 січ. (№ 4). — С. 3.
3627. **Крючков О.** Як тебе не жаліти, Києве мій? : [про роботу ниніш. міськ. влади на чолі з міськ. головою Віталієм Кличком] / Олександр Крючков // Урядовий кур'єр. — 2015. — 27 жовт. (№ 199). — С. 3.
3628. **Кузнецова А.** Чи стане електронний паспорт євродокументом? / Альона Кузнецова // Голос України. — 2015. — 24 верес. (№ 177). — С. 1—2.
3629. **Кулініч О.** Через непродуману політику щодо об'єднання територіальних громад Україну чекає повний колапс місцевого самоврядування / Олег Кулініч // Зоря Полтавщини. — 2015. — 5 черв. (№ 72/74). — С. 4.
3630. **Куш Л.** Рішення повинні відповідати інтересам і громади, і держави : [зустріч заст. Голови Верховної Ради України Оксани Сироїд з представниками місц. влади у Краматорську] / Ліна Куш // Голос України. — 2015. — 20 січ. (№ 8). — С. 6.
3631. **Лиховид І.** Засмічена ... пам'ять : активісти просять КМДА упорядкувати давнє євр. кладовище на території Бабиного Яру / Інна Лиховид // День. — 2015. — 23 черв. (№ 108). — С. 2.
3632. **Лиховид І.** Під прицілом : сусп-во вимагає від влади публіч. пояснень: чому тривають обшуки та перевірки волонтер. фондів : [про проведення правоохорон. органами перевірок та обшуків в низці волонтер. орг.] / Інна Лиховид // День. — 2015. — 6—7 листоп. (№ 202/203). — С. 7.
3633. **Лиховид І.** Хто подбає про "територію пам'яті"? : столич. активісти самостійно встановили ін-формац. стенд біля давніх єврейс. поховань / Інна Лиховид // День. — 2015. — 27 серп. (№ 153). — С. 9.
3634. **Ліщенко Ю.** "Альтернативи громадам нині немає" : об'єднання в рамках децентралізації — "фінансовий ресурс і можливість розпоряджатися землею" / Юлія Ліщенко // Високий замок. — 2015. — 15 верес. (№ 100). — С. 3.

3635. **Лучіані К.** Клаудія Лучіані: "Відкритість реформ — це фундамент для демократії" : [бесіда з керівником Директорату з демократ. врядування Ради Європи Клуадією Лучіані] / бесіду вела Оксана Головка // Урядовий кур'єр. — 2015. — 25 черв. (№ 113). — С. 6.
3636. **Магера А.** "Щоб перемейнувати область, потрібно вносити зміни в Конституцію" / Андрій Магера ; бесіду вела Тетяна Моїсєєва // Урядовий кур'єр. — 2015. — 28 квіт. (№ 77). — С. 5.
3637. **Малєжик К.** Децентралізація на практиці : [за матеріалами дискусії "Реформи з децентралізації: кроки, перспективи, очікувані результати"] / Кіра Малєжик // Слобідський край. — 2015. — 1 серп. (№ 91). — С. 2.
3638. **Мацегора К.** "Біометрія" по-українськи : активісти, журналісти та громад. діячі першими отримали паспорти нового зразка / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2015. — 14 січ. (№ 5). — С. 2.
3639. **Мацегора К.** Децентралізація об'єднає наше суспільство : Президент переконаний, що саме вона стане цивілізац. відмінністю й унеможливить повернення до тоталітаризму / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2015. — 3 лип. (№ 118). — С. 2.
3640. **Мацегора К.** Земля йде до рук територіальних громад : у Полтаві центр. влада розробляла дорож. карту нових управл. обов'язків / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2015. — 24 верес. (№ 176). — С. 1—2.
3641. **Мацегора К.** Концентрація. Мобілізація. Відповідальність! : в Україні діятиме контртерорист. режим — МВС, СБУ та Нацгвардія посилюють охорону громадян і об'єктів інфраструктури / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2015. — 24 січ. (№ 13). — С. 1—2.
3642. **Мацегора К.** Кордон, стіна і додатковий стимул : прикордонники мають час до вересня на виконання техн. питань, пов'яз. з отриманням Україною безвіз. режиму / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2015. — 16 черв. (№ 106). — С. 2.
3643. **Мацегора К.** Слово залишається зброєю : Мінінформполітики планує перемогти агрес. пропаганду і вивести на новий рівень військ. медіа / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2015. — 20 берез. (№ 51). — С. 2.
3644. **Мацегора К.** Техніка не вибачає послаблень : аби не повторити помилок, Прем'єр доручив тим, хто опікується небезпеч. об'єктами, не зволікати із виконанням нормативів і приписів / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2015. — 17 черв. (№ 107). — С. 2.
3645. **Мацегора К.** У перспективі МВС стане цивільним відомством : держ. політика з протидії злочинності невдовзі зазнає кардин. змін / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2015. — 11 лип. (№ 124). — С. 2.
3646. **Мацегора К.** Унітарність перемагає федералізацію : парламент погодився передати функції упр. з центру на місця: йдеться і про владу, і про відповідальність / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2015. — 17 лип. (№ 128). — С. 2.
3647. **Мацегора К.** Центр готує на місця гарантії самоврядування / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2015. — 11 верес. (№ 167). — С. 2.
3648. **Машковський С. О.** Сергій Машковський — про реформи в країні та свої службові пріоритети : інтерв'ю з головою Житомир. облдержадмін. / інтерв'ю вела Наталя Миколаєнко // Житомирщина. — 2015. — 29 трав. (№ 52). — С. 2.
3649. **Медуниця Ю.** МВС формує команду реформаторів : [про призначення Хатії Деканоїдзе керівником Нац. поліції України] / Юрій Медуниця // Урядовий кур'єр. — 2015. — 6 листоп. (№ 207). — С. 2.
3650. **Медуниця Ю.** Скорочується відстань між владою і людиною : децентралізація передбачає не лише повноваження й збільшення фінансування, а й посилення відповідальності / Юрій Медуниця // Урядовий кур'єр. — 2015. — 25 черв. (№ 113). — С. 1—2.
3651. **Мельник П.** Тупцювати на місці — означає безнадійно відстати : [процес об'єднання місц. громад на Кіровоградщині] / Петро Мельник // Голос України. — 2015. — 31 лип. (№ 137). — С. 3.
3652. **Мельник С.** За основу взяли польську модель врядування : [про засід. Нац. ради реформ з питання децентралізації влади в Україні] / Сергій Мельник // Голос України. — 2015. — 25 черв. (№ 112). — С. 1—2.
3653. **Мельник С.** Планують завершити децентралізацію до жовтня 2017 р. / Сергій Мельник // Голос України. — 2015. — 3 груд. (№ 225). — С. 3.
3654. **Мельник С.** Пропонують обмежити агітацію під час виборчої кампанії : підсумки місц. перегонів та шляхи вдосконалення вибор. законодавства обговорювали під час кругл. столу парламентарії та експерти / Сергій Мельник // Голос України. — 2015. — 2 груд. (№ 224). — С. 2.
3655. **Миколаєнко В.** Штиль між двома морями : розмова з міськ. головою Херсона / Володимир Миколаєнко ; провели: Сергій Демський, Людмила Коханець, Сергій Яновський // Голос України. — 2015. — 22 трав. (№ 89). — С. 10—11.
3656. **Мірошниченко А.** Повсюдність місцевого самоврядування — беззаперечний плюс законопроекту / Анатолій Мірошниченко // Голос України. — 2015. — 29 лип. (№ 135). — С. 7.
3657. **Місцеві** вибори стануть іспитом для громадян : недалеко майбутнє значною мірою залежить від того, які будуть результати волевиявлення : [комент. директора Агентства моделювання ситуацій (АМС) Віталія Бали та заст. директора АМС Олексія Голобуцького щодо проблеми проведення виборів до місц. органів влади] // Голос України. — 2015. — 15 серп. (№ 150). — С. 2.
3658. **Міщенко М.** Політичні гастролі по-львівські : [Львів готується до місц. виборів] / Максим Міщенко // Високий замок. — 2015. — 1—7 жовт. (№ 107). — С. 12.

3659. **Мосійчук В.** Вадим Мосійчук: "Із напіввійськової структури Держрезерв переорієнтується на цивільну" : [бесіда з головою Держ. агентства резерву України Вадимом Мосійчуком про нещодавно презент. ним концепцію реформування системи Держрезерву] / бесіду вела Вікторія Ковальова // Урядовий кур'єр. — 2015. — 9 жовт. (№ 188). — С. 6.
3660. **Надал С.** "Тернопіль отримав бюджет, в якому враховано більшість базових потреб розвитку міста" : бесіда з міськ. головою Тернополя / Сергій Надал // Тернопіль вечірній. — 2015. — 11—13 лют. (№ 3/4). — С. 1.
3661. **Наконечна Л.** Ніхто не має сумніву, що адміністративно-територіальну реформу треба проводити / Людмила Наконечна // Голос України. — 2015. — 17 черв. (№ 106). — С. 5.
3662. **Наконечна Л.** Чому вставляють палиці в колеса громадам? : [ситуація навколо затв. проекту перспект. плану формування територій громад на Тернопільщині] / Людмила Наконечна // Голос України. — 2015. — 14 серп. (№ 149). — С. 3.
3663. **Наливайченко В.** "Я пішов з посади, тому що влада й політика перенасичені корупцією" : інтерв'ю колиш. голови Служби безпеки України / Валентин Наливайченко // День. — 2015. — 13 лип. (№ 124). — С. 6.
3664. **Науменко А.** "Розслаблятися зарано" : "День" спілкувався з колиш. головою луган. міліції про те, як правоохоронці регіону зустріли окупацію, і про подальший перебіг подій / бесіду вів Валентин Торба // День. — 2015. — 28 жовт. (№ 195). — С. 5.
3665. **Неїжмак В.** Від співробітництва виграють усі : [про співробітництво територ. громад] / Василь Неїжмак // Голос України. — 2015. — 7 черв. (№ 106). — С. 3.
3666. **Новак Е.** Децентралізація влади і грошей : [про проблеми децентралізації влади в Україні] / Елла Новак // Демократична Україна. — 2015. — 26 черв. (№ 26). — С. 7.
3667. **Новак Е.** Чи варто економити на чиновниках? / Елла Новак // Демократична Україна. — 2015. — 10 квіт. (№ 15). — С. 7.
3668. **Огризко В.** Російська інформаційно-пропагандистська війна: деякі методи та форми протидії / Володимир Огризко // День. — 2015. — 11 серп. (№ 142). — С. 9.
3669. **Омелянчук І.** Переваг більше, ніж вад : Польща активно експортує свій 25-річний досвід адмін.-територ. реформи, а Україні справді є що запозичити / Інна Омелянчук // Урядовий кур'єр. — 2015. — 12 черв. (№ 104). — С. 1, 5.
3670. **Особова О.** Чого очікувати від луганського "Торнадо"? : підрозділ МВС України вийшов з-під контролю і погрожує застосувати зброю проти слідчих і прокурорів / Олена Особова // Урядовий кур'єр. — 2015. — 19 черв. (№ 109). — С. 5.
3671. **Павленко С.** Перші кроки децентралізації вже зроблено / Сергій Павленко // Голос України. — 2015. — 22 квіт. (№ 72). — С. 3.
3672. **Пархоменко Л.** Важка депутатська "дума" над територіальною реформою... : [пленар. засід. позачерг. 25-ї сесії Черніг. обл. ради] / Людмила Пархоменко // Деснянська правда. — 2015. — 4 черв. (№ 22). — С. 2—3.
3673. **Пекний О.** МВС оголосило про реформу ДАІ : [прес-конф. заст. міністра МВС Катерини Згуладзе] / Олександр Пекний // Голос України. — 2015. — 24 січ. (№ 12). — С. 7.
3674. **Пекний О.** Патрульна служба у столиці стане першим кроком у реформуванні МВС / Олександр Пекний // Голос України. — 2015. — 31 січ. (№ 17). — С. 5.
3675. **Перстньова Н.** В очікуванні "одеського дива" : [про 100 днів діяльності Михайла Саакашвілі на посаді голови Одес. облдержадмін.] / Ніна Перстньова // Дзеркало тижня. — 2015. — 12—18 верес. (№ 33). — С. 2.
3676. **Перстньова Н.** Пілотний проект. Деталі і головне : [перспективи діяльності Міхеїла Саакашвілі на посаді голови Одес. облдержадмін.] / Ніна Перстньова // Дзеркало тижня. — 2015. — 4—10 лип. (№ 24). — С. 3.
3677. **Петрушенко М.** Головний наш аргумент — правда : зростає роль недерж. орг. та академ. спільноти у протистоянні рос. пропаганді на Заході / Микола Петрушенко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 21 берез. (№ 52). — С. 5.
3678. **Поліщук І.** Електронний годинник для чиновника : частину функцій Держреєстру делегують місц. владі, центрам надання адмінпослуг і нотаріусам / Ірина Поліщук // Урядовий кур'єр. — 2015. — 12 берез. (№ 45). — С. 3.
3679. **Попова О.** Реформуємо місцеве самоврядування "як у Польщі": хто більше? : [проблеми реформування місц. самоврядування в Україні] / Ольга Попова // Дзеркало тижня. — 2015. — 7—13 лют. (№ 4). — С. 4.
3680. **Посилити** фінансову спроможність базових органів самоврядування : [про експертизи законодав. ініціатив у сфері децентралізації] // Голос України. — 2015. — 18 берез. (№ 48). — С. 3.
3681. **Пташник В.** Французи поділилися практикою успішної децентралізації : бесіда з членом Конституц. коміс. та Ком. Верховної Ради з питань екон. політики Вікторією Пташник про візит укр. делегації до Франції / розмову вела Олена Горбунова // Голос України. — 2015. — 6 листоп. (№ 206). — С. 5.
3682. **Пукіш-Юнко І.** "Хто окупував Чехословаччину? Українці" : перед маразмами путінської пропаганди у захід. пресі навіть "кисельовщина" блякне : [про дієвість рос. пропаганди у пророс. зарубіж. ЗМІ] / Інна Пукіш-Юнко // Високий замок. — 2015. — 12—18 листоп. (№ 125). — С. 1, 6.
3683. **Рахманін С.** Конституляція? : [проблеми внесення змін до Конституції України з питань децентралізації влади та орг. місц. самоврядування] / Сергій Рахманін // Дзеркало тижня. — 2015. — 27 черв.—3 лип. (№ 23). — С. 1—2.

3684. **Реформа** [місцевого самоврядування] відбудеться. Потрібно роз'яснити суть і правильно скоординувати утворення громад // *Голос України*. — 2015. — 25 черв. (№ 112). — С. 1, 3, 5.
3685. **Рибальченко В.** Польський досвід узятю на озброєння : пол. досвід об'єднання громад запровадж. на Дніпропетровщині / Володимир Рибальченко // *Голос України*. — 2015. — 19 черв. (№ 108). — С. 5.
3686. **Різак М.** "На місцях готові працювати по-новому" : у маленькому місті на Херсонщині очікують реальних змін після реформи місц. самоврядування : [бесіда з мером Таврійська] / бесіду вів Іван Антипенко // *День*. — 2015. — 2 лип. (№ 114). — С. 4—5.
3687. **Романюк М.** Микола Романюк: "Села, які об'єднуються з Луцьком, лише виграють" : про вигоди та виклики, які несе реформа місц. самоврядування, розмовляємо з міськ. головою обл. центру Волині / бесіду вів Михайло Іванів // *Волинь нова*. — 2015. — 3 жовт. (№ 107). — С. 5.
3688. **Ромашкіна О.** Впровадження електронного врядування зробить парламент прозорим і доступним / Олена Ромашкіна // *Голос України*. — 2015. — 13 берез. (№ 45). — С. 2.
3689. **Ромашкіна О.** Об'єднання територіальних громад заохочуватимуть фінансово / Олена Ромашкіна // *Голос України*. — 2015. — 14 берез. (№ 46). — С. 3.
3690. **Ромашко Г.** Спільні наміри — спільні дії : Рада Європи цілеспрямовано продовжує допомагати укр. уряду в проведенні децентралізації / Ганна Ромашко // *Урядовий кур'єр*. — 2015. — 21 квіт. (№ 72). — С. 3.
3691. **Садовий А.** Система не хоче змін : Андрій Садовий: "Мине три-чотири місяці, й ми з вами зрозуміємо, що це було — шоу чи реальне наведення порядку в країні" : [бесіда з Львів. міськ. головою] / бесіду вели: Дмитро Пальчиков, Костянтин Янченко // *День*. — 2015. — 3—4 квіт. (№ 58/59). — С. 4—5.
3692. **Свитко С.** "Реформа має посилити громади, а не "місцеві еліти" / Сергій Свитко // *Вінниччина*. — 2015. — 25 берез. (№ 23). — С. 2.
3693. **Свитко С.** Сергій Свитко обговорив із активом Хмельницького району питання реформи місцевого самоврядування : у Хмельнику відбулося засід. кругл. столу на тему: "Про реформування місцевого самоврядування та децентралізацію влади в Україні" / Сергій Свитко // *Вінниччина*. — 2015. — 11 берез. (№ 19). — С. 2.
3694. **Серьогіна С.** Механізм стримувань і противаг на місцевому рівні сприятиме зміцненню законності й правопорядку в державі / Світлана Серьогіна // *Голос України*. — 2015. — 22 лип. (№ 130). — С. 3.
3695. **Синцов О.** Сусіди разом охоронятимуть кордон : [про взаємодію в охороні кордонів керівниками прикордон. відомств України, Польщі, Словаччини, Угорщини та Румунії] / Олександр Синцов // *Урядовий кур'єр*. — 2015. — 4 груд. (№ 227). — С. 3.
3696. **Синютка О.** "Я можу дозволити собі бути чесним" / Олександр Синютка ; спілкувався Богдан Залізняк // *Слово Просвіти*. — 2015. — 18—24 черв. (№ 24). — С. 6.
3697. **Сінченко Д.** "Безголові" міста : як живеться громадам із тимчас. керівництвом? / Дмитро Сінченко // *День*. — 2015. — 22 лип. (№ 128). — С. 4.
3698. **Скрипник В.** Посилити роль секретарів місцевих рад : [міжнар. семінар з вивчення європ. моделі самоврядування] / Віктор Скрипник // *Голос України*. — 2015. — 23 лип. (№ 131). — С. 3.
3699. **Смешко І.** Протекціонізм проти професіоналізму : Ігор Смешко: "Україна ще не готова до суто політичних призначень на керівні посади у силових органах та спецслужбах" : [бесіда з колиш. головою Служби безпеки України] / бесіду вів Дмитро Кривцун // *День*. — 2015. — 26—27 черв. (№ 111/112). — С. 7.
3700. **Сміян Н.** Врятувати село : [щодо питання об'єднання в територ. громади] / Надія Сміян // *Голос України*. — 2015. — 28 лют. (№ 37). — С. 1—2.
3701. **Сміян Н.** Держслужба без корупції і з кращими іноземними стандартами / Надія Сміян // *Голос України*. — 2015. — 14 серп. (№ 149). — С. 1—2.
3702. **Сміян Н.** Мін'юст відмовляється від своїх функцій у реєстрації бізнесу, віддаючи ці повноваження на місця / Надія Сміян // *Голос України*. — 2015. — 25 листоп. (№ 219). — С. 2.
3703. **Сміян Н.** Причина мукачівських подій: конфлікт між представниками МВС, СБУ і "Правого сектору" : [засід. Тимчас. слідчої коміс. з питань розслідування обставин інциденту] / Надія Сміян // *Голос України*. — 2015. — 6 серп. (№ 141/142). — С. 1—2.
3704. **Сосницький Л.** Область поділили на 69 територіальних одиниць : на позачерг. сесії обл. ради ухвалено перспект. план формування громад Запоріж. обл. / Леонід Сосницький // *Голос України*. — 2015. — 10 лип. (№ 122). — С. 3.
3705. **Спецстатус** Донбасу буде прописаний у Конституції : [заява члена Конституц. коміс. Віктора Мусіяки про намір коміс. закріпити у перехід. положеннях зміненої Конституції дію закону про особливий режим місц. самоврядування в окр. районах Донец. та Луган. обл.] // *Дзеркало тижня*. — 2015. — 27 черв. — 3 лип. (№ 23). — С. 1.
3706. **Стець Ю.** Про три напрямки стратегії Мінінформу : Юрій Стець: "Я намагаюся вибудувати схему, за якою влада — максимально відкрита" : [бесіда з міністром інформ. політики України] / бесіду вела Анна Свентях // *День*. — 2015. — 13-14 берез. (№ 43/44). — С. 17—18.
3707. **Суворова Т.** Біометричні паспорти: ажіотаж спав — процес пішов / Тетяна Суворова // *Голос України*. — 2015. — 24 січ. (№ 12). — С. 1, 10.
3708. **Терещенко М.** Мішель Терещенко: "На мене покладена дуже велика відповідальність — необхідно провести реформи швидко й успішно" : бесіда з новобр. головою м. Глухова / бесіду вів Дмитро Кривцун // *День*. — 2015. — 27 жовт. (№ 194). — С. 5.

3709. **Тимошенко Ю.** "Батьківщина" підготувала 12 законів, які змінять українське село / Юлія Тимошенко // Село полтавське. — 2015. — 19 берез. (№ 10). — С. 10.
3710. **Тимошук О.** Паспортні поневіряння киян тривають : багатомільйонне місто потребує концепції чи програми розвитку центрів надання адміністрат. послуг / Олександра Тимошук // Урядовий кур'єр. — 2015. — 3 листоп. (№ 204). — С. 6.
3711. **Ткачук А.** Децентралізація: тиск і спротив : [про заяви деяких противників децентралізації влади та реформування місц. самоврядування] / Анатолій Ткачук // Дзеркало тижня. — 2015. — 7—13 лют. (№ 4). — С. 4.
3712. **Торба В.** Від волонтера — до голови області : Георгій Тука: "Важливо не покинути своїх громадян і не допустити співпраці й торгівлі з бойовиками" / Валентин Торба // День. — 2015. — 23 лип. (№ 129). — С. 2.
3713. **Торба В.** Геннадій Москаль: зі сходу на захід : "Талановитих і професійних людей в Україні достатньо, але кадрова політика в державі культає" : [про призначення Г. Москаля головою Закарпат. облради] / Валентин Торба // День. — 2015. — 16 лип. (№ 124). — С. 5.
3714. **Торба В.** Розшукуються. Але не затримуються : експерт: "Уже минуло понад півтора року після Революції Гідності, а законодавство, яке має забезпечувати швидку і ефективну дію правоохоронною системи, не змінюється" / Валентин Торба // День. — 2015. — 9 лип. (№ 119). — С. 4.
3715. **Торба В.** СБУ: що означають нові призначення? : експерт: "Непрозорість кадрових призначень Президента породжує резонансні обговорення, які, на тлі загрози дестабілізації ситуації, небезпечні" / Валентин Торба // День. — 2015. — 25 черв. (№ 110). — С. 4.
3716. **Трапезнікова Д.** Ігор Смешко: "Служба безпеки має бути "національною контррозвідкою" / Дар'я Трапезнікова, Мар'яна Чорнієвич // День. — 2015. — 24—25 лип. (№ 130/131). — С. 2.
3717. **Туглук В.** Права підкріплять можливостями : місц. громади завдяки реформі нарешті матимуть змогу повноцінно виконувати свої функції / Василь Туглук // Урядовий кур'єр. — 2015. — 31 берез. (№ 58). — С. 6.
3718. **Узарашвілі О.** "Новітні" міліціонери служитимуть за стару зарплату / Омар Узарашвілі // Високий замок. — 2015. — 11—17 черв. (№ 61). — С. 4.
3719. **Узарашвілі О.** До пияків — у рукавичках, до хуліганів — з наручниками : [про набір львів. поліцейських] / Омар Узарашвілі // Високий замок. — 2015. — 27 серп.—2 верес. (№ 92). — С. 5.
3720. **Узарашвілі О.** Українська міліція наказала довго жити ... : "В3" дослідив головні відмінності структури Нац. поліції від поки що чинних "органів внутрішніх справ" / Омар Узарашвілі // Високий замок. — 2015. — 5—11 листоп. (№ 122). — С. 1, 8.
3721. **Фаріон І.** "Ввечері — стільці, зранку — гроші ..." : приблизно за такою схемою з твору відомих класиків Україна децентралізуватиме окупов. р-ни Донбасу / Іван Фаріон // Високий замок. — 2015. — 21 лип. (№ 77). — С. 6.
3722. **Черненко О.** На місцевих виборах прогнозують партійний диктат : відкликання горе-депутата залежатиме від настрою "вождя"... : [бесіда з нар. депутатом України Олександром Черненком про ухвалений Верховною Радою закон про місц. вибори] / бесіду вів Іван Фаріон // Високий замок. — 2015. — 23—29 лип. (№ 78). — С. 3.
3723. **Чернівецька** мерія та мер — у лідерах : за рівнем продуктивності Чернівець. мерія — третя в Україні, а Олексій Каспрук — найбільш доступ. міськ. голова // Чернівці. — 2015. — 7 трав. (№ 19). — С. 2.
3724. **Чернов С.** Про перші підсумки та найближчі завдання : [проблеми об'єднання територ. громад] / Сергій Чернов // Голос України. — 2015. — 22 лип. (№ 130). — С. 4.
3725. **Шандра В.** Володимир Шандра: "Децентралізація — для нас єдино правильний шлях" : бесіда з головою Київ. обл. держ. адмін. / розмовляв Віктор Коломак // Голос України. — 2015. — 4 груд. (№ 226). — С. 4.
3726. **Шевченко А.** План згори — чудово, ініціатива знизу — ще краще : [кругл. стіл на тему "Сталий розвиток сільських територій в умовах децентралізації в Україні"] / Анна Шевченко // Голос України. — 2015. — 5 серп. (№ 140). — С. 3.
3727. **Шевченко В.** Чи корисний для України ізраїльський досвід? : як потрібно побудувати нову систему функціонування силових структур / Володимир Шевченко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 24 берез. (№ 53). — С. 7.
3728. **Шевченко І.** Чому Краснокутськ не конкурує із Кувейтом ... : як на Харківщині формують "банк пропозицій" щодо децентралізації / Ірина Шевченко // День. — 2015. — 4 серп. (№ 137). — С. 5.
3729. **Шевчук І.** Бессарабці не хочуть зливатися : об-ня громад на півдні обл. може обернутися справж. катастрофою : [про децентралізацію влади та зміну адмін. устрою на прикладі Одес. обл.] / Іван Шевчук // Урядовий кур'єр. — 2015. — 20 черв. (№ 110). — С. 5.
3730. **Шевчук Ю.** Без децентралізації неможливо провести жодну іншу реформу : [про проект змін до Конституції в частині децентралізації та реформи місц. самоврядування] / Юліана Шевчук // Голос України. — 2015. — 11 лип. (№ 123). — С. 1—2.
3731. **Шевчук Ю.** Децентралізація — впровадження ефективного механізму роботи громад / Юліана Шевчук // Голос України. — 2015. — 5 груд. (№ 227). — С. 3.
3732. **Шевчук Ю.** Наблизити владу до людини "на відстань витягнутої руки" : [Президент Петро Порошенко презентував проект змін до Конституції] / Юліана Шевчук // Голос України. — 2015. — 3 лип. (№ 117). — С. 3.

3733. **Шевчук Ю.** План реформ ухвалено / Юліана Шевчук // Голос України. — 2015. — 19 черв. (№ 108). — С. 1—2.
3734. **Шевчук Ю.** Позитивні зміни від децентралізації громади зможуть відчутти вже через рік / Юліана Шевчук // Голос України. — 2015. — 9 лип. (№ 121). — С. 1—2.
3735. **Юркова О.** Села хочуть "розлучитися". Але...: [підгот. перспект. Плану формування територій громад Рівнен. обл. / Олександра Юркова // Голос України. — 2015. — 8 серп. (№ 145). — С. 2.
3736. **Юрченко М.** Вітчизняних префектів навчатимуть французи / Михайло Юрченко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 26 листоп. (№ 221). — С. 2.
3737. **Юрченко М.** Громадянство і в паспорті, й у душі : [зустріч Президента України Петра Порошенка з подружжям з Канади Уляною та Марком Супрунами, яким було надано укр. громадянство] / Михайло Юрченко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 14 лип. (№ 125). — С. 3.
3738. **Юрченко М.** Електронні сервіси дають бій бюрократії : Буковина презентувала Прем'єрові одразу кілька напрямів успіш. проведення реформ / Михайло Юрченко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 6 жовт. (№ 185). — С. 2.
3739. **Юрченко М.** За океаном посилюють підтримку України : америк. сенатори вражені бажанням наших співгромадян боротися за свою свободу / Михайло Юрченко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 23 черв. (№ 111). — С. 3.
3740. **Юрченко М.** Нова поліція дійде до кожного району й села : набір до нової патрул. поліції України невідворотно набирає обертів / Михайло Юрченко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 7 жовт. (№ 186). — С. 2.
3741. **Юрченко М.** Одесити забудуть про хабарі : Одеса поступово стає локомотивом позит. перетворень / Михайло Юрченко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 1 лип. (№ 116). — С. 2.
3742. **Юрченко М.** Темпи об'єднання громад вражають партнерів : [про засід. кругл. столу "Солідарність Латвії з Україною на її євроінтеграційному шляху"] / Михайло Юрченко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 29 жовт. (№ 201). — С. 3.

355/359 Військова справа. Воєнне мистецтво. Воєнні науки. Оборона. Збройні сили

3743. **Борисова І.** Досвід світових воєн ХХ століття та АТО : [про міжнар. наук. конф. "Людина і техніка у визначних битвах світових воєн ХХ століття"] / Інна Борисова // Демократична Україна. — 2015. — 6 листоп. (№ 45). — С. 3.
3744. **Юрченко М.** Офіцерський досвід здобувають не за партою : [про створення коміс. з питань реформування військ. вишів] / Михайло Юрченко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 2 жовт. (№ 183). — С. 2.

355/359(100-87) Збройні сили зарубіжних країн

3745. **Боярський Я.** Про тиждень Оборонного коледжу НАТО : Януш Боярський: "Ми хочемо поділитися своїми інструментами з українськими військовими" : [бесіда з командиром Оборон. коледжу НАТО] / бесіду вів Микола Сірук // День. — 2015. — 17—18 квіт. (№ 67/68). — С. 3.
3746. **Вауліна О.** Увести миротворчу місію ООН / Ольга Вауліна // Голос України. — 2015. — 20 лют. (№ 31). — С. 1, 6.
3747. **Галата Я.** "Меню" для Білого Дому : якої військ. допомоги потребує Україна від Сполуч. Штатів / Ярослав Галата // Демократична Україна. — 2015. — 3 квіт. (№ 14). — С. 2.
3748. **Кравченко В.** Чи потрібні на Донбасі "блакитні каски"? : [про доцільність введення миротвор. контингенту ООН на територію України] / Володимир Кравченко // Дзеркало тижня. — 2015. — 14—20 лют. (№ 5). — С. 4.
3749. **Мацегора К.** Протидія агресії є спільною метою європейської цивілізації : Велика Британія посилює внесок у процес підгот. наших військових / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2015. — 12 серп. (№ 146). — С. 2.
3750. **Райхель Ю.** Їхня батьківщина відмовилася від своїх військових : рос. М-во оборони підтвердило це письмово : [ситуація навколо двох рос. розвідників Олександра Александрова і Євгенія Єрофєєва] / Юрій Райхель // День. — 2015. — 23 лип. (№ 129). — С. 5.
3751. **Райхель Ю.** У точці нестійкої рівноваги : істотні втрати бойовиків і потреба виставлення загородж. загонів із рос. десантників, істотно змінили плани Москви / Юрій Райхель // День. — 2015. — 5 лют. (№ 18). — С. 4.
3752. **Соколов Б.** Американські гірки : справж. стримуванням Росії може стати військ. контингент США, дислок. у кожній з країн Схід. Європи, яким загрожує Кремль / Борис Соколов // Урядовий кур'єр. — 2015. — 18 черв. (№ 105). — С. 5.
3753. **Царьова К.** Німеччина допоможе знешкоджувати міни / Катерина Царьова // Урядовий кур'єр. — 2015. — 1 серп. (№ 139). — С. 3.

355/359(477) Збройні сили України

3754. **Бадрак В.** Зв'язок для армії: стратегічне питання номер один / Валентин Бадрак // Дзеркало тижня. — 2015. — 5—11 верес. (№ 32). — С. 2.
3755. **Бадрак В.** "Контракт" — на марші : експерт: "Іти воювати мають передусім ті люди, які відчувають внутрішню, психологічну та професійну готовність до цього. А ось чи готова держава запропонувати їм

- мотиваційний пакет...": [бесіда з директором Центру дослідж. армії, конверсії і роззброєння] / Валентин Бадрак ; бесіду вів Дмитро Кривцун // День. — 2015. — 5 серп. (№ 138). — С. 4.
3756. **Бадрак В.** Сектор безпеки України: епоха паліативів : [про проблеми реформування і зміцнення сектору безпеки та оборони України] / Валентин Бадрак // Дзеркало тижня. — 2015. — 31 жовт. — 6 листоп. (№ 41). — С. 2.
3757. **Бадрак В.** Хто краще використовує час "перемир'я"? Валентин Бадрак: "Мобілізація не вирішить усіх проблем. Курс — на професійне військо" : [бесіда з директором Центру дослідж. армії, конверсії та роззброєння] / бесіду вів Іван Капсамун // День. — 2015. — 16—17 січ. (№ 4/5). — С. 4.
3758. **Бадрак В.** Чи хочемо ми бачити армію переозброєною? / Валентин Бадрак // Дзеркало тижня. — 2015. — 28 берез.—3 квіт. (№ 11). — С. 3.
3759. **Борисова І.** Американські десантники навчають українських нацгвардійців / Інна Борисова // Демократична Україна. — 2015. — 8 трав. (№ 18/19). — С. 3.
3760. **Брусенський О.** Мобілізація: "впіймати" четверту хвилю / Олександр Брусенський // Демократична Україна. — 2015. — 20 лют. (№ 8). — С. 3.
3761. **Брусенський О.** Як гартують сталь : [про підгот. молоді до служби в армії] / Олександр Брусенський // Демократична Україна. — 2015. — 6 листоп. (№ 45). — С. 13.
3762. **Бутусов Ю.** 10 кроків назустріч людям в окопах : як реформувати армію, не збільшивши бюджету / Юрій Бутусов // Дзеркало тижня. — 2015. — 12—19 черв. (№ 21). — С. 1—2.
3763. **Бутусов Ю.** Коли закінчиться війна? : [проблеми модернізації укр. армії та побудови військ. стратегії в контексті ситуації в зоні АТО на сучас. етапі] / Юрій Бутусов // Дзеркало тижня. — 2015. — 26 верес.—2 жовт. (№ 35). — С. 4.
3764. **Бутусов Ю.** Хто зриває мобілізацію в Україні? : [про чинники, які впливають на мобілізацію] / Юрій Бутусов // Дзеркало тижня. — 2015. — 30 січ.—6 лют. (№ 3). — С. 1—2.
3765. **Військові** отримали нову техніку та озброєння : робоча поїздка Президента України Петра Порошенка до Житомир. обл. // Голос України. — 2015. — 6 січ. (№ 1). — С. 3.
3766. **Вітер О.** Контрактна армія: необхідно, дорого, нереально / Ольга Вітер // Голос України. — 2015. — 14 серп. (№ 149). — С. 2.
3767. **Вітер О.** Мінські домовленості, рішуче нарощуємо бойовий потенціал / Ольга Вітер // Голос України. — 2015. — 14 берез. (№ 46). — С. 2.
3768. **Вітер О.** Надати загонам тероборони "прописку" і підпорядкувати Нацгвардії / Ольга Вітер // Голос України. — 2015. — 7 листоп. (№ 207). — С. 3.
3769. **Васецька А.** "Ми прийшли захистити Україну" : військовослужбовці-учасники АТО на сході України / Анна Васецька, Анна Чапала // Зоря Полтавщини. — 2015. — 7 лип.(91/92). — С. 1—2.
3770. **Вауліна О.** Парадокс у тому, що гроші є, але МО не може їх освоїти / Ольга Вауліна // Голос України. — 2015. — 4 груд. (№ 226). — С. 3.
3771. **Галата Я.** Воєнний шлях до...миру : рік тому укр. армія досягла чи не найбільш. свого успіху, звільнивши від окупації Слов'янськ : [хід антитерорист. операції на сході України] / Ярослав Галата // Демократична Україна. — 2015. — 3 лип. (№ 27). — С. 2.
3772. **Галушко С.** Воєнна доктрина і нові виклики : Сергій Галушко: "Наша країна бачить себе в системі міжнародної колективної безпеки НАТО. Тема можливих відхилень від цього курсу навіть не обговорюється" : [бесіда із заст. нач. упр. М-ва оборони України Сергієм Галушком про нову ред. Воєнної доктрини] / бесіду вів Валентин Торба // День. — 2015. — 30—31 жовт. (№ 197/198). — С. 4—5.
3773. **Галушко С.** "Похапцем і з вулиці не мобілізовуватимуть" : [про хід мобілізації] / Сергій Галушко ; спілкувався Богдан Буткевич // Український тиждень. — 2015. — № 9 (6—12 берез.). — С. 28—29.
3774. **Галушко С.** Що протиставити спецоперації Кремля? : Сергій Галушко: "Ми зобов'язані робити все, щоб отримати від США та інших країн максимальну кількість озброєнь" : [бесіда з заст. нач. Департаменту інформ. технологій М-ва оборони України] / бесіду вів Валентин Торба // День. — 2015. — 24 лют. (№ 31).
3775. **Головко О.** Росія — ворог нахабний і підступний : нова Воєнна доктрина України чітко розставляє акценти / Оксана Головко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 4 верес. (№ 162). — С. 2.
3776. **Грабовський С.** Нікчемність убиває : небажання іти воювати частини українців має своїм підґрунтям не тільки "антивоєнну" (антиукраїнську) пропаганду, а й системні помилки центр. укр. влади / Сергій Грабовський // День. — 2015. — 10 лют. (№ 21). — С. 4.
3777. **Грабовський С.** Українське військо: гордість і тривога / Сергій Грабовський // День. — 2015. — 23—24 січ. (№ 9/10). — С. 4—5.
3778. **Галушко С.** Сергій Галушко: "Наша головна зброя проти росіян — це правда" : інтерв'ю заст. нач. Департаменту інформ. технологій М-ва оборони України // День. — 2015. — 6—7 лют. (№ 19/20). — С. 8.
3779. **Долгов І.** За лаштунками Комісії Україна — НАТО : Ігор Долгов: Ми говоримо про те, щоб наша майбутня армія була більш готова до взаємодії з НАТО за всіма параметрами / бесіду вів Микола Сірук // День. — 2015. — 28 січ. (№ 12). — С. 3.
3780. **Кабаненко І.** П'ять аспектів, або Чому не слід забувати про ВМС та як захистити національні інтереси на морі / Ігор Кабаненко // День. — 2015. — 25 берез. (№ 51). — С. 5.

3781. **Капсамун І.** Росія — противник. Офіційно : Валентин Бадрак: "Нова Воєнна доктрина України може бути взята за основу створення сил оборони нового типу" : [бесіда з дир. Центру дослід. армії, конверсії та роззброєння про нову Воєнну доктрину України] / Іван Капсамун // День. — 2015. — 4—5 верес. (№ 159/160). — С. 4.
3782. **Кириченко І.** Добровольчі батальйони просять визнання, — вогонь вони ведуть із самого початку війни : невизначеність правов. статусу вояків-добровольців свідчить, що ми живемо в умовах не "гібридної" війни, а — "гібридного" миру / Ірина Кириченко // Дзеркало тижня. — 2015. — 5—11 верес. (№ 32). — С. 3.
3783. **Княжанський В.** Меню для бійця : укр. армія переходить на харчування за стандартами НАТО / Віталій Княжанський // День. — 2015. — 1 жовт. (№ 178). — С. 7.
3784. **Коваленко С.** Збільшення чисельності Збройних Сил та визнання організацій терористичними : [засід. Кабінету Міністрів України] / Сергій Коваленко // Голос України. — 2015. — 22 січ. (№ 10). — С. 3.
3785. **Коваль Л.** Електронні системи обліку проти корупції в Міноборони : віднині жодного об'єкта нерухомості чи військ. майна не буде вкрадено або незакон. відчужено / Любомира Коваль // Урядовий кур'єр. — 2015. — 9 верес. (№ 165). — С. 3.
3786. **Козловський І.** У центрі уваги безпека й оборона / Іван Козловський // Голос України. — 2015. — 6 берез. (№ 41). — С. 6.
3787. **Копровська І.** "Після того, як генерал Кульчицький 20 разів підтягнувся на турніку, бійці стали тренуватися до знемоги" : спогади про генерал-майора Сергія Кульчицького, який загинув на сході України в зоні проведення АТО / Ірина Копровська // Зоря Полтавщини. — 2015. — 7 лип. (№ 91/92). — С. 4.
3788. **Крамарчук О.** Конгрес США допомагатиме з оборонною реформою : Сполучені Штати залишаються надійним партнером України / Оксана Крамарчук // Урядовий кур'єр. — 2015. — 4 верес. (№ 162). — С. 3.
3789. **Лавренюк Б.** Ротація у Збройних силах: юридичні аспекти / Богдан Лавренюк // Голос України. — 2015. — 28 січ. (№ 14). — С. 6.
3790. **Лиховид І.** Куди дівається допомога? : канад. активісти звернулися до представників влади України з офіц. листом про неналеж. речове забезпеч. солдатів / Інна Лиховид // День. — 2015. — 19—20 черв. (№ 106/107). — С. 5.
3791. **Літковець Т.** Тарас Літковець: "Маємо збудувати свою "лінію Маннергейма"!": політолог — про уроки служби у Збройн. силах України в зоні неоголош. війни на сході — для себе і для держави / підгот. Наталія Малімон // День. — 2015. — 7—8 серп. (№ 140/141). — С. 7.
3792. **Лукашик Ю.** І зруйновані мости відбудовують, і міни знешкоджують : розмова з нач. інженер. військ Збройних сил України, полковником Юрієм Лукашиком про участь та роль інженер. військ у проведенні антитерорист. операції / інтерв'ю провів Сергій Зятєв // Демократична Україна. — 2015. — 30 жовт. (№ 44). — С. 6.
3793. **Мацегора К.** Збройні сили збільшать до 250 тисяч осіб : уряд підготував низку невідклад. законопроектів, які вкрай необхідні для оборони та економіки країни / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2015. — 22 січ. (№ 11). — С. 1—2.
3794. **Медуниця Ю.** Армійські реформи поглиблюють на полігонах : під керівництвом зарубіж. інструкторів вітчизн. військові опановують стандарти НАТО / Юрій Медуниця // Урядовий кур'єр. — 2015. — 13 серп. (№ 147). — С. 2.
3795. **Медуниця Ю.** Від швидкості ухвалення рішень залежить життя бійців : керівний склад Міноборони й Генштабу поповнюють офіцери з досвідом, набутим під час АТО / Юрій Медуниця // Урядовий кур'єр. — 2015. — 11 серп. (№ 145). — С. 3.
3796. **Мир** наблизитимемо силою зброї і слова : нова укр. армія буде опорою і гарантом незалежності й територ. цілісності держави : [відвідання Президентом України Петром Порошенком бази авіац. частини Збройн. сил в Озерному, що на Житомирщині] // Урядовий кур'єр. — 2015. — 6 січ. (№ 1). — С. 2.
3797. **Мельник А.** Ми маємо забезпечити свою обороноздатність, що означатиме зміцнення обороноздатності і безпеки також у всій Європі / Андрій Мельник ; інтерв'ю взяла Валентина Писанська. — 2015. — 15 січ. (№ 5). — С. 6.
3798. **Міцний** тил є запорукою перемоги : постачальників для силов. відомств їх керівники мають узгоджувати з волонтер. орг. // Урядовий кур'єр. — 2015. — 6 січ. (№ 1). — С. 2.
3799. **Олександрів С.** На фронт підуть тільки люди з досвідом та контрактники : [громадяни України, які підпадають під мобілізацію і не мають військ. підготовки, не відправлятимуть у зону АТО. З них створять стратег. резерв Збройних Сил] / Сергій Олександрів // Голос України. — 2015. — 16 січ. (№ 6). — С. 5.
3800. **Перепелиця Г.** Час вимагає визначеності : Григорій Перепелиця: "Має бути створена ставка Верховного Головнокомандувача, яка б керувала не АТО, а обороною країни" : [бесіда з доктором політ. наук, конфліктологом] / бесіду вів Іван Капсамун // День. — 2015. — 15 січ. (№ 3). — С. 4.
3801. **Підвищення** обороноздатності зменшить бажання агресора продовжувати воєнні дії : [про зустріч Голови Верховної Ради України Володимира Гройсмана з Президентом Німецького Бундестагу Норбертом Ламмертом] // Голос України. — 2015. — 17 лют. (№ 28). — С. 1—2.
3802. **Плахта Д.** Відірватись від радянщини, або Про системи військових звань як невід'ємну складову процесу реформи української армії : [звернення Президента України Петра Порошенка до Ради нац. безпеки та оборони і М-ва оборони з проханням надати йому законодав. пропозиції щодо запровадж. нових військ. звань] / Дмитро Плахта // День. — 2015. — 17 верес. (№ 168). — С. 4.

3803. **Покальчук О.** Час філістерів : [ситуація навколо проведення шостої хвили мобілізації до Збройн. сил України та проблеми структуризації добровол. і волонтер. рухів] / Олег Покальчук // Дзеркало тижня. — 2015. — 4—10 лип. (№ 24). — С. 2.
3804. **Полторак С.** Ми розпочали великий шлях з розбудови сучасних добре підготовлених Збройних сил : [бесіда з міністром оборони України] / Степан Полторак // Урядовий кур'єр. — 2015. — 13 жовт. (№ 190). — С. 8—9.
3805. **Полторак С.** "Реформування української армії відбувається за всіма напрямками" / Степан Полторак ; розмовляла Ольга Прокопенко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 17 лип. (№ 128). — С. 5.
3806. **Полторак С.** Сила духу воїнів, які б'ються за рідну землю, набагато потужніша, ніж зброя агресора / Степан Полторак // Голос України. — 2015. — 8 квіт. (№ 63). — С. 4—5.
3807. **Прокопенко М.** Крим, який нас захищає : [як прикордонники з Керчі та Севастополя патрулюють Азов. море та збивають ворожі безпілотники] / Марія Прокопенко // День. — 2015. — 30—31 січ. (№ 14/15). — С. 7.
3808. **Прокопенко О.** Амбітна мета української армії : у Міноборони розповіли про кроки, які мають наблизити Збройні сили до стандартів кращих армій світу / Ольга Прокопенко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 3 листоп. (№ 204). — С. 3.
3809. **Прокопенко О.** Готуй сани з літа, а однострій — завчасно : "УК" з'ясував, який стан речов. забезп. бійців Нац. гвардії на порозі зими / Ольга Прокопенко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 10 листоп. (№ 209). — С. 1, 4.
3810. **Прокопенко О.** Замість зловживань — прозорість і конкуренція : за місяць діяльності експеримент із запровадж. системи електрон. торгів у ЗСУ дав позит. результати / Ольга Прокопенко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 4 лип. (№ 119). — С. 3.
3811. **Прокопенко О.** Не така страшна мобілізація, як чутки про неї : [брифінг міністра оборони України Степана Полторака] / Ольга Прокопенко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 10 січ. (№ 3). — С. 3.
3812. **Прокопенко О.** Цивільні зрушили камінь спотикання : "Волонтерський десант" Міноборони презентував нові розробки щодо впровадж. реформ / Ольга Прокопенко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 29 лип. (№ 136). — С. 3.
3813. **Прокопенко О.** Четверта хвиля. Час "Ч" : [про четверту хвилю частк. мобілізації] / Ольга Прокопенко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 20 січ. (№ 9). — С. 4.
3814. **РФ** визнано нашим противником : Рада нац. безпеки і оборони України схвалила і запропонувала для затв. Президенту проект нової редакції Воєн. доктрини України // Голос України. — 2015. — 4 верес. (№ 163). — С. 3.
3815. **Савченко С.** Стратегічні студії: "Армія за фон Сектом" : [про необхідність зміцнення обороноздатності України] / Сергій Савченко // Слово Просвіти. — 2015. — 12—18 лют. (№ 6). — С. 6.
3816. **Сірук М.** "Зрівняти шанси на полі бою" : амер. генерал Мартін Демпсі виступає за надання Україні летальної зброї. Коли ж на це нарешті зважиться президент Барак Обама : [про проблеми надання Україні військ. допомоги] / Микола Сірук // День. — 2015. — 5 берез. (№ 38). — С. 3.
3817. **Скшипчак В.** "Порятунок — негайна реорганізація Збройних Сил" : ексклюзив. інтерв'ю генерала, заст. міністра оборони Польщі (2012—2013) / розмовляв Іван Козловський // Голос України. — 2015. — 28 лют. (№ 37). — С. 10.
3818. **Соколов Б.** "Гра в плановий ідіотизм ..." : лише створення боєздатної укр. армії допоможе отримати дієву допомогу з боку Заходу / Борис Соколов // День. — 2015. — 24 лют. (№ 31). — С. 4.
3819. **Соколов Б.** Киплячий казан може вибухнути : щоб запобігти можливим військ. невдачам і ймовір. революц. вибуху в армії, Головнокомандувачу досить зробити небагато... / Борис Соколов // День. — 2015. — 12 серп. (№ 143). — С. 4.
3820. **Соколов Б.** У смертельних обіймах Кремля : єдиний ефект. спосіб протидії рос. агресії з боку укр. армії — ведення маневр. війни / Борис Соколов // День. — 2015. — 21 квіт. (№ 69). — С. 4.
3821. **Соколов Б.** Шлях до звияти чи до поразки? : Путін прорахувався в оцінці боєздатності укр. Збройних сил. Але погоджуватися на припинення вогню зараз — це небезпеч. шлях для Києва / Борис Соколов // День. — 2015. — 27 січ. (№ 11). — С. 2.
3822. **Соколов Б.** Яка армія потрібна Україні : єдиний вихід — повністю переходити на проф. (добровол.) ЗС за наявними англосакс. моделями / Борис Соколов // День. — 2015. — 30—31 жовт. (№ 197/198). — С. 5.
3823. **Суворова Т.** Перспективи переозброєння: балансування між потребами та фінансовими можливостями / Тетяна Суворова // Голос України. — 2015. — 12 серп. (№ 147). — С. 2.
3824. **Тимчук Д.** Дмитро Тимчук: "Мобілізація потрібна в будь-якому разі ..." / підгот. Дмитро Кривцун // День. — 2015. — 16—17 січ. (№ 4/5). — С. 5.
3825. **Титаренко Н.** Іноземцям дозволили служити в ЗСУ / Наталя Титаренко // Голос України. — 2015. — 4 листоп. (№ 204). — С. 10.
3826. **Торба В.** Генштаб України і НАТО: чи є контакт? : експерт: "Створення Сил спеціальних операцій має бути утаємничено, регулюватись окремим законом, щоб не було спокуси використання їх не за призначенням" / Валентин Торба // День. — 2015. — 19 листоп. (№ 211). — С. 4.

3827. **Торба В.** Деморалізація як ... зброя : "солдати дуже негативно ставляться до "шмону" на постах перед аеропортом", — "кіборг" : [ситуація навколо ротації укр. військ. — захисників Донец. аеропорту, яка проходить через підконтрол. бойовикам території] / Валентин Торба // День. — 2015. — 13 січ. (№ 1). — С. 4—5.

3828. **Торба В.** "Ігри" в переодягання : під виглядом укр. військових, бандити планують провокації / Торба Валентин // День. — 2015. — 12 серп. (№ 143). — С. 4.

3829. **Торба В.** Наказано — не стріляти : Ігор Кабаненко: "Україна має працювати на випередження, виявляти активовані загрози на якомога ранніх стадіях, нейтралізувати, локалізувати і ліквідувати їх" : [про запровадж. Україною з 25 листоп. 2015 р. режиму припинення вогню в односторон. порядку в зоні АТО] / Валентин Торба // День. — 2015. — 27—28 листоп. (№ 217/218). — С. 4—5.

3830. **Торба В.** Чому бойовики знову стріляють? : "Російському керівництву в контексті проблем у Сирії потрібні нові аргументи для тиску на світових лідерів", — заст. нач. упр. Міноборони України / Валентин Торба // День. — 2015. — 10 листоп. (№ 204). — С. 4.

3831. **Узарашвілі О.** "Після такого обіду головне — не заснути!" : перед початком експерименту з переходу на систему харчування за стандартами НАТО вивчали досвід ... турец. готелів, де "все включено" : [про участь в експерименті з переходу на харчування за стандартами НАТО] / Омар Узарашвілі // Високий замок. — 2015. — 22 верес. (№ 103). — С. 4.

3832. **Фаріон І.** Відроджена у бою : завдяки народ. підтримці за рік зруйнована укр. армія стала серйозною пересторогою для агресора / Іван Фаріон // Високий замок. — 2015. — 15—21 жовт. (№ 113). — С. 1, 5.

3833. **Фаріон І.** Їм клять тавро хабарників, а вони подались у ... фронтовики : чимало високопосадовців, які перебувають "під ковпаком" правоохорон. органів, беруть участь в АТО / Іван Фаріон // Високий замок. — 2015. — 15—21 жовт. (№ 113). — С. 10.

3834. **Фріз І.** Який військовий флот нам потрібен : погляд на стратегію розвитку ВМС України / Ірина Фріз // Голос України. — 2015. — 11 лип. (№ 123). — С. 3.

3835. **Юрченко М.** Армія позбувається радянського спадку : М-во оборони працює над дорожн. картою запровадж. у війську стандартів НАТО / Михайло Юрченко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 7 листоп. (№ 208). — С. 3.

3836. **Юрченко М.** Армія прагне посилити контрактну складову : на нацбезпеку та оборону в 2016 р. із загал. фонду Держбюджету планують спрямувати не менш як 100 млрд грн / Михайло Юрченко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 13 листоп. (№ 212). — С. 2.

3837. **Юрченко П.** Зброя для нашої держави : [щодо небажання Європ. Союзу забезпечити Україну необхідною зброєю для захисту України.] / П. Юрченко // Літературна Україна. — 2015. — 5 берез. (№ 10). — С. 5.

3838. **Ярема Г.** Для козаків Пресвята Богородиця була заступницею : тепер взяла під свій покров усіх захисників України / Галина Ярема // Високий замок. — 2015. — 13 жовт. (112). — С. 3.

36 Забезпечення духовних і матеріальних життєвих потреб

364 Соціальна допомога. Соціальне забезпечення. Соціальний захист

3839. **Абромавичус А.** Чи будуть українці з пенсією? : Айварас Абромавичус — про відносини між роботодавцями і працівниками без труд. кн. : [бесіда з міністром екон. розвитку і торгівлі] / бесіду вела Наталія Білоусова // День. — 2015. — 12 серп. (№ 143). — С. 7.

3840. **Артюх С.** "Інваліди мають оздоровлюватися там, де їм зручно і комфортно" : [бесіда з дир. соц. захисту інвалідів України] / Сергій Артюх ; бесіду вела Інна Косянчук // Урядовий кур'єр. — 2015. — 4 лип. (№ 119). — С. 5.

3841. **Бережная Е.** Артем Ільюк: "Что бы ни происходило, наши дети должны быть счастливы" : [благод. діяльність нар. депутата України Артема Ільюка] / Елена Бережная // Южная правда. — 2015. — 4 июня (№ 60). — С. 2.

3842. **Білоусова Н.** Право на пенсію під загрозою : експерти "Дня" оцінили уряд. ініціативу про відміну труд. кн. / Наталія Білоусова // День. — 2015. — 11 серп. (№ 142). — С. 7.

3843. **Білоусова Н.** Ряду пікетували профспілки та "кредитний майдан" : з-під куполу відповіли: індексація пенсій — не раніше груд., а валют. закон гальмує спікер / Наталія Білоусова // День. — 2015. — 17 черв. (№ 104). — С. 2.

3844. **Білоусова Н.** Суд повернув мешканцям окупованих територій пільги : на Єдиному казнач. рахунку вже накопичилось понад десять млрд грн, які треба виплатити : [про рішення Вищого адм. суду, згідно з яким визнано незакон. рішення Кабінету Міністрів про припинення соц. виплат на непідконтрол. територіях, внаслідок чого уряд зобов'язаний їх відновити] / Наталія Білоусова // День. — 2015. — 16—17 жовт. (№ 187/188). — С. 7.

3845. **Брусенський О.** Битва після АТО : [розглянуто проблеми соц. забезп. та соц. допомоги учасникам антитерорист. операції та їхнім родинам] / Олександр Брусенський // Демократична Україна. — 2015. — 9 жовт. (№ 41). — С. 7.

3846. **Брусенський О.** Незамінні гвинтики державної машини : [про зміни в пенс. забезпеч.] / Олександр Брусенський // Демократична Україна. — 2015. — 27 берез. (№ 13). — С. 7.

3847. **Вимагають** індексувати соціальні стандарти на реальний рівень інфляції : [брифінг нар. депутата від Опозиц. блоку Наталії Королевської] // Голос України. — 2015. — 3 верес. (№ 162). — С. 2.

3848. **Воронович З.** Витрачаєш менше 150 гривень на день? Злидар! : Світ. банк затверджує новий поріг бідності: 1,9 долара на день для Африки та близько семи доларів — для Схід. Європи / Зіновія Воронович // Високий замок. — 2015. — 2—4 жовт. (№ 108). — С. 7.

3849. **Гуманітарна** допомога на Донбас має спрямовуватися через міжнародні організації : зустріч голови Ком. з питань європ. інтеграції, Уповноваж. Президента України з питань мир. врегулювання ситуації в Донец. та Луган. обл. Ірини Геращенко з представниками міжнар. орг-цій в Україні та представниками профільн. м-в і відомств // Голос України. — 2015. — 26 черв. (№ 113). — С. 5.

3850. **Дмитренко Л.** Обмеження пенсій інвалідам скасовано / Любов Дмитренко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 21 листоп. (№ 218). — С. 4.

3851. **Довгопол Я.** У МВФ високо оцінюють програми підтримки вразливих верств населення в Україні / Ярослав Довгопол // Демократична Україна. — 2015. — 10 квіт. (№ 15). — С. 6.

3852. **Дубровик-Рохова А.** Поріг бідності в Україні підніметься : юристи через суд зобов'язали Кабінет Міністрів переглянути прожитк. мінімум в Україні / Алла Дубровик-Рохова // День. — 2015. — 19 листоп. (№ 211). — С. 2.

3853. **Загайкало О.** Соціальне підприємництво — неоцінена необхідність / Оксана Загайкало // Дзеркало тижня. — 2015. — 13—20 берез. (№ 9). — С. 6.

3854. **Зарудний О.** Голова ПФ: новації стосуватимуться 700 тисяч людей : [про зміни в пенс. забезпеч.] / Олексій Зарудний ; підгот. Наталія Андрусенко // Демократична Україна. — 2015. — 27 берез. (№ 13). — С. 6.

3855. **Коваль Л.** Міністр соцполітики: процедуру субсидювання спростили : відтепер у деклараціях на субсидії не потрібно вказувати суму доходу — тільки його вид та місце отримання / Любомира Коваль // Урядовий кур'єр. — 2015. — 14 лип. (№ 125). — С. 1, 5.

3856. **Коваль Л.** Підтримка держави дасть змогу пережити складні часи : Прем'єр-міністр поставив перед соц. службами три основні завдання: надати людям роботу, гідну зарплату і встановити справедливість / Любомира Коваль // Урядовий кур'єр. — 2015. — 21 лип. (№ 130). — С. 2.

3857. **Коваль Л.** Посилено соціальний захист учасників АТО : скасов. оподаткування військ. збором грошов. забезп. вояків, які перебувають на передовій / Любомира Коваль // Урядовий кур'єр. — 2015. — 12 серп. (№ 146). — С. 3.

3858. **Коваль Л.** Соціальні стандарти зростуть на 13—19% : після підняття прожиткового мінімуму буде збільшено розміри понад 80 видів виплат : [спіл. брифінг міністра фінансів Наталії Ярецько та міністра соц. політики Павла Розенка] / Любомира Коваль // Урядовий кур'єр. — 2015. — 2 верес. (№ 160). — С. 2.

3859. **Ковальова В.** Схід чекає на допомогу : станом на червень у Луган. і Донец. обл. проживають 6,55 млн людей, з них майже половина — в зоні АТО / Вікторія Ковальова // Урядовий кур'єр. — 2015. — 2 лип. (№ 117). — С. 2.

3860. **Кожан І.** "Стояти на місці не можна, треба рухатися ..." : Ігор Кожан, ген. дир. Нац. музею у Львові — про Шептицького-благодійника, меценатство в Україні та розвиток культури / записала Тетяна Рева // День. — 2015. — 3 верес. (№ 158). — С. 11.

3861. **Косянчук І.** У наступному році пенсії підвищать двічі : ПФУ працює над збільшенням дохід. частини свого бюджету / Інна Косянчук // Урядовий кур'єр. — 2015. — 31 жовт. (№ 203). — С. 2.

3862. **Кулініч О.** Олег Кулініч: "Найважче — ветеранам, інвалідам та людям похилого віку!" : [виступ нар. деп утат України] / Олег Кулініч // Зоря Полтавщини. — 2015. — 15 трав. (№ 62/64). — С. 4.

3863. **Кучерява О.** Учасники АТО можуть розраховувати на пільгові путівки та психологічну реабілітацію / Олександра Кучерява // Голос України. — 2015. — 5 листоп. (№ 205). — С. 2.

3864. **Куц Л.** Допомогу переселенцям пропонують переглянути з урахуванням інфляції / Ліна Куц // Голос України. — 2015. — 19 черв. (№ 108). — С. 3.

3865. **Лебеденко Л.** Учорашні бійці потребують нашої підтримки і допомоги / Ліна Лебеденко // Голос України. — 2015. — 28 трав. (№ 93). — С. 3.

3866. **Леошко В.** Невтомні "бджілки" Донбасу : головна мета наших волонтерів, яким часом далеко за 60, — показати сусп-ву, що може зробити невеликий колектив своїми руками для своєї Батьківщини в такий склад. час / Владислав Леошко // Голос України. — 2015. — 11 листоп. (№ 209). — С. 8.

3867. **Лиховид І.** "Підстав для оприлюднення немає" : відповідь Мінсоцполітики щодо засекречення співпраці з "Ощадбанком" : [відповідь М-ва соц. політики на публ. в газеті стосовно судової справи між м-вом та благод. фондом "Восток-SOS"] / Інна Лиховид // День. — 2015. — 25 листоп. (№ 215). — С. 2.

3868. **Ляшко О.** Наше головне завдання — захист соціальних прав громадян! / Олег Ляшко // Голос України. — 2015. — 24 черв. (№ 111). — С. 3.

3869. **Мацегора К.** "Ви зразок неймовірної сили духу" : Президент підтримав українців з обмеж. можливостями додатк. стипендіями та соц. гарантіями / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2015. — 5 груд. (№ 228). — С. 2.

3870. **Поліпшилася** ситуація з виплатами пенсій : [брифінг нар. депутата від "Блоку Петра Порошенка" Артура Герасимова] // Голос України. — 2015. — 14 січ. (№ 4). — С. 3.

3871. **Прокопенко О.** Воїнів чекають у мирному житті : держ. органи напрацьовують механізми соц. реабілітації учасників АТО / Ольга Прокопенко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 10 жовт. (№ 189). — С. 3.

3872. **Прокопенко О.** Путівка для бійця — не розкіш : система соц. захисту ветеранів вимагає осучаснення / Ольга Прокопенко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 31 жовт. (№ 203). — С. 4.

3873. **Прокопенко О.** Шість програм соцзахисту учасників АТО : статус учасника бойових дій нині отримали 120 тисяч бійців, які захищали Вітчизну на сході України. На яку держ. підтримку вони можуть розраховувати? / Ольга Прокопенко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 18 верес. (№ 173). — С. 1, 4.

3874. **Реформування** соціальної сфери у 2015 році : [за матеріалами виступу міністра соц. політики України Павла Розенка] // Демократична Україна. — 2015. — 16 січ. (№ 3). — С. 6.

3875. **Розенко П.** "Не треба обманювати суспільство" : бесіда з міністром соц. політики України Павлом Розенком / бесіду вели : Алла Котляр, Юлія Самаєва // Дзеркало тижня. — 2015. — 28 лют.—6 берез. (№ 7). — С. 1, 3.

3876. **Ромашкіна О.** Береш на роботу вимушеного переселенця — отримуй компенсацію : [щодо посилення соц. захисту внутріш. переміщ. осіб] / Олена Ромашкіна // Голос України. — 2015. — 20 січ. (№ 8). — С. 4.

3877. **Ромашкіна О.** Мінсоцполітики перевірить, як місцева влада виконує завдання уряду та Президента : програма житл. субсидій є завданням номер один для органів виконав. влади ниніш. року / Олена Ромашкіна // Голос України. — 2015. — 18 черв. (№ 107). — С. 3.

3878. **Сергєєва М.** Першочергові завдання — працевлаштування сімей та забезпечення їх житлом : реалізація держав. сімейн. політики потребує вдосконалення / Марина Сергєєва // Голос України. — 2015. — 19 черв. (№ 108). — С. 3.

3879. **Сміян Н.** Кожен долар від міжнародних кредиторів іде на забезпечення фінансової стабільності : [про перспективи підвищ. соц. стандартів для населення] / Надія Сміян // Голос України. — 2015. — 9 верес. (№ 166). — С. 1—2.

3880. **Ткаченко Л.** Накопичувальна пенсія: не варта справа заходу? / Лідія Ткаченко // Дзеркало тижня. — 2015. — 28 листоп.—4 груд. (№ 46). — С. 8.

3881. **Уманський І.** Про бюджетні плани Мінфіну : Ігор Уманський: "Обслуговувати економіку й далі штучними методами у нас немає можливості" : [бесіда з 1-м заст. міністра фінансів України Ігорем Уманським про внесення змін до Держ. бюджету щодо збільшення соц. виплат] / бесіду вела Наталія Білоусова // День. — 2015. — 17 верес. (№ 168). — С. 6.

3882. **Хом'як О.** Українці довіряють волонтерам більше, аніж церкві : фахівці переконані, що волонтерство — новий та ефектив. для України соц. ін-т : [у Львові відбувся IX Міжнар. львів. соціол. форум] / Оріся Хом'як // Високий замок. — 2015. — 5—11 листоп. (№ 122). — С. 4.

3883. **Чинка О.** Коли ми перемаємо себе, то це найголовніша перемога : інтерв'ю з танцівницею на візку : [йдеться про проблеми та соц. потреби людей з обмеж. можливостями] / Олена Чинка // Слово Просвіти. — 2015. — 29 жовт.—4 листоп. (№ 43). — С. 12—13.

3884. **Шинкаренко О.** Мрії про соціальну державу, або Про державні компенсації жертвам насильства / Олег Шинкаренко // Дзеркало тижня. — 2015. — 12—18 верес. (№ 33). — С. 12.

3885. **Щербань Н.** У соціальній квартирі прихистять знедолених жінок : у такому закладі можна не лише проконсультуватись у юриста та психолога, а й отримати виплати на дитину / Наталка Щербань // Урядовий кур'єр. — 2015. — 30 жовт. (№ 202). — С. 9.

37 Освіта. Виховання. Навчання. Дозвілля

37.01/.09 Теорія, принципи, методи і організація освіти

3886. **Онищенко О.** Брудна мітка : [про скандальні вибори до Нац. агентства із забезпечення якості освіти] / Оксана Онищенко // Дзеркало тижня. — 2015. — 13—19 черв. (№ 21). — С. 1, 12.

3887. **Співаковський О.** Освіченість нації — запорука її процвітання / Олександр Співаковський // Голос України. — 2015. — 28 квіт. (№ 76). — С. 3.

37.09 Організація навчання та виховання

3888. **Бережнюк О.** Три новації для школярів : у навч. закл. почнуть запровадж. електрон. підруч., розвив. ігри та комунікац. системи для батьків / Олена Бережнюк // День. — 2015. — 2 верес. (№ 157). — С. 8.

3889. **Білик О.** Інклюзивне життя : про роль дорослих у формуванні дит. ставлення до людей з особливими потребами / Оксана Білик // Дзеркало тижня. — 2015. — 21—27 листоп. (№ 44/45). — С. 15.

3890. **Білик О.** Путівник по професіях, або Ким я хочу стати? / Оксана Білик // Дзеркало тижня. — 2015. — 12—18 верес. (№ 33). — С. 13.

3891. **В Україні** створюють церковні школи // Волинь нова. — 2015. — 24 берез. (№ 31). — С. 3.

3892. **Власенко В.** Патріотів слід ростити змалечку : [експерт. зустріч на тему "Допризовна підготовка і військово-патріотичне виховання дітей та молоді"] / Вікторія Власенко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 9 жовт. (№ 188). — С. 3.

3893. **Вовк Л.** Патріотів виховуватимуть із малечку : опрацьовується проект відповід. концепції та створення профіл. нац. агентства : [про соц. програму нац.-патріот. виховання на 2016 — 2020 pp] / Лора Вовк // Урядовий кур'єр. — 2015. — 18 листоп. (№ 215). — С. 2.

3894. **Гриневич Л.** "Маємо збільшити кількість годин іноземної у школі" : Лілія Гриневич — про реформи в освітан. процесі / розмову провела Оріся Хом'як // Високий замок. — 2015. — 7 лип. (№ 71). — С. 7.

3895. **Гриневич Л.** Особливості реформування освіти / Лілія Гриневич // Голос України. — 2015. — 5 груд. (№ 227). — С. 3.

3896. **Гриневич Л.** "Підручники з мови та історії — стратегічні" : відповіді голови Ком. Верховної Ради України з питань науки та освіти Лілії Гриневич на запитання слухачів Літ. школи журналістики газ. "День" / підгот.: Дар'я Трапезнікова, Вікторія Примах // День. — 2015. — 21 лип. (№ 127). — С. 5.
3897. **Капуста Т.** Потрібна інша модель української школи / Тетяна Капуста // Урядовий кур'єр. — 2015. — 21 лют. (№ 33). — С. 4.
3898. **Квіт С. М.** Якісна освіта й сучасні технології мають стати ознакою Чернігівщини / Сергій Миронович Квіт ; спілкувалася Віра Лобановська // Чернігівські відомості. — 2015. — 10 черв. (№ 23). — С. 4.
3899. **Коваленко С.** Урядовці беруться за реформу освіти та медицини : у 2016 р. однією з ключ. має стати широка реформа системи освіти / Сергій Коваленко // Голос України. — 2015. — 12 листоп. (№ 210). — С. 4.
3900. **Ковалів І.** Релігійні школи: тепер за ліцензією : "УК" проаналізував закон, який легалізує такі заклади / Інна Ковалів // Урядовий кур'єр. — 2015. — 24 лип. (№ 133). — С. 1, 4.
3901. **Ковалів І.** Спочатку — конкурс, потім — посада : громадськість також впливатиме на затв. майбут. керівників шкіл і дитсадків : [про інновац. проект на заміщення вакант. посад керівників за новими правилами] / Інна Ковалів // Урядовий кур'єр. — 2015. — 10 жовт. (№ 189). — С. 4.
3902. **Ковалів І.** Учителі сядуть за парти : вже незабаром викладачі інозем. мови відвідають спец. курси, щоб отримати міжнар. сертифікати / Інна Ковалів // Урядовий кур'єр. — 2015. — 13 листоп. (№ 212). — С. 3.
3903. **Ковалів І.** Хто залишиться без студентського квитка? : випускники шкіл з Донбасу та Криму без укр. атестата не зможуть вступити до ун-ту / Інна Ковалів // Урядовий кур'єр. — 2015. — 16 лип. (№ 127). — С. 1, 6.
3904. **Ковалів І.** Do you speak English? : щоб спонукати українців вивчати іноземну мову, художні фільми демонструватимуть англ., створюватимуть освітні теле- і радіопрограми / Інна Ковалів // Урядовий кур'єр. — 2015. — 20 листоп. (№ 217). — С. 1, 5.
3905. **Лиховид І.** ЗНО — відбудеться : який план дій у нового керівника Укр. центру оцінювання якості освіти Вадима Карандія / Інна Лиховид // День. — 2015. — 4 листоп. (№ 200). — С. 19.
3906. **Лиховид І.** "Школа потребує більшої автономії" : плюси і мінуси нової контракт.-конкурс. моделі призначення директорів і вчителів / Інна Лиховид // День. — 2015. — 29 жовт. (№ 196). — С. 8.
3907. **Луканська А.** Лілія Гриневич: "Ми маємо показати, на що буде орієнтовано зміст нової 12-річної школи" / Анна Луканська // Голос України. — 2015. — 28 листоп. (№ 222). — С. 4.
3908. **Луканська А.** Якою буде освітня реформа? / Анна Луканська // Голос України. — 2015. — 26 черв. (№ 113). — С. 8.
3909. **Мацегора К.** Нинішнє покоління диктує нові правила в освіті : Прем'єр анонсує відкритий конкурс на посади директорів усіх вітчизн. шкіл і пропонує вчителям контракт. форму роботи / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2015. — 3 жовт. (№ 184). — С. 2.
3910. **Медуниця Ю.** Школи потребують більшої автономності / Юрій Медуниця // Урядовий кур'єр. — 2015. — 6 жовт. (№ 185). — С. 2.
3911. **Моїсєєва Т.** Чому система середньої освіти не готова до змін : експерти переконані, що цьому передовсім заважає інертність мислення та брак роз'яснюв. інформації / Тетяна Моїсєєва // Урядовий кур'єр. — 2015. — 19 верес. (№ 173). — С. 5.
3912. **Мюллер С.** Родина завжди була фундаментом виховання і соціалізації / Сергій Мюллер // Голос України. — 2015. — 18 черв. (№ 107). — С. 3.
3913. **Онищенко О.** Школа: з погляду вчителів і батьків : [якість освіти в Україні та шляхи її покращення] / Оксана Онищенко // Дзеркало тижня. — 2015. — 3—9 жовт. (№ 36/37). — С. 12.
3914. **Освіту** чекає надзвичайна перебудова? : [робоча поїздка міністра освіти та науки України Сергія Квіта на Чернігівщину] // Деснянська правда. — 2015. — 28 трав. (№ 21). — С. 3.
3915. **Папенко М.** Про насильницьку русифікацію : 1 верес. в Криму не відкрився жоден новий клас з укр. мовою навчання / Михайло Папенко // День. — 2015. — 2 верес. (№ 157). — С. 8.
3916. **Петрушенко М.** Школи й учні матимуть більше прав : що передбачають нововведення в держ. підсумк. атестації і ЗНО / Микола Петрушенко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 26 лют. (№ 36). — С. 3.
3917. **Проблему** з підручниками розв'яжуть за рахунок державного і місцевого бюджетів : [комент. голови Ком. Верховної Ради з питань науки і освіти Лілії Гриневич] // Голос України. — 2015. — 4 верес. (№ 163). — С. 3.
3918. **Радченко О.** Країна велетнів, або Дітям вхід ускладнено : [про формування майбут. особистості] / Ольга Радченко, Сергій Сергій Радченко // Дзеркало тижня. — 2015. — 7—13 берез. (№ 8). — С. 14.
3919. **Рахмістрюк І.** Чи відбудеться революція в українській системі освіти? / Інна Рахмістрюк // Дзеркало тижня. — 2015. — 17—23 січ. (№ 1). — С. 12.
3920. **Свентах А.** У англомовний світ — з українською позицією : як країна може зміцнити свою роль у глобал. дискурсі, та що для цього зробив "День" / Інна Свентах // День. — 2015. — 18 листоп. (№ 210). — С. 4.
3921. **Сміян Н.** Граніт науки гризтимуть зі зброєю в руках : [проект змін до закону про освіту в частині військ.-патріот. виховання та початк. військ. підгот.] / Надія Сміян // Голос України. — 2015. — 30 верес. (№ 181). — С. 2.
3922. **Співаковський О.** Про фізику без лірики, або Кілька слушних думок щодо підсумків вступної кампанії / Олександр Співаковський // Голос України. — 2015. — 27 серп. (№ 157). — С. 6.
3923. **Тимошик М.** Козацька школа в Данині : [про маловідомі секрети давньої укр. педагогіки] / Микола Тимошик // День. — 2015. — 20—21 берез. (№ 48/49). — С. 8.

3924. **Хом'як О.** Що дасть додатковий рік у школі? : як заявив міністр освіти і науки Сергій Квіт, з наступ. навч. року Україна перейде на 12-річну серед. освіту / Оріся Хом'як // Високий замок. — 2015. — 27 серп.— 2 верес. (№ 92). — С. 4.

3925. **Чебан О.** Власна школа для своїх дітей : Ямпіл. р-н Вінниц. обл. — єдиний у державі, де навч. заклади перебувають на балансі сільрад : [підкреслюється, що децентралізація надає можливості сільс. бюджету для фінансування освіт. закл.] / Олег Чебан // Урядовий кур'єр. — 2015. — 10 жовт. (№ 189). — С. 6.

3926. **Чи** буде ЗНО—2016? : розмова з директором Укр. центру оцінювання якості освіти / розмовляла Оксана Онищенко // Дзеркало тижня. — 2015. — 5—11 верес. (№ 32). — С. 1, 11.

3927. **Янович Б.** Спогад про вчителя : старі листівки спонукали дізнатися про долю шанов. педагога Миколи Звойницького / Богдан Янович // День. — 2015. — 18—19 верес. (№ 169/170). — С. 13.

376 Освіта, навчання, підготовка особливих груп осіб. Спеціальні школи

3928. **Гриневич Л.** "Важливо, щоб новий закон гарантував доступність освіти для людей з особливими потребами" / Лілія Гриневич // Голос України. — 2015. — 14 листоп. (№ 212). — С. 3.

3929. **Лиховид І.** Україна на дотик : у шк. для дітей із вадами зору розповсюдять сучас. адміністр. карту держави шрифтом Брайля / Інна Лиховид // День. — 2015. — 16—17 жовт. (№ 187/188). — С. 11.

3930. **Миколюк О.** Послухати й доторкнутися до знань : громадськість звертає увагу влади на критич. забезп. кн. й техн. засобами сліпих і слабозорих дітей / Оксана Миколюк // День. — 2015. — 8 верес. (№ 161). — С. 10.

377 Спеціалізоване навчання. Професійно-технічне навчання

3931. **Біловицька Н.** Дім, де виховують митців : у Дніпропетров. театр.-худож. коледжі в 90-річний ювілей мріють про європ. виставк. зал і акад. мистецтв / Наталія Біловицька // Урядовий кур'єр. — 2015. — 24 верес. (№ 176). — С. 16.

3932. **Луканська А.** Урядові плани в галузі профтехосвіти потребують уточнення / Анна Луканська // Голос України. — 2015. — 6 листоп. (№ 206). — С. 3.

3933. **Онищенко О.** Закон про профосвіту. Фальстарт / Оксана Онищенко // Дзеркало тижня. — 2015. — 14—20 листоп. (№ 43). — С. 12.

378 Вища освіта. Вища школа. Підготовка наукових кадрів

3934. **Вдовиченко А.** Де новації в атестації? : сучас. інформ. технології в оцінці наук. рівня фахівців / Анатолій Вдовиченко // Дзеркало тижня. — 2015. — 12—18 верес. (№ 33). — С. 11.

3935. **Гожик А.** Автономія — важка ноша : [про практик у орг. вищої освіти] / Андрій Гожик, Юрій Рашкевич, Леонід Булава // Дзеркало тижня. — 2015. — 28 берез.—3 квіт. (№ 11). — С. 12.

3936. **Григор'єва І.** Закон "Про вищу освіту": вчити по-новому поки не виходить / Ірина Григор'єва // Голос України. — 2015. — 17 лип. (№ 127). — С. 4.

3937. **Домінський О.** Як корабель назвеш, так він і попливе : коледжі треба зберегти в системі вищої школи / Олег Домінський // Урядовий кур'єр. — 2015. — 18 берез. (№ 49). — С. 12.

3938. **Захарін С.** Хто прийде на зміну ВАК—ДАК? / Сергій Захарін // Дзеркало тижня. — 2015. — 4—10 квіт. (№ 12). — С. 12.

3939. **Клочек І.** Наука освіти : [щодо реформуван. вищої освіти в Україні] / Ігор Клочек // Дзеркало тижня. — 2015. — 21—27 листоп. (№ 44/45). — С. 12.

3940. **Ковалів І.** Вступна кампанія принесе новації : випускники шкіл вступатимуть до вишів за укрупненим переліком спеціальностей і вперше зможуть подати документи на молодшого бакалавра / Інна Ковалів // Урядовий кур'єр. — 2015. — 30 жовт. (№ 202). — С. 4.

3941. **Ковалів І.** Молодь залишає окуповані території заради української освіти : переміщені ун-ти не лише відновлюють влас. сили, а й ведуть інформац. боротьбу / Інна Ковалів // Урядовий кур'єр. — 2015. — 19 листоп. (№ 216). — С. 5.

3942. **Когут І.** Менше грошей — менше ВНЗ? : [про зміни до Держ. бюджету стосовно освіти] / Ірина Когут // Дзеркало тижня. — 2015. — 21—27 лют. (№ 6). — С. 13.

3943. **Кривцун Д.** Школа мерів. Перший випуск : Руслан Рохов: "Розвиток міста не має бути результатом випадку — це має бути стандарт, який може забезпечити освіта" : [завершення програми "Школа мерів" на базі Києво-Могилян. бізнес-школи, мета якої — орг. навчання для реал. канд. на посади міськ. голів та членів їх команд] / Дмитро Кривцун // День. — 2015. — 30 верес. (№ 177). — С. 4.

3944. **Куклін О.** Освітній ризик-менеджмент — вимога часу : сучас. вища школа потребує системи упр., орієнт. на врахування всіх можлив. викликів / Олег Куклін // Урядовий кур'єр. — 2015. — 1 жовт. (№ 181/182). — С. 7.

3945. **Лиховид І.** Чому мовчить Квіташвілі? : МОЗ нарешті оприлюднив результати перевірки медуніверситету. Катерина Амосова спростовує знайдені порушення і пояснює, кому вони вигідні / Інна Лиховид // День. — 2015. — 2 груд. (№ 220). — С. 11.

3946. **Луканська А.** Закон про вищу освіту: рік по тому : [брифінг голови Ком. Верховної Ради з питань науки та освіти Лілії Гриневич] / Анна Луканська // Голос України. — 2015. — 7 лип. (№ 119). — С. 1—2.

3947. **Мацегора К.** Політична воля має здолати радянське минуле : на 12-му засід. Нац. рада реформ з'ясовувала, як модернізувати систему вищої освіти і не втратити напрацювання у середній / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2015. — 7 жовт. (№ 186). — С. 2.

3948. **Мельник С.** Грантове фінансування для університетів та інститутів : [брифінг голови Ком. Верховної Ради з питань освіти і науки Лілії Гриневич щодо законопроекту про наук. і наук.-техн. діяльність, який пропонує нові принципи фінансування науки] / Сергій Мельник // Голос України. — 2015. — 11 листоп. (№ 209). — С. 2.

3949. **Миколюк О.** Новий навчальний рік: зміни : МОН готує окремий статус для студентів-кримчан, дає вишам фінанс. автономію і відкриває школи / Оксана Миколюк // День. — 2015. — 17 верес. (№ 168). — С. 8.

3950. **Миколюк О.** Студенти ставлять освіти "задовільно", стверджують соціологи : "День" з'ясовував, які невідклад. заходи потрібні для реформи вищої освіти / Оксана Миколюк // День. — 2015. — 18 черв. (№ 105). — С. 8.

3951. **Моїсєєва Т.** Знання за гроші не купити : Міносвіти залучає до розслідування корупц. схем щодо іноземців-контрактників Службу безпеки : [брифінг міністра освіти і науки Сергія Квіта щодо підвищ. вимоги до інозем. студентів] / Тетяна Моїсєєва // Урядовий кур'єр. — 2015. — 26 верес. (№ 178). — С. 2.

3952. **Моїсєєва Т.** Університет і бізнес: знайти спільну вигоду : в Україні напрацьовують механізми співпраці вищої школи і реал. сектору / Тетяна Моїсєєва // Урядовий кур'єр. — 2015. — 3 квіт. (№ 61). — С. 1, 4.

3953. **МОН** хоче відраховувати студентів через плагіат : [брифінг міністра освіти та науки України Сергія Квіта] // Голос України. — 2015. — 13 серп. (№ 148). — С. 20.

3954. **Прокопенко М.** Шість українських вишів — у списку кращих : до рейтингу британ. компанії Quasquarelli Symonds потрапили ун-ти Києва, Харкова, Сум і Донецька / Марія Прокопенко // День. — 2015. — 15 верес. (№ 166). — С. 8.

3955. **Селезнев В.** "Вузы должны получить желанную финансовую самостоятельность" : [за матеріалами засід. кругл. столу на тему: "Сила знань: юним дніпропетровцям — конкурентоспроможну освіту"] / Виктор Селезнев // Вісті Придніпров'я. — 2015. — 29 верес. (№ 77). — С. 8.

3956. **Совсун І.** "Без нового переліку галузей знань і спеціальностей підготовки фахівців не можемо рухатися далі" : бесіда з першим заст. міністра освіти та науки Інною Совсун про реформу вищої освіти в Україні / бесіду вела Тетяна Моїсєєва // Урядовий кур'єр. — 2015. — 3 берез. (№ 39). — С. 5.

3957. **Совсун І.** Чи потрібен нам "вузький" фахівець? : ун-ти готуватимуть студентів за ширшими спеціальностями : [розмова з першим заст. міністра освіти України] / Інна Совсун ; спілкувалась Інна Ковалів // Урядовий кур'єр. — 2015. — 18 черв. (№ 108). — С. 5.

3958. **Стрелюк О.** Вступ-2016: не лише нові спеціальності ... / Ольга Стрелюк // Дзеркало тижня. — 2015. — 28 листоп.—4 груд. (№ 46). — С. 1, 12.

3959. **Тацій В.** Василь Тацій: "Національний юридичний університет імені Ярослава Мудрого впевнено утримує позиції флагмана правничої освіти і науки України" : розмова з ректором ун-ту / спілкувався Микола Косий // Голос України. — 2015. — 18 черв. (№ 107). — С. 4—5.

3960. **Трапезнікова Д.** Про знання, що формують майбутнє : студенти Літньої школи журналістики "Дня" зустрілися з головою комітету ВР України з питань освіти і науки Лілією Гриневич / Дар'я Трапезнікова, Вікторія Примак // День. — 2015. — 9 лип. (№ 119). — С. 2.

3961. **Хом'як О.** "Боротися з корупцією в освіті — марна справа : студенти, які не проти давати хабара, та викладачі, що не відмовляються його взяти, зацікавлені у тому, щоб система працювала / Оріся Хом'як // Високий замок. — 2015. — 27 серп.—2 верес. (№ 92). — С. 4.

379.8 Дозвілля

3962. **Івашко О.** "Арабатські Емірати" обрали стрілку : на Херсонщині туристам пропонують поєднати приємне з корисним : [про місця відпочинку Херсон. обл.] / Олена Івашко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 5 верес. (№ 163). — С. 5.

3963. **Козлова Т.** Україна виграла літньо—оксамитовий сезон : наші курорти — відомі і менш популяр. — були перепопн. : [про турист. сезон 2015-го р. та рекорд. кількість відпочивальників на укр. курортах] / Тетяна Козлова // Урядовий кур'єр. — 2015. — 17 жовт. (№ 193). — С. 5.

39 Культурна антропологія. Етнографія. Фольклор

3964. **Хромяк А.** Скільки разів можна вінчатися і яку гімнастичну вправу має виконувати мама нареченої? : весільні традиції та забобони / Андрій Хромяк // Високий замок. — 2015. — 15—21 жовт. (№ 113). — С. 10.

5 МАТЕМАТИКА. ПРИРОДНИЧІ НАУКИ

502/504 Наука про навколишнє середовище. Енвіронментологія. Екологія

3965. **Біловицька Н.** Нікополь бореться із забруднювачами довкілля : місто представило перший в Україні пілот. проект комплекс. програми з екобезпеки та оздоровлення населення : [щодо впровадж. проекту "Розробка міської комплексної Програми з екологічної безпеки та оздоровлення Нікополя на 2014—2017 роки та її інформаційно-промоційний супровід"] / Наталія Біловицька, Вікторія Біловицька, Наталія Ковальова // Урядовий кур'єр. — 2015. — 22 жовт. (№ 196). — С. 6.

3966. **Біосферний** заповідник може з'явитися в зоні Чорнобиля : [щодо розгляду питання про Чорнобиль] // *Голос України*. — 2015. — 27 лют. (№ 36). — С. 3.
3967. **Катрич А.** Анатолій Катрич: "Усилиями депутатов и жителей мы сохраняем нашу природу" / беседу вел Александр Дудюк // *Рідне Прибужжя*. — 2015. — 16 квіт. (№ 16). — С. 5.
3968. **Кіндереви́ч А.** Чорнобиль — 2015. Куди йдемо? / Анатолій Кіндереви́ч // *Слово Просвіти*. — 2015. — 23—29 квіт. (№ 16). — С. 4—5.
3969. **Княн** труїв не смог, а "метеорологічна димка": Голова Держ. служби України з надзвичайн. ситуацій Микола Чечоткін поінформував нар. депутатів про протидію пожежам на Київщині та по всій Україні // *Голос України*. — 2015. — 4 верес. (№ 163). — С. 1—2.
3970. **Ключ І.** Оазис перетворюють на пустелю? Нац. природ. парк "Нижньодністровський" та дельта річки стали дзеркалом ситуації в усьому суспільстві / Іван Ключ // *Урядовий кур'єр*. — 2015. — 27 лют. (№ 37). — С. 6.
3971. **Кривда М.** Донбас: за крок до екологічної катастрофи / Марина Кривда // *Голос України*. — 2015. — 28 січ. (№ 14). — С. 8.
3972. **Кривда М.** Міфи про Чорнобильську зону потребують розвінчання / Марина Кривда // *Голос України*. — 2015. — 3 берез. (№ 38). — С. 4.
3973. **Кривда М.** Потрібна єдина точка зору на чорнобильську проблему та її вирішення / Марина Кривда // *Голос України*. — 2015. — 6 берез. (№ 41). — С. 3.
3974. **Листопад О.** Дощ іде торфовища тліють: щоб убезпечити себе від дим. задухи, потрібно відновити болота: [про склад. екол. ситуацію, що склалась в результаті займання торфовищ поблизу Києва та про заходи щодо її покращення] / Олег Листопад // *Урядовий кур'єр*. — 2015. — 27 жовт. (№ 199). — С. 5.
3975. **Листопад О.** Кому захищати довкілля? / Олег Листопад // *Урядовий кур'єр*. — 2015. — 14 січ. (№ 5). — С. 5.
3976. **Листопад О.** Менше дозволів — менше корупції: Міністр екології розповів про реформи в управлінні екоресурсами / Олег Листопад // *Урядовий кур'єр*. — 2015. — 1 квіт. (№ 59). — С. 3.
3977. **Листопад О.** Після греблі — тільки каміння: [про еколог. наслідки при буд-ві малої ГЕС на одній з річок Закарпаття] / Олег Листопад // *Урядовий кур'єр*. — 2015. — 21 лип. (№ 130). — С. 5.
3978. **Листопад О.** Шістдесят відсотків для Парижа: Україна долучиться до нової міжнар. угоди про збереження клімату / Олег Листопад // *Урядовий кур'єр*. — 2015. — 23 жовт. (№ 196). — С. 3.
3979. **Листопад О.** Як запобігти новим катастрофам: мораторій на екол. перевірки негативно впливає на стан довкілля / Олег Листопад // *Урядовий кур'єр*. — 2015. — 20 черв. (№ 110). — С. 3.
3980. **Лиховид І.** Служба порятунку ... природи: в Україні назріла потреба у створенні екополіції. Які перспективи? / Інна Лиховид // *День*. — 2015. — 22 квіт. (№ 70). — С. 8.
3981. **Мацегора К.** Наслідки гібридних воєн теж будуть гібридними: Президент проінформував світ про значне забруднення Донбасу й попросив допомоги врятувати тамтешнє довкілля: [виступ Президента України Петра Порошенка у Парижі на 21-й сесії Конф. з питань зміни клімату] / Катерина Мацегора // *Урядовий кур'єр*. — 2015. — 2 груд. (№ 225). — С. 2.
3982. **Миколюк О.** "Економіка зростає там, де є розумне ставлення до довкілля": Мінекології розробило нову Стратегію екол. політики до 2010 року. Які основні акценти? / Оксана Миколюк // *День*. — 2015. — 6 серп. (№ 139). — С. 8.
3983. **Миколюк О.** Про програму екологічного порятунку: в окремих районах Києва вміст небезпеч. речовин у повітрі перевищує норму в 3—4,5 рази: [екол. ситуація у Києві внаслідок ліс. пожеж та загоряння торф'яників] / Оксана Миколюк // *День*. — 2015. — 4—5 верес. (№ 159/160). — С. 6.
3984. **Прокопенко М.** Врятувати світ від "гарячки": доля людства вирішуватиметься цього року на Міжнар. клімат. Конф. в Парижі / Марія Прокопенко // *День*. — 2015. — 20—21 листоп. (№ 212/213). — С. 15.
3985. **Титаренко Л.** Активісти вимагають дій: [питання екол. політики, природокористування та ліквідації наслідків Чорнобил. катастрофи] / Лідія Титаренко // *Голос України*. — 2015. — 31 берез. (№ 57). — С. 3.
3986. **Хлебникова Я.** Экологические технологии — на службу народу / Ярослава Хлебникова // *Вісті Придніпров'я*. — 2015. — 20 жовт. (№ 83). — С. 7.
3987. **Чирва О.** Економічні інтереси не мають шкодити довкіллю / Оксана Чирва // *Урядовий кур'єр*. — 2015. — 11 квіт. (№ 67). — С. 4.
3988. **Шевченко І.** Щоб досягти екологічного балансу, потрібна взаємодія всіх органів влади / Ігор Шевченко // *Голос України*. — 2015. — 22 квіт. (№ 72). — С. 4—5.

52 Астрономія. Астрофізика. Космічні дослідження. Геодезія

3989. **Самокиш І.** Спостереження астрономів-волонтерів сколихнуло світ: уперше наука всерйоз розглядає гіпотезу про існування позазем. цивілізації. Що про це думають укр. дослідники? / Ігор Самокиш // *День*. — 2015. — 20 жовт. (№ 189). — С. 3.
3990. **Тимоць І.** Чи є на Марсі життя? Невідомо. А вода точно є!: вчені США зробили сенсац. заяву: знайдено докази, що у теплу пору року на Марсі буває солоня вода, це дає можливість говорити, що на Марсі може бути життя / Ігор Тимоць // *Високий замок*. — 2015. — 1—7 жовт. (№ 107). — С. 10.

54 Хімія. Кристалографія. Мінералогія

3991. **Самойлов Г.** Нашадкам він заповідав бути патріотами : пам'ятаймо видат. хіміка та економіста Вадима Костенка / Геннадій Самойлов // Урядовий кур'єр. — 2015. — 4 верес. (№ 162). — С. 6.

55 Геологія. Науки про Землю

3992. **Шепель Ф.** Український зріз "Русского чернозема", або Василь Докучаєв: легенди й дійсність / Федір Шепель // День. — 2015. — 13—14 лют. (№ 24/25). — С. 13.

556 Гідросфера. Вода загалом. Гідрологія

3993. **Антоненко П.** Чи крадуть воду Зачарованої Десни? / Петро Антоненко // Слово Просвіти. — 2015. — 26 берез.—1 квіт. (№ 12). — С. 3.

3994. **Вишневський В.** Пригоди життєдайної води : ми у взаємодії з природою живемо не за європ. нормами, а за поганими звичками / Віктор Вишневський // Урядовий кур'єр. — 2015. — 24 берез. (№ 53). — С. 6.

3995. **Вишневський В.** Тепер відчуємо як воно без води : [про цьогоріч. аномально малу водність річок України і Європи, причини, які це зумовили та про наслідки для економіки та житл.-комунал. госп-ва] / Віктор Вишневський // Урядовий кур'єр. — 2015. — 8 жовт. (№ 187). — С. 3.

3996. **Миколук О.** Українське товариство охорони птахів спільно з компанією "Кока-Кола Україна" реалізують проект відновлення пріс. води на півдні України / Оксана Миколук // День. — 2015. — 19—20 черв. (№ 106/107). — С. 14.

3997. **Худицький В.** Час криниць минає: за питною водою — в глибини надр?! // Дзеркало тижня. — 2015. — 25 лип.—14 серп. (№ 27). — С. 10.

57 Біологічні науки загалом

3998. **Войтенко В.** Пісня про незнищеність живої матерії : [про історію розвитку та формування генетики як науки] / Володимир Войтенко // Слово Просвіти. — 2015. — 19—25 лют. (№ 7). — С. 10—11.

6 ПРИКЛАДНІ НАУКИ. МЕДИЦИНА. ТЕХНІКА

61 Медичні науки

614 Охорона здоров'я та гігієна. Запобігання нещасним випадкам

3999. **Бахтєєва Т.** Не допустити тотальної і безконтрольної приватизації лікувальних закладів України / Тетяна Бахтєєва // Голос України. — 2015. — 3 жовт. (№ 184). — С. 5.

4000. **Борткевич С.** Спасіння через спокуту. В Україні немає хвороб, окрім ВІЛ/СНІД? / Сергій Борткевич // Дзеркало тижня. — 2015. — 10—16 жовт. (№ 38). — С. 1, 10.

4001. **Василенко Л.** "Швидка допомога" отримала альтернативне джерело енергопостачання / Леонід Василенко // Голос України. — 2015. — 9 січ. (№ 2). — С. 2.

4002. **Дацюк Л.** Страхова медицина не витіснить безкоштовну / Лариса Дацюк // Урядовий кур'єр. — 2015. — 18 квіт. (№ 71). — С. 2.

4003. **Дудник А.** Медична реформа і безпілотний "летальний" міністерський апарат : [про ситуацію в мед. галузі України та доцільність реформування апарату М-ва охорони здоров'я] / Андрій Дудник // Дзеркало тижня. — 2015. — 12—18 верес. (№ 33). — С. 1, 11.

4004. **Капуста Т.** Лікарні звітуватимуть по-новому / Тетяна Капуста // Урядовий кур'єр. — 2015. — 19 берез. (№ 50). — С. 3.

4005. **Коломак В.** Краще дмухати на холодне, ніж помилитися з реформами системи охорони здоров'я : [про засід. кругл. столу з питання автономізації лікув. закл.] / Віктор Коломак // Голос України. — 2015. — 13 жовт. (№ 190). — С. 10.

4006. **Кушнір Б.** Шукали кошти для реконструкції медичних закладів / Богдан Кушнір // Голос України. — 2015. — 18 черв. (№ 107). — С. 3.

4007. **Листопад О.** Тендерувати по-новому : громадськість запропонувала сучасні правила закупівлі ліків за держ. кошти / Олег Листопад // Урядовий кур'єр. — 2015. — 5 верес. (№ 163). — С. 4.

4008. **Лиховид І.** Де вакцини? : спалах поліомієліту на Закарпатті знову повернув нас до багаторіч. проблеми щодо браку препаратів для щеплення в Україні / Інна Лиховид // День. — 2015. — 18—19 верес. (№ 169/170). — С. 6.

4009. **Лиховид І.** Ліки таки будуть? : МОЗ нарешті передало закупівлі медикаментів інозем. орг. Цього року вони працюватимуть за сімома нац. програмами / Інна Лиховид // День. — 2015. — 7—8 серп. (№ 140/141). — С. 2.

4010. **Мельник С.** Створять Центр громадського здоров'я : забезп. здорового харчування населення з метою запобігання і контролю неінфекц. захворювань / Сергій Мельник // Голос України. — 2015. — 20 жовт. (№ 193). — С. 2.

4011. **Миколук О.** Чому переселенці не йдуть у медзаклади? : [про допомогу внутріш. переміщ. особам отримати вчасну та якісну допомогу] / Оксана Миколук // День. — 2015. — 23 черв. (№ 108). — С. 10.

4012. **Моїсєєва Т.** МОЗ не даватиме шести місяців на ввезення ліків : раніше такий термін зазначали в тендер. умовах / Тетяна Моїсєєва // Урядовий кур'єр. — 2015. — 1 квіт. (№ 59). — С. 3.
4013. **Моїсєєва Т.** Систему закупівлі ліків змінено, але схеми діють : пакет законопроектів щодо реформування мед. галузі пройшов погодження з м-вами / Тетяна Моїсєєва // Урядовий кур'єр. — 2015. — 2 лип. (№ 117). — С. 5.
4014. **Моїсєєва Т.** Чому так мало живуть українці : питання профілактики й збереження здоров'я лишається справою окр. ентузіастів, а не держ. пріоритетом / Тетяна Моїсєєва // Урядовий кур'єр. — 2015. — 24 лип. (№ 133). — С. 1, 5.
4015. **Оздоровче** відомство оздоровлюється : брифінг міністра охорони здоров'я О. Квіташвілі // Урядовий кур'єр. — 2015. — 4 квіт. (№ 62). — С. 1.
4016. **Папенко М.** У безвиході : [про ситуацію щодо охорони здоров'я в окупов. Криму] / Михайло Папенко // День. — 2015. — 19 листоп. (№ 211). — С. 10.
4017. **Пиріг Л.** Виховуймо і бережімо нашу зміну / Любомир Пиріг // Слово Просвіти. — 2015. — 16 лип. (№ 75). — С. 12.
4018. **Ромашкіна О.** Хто вирішить питання оснащення сільських ФАПів та амбулаторій : [щодо забезп. сіл. населення медич. та аптек. обслуговуванням в умовах децентралізації влади] / Олена Ромашкіна // Голос України. — 2015. — 13 серп. (№ 148). — С. 2.
4019. **Сергєєва М.** Лікарська спільнота має впливати на державні рішення : запровадж. лікар. самоврядування в Україні обговорювали під час слухань у Ком. Верховної Ради з питань охорони здоров'я / Марина Сергєєва // Голос України. — 2015. — 10 лип. (№ 122). — С. 2.
4020. **Сисоєнко І.** Людина має сама вирішувати, до якої медичної установи звертатися / Ірина Сисоєнко, Костянтин Яриніч // Голос України. — 2015. — 22 лип. (№ 130). — С. 4.
4021. **Скрипник О.** Вогонь, вода і полуниця : [про ризики для населення, які виникають під час аварій та катастроф] / Ольга Скрипник // Дзеркало тижня. — 2015. — 20—26 черв. (№ 22). — С. 13.
4022. **Скрипник О.** Ідеї Бендукідзе та "уряд камікадзе" : [відставка міністра охорони здоров'я України Олександра Квіташвілі та проблеми реформування медич. галузі і фармацевт. ринку] / Ольга Скрипник // Дзеркало тижня. — 2015. — 11—17 лип. (№ 25). — С. 1, 12.
4023. **Скрипник О.** Набираючи 103 ... : [проаналіз. стан екстрен. мед. допомоги. Розглянуто проблеми її фінансування] / Ольга Скрипник // Дзеркало тижня. — 2015. — 13—19 черв. (№ 21). — С. 12.
4024. **Фан Чімяо.** Система охорони здоров'я України: час змін / Фан Чімяо // Дзеркало тижня. — 2015. — 4—10 квіт. (№ 12). — С. 12.
4025. **Фармакологи** не грітимуть руки на здоров'ї людей, але безплатна медицина — це міф // Голос України. — 2015. — 18 квіт. (№ 70). — С. 3.
4026. **Чугрієв А.** Донорська кров — смертельна лотерея для хворого : [розглядаються проблеми, пов'язані з нестачею крові та її компонентів, донорством, діяльністю закладів служби крові в Україні] / Анатолій Чугрієв // Дзеркало тижня. — 2015. — 25 лип.—14 серп. (№ 27). — С. 15.
4027. **Шот М.** Як поставити заслін інфекційним хворобам : на думку фахівців, заразні недуги дедалі більше загрожують нац. безпеці країни / Микола Шот // Урядовий кур'єр. — 2015. — 30 жовт. (№ 202). — С. 10.

616 Патологія. Клінічна медицина

4028. **Білоусова Н.** Шанс на нове життя : укр. хірург [Дмитро Слоссер] безкоштовно допомагає бійцям АТО / Наталія Білоусова // День. — 2015. — 24 черв. (№ 109). — С. 8.
4029. **Брусенський О.** На краю прірви : [розглянуто роботу Центру реабілітації дітей з ураженням нервової системи, що на Полтавщині] / Олександр Брусенський // Демократична Україна. — 2015. — 23 жовт. (№ 43). — С. 8.
4030. **Козловський О.** Закони окремо, а гроші окремо. Чому гідна психіатрична допомога існує лише на папері? / Олександр Козловський // Демократична Україна. — 2015. — 23 жовт. (№ 43). — С. 13.
4031. **Коломак В.** Вітчизняна трансплантологія: яким бути новому закону? / Віктор Коломак // Голос України. — 2015. — 23 верес. (№ 176). — С. 5.
4032. **Лісовський Б.** Олександр Квіташвілі: "Через рік галузь запрацює стабільно, головне — щоб прийняли та діяли закони" / Богдан Лісовський // Житомирщина. — 2015. — 23 черв. (№ 60/61). — С. 2.
4033. **Миколок О.** "У цих батьків війна — щодня" : Камбін економить кошти на дітях із рідкіс. генет. захворюваннями / Оксана Миколок // День. — 2015. — 16 черв. (№ 103). — С. 10.
4034. **Моїсєєва Т.** Лікарні зможуть легально заробляти гроші : якщо Верховна Рада ухвалить пакет законопроектів, спрямов. на реформування медицини : [брифінг міністра охорони здоров'я України Олександра Квіташвілі] / Тетяна Моїсєєва // Урядовий кур'єр. — 2015. — 14 лип. (№ 125). — С. 2.
4035. **Нагорна Н.** Ольга Богомолец презентувала проект "Люди допомагають людям" / Наталя Нагорна // Голос України. — 2015. — 20 трав. (№ 87). — С. 5.
4036. **Павленко Р.** Як Амосов захистив будинок Терещенка : про видат. хірурга розповідає ген. директор ННМБУ, заслуж. працівник культури України Раїса Павленко / розмовляв Юрій Віленський // День. — 2015. — 4—5 груд. (№ 222/223). — С. 23.

4037. **Семенченко М.** Випадок Квіташвілі : чому міністр охорони здоров'я, від якого очікували відчут. змін у системі, не впорався з поставл. завданнями. І де гарантії, що це зроблять наступні? / Марія Семенченко // День. — 2015. — 7 лип. (№ 117). — С. 10.

4038. **Скрипник О.** Куди крокує медицина? / Ольга Скрипник, Олексій Сова // Дзеркало тижня. — 2015. — 24—30 січ. (№ 2). — С. 1, 12.

4039. **Трошкова А.** Ольга Богомолець — про воєнно-медичну доктрину, благодійний проект та підприємництво / Анастасія Трошкова // Вінниччина. — 2015. — 27 трав. (№ 41). — С. 3.

4040. **Узарашвілі О.** Життя "на голці" — короткий і кошмарний сон : максимум десять відсотків наркоманів повністю виліковуються від наркозалежності / Омар Узарашвілі // Високий замок. — 2015. — 8—14 жовт. (№ 110). — С. 8.

4041. **Юзич М.** Альтернативна безпека : про інновації, які можуть врятувати життя людини, — у добірці "Дня" / Марія Юзич // День. — 2015. — 13—14 листоп. (№ 207/208). — С. 15.

4042. **Юрченко М.** Досвід і практику медики здобувають у бою : вітчизн. науковці напрацьовують революц. методи для застосування у військ. хірургії : [про теми, що обговорювались на XXIII з'їзді хірургів України] / Михайло Юрченко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 12 листоп. (№ 211). — С. 3.

4043. **Юрченко М.** Коли час іде на хвилини : Україна близька до запровадж. стандартів НАТО в наданні мед. допомоги військовослужбовцям / Михайло Юрченко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 3 жовт. (№ 184). — С. 3.

62 Машинобудування. Техніка загалом

620 Випробування матеріалів. Матеріали промислового значення. Електростанції. Економіка енергетики

4044. **Бенменні Мухуб.** Європейці розвивають відновлювану енергетику. А Україна? / Бенменні Мухуб // Дзеркало тижня. — 2015. — 11—17 квіт. (№ 13). — С. 9.

4045. **Білоусова Н.** ЄС готує оновлену енергетичну мапу ... без України : експерти: Без зміни міжнародної дипломатії можемо втратити статус стратегічного партнера / Наталія Білоусова // День. — 2015. — 16 черв. (№ 103). — С. 7.

4046. **Білоусова Н.** Три питання до уряду : як владі уникнути катастрофи в енерг. секторі / Наталія Білоусова // День. — 2015. — 4 серп. (№ 137). — С. 7.

4047. **Брусенський О.** Гуртуються, щоб не замерзнути поодиночки : [про проблеми впровадж. енергозберіг. технологій] / Олександр Брусенський // Демократична Україна. — 2015. — 10 квіт. (№ 15). — С. 10.

4048. **Громов О.** Природні ресурси за адекватними цінами : до нового опалюв. сезону Україну чекають докорін. зміни у діяльності енерг. ринку / Олег Громов // Урядовий кур'єр. — 2015. — 23 черв. (№ 111). — С. 5.

4049. **Громов О.** Стратегія змінюється разом із тактикою : док. розвитку енерг. галузі до 2020 р. буде перероб. у стислі терміни / Олег Громов // Урядовий кур'єр. — 2015. — 8 лип. (№ 121). — С. 2.

4050. **Демчишин В.** Енергетику з кризи виведуть тільки реформи / Володимир Демчишин // Голос України. — 2015. — 2 квіт. (№ 59). — С. 4—5.

4051. **Задерій І.** Кримський контракт : [про договір про постачання електроенергії до Криму, підпис. 29 груд. 2014 р. між компаніями "Укрінтеренерго", "Крименерго" і рос. енерг. компанією "Інтер РАО"] / Іван Задерій // Голос України. — 2015. — 26 листоп. (№ 220). — С. 6.

4052. **Іщенко Г.** Енергосистему готують до зими : поки що запаси вугілля та газу незначні, але ще є два місяці для їх поповнення : [брифінг міністра енергетики та вугіл. пром-сті України Володимира Демчишина] / Галина Іщенко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 11 серп. (№ 145). — С. 2.

4053. **Іщенко Г.** Чи зіскочимо з енергетичної голки? / Галина Іщенко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 20 берез. (№ 51). — С. 6.

4054. **Княжанський В.** Україна відмовляється від "зеленки" : нар. депутати: Незаконно знизивши тариф для поновлюваних джерел енергії, НКРЕКП завдала збитків інвестиційному іміджу країни / Віталій Княжанський // День. — 2015. — 5 берез. (№ 38). — С. 6.

4055. **Кольваф В.** Скільки коштуватиме квиток у новий ринок : [йдеться про формування в Україні ринку нової альтерн. енергетики та необхідність створення для цього всіх механізмів і стимулів для стійк. розвитку галузі] / Віктор Кольваф // Голос України. — 2015. — 29 жовт. (№ 200). — С. 4.

4056. **Косенко О.** Енергетична стратегія / Олена Косенко // Демократична Україна. — 2015. — 6 берез. (№ 10). — С. 7.

4057. **Крючков О.** Міністр [В. Демчишин] розповів про свої 100 днів / Олександр Крючков // Урядовий кур'єр. — 2015. — 24 берез. (№ 53). — С. 3.

4058. **Ляшко О.** Звільнення енергетичної галузі від монопольного та корупційного впливу / Олег Ляшко // Голос України. — 2015. — 30 лип. (№ 136). — С. 4.

4059. **Маліж Франсис.** Енергосектор — велике джерело корупції в Україні / Маліж Франсис ; розмовляла Наталія Білоусова // День. — 2015. — 29 січ. (№ 13). — С. 6.

4060. **Новак Е.** Від марнотратства — до енергоефективності / Елла Новак // Демократична Україна. — 2015. — 3 квіт. (№ 14). — С. 9.

4061. **Ринок** енергоефективності України має значний інвестиційний потенціал // Урядовий кур'єр. — 2015. — 25 листоп. (№ 220). — С. 3.

4062. **Савчук С.** На шляху до енергетичної незалежності / Сергій Савчук // Голос України. — 2015. — 8 жовт. (№ 187). — С. 4.

4063. **Тристороння** газова угода потрібна і Європі, й Україні : [зустріч Прем'єр-міністра України Арсенія Яценюка із послами країн-членів "Великої сімки", в ході якої обговорювалось зокрема питання енерг. безпеки України] // Урядовий кур'єр. — 2015. — 27 черв. (№ 115). — С. 2.

4064. **Україна** запрошує іноземних партнерів до участі в проєктах з енергоефективності : [щодо створення у 2016 р. Фонду S2I з підтримки енергоефект. проєктів] // Урядовий кур'єр. — 2015. — 23 жовт. (№ 196). — С. 3.

4065. **Уряд** шукає оптимальні рішення : [щодо співпраці у сферах енергоефективності та розвитку відновлюв. енергетики] // Урядовий кур'єр. — 2015. — 5 берез. (№ 41). — С. 3.

4066. **Хлебникова Я.** Проєкти з енергозбереження / Ярослава Хлебникова // Вісті Придніпров'я. — 2015. — 29 верес. (№ 77). — С. 4.

4067. **Царьова К.** Японія визначила енергетичні пріоритети : уряд схід. країни розробив для нас чіт. план діяльності в цій галузі / Катерина Царьова // Урядовий кур'єр. — 2015. — 3 жовт. (№ 184). — С. 2.

4068. **Чепіжко В.** Держава стимулює енергозаощадження / Віталій Чепіжко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 28 січ. (№ 15). — С. 4.

4069. **Юрченко М.** Конкуренція на користь більшості : єдина енерг. політика Європи має подолати монополізм РФ / Михайло Юрченко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 1 груд. (№ 224). — С. 2.

4070. **Юрченко М.** Фахівці зі Швеції вчитимуть заощаджувати : [про створення Фонду енергоефективності в Україні] / Михайло Юрченко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 3 груд. (№ 226). — С. 2.

621 Загальне машинобудування. Ядерна техніка. Електротехніка. Машинобудування загалом

4071. **Білоусова Н.** Уряд схвалив програму "атомної" модернізації : експерт: Першочергові завдання — диверсифікація поставок палива та підвищення безпеки АЕС / Наталія Білоусова // День. — 2015. — 28 жовт. (№ 195). — С. 2.

4072. **Ильюк А.** Сохраним и возродим "Зорю" вместе / Артем Ильюк // Южная правда. — 2015. — 7—12 мая (№ 50/51). — С. 2.

4073. **Капуста Т.** У Криму стартував новий проєкт Українського радіо : [про спільн. проєкт Радіо Свобода та Укр. радіо — дві щоден. півгод. програми, які транслюються на частоті 549 кГц — "Крим. Реалії"] / Тетяна Капуста // Урядовий кур'єр. — 2015. — 23 верес. (№ 175). — С. 3.

4074. **Княжанський В.** Загадковий алгоритм, або Чому мільярдний договір підписують без директив уряду : [про ситуацію навколо уклад. наприкінці 2014 р. М-вом палива та вугіл. пром-сті України контрактів щодо імпорту електроенергії з Росії і постачання електроенергії до Криму] / Віталій Княжанський // День. — 2015. — 22 січ. (№ 8). — С. 7.

4075. **Маскалевич І.** Атомне зберігання — (без)російський варіант : [серед атом. довгобудів в Україні є буд-во Централіз. сховища відпрац. ядер. палива (ЦСВЯП)] / Ігор Маскалевич // Дзеркало тижня. — 2015. — 29 серп. (№ 31). — С. 10.

4076. **Проєкт** добудови ХАЕС денонсовано : атомники активно шукають нових партнерів та інвесторів : [про денонсування Верховною Радою угоди між Україною і Росією щодо добудови трет. і четвер. блоків Хмельн. атом. електростанції] // Голос України. — 2015. — 20 жовт. (№ 193). — С. 4.

622 Гірнична справа

4077. **Вугільні** сподівання : брифінг в Києві першого заст. міністра енерг. та вугіл. пром-сті Юрія Жукова // Урядовий кур'єр. — 2015. — 10 січ. (№ 3). — С. 3.

4078. **Гарбарчук К.** Юрій Луценко: "Упродовж місяця Верховна Рада узаконить видобуток бурштину" / Кость Гарбарчук // Волинь нова. — 2015. — 17 жовт. (№ 113). — С. 3.

4079. **Княжанський В.** Чи потрібно купувати польське вугілля? : Михайло Волинець: "Свого вугілля марки "Г" у нас більш ніж достатньо" / Віталій Княжанський // День. — 2015. — 22 січ. (№ 8). — С. 7.

4080. **Солоненко М.** Голову — в пісок, або Чому депутати обласної ради вже третій місяць не можуть створити комунальне підприємство "Бурштин Волині"? : [про ситуацію довкола видобутку бурштину у Волин. обл.] / Максим Солоненко // Голос України. — 2015. — 6 жовт. (№ 185). — С. 1, 3.

622.3 Добування окремих корисних копалин, руд, порід

4081. **Брусенський О.** "Газават" на Полтавщині : [про ситуацію навколо обговорення на сесії Полтав. обл. ради питання щодо видачі дозволів на видобуток нафти і газу на території обл.] / Олександр Брусенський // Демократична Україна. — 2015. — 16 жовт. (№ 42). — С. 3.

4082. **Гонта І.** Заб(и)утий видобуток : [редакція DT.UA у силу своїх можливостей приділяє увагу питанням і проблемам нафтогаз. ринку] / Іван Гонта, Алла Єрьоменко // Дзеркало тижня. — 2015. — 3—9 жовт. (№ 36/37). — С. 9.

4083. **Громов О.** Газ потребує зменшення зарегульованості : Україна збільшить обсяги видобування влас. блакит. палива за умови зниження рент. плати та спрощення дозвіл. системи / Олег Громов // Урядовий кур'єр. — 2015. — 30 верес. (№ 180). — С. 1—2.

4084. **Княжанський В.** "Бурити просто"? Ні, треба просто бурити : експерт: добрі наміри Міненерго-вугілля відмовитися від імпорту газу не підкріплені ресурсами / Віталій Княжанський // День. — 2015. — 17 черв. (№ 104). — С. 6.

4085. **Княжанський В.** "Приватизація невідворотна" : м-во оприлюднило суть махінацій керівництва вугле-видобув. компаній / Віталій Княжанський // День. — 2015. — 29 жовт. (№ 196). — С. 7.

4086. **Косянчук І.** Країна скорочує споживання газу / Інна Косянчук // Урядовий кур'єр. — 2015. — 4 груд. (№ 227). — С. 3.

4087. **Симонова Л.** "Нафтогаз" публічно відзвітував про роботу за 2014 рік / Людмила Симонова // Дзеркало тижня. — 2015. — 3—9 жовт. (№ 36/37). — С. 9.

623 Військова техніка

4088. **Більдт К.** Чому Україна потребує зброї : було б занадто оптиміст. покладатися лише на дипломат. діалог і санкції, щоб домогтися міцн. миру / Карл Більдт // День. — 2015. — 20—21 лют. (№ 29/30). — С. 3.

4089. **Вітер О.** Розраховуємо тільки на себе і свою броню / Ольга Вітер // Голос України. — 2015. — 15 серп. (№ 150). — С. 1—2.

4090. **Вовк Л.** Оборонна зброя як інструмент миру / Лора Вовк // Урядовий кур'єр. — 2015. — 1 квіт. (№ 59). — С. 2.

4091. **Горбулін В.** У пошуках асиметричних відповідей: кіберпростір у гібридній війні / Володимир Горбулін // Дзеркало тижня. — 2015. — 21—27 лют. (№ 6). — С. 1, 3.

4092. **Дацюк Л.** Україні потрібна оборонна зброя / Лариса Дацюк // Урядовий кур'єр. — 2015. — 28 квіт. (№ 77). — С. 2.

4093. **Кавун О.** Потрібні безпілотники : [про випуск у Житомирі безпілотників для укр. армії та цивіл. потреб] / Олексій Кавун // Голос України. — 2015. — 16 січ. (№ 6). — С. 7.

4094. **Менделєєв Д.** Запобігти загрозі загальнодержавного масштабу : [про військ. техніку] / Дмитро Менделєєв // Дзеркало тижня. — 2015. — 11—17 квіт. (№ 13). — С. 4.

4095. **Муравський А.** Процес розпаду : як рос. і укр. ОПК переживають "розрив" : [про ситуацію в оборон.-пром. комплексі України в зв'язку з розривом корпор. зв'язків з рос. виробниками] / Андрій Муравський // День. — 2015. — 19 лют. (№ 28). — С. 7.

4096. **Саліхова О.** Військова індустрія і держава: кроки в унісон : в Україні бракує інституції, що реалізуватиме наук.-технол. та інновац. пріоритети оборон. комплексу / Олена Саліхова // Урядовий кур'єр. — 2015. — 25 листоп. (№ 220). — С. 6.

4097. **Тимчук Д.** Танки не винні ... : Дмитро Тимчук: "Якщо ми хочемо налагодити чіткий алгоритм роботи оборонного комплексу, який обслуговує АТО, — нам необхідно говорити про відповідальність усіх сторін" : [бесіда з нар. депутатом про ситуацію навколо постачання військ. техніки в зону антитерорист. операції] / бесіду вів Валентин Торба // День. — 2015. — 2 лип. (№ 114). — С. 5.

4098. **Юрченко М.** Сучасну війну виграє "розумна" зброя / Михайло Юрченко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 17 черв. (№ 107). — С. 3.

625 Цивільне будівництво сухопутних транспортних шляхів

4099. **Автошляхи** на роздоріжжі реформ : [щодо реформ. системи упр. автомоб. дорогами загал. користування] // Урядовий кур'єр. — 2015. — 12 лют. (№ 26). — С. 1.

4100. **Вовк Л.** Дорожнім господарством управлятимуть інакше : [презентація результатів пілот. проекту з аудиту якості дорож. робіт] / Лора Вовк // Урядовий кур'єр. — 2015. — 8 серп. (№ 144). — С. 3.

4101. **Гарбачук К.** І міністру не подобається дорога Луцьк—Львів / Кость Гарбачук // Волинь нова. — 2015. — 12 лют. (№ 15). — С. 4.

4102. **Громов О.** Боротьбу проти перевантаженості розпочато : великої шкоди укр. дорогам завдають автівки з надмір. вагою вантажів / Олег Громов // Урядовий кур'єр. — 2015. — 18 верес. (№ 172). — С. 3.

4103. **Громов О.** Дороги чекають на аудит : [брифінг міністра інфраструктури Андрія Пивоварського щодо стану автодорож. госп-ва України] / Олег Громов // Урядовий кур'єр. — 2015. — 27 черв. (№ 115). — С. 3.

4104. **Кушнір Б.** Процвітають старі схеми : [про ремонт автодоріг] / Богдан Кушнір // Голос України. — 2015. — 24 черв. (№ 111). — С. 4.

4105. **Медуниця Ю.** Якість доріг визначає рівень цивілізованості / Юрій Медуниця // Урядовий кур'єр. — 2015. — 18 берез. (№ 48). — С. 2.

627 Природні водні шляхи, порти, гавані та берегові гідротехнічні споруди

4106. **Лиховид І.** Недоступний Дніпро : [про стан берег. смуги Києва] / Інна Лиховид // День. — 2015. — 9—10 жовт. (184/185). — С. 14.

4107. **Шевчук І.** Глибинна суть : днопоглиблення укр. портів: держава зацікавлена в нарощуванні потужностей гаваней / Іван Шевчук // Урядовий кур'єр. — 2015. — 25 листоп. (№ 220). — С. 5.

628 Санітарна техніка. Водопостачання. Водопровід і каналізація. Освітлювальна техніка

4108. **Крючков О.** Антисанітарна зона : [про діяльність підприємства "Укресресурси"] / Олександр Крючков // Урядовий кур'єр. — 2015. — 13 берез. (№ 46). — С. 8.

4109. **Поводження** з відходами потребує нових підходів : [про врегулювання питання поводження з побут. відходами] // Голос України. — 2015. — 9 жовт. (№ 188). — С. 3.

629 Машинобудування транспортних засобів. Транспортне машинобудування

4110. **Зятьєв С.** Зоряні миті українських космонавтів : [факти з життя укр. космонавтів П Поповича та Л. Каденюка] / Сергій Зятьєв // Демократична Україна. — 2015. — 10 квіт. (№ 15). — С. 8.

4111. **Ківа Д.** Високий політ : [президент ДП "Антонов" про сучас. авіацію] / Д. Ківа // Голос України. — 2015. — 9 черв. (№ 100). — С. 8.

4112. **Корж Р.** Наші сюрпризи і надії для Ле Бурже / Руслан Корж ; бесіду вів Роман Сущенко // Голос України. — 2015. — 18 черв. (№ 107). — С. 1, 14.

4113. **Медуниця Ю.** Антоновці примножують традиції : київ. авіабудівники показали перший екземпляр транспорт. літака нового покоління Ан-178 / Юрій Медуниця // Урядовий кур'єр. — 2015. — 18 квіт. (№ 71). — С. 3.

4114. **Медуниця Ю.** Електробуси народжуються у Львові / Юрій Медуниця // Урядовий кур'єр. — 2015. — 11 листоп. (№ 210). — С. 2.

4115. **Стегній В.** Перша дитина Землі в Галактиці : [біогр. відом. про космонавта Олексія Леонова] / Віталій Стегній // Демократична Україна. — 2015. — 13 берез. (№ 11). — С. 13.

4116. **Уруський О.** Збережемо Україну космічною державою : інтерв'ю з головою Держ. косміч. агентства України / Олег Уруський ; розпитував Вадим Фельдман // Демократична Україна. — 2015. — 15 трав. (№ 20). — С. 8—9.

4117. **Фельдман В.** Бразилія завела-таки в глухий кут українсько—бразильське співробітництво : [розглянуто проблеми гальмування реалізації уклад. в 2003 р. міждерж. договору про довгострок. співробітництво двох держав у косміч. сфері] / Вадим Фельдман // Демократична Україна. — 2015. — 16 жовт. (№ 42). — С. 8.

4118. **Фельдман В.** Обриси перспектив вітчизняного авіабудування / Вадим Фельдман // Демократична Україна. — 2015. — 2 жовт. (№ 40). — С. 8—9.

4119. **Фельдман В.** Перший Ан-178: із цеху — на аеродром. А у травні — в небо / Вадим Фельдман // Демократична Україна. — 2015. — 8 трав. (№ 18/19). — С. 13.

4120. **Фельдман В.** "Семидесятку" нарешті прийнято на озброєння : [про операт.-тактич. військ.-транспорт. літак Ан-70] / Вадим Фельдман // Демократична Україна. — 2015. — 6 лют. (№ 6). — С. 8—9.

4121. **Фельдман В.** Хто знову прагне обламати "Антонову" крила? / Вадим Фельдман // Демократична Україна. — 2015. — 10 квіт. (№ 15). — С. 9.

4122. **Юрченко М.** ДП "Антонов" отримує нові замовлення : об'ня підприємства з концерном "Укроборонпром" надасть галузі потуж. поштовху / Михайло Юрченко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 16 черв. (№ 106). — С. 3.

63 Сільське господарство та суміжні науки. Лісове господарство. Мисливство. Рибне господарство

630 Лісове господарство. Лісівництво

4123. **Білоусова Н.** Всі лісгоспи об'єднують в одну держкомпанію : про "злочинні й не дуже" ініціативи уряду в галузі регулювання експорту пиломатеріалів та "кругляку" / Наталія Білоусова // День. — 2015. — 22 жовт. (№ 191). — С. 6.

4124. **Горбатюк Н.** Чому уряд не дотримується норм "Лісового закону"? / Надія Горбатюк // Голос України. — 2015. — 28 жовт. (№ 199). — С. 2.

4125. **Ісаченко С.** Десять разів подумай, один — рубай : науковці застерігають від бездум.втручання у природні процеси : [про роль ліс. сектору в економіці країни та проблеми лісгосподарств карпат. регіону] / Світлана Ісаченко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 14 листоп. (№ 213). — С. 7.

4126. **Ісаченко С.** Кінець "зеленого царя" : "Більше не мовчатимемо!" — попереджають обурені люди керівників лісгоспів, які нехтують інтересами народу і держави / Світлана Ісаченко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 14 берез. (№ 47). — С. 6.

4127. **Кирей Р.** Зелені легені потребують щоденної турботи : сучасні технології та нову техніку взяли на озброєння лісівники Черкащини / Роман Кирей // Урядовий кур'єр. — 2015. — 7 листоп. (№ 208). — С. 6.

4128. **Красляньський А.** Зелен клен для нас і нащадків : [про систему заготовки ліс. сировини] / Анатолій Красляньський // Голос України. — 2015. — 1 серп. (№ 138). — С. 3.

4129. **Листопад О.** Яке майбутнє лісової галузі : концепція реформування передбачає чітке розмежування контрол. та господар. функцій / Олег Листопад // Урядовий кур'єр. — 2015. — 19 черв. (№ 109). — С. 3.

4130. **Листопад О.** Яким буде завтра українських лісів : експерти висловили зауваження щодо концепції розвитку галузі / Олег Листопад // Урядовий кур'єр. — 2015. — 27 листоп. (№ 222). — С. 4.

4131. **Марчук Ю.** "Власником лісів має бути держава" : розмова з Нац. координатором міжнар. ліс. програми "Правозастосування й управління в лісовому секторі країн східного регіону" / спілкувався Олег Листопад // Урядовий кур'єр. — 2015. — 29 січ. (№ 16). — С. 4.
4132. **Миколук О.** Деревина із ... заповідника : Україна щороку втрачає понад 330 тисяч га лісу внаслідок незакон. вирубок природ.-заповід. фонду / Оксана Миколук // День. — 2015. — 29 жовт. (№ 196). — С. 9.
4133. **Павленко О.** Олексій Павленко: "Революція в лісовій галузі ще не відбулася. Робити її треба, але з розумом" : [розмова з міністром аграр. політики та продовольства] / розмову вів Олег Листопад // Урядовий кур'єр. — 2015. — 2 лип. (№ 117). — С. 6.
4134. **Радіон В.** "Ліс потребує стабільного менеджменту" : Володимир Радіон — про нинішній стан та майбутнє "зелених легенів" України / розмовляв Петро Чечелук // День. — 2015. — 27—28 берез. (№ 53/54). — С. 13.
4135. **Сулима С.** Вирізання на експорт : буковин. ліси вже не зможуть сховати партизанів / Сергій Сулима // Голос України. — 2015. — 16 трав. (№ 85). — С. 11.
4136. **Худицький В.** Наслідки ще однієї заборони : [про розгляд закону про заборону експорту необробл. деревини] / Васил Худицький // Дзеркало тижня. — 2015. — 3—9 жовт. (№ 36/37). — С. 10.

631 Загальні питання сільського господарства

4137. **Білоусова Н.** Із "тіні"... : депутати хочуть повернути в легальне поле 1,5 млн гектарів с-г угідь / Наталія Білоусова // День. — 2015. — 3 верес. (№ 158). — С. 6.
4138. **Бухарєв В.** Зберегти українське село / Владислав Бухарєв // Сумщина. — 2015. — 11 берез. (№ 10). — С. 3.
4139. **Гоцуєнко Є.** "Засекречена" стратегія : [чому в Україні питання консолідації сільгоспземель залишаються не врегульов.] / Єліанд Гоцуєнко // Дзеркало тижня. — 2015. — 3—9 жовт. (№ 36/37). — С. 10.
4140. **Гриневецький С.** Аграрна реформа — наукова складова успіху / Сергій Гриневецький // Голос України. — 2015. — 18 верес. (№ 173). — С. 8.
4141. **Гриценко М.** Куди податися селянину: в кріпаки чи куркулі? : новий законопроект допоможе укр. селянам стати повноцін. господарями на своїй землі : [бесіда з керівником напряму "Розвиток ринкової інфраструктури" проекту USAID "Агроінвест" М. Гриценком] / бесіду вів Максим Назаренко // Демократична Україна. — 2015. — 27 берез. (№ 13). — С. 8.
4142. **Даценко Л.** Агропромисловий комплекс — потужний сектор економіки України / Людмила Даценко // Зоря Полтавщини. — 2015. — 4 серп. (№ 108/109). — С. 1—2.
4143. **Іващенко О.** Про клімат і макарони Більше читайте тут: вітчизн. аграр. наука має багато наук. розробок, спрям. на адаптацію аграрн. вир-ва до сучас. умов / Олександр Іващенко // Дзеркало тижня. — 2015. — 3—9 жовт. (№ 36/37). — С. 12.
4144. **Іщенко Г.** Агросектор відкриває закриті ринки : Україні потрібно збільшувати експорт не лише зернових, а й продуктів переробки / Галина Іщенко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 4 листоп. (№ 205). — С. 2.
4145. **Кириллов М.** У гонитві за прибутками забули про людей : [звернення голови Рівнен. облдержадмін. з проханням провести позаплан. перевірку т-ва "Акріс Агро" щодо застосування, зберігання і транспортування пестицидів та інших агрохімікатів] / Михайло Кириллов // Голос України. — 2015. — 24 лип. (№ 132). — С. 3.
4146. **Кулинич П.** Земельний мораторій можна скасовувати поетапно : розмова з голов. юрид. радником проекту USAID "Агроінвест" про особливості нового законопроекту "Про обіг земель сільськогосподарського призначення" та преспективи його ухвалення / Павло Кулинич ; розмовляв Михайло Вернигора // Демократична Україна. — 2015. — 16 жовт. (№ 42). — С. 9.
4147. **Кучер М.** Як стимулювати розвиток аграрної галузі? / Микола Кучер // Голос України. — 2015. — 26 верес. (№ 179). — С. 3.
4148. **Ляшко О.** Продаж сільськогосподарської землі — не реформа, а злив національних інтересів! / Олег Ляшко // Голос України. — 2015. — 4 квіт. (№ 61). — С. 3.
4149. **Малолеткова О.** Адекватну ціну забезпечить конкуренція : фахівці констатують, що неформал. ринок землі вже діє / Оксана Малолеткова // Урядовий кур'єр. — 2015. — 29 квіт. (№ 78). — С. 5.
4150. **Малолеткова О.** Трансген на тарілці : чи потрібно в Україні спрощувати процедуру реєстрації генет. модифік. організмів? : [про впровадження ГМО в с-г вир-во] / Оксана Малолеткова // Урядовий кур'єр. — 2015. — 23 жовт. (№ 197). — С. 4.
4151. **Муляр О.** Мінімальний строк оренди землі: панацея, справедливість? / Олександр Муляр ; бесіду вів Тарас Тернівський // Демократична Україна. — 2015. — 17 квіт. (№ 16). — С. 9.
4152. **Назаренко М.** Фахівці дослідили перспективи соціально-економічного партнерства на селі : бесіда з фахівцем з питань аграр. та земел. політики проекту "Агроінвест" про результати дослідж., яке на замовлення проекту USAID "Агроінвест" провів Міжнар. благод. фонд "Добробут громад" / Максим Назаренко ; спілкувався Максим Назаренко // Демократична Україна. — 2015. — 30 жовт. (№ 44). — С. 13.
4153. **Наконечна Л.** Аграрії проти продажу землі : [про збір. керівників найбільш. сільгосп. підприємств Терноп. обл.] / Людмила Наконечна // Голос України. — 2015. — 10 жовт. (№ 189). — С. 3.
4154. **Нейжмак В.** Спілку аграріїв і науковців відновили через півтора століття : 150-річчя з дня заснування Полтав. т-ва сіл. госп-ва відзначили в обл. центрі / Василь Нейжмак // Голос України. — 2015. — 2 жовт. (№ 183). — С. 4.

4155. **Опара М.** "Відроджене Полтавське товариство сільського господарства сприятиме об'єднанню місцевої еліти" : розмова із заслуж. працівником сіл. госп-ва України, відмінником аграр. освіти : [до 150-річного ювілею Полтав. т-ва сіл. госп-ва] / Микола Опара ; спілкувався Олександр Данилець // Урядовий кур'єр. — 2015. — 6 жовт. (№ 185). — С. 6.

4156. **Поєдинок М.** "Нічийна" земля може збагатити село : права власності на ділянки с-г призначення доцільно передати на місця / Микола Поєдинок // Урядовий кур'єр. — 2015. — 13 листоп. (№ 212). — С. 212.

4157. **Рабенко С.** Аграрні розписки за допомогою ІФС активно приживаються в Україні : розмова з радником ІФС про особливості розшир. складу пілот. проекту та його перспективи / спілкувався Микола Луговий // Демократична Україна. — 2015. — 9 жовт. (№ 41). — С. 8.

4158. **Самасєва Ю.** Назустріч агроколоніалізму : [щодо створення ринку землі] / Юлія Самасєва // Дзеркало тижня. — 2015. — 25 квіт. (№ 58). — С. 1, 6.

4159. **Світліковський М.** Іван Кириленко : "Порятунок України — у відродженні сільськогосподарської держави" / Михайло Світліковський // Луцький замок. — 2015. — 5 берез. (№ 8). — С. 4.

4160. **Тертишна О.** Олена Тертишна : "Ми зробили перший крок до відродження України і формування заможного села" : розмова з директором Офісу реформ / провела Наталія Біловицька // Урядовий кур'єр. — 2015. — 4 лип. (№ 119). — С. 7.

4161. **Фельдман В.** Космічний моніторинг — разом з європейськими партнерами : [про семінар по обговоренню актуал. перспектив зондування земель с-г призначення з метою моніторингу їхнього стану та оцінки врожайності] / Вадим Фельдман // Демократична Україна. — 2015. — 27 листоп. (№ 48). — С. 13.

633/635 Рослиництво загалом. Рільництво. Садівництво. Горodництво

4162. **Вольвач П.** У Крим повернулася злісна "мічурінщина" : розмова з доктором філософії в галузі біології, який тривалий час працював у садівн. наук. закладах Криму та України / розмовляв Костянтин Огневий // День. — 2015. — 18 лют. (№ 27). — С. 8.

4163. **Селезньов А.** Андрій Селезньов : "Україну можна вважати країною тисяч "блакитних океанів" : розмова зі співзасновником Retiole Андрієм Селезньовим : [про те, чому в аграр. Україні так мало подібних інновацій, що чекає на розум. трекер для росту рослин найближчим часом і чому укр. розробки стають все популярнішими за кордоном] / розмовляла Марія Юзич // День. — 2015. — 27—28 листоп. (№ 217/218). — С. 11.

636 Загальні питання тваринництва. Розведення тварин і птахів

4164. **Бедзір В.** Руно Карпат в пошані у киян : романтики і практики повертають втрачені позиції вівчарству / Василь Бедзір // Урядовий кур'єр. — 2015. — 18 верес. (№ 172). — С. 6.

637 Продукти тваринництва і мисливства

637.1/3 Молочна промисловість. Молоко. Кисломолочні продукти

4165. **Козак І.** Чому молочна піна шкідлива для всіх : [про с-г підприємства, що займаються переробкою молоч. продукції — на прикладі підприємств Хмельн. обл.] / Ірина Козак // Голос України. — 2015. — 1 жовт. (№ 182). — С. 18.

4166. **Крючков О.** Депутатам не до молока : [про внесення змін до Закону України "Про молоко та молочні продукти"] / Олександр Крючков // Урядовий кур'єр. — 2015. — 22 лип. (№ 131). — С. 3.

4167. **Новак Е.** Молочні ріки, масляні береги : [розглянуто проблеми укр. молоч. галузі] / Елла Новак // Демократична Україна. — 2015. — 15 трав. (№ 20). — С. 7.

637.5 М'ясо. М'ясні харчові продукти

4168. **Воронович З.** Замість м'яса у ковбасі...свиняча шкіра : аби втримати ціни на продукти, виробники почали економити на їх якості та все частіше вдаються до фальсифікацій / Зіновія Воронович // Високий замок. — 2015. — 27 серп. — 2 верес. (№ 92). — С. 7.

639 Полювання. Мисливство. Рибне господарство. Рибальство

4169. **Кривда М.** З поганої рибки — дешева юшка : [кругл. стіл на тему "Яким має бути цивілізоване рибальство в Україні"] / Марина Кривда // Голос України. — 2015. — 3 квіт. (№ 60). — С. 2.

4170. **Листопад О.** Шаровики-звірофоби знову лізуть у заповідники? : псевдомисливці знову хочуть вбивати тварин у заповід. і нац. парках : [щодо закону "Про природно-заповідний фонд України"] / Олег Листопад // Урядовий кур'єр. — 2015. — 10 січ. (№ 3). — С. 3.

4171. **Малолеткова О.** Коли їстимемо українську рибу? : / Оксана Малолеткова // Урядовий кур'єр. — 2015. — 18 черв. (№ 108). — С. 3.

65 Організація та управління підприємствами зв'язку, транспорту, торгівлі, поліграфії. Бухгалтерська справа, рахівництво. Зв'язок з громадськістю

654 Зв'язок і дистанційне керування: організація, експлуатація, послуги

4172. **Артеменко Ю.** "Українські серіали в прайм-тайм — за півроку" : "День" провів резонанс. кругл. стіл, на якому разом з ключов. гравцями медіа-ринку шукав відповідь на запитання: що заважає Україні

- виробляти власний телевіз. контент / Юрій Артеменко, Андрій Яцишин, Олександр Ткаченко ; підгот.: Анна Лубчак Вадим Свентах, Роман Гривінський // День. — 2015. — 3—4 лип. (№ 15/16). — С. 20—21.
4173. **Букет Є.** Злочинний цинізм "Інтера" : [щодо діяльності керівників деяких укр. телевізійн. каналів, які санкціонували виступ в ефірі у новоріч. ніч деяких рос. виконавців] / Євген Букет // Культура і життя. — 2015. — 1—9 січ. №1/2. — С. 5.
4174. **Гармаш С.** "На Донбасі потрібно спеціальне мовлення" : бесіда з журналістом про приватні спроби покращити інформ. ситуацію на сході та про "підніжки" від держави / Сергій Гармаш ; розмовляла Лілія Прокопенко // День. — 2015. — 20—21 берез. (№ 48/49). — С. 22.
4175. **Горбунова О.** Невдовзі вітчизняний телеканал побачить вся планета / Олена Горбунова // Голос України. — 2015. — 13 серп. (№ 148). — С. 3.
4176. **Грабовський С.** Про "передозування" суржилом ... : частка укр. мови зменшується, а частка власних фільмів і передач — зростає ... / Сергій Грабовський // День. — 2015. — 27—28 листоп. (№ 217/218). — С. 29.
4177. **Грабовський С.** Російська телепропаганда: сталінізм у шатах "антисталінізму" / Сергій Грабовський // День. — 2015. — 27—28 берез. (№ 53/54). — С. 20.
4178. **Гривінський Р.** Регіони — поза фокусом телекамер : чи допомагає ТБ відкривати Україну, — думка фахівців / Роман Гривінський, Мар'яна Чорнієвич // День. — 2015. — 24—25 лип. (№ 130/131). — С. 18.
4179. **Гривінський Р.** ТБ: дорога в нікуди / Роман Гривінський // День. — 2015. — 27—28 берез. (№ 53/54). — С. 17.
4180. **Долина Н.** АТР відновив мовлення з Києва : програми телеканалу зможуть дивитися жителі і маетерик. України, і Криму / Наталія Долина // Урядовий кур'єр. — 2015. — 19 черв. (№ 109). — С. 3.
4181. **Долина Н.** Перший Національний змінив логотип у прямому ефірі : в Україні запустили суспільне мовлення / Наталія Долина // Урядовий кур'єр. — 2015. — 8 квіт. (№ 64). — С. 2.
4182. **Кельбус К.** Про інформаційний фронт : ведуча новин на 5-му каналі Катерина Кельбус в інтерв'ю розповіла про роботу в умовах інформац. війни / спілкувався Сергій Дерев'янка // Коментарі. — 2015. — 20 лют. (№ 5). — С. 13.
4183. **Кужеев П.** Ключовий наш фільтр — увага глядачів : відомий укр. телеведучий, заслуж. журналіст України Павло Кужеев — про те, як правильно телевізійникам стежити за подіями у реал. часі та чому на екранах бракує розум. людей / розмовляв Вадим Лубчак // День. — 2015. — 9—10 жовт. (184/185). — С. 18.
4184. **Куликов А.** Андрій Куликов: "У нас забагато каналів, як і партій" : розмова з відомим укр. телеведучим / спілкувався Станіслав Бондаренко // Літературна Україна. — 2015. — 18 черв. (№ 25). — С. 4—5.
4185. **Кучерява О.** Зроблено ще один крок до створення суспільного телебачення / Олександра Кучерява // Голос України. — 2015. — 15 січ. (№ 5). — С. 2.
4186. **Лех В.** "Раду" дивляться скрізь: і на Грушевського, і на Банковій, і вдома ... : бесіда з директором держ. підприємства Парлам. телеканал "Рада" Володимиром Лехом / бесіду вела Надія Сміян // Голос України. — 2015. — 6 листоп. (№ 206). — С. 1, 8.
4187. **Листопад О.** Суспільне мовлення: повільно, але невідворотно : [міжнар. конф. "Запуск суспільного мовлення в Україні: виклики та наступні кроки"] / Олег Листопад // Урядовий кур'єр. — 2015. — 16 верес. (№ 170). — С. 3.
4188. **Лубчак В.** Про політичні ігрища?, або Як із одного суспільного мовника зробити ... 26 / Вадим Лубчак, Роман Гривінський // День. — 2015. — 16—17 січ. (№ 4/5). — С. 17, 20.
4189. **Макарьський О.** Коли запрацює суспільне мовлення? / Олександр Макарьський // Урядовий кур'єр. — 2015. — 27 берез. (№ 56). — С. 5.
4190. **Мацегора К.** Українська лунатиме й за кордоном : до кінця року уряд планує запустити якісну й масштаб. мультимед. платформу іномовлення / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2015. — 13 серп. (№ 147). — С. 1—2.
4191. **Особова О.** У зоні АТО зростає роль обласних телерадіокомпаній : на укр. Луганщину та Донеччину передадуть передавачі для посилення мовлення місц. телеканалів / Олена Особова // Урядовий кур'єр. — 2015. — 15 верес. (№ 169). — С. 3.
4192. **Самар В.** Продавцелі і покупцелі : [про закриття кримськотатар. телеканалу АТР] / Валентина Самар // Дзеркало тижня. — 2015. — 4—10 квіт. (№ 12). — С. 1—2.
4193. **Свентах А.** В Україні з'явилося Суспільне телерадіомовлення : Петро Порошенко: "Це той закон, якого Україна чекала 23 роки" / Анна Свентах // День. — 2015. — 8 квіт. (№ 61). — С. 2.
4194. **Свентах А.** Передвиборче дежавю, або Про особливості "політичного плюралізму" без якого не обходяться жодні новини українського ТБ / Анна Свентах, Вадим Лубчак // День. — 2015. — 9—10 жовт. (№ 184/185). — С. 20.
4195. **Сміян Н.** Запуск суспільного мовлення застряг на фінансових рифах / Надія Сміян // Голос України. — 2015. — 7 листоп. (№ 207). — С. 1—2.
4196. **Стартувало** Суспільне мовлення : Президент України Петро Порошенко взяв участь у презентації Суспільного мовлення // Голос України. — 2015. — 8 квіт. (№ 63). — С. 2.
4197. **Стеколенко І.** Як риба у відео : укр. режисер Ігор Стеколенко розповів DT.UA про фешн-відео, роботу з братом та відео-арт до балету "The Great Gatsby" / розмовляла Інґа Вишневська // Дзеркало тижня. — 2015. — 20—26 черв. (№ 22). — С. 12.

4198. **Степанець Г.** "Еліта країни – це "Воїн" : ведуча телеканалу "112 Україна" Ганна Степанець — про те, як боротися з радян. міфами в укр. медіа-просторі / розмовляв Вадим Лубчак // День. — 2015. — 13—14 лют. (№ 24/25). — С. 21.

4199. **Яхно О.** "Жахливо, коли українці — проти України на російському ТБ" : політ. експерт Олеся Яхно — про свій досвід участі в рос. ток-шоу та правила розвінчування пропагандист. міфів / розмовляв Вадим Лубчак // День. — 2015. — 3—4 квіт. (№ 58/59). — С. 13, 20.

655 Поліграфічна промисловість. Поліграфічні підприємства. Видавництва. Книжкова торгівля

4200. **Гройсман В.** Організаторам та учасникам Форуму видавців у Львові : [звернення Голови Верховної Ради України] / Володимир Гройсман // Голос України. — 2015. — 10 верес. (№ 167). — С. 3.

4201. **Кириленко Т.** Ліцензування захистить книжковий ринок : продукований в РФ антиукр. літ. влада й інтелігенція готуються вказати на двері / Тетяна Кириленко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 28 берез. (№ 57). — С. 3.

4202. **Клімашенко К.** Дух і "БУКВА" : інтерв'ю з директором мережі книгарень "Буква" і "КС" / Костянтин Клімашенко ; розмовляв Дмитро Санін // Дзеркало тижня. — 2015. — 28 берез.—3 квіт. (№ 11). — С. 13.

4203. **Максимова Н.** Колиска друкованого слова : [наведено іст. довідку про друк. Києво-Печер. лаври, якій виповнилося 400 р.] / Ніна Максимова // Демократична Україна. — 2015. — 8 трав. (№ 18/19). — С. 10.

4204. **Стасенко Б.** На Форумі [видавців у Львові] — читацький кворум / Богдан Стасенко // Літературна Україна. — 2015. — 17 верес. (№ 35). — С. 1—2.

4205. **Тимошик М.** Про українську книжку замовимо слово : [про Третій всеукр. фестиваль молодих ред. і вид. "Видавничий NON-STOP"] / Микола Тимошик // Літературна Україна. — 2015. — 9 квіт. (№ 15). — С. 3.

4206. **Червак Б.** Книговидання: культура, бізнес, національна безпека : Богдан Червак — про участь нашої країни у Франкфурт. кн. ярмарку і перспективи програми "Українська книга" / розмовляв Роман Гривінський // День. — 2015. — 30—31 жовт. (№ 197/198). — С. 21.

4207. **Черевко А.** Книжкова сага Олександра Красовицького : [про історію становлення вид. справи в Україні] / Анна Черевко // Дзеркало тижня. — 2015. — 14—20 берез. (№ 9). — С. 11.

4208. **Ярема Г.** Місяць "форумень" : чотири дні роботи XXII Форуму видавців наповнені по вінця : [10 верес. у Львові відкрилося найбільше книж. свято року] / Галина Ярема // Високий замок. — 2015. — 10—16 верес. (№ 98). — С. 11.

4209. **Ясінська О.** Український патріот Мойсеевої віри : [про книговидавця України першої половини ХХ ст. Я. Оренштайна] / Оксана Ясінська // Слово Просвіти. — 2015. — 9—15 квіт. (№ 14). — С. 12.

656 Транспортні та поштові служби. Організація та управління перевезеннями

4210. **Бородюк Н.** Карпатський трамвай додає швидкості : до цього його спонукає успіш. досвід румун. партнерів : [про проект "Карпатська вузькоколіяка"] / Наталя Бородюк // Урядовий кур'єр. — 2015. — 26 верес. (№ 178). — С. 6.

4211. **Вовк Л.** Корупція вбиває Укрзалізницю : підприємство зможе вийти на новий етап розвитку за умови заміни кадрів та співпраці з інвестором / Лора Вовк // Урядовий кур'єр. — 2015. — 25 лип. (№ 134). — С. 3.

4212. **Івашко О.** Чи підуть кораблі Південним Бугом? : у Миколаїв. обл. розпочали поглиблювати дно річки стратег. значення / Олена Івашко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 12 листоп. (№ 211). — С. 6.

4213. **Іщенко Г.** Авіаційна яма : чому в Україні падають обсяги вітчизн. повітр. перевезень? / Галина Іщенко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 1 квіт. (№ 59). — С. 5.

4214. **Іщенко Г.** Конкуренція чи монополія? : бачення перспектив розвитку ринку повітр. перевезень його учасниками кардинально різняться / Галина Іщенко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 28 січ. (№ 12). — С. 1, 6.

4215. **Іщенко Г.** Приватизація рейкового монополіста — міф : міністр інфраструктури Андрій Пивоварський запевнив, що корпоратизація Укрзалізниці — це великий позитив і для її працівників, і для пасажирів / Галина Іщенко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 5 верес. (№ 163). — С. 2.

4216. **Іщенко Г.** У портах буде менше черг і корупції : брифінг заст. міністра інфраструктури Юрія Васькова щодо постанови Кабміну з дерегуляції у мор. портах / Галина Іщенко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 31 лип. (№ 138). — С. 3.

4217. **Коваленко С.** Київ закрив свій повітряний простір для російських літаків : [щодо введення заборони на всі транзитні прольоти для всіх рос. авіакомпаній через повітр. простір України] / Сергій Коваленко // Голос України. — 2015. — 26 листоп. (№ 220). — С. 3.

4218. **Малолеткова О.** На ентузіазмі далеко не заїдеш : залізниця перестане бути монополістом — з'являться приватні потяги / Оксана Малолеткова // Урядовий кур'єр. — 2015. — 1 лип. (№ 116). — С. 6.

4219. **Маскалевич І.** Донбаська залізниця : [про регулювання залізнич. перевезень у зоні АТО] / Ігор Маскалевич // Дзеркало тижня. — 2015. — 10—16 жовт. (№ 38). — С. 9.

4220. **Матус І.** Залізничне прискорення : [про залізн. транспорт України] / Іван Матус // Голос України. — 2015. — 13 черв. (№ 104). — С. 16.

4221. **Муравський А.** "Братська могила" для залізниці : експерти "Дня" — про плюси й мінуси реформи галузі, оголошеної Кабміном / Андрій Муравський // День. — 2015. — 8 верес. (№ 161). — С. 7.

4222. **Прокопенко М.** У Києві з'явиться нова транспортна система : столич. влада розробляє інновац. проект за техн. допомоги Світ. банку / Марія Прокопенко // День. — 2015. — 9 верес. (№ 162). — С. 2.

4223. **Сміян Н.** Електромобілям дали "зелене світло" / Надія Сміян // Голос України. — 2015. — 26 листоп. (№ 220). — С. 2.

4224. **Шевченко А.** Вартість квитка на літак до Львова утричі вища, ніж до Варшави : [про ринок авіаперевезень та безпеки польотів в Україні] / Анна Шевченко // Голос України. — 2015. — 31 берез. (№ 57). — С. 3.

4225. **Як** відновити рух транспорту на сході : [виїзне засід. Ком. Верховної Ради з питань транспорту, яке відбулося в Краматорську] // Голос України. — 2015. — 6 січ. (№ 1). — С. 3.

4226. **Яновський С.** Край іржавих кранів : хто і чому гальмує розвиток мор. портів Херсонщини / Сергій Яновський // Голос України. — 2015. — 30 трав. (№ 95). — С. 6.

659 Реклама. Інформаційна діяльність. Зв'язки з громадськістю.

Паблік рилейшнз (PR)

4227. **Крамарчук О.** Країні потрібен професійний PR : дієва комунікація з громадськістю — запорука успішної державної політики : [конф. на тему "Кращі міжнародні практики державних комунікацій"] / Оксана Крамарчук // Урядовий кур'єр. — 2015. — 6 листоп. (№ 207). — С. 3.

4228. **Пукіш-Юнко І.** Як "нормальна баба" супердівою стала ... : кореспондент "В3" дослідж. слогани та білборди виборч. кампанії [кандидатів на посаду міськ. голови Львова Оксани Юриницької (Блок Петра Порошенка "Солідарність"), міськ. голови Мукачівського [Андрія Балоги] / Інна Пукіш-Юнко // Високий замок. — 2015. — 9—11 жовт. (№ 111). — С. 7.

4229. **Соколов О.** Не рекламою виграють вибори ... : [про політ. рекламу під час кампанії на виборах до місц. органів влади 25 жовт. 2015 р] / Олександр Соколов // Високий замок. — 2015. — 22—28 жовт. (№ 116). — С. 8.

66 Хімічна технологія. Хімічна промисловість і споріднені галузі

662 Вибухові речовини. Паливо

4230. **Іваненко В.** Як приручити невичерпне джерело енергії : науковці пропонують урядовцям вивчити перспективність розвитку альтернат. видів палива, зокрема геліосистем / Віктор Іваненко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 1 лип. (№ 116). — С. 6.

4231. **Іллєнко Б.** Альтернативні моторні палива: екологічно перспективні, економічно конкурентні / Борис Іллєнко // Дзеркало тижня. — 2015. — 28 берез.—3 квіт. (№ 11). — С. 8.

4232. **Ливик А.** "Биогаз для Украины — подарок от Бога, которым необходимо воспользоваться" / Александр Ливик ; беседу вел Алексей Тюрин // Рідне Прибужжя. — 2015. — 23 квіт. (№ 17). — С. 7.

663/664 Мікробіологічна промисловість. Харчова промисловість

4233. **Бережний В.** "Дитяче харчування не повинно бути надто дорогим" : бесіда з лікарем-педіатром, доктором медичних наук, професором В'ячеславом Бережним / спілкувався Володимир Никоненко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 19 листоп. (№ 216). — С. 8.

4234. **Поліщук І.** Чиста підробка : на укр. ринку багато продукції, яка лише називається екологічною й органічною / Ірина Поліщук // Урядовий кур'єр. — 2015. — 4 груд. (№ 227). — С. 6.

667 Лакофарбова промисловість

4235. **Галаур В.** Знебарвлена відповідальність : у чийх інтересах знищується лакофарбова галузь України? : [про фінанс. розслідування ситуації у лакофарб. підприємствах Харків. обл.] / Володимир Галаур // Урядовий кур'єр. — 2015. — 13 листоп. (№ 212). — С. 8.

669 Металургія

4236. **Большаков В.** Чи потрібна Україні стратегія розвитку чорної металургії? / Вадим Большаков, Леонід Тубольцев // Дзеркало тижня. — 2015. — 12—19 черв. (№ 21). — С. 8.

4237. **Мазур В.** Із металевим брязкотом : [про проблеми металургії] / Валерій Мазур // Дзеркало тижня. — 2015. — 7—13 берез. (№ 8). — С. 8.

67/68 Різні галузі промисловості та ремесла. Галузі промисловості та ремесла, що виробляють готову продукцію

4238. **Ярема Г.** Казкова бурштинова столиця : на лише архітектура, а й ювелірні прикраси з бурштину манять туристів у Гданськ / Галина Ярема // Високий замок. — 2015. — 14 лип. (№ 74). — С. 9.

69 Будівельна промисловість. Будівельні матеріали. Будівельно-монтажні роботи

4239. **Гонта І.** Про "сонячну систему" обігріву, повелителів вітрів і власників "холодильників" : [про проблеми опалення багатоквартир. будинків] / Іван Гонта, Станіслав Гусак // Дзеркало тижня. — 2015. — 17—23 січ. (№ 1). — С. 9.

4240. **Гоцуєнко Н.** Будівельний вихід? : боячись неминучого банкрутства через дефіцит замовлень у рідних пенатах, буд. компанії масово готуються за кордон / Надія Гоцуєнко, Єліанд Гоцуєнко // Дзеркало тижня. — 2015. — 31 жовт.—6 листоп. (№ 41). — С. 10.

4241. **Дубровик-Рохова А.** Як "будівництво сторіччя" перетворити на нормальний процес : експерт: "Україна — єдина країна в світі, в якій не регулюється будівельний ринок" / Алла Дубровик-Рохова // День. — 2015. — 6—7 листоп. (№ 202/203). — С. 9.

4242. **Крючков О.** Залізобетонний характер : на Хмельниччині не лише щедро родять чорноземи, а й розвивається потужна будів. індустрія / Олександр Крючков // Урядовий кур'єр. — 2015. — 6 листоп. (№ 207). — С. 6.

4243. **Лазаренко І.** Ігор Лазаренко: "Громадськість об'єднується проти нахабних забудовників" : розмова з керівником проєктів / провела Зінаїда Куценко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 3 лип. (№ 118). — С. 8.

4244. **Миколюк О.** На будівництво в буферних зонах — мораторій : чи ухвалить Київрада відповідне рішення? / Оксана Миколюк // День. — 2015. — 22 січ. (№ 8). — С. 8.

4245. **Прокопенко М.** Будинки із "зеленим" шиком : чому у Франції люблять скловату і як створюють енергетично ефективні житла / Марія Прокопенко // День. — 2015. — 6—7 листоп. (№ 202 /203). — С. 8.

7 МИСТЕЦТВО. ДЕКОРАТИВНО-ПРИКЛАДНЕ МИСТЕЦТВО. ІГРИ. СПОРТ

7.01/09 Теорія та філософія мистецтва, методи, періоди, стилі, способи представлення (зображення)

4246. **Пилипенко Г.-Г.** "Мистецький Арсенал" підсумовує десятирічну діяльність : X Art Kyiv Contemporary демонструє укр. сучас. мистецтво від середини 1980-х до 2015-го : [про десяту, ювілейну виставку сучас. укр. мистецтва, організ. на території музею] / Георгій-Григорій Пилипенко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 6 жовт. (№ 185). — С. 7.

71 Планування у межах адміністративно-територіальних одиниць. Планування у міській та сільській місцевостях. Ландшафти, парки. Сади

4247. **Бедзір В.** Карпатські буки — під захист ЮНЕСКО : унікальні праліси Синевир. природ. парку увійдуть до всесвіт. спадщини / Василь Бедзір // Урядовий кур'єр. — 2015. — 24 січ. (№ 13). — С. 7.

4248. **Кириленко Т.** Громадяни матимуть вільний доступ до генпланів міст / Тетяна Кириленко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 9 січ. (№ 2). — С. 2.

4249. **Листопад О.** Шаланди є, кефалі нема : у нац. парках півдня України процвітає беззаконня : [про порушення законодавства стосовно заповідної справи] / Олег Листопад // Урядовий кур'єр. — 2015. — 10 листоп. (№ 209). — С. 5.

4250. **Лиховид І.** Чому так поспішають із генпланом? : у Київграді відбулися депутат. слухання щодо обговорення Ген. плану розвитку міста до 2025 р., громада та експерти вкотре виступили проти / Інна Лиховид // День. — 2015. — 1 верес. (№ 156). — С. 10.

4251. **Махінчук М.** Заповідник "Переяслав" має називатися іменем свого творця : [йдеться про творця і беззмін. директора Нац. іст.-етногр. заповідника "Переяслав", Героя України Михайла Івановича Сікорського] / Микола Махінчук // Урядовий кур'єр. — 2015. — 17 жовт. (№ 193). — С. 7.

4252. **Мельник О.** Жити в місті-музеї престижно і ... непросто! : [про основну стадію реалізації спіл. з ЄС проєкту "Урбаністична стратегія в історичних містах" (COMUS)] / Оксана Мельник // Урядовий кур'єр. — 2015. — 2 жовт. (№ 183). — С. 6.

4253. **Переяслав** зобов'язаний розкрити потенціал : [нарада з питань діяльності та розвитку Нац. іст.-етнограф. заповідника "Переяслав"] // Урядовий кур'єр. — 2015. — 16 лип. (№ 127). — С. 2.

4254. **Шевчук І.** Глухі кути на Трасі здоров'я : в суперечках про долю одес. узбережжя важко відокремити політику від турботи про міст : [про облаштування забудови одес. примор. схилів] / Іван Шевчук // Урядовий кур'єр. — 2015. — 6 січ. (№ 1). — С. 11.

4255. **Яновський С.** Повелитель блискавок : відомий заповідник Асканія-Нова на Херсонщині містич. чином притягує блискавки / Сергій Яновський // Голос України. — 2015. — 24 жовтн. (№ 197). — С. 12.

719 Охорона сільських та міських історичних і культурних пам'яток загалом

4256. **Горбачова Н.** Гід — це історик, психолог і трохи лицедій : Наталя Горбачова — про зв'язок між Купріним, Лесковим і Davidoff, дефіцит культурол. тем, улюблені маршрути та ставлення до руйнування пам'ятників / розмовляла Ірина Гордійчук // День. — 2015. — 19—20 черв. (№ 106/107). — С. 15.

4257. **Доротич М.** Історичний центр Львова — за крок до виключення зі спадщини ЮНЕСКО? : а все через незаконні забудови на площі Ринок / Марія Доротич // Високий замок. — 2015. — 23—25 жовт. (№ 117). — С. 6.

4258. **Заповідник** — репрезентант спадщини : думки першого заст. міністра культури України Ігоря Ліхового щодо майбут. Заповідника Святої Софії Київської // Культура і життя. — 2015. — 3 квіт. (№ 16/17). — С. 6.

4259. **Захистити** пам'ятки культури від дій держави-мародера : ПАЧЕС підтримує Україну в намаганнях запобігти знищенню культур. спадщини в р-нах збройн. конфліктів та на окуп. територіях // *Голос України*. — 2015. — 21 жовт. (№ 194). — С. 2.
4260. **Карпенко Л.** Спецоперація — "Херсонес" : Росія поетапно знищує укр. заповідник, щоб зі списку Всесвіт. спадщини ЮНЕСКО перевести його в міфіч. список "російських скріп" / Леонід Карпенко // *День*. — 2015. — 4 серп. (№ 137). — С. 10.
4261. **Лиховид І.** Андріївська церква. План порятунку / Інна Лиховид // *День*. — 2015. — 22 жовт. (№ 191). — С. 8.
4262. **Лиховид І.** Київрада шукає власників напівзруйнованих пам'яток : однак юристи не бачать у цьому сенсу без законодав. змін, які зобов'язали б господарів здійснити ремонт чи реставрацію / Інна Лиховид // *День*. — 2015. — 17 черв. (№ 104). — С. 2.
4263. **Малімон Н.** Містечко, в якому ходять по ... золоту : як у Любешеві ініціативна група рятує 300-річну браму та інші пам'ятки історії : [про реставрацію брами XVII ст. — єдиної, що залишилася від палац. комплексу Вишневецьких-Чарнецьких] / Наталія Малімон // *День*. — 2015. — 19 листоп. (№ 211). — С. 11.
4264. **Прокопенко М.** Доторкнутися до...Десятинної церкви : силами киян фундамент легендар. пам'ятки ретельно законсервують і відтворять / Марія Прокопенко // *День*. — 2015. — 17 верес. (№ 168). — С. 9.
4265. **Росія** відповідатиме за Херсонес Таврійський : М-во культури України висловлює своє занепокоєння незакон. діями рос. окупац. влади щодо Нац. заповідника "Херсонес Таврійський". // *Урядовий кур'єр*. — 2015. — 6 серп. (№ 142). — С. 3.
4266. **Соколова С.** Повернення реноме : реалії та перспективи Нац. заповідника "Софія Київська" : [прес-конф. заст. міністра культури України Ігоря Ліхового] / Світлана Соколова // *Культура і життя*. — 2015. — 3 квіт. (№ 16 /17). — С. 6.
4267. **Товкайло Р.** Переяславська п'ята колона — в дії : [викладено проблеми збереження та захисту пам'ятників у Переяславі-Хмельницькому] / Римма Товкайло // *Слово Просвіти*. — 2015. — 12—18 листоп. (№ 45). — С. 5.

72 Архітектура

4268. **Антоненко П.** Врятувати садибу Лизогубів у Седневі / Петро Антоненко // *Слово Просвіти*. — 2015. — 29 жовт.—4 листоп. (№ 43). — С. 11.
4269. **Артеменко О.** Довга дорога до храму : історія буд-ва Володимир. собору у Києві / Олександр Артеменко // *Дзеркало тижня*. — 2015. — 21—27 листоп. (№ 44/45). — С. 11.
4270. **Заседа Л.** Зооказка : з ахочу — пограю з пашею лева, помуркочу разом із кішками, злечу на крилах грифона : [про зображення різноманіт. представників тварин. світу в оздобленні старих київ. споруд] / Людмила Заседа // *День*. — 2015. — 13—14 листоп. (№ 207/208). — С. 16—17.
4271. **Заседа Л.** Під філософським склепінням : історія одного особлив. київ. будинку на Подолі / Людмила Заседа // *День*. — 2015. — 20—21 берез. (№ 48/49). — С. 21.
4272. **Заседа Л.** Хоч вітер у голові — ніс за вітром : у пошуках київ. флюгерів / Людмила Заседа // *День*. — 2015. — 20—21 листоп. (№ 212/213). — С. 16—17.
4273. **Кабачинська С.** Синиця в кулаку : [про архітектуру м. Хмельницький] / Світлана Кабачинська // *Дзеркало тижня*. — 2015. — 6 лют. (№ 3). — С. 9.
4274. **Лиховид І.** Спотворений силует Києва : кореспондент "Дня" прогулялась разом із Миколою Жаріковим і побачила, які будівлі не пішли на користь місту / Інна Лиховид // *День*. — 2015. — 4—5 груд. (№ 222/223). — С. 8—9.
4275. **Малаков Д.** Архітектор Шехонін: український погляд / Дмитро Малаков // *Слово Просвіти*. — 2015. — 1—7 жовт. (№ 39). — С. 14—15.
4276. **Поліщук В.** В історії храму — перипетії століть : [історія церкви Іоанна Богослова, що у селі Крутеньке Голован. р-ну Кіровоград. обл.] / Володимир Поліщук // *День*. — 2015. — 9—10 жовт. (184/185). — С. 12.
4277. **Прокопенко М.** Жіночі силуети Києва : [історії красунь на фасадах столич. будинків] / Марія Прокопенко // *День*. — 2015. — 13—14 берез. (№ 43/44). — С. 16.
4278. **Судоргін В.** Столиця потерпає від хаотичної забудови : нині в мегаполісах будують тільки те, що швидко дає гроші, натомість архітектур. пам'ятки або руйнуються, або їх незаконно зносять : [про забудову Києва та роль архітектури міста в його турист. привабливості] / Віктор Судоргін // *Урядовий кур'єр*. — 2015. — 2 жовт. (№ 183). — С. 5.
4279. **Сюндюков І.** Храм Премудрості Божої: північна перлина : історія новгород. собору Святої Софії / Ігор Сюндюков // *День*. — 2015. — 19—20 черв. (№ 106/107). — С. 9.
4280. **Худицький В.** Без диктатури немає архітектури : близько третини новобудов, побудованих за останні два десятиріччя у Львові, — зведені незаконно або зі значним порушенням чинного законодавства / Василь Худицький // *Дзеркало тижня*. — 2015. — 21—27 листоп. (№ 44/45). — С. 10.
4281. **Якель Р.** Нове життя Вишневецького палацу : [Нац. заповідник "Замки Тернопілля" став одним з переможців у конкурсі проєктів, оголош. Посол. фондом США збереження культур. спадщини] / Роман Якель // *Дзеркало тижня*. — 2015. — 28 листоп.—4 груд. (№ 46). — С. 16.

73/76 Образотворче мистецтво. Декоративно-прикладне мистецтво

4282. **Пилипенко Г.-Г.** Гнітючого — нуль, яскравості — море : майстри декорат.-приклад. мистецтва об'єднують минуле і сьогодення українців / Георгій-Григорій Пилипенко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 11 листоп. (№ 210). — С. 4.

73 Пластичні мистецтва

4283. **Букет Є.** Провокація російських шовіністів : [до 70-річчя Ялтин. конф. в Лівадії відкриють пам'ятник "Великій трійці" (Рузвельту, Сталіну, Черчиллю) авторства скульптора Зураба Церетелі, який влада України заборонила встановлювати 2005 р.] / Євген Букет // Культура і життя. — 2015. — 6—12 лют. (№ 6). — С. 21.

4284. **Вдовиченко Г.** Крила Бучача : репортаж з міста на Тернопільщині, де творив Пінзель і народився Агрон / Галина Вдовиченко // Високий замок. — 2015. — 21—23 серп. (№ 91). — С. 5.

4285. **Радянські** монументи кануть у минуле : М-во культури заохочуватиме будь-які громад. ініціативи, пов'язані з очищенням України від пам'ятників діячам комуніст. минулого // Урядовий кур'єр. — 2015. — 14 січ. (№ 5). — С. 2.

4286. **Різниченко Ж.** "Інколи здається, що я й сам із глини" : опішнен. майстер Василь Омеляненко присвятив життя гончарству / Жанна Різниченко // День. — 2015. — 4—5 верес. (№ 159/160). — С. 15.

4287. **Славіна С.** Стела на честь героїв : [відкриття у Вінниці мультимед. стели пам'яті Небес. Сотні та загиблих героїв АТО] / Станіслава Славіна // Вінниччина. — 2015. — 26 серп. (№ 66). — С. 2.

4288. **Шевченко О.** Надихатиме покоління на довгі роки : [про четвертий пам'ятник Тарасу Шевченку, встановл. у Канаді] / Ольга Шевченко // Літературна Україна. — 2015. — № 11. — С. 5.

741/744 Малювання та креслення

745/749 Художні промисли. Декоративно-прикладне мистецтво. Дизайн

4289. **Максимова Н.** Глиняний світ майстра Бобкова : [огляд експозиції виставки "Мій глиняний світ"] / Ніна Максимова // Демократична Україна. — 2015. — 8 трав. (№ 18/19). — С. 10.

4290. **Різниченко Ж.** Опішне ярмаркує — гончарство у вічність проростає : фестиваль згуртував усіх, хто вболіває за майбутнє нац. культури / Жанна Різниченко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 4 лип. (№ 119). — С. 29.

75/76 Живопис. Графічні види мистецтва. Естамп. Графіка

4291. **Бедзір В.** Синевир покликав на пленер : закарпат. художники вкотре запросили на Міжгірщину колег з інших регіонів країни / Василь Бедзір // Урядовий кур'єр. — 2015. — 5 листоп. (№ 206). — С. 7.

4292. **Бобкова С.** "Вмикаю прожектор і малою вночі ..." : на стіні Стрийс. ринку художник зі Стебника малює три портрети Андрія Шептицького : [йдеться про творчість молодого львів. художника А. Савчишина] / Сюзанна Бобкова // Високий замок. — 2015. — 9—11 жовт. (№ 111). — С. 4.

4293. **Діров Д.** Митці за природою волонтери і народні дипломати : розмова з художником, мандрівником, народним дипломатом (керівником департаменту міжнар. відносин Музею творчої династії Зноби-Голембієвих Данилом Діровим / спілкувався Володимир Коскін // Демократична Україна. — 2015. — 23 жовт. (№ 43). — С. 11.

4294. **Ільєнко Л.** Таємна колекція в Будинку Тичини : [київ. Музей-квартира Павла Тичини відкриває завсідикам невідомі шедеври живопису з приват. колекції геніал. укр. поета / Леся Ільєнко // Дзеркало тижня. — 2015. — 25 лип. — 14 серп. (№ 27). — С. 16.

4295. **Кохан О.** Сміху боїться навіть той, хто вже нічого не боїться : розмова з відомим укр. кн. графіком, карикатуристом, плакатистом, геральдистом та экс-головним художником журналу "Перець" : [йдеться про сучас. стан та перспективи розвитку мистецтва карикатури та сатир. видань в Україні] / Олексій Кохан ; спілкувався Володимир Коскін // Демократична Україна. — 2015. — 2 жовт. (№ 40). — С. 11.

4296. **Марчук А.** Я традиційно несподіваний художник : інтерв'ю із заслуж. художником України / Анатолій Марчук ; спілкувався Володимир Коскін // Демократична Україна. — 2015. — 20 лют. (№ 8). — С. 11.

4297. **Мельник В.** Ліногравюри, як і літописи, не горять : на Волині держ. музейн. фонд поповнився новими матеріалами про голов. художника УПА Ніла Хасевича : [до 110-ї річниці з дня народж. укр. художника-графіка] / Валерій Мельник // Урядовий кур'єр. — 2015. — 19 листоп. (№ 216). — С. 16.

4298. **Семена М.** Його пензель закарбував трагедію народу : крим. митця Рустема Емінова висунуто на здобуття Шевченк. премії 2016 року / Микола Семена // День. — 2015. — 2 груд. (№ 220). — С. 12.

4299. **Фіалко Д.** На меча нарвешся, враже! : у столиці проводять конкурси патріот. плаката / Дарина Фіалко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 7 листоп. (№ 208). — С. 16.

4300. **Шелест М.** Державу стверджують боєць, волонтер, митець : розмова з укр. худож., заслуж. діячем мистецтв України і Польщі з нагоди виставки його робіт у Нац. музеї укр. літ. / Микола Шелест ; спілкувався Володимир Коскін // Демократична Україна. — 2015. — 15 трав. (№ 20). — С. 11.

4301. **Шерешевський В.** Я — позитивний герой : відомий київ. худож. Владислав Шерешевський — про досвід ілюстрації кн., народж. індивід. стилю в живописі, пріоритети у мистецтві, друзів та інші радощі життя / розмовляла Ірина Гордійчук // День. — 2015. — 23—24 жовт. (№ 192/193). — С. 22.

4302. **Шлапак Я.** "Все можна взяти в чужинця, окрім віри. Віра, взята у чужинця, губить" : [90 років від дня народж. Опанаса Івановича Заливахи (1925 — 2007), укр. живописця, відомого правозахисника-шістдесятника] / Ярослав Шлапак // Демократична Україна. — 2015. — 20 листоп. (№ 47). — С. 10.

77 Фотографія, техніка кінематографії та подібні процеси

4303. **Овчаренко Е.** В обороні європейських цінностей : [викладено враження про фотовиставку "Воїн. Воля кризь віки" (фото та історична експозиція)] / Едуард Овчаренко // Слово Просвіти. — 2015. — 29 жовт.— 4 листоп. (№ 43). — С. 6.

4304. **Прокопенко М.** Гран-прі як "діагноз" і "рецепт", або Чому Фотовиставку "Дня" має побачити кожен українець / Марія Прокопенко, Іван Капсамун, Ігор Самокиш // День. — 2015. — 10 листоп. (№ 204). — С. 1, 6—7, 12.

4305. **Скоропаденко З.** "Не ходжу в трусах, як Пікассо. Але, як і він, багато фотографуюся" : найвідоміша в світі художниця Зоя Скоропаденко поділилася секретами успіху / розмовляла Юлія Ліщенко // Високий замок. — 2015. — 23—25 жовт. (№ 117). — С. 19.

78 Музика. Музичні інструменти

4306. **Блох Б.** "Ріхтер сприймався сучасниками як надлюдина і небожитель..." : інтерв'ю худож. керівника Одес. оперного театру, відомого піаніста, педагога / розмовляв Роман Юсипей // Дзеркало тижня. — 2015. — 14—20 берез. (№ 9). — С. 13.

4307. **Борко І.** Політики розривають, а митці зшивають : бесіда з нар. артистом України, солістом Нац. опери ім. Т. Г. Шевченка / Ігор Борко ; спілкувався Володимир Коскін // Демократична Україна. — 2015. — 8 трав. (№ 18/19). — С. 11.

4308. **Бурмака М.** Співачка Марія Бурмака: "Моя музика ніколи не була розважальною, це відгук на все, що відбувається в мені і навколо мене" : розмова з укр. співачкою / спілкувалась Наталія Рудніченко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 14 берез. (№ 47). — С. 7.

4309. **Вернигора Л.** Класик української пісні Леонід Вернигора: "Не написав найкращого свого романсу, моя душа ще рветься у дорогу" : розмова з відомим укр. поетом-піснярем / спілкувався Олександр Данилець // Урядовий кур'єр. — 2015. — 20 жовт. (№ 194). — С. 7.

4310. **Вишневська М.** Буковинець, якому аплодував світ : 24 лип. минає 120 р. від дня народж. опер. співака Ореста Руснака / Марія Вишневська // День. — 2015. — 24—25 лип. (№ 130/131). — С. 15.

4311. **Гаврилов А.** "Сьогодні події в Україні — це боротьба життя і смерті" : діалог двох маестро: з відомим рос. музикантом Андрієм Гавриловим (по Скайпу) поговорив укр. диригент Іван Остапович / Андрій Гаврилов, Іван Остапович ; підгот. Тарас Демко // День. — 2015. — 30 лип. (№ 134). — С. 11.

4312. **Галковська Н.** Поетеса, автор пісні "Я козачка твоя" Надія Галковська: "Харизматичні особистості нашого народу живі енергетично, вони працюють на нас" / Надія Галковська // Урядовий кур'єр. — 2015. — 19 верес. (№ 173). — С. 8.

4313. **Горицьвіт С.** Відзначаємо 150-річчя славлення і 200-річчя музики гімну України Михайла Вербицького / Сергій Горицьвіт // Слово Просвіти. — 2015. — 12—18 лют. (№ 6). — С. 16.

4314. **Горицьвіт С.** Золоті скрипки Європи звітували у рідній Одесі : [про Міжнар. фестиваль "Золоті скрипки Одеси"] / Сергій Горицьвіт // Слово Просвіти. — 2015. — 29 жовт.—4 листоп. (№ 43). — С. 14.

4315. **Гуцал В.** Народне мистецтво — на академічний рівень! : розмова з худож. керівником та голов. диригентом Нац. оркестру нар. інструментів Віктором Гуцалом / розмовляла Юлія Пальцевич // День. — 2015. — 18 черв. (№ 105). — С. 11.

4316. **Державний Гімн** символізує прагнення до єдності : [про урочистості до 200-річчя з дня народж. авт. музики Держ. Гімну Михайла Вербицького] // Урядовий кур'єр. — 2015. — 6 берез. (№ 42). — С. 2.

4317. **Дяченко Н.** Працює душа : [викладено біогр. відомості про співачку Валентину Купріну] / Наталя Дяченко // Слово Просвіти. — 2015. — 26 листоп.—2 груд. (№ 47). — С. 14.

4318. **Женченко В.** Творчість дужає зневіру і заздрісників : розмова зі співаком, солістом Донец. театру опери та балету та Нац. філармонії України про сучас. музичну культуру / Віктор Женченко ; спілкувався Володимир Коскін // Демократична Україна. — 2015. — 9 жовт. (№ 41). — С. 11.

4319. **Карабиць К.** Диригент Кирило Карабиць: "Уся моя діяльність, проекти, концерти, які створюють в Україні, — це волонтерство" : розмова з відомим укр. музикантом / спілкувалась Дарина Фіалко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 10 жовт. (№ 189). — С. 7.

4320. **Карабиць К.** "Музика має бути доступною для всіх" : розмова із всесвіт. відомим укр. диригентом Кирилом Карабицем / Кирило Карабиць // День. — 2015. — 7—8 серп. (№ 140/141). — С. 15.

4321. **Карпенко О.** Життя і Віра автора українського гімну / Олександр Карпенко // Дзеркало тижня. — 2015. — 7—13 берез. (№ 8). — С. 13.

4322. **Конарева Л.** Життєдайна сила кобзи : презентація генеалогії Шевченк. роду стала цікавою частиною конф., приуроченої пам'яті кобзарів-бандуристів : [розповідається про наук.-практ. конф. "Кобзарство ХХ століття: його творці та хранителі"] / Лариса Конарева // Урядовий кур'єр. — 2015. — 14 листоп. (№ 213). — С. 8.

4323. **Лисенко М.** "Про Миколу Лисенка більше говорять, ... ніж грають" : онука засн. укр. нац. музики, відома піаністка Рада Лисенко — про правильну позицію в житті та музиці / розмовляв Вадим Лубчак // День. — 2015. — 16—17 жовт. (№ 187/188). — С. 17, 21.

4324. **Лопатинський Р.** Коли країна "йде" з мапи світу. Культурної : чим може стати для України третє перенесення Конкурсу пам'яті Володимира Горовиця : [бесіда з молодим піаністом Романом Лопатинським і ген. директором Міжнар. конкурсу піаністів пам'яті Володимира Горовиця Юрієм Зільберманом про престиж України на всесвіт. арені] / Роман Лопатинський, Юрій Зільберман // День. — 2015. — 9—10 жовт. (184/185). — С. 15.
4325. **Лук'янчук Г.** Фестиваль сучасної класики : [викладено підсумки XXVI щоріч. фестивалю сучас. класич. музики] / Георгій Лук'янчук // Слово Просвіти. — 2015. — 15—21 жовт. (№ 41). — С. 15.
4326. **Макаревич А.** Андрій Макаревич: Я думаю, люди збожеволіли : розмова з лідером рок-гурту "Машина часу" / розмовляла Оксана Райман // Дзеркало тижня. — 2015. — 25 лип.—14 серп. (№ 27). — С. 3.
4327. **Марухняк Й.** Дорогами Михайла Вербицького : [до 200-річчя авт. музики гімну "Ще не вмерла Україна"] / Йосип Марухняк // День. — 2015. — 6—7 лют. (№ 19/20). — С. 16.
4328. **Мельник О.** Мелодія, що варта цілого життя : сьогодні 200 р. з дня народж. авт. музики нашого Держ. Гімну Михайла Вербицького / Оксана Мельник // Урядовий кур'єр. — 2015. — 4 берез. (№ 40). — С. 1, 4.
4329. **Мельничук А.** І плакало небо. Триптих любові й пам'яті : [вміщено розповідь про відому укр. піаністку Людмилу Марцевич] / Андрій Мельничук // Слово Просвіти. — 2015. — 16 лип. (№ 75). — С. 10—11.
4330. **Овчаренко Е.** "Любити — це велике щастя" : [вміщено біогр. відомості про опер. співака Дмитра Гнатюка] / Едуард Овчаренко // Слово Просвіти. — 2015. — 26 листоп.—2 груд. (№ 47). — С. 14.
4331. **Овчаренко Е.** Національна оперета не втомлюється дивувати / Едуард Овчаренко // Демократична Україна. — 2015. — 9 жовт. (№ 41). — С. 10.
4332. **Онищенко Н.** Українська поема : [про концерт укр. класич. музики] / Надія Онищенко // Слово Просвіти. — 2015. — 12—18 листоп. (№ 45). — С. 14.
4333. **Пальцевич Ю.** Вербицький — відомий і невідомий : [до 200-річчя від дня народж. авт. Держ. гімну України] / Юлія Пальцевич // Культура і життя. — 2015. — 20 берез. (№ 14/15). — С. 10.
4334. **Португальці** співають українською : [вміщено біогр. відомості про співачку Нараяну та інформацію про її концерти для бійців АТО] / підготував. Едуард Овчаренко // Слово Просвіти. — 2015. — 29 жовт.—4 листоп. (№ 43). — С. 15.
4335. **Семененко Н.** "Базовий комплекс свого піанізму я успадкувала від української фортепіанної школи" : уперше в Києві виступила відома виконавиця з Данії Елізабет Нільсен: це був вечір справж. відкриттів / Наталія Семененко // День. — 2015. — 25—26 верес. (№ 174/175). — С. 22.
4336. **Сіренко В.** "... Це війна зі скрипками в руках" : худож. керівник і головний диригент Нац. симфон. оркестру України Володимир Сіренко — про життя та творчість, про "базис" і "надбудову" / розмовляла Ольга Кізлова // День. — 2015. — 4—5 верес. (№ 159/160). — С. 14.
4337. **Соловій Х.** Христина Соловій: "З Вакарчуком у нас повний консенсус щодо пісень" : інтерв'ю укр. співачки / розмовляла Катерина Константинова // Дзеркало тижня. — 2015. — 3—9 жовт. (№ 36/37). — С. 14.
4338. **Ставиченко Г.** Оперна Європа обирає експеримент : новий європ. театр. сезон обіцяє : [про Мюнхен. опер. фестиваль] / Ганна Ставиченко // Дзеркало тижня. — 2015. — 10—16 жовт. (№ 38). — С. 16.
4339. **Стеценко К.** Маю плани на найближчі сорок років : розмова з укр. композитором і скрипалем про тур скрипк. концертів з електробандурою "Бах-330", що відбувся в рамках серії "Ексклюзиви" / Кирило Стеценко ; спілкувався Едуард Овчаренко // Слово Просвіти. — 2015. — 22—28 жовт. (№ 42). — С. 13.
4340. **Тарасова О.** Олександр Кошиць: "Моє життя — це моя пісня" : [викладено біогр. відомості про талановитого диригента, композитора, педагога, етнографа, засновника і керівника Укр. Республ. Капели Олександра Антоновича Кошиця] / Олеся Тарасова // Слово Просвіти. — 2015. — 15—21 жовт. (№ 41). — С. 14.
4341. **Українська** пісня вічна : [викладено враження про концерт-бенефіс заслуж. артистки України Ярослави Руденко "Слава Україні!", що відбувся у Нац. філармонії України] / підготував Едуард Овчаренко // Слово Просвіти. — 2015. — 22—28 жовт. (№ 42). — С. 15.
4342. **Шлапак Я.** "Ще не вмерла Україна" : 10 берез. — 150 р. тому (1865) у Перемишлі відбулося перше публіч. виконання майбут. гімну незалеж. України "Ще не вмерла Україна" ("Ще не вмерла України і слава, і воля ...") / Ярослав Шлапак // Демократична Україна. — 2015. — 6 берез. (№ 10). — С. 3.
4343. **Шокало О.** Камертон маестро Муравського : [наведено біогр. відомості про хор. диригента й педагога Павла Івановича Муравського] / Олександр Шокало // Слово Просвіти. — 2015. — 29 жовт.—4 листоп. (№ 43). — С. 10.

79 Видовищні види мистецтва. Розваги. Ігри. Спорт

791 Кінематографія. Кіномистецтво. Кінофільми

4344. **Брюховецька Л.** Як усе таки робиться мистецтво, або Прихована крамола : до 50-річчя виходу на екран фільму "Тіні забутих предків" / Лариса Брюховецька // Літературна Україна. — 2015. — № 11. — С. 6—7.
4345. **Брюховецька О.** Святість без Бога : [про фільм "Брати. Остання сповідь"] / Ольга Брюховецька // Дзеркало тижня. — 2015. — 3—9 жовт. (№ 36/37). — С. 14.
4346. **Вайда А.** "Я не маю жодних претензій до нашої дійсності" : розмова про кіно і політику, про Польщу й Україну, про життя у кіно і "решту світу" / розмову вела Олена Бабій // Культура і життя. — 2015. — 17 квіт. (№ 18/19). — С. 8—9.

4347. **Вдовиченко Г.** Руйнування шаблонів Донбасу : це той випадок, коли варто було спробувати охопити увагою усю програму фестивалю "Донкульт" : [зустріч з відомою блогеркою та письменницею Оленою Степовою] / Галина Вдовиченко // Високий замок. — 2015. — 3—5 лип. (№ 70). — С. 2.
4348. **Вензовська К.** "Іда", польський тріумф : про перспективи прокату фільму "Іда" в Україні / Катажина Вензовська // Дзеркало тижня. — 2015. — 28 лют.—6 берез. (№ 7). — С. 16.
4349. **Відсутність** власного кіно - серйозний виклик // Голос України. — 2015. — 27 листоп. (№ 221). — С. 3.
4350. **Долина Н.** У коморі пусто, а жито сій : фахівці обговорили стратегію розвитку нац. кіноіндустрії, зосередивши увагу на механізмах фінансування / Наталія Долина // Урядовий кур'єр. — 2015. — 17 січ. (№ 8). — С. 6.
4351. **Дрималовський О.** Поки Сех печиво продавала, Парасюк робив селфі : молодіж. фестиваль у Зашкові "окупували" політики : [щоріч. молод. патріот. фестиваль "Зашків — земля Героїв" до дня народж. Євгена Коновальця] / Орест Дрималовський // Високий замок. — 2015. — 16 черв. (№ 63). — С. 1, 10.
4352. **Зайдель К.** В Європі є нагальна потреба інформації про Україну : інтерв'ю нім. режисера : [про прем'єр. показ док. фільму нім. режисера про Небесну Сотню] / Крістіан Зайдель ; розмовляла Леся Яремчук // День. — 2015. — 20—21 лют. (№ 29/30). — С. 20.
4353. **Калашник О.** Українське документальне кіно відродиться з регіонів : інтерв'ю з директором полтав. кінофестивалю "Полтава-Док" / розмовляв Олександр Брусенський // Демократична Україна. — 2015. — 3 квіт. (№ 14). — С. 10.
4354. **Кир'ян Н.** Мистецтво треба творити з чистою душею і совістю : [викладено біогр. відомості про відомого кінорежисера Володимира Денисенка] / Надія Кир'ян // Слово Просвіти. — 2015. — 26 листоп.— 2 груд. (№ 47). — С. 5.
4355. **Кінзерська Ю.** Незабаром іноземні фільми демонструватимуться мовою оригіналу / Юлія Кінзерська // Голос України. — 2015. — 19 листоп. (№ 215). — С. 7.
4356. **Кіновиробництво** піднімуть держпідтримка та інвестори // Урядовий кур'єр. — 2015. — 17 черв. (№ 107). — С. 2.
4357. **Медуниця Ю.** Козаки можуть пишатися славетними нащадками : укр. десантники стали не лише героями АТО, а й героями документ. фільму, який мусить побачити кожен громадянин країни : [про допрем'єр. показ документ. фільму "Рейд"] / Юрій Медуниця // Урядовий кур'єр. — 2015. — 15 жовт. (№ 191). — С. 3.
4358. **Новак Д.** У пошуках Бабеля : "Жодна держава, жодна влада не має права на винищення людей", — вважає американський режисер Девід Новак : [про 45-й Київ. МКФ "Молодість"] / розмовляла Світлана Агрест-Короткова // День. — 2015. — 19 листоп. (№ 211). — С. 6—7.
4359. **Пилипенко Г.-Г.** Короткий метр "Молодості" : цьогоріч. програма складалася із 17 стрічок, які надали 14 країн / Георгій-Григорій Пилипенко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 5 листоп. (№ 206). — С. 7.
4360. **Пилипенко Г.-Г.** Яке кіно мають знімати українські режисери? : експерти радять витратитися на епіч. фільми, пов'язані з нац. ідеєю / Георгій-Григорій Пилипенко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 12 верес. (№ 168). — С. 8.
4361. **Пирогов С.** Ювілей днів польського кіно / Сергій Пирогов // Демократична Україна. — 2015. — 15 трав. (№ 20). — С. 10.
4362. **Підгора-Гвяздовський Я.** Кінобізнес України в перехідний період / Ярослав Підгора-Гвяздовський // Дзеркало тижня. — 2015. — 24—30 січ. (№ 2). — С. 1, 13.
4363. **Поліщук Т.** "Людина, яка підсвічувала пітьму" : пам'яті Ельдара Рязанова / Тетяна Поліщук // День. — 2015. — 1 груд. (№ 219). — С. 7.
4364. **Розумний І.** "Українське кіно — у стані "шокової терапії" : на поч. 2016 р. виходить відразу три стрічки з участю канад. актора Істана Розумного / Істан Розумний // День. — 2015. — 4—5 груд. (№ 222/223). — С. 30.
4365. **Свентах А.** "Братерство АТО" : як актор-нацгвардієць, який став волонтером, зняв з друзями док. фільм про війну / Анна Свентах // День. — 2015. — 16—7 жовт. (№ 187/188). — С. 18.
4366. **Свентах А.** Від Олекси Довбуша до Фанні Каплан : три історії зйомок найбільш очікув. укр. фільмів цього року / Анна Свентах, Мар'яна Чорнієвич, Марія Волошин // День. — 2015. — 24—25 лип. (№ 130/131). — С. 17, 20.
4367. **Ткаченко О.** "Безкінечні ток-шоу створювали паралельну реальність ..." : ген. дир. групи "1+1 медіа" Олександр Ткаченко про перспективи виробництва укр. серіалів та власних програм / розмовляв Вадим Лубчак // День. — 2015. — 27—28 лют. (№ 34/35). — С. 17, 20—21.
4368. **Тримбач С.** Голлівуд — без Довженка : у Лос-Анджелесі відбувся фестиваль укр. фільмів / Сергій Тримбач // День. — 2015. — 9—20 черв. (№ 106/107). — С. 22.
4369. **Тримбач С.** Перший Майдан : 4 верес. минає 50 років із дня легендар. прем'єри фільму "Тіні забутих предків" Сергія Параджанова / Сергій Тримбач // День. — 2015. — 2 верес. (№ 157). — С. 10.
4370. **Тримбач С.** Рано чи пізно Довженко повернеться ... : 25 листоп. (59 років тому) пішов у вічність видат. укр. кіномитець / Сергій Тримбач // День. — 2015. — 25 листоп. (№ 215). — С. 5.
4371. **Філатов А.** Негрішна справа : [про нараду з питань розвитку укр. кіноіндустрії] / Антон Філатов // Культура і життя. — 2015. — 23—29 січ. (№ 4). — С. 4.
4372. **Фільм** про Мустафу Джемілева // Культура і життя. — 2015. — 13 берез. (№ 12/13). — С. 4.

4373. **Халпахчі А.** Андрій Халпахчі: "Незважаючи на труднощі нам вдалося створити цікаву програму" : розмова з багаторіч. ген. директором кінофестивалю "Молодість" / розмовляла Світлана Агрест-Короткова // День. — 2015. — 16—17 жовт. (№ 187/188). — С. 14.

4374. **Чернов А.** Довженко і Полтавщина : деякі архівні розвідки про творче становлення видат. кіно-режисера / Анатолій Чернов // День. — 2015. — 8 верес. (№ 161). — С. 11.

4375. **Шевчук І.** Яка реальність, таке й кіно : Одес. фестиваль хоч і налякав фільмами про сучасність, однак подарував надію на світле майбутнє : [про 6-й Одес. Міжнар. кінофестиваль] / Іван Шевчук // Урядовий кур'єр. — 2015. — 22 лип. (№ 131). — С. 16.

4376. **Шлапак Я.** Що потрібно гетьманському охоронцеві? Лише бути порядною людиною : [вміщено факти з біографії Леся Сердюка — укр. кіноактора, Нар. артиста України] / Ярослав Шлапак // Демократична Україна. — 2015. — 9 жовт. (№ 41). — С. 10.

4377. **Ярема Г.** Незгасні "Тіні забутих предків" : [50-річчя легендар. стрічки Сергія Параджанова] / Галина Ярема // Високий замок. — 2015. — 15 верес. (№ 100). — С. 8.

792 Театр. Сценічне мистецтво. Драматичні вистави

4378. **Блокпост** між варварами і Європою : [викладено враження про виставу Володимира Петранюка "Блокпост Україна", поставл. на сцені театру укр. традиції "Дзеркало"] // Слово Просвіти. — 2015. — 29 жовт.—4 листоп. (№ 43). — С. 15. — підготував Едуард Овчаренко.

4379. **Вергеліс О.** Легенда про пацифіста : [прем'єра муз.-театр. проекту "Мистецтво війни"] / Олег Вергеліс // Дзеркало тижня. — 2015. — 20—26 черв. (№ 22). — С. 14.

4380. **Вітовська І.** "Нема і не буде щастя для нації, поки є негуманне ставлення до найслабших ..." : відома актриса Ірма Вітовська зіграє голов. роль і дебютує як продюсер арт-проекту "Оскар і Рожева Пані" / розмовляла Ірина Чужина // День. — 2015. — 2—3 жовт. (№ 179/180). — С. 21.

4381. **Гілл-Гіббінс Д.** Джо Гілл-Гіббінс: "У Шекспіра кошмар і комедія завжди поруч. Вони нероздільні — як "тоді", так і зараз" : [в інтерв'ю DT.UA британ. режисер розповів про своє розуміння сучас. театр. аудиторії] / розмовляли: Олег Вергеліс, Леся Димань // Дзеркало тижня. — 2015. — 20—26 черв. (№ 22). — С. 14.

4382. **Держипільський Р.** "Красиві бандерівці" : розмова з режисером : [про свою творчу команду, гастролі і секрет успіху Івано-Франків. театру] / Ростислав Держипільський ; розмовляла Леся Тугай // День. — 2015. — 8 жовт. (№ 184). — С. 23.

4383. **Жежера В.** Не двоюрідні : серед цьогорічних київських актуальних вистав чи не найпроникливіша — "Вічно живі" : [про київ. акад. драм. театр на Подолі] / Віталій Жежера // День. — 2015. — 19 листоп. (№ 211). — С. 7.

4384. **Жежера В.** Що вирішують нюанси : нещодавно в столич. театр. майстерні "Сузір'я" відбулася зустріч-дискусія представників театр. спільноти, чиновників Мінкультури та нар. депутатів / Віталій Жежера // Голос України. — 2015. — 31 жовт. (№ 202). — С. 3.

4385. **Куріцин Б.** Небезпечні гастролі : як Київ. нац. театр рос. драми ім. Лесі Українки відкрив свій перший сезон у ... Лондоні / Борис Куріцин // День. — 2015. — 8 жовт. (№ 183). — С. 11.

4386. **Митницький Е. М.** "Театр для багатьох став..."духовним бомбосховищем": розмова з театр. режисером, художн. керівником Київ. театру драми і комедії на лівому березі Дніпра // День. — 2015. — 4 серп. (№ 137). — С. 11.

4387. **Мойсєєв С.** Наша політика й досі залишається підкилимовою" : худож. керівник Нац. театру ім. І. Франка Станіслав Мойсєєв — про Китай, Ступку і новий сезон / розмовляв Олександр Єфимов // День. — 2015. — 1 верес. (№ 156). — С. 11.

4388. **Мойсєєв С.** "Такого абсурду не було навіть за радянських часів" : Станіслав Мойсєєв — про новий "Закон про театр ..." : [бесіда з худож. керівником Нац. театру ім. І. Франка Станіславом Мойсєєвим] / бесіду вела Тетяна Поліщук // День. — 2015. — 2 груд. (№ 220). — С. 6.

4389. **Овчаренко Е.** Любов і добро врятовують цей світ : [про виставу "Душа в засніженій фаті", поставлену на сцені Київ. драм. театру "Браво" за творами київ. драматурга Богдана Гнатюка] / Едуард Овчаренко // Демократична Україна. — 2015. — 30 жовт. (№ 44). — С. 10.

4390. **Овчаренко Е.** Мюзикл від драматичного театру : [вміщено враження про виставу "Співай, Лоло, співай", створену за п'єсою Олександра Чепалова] / Едуард Овчаренко // Слово Просвіти. — 2015. — 26 листоп.—2 груд. (№ 47). — С. 14.

4391. **Овчаренко Е.** Пригоди великих комбінаторів : [про виставу "Великі комбінатори", поставлену на сцені Нац. акад. драм. театру імені Івана Франка] / Едуард Овчаренко // Демократична Україна. — 2015. — 2 жовт. (№ 40). — С. 10.

4392. **Овчаренко Е.** Четверть століття на одній сцені : [представлено репертуар Київ. акад. театру "Колесо", зокрема, виставу за п'єсою Жана Ануя "Генерали у спідницях"] / Едуард Овчаренко // Демократична Україна. — 2015. — 23 жовт. (№ 43). — С. 10.

4393. **Овчаренко Е.** Чи відхиляються зірки від свого курсу? : [про виставу "Безіменна зірка", поставлену на сцені Класич. Худож. Альтернат. Театру] / Едуард Овчаренко // Демократична Україна. — 2015. — 16 жовт. (№ 42). — С. 10.

4394. **Олтаржевська Л.** Що можна встигнути за кілька днів : у Києві презентували благод. проект "Оскар і Рожева Пані" : [про арт-проект "Оскар і Рожева пані" — виставу, ініціатором проведення якого та виконавицею головної ролі є укр. актриса Ірма Вітовська] / Людмила Олтаржевська // Урядовий кур'єр. — 2015. — 17 жовт. (№ 193). — С. 7.

4395. **Парпалей І.** Змужніння : [спектакль "Не було ні гроша, та раптом алтин" в Київ. ТЮГу] / І. Парпалей // Культура і життя. — 2015. — 22 груд. — С. 5.

4396. **Резнікович М.** Режисер Михайло Резнікович: "Кожен з нас повинен вносити свою частку в театральне братство" : розмова з ген. директором—худож. керівником Акад. рос. драм. театру ім. Лесі Українки / спілкувалась Галина Цимбал // Урядовий кур'єр. — 2015. — 31 жовт. (№ 203). — С. 8.

4397. **Роговцева А.** "Російський глядач тепер мені чужий" : Ада Роговцева — про творчість і найбільше своє розчарування — так званих братів / розмовляв Олександр Єфимов // День. — 2015. — 25—26 верес. (№ 174/175). — С. 15.

4398. **Театральний** простір розширюється : [про театр. проект "Європейський театральний центр"] / ; підгот. Едуард Овчаренко // Слово Просвіти. — 2015. — 12—18 листоп. (№ 45). — С. 15.

4399. **Тодорюк Д.** Режисер Дмитро Тодорюк: "Усі чотири вистави нашої містерії сучасності "Повертайся Живим" були абсолютно аншлагові" : розмова з укр. режисером, кіноактором, поетом, композитором / спілкувалась Галина Цимбал // Урядовий кур'єр. — 2015. — 18 лип. (№ 129). — С. 8.

4400. **Шульга Б.** Орфей Українського радіо : [вміщено біогр. відомості про видат. диктора, заслуженого артиста України Андрія Євенка] / Борис Шульга // Слово Просвіти. — 2015. — 22—28 жовт. (№ 42). — С. 14.

793 Громадський відпочинок і розваги. Танці. Хореографія

4401. **Рехвіашвілі А.** Художній керівник балету Національної опери України Аніко Рехвіашвілі: "Учень не той, кого я назву, а той, хто назве мене своїм учителем" : розмова з відомим укр. хореографом / спілкувалась Іванна Куровець // Урядовий кур'єр. — 2015. — 14 листоп. (№ 213). — С. 8.

796/799 Спорт. Спортивні ігри. Фізична культура

4402. **Декілька** федерацій отримали право самостійно проводити спортивні змагання : [комент. міністра молоді та спорту України Ігоря Жданова щодо підгот. укр. спортсменів до Олімп. Ігор 2016 р.] // Голос України. — 2015. — 10 верес. (№ 167). — С. 3.

4403. **Жданов І.** Ігор Жданов: "Європейська модель розвитку спорту найприйнятніша для України" / бесіду вела Ірина Поліщук // Урядовий кур'єр. — 2015. — 18 черв. (№ 108). — С. 6.

4404. **Жданов І.** Ігор Жданов: "Ми створюватимемо закони. А розвивати спорт будуть федерації" : [бесіда з міністром молоді та спорту] / бесіду вела Олена Садовник // Високий замок. — 2015. — 4 серп. (№ 83). — С. 13.

4405. **Лиховид І.** Місце, де стають чемпіонами : як небайдужі містяни повертають до життя найстаріший у Європі велотрек — київський / Інна Лиховид // День. — 2015. — 18 листоп. (№ 210). — С. 11.

4406. **Мацегора К.** Спорт стає на шлях самостійності : чотири федерації отримали більше прав. За чотири місяці Мінмолодьспорту вирішуватиме подальшу долю експерименту : [брифінг міністра молоді та спорту України Ігоря Жданова] / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2015. — 14 серп. (№ 148). — С. 2.

4407. **Ткач О.** У нашого спорту великий потенціал / Олена Ткач // Вісті Придніпров'я. — 2015. — 13 жовт. (№ 81). — С. 2.

4408. **Юрченко М.** Здоров'я нації починається на спортмайданчиках : [участь Прем'єр-міністра України Арсенія Яценюка у засід. колегії Мін-ва молоді та спорту] / Михайло Юрченко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 9 лип. (№ 122). — С. 2.

8 МОВА. МОВОЗНАВСТВО. ХУДОЖНЯ ЛІТЕРАТУРА. ЛІТЕРАТУРОЗНАВСТВО

81 Лінгвістика. Мовознавство. Мови

811.1/9 Мови природні та штучні

4409. **Рибальченко В.** Як ви область назвете... : про можливі наслідки топонім. революції / Володимир Рибальченко // Голос України. — 2015. — 13 черв. (№ 104). — С. 5.

4410. **Халимоненко Г.** Вільні люди степів : Інститут козацтва — тюркського та українського : [упродовж двох століть досліджують іст. та філол. аспекти терміна "козак", проте й досі немає остаточної етимології його] / Григорій Халимоненко // День. — 2015. — 24—25 лип. (№ 130/131). — С. 11.

811.111 Англійська мова

4411. **Голибард Є.** Нас англійська не врятує : [висловлено думку щодо доцільності запровадж. англ. мови як другої робочої поряд із укр. на всій території України] / Євген Голибард // Слово Просвіти. — 2015. — 22—28 жовт. (№ 42). — С. 3.

811.161.2 Українська мова

4412. **Гончар І.** Духовний скарб нації : [про літ.-мистец. годину, приурочену до Дня рідної мови] / Інна Гончар // Слово Просвіти. — 2015. — 12—18 берез. (№ 10). — С. 7.

4413. **Демерс Н.** "Какаразніцам" — читати! : [загострено увагу на проблемі збереження статусу укр. мови як єдиної держ.] / Наталія Демерс // Слово Просвіти. — 2015. — 8—14 листоп. (№ 40). — С. 10.
4414. **Загнітко А.** Мовна війна в державному просторі: етапи й рівні : [викладено історію розвитку укр. мови та етапи становлення її як держ.] / Анатолій Загнітко // Слово Просвіти. — 2015. — 15—21 жовт. (№ 41). — С. 2—3.
4415. **Загорій В.** Стратегічна зброя України : [про Міжнар. конкурс з укр. мови імені Петра Яцика та про роль укр. мови у формуванні укр. державності] / Володимир Загорій // Літературна Україна. — 2015. — 30 квіт.—7 трав. (№ 18/19). — С. 1, 10.
4416. **Ковальчук Л.** Слова та словеса : [про стан сучас. укр. мови як держ.] / Леонід Ковальчук // Слово Просвіти. — 2015. — 29 січ.—4 лют. (№ 4). — С. 5.
4417. **Ламохіна Т.** Столицею української мови стала Полтава — тут стартував XVI Міжнародний конкурс імені Петра Яцика : [репортаж про перебіг конкурсу з укр. мови, наведено імена дипломантів] / Тетяна Ламохіна // Слово Просвіти. — 2015. — 12—18 листоп. (№ 45). — С. 1.
4418. **Лашенко С.** Потрібна м'яка, але активна дія : Донбаська двомовність очима львів'янина / Сергій Лашенко // День. — 2015. — 16—17 січ. (№ 4/5). — С. 12.
4419. **Левицький М.** Остогидла та злочинна "какая різниця" : [загострено увагу на проблемах мовної політики, наголошено, що укр. мова має бути єдиною держ..] / Мирослав Левицький // Слово Просвіти. — 2015. — 1—7 жовт. (№ 39). — С. 1—2.
4420. **Логінов Я.** "Говоріть, будь ласка, українською, бо я не знаю російської" : [про проблеми вивчення укр. мови як іноземної / Якуб Логінов // Дзеркало тижня. — 2015. — 25 лип. —14 серп. (№ 27). — С. 14.
4421. **Макаренко Г.** Якою мовою розмовляли малороси у Російській імперії? / Гарій Макаренко // Слово Просвіти. — 2015. — 23—29 квіт. (№ 16). — С. 3.
4422. **Овчаренко Е.** Мова — душа народу : [про літ.-мистец. захід із такою назвою, присвяч. Дню укр. писемності та мови] / Едуард Овчаренко // Слово Просвіти. — 2015. — 12—18 листоп. (№ 45). — С. 3.
4423. **Фаріон І.** Дно мови у верхах і низах суспільства / Фаріон Ірина // Слово Просвіти. — 2015. — 3—9 верес. (№ 35). — С. 5—6.
4424. **Фаріон І.** Олександр Потебня у контексті соціолінгвістики : [висвітлено життєвий шлях та наук. діяльність видатного філософа мови Олександра Потебні] / Ірина Фаріон // Слово Просвіти. — 2015. — 26 листоп.—2 груд. (№ 47). — С. 10—11. — Закінчення. Початок: № 46.
4425. **Ференц В.** На часі гуманітарна модель нації : [розглянуто проблеми укр. мови як держ.] / Володимир Ференц // Слово Просвіти. — 2015. — 16 лип. (№ 75). — С. 6.
4426. **Шпіцер В.** Потрібен закон про державну мову / Василь Шпіцер // Слово Просвіти. — 2015. — 2—8 лип. (№ 26). — С. 6—7.
4427. **Юрченко М.** Народ живе, доки пам'ятає своє коріння : у День укр. писменості та мови люди писали радіодиктант і прикрашали будинки віршов. рядками класиків / Михайло Юрченко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 10 листоп. (№ 209). — С. 2.
4428. **Ющук І.** У межах закону : [про проблеми укр. мови як держ.] / Іван Ющук // Слово Просвіти. — 2015. — 12—18 берез. (№ 10). — С. 1—3.

82 Художня література. Літературознавство

821 Художня література окремими мовами і мовними сім'ями

4429. **Бондаренко С.** Ревком, райком, Шевком? : або Мата Харі преміал. процесу : [про особливості діяльності Ком. з присудження Шевченк. премії в галузі літ.] / Станіслав Бондаренко // Літературна Україна. — 2015. — 5 лют. (№ 6). — С. 11.

821.0 Теорія літератури. Вивчення літератури

4430. **Базилевський В.** Сенс і чар стилізації : [про особливості літ. стилізації] / Володимир Базилевський // Слово Просвіти. — 2015. — 9—15 квіт. (№ 14). — С. 15.
4431. **Дроздовський Д.** "Гра" у класику : до категорії "класика" ми зараховуємо ті літ. твори, естет. цінності яких не мають "строку за давності" / Дмитро Дроздовський // Літературна Україна. — 2015. — 23 квіт. (№ 17). — С. 7.
4432. **Єрмоленко В.** "Хотів би запитати Флобера, чому він був такою паскудою" : розмова з укр. філософом та публіцистом про невідомі факти з життя великих письменників / Володимир Єрмоленко ; розмовляла Олена Гутик // Високий замок. — 2015. — 14 лип. (№ 74). — С. 11.
4433. **Конончук Т.** Масова література і творчість класиків / Тетяна Конончук // Літературна Україна. — 2015. — 30 квіт.—7 трав. (№ 18/19). — С. 15.

821.111.0 Англійська література

4434. **Базилевський В.** Реабілітація Гамлета : [викладено результати дослідж. твору Вільяма Шекспіра "Гамлет"] / Володимир Базилевський // Слово Просвіти. — 2015. — 8—14 листоп. (№ 40). — С. 8—9.
4435. **Базилевський В.** Реабілітація Гамлета : [викладено результати дослідж. твору Вільяма Шекспіра "Гамлет"] / Володимир Базилевський // Слово Просвіти. — 2015. — 15—21 жовт. (№ 41). — С. 19. — Закінчення. Початок: № 40.

4436. **Войтко А.** Спочатку було вбивство... : [про життя та творчість англ. письменниці Агати Крісті] / Аріадна Войтко // Дзеркало тижня. — 2015. — 12—18 верес. (№ 33). — С. 10.

821.111(73).0 Література США англійською мовою

4437. **Клочко Р.** Репортаж з лігва звіра. Нацистська Німеччина очима американського журналіста : ["Берлінський щоденник. Записки іноземного кореспондента": щоденник. записки америк. журналіста Вільяма Ширера] / Роман Клочко // Дзеркало тижня. — 2015. — 29 серп. (№ 31). — С. 15.

821.161.1.0 Російська література

4438. **Златковський М.** Найстрашніша зброя — висміяти тирана : Михайло Златковський розповів "Дню" про те, чому немає місця політ. сатирі в Росії / розмовляв Ігор Самокиш // День. — 2015. — 19—20 черв. (№ 106/107). — С. 21.

4439. **Шпак В.** Найбільший українофіл російської літератури : [до 145-річчя з дня народж. Івана Буніна, рос. письменника, лауреата Нобел. премії з літ. 1933-го р.] / Віктор Шпак // Урядовий кур'єр. — 2015. — 17 жовт. (№ 193). — С. 9.

4440. **Шпак В.** Своїм тріумфом зобов'язаний Києву : 145-річчя з дня народж. Олександра Купріна / Віктор Шпак // Урядовий кур'єр. — 2015. — 5 верес. (№ 163). — С. 9.

821.161.1(477).0 Література України російською мовою

4441. **Крालюк П.** Таємний вояж Гоголя : про перебування Гоголя на Волині немає жодних відом. Принаймні біографи письменника про це нічого не говорять / Петро Крालюк // День. — 2015. — 2—3 жовт. (№ 179/180). — С. 22.

821.161.2.0 Українська література

4442. **Абліцов В. І.** Дзюба: Шевченко любив Україну вільну і сильну : [про презентацію 4-го тому "Історії української літератури"] / Віталій Абліцов // Слово Просвіти. — 2015. — 5—11 лют. (№ 5). — С. 12.

4443. **Артюшенко В.** Ліна Костенко: душа з очима снайпера : [до 85-річчя укр. письменниці Ліни Костенко] / Василь Артюшенко // Дзеркало тижня. — 2015. — 21—27 берез. (№ 10). — С. 13.

4444. **Атаманчук Я.** "Кобзар" — національна Біблія українців : [представлено ряд заходів до вшанування 201-ї річниці з дня народж. Т. Г. Шевченка] / Яків Атаманчук // Слово Просвіти. — 2015. — 12—18 берез. (№ 10). — С. 6.

4445. **Біленко О.** Борис Фількенштейн у Києві : у столиц. Будинку вчених відбулася презентація кн. оповідань Бориса Фількенштейна "Минають дні. Минають ночі ..." за участю авт. / Олексій Біленко // Літературна Україна. — 2015. — 24 верес. (№ 36). — С. 2.

4446. **Бобкова С.** "При вході — стоптаний український прапор. Переступаєш — отримуєш удар в спину прикладом "Калаша"...": "100 днів полону" — розповідь волонтера про перебування на окуп. Луганщині : [презентація кн. "100 днів полону, або Позивний "911" — автобіогр. кн. правозахисника Валерія Макеєва] / Сюзанна Бобкова // Високий замок. — 2015. — 15 верес. (№ 100). — С. 4.

4447. **Божко С.** Про світ і темноту : на здобуття Шевченк. премії висунуто кн. Василя Рубана "На протилежному боці від добра" / Світлана Божко // День. — 2015. — 30—31 жовт. (№ 197/198). — С. 14.

4448. **"Борігесья — поборете!"** : вшанування Президентом України Петром Порошенком 201-ої річниці від дня народження Тараса Шевченка // Літературна Україна. — 2015. — 12 берез. (№ 11). — С. 1—2.

4449. **Боронь О.** Поет, якого не знаємо : зб. ст. Григорія Грабовича спрямована проти зашкарублості в пізнанні Шевченка : [про кн. укр. письменника Г. Грабовича "Шевченко, якого не знаємо"] / Олександр Боронь // Урядовий кур'єр. — 2015. — 28 листоп. (№ 223). — С. 7.

4450. **Вдовиченко Г.** У чому сила, Надю? : враження від кн. Надії Савченко : [про презентацію у Маріуполі кн. "Сильне ім'я Надія", яка написана Н. Савченко] / Галина Вдовиченко // Високий замок. — 2015. — 10 листоп. (№ 124). — С. 8.

4451. **Велика А.** "Жіночі теми" в сучасній прозі / Арсенія Велика // Літературна Україна. — 2015. — 23 квіт. (№ 17). — С. 10.

4452. **Верба (Середницький) А.** Євген Маланюк і польські письменники : [дослідж. біогр. та творчість письменника] / Антін Верба (Середницький) // Слово Просвіти. — 2015. — 1—7 жовт. (№ 39). — С. 8—9.

4453. **Вовк М.** Педагогіка громадянськості : презентація кн. академіка Нац. акад. пед. наук України Георгія Філіпчука "Націєтворчість освіти" / Мирослав Вовк // Слово Просвіти. — 2015. — 1—7 жовт. (№ 39). — С. 7.

4454. **Гай А.** Чи один у полі воїн? : роздуми з приводу військ.-патріот. літ., а точніше — майже повної її відсутності / Анатолій Гай // Літературна Україна. — 2015. — 9 квіт. (№ 15). — С. 10.

4455. **Герасименко Н.** Полювання на ірреальність : [про сучас. жанр укр. худ. літ.] / Ніна Герасименко // Літературна Україна. — 2015. — 26 берез. (№ 13). — С. 10.

4456. **Головко Т.** Правда про Кобзаря : [у вид-ві "Клію" надрукували заборон. за царизму і "совєтів" хроніку життя Т. Шевченка, написану першим біографом поета Олександром Кониським] / Тарас Головко // День. — 2015. — 12 лют. (№ 23). — С. 10.

4457. **Головко Т.** Слово про Людину з великої літери : вид-во "Клію" випустило другий том кн. "На полі честі. Наш сучасник Євген Сверстюк" / Тарас Головко // День. — 2015. — 16 верес. (№ 167). — С. 10.

4458. **Грабовський С.** "Пацифістська" обгортка : [як творчість Тараса Шевченка стала засобом свідомої фальсифікації] / Сергій Грабовський // День. — 2015. — 13—14 берез. (№ 43/44). — С. 21.
4459. **Гумницька Н.** Правдивість полум'яного Слова : Тарас Шевченко і Бйорнстєрне Бйорнсон — генії укр. та норвез. народів / Наталя Гумницька // День. — 2015. — 4—5 верес. (№ 159/160). — С. 8.
4460. **Гутик О.** Як Дмитро Ярош Патріарха злякався ... : "Правий сектор" взявся ділити письменників на "правильних" і "неправильних" : [щодо творчості укр. письменників Юрія Андруховича, Ірени Кирпи та Сергія Жадана] / Олена Гутик // Високий замок. — 2015. — 13 січ. (№ 3). — С. 11.
4461. **Даниленко В.** Володимир Даниленко: "Велика література — це джерело великих пристрастей" : розмова з сучас. укр. прозаїком, номінантом на здобуття Нац. премії України імені Тараса Шевченка / спілкувався Віктор Цвіліховський // Літературна Україна. — 2015. — 5 лют. (№ 6). — С. 4.
4462. **Даниленко В.** Український стиль спротиву : [розмова з письменником — номінантом на премію імені Шолома-Алейхема 2015 р. за кн. повістей "Тіні в маєтку Тарновських", про тенценції розвитку сучас. укр. літ.] / Володимир Даниленко ; спілкувалася Наталя Куліш // Слово Просвіти. — 2015. — 29 січ.—4 лют. (№ 4). — С. 10.
4463. **Дзюбенко-Мейс Н.** Від Голодомору до сьогоднішніх днів через поезію : Наталія Дзюбенко-Мейс — про свою нову кн. : "Неможливо осмислити і усвідомити все те, що відбувається без історичних ретроспектив" / підгот. Анна Свентах // День. — 2015. — 27 серп. (№ 153). — С. 11.
4464. **Довгий О.** Не руйнуй того, що створив у тобі Бог : інтерв'ю з укр. письменником про розвиток сучас. укр. літ. / Олексій Довгий ; спілкувався Володимир Коскін // Демократична Україна. — 2015. — 30 жовт. (№ 44). — С. 11.
4465. **Дроздовський Д.** Між героїзмом та прекрасним : у вид-ві "Наш Формат" побачив світ мистец.-культурол. проект "Майдан. (Р)Еволюція Духу" / Дмитро Дроздовський // День. — 2015. — 27—28 листоп. (№ 217/218). — С. 31.
4466. **Жулинський М.** Слово, театр і життя Леся Танюка : "Щоденники без купюр" як біографія цілої доби / Микола Жулинський // День. — 2015. — 17—18 лип. (№ 125/ 126). — С. 23.
4467. **Завадський Ю.** Чи можлива поезія без слів? : [розмова з поетом про експерименти, переклади, видав. діяльність і про поезію загалом] / Юрій Завадський // День. — 2015. — 10—11 квіт. (№ 63/64). — С. 23. — розмовляв Олег Коцарев.
4468. **Ільченко О.** "Збирач туманів" : письменник — про нац. ідею в літ. і пошук відмінностей у глобаліз. світі / розмовляла Людмила Таран // День. — 2015. — 4—5 груд. (№ 222/223). — С. 31.
4469. **Кандиба О.** Майдан як мистецький артефакт : спочатку у Вашингтоні, а тепер у Києві культуролог Наталія Мусієнко представила свою нову книгу / Оксана Кандиба // День. — 2015. — 27—28 листоп. (№ 217/218). — С. 31.
4470. **Карасьов М.** Харизма проти ідеї : кілька думок про кн. 2014 р. / Михайло Карасьов // Літературна Україна. — 2015. — 5 лют. (№ 6). — С. 6.
4471. **Карпенко О.** Леся Українка: на пагорбах Грузії / Олександр Карпенко // Дзеркало тижня. — 2015. — 21—27 лют. (№ 6). — С. 16.
4472. **Кідрук М.** "Моя дівчина не сприймає моєї писанини ..." : розмова з відомим письменником і мандрівником про його творчість / розмовляла Світлана Бобкова // Високий замок. — 2015. — 9—11 жовт. (№ 111). — С. 11.
4473. **Коваль Ю.** "Бути бодай краплиною в океані української літератури..." : розмова з письменником про роль сучас. літ. у формуванні та розвитку культур. середовища / Юрій Коваль ; спілкувався Богдан Залізник // Слово Просвіти. — 2015. — 26 берез.—1 квіт. (№ 12). — С. 8.
4474. **Ковальчук А.** До 172-ї річниці поезії "Розрита могила" [Т. Г. Шевченка] : [викладено історію написання та здійснено літ. аналіз твору Т. Г. Шевченка] / Анатолій Ковальчук // Слово Просвіти. — 2015. — 29 жовт.—4 листоп. (№ 43). — С. 10.
4475. **Кожедуб Т.** Тарас Шевченко очима Івана Дзюби : [про 4-ий том "Історії української літератури", який присвячений Тарасу Шевченку] / Тетяна Кожедуб // Літературна Україна. — 2015. — 5 лют. (№ 6). — С. 1—2.
4476. **Кремінь Д.** Дмитро Кремінь: "У далеку дорогу нам треба вирушати щодня — зі зброєю в руках, з Україною в серці, із книжкою в похідному наплічнику" : [розмова відом. укр. письменником, перекладачем, лауреатом Шевченк. премії] / спілкувалася Ольга Прокопенко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 17 жовт. (№ 193). — С. 8.
4477. **Ларіонов П.** Діалог про святу любов : [біогр. відомості про М. Сингаївського] / Павло Ларіонов // Демократична Україна. — 2015. — 20 лют. (№ 8). — С. 10.
4478. **Лиховид І.** Дітям — про героїв фронту і тилу : [започатк. серію вид. про учасників АТО] / Інна Лиховид // День. — 2015. — 17 черв. (№ 104). — С. 9.
4479. **Лубчак В.** Перші. Українські : [як літ. альм. спростовують "зазіхання" сепаратистів на схід та південь України] / Вадим Лубчак // День. — 2015. — 6—7 лют. (№ 19/20). — С. 11.
4480. **Малімон Н.** "Катастрофа і Тріумф" як пам'ять про сина : мама загиблого майора Віктора Хмелецького: "Жодної держави не розбудувати без прикладу героїв, які боролися за її незалежність" : [про кн. "Катастрофа і Тріумф. Історія українських Героїв"] / Наталія Малімон // День. — 2015. — 2—3 жовт. (№ 179/180/4486).

4481. **Малімон Н.** "Я — син Волинської землі" : у Луцьку представили кн. спогадів про Бориса Клімчука / Наталія Малімон // День. — 2015. — 28 жовт. (№ 195). — С. 2.
4482. **Мензатюк З.** Совкова свідомість жива — її потрібно змінювати : Зірка Мензатюк — про дискусії довкола своєї остан. кн. / розмовляла Людмила Таран // День. — 2015. — 19—20 черв. (№ 106/107). — С. 23.
4483. **Москалець К.** Понад 20 років живу на відлюдді. Про наше літсередовище не знаю нічого / Костянтин Москалець ; розмовляла Катерина Константинова // Дзеркало тижня. — 2015. — 7—13 берез. (№ 8). — С. 13.
4484. **Мудрак-Ковалів О.** "Я до тебе йшов крізь далі ..." : етюд про любовну лірику Бориса Олійника / Олеся Мудрак-Ковалів // Слово Просвіти. — 2015. — 15—21 жовт. (№ 41). — С. 9.
4485. **Насірко М.** Михайло Насірко: наша література обернена до сонця : бесіда з членом Нац. спілок журналістів і письменників / спілкувався Володимир Коскін // Демократична Україна. — 2015. — 13 листоп. (№ 46). — С. 11.
4486. **Намозов О.** Одні вважають його героєм, інші — кримінальним злочинцем : бесіда з письменником та журналістом Олександром Намозовим — авт. кн. "Життя, мов спалах. Спогади про Олександра Музичка (Сашка Білого)" / Олександр Намозов ; бесіду вів Віктор Парфенюк // Волинь нова. — 2015. — 18 черв. (№ 62). — С. 3, 12.
4487. **Ніколаєва Т.** Українські письменники-емігранти : [про експозицію Центр. держ. архіву зарубіж. українці до Міжнар. дня рідної мови] / Тетяна Ніколаєва // День. — 2015. — 20—21 лют. (№ 29/30). — С. 15.
4488. **Олійник Б.** "За честь і лицарські права" : виповнюється 80 літ поетові й громад. діячеві Борису Іллічу Олійнику : [бесіда з Борисом Олійником] / розмову вели: Світлана Чорна, Віталій Жежера // Голос України. — 2015. — 22 жовт. (№ 195). — С. 4—5.
4489. **Олійник Б.** Поет Борис Олійник: "Про один мій сон у дитинстві баба Химка сказала: "То до тебе приходив Бог ..." : бесіда з відомим укр. поетом Борисом Олійником з нагоди 80-річчя / бесіду вела Людмила Яновська // Урядовий кур'єр. — 2015. — 24 жовт. (№ 198). — С. 7.
4490. **Осадчук П.** Афоризми й вислови Серця Петра Осадчука / публ. Алли Осадчук // Слово Просвіти. — 2015. — 8—14 листоп. (№ 40). — С. 4.
4491. **Павличко Д.** Антін Середницький і його стаття "Євген Маланюк і польські письменники" : [вміщено біогр. відомості про Антіна Середницького і Євгена Маланюка] / Дмитро Павличко // Слово Просвіти. — 2015. — 1—7 жовт. (№ 39). — С. 9.
4492. **Павличко Д.** Правда, яка не боїться смерті : [викладено спогади про укр. письменника Романа Лубківського] / Дмитро Павличко // Слово Просвіти. — 2015. — 29 жовт.—4 листоп. (№ 43). — С. 9.
4493. **Пересунько Т.** Піднести народ до себе : В'ячеслав Липинський — про сусп. обов'язки укр. еліти : [нешодавно в Україні вийшов друком твір В'ячеслава Липинського "Шляхта на Україні".] / Тіна Пересунько // День. — 2015. — 2—3 жовт. (№ 179/180). — С. 8.
4494. **Пономаренко С.** Двадцятий роман не буде суто історичним : інтерв'ю / Сергій Пономаренко ; розпитував Микола Славинський // Слово Просвіти. — 2015. — 26 берез.—1 квіт. (№ 12). — С. 13.
4495. **Пономаренко С.** На книжковому ринку найуспішніші — шоумени : інтерв'ю з письменником про сучас. стан укр. літ. / Сергій Пономаренко ; спілкувався Володимир Коскін // Демократична Україна. — 2015. — 20 берез. (№ 12). — С. 11.
4496. **Портяк В.** "Непридатних жанрів немає" : розмова з укр. письменником / Василь Портяк ; розмовляла Людмила Таран // День. — 2015. — 13—14 берез. (№ 43/44). — С. 23.
4497. **Пришутів Е.** "Дуже небезпечний" : до 120-річчя від дня народж. Максима Тадейовича Рильського / Едуард Пришутів // Демократична Україна. — 2015. — 13 берез. (№ 11). — С. 9.
4498. **Пукіш-Юнко І.** "Гібридна війна — це прагнення не вбити мільйони людей, а залякати і зневірити їх" : політолог Євген Магда презентував у Львові свою кн. про гібрид. агресію Росії проти України / Інна Пукіш-Юнко // Високий замок. — 2015. — 15 верес. (№ 100). — С. 5.
4499. **Різник Л.** Поезіє, вежи мене до світла : [про поет. творчість сучас. укр. письменника Олеса Дяка] / Левко Різник // Літературна Україна. — 2015. — 26 берез. (№ 13). — С. 13.
4500. **Родик К.** Спалах наднові : [про укр. бароко в сучас. укр. літ. та творчість укр. письменника Юрія Винничука / Константин Родик // Дзеркало тижня. — 2015. — 25 лип.—14 серп. (№ 27). — С. 12.
4501. **Роздобудько І.** Письменник успішний, коли люди проголосують за нього своїми гаманцями : розмова з відомою укр. письменницею І. Роздобудько / розмовляла Тетяна Коняєва // Високий замок. — 2015. — 11—17 черв. (№ 61). — С. 10.
4502. **Руденко Ю.** Шевченко і Чубинський: ідейно-духовна спорідненість : вірші "Тарасова ніч" і "Ще не вмерла Україна" / Юрій Руденко // Літературна Україна. — 2015. — 23 квіт. (№ 17). — С. 6.
4503. **Рябчий І.** Оповідання Сенцова : [в Україні вийшла перша кн.— "Рассказы"] / Іван Рябчий // Дзеркало тижня. — 2015. — 5—11 верес. (№ 32). — С. 16.
4504. **Салига Т.** "Цю вежу складено з книжок" : про Валерія Шевчука — поета : [про нове вид. кн. поезій В. Шевчука "Місто днів"] / Тарас Салига // Літературна Україна. — 2015. — 24 верес. (№ 36). — С. 10—11.
4505. **Світла пам'ять** — полеглим, честь живим! : бесіда з Ігорем Махном та Ігорем Мосейчком — авт. кн. "Світла пам'ять Героям полеглим, честь і слава Героям живим" / спілкувалась Інна Борисова // Демократична Україна. — 2015. — 13 листоп. (№ 46). — С. 6.

4506. **Семеняк В.** Острівця у його житті насправді був океаном : [вміщено біогр. факти укр. письменника, громад. діяча Романа Лубківського] / Володимир Семеняк // Слово Просвіти. — 2015. — 29 жовт.— 4 листоп. (№ 43). — С. 9.

4507. **"Сильне ім'я Надія"** : у Львові відбувається Форум видавців, у рамках якого вид-во "Юстініан" провело презентацію кн. відомої укр. льотчиці Надії Савченко // Голос України. — 2015. — 12 верес. (№ 169). — С. 3.

4508. **Слабошпицький М.** Рятівний круг Пантелеймона Куліша / Михайло Слабошпицький // Слово Просвіти. — 2015. — 26 берез.—1 квіт. (№ 12). — С. 12—13.

4509. **Слабошпицький М.** Український слід у Лос-Аламосі : [викладено аналіз роману Івана Корсака "Вибух у пустелі"] / Михайло Слабошпицький // Слово Просвіти. — 2015. — 15—21 жовт. (№ 41). — С. 11.

4510. **Сюндюков І.** Відкриваючи Михайла Петренка : [нащадок поета-романтика підгот. фундамент. вид. про його життя, твори та присвяч. йому публ. за 174 р.] / Ігор Сюндюков // День. — 2015. — 24 верес. (№ 173). — С. 10.

4511. **Сюндюков І.** Подвиг людини Честі : Василь Стус — поет, європеєць та націоналіст: до 30-х роковин від дня загибелі / Ігор Сюндюков // День. — 2015. — 4—5 верес. (№ 159/160). — С. 7.

4512. **Фіголь Т.** Лікар, який дослідив історію народження свого народу : [про кн. Миколи Кардашука "Хто ми? Хто наші прашури? Звідки пішла-постала Україна?"] / Тетяна Фіголь // Слово Просвіти. — 2015. — 1—7 жовт. (№ 39). — С. 12.

4513. **Ціон В.** Вірша "Рідна мова" Максима Рильського не хотіли публікувати навіть у часи хрущовської "відлиги" : [про літ.-мистец. вечір "Благословен той день і час ...", присвяч. 120-річчю від дня народж. М. Т. Рильського] / Віктор Ціон // Голос України. — 2015. — 20 жовт. (№ 193). — С. 12.

4514. **Ціон В.** Максим Рильський: "Ви заливаєте кров'ю нашу землю!" : [до 120-річчя з дня народж. поета] / Віктор Ціон // Дзеркало тижня. — 2015. — 21—27 берез. (№ 10). — С. 10.

4515. **Чередниченко Д.** "В дорозі я" - сказав поет : Дмитрові Чередниченку — 80 : [інтерв'ю] / розмовляла Тетяна Лемешко // Слово Просвіти. — 2015. — 26 листоп.—2 груд. (№ 47). — С. 12.

4516. **Чорна С.** Його покликання — Поет і Українець : ювіл. вечір видат. поета сучасності [Бориса Олійника] / Світлана Чорна // Голос України. — 2015. — 27 жовт. (№ 198). — С. 9.

4517. **Чорна С.** Поета вшанували, читаючи його вірші : [твор. зустріч в Укр. фондї культури відомого поета і громад. діяча, лауреата Шевченків. премії Б. Олійника присвяч. його 80-річчю] / Світлана Чорна // Голос України. — 2015. — 23 жовт. (№ 196). — С. 1, 5.

4518. **Шевченко С.** Гро Вакар: ім'я з мороку Соловків : [про життя і творчість письменника Г. В. Вакара (1901–1937)] / Шевченко Сергій // Дзеркало тижня. — 2015. — 13—19 черв. (№ 21). — С. 14.

4519. **Шкляр В.** "Голос крові сильніший за ядерну зброю" : [розмова з письменником про сучас. стан та перспективи розвитку укр. літ.] / спілкувалася Наталя Куліш // Слово Просвіти. — 2015. — 29 січ.—4 лют. (№ 4). — С. 3.

4520. **Шкраб'юк П.** Дещо про дві еліти, митрополита Андрія та Івана Франка : розмова з письменником / Петро Шкраб'юк спілкувався Богдан Залізняк // Слово Просвіти. — 2015. — 9—15 квіт. (№ 14). — С. 8.

4521. **Шлапак Я.** Зірка наших мандрів, гори - не згорай, ми шукаємо, ми шукаємо втрачений рай : 22 трав. — 70 р. від дня народж. Юрія Рибчинського (1945), укр. поета-пісняра, драматурга / Ярослав Шлапак // Демократична Україна. — 2015. — 15 трав. (№ 20). — С. 10.

4522. **Шпак В.** "Ви прийшли і підете, а я вже остався ..." : [до 120-ї річниці від дня народж. Максима Рильського] / Віктор Шпак // Урядовий кур'єр. — 2015. — 14 берез. (№ 47). — С. 8.

4523. **Щербань Г. Ф.** Материнська Любов : інтерв'ю з матір'ю Василя Симоненка / Г. Ф. Щербань ; спілкувалася Катерина Таран // Слово Просвіти. — 2015. — 12—18 берез. (№ 10). — С. 10.

4524. **Яким** був український інтелектуал 90-х? : [про кн. М. Андрейчика "Інтелектуал як герой в українській прозі 90-х"] // День. — 2015. — 16—17 січ. (№ 4/5). — С. 23.

4525. **Яновська Л.** Народ уже є. Де такі, як Тадей, керманичі? : кн. року для оглядача "Урядового кур'єра" стало вид. "Тадей Рильський: в житті ніколи неправді не служив" : [про кн., присвяч. батьку Максима Рильського — Тадею Рильському] / Людмила Яновська // Урядовий кур'єр. — 2015. — 6 січ. (№ 1). — С. 10.

4526. **Ярема Г.** Надія Савченко: "Книги пишуть тоді, коли хочеться померти. А я ще хочу жити" : кн. укр. льотчиці на Форумі видавців представила її рідна сестра Віра / Галина Ярема // Високий замок. — 2015. — 11—13 верес. (№ 99). — С. 9.

4527. **Яремчук О.** "Добре, що є ці знаки солідарності та підтримки" : переможцем однієї з найпрестижніших літературних премій "Ангелус" цього року став Сергій Жадан. Чому він? / Олесь Яремчук // День. — 2015. — 20 жовт. (№ 189). — С. 10.

821.161.3.0 Білоруська література

4528. **Вдовиченко Г.** "Хто піде після таких книжок воювати ...": [Нобелів. премією з літератури нагороджена білорус. письменниця Світлана Алексієвич] / Галина Вдовиченко // Високий замок. — 2015. — 9—11 жовт. (№ 111). — С. 2.

4529. **Гривінський Р.** Перемогла чесна проза : лауреатом Нобелів. премії з літератур — 2015 стала білорус. письменниця Світлана Алексієвич / Роман Гривінський // День. — 2015. — 9—10 жовт. (184/185). — С. 23.

4530. **Сюндюков І.** Здобути із жажіття сенс : Людина у вогні: історії очима Світлани Алексієвич / Ігор Сюндюков // День. — 2015. — 30—31 жовт. (№ 197/198). — С. 9.

4531. **Хом'як О.** "Алексієвич працює у жанрі, який "хапає життя" : [львів. дослідниця Надія Ігнатів — про особливості творчості Нобелів. лауреатки з літ. білорус. письменниці Алексієвич С.] / Оріся Хом'як // Високий замок. — 2015. — 23—25 жовт. (№ 117). — С. 7.

821.521.0 Японська література

4532. **Куромія Хіроакі.** Не думаю, що населення Донбасу хоче московського самодержавства : япон. дослідник, авт. кн. "Свобода і терор у Донбасі: українсько-російський кордон у 1870-х—1990-х роках" про "свободу та терор" на Донбасі 2014 р. / Куромія Хіроакі ; розмовляла Катерина Яковленко // День. — 2015. — 15 січ. (№ 3). — С. 9.

9 ГЕОГРАФІЯ. БІОГРАФІЇ. ІСТОРІЯ

902/904 Археологія. Передісторія. Археологічні пам'ятки

4533. **Молчанова Н.** Українські дослідники знайшли на Афоні старовинний козацький скит / Наталія Молчанова // Демократична Україна. — 2015. — 2 жовт. (№ 40). — С. 10.

908 Краєзнавство

4534. **Засєда Л.** Деміївський алфавіт : уроки чужих спогадів : [про іст. місцевість міста Києва] / Людмила Засєда // День. — 2015. — 9—10 жовт. (184/185). — С. 16.

4535. **Засєда Л.** Хрещатик і його "уламки" : від озера Глінка до готелю "Кане" / Людмила Засєда // День. — 2015. — 4—5 груд. (№ 222/223). — С. 16—17.

4536. **Міщенко У.** Окуповане місто : 12 верес. Луганську виповнилося 220 років : [розповідається про цьогорічне свято в Луганську] / Уляна Міщенко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 15 верес. (№ 169). — С. 5.

4537. **Скринченко В.** Є у Києві вулиця Патріса Лумумби ... : інтелігент-мученик із тропіч. Африки / Володимир Скринченко // День. — 2015. — 18—19 верес. (№ 169/170). — С. 11.

4538. **Тимошук О.** Османські пам'ятки Кам'янця-Подільського : вісті з минулого / Олександра Тимошук // Дзеркало тижня. — 2015. — 5—11 верес. (№ 32). — С. 15.

4539. **Ярема Г.** Місто мостів, зустрічей і гномів : так називають Вроцлав, столицю Нижньої Сілезії / Галина Ярема // Високий замок. — 2015. — 1—7 жовт. (№ 107). — С. 11.

91 Географія. Географічні дослідження Землі та окремих країн.

Подорожі. Регіональна географія

4540. **Санченко А.** Першопроходець із Ніжина : [про навколосвіт. експедицію українця Юрія Лисянського та його літ. спадок / Антон Санченко // День. — 2015. — 24—25 лип. (№ 130/131). — С. 14.

929 Біографічні дослідження

929.6 Геральдика (гербознавство)

4541. **Бойко Г.** Про Великого Кобзаря у документах Державного архіву Київської області : [представлено масив док., пов'язаних із жит. і твор. шляхом Тараса Шевченка] / Галина Бойко // Слово Просвіти. — 2015. — 1—7 жовт. (№ 39). — С. 11.

4542. **Ерцен-Глерон В.** Про Великий герб України / Віктор фон Ерцен-Глерон // Культура і життя. — 2015. — 13—19 лют. (№ 7). — С. 11—13.

93/94 Історія

4543. **Гальченко С.** Чого не було в документах, того не було в історії : розмова з ученим-літературознавцем, музейним діячем С. Гальченком про роль арх. док. у формуванні іст. науки / спілкувався Володимир Коскін // Демократична Україна. — 2015. — 16 жовт. (№ 42). — С. 11.

94 Історія загалом

4544. **Бумблаускас А.** Україна і Литва: спільний "європейський знаменник" історії : інтерв'ю проф. Вільнюс. ун-ту, відомого лит. історика Альфредаса Бумблаускаса / розмовляли: Микола Сірук, Ігор Сюндюков // День. — 2015. — 18—19 верес. (№ 169/170). — С. 8.

4545. **Виртосу І.** Уроки нацистської Німеччини : неподалік Берліна діє музей "Будинок Ванзейської конференції". На вигляд — скромна, але доброт. будівля з розкіш. парком та виходом до озера. Тут зібрано унік. свідчення, як у нацист. Німеччині чітко за планом вирішувалося "єврейське питання" / Ірина Виртосу // Дзеркало тижня. — 2015. — 10—16 жовт. (№ 38). — С. 15.

4546. **Газін В.** "Східне питання": продовження буде? : [про боротьбу Рос. імперії за володіння стратег. протоками Босфор і Дарданелли, іст. центром православ'я Константинополем (Стамбул) та вплив на Балканах] / Володимир Газін // Дзеркало тижня. — 2015. — 24—30 січ. (№ 2). — С. 15.

4547. **Грабовський С.** Правда про радянського героя. Олександр Маринеско: "атака століття" чи "вбивство століття"? : [про найбільшу катастрофу в історії мореплавання, що сталася 30 січ. 1945 р. в Данциг. бухті] / Сергій Грабовський // День. — 2015. — 13—14 лют. (№ 24/25). — С. 9.
4548. **Грабовський С.** Президент [Г. Трумен], який зламав "хребет" Йосифу Сталіну : уроки для сьогодення / Сергій Грабовський // День. — 2015. — 27—28 лют. (№ 34/35). — С. 9.
4549. **Грабовський С.** Хресний шлях Курдистану : чи матиме влас. собор. державу розіп'ята нація? : [про країну, яка сьогодні об'єктивно посіла ту роль, яку відігравала у світ. політиці Україна] / Сергій Грабовський // День. — 2015. — 9—10 жовт. (184/185). — С. 11.
4550. **Громенко С.** Не давати тирану пальця : [до 70-річчя Крим. конф.] / Сергій Громенко // День. — 2015. — 11 лют. (№ 22). — С. 5.
4551. **Зятьєв С.** Так воювати нас могли примусити лише ті, кому начхати на чуже життя ... : 28 жовт. — день визволення України від фашист. загарбників : [вміщено іст. факти про участь та роль України у Другій світ. війні] / Сергій Зятьєв // Демократична Україна. — 2015. — 23 жовт. (№ 43). — С. 9.
4552. **Зятьєв С.** Чому забули про Береста?... : [наведено іст. факти про підняття над Рейхстагом Прапора Перемоги] / Сергій Зятьєв // Демократична Україна. — 2015. — 8 трав. (№ 18/19). — С. 9.
4553. **Лубчак В.** Росія намагалася монополізувати перемогу над нацизмом. Не вдалося : [до 70-річчя визволення Аушвіцу та Міжнар. дня пам'яті жертв Голокосту у столиці України відкриється вист. "Концтабір Аушвіц — український вимір. Дослідження, документи, свідчення."] / Вадим Лубчак // День. — 2015. — 23—24 січ. (№ 9/10). — С. 17.
4554. **Малаков Д.** Джон Стейнбек у Києві 1947 року : [вміщено розповідь про те, як улітку 1947 р. Радянський Союз запросив письменника Джона Стейнбека та Роберта Капа (Ендре Еньо Фрідмана) та про їхнє враження від перебування в Києві] / Дмитро Малаков // Слово Просвіти. — 2015. — 22—28 жовт. (№ 42). — С. 12—13.
4555. **Не можна** замовчувати злочини комуністичного режиму : цивіліз. світ повинен засудити минулі й нинішні дії Росії з переселення українців : [про конф. "Європа Карпат" у рамках екон. форуму, що проходить у м. Криниця-Здруй (Польща)] // Голос України. — 2015. — 11 верес. (№ 168). — С. 2.
4556. **Нікітенко К.** 22 червня 1941 року: "раптовий" напад чи підступна пастка Йосипа Сталіна? / Костянтин Нікітенко // Дзеркало тижня. — 2015. — 20—26 черв. (№ 22). — С. 1, 15.
4557. **Півторак Г.** Історична правда проти імперської облуди : українці, білоруси, росіяни: три народи — три історії / Григорій Півторак // День. — 2015. — 9—10 жовт. (184/185). — С. 8. — Початок. Продовж.: № 187/188.
4558. **Райхель Ю.** "Диво на Віслі" : серп. днями 1920 р. Польща захистила Європу від більшовизму / Юрій Райхель // День. — 2015. — 4—5 верес. (№ 159/160). — С. 11.
4559. **Сагайдачний І.** Відлуння далекої війни : Китай хоче написати свою історію Другої світ. війни / Іван Сагайдачний // Дзеркало тижня. — 2015. — 5—11 верес. (№ 32). — С. 15.
4560. **Сюндюков І.** 95 тез Лютера : реформація церкви XVI століття / Ігор Сюндюков // День. — 2015. — 4—5 груд. (№ 222/223). — С. 20.
4561. **Сюндюков І.** За що насправді воювали наші діди : [до 70-річчя перемоги у Другій світ. війні] / Ігор Сюндюков // День. — 2015. — 6—7 лют. (№ 19/20). — С. 6.
4562. **Сюндюков І.** "Тіньова" людина вождя Сталіна : чому так довго жили міфи про "першого маршала" Климента Ворошилова / Ігор Сюндюков // День. — 2015. — 2—3 жовт. (№ 179/180). — С. 14.
4563. **Сюндюков І.** Який народ є непереборним? [про деякі актуал. уроки історії Болгарії] / Ігор Сюндюков // День. — 2015. — 16—17 жовт. (№ 187/188). — С. 9.
4564. **Уроки** Другої світової актуальні як ніколи : [звернення Президента України Петра Порошенка до укр. народу та народів світу у зв'язку із 70-річчям закінч. Другої світ. війни] // Урядовий кур'єр. — 2015. — 3 верес. (№ 161). — С. 3.
4565. **Фесуненко А.** Стріляв він влучно, а військами керував бездарно ... : чому так довго жили міфи про "першого маршала" Климента Ворошилова / Анатолій Фесуненко // Високий замок. — 2015. — 22 верес. (№ 103). — С. 10.
4566. **Філонова С.** Катинь: злочини ... без покарання / Світлана Філонова // Дзеркало тижня. — 2015. — 4—10 квіт. (№ 12). — С. 1, 15.
4567. **Ярема Г.** Папа, який умів просити пробачення : журналіст "ВЗ" побувала на малій батьківщині Івана Павла II : [йдеться про старовин. пол. містечко Вадовіце, де народився Іван Павло II] / Галина Ярема // Високий замок. — 2015. — 9 черв. (№ 60). — С. 9.
4568. **Яременко Б.** Америко-російські відносини — стратегічна несумісність / Богдан Яременко, Олександр Хара // Дзеркало тижня. — 2015. — 13—20 берез. (№ 9). — С. 5.

94(477) Історія України

4569. **Антоненко П.** Падіння ідолів : [біогр. довідки про діячів Комуніст. партії, пам'ятники яким встановлено на Алеї Героїв у Чернігові] / Петро Антоненко // Слово Просвіти. — 2015. — 12—18 лют. (№ 6). — С. 4.
4570. **Антоненко П.** Перебудова: 30 років нескінченної дороги / Петро Антоненко // Слово Просвіти. — 2015. — 9—15 квіт. (№ 14). — С. 10—11.

4571. **Апрелько К.** Герой украденої Батьківщини : до 95-річчя від дня народж. нац. героя кримськотатар. народу, знаменит. льотчика-аса Амет-Хана Султана / Катерина Апрелько // *Голос України*. — 2015. — 28 жовт. (№ 199). — С. 4.
4572. **Апрелько К.** Ми — спадкоємці Володимира Великого / Апрелько Катерин // *Голос України*. — 2015. — 23 трав. (№ 90). — С. 15.
4573. **Бабин Яр**: пам'ятати, щоб не допустити нових трагедій : [про жалоб. заходи з нагоди 74-х роковин почат. розстрілів та вшанування пам'яті жертв цієї трагедії] // *Голос України*. — 2015. — 30 верес. (№ 181). — С. 102.
4574. **Белебеа І.** Цураючись генетичної матері : [факти з історії укр. державності та незалежності та про сучас. устрій України] / Іван Белебеа // *Слово Просвіти*. — 2015. — 5—11 лют. (№ 5). — С. 5.
4575. **Бондарук Л.** Перший Майдан. 25 років Революції на граніті / Леся Бондарук, Сергій Громенко // *Дзеркало тижня*. — 2015. — 3—9 жовт. (№ 36/37). — С. 11.
4576. **Боржієвська О.** Нас спровадили до Сибіру, бо один кадебіст поклав око на нашу квартиру... дещо з життя галичан на засланні і після заслання / Оксана Боржієвська // *Високий замок*. — 2015. — 24—30 верес. (№ 104). — С. 16.
4577. **Брицький П. П.** Питання права і справедливості : [іст. факти про рад. режим та утиски українців] / П. П. Брицький // *Слово Просвіти*. — 2015. — 16—22 квіт. (№ 15). — С. 2.
4578. **Брусенський О.** Пам'ять серця: як під Диканькою гриміли "катюші" : [факти з історії м. Диканька Полтав. обл.] / Олександр Брусенський // *Демократична Україна*. — 2015. — 8 трав. (№ 18/19). — С. 8.
4579. **Вовк Л.** Вашингтон пам'ятає про нашу трагедію : там відкрито Меморіал жертвам Голодомору в Україні 1932—1933 років / Лора Вовк // *Урядовий кур'єр*. — 2015. — 10 листоп. (№ 209). — С. 3.
4580. **В'ятрович В.** Рік змін : [про Укр. ін-т нац. пам'яті] / Володимир В'ятрович // *Дзеркало тижня*. — 2015. — 3 квіт. (№ 11). — С. 15.
4581. **Гавришко М.** Юлія Ганущак: "Помилювання не просила, бо не так була вихована ..." / Марта Гавришко // *Дзеркало тижня*. — 2015. — 14—20 берез. (№ 9). — С. 15.
4582. **Галата Я.** Вище наше знамено ... : 25 р. тому над Київрадою було піднято держ. синьо-жовтий прапор / Ярослав Галата // *Демократична Україна*. — 2015. — 24 лип. (№ 30). — С. 2.
4583. **Гижий В.** Розстріляний вертеп : [у Західній Україні в 1940 — 1950-х роках був звичайний рос. тероризм] / Володимир Гижий // *День*. — 2015. — 17 берез. (№ 45). — С. 13.
4584. **Гольденберг Л.** З уцілілого в пам'яті: Голодомор : що бачив і пережив тодіш. хлопчик-підліток зі збіднілої київ. сім'ї / Лев Гольденберг // *День*. — 2015. — 27—28 листоп. (№ 217/218). — С. 13.
4585. **Грабовський С.** Біла витоки ОУН : [про Укр. військ. орг. (скорочено УВО), яку було конституційов. на з'їзді українців-військовиків у Празі 30 серп. 1920 р.] / Сергій Грабовський // *День*. — 2015. — 25—26 верес. (№ 174/175). — С. 10.
4586. **Грабовський С.** Революції на граніті — 25. Чи засвоєно уроки? : може, тому й три протестні повстання не заверш., бо все обмежувалося рамками парадигми "слава — ганьба" і не йшлося про цінності й уміння змінювати реальність : [з приводу ініціативи М-ва освіти та науки України щодо відзначення 25-ї річниці масштаб. студент. голодування в Києві, яке одержало назву "Революція на граніті"] / Сергій Грабовський // *День*. — 2015. — 1 жовт. (№ 178). — С. 4—5.
4587. **Грабовський С.** Українець, бо європейець : [про жит. і твор. шлях Ольгерда Бочковського] / Сергій Грабовський // *День*. — 2015. — 13—14 берез. (№ 43/44). — С. 11.
4588. **Гривінський Р.** "Рейдерське захоплення" історії. Та українська відповідь / Роман Гривінський // *День*. — 2015. — 30—31 січ. (№ 14/15). — С. 6.
4589. **Думанський В.** Піонери "інтернаціонального обов'язку" : призабутий похід Червоного Спецназу Віталія Примакова на Кабул / Володимир Думанський // *Дзеркало тижня*. — 2015. — 17—23 січ. (№ 1). — С. 15.
4590. **Думанський В.** Українець, який допоміг врятувати Варшаву : [про укр. полководця, генерала Марка Безручко (1883—1944)] / Володимир Думанський // *Дзеркало тижня*. — 2015. — 3—9 жовт. (№ 36/37). — С. 15.
4591. **Зінченко А.** Чи личить московська назва козацькій Новоселиці? : [дослідж. історії походж. назв населен. пунктів України, обґрунтовано доцільність повернення іст. назв] / Арсен Зінченко // *Слово Просвіти*. — 2015. — 22—28 жовт. (№ 42). — С. 5.
4592. **Зінченко О.** Люди Правди, кремлівська пропаганда і корисні ідіоти : цього року Укр. ін-т нац. пам'яті ініціював ушанування пам'яті Людей Правди — тих, хто ніс світу правду про Голодомор / Олександр Зінченко // *Дзеркало тижня*. — 2015. — 28 листоп.—4 груд. (№ 46). — С. 1, 15.
4593. **Залізняк Б.** "Для України — це є великий день" : [викладено біогр. Андрія Шептицького] / Богдан Залізняк // *Слово Просвіти*. — 2015. — 15—21 жовт. (№ 41). — С. 6.
4594. **Зяцьєв С.** "Ті, хто був на окупованій території, зброю здобудуть у боях ..." : [з історії Другої світ. війни періоду окупації України] / Сергій Зяцьєв // *Демократична Україна*. — 2015. — 17 квіт. (№ 16). — С. 11.
4595. **Зяцьєв С.** Чорні дошки України : 28 листоп. — День пам'яті жертв голодоморів / Сергій Зяцьєв // *Демократична Україна*. — 2015. — 20 листоп. (№ 47). — С. 9.
4596. **Кир'ян Н.** Кирило Осьмак — автопортрет у листах : [вміщено біогр. відом. про Президента Української Головної Визвольної Ради (УГВР) Кирила Осьмака] / Надія Кир'ян // *Слово Просвіти*. — 2015. — 22—28 жовт. (№ 42). — С. 4.

4597. **Клочко Р.** Бандерівці у степах України: ОУН на півдні і сході / Роман Клочко // Дзеркало тижня. — 2015. — 6 лют. (№ 3). — С. 14.
4598. **Клочко Р.** Запорозький марш, або Як козаки на Москву ходили / Роман Клочко // Дзеркало тижня. — 2015. — 10—16 жовт. (№ 38). — С. 15.
4599. **Клочко Р.** У пошуках "мирного плану": дипломатія часів Укр. революції / Роман Клочко // Дзеркало тижня. — 2015. — 7—13 берез. (№ 8). — С. 15.
4600. **Коваленко С.** Тернисті шляхи тарашанців: [наведено факти з історії періоду Укр. Революції 1917—1921 рр. Вміщено розповідь про Федор Гребенка з с. Лісовичі Тарашан. повіту Київ. губернії, керівника славет. Тарашан. повстання 1918 р.] / Сергій Коваленко // Слово Просвіти. — 2015. — 1—7 жовт. (№ 39). — С. 15.
4601. **Конарева Л.** Друга світова війна: український вимір / Лариса Конарева // Урядовий кур'єр. — 2015. — 18 квіт. (№ 71). — С. 5.
4602. **Косів М.** Геть Москву з України! [погляд на розвиток політ. ситуації в Україні з іст. ракурсу] / Михайло Косів // Літературна Україна. — 2015. — 5 берез. (№ 10). — С. 1, 9.
4603. **Косів М.** Про Україну і українців: [боротьба укр. народу за здобуття незалежності] / Михайло Косів // Літературна Україна. — 2015. — 23 квіт. (№ 17). — С. 4.
4604. **Кот С.** Викрадачі нашої історії: претензії Москви на "київську спадщину": витоки і символи / Сергій Кот // День. — 2015. — 24—25 лип. (№ 130/131). — С. 9.
4605. **Крालюк П.** Сто років недолі: [вийшов третій, завершальний, том фундамент. вид. "Від депортації до депортації. Суспільно-політичне життя холмсько-підляських українців (1915—1947). Дослідження. Спогади, Документи"] / Петро Крालюк // День. — 2015. — 27—28 листоп. (№ 217/218). — С. 30.
4606. **Кульчинський М.** Смертю смерть перемиг: [викладено біогр. відомості про Валерія Марченка — укр. дисидента-правозахисник, літературознавця і перекладача] / Микола Кульчинський // Слово Просвіти. — 2015. — 15—21 жовт. (№ 41). — С. 7.
4607. **Кульчицький С.** Ми і північний сусід: укр.-рос. відносини в часі і просторі / Станіслав Кульчицький // День. — 2015. — 23—24 жовт. (№ 192/193). — С. 8.
4608. **Кульчицький С.** Ми і північний сусід: укр.-рос. відносини в часі і просторі / Станіслав Кульчицький // День. — 2015. — 30—31 жовт. (№ 197/198). — С. 13. — Продовж.: Початок: № 192/193.
4609. **Кульчицький С.** Ми і північний сусід: укр.-рос. відносини в часі і просторі / Станіслав Кульчицький // День. — 2015. — 13—14 листоп. (№ 207/208). — С. 14. — Закінч.: Початок: № 192/193, 197/198.
4610. **Кульчицький С.** Як на Заході розуміють український Голодомор: Роберт Девіс і Стівен Віткрофт проти Роберта Конквеста / Станіслав Кульчицький // День. — 2015. — 20—21 листоп. (№ 212/213). — С. 290. — Початок. Закінч.: № 217/218.
4611. **Купчик Л.** Мовний парадокс українців: нам належить спокутувати байдужість, яку не раз допускаємо щодо рід. слова: [величним зразком спротиву ополяченню та боротьби за права українців можна вважати видат. галиц. письменницю Катрю Гриневичеву (1875 — 1947)] / Лідія Купчик // День. — 2015. — 16—17 жовт. (№ 187/188). — С. 12.
4612. **Лавренюк С.** Площа — це наші Крути: сьогодні виповнюється 25 р. Революції на граніті / Сергій Лавренюк // Голос України. — 2015. — 2 жовт. (№ 183). — С. 1, 3.
4613. **Лебеденко Л.** Світ усе одно розвидниться: краснавець, письменник Вадим Мицик почав збирати матеріали про голодомори в Україні ще з 1960-х. Записане від очевидців голоду 1932—1933 років вперше побачило світ лише у незалеж. Україні. А дослідник продовжує свою роботу: [йдеться про дослідн. діяльність Голодомору 1932-33-х років на прикладі сіл Черкас. обл.] / Ліна Лебеденко // Голос України. — 2015. — 4 листоп. (№ 204). — С. 14.
4614. **Листопад О.** Свіча вдячності — людям правди: роковини Голодомору знову нагадують про загрозу зі сходу / Олег Листопад // Урядовий кур'єр. — 2015. — 18 листоп. (№ 215). — С. 3.
4615. **Литвин В.** Війна за історичну пам'ять...: [проблеми вивчення та оприлюднення архів. док. з метою дослідж. масштабів терору радян. доби в Україні та реабілітації жертв політ. репресій] / Володимир Литвин // Голос України. — 2015. — 21 лип. (№ 129). — С. 4—5.
4616. **Лубківський Р.** "Був момент, коли Вацлав Гавел дав команду вивісити український прапор над Празьким Градом...": письменник Р. Лубківський — про те, як синьо-жовтий стяг завойовував серця українців / спілкувався Іван Фаріон // Високий замок. — 2015. — 21—23 серп. (№ 91). — С. 9.
4617. **Лук'янчук Г.** На Трубежі, на грізнім рубежі...: [вміщено іст.факти про події 4—5 лют. 1919 р.] / Георгій Лук'янчук // Слово Просвіти. — 2015. — 12—18 лют. (№ 6). — С. 3.
4618. **Львова І.** 20.02. День подвигу: чого вони йшли вперед, спитаєте? Чи ж не знали, що снайпер стріляє? : [про силове протистояння між силовиками та протестувальниками, яке розгорталось у центр. частині м. Києва 20 лют. 2014 р. під час Революції гідності] / Ірина Львова, Світлана Мартинець // Експрес. — 2015. — 19—20 лют. (№ 14). — С. 3.
4619. **Мельник А.** Андрій Мельник: "Донести історичну правду до громади" / інтерв'ю взяла Наталія Писанська // Голос України. — 2015. — 28 квіт. (№ 76). — С. 5.
4620. **Мельник В.** Ось чому на Волині постала УПА: 75 р. тому в краї розпочався процес "изъятия и выселения беженцев в отдаленные районы СССР" / Валерій Мельник // Урядовий кур'єр. — 2015. — 15 січ. (№ 6). — С. 5.

4621. **Мельниченко В.** Михайло Максимович: "Марусенька на Вкраїні, а я собі на чужині": [вміщено біограф. факти про видат. укр. вченого-енциклопедиста, фольклориста, історика, філолога Михайла Максимовича, зокрема про його переклад. діяльність та стосунки з Тарасом Шевченком] / Володимир Мельниченко // Слово Просвіти. — 2015. — 1—7 жовт. (№ 39). — С. 10.
4622. **Мовчан П.** Сліди від щита Сагайдачного на Арбатських воротах Кремля: [наведено факти з історії укр.-рос. відносин] / Павло Мовчан // Слово Просвіти. — 2015. — 22—28 жовт. (№ 42). — С. 10.
4623. **Мушкетик Ю.** Звідки пішла земля Руська і хто ми такі?: як московити украли нашу назву і нашу історію / Юрій Мушкетик // День. — 2015. — 13—14 лют. (№ 24/25). — С. 8.
4624. **Нікітенко К.** Криваве "золото" вересня 1939-го. Радянізація Західної України / Костянтин Нікітенко // Дзеркало тижня. — 2015. — 12—18 верес. (№ 33). — С. 15.
4625. **Овсієнко В.** Козацька матір: [про Оксану Яківну Мешко — біолога, учасницю опозиц. руху в Україні в повоєн. період, голову Укр. Гельсин. групи] / Василь Овсієнко // Слово Просвіти. — 2015. — 29 січ. — 4 лют. (№ 4). — С. 7.
4626. **Омельченко Г.** Кому вигідно нас робити безбатченками, або ГрафАлогічна колізія: бесіда про захист права на нац. самоідентифікацію українців з Г. Омельченко / спілкувався Микола Цимбалюк // Слово Просвіти. — 2015. — 12—18 берез. (№ 10). — С. 4—5.
4627. **Панасюк О.** Чи була ранньосередньовічна Волинська держава? / Олексій Панасюк // Слово Просвіти. — 2015. — 15—21 жовт. (№ 41). — С. 12—13.
4628. **Панченко В.** Винниченко і Сталін: монолог, що так і не став діалогом / Володимир Панченко // День. — 2015. — 27—28 листоп. (№ 217/218). — С. 14.
4629. **Петрушенко М.** Наша мова, історія і дух сильніші за зброю агресора: [розширене засід. колегії М-ва культури] / Микола Петрушенко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 27 черв. (№ 115). — С. 2.
4630. **Петрушенко М.** Хай згасне зірка Полин! : [29-та річниця аварії на Чорнобил. АЕС] / Микола Петрушенко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 25 квіт. (№ 76). — С. 1, 5.
4631. **Пиріг Л.** Легендарні літописці й першодрукарі у витворах поштової мініатюри / Любомир Пиріг // Демократична Україна. — 2015. — 20 лют. (№ 8). — С. 13.
4632. **Плохотнюк Н.** Малолітнього партизана двічі розстрілювали: [про киянина П. Цибульського] / Наталя Плохотнюк // Голос України. — 2015. — 21 лют. (№ 32). — С. 15.
4633. **Ричка В.** Rex rugorum: цар. вінець Ярослава Мудрого / Володимир Ричка // День. — 2015. — 10—11 квіт. (№ 63/64). — С. 8.
4634. **Ричка В.** Rex rugorum: царський вінець Ярослава Мудрого / Володимир Ричка // День. — 2015. — 24—25 квіт. (№ 72/73). — С. 8. — Закінч.: Початок: № 63/64.
4635. **Ричка В.** Тисячолітній Володимир: Великий хреститель України-Руси та його слід в історії / Володимир Ричка // День. — 2015. — 20—21 лют. (№ 29/30). — С. 8.
4636. **Ричка В.** Тисячолітній Володимир: Великий хреститель України-Руси та його слід в історії / Володимир Ричка // День. — 2015. — 27—28 лют. (№ 34/35). — С. 8. — Продовж. Початок: № 29/30.
4637. **Рушай-Шалагінова О.** Легенди про Михайлика — оборонця Києва: [про іст. витоки формування укр. ментальності] / Олександра Рушай-Шалагінова // Слово Просвіти. — 2015. — 12—18 лют. (№ 6). — С. 8—9.
4638. **Рушай-Шалагінова О.** Україна — не окраїна, а царство!: [про дослідж. походження назви України] / Олександра Рушай-Шалагінова // Слово Просвіти. — 2015. — 19—25 лют. (№ 7). — С. 12—13.
4639. **Савків Б.** Пам'ятаймо про день Листопадового чину!: наприкінці Першої світової війни відбулося знаменне проголошення Української держави / Богдан Савків // День. — 2015. — 6—7 листоп. (№ 202/203). — С. 12.
4640. **Сергійчук В.** "Якщо забуду тебе, Єрусалиме ...", або Як мільйони смертей не потрапили до статистики / Володимир Сергійчук // Дзеркало тижня. — 2015. — 28 листоп. — 4 груд. (№ 46). — С. 15.
4641. **Скрипник О.** Розстріляний у Донбасі за "ізмену Росії": [про трагічн. долю укр. дипломата й розвідника Федора Боржинського] / Олександр Скрипник // Дзеркало тижня. — 2015. — 28 лют. — 6 берез. (№ 7). — С. 15.
4642. **Смолій В.** Молоді літа гетьмана Хмельницького: турецький і татарський досвід / Валерій Смолій // День. — 2015. — 7—8 серп. (№ 140/141). — С. 11.
4643. **Схимомонахиня Катерина** Не слід забувати уроків історії, які витверезують: духовний погляд на хід життя людства / Схимомонахиня Катерина // День. — 2015. — 20—21 листоп. (№ 212/213). — С. 13.
4644. **Сюндюков І.** Переможець ... у битві із собою: у чому полягала держ. мудрість Великого Князя Ярослава? / Ігор Сюндюков // Дзеркало тижня. — 2015. — 16—17 січ. (№ 4/5). — С. 8.
4645. **Сюндюков І.** Світло й тіні Другого Риму: [Ярослав Мудрий та Візантія: відповідь на виклики історії] / Ігор Сюндюков // День. — 2015. — 30-31 січ. (№ 14/15). — С. 9. — Закінчення. Початок: № 9/10.
4646. **Сюндюков І.** Те, чого забувати не можна: до 74-х роковин початку мас. розстрілів у Бабиному Яру / Ігор Сюндюков // День. — 2015. — 30 верес. (№ 177). — С. 4.
4647. **Сюндюков І.** "Як було за князя Вітовта": у Східноєвроп. нац. ун-ті імені Лесі Українки відбудеться міжнар. наук.-практ. конф., присвяч. великому литовцю / Ігор Сюндюков // День. — 2015. — 16—17 жовт. (№ 187/188). — С. 7.

4648. **Тимошик М.** Створювали волость, або або Як у чернігівських селах відновлювалася призабута від часів Київської Русі зручна форма управління територіальними громадами і чому її ігнорують нинішні "реформатори" : [викладено іст. факти періоду 20-х р. XX століття] / Микола Тимошик // Слово Просвіти. — 2015. — 8—14 листоп. (№ 40). — С. 12—13.

4649. **Топачевський А.** Він спізнав суворість і вагу правди : рік тому пішов у Вічність Євген Олександрович Сверстюк : [викладено біогр. відомості про видатного есеїста, літературознавця, культуролога, філософа, за радянщини — в'язня сумління] / Андрій Топачевський // Слово Просвіти. — 2015. — 26 листоп.—2 груд. (№ 47). — С. 4.

4650. **У місті** творилися жажіття і кожен день міг стати останнім ... : 6 листопада — День визволення Києва // Демократична Україна. — 2015. — 6 листоп. (№ 45). — С. 9.

4651. **Уроки** минулого та новітня історія доводять: лише в єдності та злагоді запорука успіху : всеукр. референдум 1 груд. 1991 р. став епохал. подією, що докорінно змінила іст. долю укр. народу : [із звернення П. Порошенка до українців] // Голос України. — 2015. — 2 груд. (№ 224). — С. 2.

4652. **Файзулін Я.** "Во мне глубоко укоренилось сознание того, что все идущее с севера, из России — является душителем украинской нации" : співпраця з ГПУ не врятувала Йосипа Пшонника [повстан. отамана] від розстрілу / Ярослав Файзулін // Дзеркало тижня. — 2015. — 3—9 жовт. (№ 36/37). — С. 15.

4653. **Харків** — "столиця" геноциду // Демократична Україна. — 2015. — 27 листоп. (№ 48). — С. 8.

4654. **Хом'як О.** В обмін на ракети сподівалися отримати мир ... : 24 р. минуло з часу, коли Верховна Рада України підтримала без'ядер. статус нашої країни / Оріся Хом'як // Високий замок. — 2015. — 15—21 жовт. (№ 113). — С. 14.

4655. **Хом'як О.** "Люди несли нам стільки грошей, що їх не було куди дівати" : Революцію на граніті називають "мамою" Помаранч. революції та Революції гідності : [про історію протистояння комуніст. влади й тодіш. опозиції — політ. голодування студентів з 2 по 17 жовт. 1990 р.] / Оріся Хом'як // Високий замок. — 2015. — 8—14 жовт. (№ 110). — С. 17.

4656. **Цвіліховський В.** Що їли письменники під час Голодомору / Віктор Цвіліховський // Урядовий кур'єр. — 2015. — 28 листоп. (№ 223). — С. 3.

4657. **Цимбалюк Є.** Рівне тричі проголошували столицею : Рівне, якщо вдатися до іст. справедливості, столицею України проголошували тричі / Євген Цимбалюк // Голос України. — 2015. — 10 жовт. (№ 189). — С. 9.

4658. **Чуй Ю.** Чи гоже нащадкам запорожців шанувати Леніна більше, ніж своїх предків? : репортаж із берегів Кахов. моря про повернення с. Ленінське прадав. козац. назви : [викладено факти з історії Запоріж. обл.] / Юхим Чуй // Слово Просвіти. — 2015. — 26 листоп.—2 груд. (№ 47). — С. 8.

4659. **Чухліб Т.** Донбас — давня козацька земля України! : до Дня соборності України : [розмова з доктором іст. наук, авт. дослідж. з іст. Луганщини та Донеччини] / розмовляв Сергій Павленко // Голос України. — 2015. — 14 січ. (№ 4). — С. 10.

4660. **Чухліб Т.** Чорноморська доктрина Гетьмана Хмельницького, або Як козаки з турками і татарами замирювалися / Тарас Чухліб // День. — 2015. — 12—13 черв. (№ 101/102). — С. 8.

4661. **Швець В.** Чому голодомор став можливим? : [викладено результати іст. дослідж. причин голодомору в Україні у 1932-1933 роках] / Валерій Швець // Слово Просвіти. — 2015. — 26 листоп.—2 груд. (№ 47). — С. 2—3.

4662. **Шевченко С.** Володимир Удовенко: дві дати розстрілу : [про розстріл організатора охорони здоров'я Укр. Нар. Респ. професора В. В. Удовенка] / Сергій Шевченко // Дзеркало тижня. — 2015. — 17—23 січ. (№ 1). — С. 15.

4663. **Шевченко С.** "Список Сандармоху" : убієнні сини (і "пасинки"?) України : [про список розстріляних соловец. в'язнів-українців і осіб, долі яких пов'язані з Україною] / Сергій Шевченко // Дзеркало тижня. — 2015. — 14—20 берез. (№ 9). — С. 15.

4664. **Шевчук Ю.** Уроки історії та нові іспити на зрілість : 1 груд. 1991 р. — цей день увійшов в історію укр. народу як один із визнач. кроків до утвердження влас. незалеж. держави. Того дня водночас відбулися всеукр. референдум щодо проголошення незалежності України та перші вибори Президента України / Юліана Шевчук // Голос України. — 2015. — 1 груд. (№ 223). — С. 2.

4665. **Шепель Ф.** НКВД зразка ... 1775-го : [чому цар. і рад. влади боялися кобзарства — самобут. явища світ. культури] / Федір Шепель // День. — 2015. — № 4. — С. 11.

4666. **Шлапак Я.** З історії розстріляного покоління : 28 жовт. — 120 років від дня народж. Михайла (Майка) Гервасійовича Йогансена (1895 — 1937), укр. письменника, перекладача, журналіста, критика : [вміщено біогр. відомості про М. Йогансена, репресованого в 1947 році рад. владою] / Ярослав Шлапак // Демократична Україна. — 2015. — 23 жовт. (№ 43). — С. 10.

4667. **Шлапак Я.** Хранитель козацького духу : 6 листоп. — 160 р. від народж. Дмитра Яворницького, укр. історика, археолога, фольклориста, етнографа, письменника : [вміщено біогр. відомості про укр. вченого] / Ярослав Шлапак // Літературна Україна. — 2015. — 30 жовт. (№ 44). — С. 10.

4668. **Шлапак Я.** Чому ми не любимо своїх героїв? : 5 берез. — 65 р. від дня смерті Романа Осиповича Шухевича (Тарас Чупринка; 1907 — 1950), укр. політ. військ. діяча, героя України (2007) / Ярослав Шлапак // Демократична Україна. — 2015. — 27 лют. (№ 9). — С. 9.

4669. **Шпак В.** Літописець Січі у борні проти двох імперій : 160 р. з дня народж. Дмитра Яворницького : [про укр. історика, одного з найвідоміших дослідників укр. козацтва] / Віктор Шпак // Урядовий кур'єр. — 2015. — 31 жовт. (№ 203). — С. 9.
4670. **Шпіцер В.** Мати повстанця : [про факти з історії Укр. Повстан. Армії] / Василь Шпіцер // Слово Просвіти. — 2015. — 19—25 лют. (№ 7). — С. 6—7.
4671. **Шуйський І.** "Величний монумент" Шевченкові: історія з продовженням : [про історію відкриття пам'ятника Тарасові Шевченку в Харкові 24 березня 1935 року.] / Ігор Шуйський // Дзеркало тижня. — 2015. — 4—10 квіт. (№ 12). — С. 15.
4672. **Щур Е.** Від древніх поживклих дерев'яних табличок — до саморобного верстата : [біогр. відомості про Мефодія Солунського] / Едуард Щур // Демократична Україна. — 2015. — 20 лют. (№ 8). — С. 13.
4673. **Юрченко М.** Україні є що розповісти світові про Голокост / Михайло Юрченко // Урядовий кур'єр. — 2015. — 22 жовт. (№ 196). — С. 2.
4674. **Як ніколи** нас об'єднали : пам'ять про подвиг наших дідів та нинішня боротьба за суверенітет : [звернення Президента України Петра Порошенка до укр. народу та народів світу в зв'язку із 70-річчям закінч. Другої світ. війни] // Голос України. — 2015. — 3 верес. (№ 162). — С. 2.
4675. **Якель Р.** Володимир — могутня гілка Шухевичів : [про визнач. етнографа, фольклориста, публіциста, педагога, діда головного командира УПА Романа Шухевича (Тараса Чупринки) — Володимира Шухевича] / Роман Якель // Дзеркало тижня. — 2015. — 20—26 черв. (№ 22). — С. 15.
4676. **Ярема Г.** Хюррем Султан — та, що сміється : журналіст "ВЗ" побувала на батьківщині Насті Лісовської : [у центрі Рогатина на великій площі височіє пам'ятник Насті Лісовській] / Галина Ярема // Високий замок. — 2015. — 22 верес. (№ 103). — С. 12.

ІМЕННИЙ ПОКАЖЧИК*

Абліцов В	1665, 1902, 4442	Башта В.	2928	Бондаренко Б.	1996
Абромавичус А.	2377, 2770, 3066, 3839	Бедзір В.	1911, 4164, 4247, 4291	Бондаренко С.	1740, 4184, 4429
Аваков А.	3162, 3223	Безвозюк Н.	1913, 2016	Бондарук Л.	4575
Аврамчук О.	1819	Безручко М.	(4590)	Бонет П.	1924
Агнон Ш. Й. (4284)		Безсмертний Р.	2336	Боржинський Ф.	(4641)
Агрест-Короткова С.	4358, 4373	Бекешкіна І.	1833, 2729	Боржієвська О.	4576
Азаров М.	(2571, 3162, 3378, 3385, 3471)	Белебежа І.	4574	Бориславська О.	3199
Айвазовська О.	3190	Бендукидзе К.	3082	Борисова І.	2296, 3743, 3759, 4505
Александров О.	3750	Бенменні Мухуб	4044	Борисова Л.	1947
Алексеев І.	3141	Бережна О.	3535	Борко І.	4307
Алексеев С.	3496	Бережная Е.	3841	Бородюк Н.	1715, 1753, 4210
Алексич Р.	1903	Бережний В.	4233	Боронь О.	4449
Алексієвич С.	(4528-31)	Бережнюк О.	1914, 2749, 3888	Борткевич С.	4000
Алієв А.	1904	Березкін С.	2750	Боруцька О.	1821
Амосов М.	4036	Березовець Т.	1915	Бочковский О.	(4587)
Амосова К.	3945	Березюк О.	1916	Боярський Я.	3745
Андрейчик М.	(4524)	Берлінська М.	1834	Брассер А.	2467, 2626
Андрійченко Р.	2774, 3115	Беца М.	3174	Братко К.	2969, 3359, 3489
Андрусенко Н.	3854	Белоколот О.	1917, 3194	Брицький П. П.	4577
Андрухович Ю.	4460	Белоцерковські Е.	3341	Бриченко І.	1925
Антипенко І.	2820, 3192, 3532, 3686	Бистрицький Є.	3342	Бридла Ф.	2478
Антоненко П.	1905, 2330, 3533, 3993, 4268, 4569, 4570	Білан С.	3343	Бродський М.	2970
Ануй Ж.	4392	Біленко О.	4445	Брусенський О.	2751, 3360, 3544-46, 3760-61, 3845-46, 4029, 4047, 4081, 4353, 4578
Апрелько К.	4571-72	Білецький П.	3344	Брухаль Г.	2841, 3547
Артеменко О.	4269	Білий О.	3195	Брюховецька Л.	4344
Артеменко Ю.	4172	Білик О.	2337, 3889-90	Брюховецька О.	4345
Артюх С.	3840	Біловицька В.	3965	Бугаєнко Т.	2730
Артюшенко В.	4443	Біловицька Н.	1700, 3931, 3965, 4160	Бугайчук А.	3200
Артюшенко І.	2602	Білогорський М.	1739	Букет Є.	1754, 1779, 1926, 2342, 4173, 4283
Аслунд А.	2956	Білоусова Н.	1918-20, 2175, 2281, 2313, 2338-39, 2412, 2605, 2775-76, 2793-94, 2818, 2824-40, 2873, 2920, 2957-68, 3077, 3092, 3094-97, 3345, 3474, 3494, 3536-37, 3839, 3842-44, 3881, 4028, 4045-46, 4059, 4071, 4123, 4137	Букресва А.	1814
Ассельборн Ж.	3191	Білоцерківська Р.	3196	Булава Л.	3935
Атаманчук Я.	4444	Більдт К.	2340, 4088	Булана О.	2795
Бабич М.	3534	Бірюков Ю.	1921	Бумблаускас А.	4544
Бабій О.	4346	Бісмарк О.	(2429)	Бунін І.	4439
Багров М.	(2147)	Бйорнсон Б.	4459	Бурмака М.	4308
Бадрак В.	3754-58	Бланк С.	1922	Буткевич Б.	3773
Базилевський В.	1831-32, 4430, 4434-35	Блінкен Т.	2341	Бутусов Ю.	1927-29, 3548, 3762-63, 3764
Байден Дж.	2539	Блох Б.	4306	Бухарєв В.	1930-31, 2752, 3361, 4138
Бала В.	3657	Бобков І.	4289	Вавринюк А.	3387
Балабанова В.	1929	Бобкова С.	1915, 1962, 4292, 4446, 4472	Вадатурский А.	1932
Баланецька Л.	1820	Богатирьова Р.	(3162)	Вайда А.	4346
Балаш П.	2490	Богомолец О.	4035	Вакар Г. В.	(4518)
Баликова Н.	2332-33	Бодня Т.	3142, 3197-98, 3343, 3346-58, 3538-42	Вакарчук С.	4337
Балога А.	4228	Божко Є.	1923	Васецька А.	3769
Бальцерович Л.	2334	Божко С.	4447	Василенко В.	3145, 3164
Балюк Н.	1907-09, 2204, 2335, 2464, 3193, 3339	Бойко Г.	4541	Василенко Л.	4001
Барбашин А.	2949	Большаков В.	4236	Василенко С.	3201
Басараб М.	3515	Бондар В.	3543	Васьков Ю.	4216
Батрін С.	3163, 3340			Васюнець Н.	2154
Баутін М.	1910			Вауліна О.	1933-34, 2344, 3202, 3746, 3770
Бахтєєва Т.	3999			Вашадзе Г	3362
Башко В.	2822-23				

* Однакові прізвища та ініціали авторів об'єднано в одному записі незалежно від тематики їхніх творів.

Номери, що відносяться до прізвищ осіб, відображених за ознакою персоналії, подано в круглих дужках.

Вашаргалі Т.	3549	Воронович З.	1876, 2012,	Голота Л.	3374
Вашченко К.	3557		2754-57, 2797, 2844-46,	Голь Ш. де	1869
Вашук Р.	2345-46		3082, 3099, 3848, 4168	Гольденберг Л.	4584
Вдовиченко А.	3934	Ворошилов К.	(4562, 4565)	Гонгадзе Г.	(2016, 3377, 3390, 3392-93, 3446)
Вдовиченко Г.	4284, 4347, 4450, 4528	Ворушилін К.	2847	Гонта І.	4082, 4239
Ведернікова І.	1935-36, 1982, 1988, 2020, 2216, 3363	В'ятрович В.	4580	Гонтарева В.	2828
Велика А.	4451	Габер Є.	1877	Гончар І.	4412
Венгер О.	1809	Гавел В.	(4616)	Гонюкова Л.	2731
Вензовська К.	4348	Гаврилов А.	4311	Гопко Г.	1687, 1966, 2069, 2162, 2370, 2679, , 3145
Верба (Середницький) А.	4452	Гаврилюк А.	2977	Горбатюк Н.	4124
Вербицький М.	4313, 4327, (4316, 4328, 4333)	Гавришко М	4581	Горбачова Н.	4256
Вергеліс О.	1721-22, 4379, 4381	Гагін Я	3554	Горбулін В.	2371, 2613, 4091
Вернадський В.	(1679)	Газін В.	1878, 4546	Горбунова О.	1717, 1967-69, 2614, 2732, 3146, 3213-14, 3254, 3567-70, 3681, 4175
Вернигора Л.	4309	Гай А.	4454	Гордійчук І.	4256, 4301
Вернигора М.	2851, 4146	Гайжевська Л.	1761	Горенко М.	2798
Вертікова І.	1741	Галата Я.	1948-58, 2610, 3166, 3207-08, 3372, 3555-56, 3747, 3771-72, 4582	Горинь Б.	1756
Веселовська В.	3212	Галаур В.	4235	Горицвіт С.	1970, 4313-14
Веселовський А.	2606	Галковська Н.	4312	Горлов А.	3290
Винниченко В.	(4628)	Галушко С.	3772-74, 3778	Горобець Х.	2041
Винниченко І.	2971	Гальченко С.	1755, 4543	Горовиц В.	4324
Винничук Ю.	(4500)	Гальчинський А.	1836	Гоцуєнко Є.	2979, 4139-40
Виртосу І.	4545	Гамор Ф.	2978	Гоцуєнко Н.	4240
Висоцький С.	1938	Ганущак Ю.	(4581)	Грабович Г.	4449
Височанська Л.	1797, 3365	Гарань О.	1959	Грабовський С.	1976, 1780, 1839-41, 1880, 1971-76, 2372, 2849, 3215-16, 3776-77, 4176-77, 4458, 4547-49, 4585-87
Вишневська І.	4197	Гарбарчук К.	4078, 4101	Градоблянська Т.	2799
Вишневська М.	4310	Гармаш С.	4174	Гребенко Ф.	(4600)
Вишневський В.	3994-95	Гарькава Т.	1777	Грегори П.	2373
Відмарович Д.	1716	Гасюк В.	3143, 3557	Грек М.	1977
Віленський Ю.	4036	Гаутала Г.	2363	Гривінський Р.	1807, 1827, 1978, 3571, 4172, 4178, 4188, 4206, 4529, 4588
Вітер В.	3550	Геник М.	1960, 2644	Гривняк С.	3572
Вітер О.	1939, 2348, 3366, 3766-68, 4089	Герасименко Н.	4455	Григоренко А.	1978
Віткрофт С.	4610	Герасимов А.	3870	Григоренко П.	1978
Вітовська І.	4380, 4394	Герасимчук О.	1961	Григор'єва І.	3936
Вітовт Великий (лит. князь)	(4647)	Геращенко І.	2364, 2483, 3849	Григор'янц С.	3167
Вітренко Н.	2738	Гетьманцев Д.	2848	Гриневецький С.	4140
Власенко В.	1801, 1942-43, 2349, 2359, 2363, 2438, 3098, 3204, 3367-70, 3892	Гетьманчук А.	2365	Гриневич Л.	1666, 3894-96, 3917, 3928, 3946, 3948, 3960
Вовк Л.	1944-46, 2360, 2609, 2777-79, 2842, 2974	Гижий В.	4583	Гриневичева К.	(4611)
Вовк М.	4453	Гілл-Гіббінс Д.	4381	Гринів О.	1979
Вовканич С.	2361	Гітлер А.	(2429)	Гринівський Р.	4179
Войтенко В.	1835, 3998	Глотов С.	1962	Гриценко А.	2850
Войтко А.	4436	Глобуцький О.	3657	Гриценко М.	2851, 4141
Войцеховський М.	2403	Голованова І.	2199	Грібаускайте Д.	2360
Волинець Л.	3206	Головатий С.	3209-10, 3558	Гройсман В.	1980-89, 2070, 2308, 2329, 2374-76, 2402, 2407, 2439, 2467, 2490, 2560, 2615-16, 2660, 2703, 2714, 2723, 2741, 2980, 3087, 3217-18, 3324, 3547, 3553, 3567, 3573-75, 3586, 3589, 3603, 3625, 3801, 4200
Волинець М.	2753, 2974, 4079	Головаха Є.	1837-38	Громадська Л.	1990
Волков С.	2975	Головко О.	1879, 1963-65, 1994, 2366-69, 2612, 3144, 3211, 3498, 3559-66, 3635, 3775	Громенко С.	4550, 4575
Володимир Святославович (київ. князь)	(4635-36, 4572)	Головко Т.	1686, 4456-57		
Волошин В. В.	1947	Головня Р.	2030		
Волошин М.	2016, 3313, 4366	Головченко Г.	3212		
Вольвач П.	4162	Голомша М.	3374		
Ворона П.	3552				
Воронков В.	2843				
Воронков К.	2311, 2362, 2780, 3553				

Громов О.	1701-03, 1828, 2026, 2377, 2852-53, 2981-82, 3100, 3108, 3117, 3576, 4048-49, 4083, 4102-03	Долина Н.	1688-89, 1811, 1997, 2394-95, 4180-81, 4350	Завадський Ю.	4467
Грос Д.	1881	Домінський О.	3937	Загакайло О.	3147, 3853
Груба О.	1960, 2644	Доній О.	1999	Загнітко А.	4414
Грузін В.	3219	Доротич М.	3024, 4257	Загорій В.	4415
Губаль В.	2854	Драч Н.	1815	Загурський І.	1741
Гумницька Н.	1842, 2378, 4459	Дрезнер Д.	2548	Задерій І.	4051
Гуржій О.	1991	Дрималовський О.	1720, 1757, 2324, 3223, 4351	Зайка В.	1776
Гусак С.	4239	Дроздов О.	3377	Зайдель К.	4352
Гутик О.	4432, 4460	Дроздовський Д.	4431, 4465	Заливаха О. І.	(4302)
Гуцал В.	4315	Друзенко Г.	2001	Залізник Б.	1668, 2623, 3696, 4473, 4520, 4593
Даниленко В.	4461-62	Друлак П.	2397	Заліско О.	3384
Данилець О.	3552, 4155, 4309	Дрьомов С.	3378-79	Запатріна І.	2996
Данилишин Б.	2983	Дубров О.	2970	Зарудний О.	3854
Данілов О.	1883	Дубровик А.	2002, 2398-99, 2859-60, 2985, 3092	Засєда Л.	1799, 4270-72, 4534-35
Данченко О.	1704	Дубровик-Рохова А.	1893, 1984, 2003-08, 2073, 2075, 2175,	Захарін С.	3938
Даценко Л.	1884, 4142		2281, 2566, 2800, 2861-64, 2920, 2940-41, 2963, 2986-88, 3312, 3319, 3362, 3380-81, 3394, 3452, 3473, 3490, 3583,	Захаров Є.	3572, 3585
Дацюк Л.	1992-94, 2380-90, 2617-18, 2855-57, 3118-20, 3577, 4002, 4092			Зварич Р.	2406
Девіс Р.	4610			Зверєв М.	3587
Дегтярєва Ю.	1718	Дудник А.	4003	Звойницький М.	(3927)
Деканоїдзе Х.	3649	Дудюк А.	2884, 3967	Згуладзе Е.	3114, 3539, 3588, 3673
Демерс Н.	4413	Думанський В.	4589-90	Зеленкова К.	2329
Демко Т.	4311	Дьячук Е.	2782	Зимовець В.	2997
Демпсі М.	3816	Дяк О.	(4499)	Зільберман Ю.	4324
Демський С.	3375, 3655	Дяченко Н.	4317	Зінченко А.	4591
Демчишин В.	2976, 4050, 4052	Емїнов Р.	4298	Зінченко О.	4592
Денисенко В.	(4354)	Епплбаум Е.	2400	Зінченко Ю.	2014
Денисова О.	3486	Ерцен-Глерон В.	4542	Златковський М.	4438
Дерев'янка А.	2002	Есаулов О.	1690	Зубар Н.	1782
Дерев'янка С.	4182	Євенко А.	(4400)	Зубко Г.	2020, 2027, 3187, 3554
Держипільський Р.	4382	Євмененко М.	3382	Зубрицький А.	2926
Деркач А.	3462	Єльяшкевич О.	1913, 2016, 3499	Зятьєв С.	1921, 3487, 3792, 4110, 4551-52, 4594-95
Деркач М.	3101	Єременко С.	2017	Ильюк А.	2021, 3841, 4072
Десятерик Д.	1896, 1995	Єрмак Г.	3383	Іван Павло II (папа)	(4567)
Дешко А.	2858	Єрмілов С.	3013	Іваненко В.	4230
Дешиця А.	2391	Єрмоленко В.	4432	Іванів М.	3687
Джакомопулос К.	3582	Єрофєєв Є.	3750	Іванів Р.	2022
Джанікян А.	1686	Єрьоменко А.	2993-95, 4082	Іванів С.	2023, 2998, 3385, 3590
Джемілев М.	3222, (4372)	Єрьомін А.	1886, 2403	Іванов С.	1802
Дженджериста Г.	2392	Єскіна О.	2030	Іванченко О.	1916
Джентілоні П.	2449	Єфимов О.	4387, 4397	Іванюк М.	1774
Дзекон Г.	(3162)	Єфремов С.	3584	Івашко О.	1812, 2999-3000, 3591, 3962, 4212
Дзюба І.	1996, (4442, 4475)	Жадан С.	(4527), 4460	Іващенко О.	4143
Дзюбенко-Мейс Н.	4463	Жалило Я.	2801	Івченко Р.	2867
Димань Л.	1885, 3582, 4381	Жаріков М.	4274	Івшина Л.	3319
Діров Д.	4293	Жарінова А.	1691	Ігнатенко О.	3148
Дмитренко Л.	3850	Жданов І.	4402-04, 4406	Ігнатів Н.	4531
Добнов В.	2393	Жебрівський П.	2010-11	Ілленко Б.	4231
Добродомов Д.	3376	Жежера В.	4383-84, 4488	Ільєнко Л.	4294
Доброта В.	3248, 3410	Женченко В.	4318	Ільницький В.	2024, 3227, 3386, 3592
Довгий О.	4464	Живко О.	2296	Ільницький Д.	1668
Довгопол Я.	3851	Жмілько В.	3585	Ільченко О.	4468
Довженко Д.	2781	Жолудь О.	2012	Ісаченко С.	3594, 4125-26
Довженко М.	2763	Жук І.	1828	Ісмагілов С.	1827
Довженко О.	4368, (4374)	Жуков Ю.	4077	Ішінгер В.	2408
Довженко О. П.	(4370)	Жулинський М.	1719, 4466	Іщенко Г.	1693, 2026, 2802, 3002-04, 4052-53, 4144, 4213-16
Докучаєв В.	(3992)	Журавльов О.	2013, 2405	Іщенко Ю.	3595
Долгов І.	3779				

Йогансен М. Г.	(4667)	Кільницький О.	3007	Колобов Ю.	3162
Кабаненко І.	3780, 3829	Кільчицький Є.	1709	Колодій П.	3615
Кабачинська С.	4273	Кінах А.	2044, 3102	Коломак В.	3543, 3725, 4005, 4031
Кавун О.	4093	Кіндереви́ч А.	3968	Коломойський І.	(1952, 2032, 2130, 2747, 3492)
Каденюк Л.	(4110)	Кінзерська Ю.	2045, 3395, 4355	Кольваф В.	4055
Каїро А.	2409	Кірш О.	2868	Кольченко О.	1895, 2085, 3524
Калашник О.	4353	Кіч Т.	1723	Комісаренко О.	1743
Каленюк Д.	3387	Клименко Н.	1761	Коморовський Б.	2420, 2069-71
Кандиба О.	4469	Климовська Н.	2046, 3149	Конарева Л.	1784, 1846, 2057, 4322, 4601
Кап Р. (Фрідман Е. Е.)	(4554)	Климчук О.	3602	Кондрашов О.	3616-17
Капітоненко М.	2627, 2706	Клих С.	2680	Кониський О.	4456
Каплан Н.	2254	Кличко В.	2090, 2729, 2745, 3627	Конквест Р.	4610
Капсамун І.	1887, 1984, 2028-39, 2075, 2133, 2165, 2221, 2281, 2315, 2410, 2411, 2668, 2719, 3145, 3164, 3228-32, 3263, 3302, 3319, 3388-93, 3404, 3427, 3499, 3520, 3596, 3757, 3780-81, 4304	Клімашенко К.	4202	Коновалець Є.	(4351)
Капуста Т.	1669, 3233, 3897, 4004, 4073	Клімкін П.	2047, 2094, 2333, 3179	Конончук Т.	4433
Капустін А.	2334	Клімчук Б.	(4481)	Константинова К.	4337, 4483
Карабиць К.	4319-20	Кліх Б.	2415	Коняєва Т.	4501
Каранда Я.	3597	Клочек І.	3939	Копровська І.	3787
Карандій В.	3905	Клочко М.	2048	Кораблін С.	2882, 3124
Карасьов М.	4470	Клочко Р.	4437, 4597-99	Корбан Г.	(3339, 3372, 3388, 3399, 3425, 3431, 3441, 3477)
Кардашук М.	(4512)	Ключев О.	3235	Корж О.	3618
Карпа І.	4460	Ключ І.	3970	Корж Р.	4112
Карпенко Л.	4260	Княжанський В.	2007, 2049-50, 2720, 2758, 2783-84, 2803-04, 2869-75, 3008-16, 3059, 3103, 3122, 3381, 3500, 3603, 3783, 4054, 4074, 4079, 4084-85	Корнацький А.	3619
Карпенко О.	4321, 4471	Княжицький М.	1793	Корнієць О.	3463
Карпеченко І.	2628	Коваленко С.	1888, 2051, 2416, 2631-33, 2805, 2876, 3017, 3169, 3501-02, 3604, 3784, 3899, 4217, 4600	Королевська Н.	3115, 3847
Карпюк М.	2680	Ковалів І.	2759, 3900-04, 3940-41, 3957	Корсак І.	4509
Картер Е.	2531	Ковалів Ю.	1693	Косенко О.	2058, 3023, 3104, 3140, 4056
Каспаров Г.	2412	Коваль Г.	2995	Косенко С.	1743
Каспрук В.	2413, 3598	Коваль Л.	1843, 2052-54, 2760-62, 2877, 3396, 3605-06, 3785, 3855-58	Косий М.	3620, 3959
Каспрук О.	3723	Коваль О.	1889-90, 2485	Косів М.	4602-03
Касьяненко Н.	1759	Коваль П.	3607	Коскін В.	1690, 2240, 2479, 4293, 4295-96, 4300, 4307, 4318, 4464, 4485, 4495, 4543
Касьянов Ю.	1742, 2040	Коваль Ю.	4473	Космина В.	3024
Катамадзе Г.	2839	Ковальов С.	1806	Костенко В.	3991
Катрич А.	3967	Ковальова В.	1691, 1783, 2417, 2785, 2878-80, 3018-20, 3123, 3236, 3608-12, 3659, 3859	Костенко Л.	(4443)
Квіт С.	1694, 3898, 3914, 3924, 3951, 3953	Ковальчук А.	4474	Костенко О.	2087
Квіташвілі О.	3945, 4022, 4032, 4034, 4037	Ковальчук Л.	4416	Костинський С.	2421
Квітка Г.	3005, 3530	Когут І.	2418, 2721, 3942	Костов І.	2059
Кельбус К.	4182	Кожан І.	3860	Костюченко Ю.	1670
Кендзьор Я.	2041	Кожедуб Т.	4475	Косянчук І.	2060, 2077, 3025, 3239-40, 3398, 3861, 4086
Кернес Г.	(1908, 2182, 2292, 3311)	Козак І.	2055, 3021-22, 3613, 4165	Кот С.	4604
Керрі Дж.	2476, 2537-38, 3338, 3394	Козинець П.	2881	Котєв В.	1844
Кирей Р.	3006, 3599-3600, 4127	Козлова Т.	3963	Котляр А.	1742, 1809, 3206, 3875
Кириленко В.	1721-22, 1724, 1770	Козловський В.	3195	Кохан О.	4295
Кириленко І.	4159	Козловський І.	2419, 3786, 3817	Коханець Л.	3655
Кириленко Т.	2043, 2414, 2630, 3601, 4201, 4248	Козловський О.	4030	Коцарев О.	4467
Кириллов М.	3091, 4145	Козубов Д.	2056	Коцюба О.	3240
Кириченко І.	1813, 1860, 3782	Колесник Г.	3237	Коцюбинський І.	1762
Кир'ян Н.	1735, 1760, 1959, 3234, 4354, 4596	Колесниченко В.	3503	Коцюбинський М.	(1762)
Ківа Д.	4111	Коліушко І.	3614	Коцюбинський Х. М.	(1762)
Кідрук М.	4472			Кошиць О. А.	(4340)
Кізлова О.	4336			Кравченко Ю.	3404, 3436
				Кравченко В.	2323, 2422-25, 2634, 2950, 3170, 3748
				Кравчук Л. М.	2061, 2564
				Краєвський С.	2700

Кралоук П.	2062, 4441, 4605	Кучма Л. Д.	(2016, 2028, 2245, 3377, 3381, 3404)	Лісовський Б.	4032
Крамарчук О.	1822, 2426-27, 2635, 3105, 3399, 3621, 3788, 4227	Кушнір Б.	3615, 4006, 4104	Літинський С.	3223
Красляньський А.	4128	Кушнір І.	2077	Літковець Т.	3791
Красовицький О.	(4207)	Кушнір О.	2786	Ліховий І.	4266
Кремень В.	1671	Куш Л.	1847, 2010, 2753, 3026, 3409, 3630, 3864	Ліщенко Ю.	1695, 3411, 3634, 4305
Креминь Т.	2884	Куш П.	3027, 3028	Лобановська В.	2230, 3587, 3898
Кресін Д.	4476	Куян С.	2887, 3029-30	Логінов Я.	3172, 4420
Кресіна І.	2063	Лавренюк А.	2078, 2639	Ложкін Б.	2181
Кривда М.	3125, 3971-73, 4169	Лавренюк Б.	3789	Лопатинський Р.	4324
Кривоніс О.	3622	Лавренюк С.	2079, 2436, 2724, 2888-89, 3246-47, 3504, 4612	Лосев І.	1789-92, 1891, 2093-95
Кривонос Р.	2429	Лавриш Ю.	2149	Лоссовський І.	2440, 2441
Кривцун Д.	1837-38, 1845, 2001, 2028, 2030-32, 2036-38, 2064-69, 2075, 2101, 2112, 2117, 2124, 2197, 2231, 2418, 2430-32, 2636-37, 2722, 2727, 3203, 3229-30, 3241-44, 3264, 3288, 3300, 3319, 3391, 3400-02, 3435, 3499, 3596, 3623-24, 3699, 3708, 3755, 3824, 3943	Лавров С.	2421	Лубківський Р.	(4492, 4506), 4616
Кривцун І.	2034	Лагард К.	1940	Лубчак В.	1782, 1793, 1799, 4172, 4183, 4188, 4194, 4198-99, 4323, 4367, 4479, 4553
Криницький В.	1716	Ладомська Я.	1848, 3335	Луговий М.	4157
Кричеський В.	1773	Лазаренко І.	4243	Луканська А.	1666, 3032, 3907-08, 3932, 3946
Крісті А.	(4436)	Лазепко І.	2890	Луканська Г.	1850
Кріт З.	2433	Ламмерт Н.	3801	Лукас Е.	2410, 2546
Крутых Н.	2071	Ламохіна Т.	4417	Лукашенко О.	1886
Крючков О.	2072, 3627, 4057, 4108, 4166, 4242	Ландік В.	2437	Лукашик Ю.	3792
Кубіліус А.	2073	Ландсбергіс Г.	2438	Лук'яненко Л.	1814, 3251
Кужеев П.	4183	Лановий В.	2793	Лук'янчук Г.	3252, 4325, 4617
Кужель О.	1969	Лань М.	(1911)	Лумумба П.	(4537)
Кузнецова А.	3628	Лара Ф.	1807	Луніна І.	2892
Кузьменко К.	2074	Ларіонов П.	4477	Луценко Ю.	1892, 3238, 4078
Куклін О.	3944	Лашенко С.	2080, 4418	Лучіані К.	3635
Кулаєва А.	3403	Лебеденко Л.	2787, 3865, 4613	Львов Б.	3505
Кулик В.	3314	Лебідь Н.	2081	Львова І.	4618
Куликов А.	1802, 4184	Левицька Л.	1744	Любка А.	3412
Кулинич П.	4146	Левицький М.	4419	Люта Г.	3034
Кулініч О.	3618, 3629, 3862	Левченко К.	3248, 3410	Лютер М.	4560
Куліч В.	3597	Лемешко Т.	4515	Ляшко О.	2096-97, 2180, 2233, 2258, 2442-43, 2733, 2763-64, 2893, 3035-37, 3062, 3868, 4058, 4148
Куліш Н.	4462, 4519	Лемик В.	2611	Магда Є.	2641, 4498
Куліш П.	(4508)	Леонов О.	(4115)	Магера А.	3253-54, 3636
Кульчинський М.	4606	Леошко В.	1786, 3031, 3866	Мазур В.	1672, 4237
Кульчицька К.	2638	Лех В.	4186	Мазур Ю.	3038
Кульчицький С.	1846, 3787, 4607-10	Лехман Т.	1872	Макаревич А.	4326
Кунадзе Г.	2434-35	Лещенко С.	2181	Макаренко Г.	4421
Купрій В.	2075, 2748, 3171	Ливик А.	4232	Макаров О.	2098
Купрін О.	(4440)	Лизанчук В.	1849	Макарський О.	4189
Купріна В.	(4317)	Лильо Т.	1787	Макеев В.	4446
Купчик Л.	4611	Липинський В.	4493	Маккейн Дж.	2362, 2444, 2596
Кур В.	3404	Лисенко М.	(4323)	Максимова Н.	1766, 4203, 4289
Курдельчук Д.	3173	Лисенко Р.	4323	Максимович Б.	1851
Куріцин Б.	4385	Листопад О.	1788, 2082, 2144, 3150, 3974-79, 4007, 4129-31, 4133, 4170, 4187, 4249, 4614	Максимович М.	(4621)
Куровець І.	4401	Лисянський Ю.	(4540)	Малаков Д.	4275, 4554
Куромія Хіроакі	4532	Литвин В.	2083-84, (2153), 4615	Маланюк Є.	(4452, 4491)
Кухар М.	2788	Литвинов С.	2087	Малєжик К.	3637
Куценко З.	4243	Лиховид І.	1745, 1763-64, 2085-90, 2891, 3151, 3249-50, 3631-33, 3790, 3867, 3905-06, 3929, 3945, 3980, 4008-09, 4106, 4250, 4261-62, 4405, 4274, 4478	Малинка В.	1739
Кучер М.	4147	Лібанова Е.	1850, 2091	Малиновський Б.	3039, 3256
Кучерява О.	1785, 2076, 2723, 2885-86, 3405-08, 3863, 4185	Ліберман А.	2407	Малиновський О.	3152, 3173
		Лігостаєва С.	1765	Маліж Ф.	4059
		Лікарчук К.	3106	Малімон Н.	3791, 4263, 4480-81
		Лісовська Н.	(4677)	Малолєткова О.	2806-07, 2894-98, 3040, 3126, 3616, 4149-50, 4171, 4218

Мамчин В.	1823	Мешко О. Я.	(4625)	Немилівська Н.	2661-62
Манорик П.	1676	Мизинюк А.	2122	Немирич С.	2663
Маринеско О.	(4547)	Миколаєнко В.	3655	Нестеренко А.	1773
Маркерт Т.	2445	Миколаєнко Н.	3648	Нємцов Б.	(1887)
Маркс К.	(1854)	Микольська Н.	3108	Никоненко В.	4233
Маркус Л.	2099	Миколюк О.	2908, 3930, 3949-50,	Нитка В.	2138-41, 2765, 2911-12,
Мартин В.	2899, 3413		3982-83, 3996, 4011, 4033,		3265, 3429-30, 3549
Мартиненко М. В.	3177		4132, 4244	Нікітенко К.	4556, 4624
Мартиненко О.	3585	Миревський І.	1824	Ніколаєва Т.	4487
Мартинець С.	4618	Миронова Є.	(1767)	Нільсен Е.	4335
Мартинов А.	2100, 2446-48, 2643	Мирошніченко А.	3423	Новак Д.	4358
Мартинюк М.	2788	Митницький Е. М.	4386	Новак Е.	2142, 2913, 3053-57,
Марухняк Й.	4327	Мицик В.	1725, (4613)		3666-67, 4060, 4167
Марцевич Л.	4329	Міклош І.	2123	Новак О.	2143
Марчак Д.	2900	Мінаков М.	2124	Новиков І.	2477, 3159, 3509-10
Марченко В.	(4606)	Мірошніченко А.	3656	Норман Л.	2478
Марчук А.	4296	Мішковський В.	2325	Обама Б.	(2225), 2366, (2392,
Марчук Є.	1960, 2259, 2644	Міщенко М.	3658		2443, 2525, 2529), 2951, (3816)
Марчук Ю.	4131	Міщенко У.	4536	Обрамбальський В.	1746
Маскалевич І.	4075, 4219	Мовчан П.	4622	Овсієнко В.	4625
Матвієнко А.	2101	Моїсєєва Т.	1673-75, 2470, 3424,	Овчаренко І.	2144
Матіос А.	3486-87		3636, 3911, 3951-52, 3956,	Овчаренко Е.	1692, 1772, 1758,
Матус І.	4220		4012-14, 4034		1767, 4303, 4330-31, 4334,
Махінчук М.	1808, 4251	Мойсєєв С.	4387-88		4339, 4341, 4378, 4389,
Махно І.	4505	Молчанова Н.	4533		4390-93, 4398, 4422
Махун С.	2449	Мороз О.	2127	Огневий К.	1796, 2145-46,
Мацегора К.	1794, 2102-11,	Мосейчонко І.	4505		2147, 3058, 4162
	2450-58, 2645-55, 2809-11,	Мосійчук В.	3659	Огрязко В.	2148, 2479, 2510,
	2901-03, 3041-47, 3107, 3127-29,	Москалець К.	4483		2637, 3668
	3257-60, 3414-18, 3506, 3638-47,	Москаль Г.	(2141, 3468, 3713)	Ожигін М.	1696
	3749, 3793, 3869, 3909, 3947,	Мостова Ю.	2128-30, 3425	Олександр (Драбинко) О. М.	
	3981, 4190, 4406	Моцик О.	2471	(митрополит)	2149
Машковський С. О.	3648	Моша С.	2048	Олександрів С.	2914, 3267, 3799
Машовець К.	2112	Мошняга Л.	2131	Олійник Б.	4484, 4488-89,
Медуниця Ю.	1768, 2113-16,	Мудрак Л.	3314		(4516-17)
	2459-63, 2656-58, 2812, 2904,	Мудрак-Ковалів О.	4484	Олланд Ф.	(2476, 2493, 2513,
	3048-50, 3130, 3153-54, 3419-20,	Музичко О.	(4486)		2523, 2536-37, 2547, 2558,
	3649-50, 3794-95, 3910, 4105,	Муляр О.	4151		2576, 2624)
	4113-14, 4357	Муравський А.	4095, 4221	Олтаржевська Л.	4394
Мейс Дж.	(1780)	Муравський П. І.	(4343)	Ольшевський В.	3133
Меккель М.	2464	Мураєв Є.	1853, 2094	Омельченко Г.	2150, 4626
Мельник А.	2465-66, 3797, 4619	Мусієнко Н.	4469	Омельченко О. О.	2072
Мельник В.	4297, 4620	Мусій О.	3262	Омеляненко В.	4286
Мельник О.	2117, 4252, 4328	Мусіяка В.	3263-64, 3705	Омелянчук І.	2952, 3669
Мельник П.	1743, 2734,	Мушкетик Ю.	4623	Онищенко Г.	1794, 2151
	2750, 3651	Мюллер С.	3912	Онищенко Н.	4332
Мельник С.	1704, 1873, 2118-20,	Набруско В. І.	1795	Онищенко О.	1676, 2234, 3886,
	2905-07, 3051, 3155, 3261,	Нагорна Н.	4035		3913, 3926, 3933
	3421-22, 3507-08, 3652-54,	Нагулка Ю.	1758	Опанасюк І.	3511
	3948, 4010	Надал С.	3660	Опара М.	4155
Мельникова О.	1852	Наєнко М.	4485	Оренштайн Я.	(4209)
Мельниченко В.	4621	Назаренко В.	2132, 3109	Осадчук А.	4490
Мельничук А.	4329	Назаренко М.	4141, 4152	Осадчук П. І.	4490
Менделєєв Д.	4094	Най Дж.	2473	Осипчук Н.	1774
Мензатюк З.	4482	Найденов П.	1816	Особова О.	2664, 2915, 3080,
Мериков В.	2121	Наконечна Л.	3661-62, 4153		3670, 4191
Мерило Я.	1705	Наливайченко В.	(2036), 2133,	Остапович І.	4311
Меріло Я.	1713		(2260), 3389, 3426-27, 3663	Осьмак К.	(4596)
Меркель А.	(2331, 2443, 2476,	Намозов О.	4486	Павелко А.	2905
	2493, 2537, 2547, 2558,	Насіров Р.	2181	Павенцький-Фільтц О.	2152
	2575-76, 2624)	Науменко А.	3664	Павленко О.	3111, 4133
Мефодій Солунський	(4673)	Неїжмак В.	3665, 4154	Павленко Р.	4036

Павленко С.	2916, 3431, 3671, 4660	Подольський О.	3390, 3392-93, 3436	Путілов А.	3000
Павличко Д.	1797, 2153, 4491-92	Подольський О. І.	2016	Путін В.	(1805, 1893, 1908, 1959, 2165, 2372-73, 2397, 2410, 2412-13, 2429, 2466, 2493, 2517, 2526, 2529, 2546-48, 2562, 2581-82, 2584-85, 2589, 2593, 2607, 2624, 2682, 3158, 3182, 3821)
Пайєтт Дж.	2665	Поєдинок М.	4156	Пушкарук Н.	1845
Палійчук Ю.	2154	Покальчук О.	1697, 1742, 1747, 1858, 2166, 3803	Пшонник Й.	(4653)
Пальцевич Ю.	4315, 4333	Полісенко Д.	2199	Пьолхкінг М.	2496-97
Пальчиков Д.	3691	Полішук В.	2492, 4276	П'ятериков С.	1799
Панасюк О.	4627	Полішук І.	1707, 1816, 2026, 2167, 2295, 2767, 2814-15, 3157, 3175, 3274, 3437-40, 3491, 3512-13, 3678, 4234, 4403	Рабенко С.	4157
Панич О.	1677	Полішук Т.	4363, 4388	Радіон В.	4134
Панфілов О.	1893	Полторак С.	3804, 3805, 3806, 3811	Радковець Ю.	2681
Панченко В.	4628	Полумацкевич Б.	2918	Радченко О.	3918
Папенко М.	2155-56, 3432, 3915, 4016	Поляков О.	3167	Радченко С.	3918
Параджанов С.	(4369, 4377)	Пономаренко С.	4494-95	Райман О.	4326
Парпалей І.	4395	Попов О.	3462	Райхель Ю.	2191-92, 2499, 3750-51, 4558
Парубій А.	2157-58, 3433	Попова О.	3679	Ранков П.	2500
Парфенюк В.	4486	Попович П.	(4110)	Расмуссен А. Ф.	2501
Пархоменко Л.	3672	Порошенко П.	1728, 1887, 1906, 1908, 1918, 1940, 1993, 2108, 2110, 2012, 2159, 2168-70, 2172-73, 2677, 2267, 2343, 2456, 2493, 2527, 2537, 2558, 2576, 2607, 2609-10, 2650, 2652, 2676-78, 2685, 2687, 2692, 2701, 2729, 2745, 2974, 3089, 3156, 3202, 3225, 3258, 3307, 3326, 3338, 3355, 3411, 3441, 3579, 3596, 3732, 3737, 3765, 3796, 3802, 3981, 4193, 4448, 4564, 4652, 4675	Рахманін С.	2193-94, 2205, 2502, 3282-83, 3588, 3683
Пасова Т.	2159, 2480-84, 2666-67, 3110, 3134, 3156	Портяк В.	1761, 4496	Рахмістрюк І.	3919
Пасочник В.	2927	Потапенко Ю.	1729	Рашкевич Ю.	3935
Пасхавер Б.	3059	Потебня О.	4424	Рева Т.	3860
Паттен К.	1854	Походзяєва І.	2918	Реверук В.	3284
Пауер С.	2485	Правденко С.	1797	Ревенко А.	1829
Пекло Я.	2486	Пригорницький Ю.	3158	Резниченко В.	2195
Пекний О.	3269, 3434, 3673-74	Прилипка О.	1817, 2736	Резнікович М.	4396
Перепелиця Г.	2544, 2668, 3800	Примак В.	3896, 3960	Резніченко В.	(2032)
Пересунько Т.	4493	Примаков В.	(4589)	Рехвіашвілі А.	4401
Перстньова Н.	2917, 3676	Примаченко О.	3480	Решетняк О.	2080
Петен А.-Ф.	1869	Пришутів Е.	4497	Рибальченко А.	2602
Петренко Є.	2487, 3060	Продан О.	2175	Рибальченко В.	3685, 4409
Петренко М.	(4510)	Прокопенко Л.	4174	Рибка С.	1709
Петренко П.	2160, 3148, 3161, 3512	Прокопенко М.	1708, 2176-78, 2680, 3403, 3807, 3954, 3984, 4222, 4245, 4264, 4277, 4304	Рибчинський Є.	2197
Петров В. В.	1706	Прокопенко О.	3805, 3808-13, 3871-73, 4476	Рибчинський Ю.	(4521)
Петровська К.	1855	Прокопчук С.	3064-65	Рижков В.	1736, 1748, 2790, 3285-86
Петроє О.	1856	Процюк О.	2009	Рийвас Т.	3135
Петрушенко М.	1726-27, 1857, 2161, 2766, 3677, 3916, 4629-30	Пташник В.	3442, 3681	Рильський М. Т.	(4497, 4513-14, 4522, 4525)
Печериця Г.	3061-62	Пузанов О.	3275	Рильський Т.	(4525)
Пивоварський А.	4103, 4215	Пукач О.	(3393)	Ричка В.	4633-36
Пилипенко Г.-Гр.	4246, 4282, 4359-60	Пукіш-Юнко І.	1859, 1894, 2135, 2179-89, 2266, 2292, 2494, 2735, 2737-38, 2768, 3159, 3176-77, 3276-81, 3428, 3443, 3492, 3514-17, 3682, 4228, 4498	Різак М.	3686
Пиріг Л.	4017, 4631			Різнюк Л.	4499
Пирогов С.	4361			Різнюк С.	3199, 3287
Писанська В.	2488, 2669-71, 3063, 3797, 4619			Різнюченко Ж.	4286, 4290
Півторак Г.	4557			Ріхтер С.	(4306)
Підвисочанська Л.	3270			Роговцева А.	4397
Підгора-Гвиздовський Я.	4362			Рогозін Е.	2739
Підлужна Ю.	3342			Родик К.	4500
Пінзель І. Г.	(4284)			Роздобудько І.	4501
Піняк М.	1773			Розенблат Б.	2199, 2921, 4093
Післегін О.	1709			Розенко П.	3025, 3858, 3874-75
Плахта Д.	1815, 2162-63, 3272, 3802			Розумний І.	4364
Плевнелієв Р.	2703			Розумний М.	2200, 3288
Плохотнюк Н.	4632			Романова К.	1775
Плющ І.	2164			Романчук О.	3289
Подгорна В.	2165, 2735, 3273, 3435			Романюк Д.	2271

Романюк М.	2786, 3687	Свентах А.	1834, 1861, 2126,	Сковорода Г. С.	(1808)
Романюк Я.	3290		2214-15, 2686, 3446, 3706,	Сколотяний Ю.	2847, 2867, 2927
Ромашкіна О.	2201-03, 3291-92, 3688-89, 3876-77, 4018		3920, 4172, 4193-94, 4365-66, 4463	Скоропаденко З.	4305
Ромашко Г.	1776, 2503, 3690	Свенчицький М.	2216	Скринченко В.	4537
Ротфельд А.	2505	Сверстюк Є.	(1806, 4457)	Скрипник В.	2741, 3698
Рохов Р.	3943	Сверстюк Є. О.	(4650)	Скрипник О.	4021-23, 4038, 4641
Рубан В.	4447	Свитко С.	3692-93	Скурбаті А.	3267
Руда О.	3212	Світліковський М.	4159	Скшипчак В.	3817
Руденко Ю.	4502	Святненко А.	3071	Слабошпицький М.	4508-09
Руденко Я.	4341	Святоцький О.	3290	Славина С.	4494
Рудніченко Н.	4308	Северновская В.	2218	Славина С.	4287
Рузвельт Ф.	(4283)	Севрук Ю.	3348	Следзь С.	2928, 3112
Руснак О.	4310	Селезнев В.	2791, 3955	Слишинський В.	2726
Ручка А.	1860	Селезньов А.	4163	Слоссер Д.	(4028)
Рушай-Шалагінова О.	4637-38	Селіванов А.	3297-98	Смешко І.	3074, 3699, 3716
Рябчий І.	1678, 4503	Семена М.	4298	Сміян Н.	1966, 2227, 2817,
Рязанов Е. О.	4363	Семененко Н.	4335		3075-76, 3171, 3209, 3303-10,
Саакашвілі М.	2204, 3065, 3675-76	Семенченко М.	2219, 4037		3518, 3521, 3700-03, 3879,
		Семенюк-Самсоненко В.	3381		3921, 4186, 4195, 4223
Савків Б.	1679, 4639	Семеняк В.	4506	Смолій В.	4642
Савченко В.	2430	Семерак О.	2688	Соболев Є.	1698
Савченко Н.	(2081, 2285, 2493, 2499, 2504, 2509, 2607, 2619, 2624, 2629, 2704, 3144, 3158-59, 3509-10, 3515-17, 3521, 3526, 4450, 4507, 4526)	Сеник В.	3447	Сова О.	4038
Савченко С.	3815	Сенцов О.	1895, 2254, 3144, 3524	Совсун І.	3956-57
Савчин М.	3293-94	Сенченко А.	2220-21, 3457	Соколинська А.	3311
Савчишин А.	4292	Сербин Р.	1896	Соколов Б.	2228-29, 2549-50, 3752, 3818-22
Савчук С.	4062	Сергєєв Ю.	2516, 2689, 3180	Соколов О.	2230, 4229
Сагайдачний І.	4559	Сергєєва М.	2222, 3299, 4019	Соколова С.	1730, 4266
Садовий А.	2205, 3691	Сергієнко В.	2740	Соколовська А.	2929
Садовий М.	2734	Сергієнко О.	3448	Соколовська М.	2551
Садовник О.	4404	Сергійчук В.	4640	Соловей Ю.	2620, 3077
Садовська К.	3387	Сердюк Л.	(4376)	Соловій Х.	4337
Саєвич Ю.	2225	Серебрянский Д.	2926	Солодкий С.	2231
Саєд Б.	2206	Серебрянська Д.	2892	Солоненко М.	4080
Сайко Л.	2486	Серета А.	3072	Солонтай О.	2154, 2727, 3312-13
Сакварелідзе Д.	3347	Середницький А.	(4491)	Солошенко Ю.	1894
Салига Т.	4504	Серьогіна С.	3694	Сорока В.	1749
Саліхова О.	4096	Сергєєва М.	3073, 3449-50, 3878	Сорока М.	1801
Самаєва Ю.	2769, 2847, 2922-25, 3068-69, 3106, 3455, 3875, 4158	Силіна Т.	2291, 2517-21, 2690	Сорока С.	2552
Самар В.	2207-12, 3295, 3444, 4192	Симоненко В.	(4523)	Сорос Дж.	2553
Самойлов Г.	3991	Симоненко П.	2738	Сосницький Л.	3704
Самокиш І.	2213	Симонова Л.	3493, 4087	Співаковський О.	3887, 3922
Самокиш І.	1895, 1924, 2148, 2445, 2477, 2507-14, 2579, 2594, 2683-84, 3070, 3179, 3184, 3394, 3509-10, 3526, 3989, 4304, 4438	Сингаївський М.	(4477)	Ставиченко Г.	4338
Самсоненко Л.	3065	Синцов О.	3695	Ставнійчук М.	3244, 3314-15, 3522
Самсонова Н.	1752	Синютка О.	3696		
Сандел Т.	1724	Сироїд О.	2223, 2232, 2268, 2428, 3191, 3300, 3308, 3518, (3630)	Стадниченко В.	2233
Сандул Ю.	3296	Сирота К.	1787	Сталін Й. В.	(4283, 4562, 4548, 4556, 4628)
Санін Д.	4202	Сисоєнко І.	4020		
Санникова О.	1806	Ситник А.	3451	Старовойт І.	1731
Санченко А.	4540	Сівкович В.	3462	Стасенко Б.	4204
Сатпаєв Д.	2685	Сікорський М. І.	4251	Статников Д.	1680
		Сінченко Д.	2224, 3301, 3697	Стеблик Г.	2930
		Сіренко В.	4336	Стегній В.	4115
		Сірий М.	3174, 3302, 3452, 3519, 3520	Стейнбек Дж.	(4554)
		Сірук М.	1687, 1897, 2059, 2061, 2225-26, 2263, 2331, 2341, 2345-46, 2397, 2415, 2421, 2444, 2465-66, 2470-71, 2516, 2522-48, 2565-66, 2577-78, 2585, 2665, 2685, 2689, 2691-95, 2706-07, 3145, 3164, 3174, 3181-83, 3341, 3745, 3779, 3816, 4544	Стеколенко І.	4197
				Сельмах І.	3313
				Степаненко А.	2176
				Степанець Г.	4198
				Степова О.	2234, 4347
				Стеценко К.	1862, 4339
				Стеценко С.	1750
				Стець Ю.	1685, 2214, 3531, 3706

Стилянідіс Х.	2402	Толстой Л.	1854	Фелтман Дж.	2556
Столтенберг Є.	2686, 2694, 3202	Томбінський Я.	2243, 2699, 3456	Фельдман В.	4116-21, 4161
Стрелюк О.	3958	Томенко М.	3001	Ференц В.	1732, 4425
Стриж О.	3316	Томін О.	2243	Фесенко В.	(1902)
Стус В.	(4511)	Топачевський А.	4650	Фесуненко А.	4565
Суворова Т.	2235, 3453, 3707, 3823	Торба В.	1802, 1838, 1865-66, 1883, 1923, 2011, 2035, 2040, 2042, 2133, 2206, 2244-62, 2336, 2437, 2561-64, 2743, 2746, 3092, 3164, 3186, 3196, 3210, 3251, 3273, 3321-23, 3392, 3427, 3457-62, 3477, 3525, 3664, 3712-15, 3772, 3774, 3826-30, 4097	Філатов Б.	2782
Сугоняко О.	1898			Фіалко Д.	4299, 4319
Судоргін В.	4278			Фіголь Т.	4512
Сулима С.	4135			Філатов А.	4371
Султан А.-Х.	(4571)			Філатов Б.	2280-81, 2727, 2746
Супрун М.	3737			Філіпчук Г.	4453
Супрун У.	3737			Філіпчук Н.	2164, 2573
Суржик Л.	1680-81			Філонова С.	4566
Сушко І.	2638	Торнберрі М.	2565	Фількенштейн Б.	4445
Сушко О.	2697	Трапезнікова Д.	3074, 3716, 3896, 3960	Фірташ Д.	1919
Сушко С.	2514,			Фірташ Д. В.	2957
Сущенко Р.	2047, 4112	Траппетт Д.	2263	Фішер Й.	2574-75
Схимомонахия Катерина	4643	Тримбач С.	2264, 4368-70	Фіялкович В.	2747, 3468
Сюндюков І.	1825, 2237-38, 3454, 4279, 4510-11, 4530, 4544, 4560-63	Трохимчук С.	2265	Фоменко О.	1930
		Трошкова А.	3324, 4039	Фоменко Ю.	1866
Танчин І.	2239	Трумен Г.	4548	Франко І.	(4520)
Танюк Л.	1737, 4466	Тубольцев Л.	4236	Францевич М.	2282
Таран В.	2240	Тугай Л.	4382	Франчук М.	2220
Таран К.	4523	Туглук В.	3717	Фредріксен Й. Е.	2577, 2706
Таран Л.	1731, 4468, 4482, 4496	Тука Г.	3080, 3712	Фріз І.	3834
Таран С.	2241	Туниця Ю.	2700	Фролова Е.	2283
Тарасова О	4340	Туров І.	2953	Фуйор В.	2284-85
Тарута С.	1973, 2818	Турчинов О.	1887	Хавронюк М.	3469
Таукач О.	2555-57, 3185	Туск Д.	2419	Халимоненко Г.	4410
Тацій В.	3959	Тюрин А.	4232	Халпахчі А.	4373
Терен І.	3318, 3524	Тюрін А.	1925	Хан Й.	3586
Терентьев Ю.	3455	Удовенко В. В.	(4663)	Хандогій В.	2707
Терещенко М.	2064, 2312, 3319, 3624, 3708	Удренас Н.	2566	Хара О.	4568
		Узарашвілі О.	1904, 2294, 3463-65, 3467, 3718-19, 3720, 3831, 4040	Харріс Д.	1981
Тернівський Т.	3079, 4151			Харченко О.	2286, 3328
Тернопільський М.	2742	Уклеба М.	2567	Хасевич Н.	4297
Тертишна О.	4160	Українка Л.	(4471)	Хербст Дж.	2578
Тетерук А.	1969	Уманський І.	3881	Хіггінс Е.	2579
Теффт Дж.	2594	Умланд А.	2569	Хлебникова Я.	2580, 3986
Тимоць І.	1798, 1800, 1803, 1805, 1830, 1899, 2396, 2495, 2581, 3990	Уніговський Л.	3081	Хлебникова Я.	4066
		Унковська Т.	2931	Хмара О.	3470
Тимошенко В.	2558-59, 2573, 3379	Уруський О.	4116	Хмельницький Б.	(4642, 4661)
		Усенко Л.	2151, 3334	Хоменко О.	2748
Тимошик М.	1863, 3923, 4205, 4648-49	Ухмановський О.	3212	Хом'як О.	2505, 3882, 3894, 3924, 3961, 4531, 4655, 4656
		Файзулін Я.	4653	Хромяк А.	3964
Тимошук О.	3710, 4538	Фан Чімяо	4024	Хрущов М. С	(2155)
Тимчук Д.	3824, 4097	Фаріон І.	1826, 1900, 2239, 2241, 2269-79, 2297, 2316, 2571-72, 2688, 2729, 2745, 2771, 3160, 3188, 3253, 3278, 3325, 3326-27, 3466, 3721-22, 3832-33, 4423-24, 4616	Худицький В.	2772, 3997, 4136, 4280
Титаренко Л.	3985			Царьова К.	2287, 2728, 2934, 3753, 4067
Титаренко Н.	3113, 3320, 3825			Цвіліховський В.	2288, 4461, 4657
Тихончук О.	1932			Церетелі З.	4283
Тичина П.	4294			Цибульський П.	(4632)
Ткач В.	1864	Федик Р. Р.	3467	Цимбал Г.	4396, 4399
Ткач О.	4407	Федоренко О.	2730	Цимбалюк С.	4658
Ткаченко В.	2242	Федорів А.	1804	Цимбалюк М.	2150, 2289-90, 2326, 4626
Ткаченко Л.	3880	Федорін В.	3082		
Ткаченко О.	4172, 4367	Федорук О.	1778	Ціон В.	4513-14
Ткачук А.	3711	Федчишин Ю.	2933	Чалий В.	2291
Товкайло Р.	4267	Федяй Н.	2705	Чалий Д.	1710, 2290,
Тодорюк Д.	4399	Фейгін М.	3526	Чалий О.	3152

Чамара Я.	3511	Шевченко О.	3086, 4288	Щекун А.	2316
Чапала А.	3769	Шевченко С.	4518, 4663-64	Щербак Ю.	2593-94
Чебан О.	1910, 3038, 3925	Шевченко Т. Г.	(1761, 1771, 4288, 4442, 4444, 4448-49, 4456, 4458-59, 4442, 4474-75, 4502, 4621, 4541)	Щербань Г. Ф.	4523
Чепіжко В.	2026, 3083, 4068			Щербань Н.	3885
Чепурний В.	3329			Щур Е.	4673
Червак Б.	4206	Шевчук І.	3729, 4107, 4254, 4375	Южаніна Н.	2940-41
Черевко А.	4207	Шевчук О.	3477	Юзич М.	1684, 1699, 1711-13, 2175, 2317-18, 2391-44, 2954, 2985, 3494, 3536, 4041, 4163
Чередниченко Д.	4515	Шевчук Ю.	1892, 2306-08, 2364, 2712, 3087-88, 3331-33, 3451, 3478, 3496, 3527, 3730-34, 4665	Юринець О.	4228
Черненко О.	3722			Юркова О.	2131, 3091, 3735
Черніга Р.	1682	Шекспір В.	4434-35	Юрченко М.	1714, 2319-22, 2595-600, 2792, 2945, 3161, 3336, 3482-85, 3529, 3736-42
Чернов А.	4374	Шелест М.	4300	Юрченко П.	3837
Чернов В.	1898	Шепель Ф.	3992, 4666	Юсипей Р.	4306
Чернов С.	3330, 3724	Шептицький А. (митрополит)	(1819, 1821, 3860, 4292, 4520, 4593)	Юхновський І.	3337
Чернушенко А.	3501	Шеремет Г.	3164	Ющук І.	4428
Черняк Л.	2310	Шерешевський В.	4301	Яворницький Д.	(4668, 4670)
Черчилль У.	(4283)	Шерр Дж.	2586	Ягланд Т.	2323, 2660
Чесановська-Жаяр А.	2582, 2708	Шехонін М.	4275	Якель Р.	4281, 4676
Чечелюк П.	3472, 4134	Шимків Д.	2813	Якимчук Л.	2324
Чечетов М.	(3381)	Шимків Н.	2220, 3203	Яковленко К.	4532
Чечоткін М.	3969	Шинкаренко О.	3884	Якунов Є.	2325
Чинка О.	3883	Ширер В.	4437	Янович Б.	3927
Чирва О.	3987	Шишкін В.	3390	Яновська Л.	4489, 4525
Чистілін В.	2292	Шіндлер Дж.	2309	Яновський С.	3655, 4226, 4255
Чікіта І.	3084	Шіраторі Р.	3479	Янукович В.	(2016, 2028, 3162, 3165, 3340, 3378, 3381, 3385, 3402, 3407, 3470-71)
Чорна С.	2293, 4516-17, 4488	Шкляр В.	2310, 4519	Янукович О.	(3162)
Чорнісевич М.	3074, 3716, 4179, 4366	Шкраб'юк П.	4520	Янченко К.	2409, 2435, 3244, 3691
Чорновол Т.	1969	Шлапак Я.	4302, 4342, 4376, 4521, 4667-69	Ярема Г.	1901, 3838, 4208, 4238, 4377, 4526, 4539, 4567
Чорнота О.	3335	Шмушкович М.	2311	Яременко Б.	2326, 4568
Чубаров Р.	2094, 2394-95, 3328	Шовкун І.	3090	Яремчук Л.	4352
Чубинський П. П.	(4502)	Шокало О.	2312, 4343	Яремчук О.	1855, 2500, 4527
Чугрієв А.	4026	Шокін В.	3366, 3407, 3443, 3480	Яресько Н.	(2864), 2909, 2946-48, 3858
Чужинова І.	4380	Шот М.	1733, 1751, 4027	Яриніч К.	4020
Чуй Ю.	4659	Шпак В.	3334, 4439-40, 4522, 4670	Ярослав Мудрий (Великий князь кийв.)	(4633-34, 4644-45)
Чумак В.	3473	Шпіцер В.	4426, 4671	Ярош Д.	2189, 4460
Чурій О.	2936	Штонь Г.	1867	Ясінська О.	4209
Чухліб Т.	4660-61	Шуйський І.	4672	Ястребчак В.	2606
Шабунін В.	3474	Шульга Б.	4400	Яхно О.	4199
Шандра В.	3725	Шульга Н.	1683	Яценюк А.	1887, 1912, 1994, (2006), 2073, 2105, 2116, 2184, 2327-28, (2494), 2626, (2670), 2715, 2724, 2729, 2745, 2812, 2837, (2862), 2939, (3030), 3132, 3135, 4063, 4408
Шапакін В.	3463	Шульц М.	2633, 2595	Яцишин А.	4172
Шараскін А.	2296	Шурин В.	1752		
Шаріна Н.	1875	Шутко Л.	3528		
Шаров О.	2709	Шухевич Б.-І.	3335		
Шатун В.	3212	Шухевич В.	(4675)		
Шехін Дж.	2584	Шухевич Р.	(4675)		
Шведа Ю.	2297	Шухевич Р. О.	(4669)		
Швець В.	4662	Шухевич Ю.	2313		
Шевцова Л.	2585	Шухевич Ю.-Б.	3335		
Шевченко А.	1698, 2298-05, 2710-11, 2773, 2819, 2937-38, 3085, 3114, 3475-76, 3495, 3726, 4224	Шушарін Д.	1868-71, 2314-15, 2587-92, 2713, 3481		
Шевченко В.	3727				
Шевченко І.	3728, 3988				

ГЕОГРАФІЧНИЙ ПОКАЖЧИК

Австралія	ЗМІ	1779
зовніш. політика	міжнар. право	3175
Автономна Республіка Крим	окупація	2076
внутр. політика	освіта	3903, 3915
	охорона здоров'я	4016
економіка	радіозв'язок	4073

садівництво	4162	Гаага, м., Нідерланди	
самоуправління	2118	міжнар. право	3164
соціологія	1845	Гданськ, м., Польща	
телев'язок	4180	ювелір. прикраси	4238
Андріївська церква, Київ		Гімалайський регіон	
охорона пам'яток	4261	культур. спадщина	1776
"Асканія-Нова", нац. заповідник,		Глухів, м., Сум. обл.	
Херсон. обл.	4255	вибори	2064, 2312, 3278, 3319, 3708
Астана, м., Казахстан		держ. адмін. упр.	3624
зовн. політика	2369, 2646, 2685	Голландія	
Аушвіц, м., Польща		зовн. політика	2513
історія	4553	Грузія	
Африка		економіка	2950
рівень бідності	3848	зовн. політика	2567, 2711
Берлін		літературознавство	4471
зовніш. політика	2465, 2497, 2512	реформи	1882
Бессарабія		Давня Русь	
економіка	3065	історія	4635-36
Біла Церква, м., Київ. обл.		християнство	1825
економіка	3020	Давос, м., Швейцарія	
Білорусь		екон. форум	2693, 3089
внутр. політика	1886, 2062	Данія	
культура	1718	зовн. політика	2414
мит. контроль	3094	Десна, р.	
Болгарія		гідросфера	3993
внутр. політика	2059	Диканька, смт., Полтав. обл.	
зовн. політика	2703	історія	4578
історія	4563	Дніпропетровськ	
Бразилія		вибори	2182, 3285-86
косміч. галузь	4117	кримін.право	3366
Брюссель		проф. освіта	3931
зовн. політика	2352, 2363, 2608	Дніпропетровська обл.	
Бучач, м., Тернопіл.обл.		держ. адмін. упр	3685
пластич. мистецтво	4284	житл.-комун. госп-во	2790
Вадовіце, м., Польща		Донбас	
історія	4567	вибори	2014, 3215
Варшава		внутр. політика	1906, 1927, 1943, 2029, 2084, 2162, 2172, 2200, 2228
авіаперевезення	4224	децентралізація	3721
історія	4590	екологія	3971
Васильків, м., Київ. обл.		економіка	1970, 2972, 3028, 3044
економіка	3017	залізн. транспорт	4219
Вашингтон		карні порушення	3413
бізнес	2793	миротворці ООН	2440
зовн. політика	2531	освіта	3903
меморіали	4579	політика	2034
Велика Британія		соц. допомога	3849
збройні сили	3749	соціологія	1845, 1850
зовн. політика	2347, 2541, 2570, 2655	Донецьк	
Відень		вища освіта	3954
міжнар. форум	2957	внутр. політика	2143
Візантія		Донецька обл.	
історія	4645	внутр. політика	2010, 2091
Вінниця		держ.адмін. упр.	3705
економіка	3038	економіка	3031, 3072
Волинська обл.		історія	4660
самоврядування	3687	культура	1715
видобуток бурштину	4080	окремий статус	2096
історія	4620	самоврядування	2110
Волинське Полісся		соц. допомога	3859
карні порушення	3472	телерадіокомпанії	4191
Вроцлав, м., Польща			
краєзнавство	4539		

Естонія			Канів, м., Черкас. обл.	
зовн. політика	2454		музеї	1773
міжнар. торгівля	3093		Карпати	
міжнар. фінанси	3135		вівчарство	4164
Європа			Карпатський регіон	
внутр. політика	1889		ліс. госп-во	4125
гідросфера	3995		Катинь, с., Росія	
економіка	3081		історія	4566
енергетика	4063, 4069		Каховка, м., Херсон. обл.	
ЗМІ	1792		бюджет	2820
зовн. політика	2330, 2373, 2382-83, 2420,		Київ	
	2442, 2461, 2463, 2478, 2480, 2482,		архітектура	4269-72, 4274, 4277-78
	2484, 2526, 2564, 2574, 2611, 2652, 2697		берег. смуга	4106
історія	4558		буд-во	4244
міжнар. фінанси	3129		бюджет	2910
період. вид.	1738		вибори	2182, 3207, 3216, 3219, 3230, 3288
Житомир			вища освіта	3954
військ. техніка	4093		внутр. політика	2089
держ. адмін. упр.	3648		держ. адмін. упр.	3627
Житомирська обл.			екологія	3974, 3983
збройні сили	3765		зовн. політика	2465, 2646, , 2684
Закарпатська обл.			історія	4554, 4573, 4575, 4582,
внутр. політика	2141			4586, 4612, 4637, 4646, 4651
вибори	3227, 3265, 3278, 3281		краєзнавство	4534, 4537
держ. адмін. упр.	3713		міжнар. торгівля	3107
екологія	3977		приватизація	3034
кримін. право	3468		самоврядування	3611
охорона здоров'я	4008		соціологія	1861
фінанси	2854		спорт	4405
Замки Тернопілля, нац. заповідник,			тарифи	3062
Тернопіл. обл.	4281		театр	4394
Запорізька обл.,			телезв'язок	4180
держ. адмін. упр.	3704		транспорт. система	4222
історія	4659		Київська обл.	
Західна Україна			архіви	4541
історія	4583, 4624		екологія	3969
Івано-Франківськ			Китай	
внутр. політика	2271		зовн. торгівля	3112
економіка	3001		історія	4559
театр	4382		Кіровоград	
Івано-Франківська обл.			вибори	3301
бюджет	2841		переіменування	2288
Ізраїль			політ. партії	2734
боротьба з тероризмом	3341		політ. технології	2224
зовн. політика	2407		Кіровоградська обл.	
силові структури	3727		держ. адмін. упр.	3651
Іловайськ, м., Донец. обл.			Коблеве, с., Миколаїв. обл.	
карні порушення	3457		туризм	2999
Іспанія			Коломия, м., Івано-Франків. обл.	
внутр. політика	1878		держ. адмін. упр.	3543
зовн. політика	2518		Константинополь	
Італія			християнство	1824
внутр. політика	1880		Країни Європ. Союзу	
зовн. політика	2451, 2604		енергетика	4045
Кабул			віз. режим	2105, 3259
історія	4589		внутр. політика	1881
Кам'янець-Подільський, м., Хмельн. обл.			держ.адмін. упр	3566
краєзнавство	4538		зовн. політика	2339, 2350, 2353, 2374,
Канада				2401, 2404, 2427, 2436, 2438, 2455, 2460,
діаспора	1896			2511, 2513, 2515, 2524, 2528, 2553,
зовн. політика	2345-46, 2625, 2655			2566, 2593, 2616, 2625, 2632, 2638,
пам'ятники	4288			2667, 2676, 2710

зовн.. торгівля	3099	криміногенність	3467
карні порушення	3464	митниці	3101
мит. інформація	3096	політ. партії	2742
міжнар. торгівля	3095, 3102-03, 3110-11, 3117	телерадіокомпанії	4191
міжнар. фінанси	3120	Люксембург	
наука	1674	зовн. політика	2422, 2599
соціологія	1859	оподаткування	2902
Краматорськ, м., Донец. обл.		Маріуполь, м., Донец. обл.	
транспорт	4225	вибори	2261, 2298, 3321
держ. адмін. упр.	3630	економіка	3027
Країни Балтії		Миколаївська обл.	
зовн. політика	2375	держ.адмін. упр.	3591
Краснокутський р-н, Харків. обл.		судноплавство	4212
держ. адм. упр.	3728	Мінськ	
Кривий Ріг, м., Дніпропетров. обл.		зовн. політика	2329, 2520
економіка	2973	міжнар торгівля	3107
Криниця-Здруй, м., Польща		Молдова	
конференція	4555	внутр. політика	1879, 1890
Крутеньке, с., Кіровоград. обл.		зовн. політика	2628, 2642
архітектура	4276	Москва	
Курдистан		зовн. політика	2501, 2571
історія	4549	історія	4598, 4602
Латвія		Мукачеве, м., Закарпат. обл.	
зовн. політика	2439, 2454, 2519, 2597	вибори	3278, 3281
Литва		держ. адмін. упр.	3703
зовн. політика	2360, 2454	кримін. право	3344, 3364, 3386, 3412
історія	4544	політика	1911, 2023, 2024, 2035, 2139-40, 2300
парламентаризм	2717	зовніш. політика	2492
Лісовичі, с., Київ. губернія		Мюнхен, м., Німеччина	
історія	4600	опер. фестиваль	4338
Лондон		Нижньодністровський, нац. природ. парк,	
театр	4385	Овідіопол. р-н, Одес. обл.	
Лос-Анжелес, м., США		екологія	3970
кінематографія	4368	Николаевская обл.	
Луганськ		внутр. політика	2121
краєзнавство	4536	Нідерланди	
Луганська обл.		зовн. політика	2453, 2521
бюджет	2915	міжнар. право	3166, 3181
внутр. політика	2091	Нікополь, м., Дніпропетров4217. обл.	
держ.адмін. упр.	3705	екологія	3965
історія	4660	Німеччина	
карні порушення	3368, 3459	внутр. політика	1876
культура	1715	економіка	3044
окр. статус	2096	збройні сили	3753
самоврядування	2110	зовн. політика	2369, 2383, 2391, 2401, 2410, 2448, 2464, 2466, 2475-76, 2487-88, 2496, 2502-03, 2527, 2537, 2541, 2544, 2569, 2572, 2617, 2624, 2640,
соц. допомога	3859	інвестиції	3042, 3045
Луцьк		історія	4545, 4560
автодор. буд-во	4101	міжнар. фінанси	3123
вибори	3200	Новгород, м., Росія	
Львів		архітектура	4279
авіап перевезення	4224	Одеса	
автодор. буд-во	4101	вибори	2182, 3278
автотранспорт	4114	держ. адмін. упр.	3581, 3675, 3741
архітектура	4280	кінематографія	4375
видавн. форум	4200, 4204, 4208, 4507	кримін. справи	3401
карні порушення	3411	муз. фестиваль	4314
охорона пам'яток	4257	планування міськ. місцевості	4254
політика	2251		
соц. підприємства	2755		
Львівська обл.			
вибори	3272		

Одеська обл.		2436-37, 2440-41, 2448, 2454, 2479,
бюджет	2843	2483, 2485, 2487-88, 2494-96, 2499,
держ. адмін. упр.	3729	2502-05, 2507, 2511, 2514-15, 2523, 2528,
Озерне, с., Житомир. обл.		2532, 2534-35, 2544, 2550, 2553-54, 2557,
збройні сили	3796	2563-64, 2569, 2572, 2579, 2589-90,
Опішня, смт, Полтав. обл.		2592-93, 2604, 2607, 2613, 2624, 2648,
гончарство	4286, 4290	2663, 2682, 2684, 2706, 2713,
Париж		зовніш. торгівля 3097, 3112
внутр. політика	2089	історія 4555, 4568, 4608, 4622
екологія	3984	карні порушення 3465
Перемишль, м., Польща		кримін. право 3432, 3445
перше виконан. гімну України	4342	література 4438
"Переяслав", нац. заповідник,		міжнар. право 3163, 3173, 3178-81,
Київ. обл.	4251, 4253	3183, 3185, 3188
Переяслав-Хмельницький, м., Київ, обл.		пропаганда 3668
збереження пам'ятників	4267	санкції 2359, 2603, 2620
Полтава		сусп.-політ. ситуація 1871
держ. адмін. упр.	3640	телепропаганда 4177
кінематографія	4374	центр. дослідж. 2148
кінофестиваль	4353	Ростов, м., Росія
мовознавство	4417	внутр. політика 1895
сіл. госп-во	4154-55	Румунія
Полтавська обл.		зовн. політика 2506
видобуток нафти	4081	Сватове, смт, Луган. обл.
медицина	4029	карні порушення 3369
Польща		Седнево, с., Чернігів. обл.
держ. адмін. упр.	3685	архітектура 4268
зовн. політика	2334, 2390-91, 2403,	Семенівка, с., Донец. обл.
	2414-15, 2420, 2424, 2426, 2458,	економіка 1914
	2486, 2568, 2600, 2675, 2691	Сибір
історія	4558	історія 4576
кінематографія	4348, 4361	Синевир, нац. природ. парк, Закарпат. обл.
кордони	3172	парки 4247
корупція	3417	Сирія
самоврядування	3652, 3669, 3679	внутр. політика 2532
Придністров'я		зовн. політика 2534
внутр. політика	1970	Слов'янськ, м., Донец. обл.
зовн. політика	2606	внутр. політика 1947, 2011
Рахівський р-н, Закарпат. обл.		збройні сили 3771
туризм	2978	Словаччина
Рівне		внутр. політика 1901
економіка	3091	Софія Київська, заповідник
історія	4658	охорона пам'яток 4258
Рівненська обл.		Старобільськ, м., Луган. обл.
вибори	3278	взаємовідносини 2055
держ. адмін. упр.	3735	Суми
сіл. госп-во	4145	вища освіта 3954
Російська імперія		Східна Європа
історія	4546	рівень бідності 3848
мовознавство	4421	Східна Україна
Російська Федерація		зовн. політика 2341
зовн. політика	2416, 2698	США
Росія		астрономія 3990
атом. пром-сть	4076	бізнес 2794
внутр. політика	1884, 1891, 1894,	економіка 2811
	1899-900, 1978	збройні сили 3752, 3788
економіка	2951, 2953-54	зовн. політика 2349, 2362, 2370, 2373,
збройні сили	3751	2377, 2392, 2400, 2435, 2444, 2476,
ЗМІ	1792	2485, 2489, 2523, 2525, 2537-39,
зовн. політика	2190, 2335, 2342, 2353,	2541-42, 2554, 2578, 2584, 2593-94,
	2355, 2369, 2376, 2379, 2383-84,	2625, 2655, 2665, 2684, 3739,
	2395, 2398, 2410, 2413, 2425, 2434,	історія 4568

міжнар. фінанси	3116, 3118, 3120, 3132, 3138	2593, 2597, 2604-05, 2607-09, 2611,
озброєння	3747	2613-14, 2616-17, 2623-28, 2632, 2638,
Таврійськ, м., Херсон. обл.		2640-41, 2644, 2647-48, 2652, 2656, 2658,
держ. адмін. упр.	3686	2661-63, 2667, 2675-76, 2678, 2681, 2683,
Тернопіль		2686, 2695-96, 2703, 2705-07,
держ. адмін. упр.	3660	2710, 2713, 2715, 3739
культура	1733	зовн. торгівля 3099, 3112
Тернопільська обл.		інвестиції 3137
держ. адмін. упр.	3662	інформ. безпека 1688
сіл. госп-во	4153	інформ. війни 1689
Туреччина		інформ. політика 1687
вибори	1877	історія 4544, 4551, 4594, 4602-03,
зовн. політика	2337, 2355, 2423	4607-08, 4622, 4626, 4662, 4665
Ужгород		карні порушення 3419, 3464
держ. адмін. упр.	3592	кінематографія 4352, 4362, 4364
Україна		кіноіндустрія 4371
авіаперевезення	4213	комп'ютер. наука 1706, 1712
агропром. комплекс	4142	конституц. право 3205, 3337
антитерорист. операція	1951	корупція 3435, 3470
атом. пром-сть	4076	косміч. галузь 4117
бібл. справа	1734	космонавтика 4116
бізнес	2818	кримін. право 3379
вибори	1908, 2261, 3207, 3296	культура 1718, 1728
видобув. галузь	3012	лакофарб. галузь 4235
вища освіта	3952, 3956	ліс. госп-во 4132
віз. режим	2105, 3259	медицина 4003
військ. техніка	4092	металургія 4236
внутр. політика	1878, 1922, 1934, 1957,	меценатство 3860
	1978, 1980, 1986, 1991, 2004, 2026, 2033,	миротвор. місія 3746
	2059, 2062, 2078, 2093, 2113, 2124, 2128,	мит. інформація 3096
	2134, 2137, 2144, 2152, 2154, 2165, 2187,	мит. контроль 3094
	2190, 2193, 2204, 2223, 2229, 2266,	міжнар. право 3184, 3187
	2272, 2274, 2284, 2286, 2309, 2326	міжнар. торгівля 3093, 3095, 3102-03,
волонтер. рух	1746-47	3109, 3117
геральдика	4542	міжнар. фінанси 3115, 3119-20, 3127,
гідрологія	3996	3129, 3135, 3138
гідросфера	3995	мовознавство 4415
держ. право	3251	монументи 4285
держ. адмін. упр.	3566	музеї 1778
держ.-церк. відносини	1873	наука 1671, 1674, 1680, 1682-83
децентралізація	3580	нац. безпека 3234
добування газу	4083	нац. парки 4249
екологія	3969, 3978	озброєння 3747
екон. форум	1918, 2399	оподаткування 2902
економіка	2811, 2956, 2968, 2983,	освіта 3897, 3913
	2989-91, 2998, 3035, 3041, 3048, 3081	охорона здоров'я 3999, 4008, 4024,
екополіція	3980	охорона пам'яток 4259
енергетика	4044-45, 4048, 4061,	повітр. транспорт 4217
	4063-64, 4070	податк. система 2942
енергосектор	4059	податки 2822
євроінтеграція	2664	політ. партії 2736
законодавство	3271	поліція 3740
залізн. транспорт	4220	права людини 3194
збройні сили	3756, 3764, 3769, 3775, 3777,	право 3142
	3779, 3781, 3787-88, 3822, 3826, 3834	преса 1803
зовн. політика	2340, 2353, 2358, 2364,	прокуратура 3582
	2369, 2377-78, 2390, 2393, 2395, 2398, 2401,	регіон. розвиток 2785
	2406, 2404, 2408, 2410, 2417, 2426-27,	реформи 1940, 2129, 3082
	2433-34, 2438, 2454-55, 2461, 2463, 2472,	рибна галузь 4171
	2478, 2487-88, 2490, 2495, 2502-03, 2513,	самоврядування 3629
	2522, 2524, 2534, 2541, 2543-44, 2550,	силові структури 3727
	2553, 2566, 2568, 2572, 2574, 2590,	сіл. госп-во 4159

соц. допомога	3851-52	Хмельницький	
соц. захист	3873	архітектура	4273
соціологія	1859	атом. пром-сть	4076
спорт	4403	взаємовідносини	2055
суд. реформа	3507, 3512	Хорватія	
сусп. мовлення	4193	внутр. політика	2309
сусп.-політ. ситуація	1871	Центральна Європа	
телебачення	4172, 4179	зовн. політика	2500
туризм	2971, 2977	Черкаська обл.	
турист. сезон	3963	держ. адмін. упр.	3599-600
фінанси	2850, 2858, 2917	історія	4613
християнство	1824	ліс. госп-во	4127
церк. шк.	3891	Чернівецька обл.	
Франція		держ. адмін. упр.	3738
авіація	4112	Чернівці	
буд-во житла	4245	держ. адмін. упр.	3723
зовн. політика	2391, 2369, 2410, 2448, 2476, 2487-88, 2502-03, 2536-37, 2543-44, 2558, 2572, 2576, 2624,	Чернігів	
ФРН		вибори	3329
зовн. політика	2558, 2576	внутр. політика	2230
Харків		держ. адмін. упр.	3554
вибори	2182, 3311	історія	4569
вища освіта	3954	музеї	1762
внутр. політика	2292	Чернігівська обл.	
історія	4654, 4672	вибори	3280
кримін. право	3366	держ. адмін. упр.	3594, 3672
Харківська обл.		освіта	3914, 3898
інформ. поле	1782	Чехія	
лакофарб. галузь	4235	зовн. політика	2397
Херсон		міжнар. політика	2583
вибори	3192	міжнар. право	3177
держ. адмін. упр.	3655	Чигиринський р-н, Черкас. обл.	
Херсонес Таврійський, нац. заповідник,		економіка	3006
Автономна Республіка Крим	4260, 4265	Чорнобиль, м., Київ. обл.	
Херсонська обл.		екологія	3966, 3972-73, 3985
економіка	3000	Швейцарія	
мор. порти	4226	міжнар. право	3177
Хмельницька обл.		Швеція	
аграр. форум	3022	енергетика	4070
буд. індустрія	4242	Ямпільський р-н, Вінниц. обл.	
держ. адмін. упр.	3613, 3693	освіт. заклади	3925
інформ. політика	1685	Японія	
мол. пром-сть	4165	енергетика	4067
		зовн. політика	2332-33, 2560, 2625
		міжнар. фінанси	3139

СПИСОК ГАЗЕТ, МАТЕРІАЛИ З ЯКИХ УМІЩЕНО В "ЛІТОПИС ГАЗЕТНИХ СТАТЕЙ" № 4—24

Високий замок. — 2015. — 13 січ. (№ 3), 4—10 черв. (№ 58), 5—7 черв. (№ 59), 9 черв. (№ 60), 11—17 черв. (№ 61), 16 черв. (№ 63), 18—24 черв. (№ 64), 23 черв. (№ 66), 25 черв.—1 лип. (№ 67), 26—28 черв. (№ 68), 2—8 лип. (№ 69), 3—5 лип. (№ 70), 7 лип. (№ 71), 9—15 лип. (№ 72), 10—12 лип. (№ 73), 14 лип. (№ 74), 16—22 лип. (№ 75), 17—19 лип. (№ 76), 21 лип. (№ 77), 23—29 лип. (№ 78), 30 лип.—5 серп. (№ 81), 31 лип.—2 серп. (№ 82), 4 серп. (№ 83), 20—26 серп. (№ 90), 21—23 серп. (№ 91), 27 серп.—2 верес. (№ 92), 28—30 серп. (№ 93), 1 верес. (№ 94), 3—9 верес. (№ 95), 4—6 верес. (№ 96), 10—16 верес. (№ 98), 11—13 верес. (№ 99), 15 верес. (№ 100), 17—23 верес. (№ 101), 18—20 верес. (№ 102), 22 верес. (№ 103), 24—30 верес. (№ 104), 25—27 верес. (№ 105), 29 верес. (№ 106), 1—7 жовт. (№ 107), 2—4 жовт. (№ 108), 6 жовт. (№ 109), 8—14 жовт. (№ 110), 9—11 жовт. (№ 111), 13 жовт. (№ 112), 15—21 жовт. (№ 113), 16—18 жовт. (№ 114), 20 жовт. (№ 115), 22—28 жовт. (№ 116), 23—25 жовт. (№ 117), 27 жовт. (№ 118), 29 жовт. — 4 листоп. (№ 119), 30 жовт.—1 листоп. (№ 120), 3 листоп. (№ 121), 5—11 листоп. (№ 122), 6—8 листоп. (№ 123), 10 листоп. (№ 124), 12—18 листоп. (№ 125), 13—15 листоп. (№ 126), 17 листоп. (№ 127), 19—25 листоп. (№ 128), 24 листоп. (№ 130).

Вінниччина. — 2015. — 11 берез. (№ 19), 25 берез. (№ 23), 8 квіт. (№ 27), 27 трав. (№ 41), 10 лип. (№ 53), 19 серп. (№ 64), 26 серп. (№ 66), 18 верес. (№ 73).

Вісті Придніпров'я. — 2015. — 26 лют. (№ 16), 16 черв. (№ 47), 25 черв. (№ 50), 28 лип. (№ 59), 22 верес. (№ 75), 29 верес. (№ 77), 6 жовт. (№ 79), 13 жовт. (№ 81), 20 жовт. (№ 83).

Волинь нова. — 2015. — 12 лют. (№ 15), 24 берез. (№ 31), 18 черв. (№ 62), 20 серп. (№ 89), 10 верес. (№ 97), 24 верес. (№ 103), 3 жовт. (№ 107), 17 жовт. (№ 113).

Галичина. — 2015. — 29 січ. (№ 13/14), 18 лип. (№ 104), 3 верес. (№ 129/130), 10 верес. (№ 133/134), 30 верес. (№ 144/145).

Голос України. — 2015. — 6 січ. (№ 1), 9 січ. (№ 2), 13 січ. (№ 3), 14 січ. (№ 4), 15 січ. (№ 5), 16 січ. (№ 6), 17 січ. (№ 7), 20 січ. (№ 8), 21 січ. (№ 9), 22 січ. (№ 10), 23 січ. (№ 11), 24 січ. (№ 12), 27 січ. (№ 13), 28 січ. (№ 14), 29 січ. (№ 15), 30 січ. (№ 16), 31 січ. (№ 17), 3 лют. (№ 18), 5 лют. (№ 20), 6 лют. (№ 21), 7 лют. (№ 22), 10 лют. (№ 23), 11 лют. (№ 24), 12 лют. (№ 25), 13 лют. (№ 26), 14 лют. (№ 27), 17 лют. (№ 28), 18 лют. (№ 29), 19 лют. (№ 30), 20 лют. (№ 31), 21 лют. (№ 32), 24 лют. (№ 33), 25 лют. (№ 34), 27 лют. (№ 36), 28 лют. (№ 37), 3 берез. (№ 38), 4 берез. (№ 39), 5 берез. (№ 40), 6 берез. (№ 41), 7 берез. (№ 42), 11 берез. (№ 43), 12 берез. (№ 44), 13 берез. (№ 45), 14 берез. (№ 46), 17 берез. (№ 47), 18 берез. (№ 48), 19 берез. (№ 49), 20 берез. (№ 50), 21 берез. (№ 51), 24 берез. (№ 52), 27 берез. (№ 55), 31 берез. (№ 57), 1 квіт. (№ 58), 2 квіт. (№ 59), 3 квіт. (№ 60), 4 квіт. (№ 61), 7 квіт. (№ 62), 8 квіт. (№ 63), 10 квіт. (№ 65), 11 квіт. (№ 66), 15 квіт. (№ 67), 16 квіт. (№ 68), 18 квіт. (№ 70), 21 квіт. (№ 71), 22 квіт. (№ 72), 23 квіт. (№ 73), 24 квіт. (№ 74), 25 квіт. (№ 75), 28 квіт. (№ 76), 29 квіт. (№ 77), 30 квіт. (№ 78), 16 трав. (№ 85), 20 трав. (№ 87), 22 трав. (№ 89), 23 трав. (№ 90), 27 трав. (№ 92), 28 трав. (№ 93), 29 трав. (№ 94), 30 трав. (№ 95), 5 черв. (№ 98), 9 черв. (№ 100), 13 черв. (№ 104), 16 черв. (№ 105), 17 черв. (№ 106), 18 черв. (№ 107), 19 черв. (№ 108), 20 черв. (№ 109), 23 черв. (№ 110), 24 черв. (№ 111), 25 черв. (№ 112), 26 черв. (№ 113), 27 черв. (№ 114), 1 лип. (№ 115), 2 лип. (№ 116), 3 лип. (№ 117), 4 лип. (№ 118), 7 лип. (№ 119), 8 лип. (№ 120), 9 лип. (№ 121), 10 лип. (№ 122), 11 лип. (№ 123), 14 лип. (№ 124), 15 лип. (№ 125), 16 лип. (№ 126), 17 лип. (№ 127), 18 лип. (№ 128), 21 лип. (№ 129), 22 лип. (№ 130), 23 лип. (№ 131), 24 лип. (№ 132), 25 лип. (№ 133), 28 лип. (№ 134), 29 лип. (№ 135), 30 лип. (№ 136), 31 лип. (№ 137), 1 серп. (№ 138), 4 серп. (№ 139), 5 серп. (№ 140), 6 серп. (№ 141/142), 7 серп. (№ 143/144), 8 серп. (№ 145), 11 серп. (№ 146), 12 серп. (№ 147), 13 серп. (№ 148), 14 серп. (№ 149), 15 серп. (№ 150), 27 серп. (№ 157), 2 верес. (№ 161), 3 верес. (№ 162), 4 верес. (№ 163), 5 верес. (№ 164), 8 верес. (№ 165), 9 верес. (№ 166), 10 верес. (№ 167), 11 верес. (№ 168), 12 верес. (№ 169), 17 верес. (№ 172), 18 верес. (№ 173), 19 верес. (№ 174), 22 верес. (№ 175), 23 верес. (№ 176), 24 верес. (№ 177), 25 верес. (№ 178), 26 верес. (№ 179), 29 верес. (№ 180), 30 верес. (№ 181), 1 жовт. (№ 182), 2 жовт. (№ 183), 3 жовт. (№ 184), 6 жовт. (№ 185), 7 жовт. (№ 186), 8 жовт. (№ 187), 9 жовт. (№ 188), 10 жовт. (№ 189), 13 жовт. (№ 190), 16 жовт. (№ 191), 20 жовт. (№ 193), 21 жовт. (№ 194), 22 жовт. (№ 195), 23 жовт. (№ 196), 24 жовт. (№ 197), 27 жовт. (№ 198), 28 жовт. (№ 199), 29 жовт. (№ 200), 30 жовт. (№ 201), 31 жовт. (№ 202), 3 листоп. (№ 203), 4 листоп. (№ 204), 5 листоп. (№ 210), 6 листоп. (№ 206), 7 листоп. (№ 207), 10 листоп. (№ 208), 11 листоп. (№ 209), 12 листоп. (№ 210), 13 листоп. (№ 211), 14 листоп. (№ 212), 17 листоп. (№ 213), 18 листоп. (№ 214), 19 листоп. (№ 215), 20 листоп. (№ 216), 21 листоп. (№ 217), 24 листоп. (№ 218), 25 листоп. (№ 219), 26 листоп. (№ 220), 27 листоп. (№ 221), 28 листоп. (№ 222), груд. (№ 223), 2 груд. (№ 224), 3 груд. (№ 225), 4 груд. (№ 226), 5 груд. (№ 227).

Демократична Україна. — 2015. — 6 січ. (№ 1/2), 16 січ. (№ 3), 6 лют. (№ 6), 13 лют. (№ 7), 20 лют. (№ 8), 27 лют. (№ 9), 6 берез. (№ 10), 13 берез. (№ 11), 20 берез. (№ 12), 27 берез. (№ 13), 3 квіт. (№ 14), 10 квіт. (№ 15), 17 квіт. (№ 16), 24 квіт. (№ 17), 8 трав. (№ 18/19), 15 трав. (№ 20), 19 черв. (№ 25), 26 черв. (№ 26), 3 лип. (№ 27), 17 лип. (№ 29), 24 лип. (№ 30), 31 лип. (№ 31), 18 верес. (№ 38), 25 верес. (№ 39), 2 жовт. (№ 40), 9 жовт. (№ 41), 16 жовт. (№ 42), 23 жовт. (№ 43), 30 жовт. (№ 44), 6 листоп. (№ 45), 13 листоп. (№ 46), 20 листоп. (№ 47), 27 листоп. (№ 48), 19 груд. (№ 51), 26 груд. (№ 52).

День. — 2015. — 13 січ. (№ 1), 14 січ. (№ 2), 15 січ. (№ 3), 16—17 січ. (№ 4/5), 20 січ. (№ 6), 21 січ. (№ 7), 22 січ. (№ 8), 23—24 січ. (№ 9/10), 27 січ. (№ 11), 28 січ. (№ 12), 29 січ. (№ 13), 30—31 січ. (№ 14/15), 3 лют. (№ 16), 4 лют. (№ 17), 5 лют. (№ 18), 6—7 лют. (№ 19/20), 10 лют. (№ 21), 11 лют. (№ 22), 12 лют. (№ 23), 13—14 лют. (№ 24/25), 17 лют. (№ 26), 18 лют. (№ 27), 19 лют. (№ 28), 20—21 лют. (№ 29/30), 24 лют. (№ 31), 25 лют. (№ 32), 26 лют. (№ 33), 27—28 лют. (№ 34/35), 3 берез. (№ 36), 4 берез. (№ 37), 5 берез. (№ 38), 6—7 берез. (№ 39/40), 11 берез. (№ 41), 12 берез. (№ 42), 13—14 берез. (№ 43/44), 17 берез. (№ 45), 18 берез. (№ 46), 20—21 берез. (№ 48/49), 24 берез. (№ 50), 25 берез. (№ 51), 26 берез. (№ 52), 27—28 берез. (№ 53/54), 31 берез. (№ 55), квіт. (№ 56), 3—4 квіт. (№ 58/59), 7 квіт. (№ 60), 8 квіт. (№ 61), 9 квіт. (№ 62), 1—11 квіт. (№ 63/64), 15 квіт. (№ 65), 16 квіт. (№ 66), 17—18 квіт. (№ 67/68), 21 квіт. (№ 69), 26 трав. (№ 70), 23 квіт. (№ 71), 24—25 квіт. (№ 72/73), 28 квіт. (№ 74), 29—30 квіт. (№ 75/76), 12—13 черв. (№ 101/102), 16 черв. (№ 103), 17 черв. (№ 104), 18 черв. (№ 105), 9—20 черв. (№ 106/107), 23 черв. (№ 108), 24 черв. (№ 109), 25 черв. (№ 110), 26—27 черв. (№ 111/112), 1 лип. (№ 113), 2 лип. (№ 114), 3—4 лип. (№ 115/116), 7 лип. (№ 117), 8 лип. (№ 118), 9 лип. (№ 119), 10—11 лип. (№ 120/121), 14 лип. (№ 122), 15 лип. (№ 123), 13 лип. (№ 124), 17—18 лип. (№ 125/126), 21 лип. (№ 127), 22 лип. (№ 128), 23 лип. (№ 129), 24—25 лип. (№ 130/131), 28 лип. (№ 132), 29 лип. (№ 133), 30 лип. (№ 134), 31 лип.—1 серп. (№ 135/136), 4 серп. (№ 137), 5 серп. (№ 138), 6 серп. (№ 139), 7—8 серп. (№ 140/141), 11 серп. (№ 142), 12 серп. (№ 143), 13 серп. (№ 144), 14—15 серп. (№ 145/146), 27 серп. (№ 153), 1 верес. (№ 156), 2 верес. (№ 157), 3 верес. (№ 158), 4—5 верес. (№ 159/160), 8 верес. (№ 161), 9 верес. (№ 162), 10 верес. (№ 163), 11—12 верес. (№ 164/165), 15 верес. (№ 166), 16 верес. (№ 167), 17 верес. (№ 168), 8—19 верес. (№ 169/170), 22 верес. (№ 171), 23 верес. (№ 172), 24 верес. (№ 173), 25—26 верес. (№ 174/175), 29 верес. (№ 176), 30 верес. (№ 177), 1 жовт. (№ 178), 2—3 жовт. (№ 179/180), 6 жовт. (№ 181), 7 жовт. (№ 182),

8 жовт. (№ 183), 9—10 жовт. (184/185), 16—17 жовт. (№ 187/188), 20 жовт. (№ 189), 21 жовт. (№ 190), 22 жовт. (№ 191), 23—24 жовт. (№ 192/193), 27 жовт. (№ 194), 28 жовт. (№ 195), 29 жовт. (№ 196), 30—31 жовт. (№ 197/198), 3 листоп. (№ 199), 4 листоп. (№ 200), 5 листоп. (№ 201), 6—7 листоп. (№ 202/203), 10 листоп. (№ 204), 11 листоп. (№ 205), 12 листоп. (№ 206), 13—14 листоп. (№ 207/208), 17 листоп. (№ 209), 18 листоп. (№ 210), 19 листоп. (№ 211), 20—21 листоп. (№ 212/213), 24 листоп. (№ 214), 25 листоп. (№ 215), 26 листоп. (№ 216), 27—28 листоп. (№ 217/218), 1 груд. (№ 219), 2 груд. (№ 220), 4—5 груд. (№ 222/223).

Деснянська правда. — 2015. — 28 трав. (№ 21), 4 черв. (№ 22), 7—9 лип. (№ 27).

Дзеркало тижня. — 2015. — 17—23 січ. (№ 1), 24—30 січ. (№ 2), 30 січ.—6 лют. (№ 3), 7—13 лют. (№ 4), 14—20 лют. (№ 5), 21—27 лют. (№ 6), 28 лют.—6 берез. (№ 7), 7—13 берез. (№ 8), 14—20 берез. (№ 9), 21—27 берез. (№ 10), 28 берез.—3 квіт. (№ 11), 4—10 квіт. (№ 12), 11—17 квіт. (№ 13), 18—24 квіт. (№ 14), 12—19 черв. (№ 21), 20—26 черв. (№ 22), 27 черв.—3 лип. (№ 23), 4—10 лип. (№ 24), 1—17 лип. (№ 25), 18—24 лип. (№ 26), 25 лип.—14 серп. (№ 27), 29 серп. (№ 31), 5—11 верес. (№ 32), 12—18 верес. (№ 33), 19—25 верес. (№ 34), 26 верес.—2 жовт. (№ 35), 3—9 жовт. (№ 36/37), 10—16 жовт. (№ 38), 17—23 жовт. (№ 39), 24—30 жовт. (№ 40), 31 жовт.—6 листоп. (№ 41), 7—13 листоп. (№ 42), 14—20 листоп. (№ 43), 21—27 листоп. (№ 44/45), 28 листоп.—4 груд. (№ 46).

Експрес. — 2015. — 19—26 лют. (№ 14).

Житомирщина. — 2015. — 27 берез. (№ 31), 3 квіт. (№ 34), 10 квіт. (№ 37), 29 трав. (№ 52), 23 черв. (№ 60-61).

Запорізька правда. — 2015. — 25 черв. (№ 70/71)

Зоря Полтавщини. — 2015. — 15 трав. (№ 62/64), 22 трав. (№ 67/68), 5 черв. (№ 72/74), 26 черв. (№ 85/87), 3 лип. (№ 88/90), 7 лип. (№ 91/92), 24 лип. (№ 100/102), 4 серп. (№ 108/109).

Коментарі. — 2015. — 20 лют. (№ 5).

Культура і життя. — 2015. — 1—9 січ. (№ 1/ 2), 23—29 січ. (№ 4), 30 січ.—5 лют. (№ 5), 6—12 лют. (№ 6), 13—19 лют. (№ 7) 20 лют. (№ 8/9), 13 берез. (№ 12/13), 20 берез. (№ 14/15), 3 квіт. (№ 16/17), 17 квіт. (№ 18/19), 24 квіт. (№ 20).

Літературна Україна. — 2015 . — 5 лют. (№ 6), 5 берез. (№ 10), 12 берез. (№ 11), 26 берез. (№ 13), 9 квіт. (№ 15), 23 квіт. (№ 17), 7 трав. (№ 18/19), 18 черв. (№ 25), 17 верес. (№ 35), 24 верес. (№ 36), 30 жовт. (№ 44)

Луцький замок. — 2015. — 5 берез. (№ 8).

Новини Закарпаття. — 2015. — 24 січ. (№ 9/10).

Освіта України. — 2015. — 19 січ. (№ 1/2).

Подільські вісті (Хмельницький). — 2015. — 3 лют. (№ 12/13).

Рівне вечірнє. — 2015. — 19 берез. (№ 21).

Рідне Прибужжя. — 2015. — 16 квіт. (№ 16), 23 квіт. (№ 17), 30 квіт. (№ 18), 4 черв. (№ 23).

Село полтавське. — 2015. — 5 берез. (№ 8), 19 берез. (№ 10).

Слобідський край. — 2015. — 20 січ. (№ 8), 24 лют. (№ 23), 23 трав. (№ 61), 1 серп. (№ 91), 12 верес. (№ 109), 15 верес. (№ 110), 7 листоп. (№ 133), 13 груд. (№ 149).

Слово Просвіти. — 2015. — 29 січ.—4 лют. (№ 4), 11—12 лют. (№ 5), 12—18 лют. (№ 6), 19—25 лют. (№ 7), 5—11 берез. (№ 9), 12—18 берез. (№ 10), 26 берез.—1 квіт. (№ 12), 9—15 квіт. (№ 14), 16—22 квіт. (№ 15), 23—29 квіт. (№ 16), 18—24 черв. (№ 24), 25 черв.—1 лип. (№ 25), 2—8 лип. (№ 26), 9—15 лип. (№ 27), 16—22 лип. (№ 28), 23—29 лип. (№ 29), 6—12 серп. (№ 31), 3—9 верес. (№ 35), 17—23 верес. (№ 37), 24—30 верес. (№ 38), 1—7 жовт. (№ 39), 8—14 листоп. (№ 40), 15—21 жовт. (№ 41), 22—28 жовт. (№ 42), 29 жовт.—4 листоп. (№ 43), 12—18 листоп. (№ 45), 26 листоп.—2 груд. (№ 47).

Сумщина. — 2015. — 6 трав. (№ 17), 11 берез. (№ 10), 22 лип. (№ 26), 5 серп. (№ 28), 23 верес. (№ 35), 15—21 жовт. (№ 39).

Тернопіль вечірній. — 2015. — 11—13 лют. (№ 3/4).

Україна молода. — 2015. — 14 січ. (№ 4).

Урядовий кур'єр. — 2015. — 6 січ. (№ 1), 9 січ. (№ 2), 10 січ. (№ 3), 13 січ. (№ 4), 14 січ. (№ 5), 15 січ. (№ 6), 16 січ. (№ 7), 17 січ. (№ 8), 20 січ. (№ 9), 21 січ. (№ 10), 22 січ. (№ 11), 23 січ. (№ 12), 24 січ. (№ 13), 27 січ. (№ 14), 28 січ. (№ 15), 29 квіт. (№ 16), 30 січ. (№ 17), 31 січ. (№ 18), 6 лют. (№ 22), 7 лют. (№ 23), 11 лют. (№ 25), 12 лют. (№ 26), 14 лют. (№ 28), 17 лют. (№ 29), 18 лют. (№ 30), 19 лют. (№ 31), 20 лют. (№ 32), 21 лют. (№ 33), 25 лют. (№ 35), 26 лют. (№ 36), 27 лют. (№ 37), 3 берез. (№ 39), 4 берез. (№ 40), 5 берез. (№ 41), 6 берез. (№ 42), 7 берез. (№ 43), 11 берез. (№ 44), 12 берез. (№ 45), 13 берез. (№ 46), 14 берез. (№ 47), 17 берез. (№ 48), 18 берез. (№ 49), 19 берез. (№ 50), 20 берез. (№ 51), 21 берез. (№ 52), 24 берез. (№ 53), 25 берез. (№ 54), 27 берез. (№ 56), 28 берез. (№ 57), 31 берез. (№ 58), 1 квіт. (№ 59), 2 квіт. (№ 60), 3 квіт. (№ 61), 4 квіт. (№ 62), 7 квіт. (№ 63), 8 квіт. (№ 64), 9 квіт. (№ 65), 10 квіт. (№ 66), 11 квіт. (№ 67), 15 квіт. (№ 68), 16 квіт. (№ 69), 17 квіт. (№ 70), 18 квіт. (№ 71), 21 квіт. (№ 72), 22 квіт. (№ 73), 23 квіт. (№ 74), 24 квіт. (№ 75), 25 квіт. (№ 76), 28 квіт. (№ 77), 29 квіт. (№ 78), 30 квіт. (№ 79), 14 трав. (№ 84), 11 черв. (№ 103), 12 черв. (№ 104), 14 черв. (№ 105), 16 черв. (№ 106), 17 черв. (№ 107), 18 черв. (№ 108), 19 черв. (№ 109), 20 черв. (№ 110), 23 черв. (№ 111), 24 черв. (№ 112), 25 черв. (№ 113), 26 черв. (№ 114), 27 черв. (№ 115), 1 лип. (№ 116), 2 лип. (№ 117), 3 лип. (№ 118), 4 лип. (№ 119), 7 лип. (№ 120), 8 лип. (№ 121), 9 лип. (№ 122), 10 лип. (№ 123), 11 лип. (№ 124), 14 лип. (№ 125), 15 лип. (№ 126), 16 лип. (№ 127), 17 лип. (№ 128), 18 лип. (№ 129), 21 лип. (№ 130), 22 лип. (№ 131), 23 лип. (№ 132), 24 лип. (№ 133), 25 лип. (№ 134), 28 лип. (№ 135), 29 лип. (№ 136), 30 лип. (№ 137), 31 лип. (№ 138), 1 серп. (№ 139), 4 серп. (№ 140), 6 серп. (№ 142), 7 серп. (№ 143), 8 серп. (№ 144), 11 серп.

(№ 145), 12 серп. (№ 146), 13 серп. (№ 147), 14 серп. (№ 148), 2 верес. (№ 160), 3 верес. (№ 161), 4 верес. (№ 162), 5 верес. (№ 163), 8 верес. (№ 164), 9 верес. (№ 165), 10 верес. (№ 166), 11 верес. (№ 167), 12 верес. (№ 168), 15 верес. (№ 169), 16 верес. (№ 170), 17 верес. (№ 171), 18 верес. (№ 172), 18 верес. (№ 173), 22 верес. (№ 174), 23 верес. (№ 175), 24 верес. (№ 176), 25 верес. (№ 177), 26 верес. (№ 178), 29 верес. (№ 179), 30 верес. (№ 180), 1 жовт. (№ 181/182), 2 жовт. (№ 183), 3 жовт. (№ 184), 6 жовт. (№ 185), 7 жовт. (№ 186), 8 жовт. (№ 187), 9 жовт. (№ 188), 10 жовт. (№ 189), 13 жовт. (№ 190), 15 жовт. (№ 191), 17 жовт. (№ 193), 20 жовт. (№ 194), 21 жовт. (№ 195), 22 жовт. (№ 196), 23 жовт. (№ 197), 24 жовт. (№ 198), 27 жовт. (№ 199), 28 жовт. (№ 200), 29 жовт. (№ 201), 30 жовт. (№ 202), 31 жовт. (№ 203), 3 листоп. (№ 204), 4 листоп. (№ 205), 5 листоп. (№ 206), 6 листоп. (№ 207), 7 листоп. (№ 208), 10 листоп. (№ 209), 11 листоп. (№ 210), 12 листоп. (№ 211), 13 листоп. (№ 212), 14 листоп. (№ 213), 17 листоп. (№ 214), 18 листоп. (№ 215), 19 листоп. (№ 216), 20 листоп. (№ 217), 21 листоп. (№ 218), 24 листоп. (№ 219), 25 листоп. (№ 220), 27 листоп. (№ 221), 27 листоп. (№ 222), 28 листоп. (№ 223), 1 груд. (№ 224), 2 груд. (№ 225), 3 груд. (№ 226), 4 груд. (№ 227), 5 груд. (№ 228).

Український тиждень. — 2015. — 6—12 берез. (№ 9)

Чернівці. — 2015. — 7 трав. (№ 19), 6 серп. (№ 32).

Чернігівські відомості. — 2015. — 15 квіт. (№ 15), 10 черв. (№ 23), 8 лип. (№ 27).

Южная правда. — 2015. — 13 янв. (№ 4), 15 янв. (№ 5), 24 февр. (№ 22), 26 февр. (№ 23), 9 апр. (№ 40), 23 апр. (№ 45), 5 мая (№ 48/49), 7—12 мая (№ 50/51), 4 июня (№ 60), 25—27 дек. (№ 155/156).